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1SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025

1. Inledning
Verksamhetsåret 2024–2025 var ett händelserikt år för Svenska folkpartiet.  
Just före partidagen 2024 hölls EU-val där SFP för fjärde EU-valet i rad nådde 
över sex procent i understöd och kunde säkra mandatet med bred marginal.  
Detta innebar att Anna-Maja Henriksson valdes in i Europaparlamentet och  
lämnade riksdagen vilket innebar att Christoffer Ingo tog säte i riksdagen.  
Därmed hade vi under hösten 2024 sannolikt för första gången i partiets  
historia två ledamöter under 30 år i riksdagsgruppen och också överlag  
till medelåldern den yngsta gruppen någonsin.

På partidagen gick SFP inför en ny era då minister Anders Adlercreutz valdes  
till ny partiordförande efter Anna-Maja Henrikssons åtta år vid rodret.  
Adlercreutz vann i omröstningen på partidagen över riksdagsgruppens ordförande 
Otto Andersson. Ordförandebyte medförde att Adlercreutz axlade rollen som  
Undervisningsminister och Joakim Strand blev Europa- och ägarstyrningsminister 
medan Sandra Bergqvist fortsatte som Idrotts- och ungdomsminister.

Under hösten 2024 fokuserade verksamheten på förberedelserna inför kommunal- 
och välfärdsområdesvalet. Valen gick av stapeln i april 2025. I välfärdsområdes-
valet gick partiet framåt något och gjorde ett väldigt starkt val vilket innebär att  
SFP fortsättningsvis är det största partiet såväl i östra Nyland liksom i Öster-
botten,  även om partiet inte längre har egen majoritet i Österbotten.  
I kommunal valet backade partiet något sett till hela landet. Särskilt i Helsingfors 
och på flera håll i Österbotten backade SFP medan resultatet särskilt i Nyland var 
en framgång på många håll.

Under våren 2025 gick arbetet med en uppdatering av partiprogrammet vidare 
vilket innebär att partidagen 2025 behandlar ett förslag till nytt partiprogram. 
Det här innebär att partiet går starkt vidare mot inkommande verksamhetsår 
som ska användas för att stärka partiet inför riksdagsvalet 2027.
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2. Partidagen
Partidagen anordnades som ett hybridmöte 14–16.6.2024 i Helsingfors.  
Partidagsplatsen var Clarion Hotel Helsinki. Delegaterna hade möjlighet  
att delta på distans.

Partidagen direktsändes såsom tidigare år, likaså simultantolkades mötes-
förhandlingarna till finska.

På fredagen ordnades ett mingeltillfälle för partidagens deltagare på Clarion- 
hotellet. Partidagen hälsades välkommen till Helsingfors av kretsordförande 
Emma Ringbom.

Partidagen inleddes på lördagen med en öppningsceremoni som leddes av konferen-
cieren Anna Strömberg. Öppningsceremonin inleddes med linjetal av partiord-
förande, justitieminister Anna-Maja Henriksson.

Helsingfors stads hälsning till partidagen framfördes av borgmästare Juhana 
Vartiainen.

Under ceremonin delades SFP:s utmärkelse Axel Lille-medaljen i brons till  
Thomas Blomqvist och Nils Torvalds.

Partiordförandekandidaterna Anders Adlercreutz, Otto Andersson och Henrik 
Wickström höll alla ett tal till partidagen, varefter de utfrågades av partidagen.
Under lördagsförmiddagen fick partidagen ta del av flertal gästhälsningar.  
På plats fanns
• Didrik de Schaetzen, generalsekreterare, ALDE
• Ulrika Liljeberg, riksdagsledamot, Centerpartiet, Sverige
• Niels Grønlund, vice ordförande för internationella utskottet, Radikale Venstre, 

Danmark
• Wille Valve, partiordförande, lagtingsledamot, Moderat Samling för Åland
• Ingrid Zetterman, civilminister, Liberalerna på Åland
• Annika Hambrudd, kultur- och utbildningsminister, Åländsk Center
• Astrid Thors och Morris Liemola, Liberal International
• Christina Gestrin, folktingssekreterare, Svenska Finlands folkting

Partidagen fick även ta emot videohälsningar av:
• Michael Aastrup Jensen, ledamot av Folketinget, Venstre, Danmark

Under öppningsceremonin framfördes sång av gruppen Jippo.
Totalt deltog 267 delegater i partidagen, och totalt ca 400 deltagare.



4 SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025

I den allmänpolitiska debatten hölls totalt 64 inlägg och 23 repliker.

Partidagen behandlade 48 motioner.

På lördagskväll hölls partidagsmiddagen även på Clarion Hotel Helsinki.

Under kvällen belönades vinnarna i organisationstävlingen som partiets  
organisationsutskott traditionsenligt hade utlyst:
• Årets samarbete, första pris: SFP:s kommunorganisation i Jakobstad
• Årets nytänkande, första pris: SU i Österbotten
• Årets kampanj, första pris: SFP Norr om Långa bron
• Årets medlemsvärvning, första pris: SFP i Ingå
• Årets förening, första pris: SFP i Munsala
• Årets förening, hedersomnämnande: SFP i S:t Karins

Söndagen inleddes med andakt i Sandudds nya kapell med församlingspastor  
Mikael Busck-Nielsen. Efter det uppvaktade partidagen hjältegravarna på  
Sandudds begravningsplats.

På söndagsmorgon meddelade partiordförandekandidat Henrik Wickström att 
han drar tillbaka sin kandidatur. Varmed valutskottet föreslog för partidagen att 
välja ordförande mellan två kandidater; Anders Adlercreutz och Otto Andersson. 
Det fanns 267 röstberättigade delegater som deltog. Det ordnades val och med 
rösterna 183 – 84 valde partidagen Anders Adlercreutz till partiordförande för 
verksamhetsåret 2024–2025.

Valutskottet föreslog för partidagen att välja tre vice ordförande genom val då 
det inkommit fyra kandidater för posterna: Sandra Bergqvist, Silja Borgarsdóttir 
Sandelin, Ramieza Mahdi och Wilhelm von Nandelstadh. I valet gavs 265 röster. 
Rösterna i valet föll enligt följande: Ramieza Mahdi 915, Silja Borgarsdóttir 
Sandelin 883, Sandra Bergqvist 447 och Wilhelm von Nandelstadh 322.

Därmed valdes till vice ordförande för verksamhetsåret 2024–2025 Sandra 
Bergqvist, Silja Borgarsdóttir Sandelin och Ramieza Mahdi.

Partidagen valde även ett nytt partifullmäktige bestående av partiets presidium 
och 46 ledamöter med personliga ersättare inklusive representation från de 
registrerade medlemsföreningar, som erhållit förbundsstatus inom partiet. 

Partidagen avslutades traditionellt med Modersmålets sång och Vårt land.
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3. Motionsuppföljning från 
partidagen 2024

Motion 1 – Grunda en tjänst 
för tonåringar och deras 
föräldrar
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att utveckla en tonårsrådgivning som 

en del av familjerådgivningen.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till kommunalt förtro-
endevalda och förtroendevalda inom 
välfärdsområden via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 2 – Dags att stärka 
primärhälsovården
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att fortsätta arbetet för att alla väl-

färdsområden ska ingå en egenläkar-
modell eller eget vårdteam för perso-
ner som har ett kontinuerligt behov 
av tjänsterna inom bashälsovården

• att vårdgarantin inom bashälsovår-
den blir 7 dygn senast år 2030

• att utreda möjligheterna att göra lä-
kararbetet inom primärhälsovården 
mera attraktivt 

• att minska byråkratin inom vård-
arbetet och stärka ledarskapet inom 
vårdsektorn.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till förtroendevalda 
inom välfärdsområden via nyhets-
brev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

• Regeringen inleder ett program för 
att genomföra modellen med hus-
läkare. Målet för programmet är 
att förbättra tillgången till vård och 
kontinuiteten i vården inom primär-
vården genom att utnyttja både den 
offentliga och den privata sektorns 
tjänster. Husläkarprogrammets är  
i kraft 19.11.2024–1.4.2027.

• 
Motion 3 – Bevara våra 
sjukhus och förläng tiden för 
våra jourmottagningar
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att bevara våra sjukhus och inte gå 

med på att ytterligare centralisera 
sjukvården

• att beslut angående servicenätverk 
alltid ska basera sig på omfattande 
konsekvensanalyser 
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• att det görs konsekvensanalyser även 
på tidigare beslut av centralisering, 
till exempel av förlossningsvården

• att välfärdsområden själv får  
bestämma över omfattningen på  
sina jourmottagningar 

• att stärka välfärdsområdenas  
självstyre inom sitt område

• lösningar som alltid tryggar de  
språkliga rättigheterna i vården.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben och nyhetsbrev för förtro-
endevalda inom välfärdsområdena 

• Partidagens beslut skickas för kän-
nedom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 4 – Kvinnan kan inte 
behandlas som ett undantag 
inom medicin
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist 

SFP arbetar för
• att medicinsk forskning i Finland 

görs så att kvinnors och eventuellt 
andra relevanta gruppers fysiologi 
tas i beaktande

• att myndighetslov för kliniska läke-
medelstester för nya läkemedel 
beviljas endast om forskningsplanen 
tar hänsyn till biologiska skillnader 
mellan män och kvinnor samt andra 
variabler som etnicitet, ålder och ett 
representativt antal deltagare för det 
specifika läkemedlet

• att bipacksedeln tydligt beskriver 
skillnaderna i riskerna och effekterna 
för män och kvinnor

• att potentiella risker för fertila kvin-
nor beaktas och att det tas hänsyn till 
reproduktiv hälsa vid genomförandet 
av läkemedelstester.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben och nyhetsbrev för förtro-
endevalda inom välfärdsområdena

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Jämställdhetsutskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdso mrådesvalet 2025

Motion 5 – Motion om 
behovet att utöka screening 
av bröstcancer
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Motionen föranleder inga åtgärder.

Tidigare beslut från partidagen 2018:
• att åldersintervallen för avgiftsfri 

bröstcancerscreening ändras till 
40–74 år.

Uppföljning:
• Eftersom motionen föranledde inga 

åtgärder p.g.a. att vi redan hade ett 
partidagsbeslut helt enligt motionen 
så kan vi sända ut den tidigare motio-
nens beslut med denna motion.

• Sänts till välfärdsområdena samt 
riksdagsgrupp och ministerstabarna

• Sänts till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025
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Motion 6 – 
Konsekvensbedömning för 
psykisk hälsa
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist 

SFP arbetar för
• att konsekvenserna för den psykis-

ka hälsan systematiskt beaktas vid 
förhandsberedningen av beslut inom 
olika sektorer i stat, välfärdsområde 
och kommun

• att man vid planläggning också  
beaktar åtgärdernas inverkan  
på välbefinnandet, inklusive det  
psykiska välbefinnandet.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till kommunalt förtro-
endevalda och förtroendevalda inom 
välfärdsområden via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för kän-
nedom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Statsrådets principbeslut om främ-
jande av psykisk hälsa. Åtgärderna i 
principbeslutet grundar sig på målen 
i strategin för psykisk hälsa och pro-
grammet för suicidprevention.  
I detta principbeslut beskrivs för-
valtningsövergripande åtgärder för 
att utveckla främjandet av psykisk 
hälsa och suicid prevention samt det 
sektors övergripande samarbetet 
inom social- och hälsovårdstjänster-
na 2024–2027. En sektorsövergri-
pande genomförandeplan kommer 
att göras upp separat. (Statsrådets 
publikationer, 2025)

Motion 7 – Terapigarantin till 
29 år
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att terapigarantin för barn och unga 

ska sträcka sig till alla barn och unga 
under 29 år.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till förtroendevalda 
inom välfärdsområden via nyhets-
brev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Regeringen: Nya lagarna gällande 
terapigarantin träder i kraft den  
1 maj 2025. Terapigarantin innebär 
att barn och unga under 23 år ska 
få vissa mentalvårdstjänster senast 
inom 1 månad från det att service-
behovet konstaterades.

Motion 8 – Terapigaranti för 
alla åldrar
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att alla med konstaterat behov av 

psykoterapeutisk behandling ska 
kunna få korttidsterapi inom primär-
vården och lämplig psykoterapi ska 
finnas tillgänglig inom en månad 
efter konstaterat behov 

• att kort psykoterapi eller motsvaran-
de psykosociala tjänster anordnas av 
välfärdsområdena som egen produk-
tion, som köptjänst eller med service-
sedel.
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Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till förtroendevalda 
inom välfärdsområden via nyhets-
brev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Regeringen: Nya lagarna gällande 
terapigarantin träder i kraft den  
1 maj 2025. Terapigarantin innebär 
att barn och unga under 23 år ska 
få vissa mentalvårdstjänster senast 
inom 1 månad från det att service-
behovet konstaterades.

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 9 – Fungerande 
seniorrådgivning för äldre
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att införa seniorrådgivningsverksam-

het i alla välfärdsområden.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroende-
valda inom välfärdsområden via 
nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för  
känne dom till Social- och hälso-
politiska utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

• Riksdagsledamot Henrik Wickström 
skrev en insändare i tidningen Västra 
Nyland gällande “Seniorvänligheten i 
västra Nyland bör stärkas”. Insändare 
lyfter upp förebyggande hembesöken 
hos äldre och seniorrådgivningen 
som tillvägagångssätt för att kartlägga 
äldres välmående och kunna ingripa i 
sjukdomar i ett tidigare skede.  

Motion 10 – Möjlighet till 
arbetsledighet för att ta 
hand om en sjuk, äldre 
närstående
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att lyfta upp de anhörigas betydelse  

i stöd och vård av äldre närstående
• flexibla möjligheter för anhöriga att 

sköta om sina äldre närstående vid 
plötsligt behov av vård och assistans.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroen-
devalda inom välfärdsområden via 
nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickats för känne - 
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet och Arbetsmarknads-
politiska utskottet
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Motion 11 – FPA-taxiservicen 
måste fungera
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• en fungerande FPA-taxiservice  

av hög kvalitet.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroende-
valda inom välfärdsområden via 
nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickats till Social- 
och hälsopolitiska utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 12 – 
Ätstörningsvårdens kris 
måste åtgärdas
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att man i välfärdsområdena satsar på 

förebyggande åtgärder, tidiga insatser, 
samordning av information och på 
samarbete med skolorna, elev- och 
studerandehälsovården vad gäller 
ätstörningsvården.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till kommunalt förtro-
endevalda och förtroendevalda inom 
välfärdsområden via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 13 – Psykiskt våld 
måste kriminaliseras tydligt i 
lagstiftningen
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist 

SFP arbetar för
• att psykiskt våld tydligt kriminalise-

ras i lagstiftningen genom att ett nytt 
rekvisit för tvingande kontroll tas in i 
strafflagen.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben 

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till Jämställdhetsutskottet 

Motion 14 – Ett 
amningsvänligt arbetsliv
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att Finland ratificerar internationella 

arbetsorganisationen ILO:s konven-
tions nr 183 om skydd vid havande-
skap och barnsbörd

• att alla välfärdsområden, kommuner 
och övriga offentliga arbetsgivare tar 
beslut om att vara amningsvänliga 
arbetsplatser

• att även privata arbetsgivare öppet 
ger sina anställda en möjlighet att 
amma eller pumpa bröstmjölk under 
arbetsdagen.
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Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroende-
valda inom välfärdsområden och 
kommunerna via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickats för känne-
dom till Arbetsmarknadspolitiska 
utskottet, Internationella utskottet 
samt jämställdhetsutskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 15 – Samhället bör 
stöda delat föräldraskap i 
familjer med växelvis boende 
barn
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att det ska vara möjligt för föräldrar 

att lyfta delat barnbidrag när barnet 
bor växelvis hos båda föräldrarna

• att det ska vara möjligt för ett växel-
vis boende barn att ha två hemadres-
ser.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben 

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till Jämställdhetsutskottet 

Motion 16 – Slut på hatprat 
och hatretorik
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att på EU-nivå kriminalisera hat-

retorik och riktade trakasserier

• att man på EU-nivå ser till att de  
sociala medieplattformarna bär 
ansvar för spridningen av hatretorik 
och hot på sina plattformar

• att kunskapen om rasism och hat-
retorik gentemot minoriteter mål-
medvetet ökas 

• att det vidtas åtgärder för att förbättra 
stödtjänsterna för brottsoffer

• att utreda om kön, könsidentitet och 
könsuttryck explicit borde nämnas i 
strafflagens stadganden om hets mot 
folkgrupp.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minister-
staben samt till förtroendevalda inom 
välfärdsområden och kommunerna 
via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till integrationspolitiska utskottet 

• Partigadens beslut skickas för känne-
dom till europaparlamentarikerns 
stab. 

• Regeringen lanserade kampanj mot 
rasism – Handlingar, inte bara ord 
och SFP deltar aktivt i kampanjen

Motion 17 – En 
förvaltningsnivå måste bort!
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att bevara och stärka kommunernas 

roll i det finländska samhället
• att öka effektiviteten och samarbetet 

mellan kommuner och välfärdsom-
råden, utan att detta går ut över den 
kommunala självstyrelsen
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• att initiera reformer för att göra  
kommuner mer kostnadseffektiva, 
samtidigt som de bibehåller ett hög-
kvalitativt serviceutbud.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroende-
valda inom välfärdsområden och 
kommunerna via nyhetsbrev

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför kommunal- och välfärds-
områdesvalet 2025

Motion 18 – Rädda 
demokratins framtid
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att rösträttsåldern i kommunalval 

sänks till 16 år
• att rösträttsåldern i välfärds-

områdesval sänks till 16 år. 
• att rösträttsåldern i riksdagsvalet 

sänks till 16 år
• att rösträttsåldern i Europa-

parlamentsvalet sänks till 16 år 
• att rösträttsåldern i presidentvalet 

sänks till 16 år.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroen-
devalda inom välfärdsområden och 
kommunerna via nyhetsbrev

Motion 19 – Större roll 
åt stora utskottet och 
presidenten vid utnämning 
av tjänstemän
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att öka transparensen och objekti-

viteten i utnämningsprocessen av 
högre statstjänstemän.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben

Motion 20 – Lättare att 
deltidsarbeta
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• flexiblare möjligheter till deltids-

arbete.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben

• Partidagens beslut skickats för  
känne dom till Arbetsmarknads-
politiska utskottet
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Motion 21 – Ändra 
inkomstgränsen för 
sjukpensionärer som får 
garantipension
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att det alltid ska löna sig att ta emot 

jobb även för personer som lyfter 
pension

• att inkomstgränsen för löneinkomst 
höjs för sjukpensionärer som får 
garantipension.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben 

• Partidagens beslut skickas för  
känne dom till Arbetsmarknads-
politiska utskottet

Motion 22 – Utöka 
asylsökandes möjligheter till 
arbetsuppehållstillstånd
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att asylsökande kan arbeta under 

tiden man väntar på beslut om  
uppehållstillstånd 

• att underlätta arbetsuppehålls-
tillstånd för asylsökande.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben 

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Arbetsmarknadspolitiska 
utskottet samt integrationspolitiska 
utskottet

Motion 23 – Hur uppnå 5 
– 10 % svenskintegrerade 
i enlighet med 
regeringsprogrammet?
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att säkerställa att en invandrare 

alltid ska ges en valmöjlighet i fråga 
om integrationsspråket, finska eller 
svenska

• att säkerställa tillgänglig information 
till nyanlända om integrationsmöjlig-
heten på båda språken

• att skolorna har en god beredskap 
och tillgängliga finlandssvenska 
läromedel att ta emot elever med 
andra modersmål och annan kultur-
bakgrund

• att aktörer inom tredje sektorn som 
arbetar med integration på svenska 
får tillräckliga resurser

• att integrationslagen ändras så att 
den vuxna inflyttade ges möjlighet 
att studera båda språken under inte-
grationstiden om hen önskar och har 
kapacitet därtill. Istället för ”finska 
eller svenska” skulle formuleringen 
vara ”finska och/eller svenska”.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till förtroendevalda 
inom kommunerna via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till integrationspolitiska utskottet 

• Pressmeddelande från Otto Anders-
son och Karin Cederlöf: Svenska 
riksdagsgruppen och SFP vill ha en 
bindande procentandel i lagen över 
antalet invandrare som ska integre-
ras på svenska i Finland.
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Motion 24 – Minska 
miljöpåverkan av snabbmode
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att öka återvinningen och återan-

vändningen av kläder och textilier
• att import av kläder utanför EU ska 

ha samma standard som kläder pro-
ducerade inom EU 

• ett förbud på EU-nivå för export av 
begagnade kläder och textilier

• att det så kallade producentansvaret 
även ska gälla textilsektorn.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben 

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till miljöutskottet 

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till europa-
parlamentarikerns stab.

Motion 25 – Formalisera och 
intensifiera samarbetet med 
systerpartier i Europa
Uppföljningsansvar: Anders Wikström 

SFP arbetar för
• att vi identifierar de viktigaste sys-

terpartierna i det europeiska mino-
ritetsspråkssamfundet och aktivt 
upprätthåller och skapar kontakter 
med dessa

• att samarbetet med systerpartierna 
gällande minoritetsspråk organiseras 
på ett sätt som möjliggör möten och 
erfarenhetsutbyte.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till SFP:s internationella utskott
• Partigadens beslut skickas för kän-

nedom till europaparlamentarikerns 
stab.

Motion 26 – Den humanitära 
katastrofsituationen i Kuba
Uppföljningsansvar: Anders Wikström

SFP arbetar för
• att uppmärksamma den katastrofala 

humanitära situationen på Kuba
• att fortsatta diplomatiska relationer 

mellan EU och Kuba upprätthålls för 
att erbjuda goda exempel på inklu-
derande och hållbar utveckling och 
tillväxt

• att observatörer från EU, FN och 
andra internationella organisationer 
kan verka på Kuba.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till SFP:s internationella 
utskott

• Partigadens beslut skickas för  
kännedom till europa-
parlamentarikerns stab.
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Motion 27 – Rehabilitera 
finländare som krigat för 
Ukraina
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• den planerade etableringen av  

nationellt centrum för kris-
hanteringsveteraner

• att initiera en utredning om huruvida 
lagen om olycksfall i militärtjänst i 
ändamålsenlig utsträckning skulle 
omfatta finländska frivilliga i Ukraina.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben

• Riksdagens finansutskott har i sitt ut-
låtande till försvarspolitiska redogö-
relsen lyft upp saken för att påskynda 
inrättandet av ett nationellt centrum 
för krishanteringsveteraner för att 
stödåtgärderna för veteranerna ska 
finnas att få över en disk och mot-
svara arrangemangen i de övriga 
nordiska länderna.

Motion 28 – Inga mer pengar 
på Västbanan
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att utvecklande av Västbanan inte 

får ske på bekostnad av kustbanans 
livskraft

• att kustbanan Helsingfors–Åbo får 
tillräcklig finansiering för underhåll 
men också för vidareutveckling 

• att förutsättningarna att använda 

tåget för pendling mellan Helsing-
fors-Hangö förbättras

• att fjärrtågstrafiken längs kustbanan 
Helsingfors-Åbo tryggas på nuvarande 
nivå.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben

• Regeringen har budgeterat 80 miljoner 
euro för utvecklande av kustbanan i 
preciserat användning av dom i stats-
budgeten för år 2025.  
Under projektet byggs en plattform 
och ett uppställningsspår i Sjundeå 
och i Kyrkslätt växlar i östra änden. 
Därtill genomförs reparationer av 
tunnlar och bankonstruktionen.  
Målet är att slopa punktvisa hastig-
hetsbegränsningar och förbättra 
verksamhetsmöjligheterna för rese-
kedjor, resekomfort och närtrafik. 
Riksdagsledamot Wickström har 
dessutom i flera tappningar under 
året också lyft upp vidareutvecklan-
det av kustbanan framom västbanan.

• Nylands kretsordförande Karin 
Ceder löf har också varit kritisk i 
debatten kring Västbanan, speciellt 
efter att Finland inte beviljades 176 
miljoner EU-stöd för projektet.

Motion 29 – Metrobanans 
förlängning österut
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

Motionen föranleder inga åtgärder.

Uppföljning: 
• Ingen uppföljning då motionen inte 

godkändes.
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Motion 30 – Stärk 
socionomernas ställning 
inom småbarnspedagogiken
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att förtydliga och stärka sociono-

mernas roll och arbetsuppgifter  
inom småbarnspedagogiken

• en snabb ändring av lagen så att  
socionomer med högre yrkeshög-
skoleexamen ska räknas som be-
höriga för uppgiften som chef och 
daghemsföreståndare inom små-
barnspedagogiken

• att mångprofessionella team inom 
småbarnspedagogiken förverkligas  
i praktiken på kommunal nivå

• att SFP ska försäkra sig om att reger-
ingens tilläggsfinansiering för utbild-
ning inom småbarnspedagogik inte 
begränsas till lärare inom småbarns-
pedagogik (universitet) utan även 
omfatta socionomer inom småbarns-
pedagogik (yrkeshögskola).

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till Utbildningspolitiska 
utskottet

Motion 31 – Inför “Fritids” – 
eftermiddagsverksamhet av 
svensk modell i skolorna
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att utveckla Finlandsmodellen så  

att den även inkluderar frivillig 
eftermiddagsverksamhet, så kall-
lad ”Fritids”, efter skoldagen för alla 
barn upp till och med årskurs sex.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till kommunalt 
förtroendevalda 

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till Utbildningspolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför kommunalvalet 2025

Motion 32 – Motverka 
rasismen i skolorna
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att systematisk rasism minskas 

genom att elever och studerande ska 
kunna anmäla diskriminering ano-
nymt till ett diskrimineringsombud  
i skolor och läroanstalter

• att diskriminering dokumenteras för 
att kartlägga var rasismen förekommer 

• att fortbildning i bemötande av mino-
riteter ökas för vuxna i skolan.
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Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minister-
staben samt till förtroendevalda inom 
välfärdsområden och kommunerna 
via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till integrationspolitiska utskottet 

• Utbildningsstyrelsen har under hös-
ten 2024 grundat ytvecklingsnätver-
ket för att identifiera och motverka 
rasism inom småbarnspedagogik och 
utbildning

Motion 33 – Psyksjukskötare 
till skolvardagen
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att det i grundskolan och på andra 

stadiet ska finnas en psykiatrisk 
sjukskötare per 500 elever.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till  förtroendevalda 
inom kommunerna och välfärdsom-
råden via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för  
kännedom till Social- och hälso-
politiska utskottet samt  
Utbildningspolitiska utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 34 – Resursera och 
utveckla svenskspråkig 
lågtröskelverksamhet och 
mentala stödtjänster för 
unga
Uppföljningsansvar: Annica Tallqvist

SFP arbetar för
• att säkerställa tillräckliga resurser 

för att utveckla och upprätthålla 
stödtjänster för svenskspråkiga unga 
som lider eller riskerar att drabbas av 
psykisk ohälsa.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till kommunalt förtro-
endevalda och förtroendevalda inom 
välfärdsområden via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet samt till Utbildningspolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför välfärdsområdesvalet 2025

Motion 35 – Gör 
låntagningen mer attraktiv 
& Motion 36 – Studerandes 
ekonomiska situation 
riskerar att underminera 
studieresultaten

Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• en totalrefom av studiestödet för att 

förbättra studerandes ekonomiska 
situation, även regionala skillnader  
i hyresnivån måste beaktas.
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Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till minister staben och riks-
dagsgruppen

• Regeringen bereder en totalreform av 
studiestödet under våren 2025.

Motion 37 – Rättvisare 
hushållsavdrag för 
ensamboende
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar fortsättningsvis för
• att hushållsavdraget höjs och utveck-

las.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben

• SFP har lyckats motverka en total 
nedmontering av hushållsavdraget i 
dessa ekonomiskt svåra tider, därmed 
finns det fortfarande möjligheter att i 
framtiden höja och utveckla det.

Motion 38 – Moroten som 
skapar välfärd – rejält 
sänkt skatt på arbete efter 
uppnådd pensionsålder
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att arbetsinkomstavdraget för perso-

ner över 65 år utvecklas och höjs.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för  

kännedom till riksdagsgruppen  
och ministerstaben 

• Regeringen har höjt arbetsinkomst-
avdraget för personer över 65 år. 

Om löntagaren eller företagaren före 
ingången av 2025 har fyllt 65 år är 
arbetsinkomstavdragets maximibe-
lopp 4 425 euro. 2024 var arbetsin-
komstavdragets maximibelopp  
3 340 euro. 

Motion 39 – FPA måste sluta 
dra förhastade slutsatser om 
personers kärleksliv
Uppföljningsansvar:Joel Sundström

SFP arbetar för
• att alla studerande ska ha rätt till 

jämlikt ekonomiskt stöd som är 
bundet till ens individuella inkomster 
och boendekostnader.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom minister staben och riksdags-
gruppen

• Partidagens beslut skickas för känne-
dom till Utbildingspolitiska utskottet

• Regeringen bereder en totalreform av 
studiestödet under våren 2025.

• Studerande får från 1.8.2025 inte 
längre allmänt bostadsbidrag utan i 
stället bostadstillägg till studiestödet

• Bostadstillägg kan fås av studerande 
som bor med en partner eller rums-
kompis som har goda inkomster. 
Bostadstillägg betalas också till 
studerande med högre inkomster än 
tidigare, eftersom inkomstgränserna 
för studiestödet är betydligt högre  
än inkomstgränserna för bostads-
bidraget.



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202518

Motion 40 – Lätta på 
skatterna för att trygga 
Finlands framtid
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att studielånet görs förmånligare  

för studerande
• att självrisken för avdragning av ut-

gifterna för förvaltning och förvaring 
av värdepapper är 0 euro för personer 
under 30 år

• att räntan på studielån är avdragbart 
i beskattning

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben

• Partidagens beslut skickats för  
kännedom till Idrotts- och ungdoms-
ministerns stab

• Regeringen bereder en totalreform 
av studiestödet under våren 2025 och 
partiet följer noga upp beredningen.

Motion 41 – Ta i bruk 
en avgift för ändrad 
markanvändning
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att partiet tar fram ett markpolitiskt 

program.

Uppföljning: 
• Skickas för kännedom till miljö-

utskottet
• Programmet föreslås skrivas och 

godkännas under år 2026

Motion 42 – 
Helhetsövervakning och 
reglering av skönhetstjänster
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

SFP arbetar för
• att stärka konsumentskyddet vid 

estetiska kirurgiska ingrepp och 
estetiska injektionsbehandlingar att 
begränsa rätten till att utföra estetis-
ka kirurgiska ingrepp och estetiska 
injektionsbehandlingar till läkare, 
tandläkare och utbildade sjukskötare

• att införa krav på utbildning inom 
kirurgi eller plastikkirurgi för läkare 
som utför plastikkirurgiska ingrepp

• att klassa fillers och starkare syror 
som läkemedel.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickas för känne-

dom till riksdagsgruppen och minis-
terstaben samt till förtroendevalda 
inom välfärdsområden via nyhets-
brev

• Partidagens beslut skickas för kän-
nedom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Enligt regeringsprogrammet ska 
lagstiftningen om yrkesutbildad per-
sonal inom social- och hälsovården 
förnyas helt och hållet på ett sätt där 
yrkesrättigheterna endast kopplas 
till de krav som är nödvändiga och 
proportionerliga för kund- och pa-
tientsäkerheten. Regeringens propo-
sition kommer att lämnas i oktober 
2025. I detta arbete ingår särskilda 
teman, såsom alternativa behand-
lingar och icke-medicinska estetiska 
behandlingar.
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Motion 43 – En reform för 
modern momsbeskattning
Uppföljningsansvar: Joel Sundström

Motionen föranleder inga åtgärder.

Motion 44 – Församlingar 
och kristna föreningar bör 
behandlas jämlikt som 
serviceproducenter
Uppföljningsansvar:  
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att samarbetet mellan den offentliga 

sektorn och tredje sektorn stärks
• att församlingar, föreningar och or-

ganisationer ges samma möjligheter 
och villkor när det gäller samarbete 
med den offentliga sektorn.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben samt till förtroende-
valda inom välfärdsområden och 
kommunerna via nyhetsbrev

• Partidagens beslut skickats för känne-
dom till Social- och hälsopolitiska 
utskottet

• Frågan finns med i valprogrammet 
inför kommunal- och välfärds-
områdesvalet 2025

Motion 45 – Samma på 
samiska
Uppföljningsansvar:  
Maria Grundström

SFP arbetar för
• att partidagen 2025 behandlar en 

stadgeändring som slår fast partiets 
namn på enaresamiska, skoltsamiska 
och nordsamiska.

Uppföljning:
• En stadgeändring behandlas under 

våren 2025 av partistyrelsen och 
partifullmäktige, varefter ärendet 
sänds som en proposition till parti-
dagen.

• Partidagens beslut sänds till  
organisationsutskottet

Motion 46 – Instiftandet 
av en fjärde vice 
ordförandepost
Uppföljningsansvar:  
Maria Grundström

Motionen föranleder inte åtgärder.

Motion 47 – Justering av 
partiets stadgar
Uppföljningsansvar:  
Maria Grundström

Motionen föranleder inte åtgärder.
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Motion 48 – Gör NATO-
dagen till en flaggdag
Uppföljningsansvar: * 
Christoffer Hällfors

SFP arbetar för
• att göra 4 april, NATO-dagen,  

till en allmän flaggdag.

Uppföljning: 
• Partidagens beslut skickats för 

kännedom till riksdagsgruppen och 
ministerstaben

• Förslaget bör sändas till inrikes-
ministeriet
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4. Partifullmäktige
Partifullmäktige består av totalt 50 ledamöter samt 46 ersättare enligt följande:
• partiordförande (1)
• partiets viceordförande (3)
• 46 ledamöter med personliga ersättare inklusive representation från de  

registrerade medlemsföreningar, som erhållit förbundsstatus inom partiet. 
Medlemmarna jämte ersättarna är valda för två år så att hälften av leda-
möterna med personliga ersättare årligen är i tur att avgå.

Partidagen väljer partifullmäktige och personliga ersättare för dem som är i tur 
att avgå.

Partifullmäktige utser inom sig ett presidium bestående av fullmäktigeordförande 
samt en (1) viceordförande för ett verksamhetsår.

Partifullmäktiges ordförande: Eva Biaudet, Helsingfors
Vice ordförande: Christoffer Ingo, Korsholm

Partiets presidium 2024–2025
Partiordförande: Anders Adlercreutz
Partiets vice ordförande: Silja Borgarsdottír Sandelin, Sandra Bergqvist  
och Ramieza Mahdi

Partifullmäktige sammanträdde i Helsingfors 21.9.2024 till sitt konstituerande 
möte efter partidagen. Man valde att ha mötet senare efter partidagen för att 
kunna ge tid för ordentlig beredning kring valet av partistyrelse. Under mötet 
valdes Eva Biaudet till ordförande för partifullmäktige och Christoffer Ingo 
till vice ordförande för partifullmäktige. Det fanns två kandidater till vice 
ordförande för partifullmäktige; Christoffer Ingo och Kristian Rehnström. 
Partistyrelsen valdes också på konstituerande mötet.

Partifullmäktige samlades utöver konstituerande mötet två gånger under  
verksamhetsperioden.

Mötet 22–24.11.2024 ordnades som en kryssning till Stockholm i samband med 
SFP i Nylands, Helsingfors och Samkretsens kommunparlament. Under parti-
fullmäktiges möte behandlades och godkändes valprogrammet för Kommunal- 
och Välfärdsområdesvalet 2025. Utöver behandlingen av valprogrammet kunde 
partifullmäktiges ledamöter delta i programmet på kommunparlamentet samt 
också delta i riksdagsgruppens frågestund samt ordna allmänpolitisk diskussion. 
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Utöver de ordinarie ärendena tog partifullmäktige del av ett initiativ inlämnat 
till Partifullmäktige av partifullmäktigeledamot Anders Walls transparens för 
omröstningar i partifullmäktige. 

Partifullmäktige kallades även till styrelsekonferensen 1.2.2025 var det kom upp 
förberedelser för valet samt samlade åsikter från kretsstyrelserna och förbunds-
styrelserna kring partiets verksamhet.

Partifullmäktige samlas 17–18.5.2025 för att godkänna verksamhetsberättelse 
och bokslut samt behandla och ge utlåtande till partidagshandlingarna.

PARTIFULLMÄKTIGE, VALDA FÖR PERIODEN 2023–2025 

Ordinarie ledamöter Ersättare
Sarah Tiainen, Karleby Hans Snellman, Karleby
Niclas Sjöskog, Pedersöre Carita Vik-Hästbacka, Pedersöre
Steven Frostdahl, Nykarleby Sabina Forsbacka, Nykarleby
Christoffer Ingo, Korsholm Alice Lillas, Korsholm
Sofia Mitts-Björkblom, Korsnäs Camilla Ribacka, Korsnäs
Jan-Anders Lundenius, Kaskö Marjo Sjöblom, Kaskö
Eva Lillmangs, Kristinestad Tommy Englund, Kristinestad
Barbro Kloo, Vasa Kenth Nedergård, Korsholm
Anna Moberg-Jokinen, Hyvinge Heidi Seppälä, Vichtis
Sebastian Ekblom, Borgå Johan Söderberg, Borgå
Kristian Rehnström, Vanda Håkan Blomberg, Esbo
Pia Franzén, Raseborg Sirkkaliisa Cavonius, Raseborg
Fredrik Waselius, Grankulla Anna Aintila, Kyrkslätt
Karin Toyoda, Helsingfors Alexandr Foy fram tills november 2024
Joakim Horsma, Helsingfors Runa Ismark, Helsingfors
Niklas Rönnberg, Helsingfors Satu Roberg, Helsingfors
Gunilla Granberg, Pargas Christer Friis, Pargas
Mathias Mattsson, Åbo Johan Nyman, Åbo
Vesa Länsman, Lappland
Juhani Järvinen (ordinarie) fram tills juli 2024
Ulrika Wallén, Tammerfors Pepina Malmberg, Kouvola
Emilie Jäntti, Svensk Ungdom Ida Flemmich, Svensk Ungdom
Mi Adolfsson, Svensk Ungdom Axel Rantanen, Svensk Ungdom
Anita Westerholm,  Viviann Westermark,  
Svenska Kvinnoförbundet Svenska Kvinnoförbundet
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PARTIFULLMÄKTIGE, VALDA FÖR PERIODEN 2024-2026 

Ordinarie ledamöter Ersättare
Annica Haldin, Jakobstad Marcus Suojoki, Jakobstad
Jessica Påvall, Larsmo Jan Ray, Larsmo
Leena Nikkari-Östman, Vörå Jens Antus, Vörå
Carola Bengs-Lattunen, Malax Tage Svahn, Malax
Lars Rosenblad, Vasa Ulla Granfors, Vasa
Johanna Borg, Närpes Roberth Sjöström, Närpes
Helena Broända, Kronoby Peter Svartsjö, Kronoby
Rasmus Lundén, Esbo Carola Bäckström, Vanda
Anders Walls, Raseborg Ragna-Lise Karlsson, Raseborg
Stephan Horn, Hangö Jari Alopaeus, Sjundeå
Sharie Sveholm, Lovisa Mikaela Fabritius, Mörskom
Clara Lindqvist, Sibbo Thomas Sundström, Sibbo
Eva Biaudet, Helsingfors Theo Herold, Helsingfors
Johanna Mantere, Helsingfors Christer Antell, Helsingfors
Ahmed Hassan, Helsingfors Alex Seitsamo, Helsingfors
Markus Blomquist, Åbo Sallianna Öztürk, Åbo
Henrik Solin, Lundo Robert Paul, Reso
Niklas Salminen, Kimitoön Roger Hakalax, Kimitoön
Ina Mickos, Svensk Ungdom Emmi Piippo, Svensk Ungdom
Simon Hellbom, Svensk Ungdom Anton Åkerman, Svensk Ungdom
Pia Sundell, Svenska kvinnoförbundet Ann-Christine Forsell,  
 Svenska kvinnoförbundet
Anna-Karin Tötterman,  Ann-Sofie Smeds-Nylund,  
Svenska Kvinnoförbundet Svenska Kvinnoförbundet
Björn Fant, Svenska seniorer Gunilla Jusslin, Svenska seniorer
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5. Partistyrelsen
Partistyrelsens ordförande:
Anders Adlercreutz

Partiets vice ordförande:
Silja Borgarsdottír Sandelin, Sandra Bergqvist och Ramieza Mahdi

Övriga styrelsemedlemmar:
• Otto Andersson, Svenska riksdagsgruppens ordförande
• Emma Ringbom, kretsordförande Helsingfors 
• Samuel Broman, kretsordförande Österbotten
• Markus Blomquist, kretsordförande Egentliga Finland
• Karin Cederlöf, kretsordförande Nyland
• Johan Bardy, kretsordförande Samkretsen 
• Dan Cederlöf, Svensk Ungdoms ordförande
• Anita Westerholm, Svenska Kvinnoförbundets ordförande
• Kjell Wennström, Svenska Seniorers ordförande
• Mats Nylund
• Anne Salovaara-Kero
• Ida Schauman

Personer med närvaro- och yttranderätt:
• Eva Biaudet, partifullmäktiges ordförande
• Anna-Maja Henriksson, europaparlamentariker
• Stefan Svenfors, finansutskottets ordförande
• Joakim Strand, Europa- och ägarstyrningsminister
• Partisekreterare Fredrik Guseff har fungerat som föredragande. 
• I regel har partistyrelsen träffats varannan vecka under verksamhetsperioden. 

Partistyrelsens möten har genomförts som hybridmöten. 

Partistyrelsen har haft möten enligt följande under  
verksamhetsperioden 26.5.2024–17.5.2025:  
30.05.2024 10.06.2024 16.06.2024 15.08.2024 29.08.2024
12.09.2024 26.09.2024 10.10.2024 24.10.2024 (aftonskola)
11.11.2024 21.11.2024 05.12.2024 19.12.2024 09.01.2025
23.01.2025 30.01.2025 13.02.2025 27.02.2025 13.03.2025
27.03.2025 14.04.2025 24.04.2025 06.05.2025 (kvällsmöte)
08.05.2025
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6. Stadgeenliga utskotten
a. Finansutskottet
Finansutskottets medlemmar  
under verksamhetsåret 2024–2025 
har varit följande:
• Stefan Svenfors (ordförande)
• Silja Borgarsdóttir-Sandelin
• Ann-Louise Laaksonen
• Mats Nylund
• Johannes Schulman
• Fredrik Guseff (sekreterare)

Finansutskottet har sammanträtt två 
gånger under perioden. 

Utskottet har behandlat partiets bud-
get och bokslut under verksamhetsåret, 
samt diskuterat långtidsprognosen 
och de ekonomiska utsikterna. Finans-
utskottet har en viktig roll i den interna 
kontrollen och träffar varje år revisorn 
i samband med behandlingen av parti-
ets bokslut för att ta del av eventuella 
noteringar eller rekommendationer 
i samband med revisionen. Liksom 
tidigare år hade revisorerna inget att 
anmärka på ekonomihanteringen eller 
den interna kontrollen.  

b. Organisationsutskottet
Organisationsutskottet har  
följande medlemmar:
• Cecilia Achrén (ordförande)
• Carola Bengs-Lattunen (Österbotten)
• Anne Eriksson (Egentliga Finland)
• Björn Fant (Seniorerna)
• Håkan Sandell (Nyland)
• Ann-Sofi Smeds-Nylund (Skvf)
• Dan Cederlöf (SU)
• Pia Tyyskä (Samkretsen)
• Mimi Wiik (Helsingfors)
• Maria Grundström (sekreterare) 
Utskottet har mandat för åren 2024 
och 2025.
 
I och med att hela organisationens 
krafter var fokuserade på vårens 
kommunal- och välfärdsområdesval 
har utskottet inte haft så många träffar 
under det senaste verksamhetsåret.

Utskottet har dock träffats en gång 
till ett möte och fortsatt diskussionen 
ifall partidagen sku arrangeras vart-
annat år, istället för årligen såsom nu. 

Utskottet har utrett kretsarnas och 
förbundens åsikter kring frågan och 
fortsätter diskussionerna under följan-
de verksamhetsår.

Utskottet har under verksamhetsåret 
uppmärksammat att partiets medlems-
tidning Medborgarbladet kunde lyfta 
fram mera partiets medlemsföreningar 
och aktiva inom föreningarna, vilket 
har kunnat ses i de senaste numren av 
tidningen.

Organisationsutskottet har under 
verksamhetsåret diskuterat medlems-
föreningarnas utmaning med stora 
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bankkostnader och deras möjlighet att 
inte mera ha ett eget bankkonto.

Organisationsutskottet var även med 
och arrangerade partiets styrelsekon-
ferens 1.2.2025 i Tammerfors. Konfe-
rensen riktade sig till krets- och för-
bundsstyrelserna, samt partistyrelsen 
och partifullmäktige. Konferensen tog 
sikte på kommunal- och välfärdsområ-
desvalet i april 2025, samt tog avstamp 
inför jobbet med riksdagsvalet 2027.
 
c. Beredningsorganen

i. Integrationspolitiska 
utskottet
Medlemmar 2024–2025:
• Catharina von Schoultz, ordförande
• Pia Mikkonen
• Tony Lindqvist
• Magdalena Kosova
• Alexandra Shtromberg
• Anatoly Lvov
• Kerstin Persson
• Sabina Olin
• Camilla Sonntag-Wilenius
• Jessica Lerche
• Berndt Gottberg
• Kjell Wennström
• Stephanie Lindberg
• Matias Hertzberg, Sekreterare
• Tyko Hertzberg, Sekreterare 

(–13.1.2025)

Utskottet har under verksamhetsperi-
oden samlats en gång men har fortsatt 
jobbat aktivt med att uppdatera SFP:s 
invandringspolitiska program under 
perioden. Tyvärr har jobbet lite störts 
av sekreterarbyten samt valverksam-
het som tagit personresurser från 
utskottet.

ii. Internationella utskottet
Medlemmar 2024–2025
• Mats Löfström, ordförande
• Sekreterare: Anders Wikström
• Johanna Holmäng
• Elli Flen
• Markku Kanervisto
• Elis Henell
• Anna Lindén
• Anna Jungner-Nordgren
• Kasper Kannosto
• Danica Vihinen
• Lena Höglund
• Janina Rönnberg
• Ellinor Juth
• Broman Samuel
• Lars Rosenblad
• Helen Honkasaari
• Johanna Mantere

Sakkunnigmedlemmar:
• Alexander Lång
• Astrid Thors
• Christer Hummelstedt
• Ville Kohvakka
• Reinhold Klockars
• Benjamin Bergan

Utskottets verksamhet har bestått av 
studiebesök och diskussioner. Utskot-
tet besökte Hybridcentret och fick en 
närmare inblick i verksamheten av 
direktör Teija Tiilaiken. Verksamhets-
året avslutades med en diskussion på 
Statsrådsborgen med Europaminister 
Joakim Strand.
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Under året ordnade utskottet även en 
paneldiskussion om presidentvalet i 
USA. I paneldiskussionen deltog Oscar 
Winberg, forskningsdoktor vid Turun 
Yliopisto, Alexandra Pasternack-Jack-
son, verkställande direktör vid  
Amcham samt Andreas Elfving,  
USA-kännare. Paneldiskussionen  
modererades av riksdagsledamot  
och SFP:s internationella utskottets 
ordförande Mats Löfström.

Under verksamhetsåret har SFP 
deltagit i ALDE:s kongress i Estoril i 
Portugal. Utskottets medlemmar deltog 
i förberedelserna av SFP:s ståndpunk-
ter inför kongressen. Dessutom deltog 
även medlemmar från internationella 
utskottet i kongressen.

iii. Arbetsmarknadspolitiska 
utskottet
Medlemmar 2024–2025:
• Kim Yli-pelkola
• Jari Aho
• Alexandra Shtromberg
• Carl Victor Theodor Dahlberg
• Björn Fant
• Daniel Asplund
• Alex Björkell
• Anna Lindén
• Jan-Peter Sandelin
• Sekreterare: Christoffer Hällfors

Utskottet har inte haft någon verksam-
het under perioden. Utskottet saknar 
ordförande.

iv. Jämställdhetsutskottet
Medlemmar 2024–2025:
• Carola Bengs-Lattunen, ordförande
• Sekreterare: Joel Sundström
• Marianne Storå
• Solveig Halonen
• Marianne von Knorring
• Markus Söderman
• Alex Björkell
• Linda Basilier
• Elvira Nyrönen
• Eja Björkqvist
• Andre Martinez
• William Mutka
• Jacob Flemmich
• Gerd-Peter Löcke

Jämställdhetsutskottet samlades till 
möte fyra gånger under perioden (6.3, 
29.4, 15.5 och 1.10).  Under verksam-
hetsåret har jämställdhetsutskottet 
fungerat som expertorgan i framtagan-
det av jämlikhetsplanen samt påbörjat 
arbetet med jämställdhetspolitiska 
programmet.

v. Social- och hälsopolitiska  
utskottet
Medlemmar 2024–2025:
• Riksdagsledamot Henrik Wickström 

(ordf.)
• Robert Paul
• Merja Tarkiainen
• Eja Björkqvist
• Jarkko Setälä
• Christina Båssar
• Sofia Hoff
• Julia Ståhle
• Tommy Björklund
• Tommy Häyrynen
• Tove Munkberg
• Sebastian Ekblom
• Catherine Sid
• Sekreterare: Annica Tallqvist 
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Under perioden har utskottet haft fem 
möten under vilka ordförande Henrik 
Wickström berättat om det aktuella 
läget i rikspolitiken, samtidigt som 
utskottets medlemmar fått berätta om 
läget i välfärdsområdena och diskute-
ra andra aktuella ärenden.  Utskottet 
fick även delta i förberedelserna inför 
valprogrammet för Kommunal- och 
välfärdsområdesvalet, då partiets 
politikteam deltog på ett av utskottets 
möten. 

Den 19.11.2024 ordnade utskottet ett 
SOTE-seminarium för att diskutera 
det aktuella läget i välfärdsområdena.  
Under seminariet deltog partiordfö-
rande Anders Adlercreutz samt THL:s 
överdirektör Mika Salminen.  
Det ordnades även en paneldiskussion 
med Mika Salminen, Karin Cederlöf, 
Nora Grotenfelt och Julia Ståhle.  
Seminariet ordnades på partikansliet 
och streamades via facebook-live. 

vi. Utbildningspolitiska 
utskottet
Medlemmar 2024–2025:
• Bella Alén, ordförande
• Sekreterare: Joel Sundström,  

joel.sundstrom@sfp.fi
• Ulla Granfors
• Ann-Sofie Smeds-Nylund
• Kerstin Grönqvist
• Petra Paakkanen
• Ulrika Wallén
• Satu Roberg
• Carita Tuokila
• Jaan Siitonen
• Ann-Caroline Björkholm
• Sabina Forsbacka
• Anne Eriksson
• Linda Basilier
• Anne Ahlefelt
• Emilie Jäntti
• Christer Rosengren
• Anton Åkerman
• Alexandra Wegelius
• Michael von Boguslawski

Utbildningspolitiska utskottet har haft 
två möten under perioden (13.2 och 
26.3). Under mötena har utskottet 
diskuterat aktuella ärenden samt 
framskridningen av SFP:s utbildnings-
politiska program.  Den 19.3 besäkte 
utksottet undervisnings- och kultur-
ministeriet där utskottet hade träff 
med Undervisningsminister och parti-
ordförande Anders Adlerzreutz.  
Mötet ordnades som hybrid där även 
distansdeltagare deltog.  
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vii. Miljöutskottet
Miljöutskottet 2024–2025 har inte 
samlats till möten under verksam-
hetsåret. Utskottsordförande Thomas 
Björkroth blev beviljad frihet från sina 
förtoendeuppdrag av partistyrelsen 
den 12.9, vartefter Anders Portin ut-
sågs som ny utskottsordförande. 

Medlemmar 2024–2025
• Thomas Björkroth, ordförande  

(fram till 12.9.2024)
• Anders Portin, ordförande  

(från och med 12.9.2024)
• Matti Neulanen
• Karin Cederlöf
• Gunilla Holmberg
• Linda Sederholm
• Daniel Asplund
• Teresa Lindholm
• Vinh Bui
• Yvonne Borgmästars
• Anders Portin
• Bengt de Paulis
• Matilda Holmström, sekreterare

viii. Stadspolitiska utskottet
Stadspolitiska utskottet har inte haft 
någon verksamhet under perioden 
2024–2025. 

ix. Kommissionen för 
utmärkelser
Kommissionen för utmärkelser  
bestod under perioden 2024–2025 
av följande personer:
Ordförande: Håkan Antfolk. 
Medlemmar: Björn Fant, Gunilla  
Granberg, Nina Björkman-Nystén,  
Carola Sundqvist.  
Sekreterare: Annica Tallqvist

Kommissionen för utmärkelser  
sammanträdde den 11.2.2025 och  
beviljade 66 utmärkelser åt aktiva 
inom Svenska folkpartiet. 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202530



7. Pressmeddelanden

SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025 31



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202532

Eva Biaudet vill trygga ett starkt 
och handlingskraftigt EU
03.04.2024 

– EU måste hitta nya gemensamma 
lösningar för att trygga finansiering för 
både Ukraina och den gröna omställ-
ningen. SFP förhåller sig positivt till 
fler majoritetsbeslut för att trygga en 
stark union, så att inte några få länder 
skall kunna förlama EU.

Detta poängterade riksdagsledamot 
Eva Biaudet i onsdagens aktualitetsde-
batt om Finlands nyckelmål i EU.

Biaudet konstaterar att utsläppshan-
deln är avgörande för att minska föro-
reningar och att vi måste prioritera en 
hållbar jord- och skogsbrukspolitik.

– EU ska vara en föregångare i frågor 
som rör klimat, miljö och biodiversitet. 
Vår framgång bygger på utbildning, 
forskning och innovation, samt ett re-
gelbaserat handelssystem och kampen 
mot korruption.

Rysslands invasion av Ukraina och 
kriget i Gaza visar en ökande trend där 
krig och kriser tvingar människor på 
flykt.

– Ett humant och effektivt asylsystem 
är nödvändigt, där alla medlemsländer 
tar ansvar i enlighet med våra grund-
läggande värderingar om lika värde och 
mänskligt bemötande. Vårens Europa-
parlamentsval är ett alldeles särskilt 
viktigt val. Vi röstar för fred, stabilitet 
och mänskliga rättigheter – och mot 
populism och ökad protektionism.

Wickström glad då Ingå station 
öppnades för tågtrafik igen
03.04.2024 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är glad då Ingå station öppnades 
för tågtrafik idag (3.4.). Första tågtu-
ren avgick idag 20.59 mot Helsingfors. 
Senast då ett tåg stannade vid Ingå 
station var i mars 2016.

– Det är fint att det i Ingå finns en 
aktiv tågstation igen. Det här är en del 
av det långsiktiga arbetet vi inom SFP 
och regionen gjort för utvecklandet av 
kustbanan. Dagens tidtabeller är inte 
optimala, men detta är en öppning. I 
framtiden är det viktigt med närtåg 
som även gynnar pendlingstrafiken. 
Senare i år fattas beslut om hur kust-
banan ska utvecklas och vi jobbar för 
åtgärder som ger utrymme för fler 
tåg längs med kustbanan, säger Wick-
ström. 

Wickström vill påpeka att det är upp 
till kommunerna att bestämma om man 
själv vill satsa ekonomiskt på närtågs-
trafiken. Han hoppas också att närtågs-
trafiken i framtiden kunde stödjas mer 
på nationell nivå. 

– I Ingå får vi nu fundera hur man 
kan dra nytta av tågstationen. Med tan-
ke på Joddböle industriområde så är 
stationen intressant. Jag hoppas också 
att vi kan se närtåg som är lämpliga för 
distansarbete i framtiden längs med 
kustbanan, säger Wickström.
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Torvalds: Finland väl förberedd 
för de uppdaterade reglerna för 
avloppsvatten
11.04.2024 

Under onsdagen godkände Europa-
parlamentet EU:s uppdaterade regler 
för avloppsvatten från tätbebyggelser. 
Med rösterna 481-79 gav Europaparla-
mentet grönt ljus för den överenskom-
melse som nåddes mellan parlamentet, 
kommissionen och rådet tidigare under 
året. Nils Torvalds (SFP/Renew) fung-
erade som Europaparlamentets huvud-
förhandlare och är nöjd med utfallet.

– Utgångsläget för Finland i det här 
lagförslaget har varit mycket bättre än 
för många andra medlemsländer, kon-
staterar Torvalds. Även om vi också 
kommer vara tvungna att investera i 
förbättrad rening av vårt avloppsvat-
ten, är överenskommelsen, speciellt 
med de ändringar vi fått igenom, myck-
et fördelaktig för Finland. 

De nya reglerna kräver att renings-
graden i hela unionen höjs till en nivå, 
där näringsämnen som kväve och 
fosfor avlägsnas från avloppsvattnet i 
tätbebyggelser. 

– Detta gör vi redan i stora delar av 
Finland men gemensamma EU-regler 
hjälper oss att komma åt näringsäm-
nen som rinner ut även i andra delar av 
Östersjön och bidrar till dess övergöd-
ning, fortsätter Torvalds. 

Nytt för det uppdaterade direktivet 
är även det så kallade fjärde stadiet, 
som avlägsnar mikroföroreningar från 
avloppsvattnet. Dessa föroreningar 
kommer i dagens läge främst från läke-
medel och hygienartiklar, vilket med-
fört ett behov att lägga större krav på 

dessa industrier. Medlemsländerna har 
dock möjligheten att täcka upp till 20 % 
av kostnaderna för denna avancerade 
rening – en kompromiss som uppnåtts 
tack vare Torvalds arbete.  

– Principen ”förorenaren betalar”, 
är ytterst viktig, men gällande livräd-
dande läkemedel är det inte helt lätt 
att peka ut vem förorenaren är, menar 
Torvalds. Eftersom vi förväntar oss 
att läkemedel ska finnas tillgängliga 
och att fler ska utvecklas, har också 
samhället som helhet ett ansvar för att 
delta i reningen av dem. Dessutom har 
frågan om krisberedskap igen blivit 
aktuell. Vi måste i Europa bli bättre på 
att säkerställa europeisk produktion av 
läkemedel. Medlemsländerna vaknade 
i den här frågan alldeles för sent men 
vi lyckades trots detta nå en hyfsad 
kompromiss. 

Den överenskomna texten kommer 
nu genomgå en juridisk språkgransk-
ning och den slutgiltiga versionen 
godkänns av Europaparlamentet samt 
ministerrådet under hösten. Direktivet 
förväntas träda i kraft i slutet av 2024.

Sjöfartens bemanningsstöd 
förutsättning för sjöfart under 
finländsk flagg
11.04.2024 

Med jämna mellanrum diskuteras det 
som brukar kallas för statliga ”före-
tagsstöd”. Företagsstöd handlar inte 
bara om direkta nettostöd, utan också 
om olika former av subventioner för 
att säkerställa att viss verksamhet 
överhuvudtaget ska kunna upprätthål-
las på konkurrenskraftiga villkor med 
andra länder. Ett sådant är sjöfartens 
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så kallade bemanningsstöd, som är en 
grundförutsättning för att fartyg ska 
finnas under finländsk flagg.

– Bemanningsstödet handlar om att 
trygga finländsk sjöfarts konkurrens-
kraft genom att rederierna får tillbaka 
en del av de sjöanställdas arbetsgivar- 
och sociala avgifter. De flesta EU-län-
der upprätthåller samma system för 
att kunna konkurrera med så kallade 
bekvämlighetsflaggsländer såsom Pa-
nama, Liberia eller Jungfruöarna. Utan 
ett sådant system ingen finländsk eller 
europeisk sjöfart, säger Mats Löfström, 
Ålands riksdagsledamot och medlem av 
riksdagens kommunikationsutskott.

Löfström påpekar att Finlands eko-
nomi och försörjningsberedskap är helt 
beroende av sjöfart då 95 % av Finlands 
utrikeshandel går till sjöss.

– Fartyg under finländsk flagg är 
avgörande för arbetsplatser i synnerhet 
för glesbygden, vissa kommuners skat-
teintäkter och hela Finlands försörj-
ningsberedskap, säger Löfström.

– Fartyg under finländsk flagg hör 
till försörjningsberedskapscentralens 
transportpool och skulle ha uppgifter 
i en eventuell kristid och som inte kan 
garanteras av utländskt ägda fartyg re-
gistrerade i bekvämlighetsflaggstater, 
säger Löfström.

Kommunikationsutskottet godkände 
idag ett utlåtande om militär mobilitet 
(KoUU 6/2024) där man också kon-
staterar att ”Tillgången på tillräckligt 
många inhemska isförstärkta fartyg 
och finska sjömän bör säkerställas med 
alla tillgängliga medel”. Utlåtandet god-
kändes enhälligt i utskottet.

Torvalds: Många öppna frågor 
kring EU:s avskogningsförordning
15.04.2024 

Det är ett år sedan Europaparlamentet 
godkände den nya EU-lagstiftningen 
för att komma åt produkter som föror-
sakar avskogning. Men många frågor 
kring implementeringen av lagstift-
ningen kvarstår.

Avskogningsförordningen ska trä-
da i kraft den 30 december 2024. Då 
bör alla operatörer och bolag bevisa 
att deras produkter har varit avskog-
ningsfria sedan den 31 december 2020. 
Många tekniska frågor gällande de 
praktiska aspekterna av implemente-
ringen är fortfarande obesvarade. Fle-
ra medlemsländer har t.ex. inte hållit 
tidsfristen med att utse sina behöriga 
myndigheter för implementeringen av 
förordningen. Därför ställde Europa-
parlamentariker Nils Torvalds (SFP/
Renew) i februari en skriftlig fråga till 
kommissionen om hur alla operatörer 
på marknaden ska ha tid att anpassa 
sig till de nya reglerna och om kommis-
sionen eventuellt kommer att bevilja 
ytterligare tidsfrister, eftersom det 
fortfarande råder många oklarheter i 
frågan.

I svaret som Torvalds nu fått på sin 
fråga, säger kommissionär Virginius 
Sinkevicius att kommissionen arbe-
tar med ett vägledningsdokument om 
genomförandet av förordningen. Men 
svaret tillfredsställer inte Torvalds. 

– Flera oklarheter kvarstår för följan-
de kommission och parlament att reda 
ut. Därför kan jag inte heller se att den 
planerade tidtabellen för implemente-
ring kan hålla, säger Torvalds.
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Inga fler åtgärder i frågan hinner 
avklaras innan Europaparlamentet tar 
paus inför det stundande EU-valet.

Henriksson: Nu bär vi ansvar för 
Finlands ekonomi och vår framtid
16.04.2024

Regeringen Orpo avslutade tisdagen 
den 16 april de så kallade ramförhand-
lingarna om planen för de offentliga 
finanserna för åren 2025-2028. SFP:s 
partiordförande, undervisningsminis-
ter Anna-Maja Henriksson konstaterar 
att det ekonomiska läget är oerhört 
utmanande och att besluten har varit 
mycket svåra. Henriksson betonar att 
det har varit viktigt att hitta en så ba-
lanserad och rättvis lösning som möj-
ligt, och SFP:s arbete har gett resultat.

– Finlands ekonomi är i väldigt dåligt 
skick. Vi är det mest skuldsatta landet 
i Norden och ett av det mest skuldsatta 
i hela EU. Så här kan det inte fortsätta 
för då skulle vi äventyra en hållbar 
framtid för vårt land, för våra barn och 
unga, och oss alla. Samtidigt skulle vi 
riskera att hamna i EU-kommissionens 
skuldsättningsförfarande. Regeringen 
har nu enats om ett paket som stärker 
den offentliga ekonomin med ytterliga-
re tre miljarder euro. Genom de beslut 
vi fattat vill vi garantera att Finland 
också i framtiden är en välfärdsstat 
som har råd att satsa på skolan och 
utbildningen samt på en god vård och 
omsorg, säger Henriksson.

Riktade satsningar på skolan samt 
barn och unga
Regeringen håller fast vid tilläggssats-
ningarna på 200 miljoner euro på den 

grundläggande utbildningen.  Reger-
ingen riktar heller inga nedskärningar 
mot småbarnspedagogiken och håller 
fast vid den subjektiva rätten till dag-
vård. Dessa linjedragningar har varit 
oerhört viktiga för SFP.

– Grundskolan är vår kronjuvel och 
därför satsar regeringen stort på den. 
PISA-resultaten visade att vi måste 
trygga att alla barn får med sig grund-
färdigheter som att kunna läsa, skri-
va och räkna, för att klara sig i livet. 
Därför sätter vi till två årsveckotim-
mar i modersmål och litteratur samt en 
timme matematik i de lägre klasserna. 
Vi reformerar också stödet för lärande 
så att varje elev ska få det individuella 
stöd och den hjälp hen behöver flexibelt 
och så tidigt som möjligt. Vi behöver 
fler speciallärare och andra vuxna till 
skolan, säger Henriksson.

SFP har också konsekvent fört fram 
att kommunernas statsandelar mås-
te tryggas för att i sin tur värna om 
småbarnspedagogiken och den grund-
läggande utbildningen. Arbetet har gett 
resultat. Kommunerna kompenseras 
för det bortfall som överföringen av 
social- och hälsovårdstjänsterna till 
välfärdsområdena annars skulle ha 
inneburit.

Regeringen gör också riktade sats-
ningar på barnen och de unga 
– Regeringen skapar ett separat åt-
gärdspaket för barn och unga, och 
satsar permanent 5 miljoner euro på 
detta. I paketet ingår utveckling av den 
hybridmodell inom barnskyddet som 
barnombudsmannen föreslagit samt 
tilläggsfinansiering för ungdomsarbete 
i skolor och läroanstalter, lågtröskel-
chattjänster för psykisk hälsa och 
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mödra- och skyddshem. Tilläggsfinan-
siering riktas också till genomförandet 
av regeringens åtgärdsprogram mot 
ungdoms- och gängbrottslighet, berät-
tar Henriksson. 

Utöver de permanenta tilläggen 
gör regeringen dessutom en engångs-
satsning på 5 miljoner på arbetet mot 
mobbning i skolorna. 

Regeringens sparåtgärder som riktas 
till statsunderstöden vid undervisnings- 
och kulturministeriet tidigareläggs. 
Idrotts- och ungdomsminister Sandra 
Bergqvist ser allvarligt på anpassnings-
åtgärderna men välkomnar de tilläggs-
satsningar regeringen gör på unga och 
idrott.

– Vi behöver mer förebyggande stöd-
tjänster som ungdomsarbetet i skolor 
och lågtröskelchattjänster för psykisk 
hälsa. Med de här tilläggssatsningarna 
når vi ut till fler barn och unga.  
När den statliga finansieringen mins-
kar är det viktigt att vi ger bättre möj-
ligheter att samla in extern finansie-
ring. Det förverkligar regeringen med 
att utvidga donationsavdraget också till 
idrotten och ungdomen. En åtgärd som 
speciellt idrottsaktörerna länge före-
språkat, säger Bergqvist. 

– För kultursektorns del vill jag också 
lyfta fram att regeringen enats om att 
inte börja beskatta de allmännyttiga 
samfunden. I en tid då vi också är 
tvungna att göra smärtsamma inbespa-
ringar på statsbidragssidan är den här 
mycket viktigt, konstaterar Henriksson.

Regeringen satsar också 10 miljoner 
euro på en modell som ersätter vuxen-
utbildningsstödet i fråga om de mest 
kritiska branscherna. Dessutom för-
bättras förutsättningarna för syssel-
sättning för kvinnor med invandrar-

bakgrund med 5 miljoner euro.
I anpassningsåtgärderna som gäller 

yrkesutbildningen värnar regeringen 
om de ungas möjligheter till utbildning. 
Nedskärningen ska riktas så att den 
inte berör unga eller vuxna som saknar 
examen. Även efter sparåtgärden på 
100 miljoner euro kommer yrkesut-
bildningens finansiering att överstiga  
2 miljarder euro.

Den sociala rättvisan beaktas
Henriksson betonar att det har varit 
viktigt att hitta en så balanserad och 
rättvis lösning som möjligt.

– För SFP var det helt klart från 
början att vi också skulle behöva höja 
skatter för att klara av en så här stor 
anpassning. Nu landar vi på att nära 
hälften sköts med skattehöjningar och 
andra halvan med nedskärningar.

–Det var mycket viktigt att vi inte 
höjde matmomsen, vilket skulle spe-
ciellt ha drabbat hushåll med lägre 
inkomster. Istället höjer vi skatterna på 
godis, läsk och tobak samt den allmän-
na mervärdesskattesatsen. Vi avstår 
från indexjusteringen av förvärvsin-
komstbeskattningen 2025 i fråga om 
de två högsta inkomstklasserna, vilket 
i praktiken skärper beskattningen för 
dem som tjänar mest. Sparåtgärderna 
riktas också mot hushållsavdraget, 
vilket även det innebär att de med 
högre inkomster deltar i anpassningen, 
konstaterar Henriksson.

SFP har också konsekvent betonat att 
man inte får skära i de lägsta pensio-
nerna. Regeringen föreslår inga änd-
ringar i folkpensionerna eller arbets-
pensionerna. Pensionsinkomstavdraget 
sänks på ett sådant sätt att beskatt-
ningen av mindre pensioner inte 
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skärps. Skattestödet för det frivilliga 
pensionssparandet slopas från början 
av år 2027.

En stor del av sparåtgärderna riktas 
till förvaltningen.

Satsningar på forskning, utveck-
ling och tillväxt för Finland framåt
Finlands framtid kommer vara be-
roende av en välutbildad befolkning, 
kunnande och innovation. Därför är 
det viktigt att regeringen håller fast vid 
sin historiska, 1 miljard stora satsning 
på forskning och utveckling under 
denna valperiod. Statens FoU-finan-
siering ökar med 280 miljoner euro 
per år 2025–2028 jämfört med året 
innan. Business Finlands fullmakt för 
FoU-finansiering höjs, vilket är speci-
ellt viktigt för de små och medelstora 
företagen.

Regeringen har vid ramförhandling-
arna också fattat beslut om påskyn-
dande av investeringar som en del av 
ett nytt tillväxtpaket. Nya stora in-
vesteringar i den gröna omställningen 
påskyndas genom en temporär skat-
tekompensation. Regeringen stärker 
också den nya Tesi-koncernens möjlig-
heter att främja investeringar.

–Samtidigt som vi gör stora anpass-
ningar är det viktigt att bygga grun-
den för tillväxt. Det skatteincitament 
för investeringar som nu skapas är 
välkommet i en situation där ett eu-
ropeiskt stadstödsrace hotar att sätta 
käppar i hjulen för många finländska 
investeringar i den gröna omställning-
en. Fortsatta satsningar på forskning 
och utveckling ökar också vår konkur-
renskraft, säger Europa- och ägarstyr-
ningsminister Anders Adlercreutz.

SFP:s starka arbete för att rädda 

centralsjukhusen och våra dygnet 
runt-jourer har burit frukt

Regeringen har kommit överens om 
att åtgärderna gällande sjukhusnätver-
ket inte förverkligas i enlighet med den 
tjänstemannarapport som publicerades 
tidigare denna vår. 

– Regeringens beslut om att inte gå 
vidare med planerna att minska antalet 
centralsjukhus i vårt land är mycket 
viktigt. Härigenom tryggas verksam-
heten vid Vasa centralsjukhus, och 
förlossningsverksamheten i Karleby 
får fortsätta. Vi är också överens om 
att den allmänmedicinska dygnet runt 
-jouren i Jakobstad och Raseborg ska få 
fortsätta. På det sättet tryggar vi också 
att de språkiga rättigheterna i vården 
kan förverkligas på bästa sätt. SFP:s 
arbete ger resultat. Vad gäller förloss-
ningarna vid Lojo sjukhus hoppas jag 
att våra regeringskumpaner skulle stö-
da att HUS styrelse fattar ett positivt 
beslut, säger Henriksson.

Jordbrukets förutsättningar  
tryggas
Jordbruket är viktigt för att vi ska ha 
ren, inhemsk mat på bordet samt för att 
trygga vår försörjningsberedskap. Där-
för värnar regeringen också om jord-
brukets lönsamhet och inga ytterligare 
sparåtgärder riktas mot jordbruket. 
Regeringen satsar också på tillväxt, 
konkurrenskraft och lönsamhet inom 
livsmedelssektorn.
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Adlercreutz om ramrian: En 
utmanande men nödvändig ria 
som också bygger tillväxt
16.04.2024 

– Ramrian var ingen lätt uppgift, det 
visste vi på förhand. Anpassnings-
besluten är svåra och de berör hela 
samhället. Tyvärr är de också helt 
nödvändiga. De ekonomiska utsikterna 
har ändrats kraftigt sedan regerings-
förhandlingarna, och därför behövdes 
ytterligare balanserande åtgärder, sä-
ger Europa- och ägarstyrningsminister 
Anders Adlercreutz.

– Med dessa åtgärder strävar vi till 
att stabilisera skuldsättningen, vilket 
är en förutsättning för att vi ska kunna 
göra positivare beslut i framtiden. 

Adlercreutz representerar SFP i 
ministerarbetsgruppen som ansvarar 
för social- och hälsovården. Också den 
sektorn berördes av anpassningsåt-
gärderna, men Adlercreutz betonar 
att flera saker som är viktiga för SFP 
kunde tryggas.

– Vi lyckades också avvärja flera av 
de indragningar i jour- och förloss-
ningsverksamheten som fanns med i 
den tjänstemannarapport som public-
erades i början av året. Sjukhusnätver-
ket består, säger Adlercreutz.

– De nya välfärdsområdena har nyligen 
inlett sin verksamhet och de förtroende-
valda behöver få arbetsro, vilket de nu 
får. Det är viktigt att välfärdsområdenas 
autonomi respekteras och att de förtro-
endevalda har möjlighet att styra hur 
vården arrangeras i det egna området.

– För SFP är det viktigt att på alla 
plan verka för att vård finns nära och 
att den är tillgänglig för alla.

Den utmanande ekonomiska situatio-
nen krävde omfattande anpassnings-
beslut av regeringen, men Adlercreutz 
betonar att man samtidigt satsar på att 
skapa förutsättningar för ekonomisk 
tillväxt.

– Regeringen kom överens om ett 
tillväxtpaket, vilket är välkommet. 
Tillväxtpaketet innehåller till exempel 
ett skatteincitament för företag som 
främjar investeringar i den gröna om-
ställningen och samtidigt i våra klimat-
målsättningar, säger Adlercreutz.

– För att få fart på tillväxten behövs 
investeringar till Finland. Skatteinci-
tamentet som regeringen nu kommit 
överens om är ett effektivt och mark-
nadsbaserat sätt att skapa förutsätt-
ningar för de investeringar vi behöver. 
Också de fortsatta satsningarna på 
forskning- och utveckling är viktiga för 
att främja vår konkurrenskraft.

Besked om sjukhusnätverket – 
jouren i Raseborg får fortsätta
16.04.2024 

SFP:s riksdagsledamot och viceord-
förande Henrik Wickström är glad då 
regeringen fattat principbeslut om att 
Raseborgs sjukhus får även i fortsätt-
ningen ordna 24/7 läkarjour vid Rase-
borgs sjukhus.

Regeringen har fattat principbeslut 
angående sjukhusnätverket idag i sam-
band med ramrian. Välfärdsområdena 
får ha kvar sina centralsjukhus där det 
erbjuds förlossningsvård och omfattan-
de operativ verksamhet. Man kommer 
inte att genomföra det förslag om att 
vissa centralsjukhus ska omvandlas till 
akutsjukhus, som gavs i början av året 
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av sjukhusarbetsgruppen. Angående 
Lojo sjukhus förlossningsavdelning får 
HUS fatta beslut om fortsättningen.

Enligt regeringens mål ska välfärds-
områdena och HUS-sammanslutning-
en ha möjlighet att ordna jour inom 
primärvården nattetid från och med 
ingången av år 2026 i Raseborg för att 
garantera de språkliga rättigheterna. 
Samma gäller Jakobstad.

– Det är goda nyheter för Raseborgs 
sjukhus och hela Västra Nylands 
välfärdsområde. Jag hoppas nu att det 
finns en majoritet inom välfärdsområ-
det som vill se till att 24/7 jouren får 
fortsätta, säger Wickström.

Minister Bergqvist om ramrian: 
”Små men bra satsningar 
på ungdomar och idrott, 
nedskärningarna omfördelas”
17.04.2024 

Regeringen har i samband med ram-
rian fattat beslut om ett separat barn- 
och ungdomspaket på 5 miljoner euro. 
Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist ser 
positivt på beslutet.

I budgeten 2024 riktades för första 
gången permanent finansiering till 
ungdomsarbete i skolor och läroan-
stalter. Den här finansieringen stär-
ker regeringen nu genom barn- och 
ungdomspaketet. Därtill satsar re-
geringen 5 miljoner euro på att före-
bygga skolmobbning. Genom barn- och 
ungdomspaketet riktas även bestående 
finansiering till lågtröskel chattjänster 
för psykisk hälsa.

– Ungdomsarbete i skolor och läroan-
stalter är sådant förebyggande arbete 

som når ut till alla barn. Forskning 
visar att långsiktigt skolungdomsarbe-
te har haft positiva effekter på välbe-
finnandet i skolorna, särskilt när det 
gäller att minska mobbningen, säger 
Bergqvist.

– Tilläggssatsningarna på chattjäns-
terna möjliggör att allt fler unga kan 
få samtalshjälp omedelbart. Det är 
oerhört viktigt att stärka den här typen 
av stödtjänster där unga, även under 
kvällstid och veckoslut, med låg tröskel 
kan diskutera frågor som tynger dem, 
fortsätter Bergqvist. 

Regeringsprogrammet, som godkän-
des i juni ifjol, innehåller en sparåtgärd 
på totalt 125 miljoner vid slutet av 
regeringsperioden i undervisnings- 
och kulturministeriet statsunderstöd. 
Statsunderstöd delas ut till bland annat 
idrotts- och ungdomsverksamhet. 
För att undvika att Finland hamnar 
i underskottsförfarande kom man i 
ramrian överens om att sparmålet för 
ministeriets statsunderstöd är totalt 
150 miljoner. Bergqvist säger att an-
passningsåtgärderna är tuffa.

– Vi har inom SFP jobbat hårt för att 
regeringens anpassningsåtgärder inte 
ska drabba idrotts- och ungdomsverk-
samheten oskäligt mycket. Nu har vi 
slagit fast storleken på nedskärning-
arna på statsunderstöden vid  under-
visnings- och kulturministeriet men 
nästa steg blir att fundera på hur de 
ska fördelas. Målet är att de planerade 
nedskärningarna kan riktas bredare 
och på så sätt bli mindre för ungdom 
och idrott, säger Bergqvist.

En stor nyhet från regeringens ram-
ria är att man nu utvidgar möjligheten 
för samfund att göra skatteavdrag för 
donationer också till idrotts- och ung-
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domsverksamhet samt mentalvårdsor-
ganisationer för unga. Idrotts- och ung-
domsfältets förutsättningar att samla 
in extern finansiering likställs därmed 
med kulturen och vetenskapen.

 – Jag har under min tid som minister 
vid ett flertal tillfällen lyft upp vikten 
av att utvidga donationsavdraget också 
till idrotten och ungdomen. När den 
statliga finansieringen minskar, är det 
viktigt att vi ger bättre möjligheter att 
samla in extern finansiering. Speciellt 
idrottsaktörerna har drivit detta redan 
en längre tid, säger Bergqvist.

Regeringen har i samband med ram-
rian fattat beslut om att studerandena 
ska återgå från det allmänna bostads-
stödet till studiestödets bostadstillägg.

–  Ändringen har både för- och nack-
delar för studeranden. Vi har inlett 
arbetet med studiestödets totalreform i 
år. Hur den slutliga modellen av stude-
randenas bostadstillägg ser ut åter-
kommer vi till i samband med totalre-
formen, säger Bergqvist.

Utöver besluten som berör den egna 
ministerportföljen ser Bergqvist posi-
tivt på tilläggssatsningarna på forsk-
ning och utveckling.

– Satsningarna möjliggör nya innova-
tioner och stärker samarbetet mellan 
universiteten och företagen. Det är 
viktigt att Åboregionen ska kunna ut-
vecklas utifrån sina styrkor och stärka 
de kluster som redan finns, avslutar 
Bergqvist.

Strand: Första förslagen 
från regeringspartierna om 
normuppluckring presenterade  
– 32 förslag främjar effektivitet 
och flexibilitet
17.04.2024 

Riksdagsledamot Joakim Strand re-
presenterar Svenska folkpartiet i den 
arbetsgrupp för uppluckring av normer 
som har tillsatts av regeringspartier-
nas riksdagsgrupper. Målsättningen 
är att identifiera byråkratiska normer 
som borde slopas eller luckras upp. 
Gruppen har nu lagt fram en lista på 
sina första förslag. Listan gavs till 
regeringen i samband med ramrian och 
omfattar totalt 32 förslag som berör 
en mängd olika sektorer. Minskad 
byråkrati gör vardagen mer effektiv 
och flexibel för både medborgare och 
företag.

Bland förslagen finns bland annat 
en förlängning av passets giltighetstid 
från 5 till 10 år. Detta skulle minska 
den administrativa bördan och un-
derlätta medborgarnas vardag. Även 
förslaget om maximala tidsfrister för 
tillståndsmyndigheter att fatta beslut 
är särskilt välkommet.

– Att införa tydliga tidsfrister skapar 
förutsägbarhet och trygghet för alla 
parter i processen, från företag till 
medborgare, poängterar Strand.

I ett annat förslag föreslår arbets-
gruppen att hotellgäster inte ytterli-
gare behöver underteckna dokument 
och styrka sin identitet när de kommer 
fram till hotellet, utan att en boknings-
bekräftelse ska vara tillräcklig, som 
fallet t.ex är för Airbnb-verksamhet. 

– Detta är även något som underlättar 
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för alla inblandade parter, både för 
gäster och personalen, kommenterar 
Strand.

Förslaget om att se över energibevis 
för gamla hus är viktigt ur ett hållbar-
hetsperspektiv. Äldre byggnader har 
andra förutsättningar när det gäller 
energieffektivitet jämfört med nyare 
byggnader. En misslyckad energieffek-
tivitetssanering riskerar att reducera 
en gammal byggnads livslängd och 
därför är det är viktigt att kunna göra 
skillnad på nya och äldre hus.

Ollikainen: Finlands långsiktiga 
arbete för att förebygga våld och 
mobbning i skolan måste fortsätta
17.04.2024 

Under dagens plenum i riksdagen 
diskuterades ett debattinitiativ om 
skolfred och skolsäkerhet. Riksdags-
ledamot Mikko Ollikainen höll Svenska 
riksdagsgruppens gruppanförande och 
poängterade vikten av att Finlands 
långsiktiga arbete för att förebygga 
våld och mobbning i skolan behöver 
fortsätta.

– Andelen barn och unga som upp-
lever mobbning har ökat. Bara omkring 
hälften som blivit utsatta för mobbning 
och som berättar om det, upplever att 
mobbningen sedan minskar eller slutar. 
Därför behövs förebyggande åtgärder 
och ett tvärsektoriellt samarbete för 
att få till stånd en verklig förändring, 
säger Ollikainen. 

Mobbning sker inte bara i skolan, 
utan också utanför skolan, till exempel 
på sociala medier. Det krävs investe-
ringar för att i ett tidigt skede kunna 
upptäcka och hantera psykisk ohälsa 

och aggression bland elever. Det ska 
finnas lättillgängliga sätt för barn och 
unga att prata om sina problem och be 
om hjälp.

– Mobbningen är skolans – ja hela 
samhällets ogräs – det ska ständigt 
motarbetas och förebyggas. Förra året 
beviljades 3,5 miljoner euro för åtgär-
der som förebygger gängbildning och 
brottslighet, och 12 miljoner euro för 
att stärka elevstödet. I år har man för 
första gången riktat permanent finan-
siering till ungdomsarbete i skolor 
och läroanstalter. Detta är viktigt 
då studier visar att ungdomsarbete 
förebygger mobbning. Betydelsen av re-
geringens satsning på terapigaranti för 
barn och unga väger tyngre än någon-
sin förut.  Här finns inte utrymme för 
maktkamper mellan myndigheter och 
olika silos – barnet och dess välmående 
ska alltid vara i fokus, säger Ollikainen.

Strand: Regeringen främjar 
GigaVaasa
17.04.2024

För att få fart på de industriinveste-
ringar i miljardklassen som väntar på 
investeringsbeslut, beslutade regering-
en om en helt ny skattelösning som ska 
göra Finland mera locklande. Skat-
telösningen är uttryckligen inriktad på 
grön omställning och lämpar sig därför 
speciellt bra för batteriprojekt som Gi-
gaVaasa, men också vätgasprojekt och 
fossilfri stålindustri.

Det handlar inte om ett direkt stöd 
som betalas ut från statens kassa, utan 
om en skattegottgörelse i det skede när 
projekten börjar göra vinst som ska 
beskattas i Finland. Varje projekt kan 
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få samfundsskatterna gottgjorda till 
ett värde som motsvarar 20 procent 
av investeringens helhetssumma, dock 
högst 150 miljoner euro. Skattelösning-
en gäller projekt vars investeringsbe-
slut fattas åren 2024–25. Avsikten är 
att sporra till snabba investeringsbe-
slut och lönsam, sysselsättande verk-
samhet.

– Vi måste helt enkelt reagera tuffare 
på konkurrensen om industriinves-
teringar, till exempel USA:s massiva 
statsstöd inom det så kallade Inflation 
Reduction Act. Finland kan inte heller 
vänta på att EU går in för optimala 
lösningar, och det här är Finlands svar 
som SFP har varit den främsta pådri-
varen för. Jag är otroligt glad både för 
GigaVaasa och för Finland. Modellen 
är optimal för investeringar kring 750 
miljoner euro, just den storleksklass 
som är aktuell för flera aktörer inom 
GigaVaasa”, säger riksdagsledamot  
Joakim Strand

Regeringens skattelättnader 
gynnar investeringar Västnyland
18.04.2024 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström deltog i dag i miljöminister Kai 
Mykkänens (Saml) besök i Ingå.  
Mykkänen besökte Ingå för att bekanta 
sig med Joddböle företagsområde.  
Under dagen ordnades det en separat 
träff där Mykkänen träffade Wick-
ström och Ingås kommundirektör 
Robert Nyman samt ett besök till själva 
anläggningen.

Wickström är nöjd över regeringens 
beslut att främja etableringar inom den 
gröna omställningen. Regeringen kom 

överens om skattelättnader för ny-
etableringar inom den gröna omställ-
ningen. Med tanke på Västnyland ser 
Wickström det här som en positiv sak. 

– Ur Västnylands perspektiv är det 
här goda nyheter. Det är bra att vi vill 
främja etableringar till Finland inom 
den gröna omställningen. Västnyland 
är unik och kan även locka till sig eta-
bleringar inom den här sektorn vilket 
vi redan kunnat notera, säger Wick-
ström 

Diskussionen angående Blastr Green 
Steels planer om att bygga en grön stål-
fabrik väcker diskussion lokalt i Ingå. 
Wickström säger att han framfört till 
Mykkänen den oro som det finns angå-
ende projektet lokalt men även att det 
finns en stark vilja att utveckla Jodd-
böle. Samtidigt har han fört fram att 
staten måste vara redo att stödja Ingå 
ifall Joddböle utvecklas. Under diskus-
sionen fördes fram bland annat behovet 
av att utveckla stamväg 51, kustbanan 
och lättrafikleder i kommunen. 

– Jag förstår att Blastrs planer väcker 
oro hos ingåborna angående etablering-
ens effekter på närmiljön och klimatet. 
Lokalt kommer planläggningsproces-
sen att fungera som en utredning inom 
ramen för vi kan noggrant granska 
projektets effekter på vårt samhälle. 
Jag hoppas även få mer info angåen-
de finansieringen, tekniken och hela 
etableringens omfattning. Ingå är en 
liten ort och det är viktigt att företa-
gen satsar på att inkludera invånarna 
starkare. Processen är krävande för 
lokalpolitikerna som vet att nationella 
intresset för planerna är stora, säger 
Wickström.

Wickström säger att befolkningen 
minskar i Ingå och Västnyland.  
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Enligt honom behövs det fler företag 
till regionen men angående Blastrs 
projekt måste kommunen granska pro-
jektet noggrant inom ramen för plan-
läggningen. 

– Det är skäl att komma ihåg att det 
är miljömyndigheterna som har en 
avgörande roll i detta sammanhang. 
Ifall befolkningen minskar ytterligare 
kommer det att påverka servicenivån 
i Ingå och i hela regionen. Det är inte 
ett alternativ att Joddböle inte skulle 
utvecklas. Vi bör också komma ihåg 
att det är Fortum som är den som varit 
aktiv med Blastrs etablering i egenskap 
av markägare, säger Wickström.

Riksväg 25 och djuphamnen i Ingå 
blir en del av EU:s övergripande 
transportnät – EU-finansiering är 
nu möjlig
19.04.2024 

Riksväg 25 och Ingå djuphamn kommer 
att ingå i EU:s övergripande transport-
nätverk TEN-T. Både Ingå hamn och 
riksväg 25 finns nu med på kommuni-
kationsministeriets uppdaterade  
TEN-T-kartor.

Henrik Wickström, riksdagsledamot 
från Ingå och vice ordförande för SFP, 
är mycket nöjd över nyheten. Enligt 
honom är riksväg 25, djuphamnarna 
i Hangö och Ingå samt kustbanan nu 
potentiella mål för EU-finansiering. 

– Jag hoppas att detta kommer att 
sätta fart på utvecklingen av riksväg 
25. Vägen är farlig och bör förbättras 
för flera hundra miljoner euro, upp-
skattningsvis över 800 miljoner euro. 
Därför är det bra att vi i framtiden kan 
använda EU-medel för att förbättra 

detta vägavsnitt, säger Wickström. 
Wickström har varit med och bildat 

riksdagens vt 25-nätverk, som har till 
uppgift att främja utvecklingen av riks-
väg 25. Wickström anser att nätverket 
har en viktig roll. Nätverket hade ett 
möte idag. I mötet deltog också ledning-
en för NTM-centralen i Nyland. 

–Vi vill från riksdagens sida ge fart åt 
utvecklingen av riksväg 25. Vi arbetar 
över regerings- och oppositionsgrän-
serna tillsammans med kommuner 
och representanter för näringslivet. 
Detta är viktigt för alla aktörer i 
Hangö-Mäntsälä-området, säger  
Wickström. 

Kustbanan är redan en del av det euro-
peiska TEN-T-nätverket. Wickström 
kommer att undersöka möjligheten att 
ansöka om EU-stöd för att förbättra 
kustbanan. Även Ingås stickspår kom-
mer att finnas med på agendan när EU:s 
finansieringsmöjligheter utvärderas.

Otto Andersson: SFP:s Samkrets 
behöver en egen plats i partiets 
presidium
20.04.2024

Riksdagsledamot Otto Andersson 
anser att Svenska Folkpartiets stad-
gar behöver ändras så att också SFP:s 
Samkrets i framtiden kan ha en egen 
vice ordförande och representant i  
partiets presidium.

– Jag vill att SFP ska växa. I nästa 
kommunal- och välfärdsområdesval 
behöver vi ha kandidater i så många 
kommuner och välfärdsområden som 
möjligt. Också i helt nya kommuner. 
SFP:s Samkrets har en avgörande roll 
för att vi ska lyckas med detta.  
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Jag anser att Samkretsens otroligt 
värdefulla arbete också måste synas 
i partiledningens sammansättning. 
Därför behöver också Samkretsen en 
egen vice ordförande i partiet, säger 
riksdagsledamot Otto Andersson.

SFP:s presidium består i dagens läge 
av partiordförande och tre vice ordfö-
rande. Enligt praxis fördelas platserna 
så att SFP:s fyra ursprungliga kretsar 
Egentliga Finland, Helsingfors, Nyland 
och Österbotten alla har en plats i pre-
sidiet. Andersson anser att antalet vice 
ordföranden därför borde ökas till fyra 
så att SFP:s alla fem kretsar jämlikt är 
representerade i partiets presidium.

– Vi har alla människor vår person-
liga vardagssfär, där största delen av 
vårt dagliga liv sker i. För att SFP:s 
nationella understöd på sikt ska växa 
över fem procent är det nödvändigt att 
fler finländare kan känna SFP närva-
rande i sin egen vardag. Därför behö-
ver vi partiaktiva, lokalavdelningar 
och kandidater i fler kommuner där vi 
inte tidigare varit verksamma, säger 
Andersson.

– Att växa och bygga upp en organi-
sation i helt nya områden är ingen lätt 
uppgift.  Hela ansvaret kan inte ligga 
enbart på Samkretsen, det är hela 
partiets uppgift. Som partiordförande 
skulle jag aktivt stöda Samkretsens 
arbete, säger Andersson. 

SFP:s Samkrets samlas idag till års-
möte i Tammerfors. Samkretsen är SF-
P:s nyaste krets och ansvarar för SFP:s 
verksamhet i alla de delar av Finland 
där SFP:s kretsar i Egentliga Finland, 
Helsingfors, Nyland och Österbotten 
inte är verksamma. 

Ledamot Wickström kritiserar 
oppositionen för brist på stöd till 
små sjukhus
23.04.2024 

Riksdagen förde idag debatt om den 
interpellation som väckts mot regering-
en angående sjukhusnätverken. Riks-
dagsledamot Henrik Wickström (SFP) 
betonade i sitt gruppanförande att SFP 
konsekvent arbetat för att sjukhusen 
ska tryggas i Nyland, medan represen-
tanter för oppositionspartierna inte 
gjort det.

– Inom HUS har stora majoriteten av 
SDP:s och De grönas representanter 
inte gett stöd för bland annat fort-
sättningen av Lojo BB. Samtidigt har 
samma partier i den nationella politi-
ken krävt att närservicen ska tryggas, 
bland annat genom denna interpella-
tion. SFP:s representanter har konse-
kvent talat och röstat för att sjukhusen 
och verksamheten tryggas, påpekade 
Wickström.

– Få saker engagerar medborgarna 
lika mycket som social- och hälsovår-
den. Man måste kunna få vård på ett 
skäligt avstånd, inom skälig tid och 
på eget modersmål. Därför har vi i 
SFP alltid arbetat för att hålla kvar 
närservicen. Det ser vi bland annat 
i Österbotten där ett framtids- och 
anpassningsprogram godkändes för de 
kommande åren och där man valde att 
inte röra på närservicen och lågtröskel-
vården, säger Wickström

Ledamot Wickström påminner om att 
personalen är det som möjliggör vård 
och omsorg.

– Om vi inte hittar lösningar på per-
sonalbristen så har det ingen betydelse 
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hur många sjukhus eller vårdenheter  
vi har om de inte kan ta emot patienter. 
Därför har vi i SFP bland annat länge 
förespråkat en uppdatering av arbets-
fördelningen inom vården bland den  
yrkesutbildade personalen. Den lag-
stiftningen är nu under arbete, av-
slutade Wickström.

Henriksson: Nu ska stora 
språkprovet bli avgiftsfritt
25.04.2024 

Regeringen har idag fattat beslut om en 
regeringsproposition genom vilken det 
så kallade stora språkprovet, det vill 
säga språkexamen för statsförvaltning-
en som påvisar utmärkta kunskaper i 
finska eller svenska, ska göras avgifts-
fritt. SFP:s partiordförande, undervis-
ningsminister Anna-Maja Henriksson 
gläds över att propositionen nu går 
vidare till riksdagen och konstaterar 
att SFP:s arbete ger resultat.

– Nu ska det så kallade stora språk-
provet äntligen bli avgiftsfritt. Det här 
är en åtgärd som SFP länge har jobbat 
för. Kravet på att avlägga en separat, 
kostsam examen har försatt finsksprå-
kiga och svenskspråkiga i en ojämlik 
situation. Med den här ändringen 
hoppas jag att också att vi framöver 
ser fler svenskspråkiga som söker sig 
till statliga tjänster, säger SFP:s par-
tiordförande, undervisningsminister 
Anna-Maja Henriksson.

Syftet med avgiftsfriheten är också 
att göra det lättare för personer som 
fått sin utbildning på svenska att söka 
anställning vid statliga myndigheter. 
Genom detta förbättras myndigheter-
nas förutsättningar att tillhandahålla 

service på båda nationalspråken. Detta 
är viktigt för att de språkliga rättighe-
terna ska kunna tillgodoses.

Behörighetskravet för statliga tjäns-
ter är i regel utmärkta kunskaper i fin-
ska och nöjaktiga kunskaper i svenska. 
Personer med finskspråkig utbildning 
kan styrka kunskaperna i svenska 
genom sina universitetsstudier, medan 
de som fått sin utbildning på svenska 
måste styrka kunskaperna i finska 
genom en separat examen. År 2024 är 
priset för examen 514 euro om examen 
i muntliga och skriftliga färdigheter 
avläggs samtidigt. 

Enligt regeringens proposition ska 
språkexamen för statsförvaltningen 
som påvisar utmärkta kunskaper i 
finska eller svenska i fortsättningen 
kunna avläggas avgiftsfritt av dem som 
har avlagt studentexamen eller hög-
skoleexamen eller som för närvarande 
studerar i syfte att avlägga högskoleex-
amen. Anmälan till examen ska kunna 
göras avgiftsfritt tre gånger.

Henriksson ledde som justitieminis-
ter beredningen av nationalspråksstra-
tegin, som godkändes genom stats-
rådets principbeslut under den förra 
regeringsperioden. Enligt strategin 
granskas möjligheten att sänka priset 
på språkexamina som gäller utmärkta 
kunskaper i finska och svenska. 

–Regeringen Orpo har förbundit sig 
till att främja de språkliga rättigheter-
na genom att fortsätta genomförandet 
av de åtgärder som anges i nationals-
pråksstrategin och det språkpolitiska 
programmet. Enligt regeringsprogram-
met ska avgiftsfrihet införas för de 
språkexamina som bevisar kunskaper 
i finska och svenska och som utgör ett 
krav för statsförvaltningens personal. 
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Detta förverkligas nu, konstaterar 
Henriksson.
 
Ändringen avses träda i kraft den 
1.7.2024.

Undervisningsminister Anna-Maja 
Henriksson mottog högt svenskt 
ordenstecken
25.04.2024

Undervisningsminister och SFP.s 
partiordförande Anna-Maja Henriks-
son fick under Finlands presidentpars 
statsbesök till Sverige den 23–24.4 
motta ordenstecknet Kommendör med 
stora korset av Kungliga Nordstjärne-
orden av H.M. Carl Gustaf, Sveriges 
Konung. Mottagare av ordenstecknet 
var också Fru Suzanne Innes-Stubb.

Den Kungliga Nordstjärneorden in-
stiftad 1748 är avsedd som belöning för 
personliga insatser för Sverige eller för 
svenska intressen, särskilt inom offent-
lig verksamhet, samt för väl förrättade 
allmänna värv och uppdrag.

SFP går till val för att trygga 
mandatet i Bryssel
30.04.2024

SFP går till EU-val med 20 kandidater 
och därmed en full lista. EU-valet äger 
rum den 9 juni 2024 i Finland. För-
handsröstningen äger rum i Finland 
29.5–4.6.2024.

SFP partisekreterare Fredrik Guseff 
är mycket nöjd över listan av kandida-
ter som SFP ställer upp i EU-valet och 
är övertygad att den breda profil och 
kunskap som finns bland kandidater-

na kommer att trygga SFP:s mandat i 
Bryssel. Nu behövs bara hårt arbete.

 – För SFP är det avgörande att vi har 
en bra lista med kandidater i EU-valet. 
SFP:s röst ska fortsätta höras i Bryssel. 
Därför kan jag nu konstatera att jag är 
mycket nöjd över den breda variation 
av kandidater vi har i detta val. Vi har 
en jämn könsbalans, åldersfördelning 
och geografisk spridning. Med denna 
lista kommer vi att vinna valet och 
trygga vår plats i Europaparlamentet.

Av SFP:s EU-valskandidater är nio 
kvinnor och elva män. Medelåldern 
är 41 år. Sju av kandidaterna är under 
trettio år gamla.

– SFP:s representant i Europaparla-
mentet har under tidigare mandatperi-
oder haft en mycket inflytelserik posi-
tion. Detta ska vi även eftersträva med 
tanke på framtiden. Detta är viktigt 
både för SFP men också för Finland. 
Våra kandidater har alla en bred tidiga-
re erfarenhet av politiskt arbete vilket 
är mycket viktigt med tanke på arbetet 
i Bryssel, säger Guseff.
 
SFP:s kandidater i EU:valet 2024:
• Eva Biaudet, Riksdagsledamot, 

Helsingfors
• Johanna Borg, Sjukskötare, Närpes
• Samuel Broman, Företagare, jurist, 

Korsholm
• Oscar Byman, Specialmedarbetare, 

ekonomie magister, Kimitoön
• Mira Bäck, Sjukskötarstuderande, 

Vasa
• Dan Cederlöf, Elevhandledare, 

studerande, Helsingfors
• Oona Hagman, Företagare, 

Helsingfors
• Anna-Maja Henriksson, 

Undervisningsminister, 
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riksdagsledamot,  Jakobstad
• Magnus Hertzberg, Journalist, 

pensionär, Helsingfors
• Mikael Jern, Agronom, jordbrukare, 

Esbo
• Henrik Meinander, Professor , 

Helsingfors
• Ingrid Möller, Studerande, Åbo
• Wilhelm von Nandelstadh, 

Företagare, Sastamala
• Anton Nilsson, Ministerråd, 

Mariehamn
• Kalle Pusa, IT-konsult, jurist, 

Helsingfors
• Frida Sigfrids, Politices magister, 

riksdagsassistent, Borgå
• Niclas Sjöskog, Jordbrukare, 

Pedersöre
• Julia Ståhle, Socialpolitiskt 

sakkunnig, Esbo
• Anita Westerholm, Rättsnotarie, 

ministerns specialmedarbetare, 
Raseborg

• Nicke Wulff, Rektor, Åbo

Wickström: Terapigarantin för 
barn och unga går framåt
30.04.2024 

Social- och hälsovårdsministeriet har 
lagt fram på utlåtanderunda lagförsla-
get om barn och ungas terapigaranti. 
SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är glad för att terapigarantin  
för barn och unga går framåt.

– Det här är ett viktigt steg. Psykiska 
ohälsan bland barn och unga ökar och 
vi måste få stopp på den här utveck-
lingen. Vi måste få fungerande service-
kedjor och tidigare stöd för dem som 
behöver, säger Wickström.

Terapigarantin ska förbättra barns 

och ungas tillgång till förebyggan-
de vård och behandling av psykiska 
problem inom primärvården och barn 
och ungas tillgång till stöd för psykisk 
hälsa inom socialvårdstjänsterna på 
basnivå. För genomförandet av terapi-
garantin anvisas en tilläggsfinansiering 
på 35 miljoner euro per år.  Lagarna 
avses träda i kraft den 1 maj 2025. 

Vård och stöd inom ramen för terapi-
garantin för barn och unga ska erbju-
das inom både socialvården och häl-
so- och sjukvården, och den ska gälla 
barn och vuxna under 23 år. Garantin 
ska omfatta korttidspsykoterapi inom 
primärvården och sådana psykosociala 
metoder som används en kortare tid än 
den egentliga psykoterapin och som är 
avsedda för behandling av lindrigare 
symptom och för förebyggande stöd.  

– Det här är en bra början och på sikt 
får vi jobba att åldern ännu höjs, men 
med dagens resurser är det bra ifall vi 
kan garantera stödet för alla upp till 
23 år. Själv hoppas jag att man också 
ska fortsätta utreda andra former av 
stöd för barn och unga som behovet av 
psyksjukskötare till skolorna, säger 
Wickström.

Adlercreutz: EU:s konkurrenskraft 
och rättsstatsprincipen viktiga då 
unionen utvidgas
01.05.2024

– Idag den 1 maj är det 20 år sedan den 
stora utvidgningen av EU, då tio nya 
medlemsländer kom med i unionen. Det 
var den största utvidgningen EU varit 
med om. Då EU i framtiden utvidgas 
finns två principer som måste vara i 
fokus: rättsstatsprincipen och unionens 
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konkurrenskraft, säger Europa- och 
ägarstyrningsminister Anders Adler-
creutz.

Den 29–30 april deltog Adlercreutz i 
det allmänna rådets inofficiella möte i 
Bryssel, där utvidgningens 20-årsjubi-
leum uppmärksammades. Även kandi-
datländernas representanter deltog i 
mötet.

Utvidgningen utgår från ett merit-
baserat system där kandidatländer 
behöver uppfylla specifika kriterier, 
bland annat relaterat till ett fungerande 
rättsstatssystem.

– Det är centralt att rättsstatsprinci-
pen respekteras och i praktiken också 
förverkligas. Det här gäller både nuva-
rande och kommande medlemsländer.

Adlercreutz betonar att värnandet 
om EU:s konkurrenskraft är viktigt  
för unionens förmåga att ta in nya  
medlemsländer.

– Vi kan inte blunda för att vår 
ekonomi underpresterar. Om vi inte 
klarar oss ekonomiskt är det svårare 
att gå igenom den process som utvid-
gningen kräver. Produktiviteten i EU 
sjunker medan den växer till exempel i 
USA. Om det fortsätter så här påverkar 
det unionens funktionsförmåga och 
i förlängningen våra möjligheter att 
utvidgas.

– Den inre marknaden spelar en helt 
central roll för vår konkurrenskraft.  
Vi måste fortsätta satsa på forskning 
och utveckling och ta hand om vår in-
frastruktur, men framförallt måste vi 
se till att den inre marknaden fungerar. 
Våra företag ska inte belastas med en 
oskälig administrativ börda. Här måste 
vi svänga utvecklingen till det bättre. 

Adlercreutz och Ståhle: Vårt 
system stöder inte internationella 
erfarenheter tillräckligt, fast det 
är just sådana som behövs
02.05.2024

Allt färre finländare åker utomlands 
för utbytesstudier eller praktik. Europa- 
och ägarstyrningsminister Anders 
Adlercreutz och Svensk Ungdoms 
förbundsordförande Julia Ståhle är 
oroade över utvecklingen.

– Det begränsade antalet studiestöds-
månader och andra incitament för 
snabb utexaminering leder till att man 
inte vågar åka på utbyte under studier-
na. Det samma gäller utlandspraktik: 
studerande tvingas ställa sig frågan om 
det verkligen är värt att få en försenad 
examen. Det här gynnar varken stude-
rande eller det allt mer internationellt 
inriktade arbetslivet, säger Adlercre-
utz.

Adlercreutz betonar att interna-
tionell erfarenhet bidrar till att öka 
förståelsen för andra kulturer.

– Både utbyte och utlandspraktik är 
effektiva sätt att motverka den pola-
risering som hotar oss. Ett Erasmus+ 
-utbytesprogram som har ett starkt 
och förutsägbart finansieringssystem 
bakom sig stöder därför på ett konkret 
sätt EU och dess funktionsduglighet, 
fortsätter Adlercreutz.

Ståhle lyfter fram problemet med 
de oavlönade praktikerna, något som 
diskuterats såväl nationellt som i EU. 
I februari kom EU-kommissionen med 
ett förslag om hur man förbättrar kva-
liteten och tillgängligheten av praktik-
platser inom unionen. Ståhle tycker att 
förslaget kunde ha varit mer ambitiöst. 
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– Diskussionen kring direktivet lät 
mycket lovande men förslaget levde 
inte upp till de förväntningar som 
fanns. Alla praktikanter ska få en skä-
lig lön för sitt arbete – på detta sätt kan 
vi också förbättra möjligheterna för 
alla, oberoende socioekonomisk status, 
att söka sig till ett annat EU-land för 
att göra praktik, säger Ståhle.

Förslaget är ändå ett steg i rätt rikt-
ning och bidrar förhoppningsvis till att 
fler söker utlandspraktik, till exempel 
i EU:s institutioner. Det är speciellt 
viktigt för Finland, eftersom antalet 
finländare som arbetar i institutionerna 
hotar minska avsevärt de kommande 
åren.

– Incitamenten för att söka praktik 
eller jobb bland annat i Bryssel behö-
ver därför vara i skick. Det kräver att 
vi ser över de strukturer och attity-
der som vi har idag. Genom det kan 
vi öppna nya dörrar för unga, stärka 
sammanhållningen och föra Finlands 
sak vidare i Bryssel, säger Adlercreutz 
och Ståhle.

Samlingspartiet och de gröna 
stängde Lojo BB — SFP:s 
medlemmar gjorde sitt allt
06.05.2024

På HUS sammanslutningens styrelse-
möte idag 6.5 drev Samlingspartiets 
och De Grönas medlemmar i styrelsen 
igenom en stängning av Lojo förloss-
ningsavdelning. Efter många omgångar 
av omröstningar beslöts till sist att 
BB kommer stängas. Stängningen blir 
verklighet när Kvinnoklinikens och 
Jorvs tilläggsutrymmen för förloss-
ningar tas i bruk.

SFP:s styrelsemedlemmar i HUS 
styrelse har arbetat hårt ända till 
slutet för att få en majoritet bakom ett 
förslag om att förkasta förslaget till 
en stängning av Lojo BB. Besvikelsen 
och bestörtningen är stor då det inte 
lyckades.

– Lojo BB har varit en hjärtefråga 
för mig. Jag är så ledsen för alla Väst-
nyländska kvinnors och personalens 
del att vi inte fick majoritetens stöd i 
styrelsen. Lojo förlossningsavdelning 
har varit otroligt omtyckt av både fö-
derskor och personal. Varför ska man 
stänga det som fungerar allra bäst?,  
säger Karin Cederlöf, SFP:s represen-
tant från Västra Nylands välfärdsom-
råde i HUS styrelse.

– Det blev tydligt i denna behandling 
att det inom HUS styrelse finns en 
centraliseringsiver. De övriga parti-
erna har varken förståelse för service 
på svenska, eller för en trygg vård för 
alla, från vaggan till graven. Mejlans-
backen är full som den är, varför ska 
allting centraliseras?, säger Elin Blom-
qvist-Valtonen, SFP:s representant från 
Östra Nylands välfärdsområde i HUS 
styrelse.

HUS har stora sparbehov p.g.a. den 
otillräckliga finansieringen. Åren 
2025-2027 ska ekonomin balanseras 
med 225 miljoner. 55 miljoner ska  
sparas i servicenätet.

Blomqvist-Valtonen och Cederlöf är 
ändå lättade att både Borgå sjukhus och 
Lojo sjukhus specialsjukvårdsjourer får 
fortsätta i sin nuvarande utsträckning. 
Tack vare ett mycket hårt jobb av både 
Cederlöf och Blomqvist-Valtonen har 
båda sjukhusen även i framtiden aneste-
si-, kirurgi- och inremedicinsk jourverk-
samhet dygnet runt.
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– Utan SFP skulle både Borgå sjuk-
hus och Lojo sjukhus jourverksamhet 
blivit mycket snävare än vad beslutet 
idag tryggade. Det ursprungliga försla-
get vi hade på bordet i början av mars 
skulle ha raserat båda sjukhusen för 
all framtid. Vi försökte vårt bästa, men 
lyckades inte trygga förlossningarna, 
konstaterar en tudelad Blomqvist- 
Valtonen.

SFP kommer att följa upp beslutet. 
Cederlöf och Blomqvist-Valtonen stäl-
ler sig kritiskt till att de utlovade inbe-
sparingarna kommer att realiseras.

– För att den svenskspråkiga befolk-
ningen i Västnyland ska kunna leva 
med det här får HUS se över servicen 
på svenska vid sina övriga förloss-
ningssjukhus. Lojo BB har varit det 
enda BB där man kunnat lita på att få 
service på svenska, avslutar Cederlöf

Henriksson om stängningen av 
Lojo BB: Ett mycket sorgligt 
beslut
06.05.2024

SFP:s partiordförande, undervisnings-
minister Anna-Maja Henriksson är 
bestört över HUS-styrelsens beslut om 
att lägga ner Lojo BB år 2026. SFP har 
jobbat mycket hårt för att bevara Lojo 
BB, men motförslaget röstades ner med 
rösterna 11-6. Henriksson är besviken 
över att övriga partier inte visade stöd.

– SFP har jobbat mycket hårt både 
inom HUS styrelse och på nationell 
nivå för att bevara Lojo BB. Tyvärr 
gav de övriga partierna, De Gröna och 
Samlingspartiet, inte oss stöd i denna 
fråga. Jag är bestört och besviken över 
beslutet. 

– Beslutet är negativt såväl ur patient-
säkerhetssynvinkel som specifikt med 
tanke på de språkliga rättigheterna. 
Då Ekenäs BB stängdes var det också 
svårt, men hoppet stod då till utveck-
lingen av Lojo BB: där lyckades man 
skapa trygghet och ge god service till 
många föderskor. Dagens beslut att 
lägga ner Lojo BB ger dessutom helt 
fel signal i ett läge där en av Finlands 
stora utmaningar är att det föds för få 
barn, säger Henriksson.  

Henriksson konstaterar dock att 
det är fint att Borgå sjukhus och Lojo 
sjukhus specialsjukvårdsjourer får 
fortsätta i sin nuvarande utsträckning, 
och att SFP:s arbete har gett resultat 
till denna del. 

– Jag vill rikta ett varmt tack till våra 
ledamöter i styrelsen, Karin Cederlöf 
och Elin Blomqvist-Valtonen, samt alla 
andra SFP-politiker som gjort en stor 
insats i denna fråga, avslutar Henriks-
son.

Adlercreutz: Vi får inte ta EU för 
givet – vi ska fortsätta arbeta för 
en ännu bättre union
09.05.2024 

Idag firas Europadagen. Europa- och 
ägarstyrningsminister Anders Adler-
creutz önskar en glad Europadag och 
påminner samtidigt om vilken roll EU 
spelat för Finland.

I år har det gått 30 år sedan Finlands 
folkomröstning om EU-medlemskapet, 
då 57 procent av finländarna sade ja 
till Europa. Om ett år firar vi 30 år av 
medlemskap. 

– Finlands medlemskap i EU är en av 
de viktigaste milstolparna i vår  
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historia, en del av vår identitet och 
någonting vi idag tar för givet. EU har 
fört med sig mycket gott för Finland.  
I dagens värld är det viktigt att minnas 
att det som är bra också behöver för-
svaras, säger Adlercreutz.

– Världen var annorlunda innan 
vi var medlemmar i EU. Det fanns 
gränskontroller överallt och växel-
kurser som varierade från dag till dag. 
Att resa och röra sig var komplicerat. 
EU har i och med den fria rörligheten 
på många sätt öppnat världen för oss, 
säger Adlercreutz. 

Det är inte heller många år sen man 
behövde se till att mobiltelefonens 
roamingfunktion var avstängd när man 
rörde sig i Europa. Det att våra abon-
nemang fungerar automatiskt och utan 
extra kostnad känns självklart idag.

– Vi vänjer oss väldigt snabbt vid 
saker som fungerar bra, men vi ska 
komma ihåg att ingenting är självklart.  
Vi får inte ta EU för givet – vi ska fort-
sätta arbeta för en ännu bättre funge-
rande union, säger Adlercreutz.

Om en månad är det EU-val och 
innan det borde alla enligt Adlercreutz 
ställa sig själv frågan: Vad kan jag göra 
för att EU ska bli ännu bättre? Adler-
creutz anser att svaret är lätt.

– Rösta i EU-valet! Och ge din röst till 
en kandidat som vill utveckla EU till 
det bättre. På Svenska folkpartiets lista 
finns 20 sådana kandidater.

– Vi finländare uppfattas vara prag-
matiska och lösningsorienterade. Vi 
har ett gott rykte i EU och kan därför 
få större inflytande än vår numerära 
styrka skulle ge vid handen. Det gäller 
både Finland och Svenska folkpartiet. 
Genom att rösta kan du och jag se till 
att konstruktiva krafter också är re-

presenterade i nästa parlament, säger 
Europaminister Anders Adlercreutz.

Adlercreutz på företagsbesök i 
Sastamala: Finland visar väg
13.05.2024 

Europa- och ägarstyrningsminister 
Anders Adlercreutz har besökt Nammos 
fabrik i Sastamala. Nammo verkar 
inom försvarsindustrin och är delägt av 
Patria, ett bolag som i sin tur till hälf-
ten ägs av finska staten och vars ägar-
styrning sker på statsrådets kansli.

– I Finland har man med Patria och 
Nammo i spetsen sett till att produk-
tionen av försvarmateriel hållits igång 
trots att så många länder lade ner sin 
produktion efter kalla kriget. Vår egen 
produktion är en del av vårt helhets-
försvar och försörjningsbetedskap och 
något som vi i dagens säkerhetspolitis-
ka läge kan vara tacksamma för.

Adlercreutz menar att många euro-
peiska länder idag ångrar att de körde 
ner sin produktion av försvarsmateriel.

– Det är bland annat tack vare Patria 
och Nammo som Finland har möjlighet 
att stöda Ukraina i den utsträckning vi 
gör.

– EU:s bruttonationalprodukt är 10 
gånger större än Rysslands: vi måste 
alltså klara av att producera det som 
krävs för att Ukraina ska kunna för-
svara sin suveränitet. Nu är det viktigt 
för alla länder skilt för sig, men också 
för EU som union att se till att det här 
lyckas.

I besöket deltog också Wilhelm von 
Nandelstadh som är ordförande kon-
cern- och livskraftssektionen i Sasta-
mala där han också representerar SFP 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202552

både i stadsfullmäktige och stads-
styrelsen.

Wickström: Ekonomin behöver 
framtidstro
16.05.2024

Riksdagen förde idag debatt om den in-
terpellation som väckts mot regeringen 
finanspolitik. Riksdagsledamot Henrik 
Wickström (SFP) lyfte i sitt gruppan-
förande fram de positiva ekonomiska 
åtgärderna regeringen åtagit för att på 
lång sikt stärka den finska ekonomin, 
samtidigt som den sociala rättvisan 
beaktas.

– Vi behöver tillväxt och hopp om 
bättre tider. I regeringens paket finns 
både nedskärningar och skattehöjning-
ar som motsvarar idén om att alla är 
beredda att tillsammans lyfta Finland. 
Att förhandla fram en helhet är svårt – 
men vi är nöjda med de rättvisa beslut 
som förhandlingen resulterade i, säger 
Wickström.

I regeringens åtgärder för att förbätt-
ra Finlands ekonomi lyfter Wickström 
upp företagen och arbetskraftsinvand-
ringen. 

– Små och medelstora företag i 
Finland ser allt dystrare på framtiden. 
Detta är en mycket oroande utveckling 
och därför är det viktigt att reger-
ingens arbetsmarknadsreformer och 
infrastruktursatsningar stärker vill-
koren för små och medelstora företag. 
Arbetskraftsinvandringen är ytterst 
viktig med tanke på den ekonomiska 
tillväxten och tryggandet av servicen i 
Finland. Vi säkerställer att integration 
är möjlig på båda inhemska språken. 
Målet är att ungefär 5–10 procent ska 

integreras på svenska, understryker 
Wickström.

Wickström påpekar att arbetet för att 
återställa Finlands ekonomi inte slutar 
med denna regering.

–Faktum är att även nästa regering 
också kommer stå inför svåra eko-
nomiska anpassningsbeslut. Tillväxt 
behövs, och det möjliggör regeringen. 
SFP kommer alltid vara ett framtids-
parti som inte räds att ta de svåra, men 
ansvarsfulla besluten. Beslut som åter-
ställer förtroendet för Finland, säger 
Wickström.

Adlercreutz på Stafettkarnevalen: 
Ett budskap om hopp, stöd och 
solidaritet från Finland till Ukraina
18.05.2024 

Stafettkarnevalen samlar i år igen 
tusentals skolelever till Olympiasta-
dion i Helsingfors. Europas största 
skolidrottsevenemang för samman 
elever från hela svenskfinland. Under 
lördagens karneval skedde också start-
skottet på en unik stafett som bär 1561 
kilometer ända fram till Ukraina.

Europa- och ägarstyrningsminis-
ter Anders Adlercreutz som öppnade 
stafetten, rullade in ett budskap till 
Ukraina i en stafettpinne och gav den 
vidare till en grupp ukrainska elever 
som efter ett halvt varv på stadion fort-
satte ut genom maratonporten.

– Den här stafetten har med sig ett 
konkret och viktigt budskap om hopp, 
stöd och solidaritet från Finlands 
ungdom och Finlands folk till Ukraina 
säger Anders Adlercreutz

– Så länge Ukraina kämpar, och så 
länge vi övriga européer står bakom 
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Ukraina finns det hopp. Rysslands bru-
tala anfallskrig mot Ukraina måste sluta 
med att Ryssland lämnar varje tum av 
Ukrainsk mark, säger Adlercreutz.

Hela stafetten beräknas ta sex veck-
or, och samlar samtidigt in pengar till 
Ukraina. Projektet har startats av 
journalisten Magnus Londén, som re-
dan länge koordinerat hjälpsändningar 
från FInland till Ukraina. Målet är att 
samla in 100 euro per kilometer, sam-
manlagt 156 100 euro.

SFP:s ministergrupp betonar 
vikten av att grundlagsutskottets 
ska behandla den nya gränslagen
21.05.2024 

Regeringen gav den 21 maj ett lagför-
slag till riksdagen om tillfälliga åtgär-
der mot instrumentaliserad inresa. 
Lagen ska stärka gränssäkerheten och 
ge Finland verktyg mot påtryckning-
ar från andra länder som är ägnade 
att rubba vår suveränitet. Förslaget 
beskriver när statsrådet kan begränsa 
mottagandet av asylansökningar vid 
gränsen. Beslutet kräver alltid samver-
kan med republikens president. Lagen 
får endast användas i extremt tving-
ande och exceptionella fall och gäller 
max en månad i taget. För att lagen 
ska kunna tas i bruk måste det finnas 
misstanke om att ett annat land hotar 
Finlands suveränitet och säkerhet, och 
inga andra åtgärder ska anses vara 
tillräckliga.

– Det handlar om en mycket excep-
tionell undantagslag, för att trygga lan-
dets säkerhet och suveränitet. Situatio-
nen är mycket allvarlig. Det är under 
inga omständigheter acceptabelt att 

ett främmande land använder migran-
ter som medel för sina egna intressen. 
Ryssland behöver upphöra med denna 
typ av hybridpåverkan, säger partiord-
förande, undervisningsminister  
Anna-Maja Henriksson.

Hon betonar vikten av att riksdagens 
grundlagsutskott nu får behandla lag-
förslaget grundligt.

– Vi vet att lagförslaget delvis kan stå 
i strid med våra internationella avtal. 
Därför kommer grundlagsutskottets 
ställningstagande att vara mycket 
avgörande då det gäller att ta slutlig 
ställning till lagförslaget, säger  
Henriksson.

– Finland står i alla lägen för rätt-
statsprincipen och myndighetsageran-
de baserat på lag. Det är viktigt att vi 
har en lagstiftning som är fungerande 
och reflekterar verkligheten. Vi har nu 
agerat snabbt inför en ny situation.   
Det är nu viktigt att grundlagsutskottet 
gör sin bedömning av denna komplice-
rade helhet. Lagstiftningen måste vara 
hållbar ur alla perspektiv, säger  
Europa- och ägarstyrningsminister 
Anders Adlercreutz, säger Europa- och 
ägarstyrningsminister Anders Adler-
creutz.

– Nya former av säkerhetshot krä-
ver nya former av lösningar. Lagför-
slaget tar bort ett redskap ur Putins 
verktygsback för hybridpåverkan. 
Förhoppningsvis kan det leda till att 
färre oskyldiga människor utnyttjas 
och instrumentaliseras för att utöva 
påtryckningar mot andra länder. Nu är 
det viktigt att grundlagsutskottet be-
dömer lagförslaget, säger idrotts- och 
ungdomsminister Sandra Bergqvist.
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Henriksson: Viktiga satsningar 
på riksväg 8 och på Kustbanan i 
regeringens tilläggsbudget
21.05.2024

Regeringen godkände tisdagen den 21 
maj regeringens förslag till andra till-
läggsbudget för år 2024. I tilläggsbud-
geten ingår viktiga infrastruktursats-
ningar i Svenskfinland.

Som en del av det så kallade paketet 
för att främja västkustens konkur-
renskraft och tillväxt beviljas nu 24 
miljoner euro för att förbättra riksväg 
8 på avsnittet Edsevö-Lepplax. Därtill 
beviljas 30 miljoner euro för det första 
skedet av förbättringar av Kustbanan 
på sträckan Karis-Köklax.

– Både förbättringarna av riksväg 
8 och Kustbanan har varit långvari-
ga målsättningar för SFP och dagens 
beslut är ett konkret resultat av SFP:s 
arbete i regeringen, säger SFP:s par-
tiordförande, undervisningsminister 
Anna-Maja Henriksson. 

– Jag gläder mig oerhört över att för-
bättringarna av riksväg 8 på avsnittet 
Edsevö-Lepplax nu framskrider.  
Det här en viktig fråga både för att 
göra trafiken smidigare, men också för 
trafik säkerheten. Varje risksituation 
och olycka är en för mycket. Också 
förbättringarna av Kustbanan är 
efterlängtade, och har stor betydelse 
för Kustbanans utvecklingspotential 
framöver. Både satsningarna på riks-
väg 8 och på Kustbanan är viktiga för 
invånarna i regionen, och också för 
näringslivet, säger Henriksson.

Förslaget till tilläggsbudget ges till 
riksdagen torsdagen 23 maj, och offent-
liggörs då i sin helhet.

Kustbanan får 30 miljoner i 
regeringens tilläggsbudget
21.05.2024
SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är glad då regeringens tilläggs-
budget som presenterades idag innehåll-
er 30 miljoner euro för utvecklandet av 
kustbanan. Beloppet är en del av den 
summa på 80 miljoner euro som reser-
verats i regeringens investeringspro-
gram för förbättrandet av kustbanan.

–Äntligen tar utvecklandet av kust-
banan ett steg framåt. Vår målsättning 
är att under den här regeringsperioden 
ta till åtgärder som stärker kustba-
nans baninfrastruktur så att vi kan få 
fler tåg att åka mellan Helsingfors och 
Västnyland, utan att glömma förbin-
delserna till Åbo. Målet är att skapa 
förutsättningar för pendlingstrafik 
mellan Hangö och Helsingfors, säger 
Wickström.

Detaljerna om hur beloppet på 30 
miljoner euro ska användas klargörs 
senare.

Adlercreutz: Goda nyheter för 
kustbanan
21.05.2024

Europa- och ägarstyrningsminister 
Anders Adlercreutz är nöjd över re-
geringens beslut att satsa 80 miljoner 
på att renovera kustbanan samt om att 
satsa 30 miljoner på banavsnittet från 
Karis till Köklax.

Svenska folkpartiet har målmedvetet 
arbetat med att hitta finansiering för 
banan. Kustbanan har stor betydelse 
för regionen, både för företag och be-
folkningen. 
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– Det här löser inte alla problem, men 
är en stark signal att regeringen inser 
vikten av att kustbanan fortsättnings-
vis utvecklas. Behovet har funnits 
länge, och jag är glad att vi med denna 
finansiering kommer vidare i arbetet 
för att förbättra kustbanan, säger  
Anders Adlercreutz.

– Kustbanans potential är stor, men 
det kräver att utvecklingsarbetet fort-
sätter. Dessa satsningar är helt nöd-
vändiga för att vi ska kunna fortsätta 
arbeta för en aktivare tågtrafik mellan 
huvudstadsregionen och Västnyland, 
säger Adlercreutz.

Wickström: ”Vi måste arbeta för 
egenläkarmodellen”
23.05.2024

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström ordnade ett diskussionstillfälle 
om vården i riksdagen. Under tillfället 
poängterade Wickström betydelsen av 
att satsa på förebyggande vård. Enligt 
Wickström borde man snabbt utveckla 
finansieringen av välfärdsområdena så 
att den tydligare sporrar till att satsa 
på primärhälsovården.

–Vi bör även utveckla primärhälso-
vården. Jag tror att egenläkarmodellen 
eller egenföretagarmodellen är det 
bästa sättet att ta hand om klienter. 
Det att du kan träffa samma läkare och 
personal stärker hela vårdstigen, säger 
Wickström. 

Wickström understryker även beho-
vet av att fortsätta utvecklandet av den 
befintliga vårdmodellen. Han anser att 
förtroendet för offentliga vården har 
sjunkit i och med vårdreformen. 

– Det är otroligt viktigt att vi kan 

arbeta för att stärka tilltron till den of-
fentliga vården. Det kräver bättre för-
ståelse för personalens behov, mindre 
toppstyrning och byråkrati samt mer 
fungerande servicestigar. Jag hoppas 
att regeringen i samband med nästa års 
budgetria granskar välfärdsområdenas 
situation som en helhet och kommer 
med konkreta åtgärder för hur vi kan 
se till att läget blir bättre med tanke på 
verksamheten och ekonomin. Nu är de 
här två i obalans, säger Wickström.  

I tillställningen deltog även tidigare 
social- och hälsovårdsminister Krista 
Kiuru.

Adlercreutz: Den nya 
ägarpolitiska principbeslutet 
betonar ansvarsfullt ägande
23.05.2024

Europa- och ägarstyrningsminister 
Anders Adlercreutz har idag den 23 
maj 2024 presenterat regeringens nya 
ägarpolitiska principbeslut. Principbe-
slutet är det centrala dokumentet som 
styr statens ägarstyrningsverksamhet 
i alla statsägda bolag.

– Staten ska förvalta sitt bolagsinne-
hav på ett ansvarsfullt och ändamåls-
enligt sätt. Det är utgångspunkten för 
ägarstyrningen. Staten äger helt eller 
delvis 73 bolag vars värde i årsskiftet 
uppgick till ca 37 miljarder euro – lång-
siktighet i ägarpolitiken är därför helt 
centralt, säger Adlercreutz.

Det ägarpolitiska principbeslutet 
uppdateras varje regeringsperiod. I det 
nya principbeslutet finns till exempel 
riskhantering och säkerhet med som 
ett nytt fokusområde för att återspegla 
att företagens verksamhetsomgivning 
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har förändrats. Även konkurrensneu-
traliteten lyfts fram i enlighet med 
regeringsprogrammet.

– När bolag som helt eller delvis ägs 
av staten verkar på en konkurrensut-
satt marknad är det speciellt viktigt att 
staten inte upplevs ha en konkurrens-
fördel. Det säkerställs genom tydlig och 
konsekvent ägarstyrning.

Dessutom betonas företagsansvar 
och hållbarhet i större utsträckning än 
tidigare.

– De statsägda bolagen ska vara före-
gångare när det gäller företagsansvar. 
Det här återspeglas nu i principbeslu-
tet. Fokus läggs på bolagens klimat- 
och miljöinsatser samt på bolagens 
ansvar när det gäller miljökonsekven-
ser och konsekvenser för de mänskliga 
rättigheterna genom hela värdekedjan. 
Förutsättningen är att samhällsansvar 
ingår i bolagens strategi, affärsmodell 
och ersättningar till ledningen. Det är 
viktigt att staten visar vägen också vad 
gäller företagens samhällsansvar.

– I fortsättningen kommer ett pro-
gram för samhällsansvar att sam-
manställas regelbundet för att staten 
ska kunna följa upp effekterna av sitt 
hållbarhetsarbete. Det är jag glad över.

Joakim Strand besökte 
Marocko tillsammans med 
talmansdelegation: Fokus 
på handelsrelationer och 
internationella frågor
24.05.2024

Den 20–21 maj besökte en talmansde-
legation Marocko. Joakim Strand (sfp) 
tillsammans med riksdagens talman 
Jussi Halla-aho och riksdagsledamot 
Johannes Koskinen (sd) besökte för-
utom huvudstaden Rabat även Tanger 
och dess hamn Tanger Med.

Diskussionen handlade om de politis-
ka och ekonomiska relationerna mellan 
länderna. Dessutom behandlades sam-
arbetet mellan deras respektive par-
lament samt aktuella internationella 
frågor, inklusive Rysslands anfallskrig 
mot Ukraina.

Riksdagsledamot Joakim Strand  
lyfte fram de praktiska aspekterna  
av samarbetet mellan Finland och  
Marocko under besöket. 

– Besöket i Tanger och Afrikas största 
hamn Tanger Med var mycket intres-
sant. Vi träffade även bolag som Wärt-
silä, Nokia och Konecranes. Genom 
att stärka våra ekonomiska band och 
handelsrelationer kan vi också främja 
hållbar utveckling och innovation inom 
förnybar energi. Här finns ännu mycket 
outnyttjad potential även för vårt 
energi kluster, sade Strand.
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Henriksson vill trygga avgiftsfria 
läromedel på andra stadiet
25.05.2024 

I regeringens ramria i april beslöts 
att läromedel på andra stadiet skulle 
bli avgiftsbelagda från och med det år 
den studerande fyller 19 år. Beslutet 
var en del av regeringens sparåtgär-
der och avsikten var att ändå trygga 
avgiftsfria läromedel inom ramarna 
för läropliktsåldern. På SFP:s parti-
fullmäkrigemöte i Helsingfors den 25 
maj lyfter SFP:s ordförande, undervis-
ningsminister Anna-Maja Henriksson 
fram möjligheten att läromedlen skulle 
förbli avgiftsfria såsom idag.

– Efter ramrian i april har vi noggrant 
på Undervisnings- och kulturminis-
teriet gått igenom hur förslaget skulle 
kunna genomföras och vilka praktiska 
konsekvenser det får. Min bedömning 
är nu att det vore klokast att läromedlen 
skulle förbli avgiftsfria såsom idag och 
att vi istället söker alternativa inbespa-
ringar, säger Henriksson.

– I samband med ramrian fanns ännu 
inte alla konsekvensbedömningar till-
handa. Att göra läromedlen avgiftsbe-
lagda året efter att den studerande fyllt 
18 år kunde leda till situationer där 
elever på olika håll i landet behandlas 
olika, eftersom t.ex. olika kommuner 
kan ha olika praxis. Vissa kan gå in för 
att uppbära avgifter, vissa kan besluta 
att låta bli. Det kunde förutom ojämlik-
het mellan studerande också leda till 
en ökad byråkrati och administrativ 
börda för utbildningsanordnarna. Jag 
kommer därför att låta utreda ersät-
tande inbesparingar och återkomma 
till frågan, säger minister Henriksson.

Wickström: Förlossningsvården 
i Nyland kräver en särlösning på 
svenska
25.05.2024

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är oroad över den sjunkande  
nativiteten. Han lyfter fram betydelsen 
av en familjevänlig politik. Wickström 
är själv bestört av hur HUS samman-
slutningens styrelse valde att fatta 
beslut om att stänga Lojo förlossnings-
avdelning senast från och med 2026. 
Enligt Wickström har inte HUS kun-
nat bevisa tillräckligt tydligt hur man 
kommer att garantera en svensksprå-
kig förlossningsvård i Nyland. Därför 
kommer han i nästa vecka lämma in 
en åtgärdsmotion i riksdagen där han 
på nationell nivå vill se en särlösning 
för svenskspråkig förlossningsvård i 
Nyland.

–Då vi ser på statistiken över födslar 
i Nyland kan vi notera att en stor del av 
de födslar som skett i Lojo har varit för 
svenskspråkiga familjer. Enligt HUS 
egen statistik så har 15,2 procent av 
alla föderskor vid Lojo förlossnings-
avdelning varit svenskspråkiga. Rase-
borg, Sjundeå, Ingå, Hangö och Lojo är 
starkt svenskspråkiga områden och 49 
procent av alla föderskor kommer från 
dessa orter. Det här bevisar hur viktig 
den svenskspråkiga enheten vid Lojo 
förlossningsavdelning varit. Jag hoppas 
man nu nationellt funderar hur vi kan 
trygga förlossningsvården på svenska. 
Bäst vore det med att hitta en lösning 
för Lojo bb, säger Wickström. 

På Kvinnokliniken i Helsingfors har 
de svenskspråkiga föderskorna varit 
enbart 4,2 procent av alla föderskor.  
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I Jorv har andelen svenskspråkiga 
föderskor varit 4,5 procent. Det här 
bevisar Lojo förlossningsavdelning-
ens betydelse för den svenskspråkiga 
vården. Enligt Wickström bevisar det 
här att en särlösning för att garantera 
förlossningsvård på svenska i Nyland 
behövs.

Wickström höll ett inlägg om vårdens 
situation på SFP:s partifullmäktiges 
möte i Helsingfors.

SFP besviket då majoriteten 
vill minska öppettiden för 
Raseborgsjouren
27.05.2024 

Västra Nylands välfärdsområdes sty-
relse behandlade idag öppenhållnings-
tiderna för Raseborgs jour. SFP var det 
enda parti som försvarade att jouren 
skulle vara öppen 24/7.

SFP föreslog först remiss i ärendet 
där man skulle be utlåtanden från olika 
aktörer, bland annat från nationals-
pråksnämnden, innan beslut. Likaså 
skulle jouralternativet 8–22 utredas. 
Det här remissförslaget av SFP förlorade 
med rösterna 9–8.  

Efter att remissförslaget förföll, före-
slog SFP att jouren skulle vara öppen 
24/7. Det förslag förlorade med röster-
na 11–6. 

–Vi från SFP har jobbat för jouren 
från första början. På riksnivå möjlig-
gjorde man att vi själva får bestämma 
om ödet för jouren. Tyvärr ville majori-
teten annat. En akutmottagning är till 
profilen bra men tiden hade gärna fått 
vara längre än 8–20. Besökarmängden 
nattetiden har inte varit hög men för-
stås påverkar det här speciellt Hangö, 

men även hela Raseborgsregionen.  
Jag hoppas detta ännu kan diskuteras i 
regeringen eftersom regeringen också 
valt att satsa på att Raseborg ska vara 
ett kompetenscenter för svenskspråkig 
vård, säger styrelsemedlemmen, riks-
dagsledamot Henrik Wickström.

– För att betjäna invånarna i hela 
området på jämlika grunder måste väl-
färdsområdet kunna göra olika lösning-
ar på olika håll för att tillgodose beho-
vet som finns just där. Därför är det 
inte befogat att samma tider för akut-
jouren efterföljs på alla jourservice-
punkter, säger styrelsemedlemmen 
Veronica Rehn-Kivi.

– Tillgängligheten till vård ska ga-
ranteras oberoende boendeort och de 
språkliga rättigheterna måste garan-
teras. I ljuset av det är dagens beslut 
mycket beklagligt och jag är mycket 
frustrerad över att det inte lyssnas till 
oss, våra behov och ses till helheter. 
För regionen är det av stor vikt att det 
utvecklas en hållbar profil vid Rase-
borgs sjukhus där hela vårdkedjan be-
aktas, då får service inte nedmonteras. 
Dygnet runt primärvårdsjouren har 
även haft av stor betydelse för myndig-
heter. Polisen behöver frekvent besöka 
jouren med sina kunder, jag är därför 
även orolig för hur deras resurser ska 
vara tillräckliga, säger Anita Wester-
holm, ordförande för nationalspråk-
snämnden i Västra Nylands välfärds-
område samt stadsstyrelseordförande  
i Raseborg.
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Henriksson slutspurtar: Fler 
timmar ska stärka läskunskaperna
30.05.2024 

Regeringen fattade idag ett viktigt 
beslut om att utöka minimiantalet lek-
tioner inom den grundläggande utbild-
ningen med tre årsveckotimmar.  
SFP:s ordförande Anna-Maja Henriksson 
har som undervisningsminister lett 
reformarbetet.

Regeringen kommer i enlighet med 
regeringsprogrammet att satsa 200 
miljoner euro mer på den grundläggande 
utbildningen. Nu utökas undervisning-
en i modersmål och litteratur samt 
matematik med sammanlagt tre års-
veckotimmar i de lägre årskurserna. 

– De försvagade läskunskaperna vi-
sar att det behövs en högre växel för att 
säkerställa att alla unga har de grund-
läggande färdigheterna, att läsa, skriva 
och räkna, i skick när de går ut årskurs 
9. För SFP har det varit helt centralt att 
vi skrider från ord till handling. Nu ger 
vi eleverna mer tid för övning redan i 
ett tidigt skede och lärarna arbetsro. 
Jag är glad att som undervisnings-
minister ha fått ro denna viktiga re-
form i land, säger Henriksson. 

I årskurs 1–2 utökas undervisningen 
i både modersmål och litteratur samt 
matematik med en årsveckotimme, och 
i årskurs 3–6 utökas undervisningen 
i modersmål med en årsveckotimme. 
Timökningarna får genomföras genom 
lokala beslut. Ändringarna träder i 
kraft den 1 augusti 2025 och handlar 
sammanlagt om en satsning på 20,6 
miljoner euro.

Minimitimantalet utökas utan att 
utvidga läroplanen, vilket innebär 

mera tid för att uppnå de nuvarande 
målsättningarna. Målet är att se till att 
alla barn får tillräckliga grundläggande 
färdigheter som behövs för fortsatta 
studier och arbetslivet.

Minister Bergqvist inbjuden till 
Europarådet i Strasbourg – ”Vi 
måste fortsätta främja mänskliga 
rättigheter inom idrott”
31.05.2024

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande Sandra Bergqvist 
besökte Europarådet i Strasbourg den 
30–31 maj. Hon var inbjuden för att 
presentera Finlands arbete för mänsk-
liga rättigheter och jämställdhet inom 
idrotten. Bergqvist deltog i ett möte 
med Europarådets styrkommitté för 
idrott (EPAS) och diskuterade även 
temat med Europarådets biträdande 
generalsekreterare Bjørn Berge. På 
fredagsförmiddagen ordnade Finlands 
ambassad en morgonmålstillställning 
med närmare 50 gäster där finländska 
Förbundet för mänskliga rättigheter 
presenterade sin kampanj ”Don’t break 
the game!”

– Jämlikhetsfrågorna inom idrotten 
är en prioritet för mig och att främja 
mänskliga rättigheter är en central 
del av det arbete. Jag är stolt över att 
kunna visa upp att vi i Finland jobbat 
länge och ambitiöst med dessa frågor. 
Men arbetet för att främja mänskliga 
rättigheter inom idrott måste fortsätta 
målmedvetet, säger Bergqvist.

Minister Bergqvist besökte även Euro-
parådets ungdomscenter och samtalade 
med tjänstemän och diplomater om Fin-
lands arbete inom ungdomssektorn.
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Ollikainen: Vi behöver den 
biologiska mångfalden för 
försörjningsberedskapen!
05.06.2024 

Idag har riksdagen diskuterat inter-
pellationen om regeringens natur- och 
klimatpolitik. Temat är aktuellt efter-
som vi idag uppmärksammar världs-
miljödagen. Riksdagsledamot Mikko 
Ollikainen höll ett gruppanförande 
för Svenska riksdagsgruppen. Han 
poängterar att klimatförändringen och 
förlusten av den biologiska mångfalden 
är utmaningar som vi behöver ta på all-
var. Ollikainen säger att det behövs en 
palett av lösningar för att kunna lösa 
dessa utmaningar.

– Klimatförändringen och förlusten 
av den biologiska mångfalden är utma-
ningar vi behöver ta på allvar. Utan en 
rik biodiversitet äventyras till exempel 
vår matproduktion och därmed vår 
försörjningsberedskap, och ett varma-
re klimat för med sig exempelvis allt 
mer extrema väderförhållanden, säger 
Ollikainen.

Ollikainen poängterar också i grupp-
anförandet att en av de centrala mål-
sättningarna för att minska utsläppen 
är att övergå från fossila bränslen till 
en förnybar och ren energiproduktion. 
Det är ändå viktigt att åtgärderna och 
de beslut som fattas också beaktar de 
sociala konsekvenserna. 

– I ramförhandlingarna höll reger-
ingen fast vid sitt beslut om att satsa en 
miljard euro på forskning och utveck-
ling fram till 2027 – trots det stora 
behovet att balansera statsekonomin.  
Det är genom nya innovationer och ny-
tänk som vi kan utvecklas och vi måste 

våga satsa på det även under utmanande 
tider. Samtidigt är det viktigt att de 
som påverkas mest av omställningen 
beaktas. Övergången till en mera 
hållbar framtid ska ske på ett socialt 
rättvist sätt, säger Ollikainen.

För att bevara den biologiska mång-
falden och för att stävja klimatföränd-
ringen behöver vi också åtgärder för att 
rena våra hav. Östersjön är för tillfället 
ett av världens mest förorenade hav.

– Vi i SFP har länge arbetat för 
Östersjön och Skärgårdshavet. Över-
gödningen av Östersjön har länge varit 
ett stort problem. Att näringsämnen 
rinner ut i Östersjön innebär att vi inte 
använder dem tillräckligt effektivt på 
land. Därför är vi glada för att Skär-
gårdshavets avrinningsområde blir ett 
pilotområde för näringskretsloppet, 
säger Ollikainen.

Anna-Maja Henriksson är SFP:s 
nya Europaparlamentariker
10.06.2024

Svenska folkpartiet klarade med råge 
av att hålla sitt mandat i Europaparla-
mentet. Inför valet hade flera opinions-
mätningar visat att SFP kunde förlora 
sin plats. Opinionsmätningarna visade 
sig än en gång vara missvisande. Av-
gående partiordförande och undervis-
ningsminister Anna-Maja Henriksson 
invaldes med drygt 50 000 personliga 
röster och tar nu plats i Europaparla-
mentet.

– Jag är otroligt glad och tacksam 
över valresultatet och vill rikta ett 
stort tack till alla som i det här valet 
röstat på SFP. Lampan kommer att 
fortsätta lysa på SFP:s kontor i Bryssel 
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och Strasbourg och den finlands-
svenska rösten kommer att fortsätta 
höras i Bryssel.

– Det här är en stor seger. Alla våra 
20 duktiga kandidater har andel i 
valframgången. Tillsammans har vi 
gjort det här möjligt. Vi har stått ute på 
gator och torg och diskuterat  med och 
lyssnat på våra väljare. Det här ger oss 
en god grund för framtiden.

Politik är ett lagspel och nu ska vi fort- 
 sätta driva vår aktiva politik för ett 
människonära  Europa, säger Henriksson.

SFP väljarunderstöd i Europa-
parlamentsvalet 2024 var 6,2 %.

Ingo backar sin kandidatur 
till Svenska folkpartiets vice 
ordförande – siktar in sig på 
annan post
11.06.2024

Den 14.4.2024 meddelade Christoffer 
Ingo att han står till förfogande till att 
väljas till SFP:s viceordförande under 
SFP:s partidag som hålls inkomman-
de helg 14–16.6. Men med söndagens 
EU-valresultat med följden att Ingo i 
juli blir riksdagsledamot för också med 
sig andra följder.

– I rollen som riksdagsledamot får jag 
en utmärkt plattform att både parti- 
internt och i rikspolitiken bevaka de in-
tressen som de Österbottniska väljarna 
gav mig förtroende att göra i riksdags-
valet 2023. Därför har jag bestämt mig 
att dra tillbaka min kandidatur till 
viceordförande för Svenska folkpartiet, 
säger Ingo.

Rent valmatematiskt kunde SFP i 
Österbotten med stöd av Svensk Ung-
dom och Svenska Kvinnoförbundet på 

partidagen välja två viceordföranden 
från Österbotten. 

– Att välja två viceordföranden från 
Österbotten skulle inte uppskattas i öv-
riga kretsar och att medvetet gå in för 
att splittra SFP är ingenting jag önskar. 
Jag vill därför också uttrycka mitt stöd 
för Ramieza Mahdi som vice ordföran-
de, säger Ingo.

Alla tre ordförandekandidater har 
uttryckt att de vill förnya och stärka 
partifullmäktiges roll i SFP.

En fråga som även Ingo en lång tid 
har drivit på. 

– Jag har mycket att ge SFP och dess 
medlemmar och upplever ett starkt 
stöd av den Österbottniska delegatio-
nen till partidagen. Därför ställer jag 
mig till förfogande till partifullmäkti-
ges ordförande. Den rollen passar mig 
utmärkt och jag ser fram emot att få 
leda förnyandet av fullmäktiges roll i 
partiet tillsammans med den nya parti-
ordföranden, säger Ingo.

Minister Bergqvist: Vi vuxna har 
ett ansvar över hur vi talar om 
framtiden!
14.06.2024 

Riksdagen förde på torsdag en aktuali-
tetsdebatt om hur barn och unga mår.  
I debatten behandlades teman som ung-
as mentala hälsa, orörligheten bland 
barn och unga och regeringens åtgärder 
för att främja ungas välmående.  
En röd tråd i debatten var behovet av 
att stärka ungas framtidstro.

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist vill 
se vuxna ta ett större ansvar för de 
ungas välmående.
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– När vi talar om de ungas välbefin-
nande, framhävs ofta de ungas illamå-
ende i diskussionen. Debattklimatet i 
samhället har blivit väldigt tillspetsat 
och fokuserar på problem, ofta bidrar 
vi vuxna till att skapa en negativ kultur, 
särskilt i sociala medier. Vi vuxna har 
också ett ansvar över hur vi talar om 
framtiden, säger hon.

Minister Bergqvist betonar att det är 
viktigt att stödåtgärderna når de unga 
som är i störst behov av dem.

– De flesta unga mår bra. Det måste 
vi också komma ihåg att lyfta fram.  
Vi vet ändå att en del av våra ungdomar 
mår dåligt och att de ungas välbefin-
nande är polariserat – vi måste hitta 
sätt att stöda de unga som känner sig 
ensamma, lider av psykiska problem 
eller andra utmaningar i sitt liv, beto-
nar hon.

Den fysiska inaktiviteten bland barn 
och ungdomar är en växande trend. 
Tillräcklig motion har en stor betydel-
se för välmåendet och de som tar till 
sig en fysiskt aktiv livsstil tidigt i livet 
håller den mera sannolikt uppe livet ut. 
Bland barn i förskoleålder rör till och 
med 76% på sig enligt rekommendatio-
nerna, men oroväckande är att mäng-
den som rör sig tillräckligt minskar då 
man blir äldre. Av 15-åringarna är det 
bara 23% som rör sig enligt rekommen-
dationerna. 

– Att man rör sig tillräckligt har 
betydelse för hur barn och unga orkar 
med skola och studier och senare i 
arbetslivet. I regeringens Finland i rö-
relse-programmet jobbar vi med många 
olika åtgärder för att vända utveck-
lingen. Till åtgärderna hör bland annat 
mera skräddarsydd motionsrådgivning 
för de unga som har störst behov, att 

skriva in bestämmelser om att främja 
fysiskt aktiv livsstil i lagen om grund-
läggande utbildning och att få mera rö-
relse in i de studerandes vardag, säger 
Bergqvist. 

Bergqvist poängterar att känslan av 
att vara delaktig i samhället har stor 
betydelse för de ungas välmående.

– Vi vill alla känna oss delaktiga och 
tillhöra någon grupp. Ifall inte stödåt-
gärderna är i skick och det inte finns 
tillräckligt med trygga vuxna i varda-
gen, är risken större att man hamnar 
på fel väg i livet. I mitt uppdrag som 
ungdomsminister har jag fått träffa 
unga med väldigt olika bakgrund runt-
om i Finland – inom uppsökande ung-
domsarbete, studeranden, unga romer, 
på olika sätt samhällsaktiva ungdomar 
och det är alltid lika intressant att höra 
ungas syn på vårt framtida Finland. 
Det är viktigt att de får en möjlighet 
att delta i vårt samhällsbygge, avslutar 
Bergqvist.

Wickström om statsrådets plan 
för de offentliga finanserna 
för 2025–2028: Regeringen 
tryggar ekonomisk tillväxt och 
välfärdssamhället
14.06.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
höll gruppanförande i responsdebat-
ten om budgetramen för de offentliga 
finanserna för 2025–2028. Wickström 
lyfte i sitt anförande fram vikten av 
beslutsamhet och förutseende i den 
ekonomiska politiken för att besvara de 
ekonomiska utmaningar Finland står 
inför.

–Planen för de offentliga finanserna 
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är inte bara ett dokument; det är en 
tydlig vägledning som ska hjälpa oss att 
navigera genom osäkerhet och föränd-
ring. Vårt ekonomiska landskap har 
påverkats av globala kriser och snabba 
teknologiska förändringar. Tack vare 
regeringens starka handlingsförmåga 
har vi en plan som innefattar inves-
teringar i kritiska områden som grön 
omställning, innovation och utbildning, 
vilket främjar både den ekonomiska 
tillväxten och den sociala välfärden i 
Finland, säger Wickström.

Wickström belyser vikten av investe-
ringar i utbildning och forskning för att 
behålla Finlands konkurrenskraft.

–Den statliga finansieringen av forsk-
nings- och utvecklingsverksamhet ökar 
årligen med cirka 280 miljoner euro. 
Regeringens beslut om att hålla fast 
vid tilläggssatsningen på 200 miljoner 
i grundutbildningen är otroligt viktigt. 
Regeringen stärker Finlands konkur-
renskraft, säger Wickström

– Med denna plan har vi tagit steg 
mot en mer hållbar och robust ekono-
misk framtid för Finland. Svenska  
folkpartiet kommer fortsättningsvis 
arbeta för vårt välfärdssamhälle.  
Vi står inför betydande utmaningar, 
men med beslutsamhet och samarbete 
kan vi säkerställa ett starkt och stabilt 
samhälle, avslutar Wickström.

Partiordförande Anna-Maja 
Henrikssons tal vid SFP:s partidag
15.06.2024

Helsingfors den 15.6.2024
Bästa partidag, hyvä puoluekokous, 
kära vänner, 
Glädje, stolthet. Det var dessa känslor 
jag kände när jag för nästan exakt åtta 
år sedan, den 12 juni 2016 valdes till 
partiordförande för SFP, som den 
första kvinnan någonsin. Jag var så 
glad att vi äntligen spräckte glastaket 
och under min partiordförandetid har 
jag fått vara med och spräcka många 
glastak. 

Hur sammanfattar man en tidsperiod 
i sitt liv då det hänt så mycket att man 
får använda sitt fotoalbum på telefonen 
för att minnas vad som skett när? I åtta 
år har jag haft glädjen att lotsa Svenska 
folkpartiet framåt. Tillsammans med 
ert stöd i ryggen, tillsammans med 
riksdagsgruppen, tillsammans med 
partistyrelsen, tillsammans med parti-
fullmäktige.

År 2016 såg världen väldigt annor-
lunda ut. Barack Obama var president i 
USA, i Finland satt SFP för första gång-
en på 36 år i opposition. Regeringen 
Sipilä gick hårt åt det svenska i Finland 
och riksdagsarbetet var utlokaliserat 
till den byggnad där Sibeliusakademin 
tidigare fanns. Jag gick från att ha varit 
Svenska riksdagsgruppens ordförande 
till partiordförande, efter att Carl Hag-
lund under påsken samma år meddelat 
att han kommer avgå. 

I grundlagsutskottet där jag var 
medlem växte pappershögarna till nya 
höjder. Frågan om Vasa Centralsjuk-
hus fulljour och hur de grundläggande 
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språkliga rättigheterna skulle tryggas 
blev den valperiodens största enskilda 
fråga för SFP. Den skulle komma att 
handla om väldigt mycket mer än om 
Finland ska ha 12 eller 13 sjukhus med 
så kallad fulljour dygnet runt. Den blev 
en fråga om synen på det svenska i Fin-
land och om vars och ens rätt till vård 
på modersmålet. Men för regeringen  
Sipilä var det en fråga om 12 eller 13. 
Det var under den riksdagsdebatten 
där Mats Nylund, min långvariga riks-
dagskollega, uttryckte de bevingade 
orden: ”Hur täcks ni – och jo, ni täcks!”.

Bästa vänner,
Efter regn kommer alltid sol. Efter 
Sipilä regering kom riksdagsvalet 2019 
där jag hade glädjen att lotsa partiet 
till en valseger. Inte sedan 2003 har vi 
varit så nära ett elfte mandat. På det 
följde regeringsförhandlingar i Stän-
derhuset, dit jag ville kalla så många 
som möjligt. Och vilken förhandlings-
grupp vi hade! Allt från Ole Norrback 
på drygt 80 år till SU:s då nyvalda ord-
förande Frida Sigfrids. Det här visar på 
vår bredd, som är vår styrka.

Under de förhandlingarna var det 
uppenbart att blivande statsminister 
Antti Rinne inte ville ge mer än en 
ministerpost till SFP. Alla vet ni här i 
salen att det inte blev så. Den som har 
läst biografin om mig av Annika Häll-
sten, vet också hur det gick till. Jag 
kommer aldrig glömma det glädjetjut i 
SFP:s förhandlingsrum som uppstod då 
jag efter många om och men kom in till 
gruppen, och meddelade att vi har två 
ministerportföljer. Det här var första 
gången under min partiordförandetid, 
som jag på riktigt hade tänkt så långt, 
att jag skulle avgå som partiordförande 

ifall vi inte skulle få två ministrar.  
Arbetsbördan hade annars blivit olid-
lig. Och jag blev tvungen att också an-
vända det kortet vid ordförandebordet. 

För så här är det i politiken. Inget 
kommer av sig själv. Man måste som 
partiordförande vara beredd att ge 
sitt allt, ibland också med väldigt höga 
insatser. 

Tällaista politiikassa on. Mikään ei 
tule itsestään. Puolueen puheenjohta-
jana on oltava valmis antamaan kaik-
kensa, joskus myös erittäin suurilla 
panoksilla.

Den gången landade det så att SFP 
fick justitieministerposten samt minis-
tern för Nordiskt samarbete och jäm-
ställdhet. Och hur gick det med Vasa 
Centralsjukhus fulljour? Vi fixade den, 
naturligtvis. 

Regeringsprogrammet var digert: 
sysselsättningen, vård- och familjele-
dighetsreformer samt satsningar på 
utbildning och forskning. Regeringspe-
rioden kom ändå att bli väldigt annor-
lunda. Det var kanske tur att vi tillsam-
mans med minister Thomas Blomqvist 
då inte visste vad som väntade oss.  
Det visste ingen. 

Hallitusohjelma oli kattava: työlli-
syys, sote- ja perhevapaauudistukset 
sekä panostukset koulutukseen ja 
tutkimukseen. Hallituskaudesta tuli 
kuitenkin hyvin erilainen. Ehkä oli 
hyvä, ettemme silloin yhdessä ministe-
ri Thomas Blomqvistin kanssa 
tienneet, mikä meitä odottaisi.  
Sitä ei kukaan tiennyt. 

När jag var barn och åkte båt till 
sommarstugan ute på Mässkär med 
en granne märkte jag hur han ibland 
styrde båten utanför de utmärkta 
far lederna. ”Hur vet du Nisse var alla 
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stenar finns?”, frågade jag då, med lite 
oro. ”Det vet jag inte”, svarade han. 
”Men jag vet var de inte finns”.  
Den stunden har fastnat i mitt minne. 
I politiken hamnar man ofrånkomligen 
också på okända vatten ibland. Och det 
är också något man som partiordföran-
de och minister bara måste ta. Att i 
situation som situation kunna navigera 
rätt mellan alla de kobbar och skär som 
finns på färden, utan att i något som 
helst läge tappa den politiska SFP- 
kompassen – fastän det stormar.

Bästa vänner,
Marins regeringsperiod kom att präg-

las av frågor vi aldrig kunnat vänta oss. 
Det är två datum jag särskilt minns. 
Den 14 mars 2020 ringde min telefon 
under en lugn skogspromenad. Jag 
anade inte att stunden jag lyfte luren 
var då allting skulle bli annorlunda. 
Två dagar senare stod jag tillsammans 
med kvintetten och berättade att vi 
inför undantagsförhållanden i vårt 
land. Samhället, skolor, hobbyer och 
umgänge stängdes ner. Jag kan än idag 
knappt tro att polis och beväringar 
vaktat gränsen till landskapet Nyland.

Pandemitiden var väldigt tung på 
många sätt. Vi befann oss i en helt ny 
situation och kunde inte med säkerhet 
veta hur viruset som skördat så många 
offer runtom i Europa skulle bete sig. 
Samtidigt måste varje beslut kunna 
avvägas och alla rättigheter balanseras 
– något som jag, i egenskap av justitie-
minister och SFP som rättsparti, tog på 
största allvar. 

Pandemia-aika oli monella tapaa 
hyvin raskas. Olimme täysin uudessa 
tilanteessa emmekä voineet varmuu-
della tietää, miten virus, joka oli 

vaatinut niin paljon uhreja eri puolilla 
Eurooppaa, käyttäytyisi. Samalla joka-
ista päätöstä oli punnittava ja kaikkia 
oikeuksia tasapainotettava. Tämä oli 
asia, johon minä oikeusministerinä ja 
RKP oikeuspuolueena suhtauduimme 
suurella vakavuudella.

Att göra inskränkningar i människ-
ors grundläggande fri- och rättigheter 
är något som aldrig får ske lättvindigt, 
ens i en kris. Från pandemitiden minns 
jag en tydlig känsla av hur bräcklig 
grund samhällets hörnstenar vilar på. 
I kristider kommer partiernas innersta 
väsen fram. Jag tror det är viktigt att 
minnas att också under den här tiden 
var SFP många gånger väldigt ensamt 
om att understryka de grundläggande 
fri- och rättigheterna, då andra ropade 
efter ytterligare begränsningar.

Den andra dagen jag inte glömmer 
är den 24 februari 2022. En mörk dag 
i mänsklighetens historia då Ryssland 
startade sitt brutala krig mot Ukraina. 
Såsom republikens president Sauli Nii-
nistö konstaterade samma dag:  
”Nyt naamiot on riisuttu, vain sodan 
kylmät kasvot näkyvät”.

Den dagen förändrade Finland, Euro-
pa och ja, hela världen. Vår säkerhet, 
trygghet och vårt sätt att leva i väst-
världen kunde inte mera tas för givet. 
Och ukrainarna, som inget annat ville 
än att bestämma över sitt eget lands 
framtid, betalar det högsta priset – än 
idag, över två år senare. Den morgonen 
visste jag att nu måste Finland ansöka 
om Nato-medlemskap så snart som 
möjligt. Och det gäller att snabbt hitta 
vägen framåt – tillsammans med alla 
dem som dittills varit skeptiska till ett 
medlemskap.
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Tuo päivä muutti Suomea, Euroop-
paa ja kyllä, koko maailmaa. Turval-
lisuuttamme ja tapaamme elää länsi-
maissa ei voitu enää pitää itsestään 
selvänä. Ja ukrainalaiset, jotka eivät 
halunneet muuta kuin päättää oman 
maansa tulevaisuudesta, maksavat 
korkeimman hinnan – yhä nyt, yli kaksi 
vuotta myöhemmin. Sinä aamuna 
tiesin, että nyt Suomen on haettava 
Nato-jäsenyyttä mahdollisimman pian. 
Ja on nopeasti löydettävä tie eteen-
päin – yhdessä kaikkien niiden kanssa, 
jotka siihen asti olivat suhtautuneet 
jäsenyyteen epäillen tai kielteisesti.

I partidagstal under åren har jag lyft 
upp vår östra grannes oberäknelighet 
och respektlöshet för internationell 
rätt och mänskliga rättigheter. Såhär 
i efterhand är det lätt att se hur alla 
tecken fanns där – från den smygande 
nedmonteringen av inhemska kritiska 
röster och civilsamhälle i Ryssland, till 
kriget i Georgien 2008 och invasion-
en av Krim 2014. Både i Europa och 
i Finland var det ändå allt för många 
som allt för länge behöll en orealistiskt 
stark tro på att det goda skulle segra 
i Rysslands beteende. I klarspråk var 
västvärlden allt för naiv i förhållandet 
till Ryssland, trots alla de tydliga över-
tramp som gjorts. Fler felbedömningar 
har vi och Europa inte råd med.

I mitt partidagstal i Tammerfors 
2023 sade jag: ”Friheten är det finaste 
vi har. Aldrig tidigare under min tid i 
politiken, har jag tänkt lika mycket på, 
hur värdefullt det är att få bo i ett eget, 
fritt demokratiskt land. Tacksamheten 
mot våra tidigare generationer är stor. 
De kämpade för oss och för att vi skulle 
få leva i ett fritt demokratiskt land.

Hur regeringen och riksdagen till-

sammans med president Niinistö 
hanterade situationen är något jag 
bär med mig med stolthet från min tid 
som minister och SFP:s ordförande. 
Med en förkrossande majoritet tog 
riksdagen beslutet att Finland ska bli 
Natomedlem, och i april 2023 var vårt 
medlemskap rott i hamn. Nu ett år 
senare då Sverige äntligen också blivit 
medlem, är samtliga Nordiska länder 
Nato-medlemmar. Det – bästa vänner 
– stärker oss här i Norden och Öster-
sjöregionen och det stärker Nato. Och 
visst kan man säga att Putin därför 
redan förlorat kriget. Hans så kallade 
specialoperation mot Ukraina ledde 
till en ytterligare utvidgning av Nato. 
Hans anfallskrig har också lett till ett 
starkare EU. Och Finland och EU ska 
fortsätta stöda Ukraina, så att Ryss-
land inte vinner kriget.

Både pandemin och kriget var hän-
delser vi inte kunde förutspå. Vi befann 
oss utanför de utmärkta farlederna. 
Men just i dessa situationer, på okända 
vatten, har den politiska SFP-kompas-
sen känts trygg. Just i krissituationer 
behövs partiet som alltid värnar om 
människors grundläggande fri- och 
rättigheter och om vår rättsstat. 

Bästa partidag,
Svenska folkpartiet har alltid satt män-
skan i fokus. Frihet under ansvar har 
varit vår devis. Med omsorgen om de 
utsatta. Så var det redan för 110 år se-
dan då partiet grundades.” Så här sade 
jag i mitt linjetal innan jag blev vald 
till partiordförande. Och jag tycker det 
fortsättningsvis beskriver SFP:s plats 
på den politiska kartan. Frihet under 
ansvar – att sporra till driftighet och 
företagsamhet men värna om de  



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025 67

utsatta i samhället. Att alltid stå upp 
för alla mänskors lika värde, för jäm-
ställdhet och för jämlikhet.

Mitt mål har alltid varit att tänka på 
vad som är bäst för SFP och Finland. 
Jag har varit inriktad på att skapa re-
sultat i politiken. Och jag känner också 
en stor stolthet över allt det vi lyckats 
med. Låt mig nämna några saker, där 
SFP:s handavtryck är särskilt påtagliga. 
• Vårt lands unika nationalspråksstra-

tegi. Det var SFP:s ide från första 
början, och bottnade i den så kallade 
Ahtisaarirapporten. Som justitiemi-
nister hade jag beredningsansvaret 
såväl 2012 som 2021, och det blev 
bra. Med sina 62 åtgärder är det här 
en viktig hörnsten för förstärkan-
det av det svenska och tvåspråkiga 
Finland!

• Otaliga för oss i Svenskfinland vik-
tiga infrastrukturprojekt har rotts 
i land eller är under planering. Ni 
ser det när ni rör er runtom i landet. 
Vare sig det handlat om Kustbanan 
i Västra Nyland, Rävsundsbron i 
Egentliga Finland eller Riksåttan – 
eller asfalteringen av Munsalavägen i 
Österbotten. Och här handlar det om 
att skapa tillväxt och framtidstro. Vi 
vill stöda en politik som gör det möj-
ligt för områdena att utveckla sina 
styrkor, som skapar arbetsplatser 
och trafiksäkerhet.

• Hushållsavdraget, som SFP arbetat 
för i regering som regering, med mer 
eller mindre motvind. Tack vare 
oss har det fortsatt utvecklas under 
många år.

• Sametingslagen – om den kunde jag 
nästan hålla ett helt eget tal. Så länge 
vi kämpat för den, och gått genom vad 
som känns som eld och vatten och lite 

till. Jag har satt hundratals timmar 
på den och nu senast jobbade vi in 
den i regeringsprogrammet igen. Så 
många gånger vi varit nära mållinjen. 
Men nu, bästa vänner, är förslaget i 
riksdagen och ska föras i mål. Sam-
ernas självbestämmanderätt måste 
respekteras.

• Saamelaiskäräjälaki – siitä voisin 
melkein pitää oman puheen. Niin 
kauan olemme taistelleet sen puo-
lesta. Olen käyttänyt siihen satoja 
tunteja ja nyt viimeksi saimme sen 
jälleen mukaan hallitusohjelmaan. 
Niin monta kertaa olemme olleet 
lähellä maaliviivaa. Mutta nyt, hyvät 
ystävät, esitys on eduskunnassa, ja 
se tullaan viemään maaliin. Saame-
laisten itsemääräämisoikeutta on 
kunnioitettava.

• Jag vill också särskilt nämna förny-
andet av sexualbrottslagstiftning-
en, den så kallade samtyckeslagen, 
som är ett av de mest betydelsefulla 
lagstiftningspaketen jag drivit fram 
med stor hjälp och kunskap av såväl 
Svenska kvinnoförbundet som leda-
mot Eva Biaudet. Ett nej ska alltid 
vara ett nej. Kvinnors och flickors 
rättigheter behöver stärkas.

• Slutligen: Nato. Partidagen 2016 slog 
fast att år 2025 ska Finland vara 
Nato-medlem! I år är det 2024 och 
vi har redan ett års medlemskap på 
nacken! I politiken är det resultaten 
som räknas!

 
Men bästa vänner.
Det här var bara ett plock på ytan.  
Vi har gjort väldigt mycket mer, och det 
vi åstadkommit, ja det har alltid gjorts 
då vi suttit i regeringen.

Men det finns en sak som fortfarande 
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bekymrar mig mycket och det är vår-
den och speciellt vården på svenska. 
Vasa centralsjukhus är bara ett av 
exemplen på strider vi i SFP tagit för 
rätten till vård på det egna modersmå-
let. Efter decennier av arbete lyckades 
förra regeringen genomföra en vårdre-
form, men som vi vet är vårdfrågorna 
allt annat än lösta med det. Mycket, 
men inte allt, hinner man vara med och 
lösa under åtta år som partiordförande! 
Men jag lägger min tillit till att Svenska 
riksdagsgruppen fortsätter det gedig-
na arbetet för att hitta lösningar som 
skapar trygghet i vardagen på såväl 
svenska som finska.

Vårdfrågorna, skolan och rättsstaten 
har genomgående varit högt på mitt 
arbetsbord under åren. Och de hör ju 
ihop med varandra. De är samhällets 
grundbultar som också hör ihop med 
att värna om det tvåspråkiga Finland.

Hoito- ja hoiva-asiat, koulu ja oi-
keusvaltio ovat aina olleet keskeisiä 
asioita työpöydälläni vuosien varrella. 
Ja nehän liittyvät toisiinsa. Ne ovat 
yhteiskunnan peruspilareita, jotka 
myös liittyvät kaksikielisen Suomen 
vaalimiseen. 

Och här kan jag inte låta bli att på-
minna er om att regeringen Sipilä med 
Samlingspartiet, Centern och Sann-
finländarna ville göra ett försök att 
avskaffa svenskan i den finska skolan. 
Men hur gick det? Det försöket torkade 
in, men ambitionen var tydlig: att för-
svaga svenskan. Hur gick det sen?

Nu har SFP:s aktiva politik lett till 
en helomvändning. Från inkommande 
höst kommer det en timme till i svens-
ka i den finska skolan. Jo, ni hörde rätt! 
Och det här är ju något av en paradox. 
Från att en regering velat avskaffa 

svenskan går vi nu till fler timmar, 
och många är de svensk-lärare i finska 
skolan som tackat för detta. viktigt är 
också att det ska upplevas roligt att 
lära sig språk i skolan och det gäller 
såväl finska som svenska som andra 
språk. Överlag stärker den här reger-
ingen svenskan och tvåspråkigheten på 
många sätt. Saker sker inte av sig själv, 
det behövs en drivande kraft!

Regeringen Orpos program innehåll-
er också väldigt mycket som vi i SFP 
kan vara stolta över. Satsningarna på 
skolan samt forskning och utveckling, 
en sporrande skattepolitik samt arbets-
marknadsreformer, fortsatta satsning-
ar på den gröna omställningen – det 
är framåtblickande politik. Viktiga 
satsningar på infrastrukturen runtom i 
Svenskfinland och hela vårt land. 

Orpon hallituksen ohjelmassa on 
myös paljon asioita, joista voimme olla 
RKP:ssä ylpeitä. Panostukset kouluun 
sekä tutkimus- ja kehittämistoimin-
taan, kannustava veropolitiikka sekä 
työmarkkinauudistukset, jatkuvat pa-
nostukset vihreään siirtymään – se on 
tulevaisuuteen katsovaa politiikkaa. 
Tärkeitä panostuksia infrastruktuu-
riin kautta maan.

Men klart är att där också finns saker 
som för oss är svåra och då handlar 
det främst om den humanitära invand-
ringen. Då man begrundar helheten är 
det bra att minnas att valresultatet i 
riksdagsvalet 2023 har styrt regerings-
sammansättningen, och att alternativet 
med en regering på axeln Samlings-
partiet och SDP inte i verkligheten var 
realistisk. Varkendera ville. 

Debatterna som nu fördes inför 
EU-valet visade också tydligt att det 
är många andra partier i vårt land än 
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Sannfinländarna som vill ha en skärpt 
asylpolitik. SFP har lyft sina egna för-
slag, och också röstat emot till exempel 
utredning av flyttande av asylproces-
sen tilltredje länder i riksdagens stora 
utskott (, där bland annat Centerpar-
tiet stödde Samlingspartiet, KD och 
Sannfinländarna.) Det som inte heller 
kan förbises är vårt lands ekonomi. Nu 
behövs ansvarstagande för att få skuld-
berget att minska, och det här ansvaret 
har SFP varit berett att bära. Det är 
inte lätt men det är rätt. Och som ni vet 
har SFP just nu hela tre ministerpos-
ter, vilket inte har varit fallet sedan 
1970-talet.

Bästa partidag!
Vi lever i en orolig tid. En tid då pola-

riseringen tilltar och individualismen 
blomstrar. En tid där man vill tala mer 
om ”vi mot dem” än om ”vi tillsam-
mans”. 

En tid då högerextrema krafter som 
Marine Le Pens parti i Frankrike och 
AFD i Tyskland vinner terräng. En tid 
där Donald Trump, som satt stilla i sin 
länstol och såg på hur hans anhängare 
stormade Capitolium i Washington DC 
år 2021 efter att han förlorat presi-
dentvalet, nu försöker göra comeback. 
En tid där Rysslands brutala krig mot 
Ukraina fortsätter. En tid där klimat-
förändringen är påtaglig och där vi nu 
mera än någonsin skulle behöva gemen-
samma lösningar istället för bakåtsträ-
vande.

I den här tiden behövs SFP som den 
liberalt, borgerliga kraften på mittfäl-
tet mer än någonsin. Och vi behövs på 
alla plan. I kommunerna, i välfärdsom-
rådena, i riksdagen, i regeringen och 
i EU-parlamentet. För att vi ska vara 
starka måste vi hålla ihop och jobba 

mot samma mål. Ett enat SFP är ett 
starkt SFP. Att man är enat betyder 
inte att man behöver ha samma åsikt 
i allt. Men det betyder att man efter 
att man fört diskussioner och hittat en 
gemensam väg framåt, står upp bakom 
den.

Tässä ajassa tarvitaan RKP:tä 
liberaalina, porvarillisena voimana 
keskikentällä enemmän kuin koskaan. 
Ja meitä tarvitaan kaikilla tasoilla. 
Kunnissa, hyvinvointialueilla, edus-
kunnassa, hallituksessa ja EU-par-
lamentissa. Jotta olisimme vahvoja, 
meidän on pidettävä yhtä ja pyrittävä 
samaan päämäärään. Yhtenäinen RKP 
on vahva RKP. Yhtenäisyys ei tarkoita, 
että tulisi olla samaa mieltä kaikista 
asioista. Se tarkoittaa kuitenkin sitä, 
että keskusteluiden ja yhteisen tien 
löytämisen jälkeen seistään sen taka-
na. 

Mitt mål har hela tiden varit att stärka 
 SFP i den politiska liberala mitten, och 
att vi också ska växa. Och visst har 
vi jobbat för det. Vi har lyckats byta 
plats i riksdagens plenisal. Ja –  det var 
ingen självklarhet, för alla upplevde 
inte att det var nödvändigt. Men det 
var en tanke jag lyfte i samband med 
partidagen i Uleåborg år 2018. Och föl-
jande år blev det verklighet. Nu sitter 
Sannfinländarna längst till höger och 
vi i mitten mellan Samlingspartiet och 
Centerpartiet. Idag är det ingen som 
ifrågasätter den sittordningen mera. 
Symboliken i flytten var viktig, för 
speciellt på finskt håll har man tidigare 
kanske inte riktigt förstått varför vi 
satt längst tillhöger i plenisalen  
(jo, på grund av tolkarna).
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Bästa vänner!
Hur mäter vi mänskors åsikter? Hur 
får vi reda på om vår politik har lyckats 
eller inte? Jo, det är i val som vi mä-
ter mänskors förtroende. Jag har haft 
glädjen att leda SFP-laget i sammanlagt 
åtta val. Kommunalvalet 2017 och 2021, 
presidentvalet 2018, riksdagsvalet 2019 
och 2023, välfärdsområdesvalet 2022, 
och senast nu i EU-valet 2019 och 2024. 
Och alla de här valen har vi klarat rätt 
bra. Och nu senaste söndag visade vi 
att olyckskorparna hade fel. Medierna 
hade dömt ut oss, galluparna under 
valveckan visade att vi skulle tappa 
mandatet, kvällstidningarna frossade i 
Henrikssons möjligen kommande stora 
magplask. Men vet ni vad, vi gjorde ett 
strålande EU-val!

Vi fick 6,1 % av rösterna och lyckades 
med råge hålla vårt mandat. Jag vill 
här passa på att tacka er alla. Vi gick 
till val under devisen ”Tillsammans”, 
och det var verkligen tillsammans vi 
lyckades! Vi klarade den stora utma-
ningen vi stod inför. Jag vill tacka alla 
kandidater, allas kampanjgrupper, per-
sonalen och er alla som jobbade sten-
hårt för att vi skulle hålla vårt mandat. 
Och jag vill tacka Nicke Torvalds för 
hans mångåriga arbete i parlamentet, 
som stärkt förtroendet för SFP:s arbete 
i Bryssel. Budskapet från fältet var 
klart: SFP behövs i EU-parlamentet. 
Och vilket resultat det blev. Vi knep inte 
bara mandatet utan vi placerade oss på 
12:e plats av 15 invalda och vi klarade 
platsen med väldigt god marginal. 

Det här, vänner, är det sätt som vi ska 
jobba på: tillsammans. Då vi jobbar mot 
samma mål, sprider tydligt budskap, 
tror på oss själva och är aktiva på fältet 
– ja då når vi också resultat.

Ett val som saknas i listan är president-
valet nu i vintras. Det fanns de som 
ansåg det var en felbedömning med 
tanke på det kommande EU-valet att 
inte ställa upp en egen kandidat. Idag, 
bästa vänner, vet vi att vi valde rätt 
strategi och kunde trygga att vi fick en 
liberal president.

Bästa partidag!
Vi har under dessa år också utvecklat 
partiorganisationen. Vi har grundat 
RKP Saame, SFP i Savolax-Karelen och 
i Tavastland. Vi har också en livskraftig 
lokalavdelning i SFP i Stockholm!

Det ska vara möjligt för alla att rösta 
på och engagera sig i SFP oberoende av 
boningsort. Då vi har breddat vår verk-
samhet runt om i Finland har det också 
varit naturligt att utveckla arbetet med 
vår femte krets: Samkretsen – något 
som jag är väldigt stolt över. 

Också nu i EU-valet var Samkret-
sens röster oerhört viktiga. SFP-laget 
samlade in närmare 10 000 röster i 
Samkretsen! Det är en fin utveckling. 
Och EU-valet om något var beviset på 
att vi också nått över språkgränsen 
med besked. 

Olemme näiden vuosien aikana ke-
hittäneet myös puolueorganisaatiota. 
Olemme perustaneet RKP Saamen sekä 
RKP Savo-Karjalan ja Hämeen. Meillä 
on myös elinvoimainen paikallisosasto 
Tukholmassa!

Kaikkien on voitava äänestää RKP:tä 
ja osallistua RKP:n toimintaan asuin-
paikasta riippumatta. Kun olemme 
laajentaneet toimintaamme ympäri 
Suomen, on myös ollut luontevaa ke-
hittää työtä viidennen piirin parissa: 
Yhteispiiri, josta olen erittäin ylpeä.

Myös nyt EU-vaaleissa Yhteispiirin 
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 äänet olivat erittäin tärkeitä. RKP- 
joukkue keräsi lähes 10 000 ääntä 
Yhteispiirissä! Tämä on hieno kehi-
tys. EU-vaalit olivat todiste siitä, että 
olemme myös selvästi saaneet enem-
män suomenkielisiä äänestäjiä. 

En annan sak jag också är väldigt 
stolt över är SU och våra ungdomar. 
SFP är ett parti med en stark framtid. 
SFP har varit det parti som haft största 
andelen unga kandidater i de senaste 
valen. Våra unga kandidater har varit i 
helt avgörande roll för våra framgångar 
i dessa val! Och visst syns det också i 
många av våra fullmäktigegrupper lan-
det runt – och i riksdagsgruppen, där vi 
snart har två SU:are representerade.

På samma sätt är jag djupt imponerad 
över det arbete Kvinnoförbundet och 
seniorerna gör. Det är ofta ni, våra för-
bund, som driver partiet vidare i olika 
frågor, utmanar och gör oss till ett mo-
digare och mångsidigare parti. Det är 
något vi kan vara oerhört stolta över.

Bästa vänner, 
Senaste sommar var en verklig pröv-

ning. Den första riktiga regeringskri-
sen kom snabbt. SFP kunde inte accep-
tera de högerextrema kopplingar som 
minister Junnila visade sig ha haft, och 
vi gjorde något som aldrig tidigare hänt 
i Finlands historia. Samtliga SFP-mi-
nistrar röstade mot förtroende för 
Junnila och ingen i Svenska riksdags-
gruppen röstade för. Två dagar senare 
avgick han. 

Men det skulle inte ta slut där. Som-
maren färgades av krishantering. Då 
svenska riksdagsgruppen samlades 
till sommarmöte på Åland i slutet av 
augusti var det slutliga meddelandet 
mot rasism, som regeringens kvar-
tett kommit överens att skulle göras, 

inte ännu helt klart. SFP stod på sig i 
förhandlingarna, tills vi hade en text 
vi kunde omfatta. Bästa vänner, det är 
SFP:s förtjänst att meddelandet mot ra-
sism med sina över 20 punkter antogs, 
och att regeringen och varje minister 
förbundit sig att ta avstånd från rasism 
och att aktivt jobba mot rasism.

Bästa partidag, 
Jag kan med handen på hjärtat säga att 
om jag senaste sommar hade haft en 
möjlighet, hade jag avgått. Mina krafter 
höll på att ta slut. Mediapådraget var 
enormt, pressen jag kände från alla håll 
var gigantisk. Folk ville att jag skul-
le fälla regeringen. Och visst var det 
nära. 

Där gick jag över klipporna på 
Mässkär i mitt sommarparadis och 
funderade på nästa drag, och nästa 
och nästa. Journalisterna ringde stup 
i kvarten från tidig morgon till sen 
kväll. Få var de dagar då ingen ringde 
alls. Att i det här sammanhanget få 
höra kommentarer om att det brister 
i kommunikationen eller att vi varit 
osynliga var för mig obegripligt. Men 
var och en ser naturligtvis skeenden ur 
eget perspektiv.

Jag hade förstås inte någon möjlighet 
att lämna skeppet. Laget måste gå före 
jaget. Och partiets bästa först. Som 
partiordförande måste man bara orka 
bära ansvar också då det känns mer 
eller mindre hopplöst och de egna kraf-
terna tryter. Det är i sådana stunder vi 
mänskor prövas, och jag vill rikta ett 
speciellt tack till dem som känner på 
sig att de då gav mig stöd och uppmunt-
ran. Ingen nämnd, ingen glömd.

Under året som gått har vi i olika 
undersökningar sett att en majoritet av 
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SFP:s väljare ansett att det var riktigt 
att gå med i regeringen. Då opinions-
mätningarna för partiet började visa 
på sjunkande stöd skedde ändå något 
jag inte upplevt tidigare och något jag 
hoppas att ingen partiordförande efter 
mig ska behöva vara med om. Anonyma 
källor citerades i media med budskapet 
att partiet är i kris. Bästa sättet att 
förlora en match är vanligen att göra 
självmål. Bästa vänner, lagspelare gör 
inte självmål, de spelar för laget.

Bästa partidag,
Då jag i januari tog beslutet att kandi-
dera i EU-valet stod det klart för mig 
att jag också kommer lämna partiord-
förandeskapet och min post som minis-
ter. Med svåra förhandlingar framför i 
regeringen ville jag undvika att ordfö-
randespelet inte skulle behöva starta 
upp för tidigt. Det skulle ta fokus från 
de viktiga ramförhandlingarna och 
från EU-valet, tänkte jag och därför 
kastade jag fram en möjlighet att hålla 
en extra partidag på hösten. Jag miss-
förstods, och drevet var igen igång. 

Jag kommer aldrig att glömma en 
fredagskväll i mars när jag kom till 
matbutiken i Jakobstad. En helt obe-
kant mansperson kom fram till mig då 
jag plockade ägg och potatis och sade: 
”Du gör ett bra jobb Anna-Maja, du ska 
veta att du har vårt stöd.” Jag har hel-
ler aldrig tidigare fått så mycket positiv 
personlig respons från finskt håll som 
inför och efter EU-valet. En väljare 
skrev så här:

”Hej och grattis Anna-Maja! Röstade 
SFP för första gången. Jag tycker det är 
viktigt att stöda minoriteter såsom ni 
finlandssvenskar.”

Och en annan så här:
”Paljon onnea Anna-Maja! Ensim-

mäistä kertaa äänestin eurovaaleissa. 
Olet suuri esikuva minulle, ja varmasti 
monelle meistä nuorista aikuisista.”

Haluan kiittää teitä kaikkia, jotka 
olette EU-vaaleissa äänestäneet minua 
ja RKP:tä.

Överlag är det den här positiva feed-
backen från mänskor som långt burit 
mig under det senaste året. Som fått 
mig att orka, en dag i taget.

EU-valet fick oss också att samla 
leden. Och vi gjorde det tillsammans. 
Då jag rörde mig på fältet kände jag 
att vi ska klara det här. Jag kände att 
det var något positivt på gång, det kom 
uppmuntran och stöd från många håll. 
Och nu bästa vänner vet vi hur det gick. 
Vi har vunnit EU-valet! 

Bästa vänner,
Nu vänder vi blad. Det här är inte 
slutet vare sig för mig eller SFP, utan 
början på något nytt. Den europeiska 
gemenskapen började som ett fredspro-
jekt, och just nu lever vi i en osäker tid 
där vi behöver ett starkt EU. Jag vill 
arbeta för stabilitet och fred i Euro-
pa, och för ett tryggt och mänskonära 
EU. För fortsatt stöd till Ukraina och 
för tillväxt, fri rörlighet och en stark 
inre marknad. Och naturligtvis för ren 
inhemsk mat på våra bord. För ungas 
möjligheter till Erasmus-utbyte, för 
forskning och innovation. Demokrati, 
rättsstaten och mänskliga rättigheter 
ska försvaras varje dag. Vi får inte ta 
något för givet. 
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Bästa vänner,
I min bok säger jag: ”Att vara parti-
ordförande är ibland ett himla ensamt 
uppdrag. Samtidigt är det också jättegi-
vande. Inget är så roligt som att träffa 
partifolk, umgås med dem och fundera 
på saker och ting, vilket vi tyvärr hin-
ner göra alldeles för sällan.”

Det är en otrolig resa jag fått göra. Då 
jag blev invald i stadsfullmäktige i Ja-
kobstad första gången 1996, kunde jag 
inte drömma om vad som komma skul-
le. Men SFP är möjligheternas parti, 
det är folkpartiet med stort hjärta, och 
det är med stolthet och stor tacksam-
het som jag nu ser fram emot att leda 
min sista partidag, att få träffa er och 
mingla med er ikväll, och i morgon få 
ge över ordförandeklubban till följande 
partiordförande. 

Ett innerligt tack för ert förtroende 
under alla dessa år. Så klart känner jag 
också en gnutta vemod, men jag upple-
ver verkligen att jag har gett mitt allt 
för Svenska folkpartiet, denna fantas-
tiska folkrörelse, de senaste åtta åren. 
Jag önskar den nya partiordförande all 
lycka till. Det vi som parti behöver tror 
jag, efter det här senaste året, är att 
samla leden, tro på oss själva, ge varan-
dra uppskattning och ro åt samma håll. 
Det var ingen tillfällighet att ”Tillsam-
mans” var vår devis inför EU-valet. 
Och tillsammans vann vi det valet, och 
det är tillsammans vi för vidare värl-
dens bästa parti, Svenska folkpartiet 
mot framtiden.

Minister Bergqvist i 
allmänpolitiska debatten på SFP:s 
partidag – ”Våra barn och unga 
lever i det samhällsklimat vi har 
skapat”
15.06.2024 

Under Svenska folkpartiets partidag i 
Helsingfors höll idrotts- och ungdoms-
minister, SFP:s vice ordförande Sandra 
Bergqvist ett kraftfullt tal om ungas 
välmående och vuxnas ansvar.  
Hon lyfte fram aktuella frågor och 
betonade vikten av att skapa en positiv 
och trygg miljö för unga, både i verkliga 
livet och på sociala medier.

– I torsdags förde vi en viktig aktu-
alitetsdebatt i riksdagen om hur våra 
barn och unga mår. Vi diskuterade 
bland annat ungas mentala hälsa,  
orörligheten bland barn och unga och 
regeringens åtgärder för att främja 
ungas välmående. En röd tråd i debat-
ten var också behovet av att stärka 
framtidstron bland unga, sade Berg-
qvist.

Bergqvist pekade på det ansvar vux-
na har när det kommer till att forma 
samhällsdebatten och skapa en trygg 
miljö för unga. Hon ifrågasatte om 
ledande personer verkligen överväger 
hur deras agerande påverkar de unga.

–Vi vuxna måste ta ett större ansvar 
för hur vi uttrycker oss i miljöer där 
barn och unga rör sig. Det här gäller 
såväl i det verkliga livet som i sociala 
medier. Vi borde alla ställa oss frågan: 
uttrycker jag mig så att jag vill att mina 
egna minderåriga barn läser det jag 
skriver?

I sitt tal tog Bergqvist också upp den 
ökande fysiska inaktiviteten bland 
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både unga och vuxna, och varnade för 
de långsiktiga konsekvenserna av sam-
hälle där vi rör på oss allt mindre.

– Vi har utvecklat vårt samhälle till 
att bli så bekvämt, att det istället för 
att förenkla vår vardag nu hotar både 
vår fysiska och psykiska hälsa, vårt 
hälsovårdssystem och till och med vår 
försvarsförmåga. I vår strävan efter 
bekvämligheter har vi helt glömt bort 
grunden till vårt välmående – vår 
fysiska funktionsförmåga, sade Berg-
qvist som i regeringen jobbar hårt för 
motionsfrämjande åtgärder.

Sandra Bergqvist avslutade sitt tal 
med en uppmaning till alla att reflek-
tera över sitt eget beteende och ta ett 
större ansvar för att förbättra samhäl-
lets förutsättningar för barn och unga.

– Våra barn och unga lever i det 
samhälle vi har skapat. De är vi som är 
deras förebilder. Och de är vi som mås-
te ta ett större ansvar över våra unga, 
avslutade hon.

Riksdagsledamot Henrik 
Wickström stiger åt sidan i SFP:s 
partiordförandeval
16.06.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
meddelar att han inte längre står till 
förfogande till SFP:s nästa partiordfö-
rande. Wickström säger att han gjort 
sitt beslut efter diskussioner med parti-
dagsdelegaterna.

– Jag vill tänka på SFP och ge näs-
ta ordförande ett starkt mandat. Den 
här gången räcker inte stödet för mig, 
vilket jag respekterar. Partidagen gör 
alltid de rätta besluten. De senaste 
månaderna har varit betydelsefulla 

och det har känts viktigt att få ta del 
av SFP:s framtidsdebatt. Jag vill tacka 
alla partiaktiva för oförglömliga möten 
samt Anders Adlercreutz och Otto 
Andersson för en givande kamp. Nu går 
jag tillbaka till ledet och fortsätter mitt 
partiarbete och stöder den nya parti-
ledningen i sitt utvecklingsarbete. Jag 
är alltid redo för förtroendeuppdrag 
inom partiet ifall partidagen så beslu-
tar. Jag går nu min egen väg framåt, 
lyssnande på väljarna och SFP:arna, 
säger Wickström.

Adlercreutz vald till Svenska 
folkpartiets nya partiordförande
16.06.2024

Europa- och ägarstyrningsminister 
och tredje periodens riksdagsledamot 
Anders Adlercreutz har idag med 183 
röster valts till ny partiordförande för 
Svenska folkpartiet på partidagen i 
Helsingfors.

– Jag är enormt glad och tacksam 
för det stora stöd och förtroende som 
jag fick idag av partidagen, säger SFP:s 
nyvalda partiordförande Anders Adler-
creutz. 

– Jag vill rikta ett stort tack till alla 
som stött mig i ordförandekampanjen, 
och ett speciellt tack vill jag rikta till 
min familj för allt stöd.

– Nu finns en beställning på SFP:s 
politik. Då andra partier åker ut mot 
kanterna är vår spelplan är öppen. För 
att vi också i fortsättningen ska kunna 
stå upp för allt det som är viktigt för 
oss – ett öppet, tolerant samhälle och 
ett tvåspråkigt Finland – behöver vi ett 
starkt mandat av våra väljare och det 
ska vi ta sikte på. Nästa år har vi ett 
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kommunalval och ett välfärdsområdes-
val och det jobbet börjar nu. 

I sitt tal tackade Adlercreutz sina 
medkandidater Otto Andersson och 
Henrik Wickström för en god kampanj 
och avgående partiordförande, SFP:s 
färska EU-parlamentariker Anna- 
Maja Henriksson för hennes åtta år 
som ordförande. 

Till SFP:s vice ordförande valdes 
Ramieza Mahdi, Silja Borgardsóttir 
Sandelin och Sandra Bergqvist.

Adlercreutz, Bergqvist och Strand 
SFP:s ministrar
18.06.2024

Svenska folkpartiets partistyrelse och 
Svenska riksdagsgruppens samlades 
under tisdagsmorgon till möte för att ta 
beslut om SFP:s ministrar.

SFP:s ordförande, Europa- och ägar-
styrningsminister Anders Adlercreutz 
blir ny undervisningsminister med 
ansvar även för de nordiska frågorna. 
Idrotts- och ungdomsminister Sandra 
Bergqvist fortsätter med sin minister-
portfölj och till ny Europa- och ägar-
styrningsminister blir Joakim Strand.

– Jag är enormt glad att jag nu kan 
välkomna Joakim Strand i SFP:s minis-
tergrupp. Tillsammans ska vi fortsätta 
driva regeringsprogrammet framåt 
för att skapa den ekonomiska tillväxt 
och framtidstro Finland behöver, säger 
Adlercreutz

SFP:s ordförande Anders Adlercre-
utz presenterade ministervalen vid en 
presskonferens på SFP:s partikansli 
den 18 juni. 

SFP:s ministrar:
Undervisningsminister:  
Anders Adlercreutz
Anders Adlercreutz är SFP:s riksdags-
ledamot och fungerade som Svenska 
riksdagsgruppens ordförande åren 
2019-2023. Adlercreutz blev invald 
i riksdagen år 2015 från Nylands 
valkrets.

Idrotts- och ungdomsminister:  
Sandra Bergqvist
Sandra Bergqvist är SFP:s riksdags-
ledamot. Bergqvist blev invald i riks-
dagen år 2019 från Egentliga Finlands 
valkrets.

Europa- och ägarstyrningsminister: 
Joakim Strand
Joakim Strand är SFP:s riksdagsleda-
mot. Strand blev invald i riksdagen år 
2015 från Vasa valkrets.

Christoffer Ingo lämnade in sin 
fullmakt till riksdagen
18.06.2024

Christoffer Ingo, Korsholm, lämnade 
idag 18.6 in sin fullmakt till riksdagens 
generalsekreterare. Fullmakten är nu 
granskad och godkänd av både riks-
dagens generalsekreterare och talman 
Jussi Halla-Aho. Ingo inleder sitt arbe-
te som riksdagsledamot 16.7.2024.

– Den högtidliga ceremonin kring 
fullmaktsgranskningen stärker ytter-
ligare ansvarskänslan gentemot inte 
bara valkretsens väljare utan för hela 
Finlands befolkning. Det kommer bli en 
ära för mig att inleda arbetet som riks-
dagsledamot och jag lovar att göra mitt 
yttersta för att förvalta det förtroende 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202576

som jag fått, säger Ingo.
Även om Ingo tillträder först i mitten 

av juli då riksdagen har sommarup-
pehåll, har han delvis redan inlett det 
politiska arbetet i Svenska riksdags-
gruppen.  Svenska riksdagsgruppen be-
viljade Ingo närvaro och yttranderätt 
på gruppens gruppmöten direkt efter 
europaparlamentsvalet. 

– Att genast få börja sätta sig in i 
de dagsaktuella frågorna gör att den 
egentliga starten i höst blir mera smi-
dig. Nu när SFP och Svenska riksdags-
gruppen utsett sina ministrar, kommer 
det även inom de närmaste veckorna 
att klarna vilka utskott jag kommer att 
sitta i, säger Ingo

Christoffer Ingo tillträder uppdraget 
som riksdagsledamot efter att Anna- 
Maja Henriksson invaldes i Europa-
parlamentet.

Minister Bergqvist: Rasism finns 
i vårt samhälle men tillsammans 
kan vi stoppa det
19.06.2024

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist 
ordnade på onsdag en rundabordsdis-
kussion om delaktighet för unga med 
flerspråkig bakgrund. Vid diskussio-
nen deltog representanter från olika 
städers ungdomstjänster, skolvärlden, 
föreningar, forskare och ungdomar.

– Vi måste ärligt konstatera att vi 
fortfarande har strukturer som är dis-
kriminerande och rasistiska. För att nå 
ett mer inkluderande samhälle behövs 
en attitydförändring och insatser på 
många plan i samhället. Vi behöver 
både riktade åtgärder och strukturella 

reformer, säger Bergqvist.
Som bakgrund till rundabordsdiskus-

sionen ordnades en e-Panel (digiraati.fi). 
e-Panelen är en demokratitjänst vid 
justitieministeriet där deltagarna dis-
kuterar kring ett på förhand överens-
kommet tema i 1–3 veckor. De vikti-
gaste temana i panelen var att ingripa 
i rasism och diskriminering på hela 
samhällets nivå, ge ansvar till unga, 
högklassig kommunikation, vikten av 
jämlikt bemötande och flickarbete.

– Många talturer lyfte upp skolans 
och utbildningens roll. Det är i skolan 
vi når ut till alla barn och unga för att 
främja kunskapen om olika kulturer 
och antirasism. Även andra sektorer 
som ungdomsarbete och hobbyer är i 
fokus. För att vuxna som jobbar med 
barn och unga i större grad ska kunna 
ingripa behövs mera utbildning i dessa 
frågor, säger Bergqvist. 

– Debattklimatet i vårt samhälle har 
blivit väldigt tillspetsat. Vi vuxna, 
speciellt politiker, har ett ansvar i att 
forma debatten. Vi behöver alla bli 
bättre på att ingripa i diskriminerande 
situationer. Jag tänker föra fram ett 
förslag om att både ministrarna och 
riksdagsledamöterna ska utbildas i 
dessa frågor, säger Bergqvist.

Under diskussionen lyftes konkreta 
utmaningar som till exempel att de 
som inte har finska eller svenska som 
modersmål kan behöva mer tid för att 
skriva inträdesprov, avsaknad av kul-
turell kunskap i läroplanen, kostnader 
för motionsmöjligheter och avsaknad 
av lättförståelig information om ar-
betsmöjligheter.

– Det är viktigt att den här typen 
av diskussioner ordnas för att samla 
olika aktörer kring ett bord men ännu 
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viktigare att budskapet förs vidare. De 
konkreta åtgärder som lyftes under 
diskussionen idag tänker jag lyfta i 
olika arbetsgrupper och bland mina 
ministerkolleger. Nästa steg är att 
ordna en rundabordsdiskussion med 
experterna från idag, unga och medie-
representanter. Temat skulle vara den 
offentliga debatten, avslutar Bergqvist. 

Anna-Maja Henriksson vald till 
viceordförande för Renew Europe
26.06.2024 

Anna-Maja Henriksson blivande Eu-
ropaparlamentariker från Svenska 
folkpartiet valdes idag till en av vice 
ordförandena för den liberala politiska 
gruppen i Europaparlamentet, Renew 
Europe, dit Svenska folkpartiet och 
Centern i Finland hör.

– Jag är tacksam över valet till vice 
ordförande för Renew Europe och ser 
fram emot att som ny i gruppen genast 
få möjligheten att arbeta i presidiet. 
Jag är glad för att få fortsätta det 
långvariga och konstruktiva arbetet för 
SFP i Europaparlamentet, sade Hen-
riksson strax efter valet.

– I dagens världsläge behöver vi en 
stark nordisk flank i EU och jag är 
en brobyggare, som vill arbeta till-
sammans för ett enat Europa. Vi ska 
fortsätta stödja Ukraina, stärka Euro-
pas konkurrenskraft och jobba hårt för 
våra grundvärden; demokrati, rätts-
statsprincipen och mänskliga rättighe-
ter, sade Henriksson. 

SFP har under Finlands EU-medlem-
skap alltid haft en central roll i EU-po-
litiken.

Valerie Hayer från Frankrike fort-
sätter som gruppordförande för Renew 
Europe. 

Borgarsdóttir Sandelin: Vi kämpar 
för mänskliga rättigheter!
29.06.2024 

Pridemånaden och Prideparaden idag 
i Helsingfors är en tid för fest och 
kärlek, men också en tid för att synlig-
göra och kämpa för brister vi ännu har 
i mänskliga rättigheter. Helsingfors 
Prides tema 2024 är fred och hopp.

– De senaste åren har många förbätt-
ringar för köns- och sexuella minorite-
ter gjorts, men vi har ännu en väg att 
gå för att Finland ska vara ett tryggt 
och säkert land för regnbågspersoner. 
I gatubilden syns regnbågsflaggor och 
glädje, men det finns ännu arbete kvar, 
som t.ex. att motverka konversionste-
rapi. Vi som liberala politiker måste stå 
upp för regnbågspersoners rättigheter 
och aldrig låta konservativa krafter 
förbrylla och komma undan med för-
enklingar och emellanåt direkta lögner 
som klampar ner på köns- och sexuella 
minoriteter, säger SFP:s vice ordföran-
de Silja Borgarsdóttir Sandelin

– Temat för årets Pride är viktigt och 
centralt för varje samhälle, men all-
deles speciellt också för varje individ. 
Alla som tillhör köns- och/eller sexu-
ella minoriteter har rätt att öppet leva 
som sig själv utan att det finns press på 
att ändra eller dölja delar av sin egen 
identitet. Finland bör garanter det här, 
bland annat genom att förbjuda kon- 
versionsterapi. Konversionsterapin  
har konstaterats använda metoder  
som till sin natur är diskriminerande, 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202578

kränkande,  skadliga och bedrägliga 
och de har av FN likställts med tortyr.

Konversionsterapi innebär insatser 
i syfte att ändra, undertrycka eller 
utplåna hbtiq+-personers sexuella lägg-
ning, könsidentitet och/eller könsut-
tryck.

SFP:s vice ordförande Silja Borgars-
dóttir Sandelin deltar i Helsingfors 
Pride parad idag 29.6.

Bergqvist på Helsingfors Pride: 
Vi har alla ett ansvar för hur vi 
bemöter varandra
29.06.2024

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist del-
tog på lördagen i Helsingfors Pride för 
att stå upp för jämlikhet. Temat för i år 
är fred och hopp, som är en rättighet 
för alla.

– Det är otroligt viktigt att vi alla kan 
känna hopp inför framtiden. Vi måste 
våga tro på att det kan bli bättre och 
vi måste fortsätta jobba för det vi tror 
på.  För dem som lever i krisdrabbade 
länder behöver vi visa vårt yttersta 
stöd. Temat som Helsingfors Pride har 
valt är nu viktigare än någonsin, säger 
Bergqvist.

Även om temat under Pride-veckan 
varierar från år till år, är huvudbud-
skapet fortfarande det samma: alla 
människor är lika mycket värda, 
oberoende könsidentitet och sexuell 
läggning. 

– Det är allas skyldighet att stå upp 
för minoriteter och göra världen till 
en lite bättre plats än vad den var igår. 
Vi beslutsfattare har ett ännu stör-
re ansvar för samhällsutvecklingen 

genom vilka uttalanden vi gör, säger 
Bergqvist.

Som idrotts- och ungdomsminister 
vill Bergqvist också främja jämställd-
het bland unga och idrottare. 

– Gamla strukturer och förlegade 
tankesätt lever kvar i många delar av 
vårt samhälle. Skolan, hobbyerna och 
idrotten ska vara trygga platser för 
alla. Klasskompisar, lagkamrater,  
lärare, tränare och föräldrar har  
ansvar för att alla ska känna sig  
inkluderade precis så som man är,  
avslutar Bergqvist. 
 
Helsingfors Pride ägde rum lördagen 
29 juni.

Anders Adlercreutz ny 
undervisningsminister
05.07.2024 

Svenska folkpartiets ordförande  
Anders Adlercreutz utnämndes idag 
till ny undervisningsminister efter 
Anna-Maja Henriksson. Adlercreutz 
ansvarar också för ärenden som berör 
det nordiska samarbetet.

– Skolan i Finland är en framgångs-
saga. Vår viktigaste resurs är våra mo-
tiverade och välutbildade lärare. Sam-
tidigt vet vi att det finns utmaningar 
i skolan, till exempel när det gäller de 
grundläggande kunskaperna, att läsa, 
skriva och räkna. Den satsning som 
regeringen nu gör på att förstärka den 
grundläggande utbildningen är därför 
mycket viktig, säger Adlercreutz.

Adlercreutz ser också med oro på hur 
skillnaden mellan hur flickor och poj-
kar klarar sig i skolan blir allt större.

– De ökade skillnaderna i inlärnings-
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resultaten mellan pojkar och flickor 
måste tas på allvar. Vi behöver förstå 
varför vår skola inte tycks fungera på 
bästa sätt för pojkar. Utvecklingen är 
oroväckande och det här måste vi ta 
tag i. 

– Vi behöver också se över mobil-
telefonernas roll skolan, och jag ser 
fram emot att få jobba för att ge lärare 
ännu bättre möjligheter att se över hur  
mobil telefoner får användas i skolan.

Adlercreutz ser fram emot att ta sig 
an ansvaret för det nordiska samarbe-
tet. Finland blir ordförande för nordiska 
 ministerrådet nästa år.  

– Det nordiska samarbetet blir allt 
viktigare. Norden är världens bästa 
regionvarumärke och något som vi 
finländare ska bli bättre på att utnyttja. 
Samtidigt finns det fortfarande en hel 
del gränshinder som vi måste montera 
ner, både fysiska och mentala. Det ska 
till exempel vara lika naturligt för en 
svensk att studera i Finland som det 
idag är för en finländare att studera i 
Sverige.

Adlercreutz: Svenska 
riksdagsgruppen har fattat beslut 
om gränslagen
11.07.2024

Svenska riksdagsgruppen har beslutat 
att stöda gränslagen.

Gränslagen är ett svar på en helt 
exceptionell situation där Finland 
utmanas på ett nytt sätt. Därför har 
en majoritet av vår grupp beslutat att 
stöda lagen när riksdagen röstar om 
den på fredag 12.7.2024.

Vi stöder presidentens och statsmi-
nisterns linje. 

Samtidigt håller vi med om att lag-
förslaget är problematiskt, just av de 
orsaker som lyfts fram i offentligheten. 
Lagen utmanar vår nationella lagstift-
ning och internationella avtal. Den är 
eventuellt också problematisk i förhål-
lande till EU:s lagstiftning.

Vi har ett krig i Europa, och Ryss-
land använder sig av många sätt för att 
påverka, där en del av dessa riktas spe-
cifikt mot länderna vid Europas östra 
gräns. I Finland har vi också fått känna 
av det här. 

På grund av Rysslands oberäkneliga 
beteende är vår östgräns nu stängd. 
Att fortsätta hålla gränsen stängd 
är det sämsta alternativet ur ett 
människorättsperspektiv. Också därför 
måste vi hitta en lösning.

Det lagförslag vi nu kommer att rösta 
om är en tillfällig lösning, och lagen 
upphör om ett år. Vi hoppas givetvis 
att lagen aldrig ska behöva tas i bruk. 
Som riksdagsgrupp betonar vi att trös-
keln för att ta i bruk lagen måste vara 
mycket hög. Vi har också andra verktyg 
inom den normala lagstiftningen som 
kan användas, och precis som det också 
sägs i lagförslaget så ska dessa verktyg 
användas i första hand. 

Som partiordförande förutsätter jag 
att regeringen kräver att EU startar en 
process vars mål är att i snabbast möj-
liga takt ta fram lagstiftning som kan 
användas för att motverka Rysslands 
hybridpåverkan vid de yttre gränser-
na. För att garantera ett enhetligt EU 
behöver vi gemensamma europeiska 
lösningar. 

Rätten att söka asyl är helt central, 
och därför måste vi stå emot aktivitet 
som utnyttjar denna rätt som ett verk-
tyg för hybridpåverkan. Genom att se 
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verkligheten som den är kan vi minska 
på trycket att ifrågasätta hela det inter-
nationella regelverket.

Riktigt hela vår riksdagsgrupp kom-
mer inte att rösta för lagen. Jag hoppas 
att också avvikande åsikter respekteras 
i den offentliga debatten. Hur man för-
håller sig till den här lagen är inte en 
måttstock på någons fosterländskhet.

Anders Adlercreutz
SFP:s ordförande

Adlercreutz utsåg statssekreterare 
och medarbetare
12.07.2024
Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz har utsett sina medarbetare. 
Mikaela Nylander fortsätter i sin roll 
som undervisningsministerns stats-
sekreterare. Crista Grönroos, Andreas 
Elfving, Laura Ollila, Lisa Palm och 
Anita Westerholm har utsetts till  
specialmedarbetare.

Mikaela Nylander, ekonomie ma-
gister och rättsnotarie, har tidigare 
fungerat som statssekreterare för 
minister Anna-Maja Henriksson vid 
undervisnings- och kulturministeriet 
och justitieministeriet. Nylander är ti-
digare riksdagsledamot 2003–2019 och 
bland annat  medlem av kulturutskottet 
under hela den tiden. Nylander bor i 
Borgå, där hon leder stadsfullmäktige 
samt även Östra Nylands välfärdsom-
råde.

Politices magister Crista Grönroos 
har utsetts till specialmedarbetare för 
undervisningsministern och för SFP:s 
ministergrupp. Grönroos har tidigare 
arbetat som specialmedarbetare för 

Adlercreutz då han var Europa- och 
ägarstyrningsminister, som politiskt 
sakkunnig vid Svenska folkpartiet, som 
tf. lagstiftningssekreterare för Svenska 
riksdagsgruppen och som Adlercre-
utz riksdagsassistent. Grönroos har 
även varit praktikant vid Center for 
Strategic and International Studies i 
Washington D.C. Grönroos är hemma 
från Esbo.

Politices kandidat Andreas Elfving, 
från Ingå och uppväxt i Vasa, ansvarar 
för ministerns kommunikation och 
mediarelationer, det nordiska samar-
betet samt kyrkofrågor. Elfving fung-
erade även som specialmedarbetare 
för Adlercreutz då han var Europa- 
och ägarstyrningsminister. Tidigare 
har Elfving bland annat arbetat som 
politisk sekreterare och internationell 
sekreterare vid Svenska folkpartiet, 
och som politiskt sakkunnig vid  
Svenska bildningsförbundet. 

Politices magister Laura Ollila 
ansvarar på ministeriet för den fria 
bildningen och har också ansvar för 
det finanspolitiska ministerutskottet. 
Ollila har tidigare arbetat bland annat 
som specialmedarbetare för ministrar-
na Anna-Maja Henriksson och Thomas 
Blomqvist, som riksdagsassistent, som 
politiskt sakkunnig vid Svenska folk-
partiet och som projektchef inom den 
privata sektorn. Ollila bor i Helsingfors 
men kommer ursprungligen från Borgå.

Politices magister Lisa Palm ansva-
rar för småbarnspedagogiken och den 
grundläggande utbildningen. Palm är 
hemma från Nykarleby och har tidigare 
arbetat bland annat som specialmed-
arbetare för Anna-Maja Henriksson i 
två regeringar, som riksdagsassistent 
och som skattesekreterare på Skatte-
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förvaltningen. Palm har även varit 
praktikant vid Democratic Alliance  
i Sydafrika. 

Rättsnotarie Anita Westerholm 
ansvarar för frågor relaterade till 
andra stadiets utbildning. Westerholm 
har tidigare fungerat som bland an-
nat specialmedarbetare för minister 
Anna-Maja Henriksson i två regeringar 
och som riksdagsassistent för Thomas 
Blomqvist.  Westerholm är fullmäktige-
ledamot och stadsstyrelsens ordfö-
rande i Raseborg, fullmäktigeledamot 
i Västra Nylands välfärdsområde och 
ordförande för Svenska Kvinnoför-
bundet. Westerholm bor i Raseborg.

 
Svenska folkpartiets ordförande,  
undervisningsminister Anders  
Adlercreutz leder undervisnings- och 
kulturministeriet och ansvarar för 
småbarnspedagogik, allmänbildande 
utbildning, yrkesutbildning och kyrk-
liga ärenden. På ministeriet handhar 
idrotts- och ungdomsminister Sandra 
Bergqvist ärenden som hör till ung-
doms- och idrottspolitiska avdelning-
en och ärenden som gäller studiestöd. 
Forsknings- och kulturminister  
Multala sköter ärenden som hör till 
högskole- och forskningspolitiska av-
delningen och kultur- och konstpolitiska 
avdelningen. Adlercreutz ansvarar 
även för ärenden som gäller det nord-
iska samarbetet på Utrikesministeriet.

Anna-Maja Henriksson inledde sitt 
värv som Europaparlamentariker 
och utsedde medarbetare
16.07.2024

I dag, den 16 juli inledde det tionde Euro-
paparlamentet sitt mandat och SFP:s 
Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henriksson inledde sitt värv under 
öppningssessionen i Strasbourg. Under 
veckan väljs bland annat parlamentets 
talmanskår, kvestorer och Kommissio-
nens nästa ordförande godkänns.

Henriksson har idag utsett sina för-
sta medarbetare till SFP:s Brysselkon-
tor, dessa är Minna Österholm, Oscar 
Byman och Alexander Lång.

Minna Österholm är född i Lappträsk 
och har en lång erfarenhet inom SFP 
och har i det närmaste arbetat med  
Nils Torvalds i Europaparlamentet.

Ekon. mag. Oscar Byman är från  
Kimitoön och kommer närmast från 
Undervisnings- och Kulturministeriet 
var han fungerat som specialmedar-
betare för idrotts- och ungdomsminis-
ter Sandra Bergqvist. Han har också 
tidigare fungerat som Henrikssons 
minstermedarbetare.

Pol. mag. Alexander Lång är född i 
Helsingfors och har tidigare varit Nils 
Torvalds långvariga medarbetare i 
Europaparlamentet i Bryssel. Lång 
kommer att övergå till andra uppgifter 
i början på augusti.

– Jag ser mycket fram emot att nu få 
inleda det viktiga arbetet som Europa-
parlamentariker. Med det här gänget 
kommer vi kommer vi att få en god 
start, det är mycket nytt att lära sig 
och vi lever i mycket utmanande tider, 
såväl hemma som ute i Europa.  
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Den långa erfarenhet jag har som 
tidigare minister och riksdagsledamot 
kommer nu till stor nytta, avslutar 
Henriksson.

Arbetsfördelningen mellan medarbe-
tarna kommer att klarna under hösten, 
då också medarbetarkåren fylls på.
 

Christoffer Ingo tillträtt som 
riksdagsledamot
17.07.2024

Christoffer Ingo, från Vasa valkrets, 
tillträdde på tisdag 16 juli som riks-
dagsledamot. Ingo har även tilldelats 
utskottsplatser och kommer i riksdagen 
att ta plats i förvaltningsutskottet och 
miljöutskottet.

– Med tanke på min kommunala 
bakgrund anser jag mig ha mycket att 
bidra med i förvaltningsutskottet. Även 
i miljöutskottets lagberedning tange-
rar man frågor som jag länge arbetat 
med och som berör landsbygden, dess 
näringar och våra industrietableringar. 
Detta arbete är något jag ser fram emot 
att fortsätta med, säger Ingo.

Under sommaruppehållet kommer 
Ingo att träffa så många av valkretsens 
invånare som möjligt samt läsa sig in 
sig på frågor som respektive utskott 
kommer att ha på agendan.

– Jag ser fram emot att nu få inleda  
riksdagsarbetet och att i september 
göra mitt yttersta för att lämna Öster-
bottniska spår i lagberedningen, säger 
Ingo

Henriksson blir medlem i viktiga 
EU-utskott för Finland
19.07.2024

Svenska folkpartiets Europaparlamen-
tariker och tidigare partiordförande 
Anna-Maja Henriksson blir ordinarie 
medlem i Europaparlamentets utskott 
för den inre marknaden och konsument-
frågor (IMCO) . Därtill har Henriksson 
också fått plats som ersättare i det vik-
tiga utskottet för individens rättigheter 
samt rätts- och inrikesfrågor (LIBE) 
och i utskottet för bistånd. (DEVE).

– Jag är verkligen nöjd över utskotts-
platserna. Inför valet betonade jag och 
SFP hur viktigt det är att vi får hjulen 
att rulla i Europas ekonomi och att vi 
kan stärka vår inre marknad. Nu får 
jag jobba konkret med de frågor som 
påverkar våra företag och konsumen-
ter. Det handlar bland annat om frågor 
som direkt berör Finlands och EU:s 
konkurrenskraft,  om rättvisa regler 
och mindre byråkrati för våra små och 
medelstora företag. Det handlar också 
om att jobba för en marknad som inte 
snedvrids av större länders stor statss-
ubventioner, säger Henriksson

– Som landets tidigare  justitie-
minister gläds jag också över att få 
jobba med frågor som handlar om våra 
grundläggande rättigheter, om mig-
rationsfrågor och hur EU kan stöda 
Finland mer då det gäller tex vår yttre 
gräns mot Ryssland. 

– Också platsen i biståndsutskottet är 
mycket intressant. Många av världens 
flickor och kvinnor får fortsättningsvis 
inte gå i skola eller utbilda sig.  
Kvinnors och flickors rätt till självstän-
digt liv och rätt att bestämma över sin 
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egen kropp är frågor som måste hållas 
på agendan då det gäller bistånd till 
fattiga länder. Här har EU en viktig 
roll, säger Henriksson. EU ska vara 
en ledande global aktör inom bistånd 
som starkt betonar jämställdheten i 
biståndspolitiken.

Nästa vecka kommer utskotten att 
konstituera sig i Bryssel. Som ersät-
tare i ett utskott har man i Europa-
parlamentet alltid också närvarorätt 
på utskottsmötena, till skillnad från 
systemet i Finlands riksdag. 

Eva Biaudet vill fortsätta leda 
SFP:s partifullmäktige
06.08.2024

Riksdagsledamot Eva Biaudet ställer 
upp för omval till ordförande för SFP:s 
partifullmäktige. Partifullmäktige 
består av 50 ledamöter. Medlemmarna 
är valda för två år så att hälften väljs 
varje år.

– Under min tid som ordförande för 
partifullmäktige har jag målmedvetet 
eftersträvat att skapa en inkluderande 
möteskultur. Jag har aktivt inbjudit till 
åsiktsutbyte och skapat ett utrymme 
där varje medlem kan känna sig väl-
kommen att föra fram sina synpunkter 
och dela med sig av sitt perspektiv i 
samhällsdebatten inom partiet. Det 
arbetet behöver vi fortsätta med, säger 
riksdagsledamot Eva Biaudet.

Till partifullmäktiges viktigaste upp-
gifter hör att behandla större politiska 
program och bereda vidare ett stort an-
tal partidagsmotioner. Dessutom väljer 
partifullmäktige de tolv medlemmarna 
i partistyrelsen.

– Motionerna är en kanal för med-
lemmarnas röster och öppnar möjlighe-
ter för att initiera nya linjedragningar 
till partidagen. Enligt stadgarna väljer 
partifullmäktige även partistyrelsens 
medlemmar, och vi har för första gång-
en flyttat detta val till det första parti-
fullmäktigemötet efter partidagen. 
Partifullmäktige väljer ordförande på 
mötet den 21 september. 

Kristian Rehnström ställer upp 
för återval till vice ordförande för 
partifullmäktige
06.08.2024

Partifullmäktiges vice ordförande 
Kristian ”Kalle” Rehnström ställer sig 
till förfogande för återval för det kom-
mande året.

– Jag fortsätter gärna att utveckla 
partifullmäktiges arbete och roll inom 
partiet. Nu då vi har en ny partiord-
förande, ser jag många möjligheter att 
förnya arbetssätten och få med parti-
fullmäktige i flera politiska diskussio-
ner än tidigare, säger Rehnström.

Rehnström tycker det är viktigt att 
man också diskuterar mera industri-
politik i partifullmäktige. En välmåen-
de industri bidrar i allra största grad 
till välfärden i Finland.

I sin hemstad Vanda är Rehnström 
verksam i stadsstyrelsen och i stads-
fullmäktige som suppleant. Han har 
även flera ledande förtroendeposter 
inom sektorn för fostran och lärande. 
Rehnström har suttit i partifullmäktige 
sedan 2019.
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Adlercreutz på skolbesök:  
Jag önskar alla ett inspirerande 
och lärorikt läsår
09.08.2024 

Denna och nästa vecka inleder många 
skolor och läroinrättningar sitt nya 
läsår efter sommarlovet. SFP:s par-
tiordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz har under veckan 
gjort sina första skolbesök som under-
visningsminister och besökte yrkes-
utbildaren i Jakobstad, Korsholms 
gymnasium och Vaasan lyseon lukio. 
Adlercreutz besökte även Kristinestads 
daghem Myllybacken.

– Jag önskar också alla, både lärare 
och elever, ett inspirerande och läro-
rikt läsår och uppmuntrar alla att vara 
aktiva och modigt fortsätta lära sig nya 
saker, säger Adlercreutz.

Adlercreutz betonar att skolan är i 
nyckelroll när det kommer till att sä-
kerställa barns och ungas jämlika för-
utsättningar och till att lägga grunden 
för den samhälleliga utvecklingen och 
välfärden. Trenden med de sjunkande 
resultaten i PISA-undersökningen är 
inte minst därför oroväckande.

– Vi behöver komma till botten med 
orsakerna till varför våra barn och 
unga inte lär sig att läsa, skriva och 
räkna lika bra som förut. Därför satsar 
vi nu på grundskolan och de grund-
läggande färdigheterna. Det ska ges 
mera tid för modersmål och matematik 
i de lägre årskurserna. Vi har också 
säkerställt anslagen för jämställdhets-
finansieringen för att kunna förbättra 
finansieringen för de skolor som behö-
ver stöd – skolan ska vara jämlik och 
jämställd. Stödet för lärandet utvecklas 

också, säger Adlercreutz.
Enligt Adlercreutz är kunniga lärare 

och dedikerad skolpersonal orsaken till  
att det finländska skolsystemet är i 
världsklass.

– Jag vill rikta ett stort tack till våra 
lärare och den övriga skolpersonalen, 
som stöder och vägleder våra elever. 
Den sakkunskap och det engagemang ni 
har är helt avgörande för en smidig och 
trygg skolvardag.

– Nu behöver skolan få arbetsro för 
att fokusera på det viktigaste, nämligen 
att erbjuda en trygg miljö för lärande 
och inlärning för alla, säger Adler-
creutz.

Wickström: Dags att slopa  
arvs- och gåvoskatten
13.08.2024 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström vill se att regeringen utreder 
möjligheten att slopa arvs- och gåvo-
skatten. En formulering angående be-
hovet av att utreda slopandet av arvs-
skatten finns i regeringsprogrammet. 
Utredningen ska göras under 2025.

Enligt Wickström är flera finlända-
re kritiska till arvs- och gåvoskatten 
i nuvarande form. Wickström anser 
att slopandet av arvs- och gåvoskatten 
skulle ha en positiv effekt med tanke på 
sysselsättningen.

– Det är bra att regeringsprogrammet 
slår fast att man ska utreda möjlighe-
terna för att slopa arvsskatten. Jag 
hoppas arbetet fortskrider så att reger-
ingen kan ta ställning till utredningen, 
säger Wickström.
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Wickström ser att avskaffandet av 
arvs- och gåvoskatten skulle skapa 
bättre möjligheter för företag att leva 
vidare. Skatten skulle i detta fall kunna 
ersättas med en ny form av skatt som 
betalas då arvet realiseras. Modellen 
utgår från att det kan vara såväl för 
bröstarvingar, släktingar eller exem-
pelvis anställda som tar över företaget.

–Det här skulle minska på en av de 
största riskerna i ett företags existens, 
säger Wickström.

Wickström föreslår en 
arbetsgrupp för att utreda 
hur särlösningen för Nyland 
fungerar och situationen för den 
specialiserade sjukvården vid HUS
15.08.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) vill att social- och hälsovårdsmi-
nisteriet tillsätter en arbetsgrupp för 
att utreda hur särlösningen för Nyland 
fungerar och situationen för den speci-
aliserade sjukvården vid HUS.

– De omfattande samarbetsförhand-
lingar som HUS i dag meddelade om 
kom inte som någon överraskning med 
tanke på HUS ekonomiska situation. 
Situationen i Nyland har länge varit 
spänd mellan välfärdsområdena och 
HUS. Jag tycker att det nu är skäl att 
på nationell nivå fundera på hur man 
kan utveckla Nylands särlösning, säger 
Wickström.

Wickström säger att HUS är en na-
tionellt betydande aktör och att HUS 
verksamhet också påverkar sjukhus-
vården i hela landet, eftersom HUS har 
flera nationella funktioner den ansva-
rar för.

– Dagens nyheter från HUS visar 
också på välfärdsområdenas ekono-
miska svårigheter och att social- och 
hälsovårdsreformen inte ensam löste 
alla utmaningar inom vården, säger 
Wickström.
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Svenska riksdagsgruppen 
samlas till sommarmöte i Vasa – 
omfördelade utskottsplatserna
19.08.2024

Svenska riksdagsgruppen öppnade idag 
den 19 augusti sitt sommarmöte i Vasa.

– Vi ser fram emot att riksdagsar-
betet kommer igång. Finland behöver 
tillväxt och framtidstro. Det är en-
dast genom tillväxt som vi kan trygga 
välfärden och servicen. Vi behöver 
mera människor i arbetslivet, flera 
framgångsrika företag och nya investe-
ringar. Därför kommer riksdagsgrup-
pen imorgon på sin presskonferens att 
presentera sina åtgärder för att främja 
tillväxt i Finland, säger riksdagsgrup-
pens ordförande Otto Andersson.

– Det utmanande ekonomiska läget i 
Finland är ett resultat av en utveckling 
som pågått under  en lång tid. Istället 
för att leta efter skyldiga behöver vi 
nu sätta all fokus på att få Finland på 
fötter. Vi har många styrkor och alla 
förutsättningar att tillsammans hit-
ta en hållbar väg framåt. Nu behövs 
samarbete, målmedvetenhet, nytänk 
och framtidstro, säger partiordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz.

Svenska riksdagsgruppen har även 
omfördelat sina utskottsplatser till 
följd av att Joakim Strand utsetts till 
Europa- och ägarstyrningsminister 
samt till följd av att Christoffer Ingo 
blivit ny medlem av riksdagsgruppen 
då Anna-Maja Henriksson inlett sitt 
uppdrag som SFP:s Europaparlamen-
tariker. De nya utskottsplatserna utses 
officiellt onsdagen den 4 september av 
riksdagens plenum.

Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Otto Andersson tillträder försvars-
utskottet och fortsätter i finansutskot-
tet.

Riksdagsgruppens nya ledamot 
Christoffer Ingo blir medlem i miljö-
utskottet och förvaltningsutskottet.

Mats Löfström blir ordförande i 
underrättelsetillsynsutskottet och 
fortsätter i grundlagsutskottet samt 
kommunikationsutskottet.

Mikko Ollikainen blir medlem i eko-
nomiutskottet och framtidsutskottet 
samt fortsätter i kulturutskottet.

Eva Biaudet fortsätter som vice 
ordförande för lagutskottet, medlem i 
utrikesutskottet samt stora utskottet.

Anders Norrback fortsätter i jord- 
och skogsbruksutskottet och arbets-
livs- och jämställdhetsutskottet, samt 
som ersättare i stora utskottet. 

Henrik Wickström fortsätter i social- 
och hälsovårdsutskottet samt som  
ersättare i finansutskottet.

Minister Strand utsåg 
medarbetare
20.08.2024

Europa och ägarstyrningsminister 
Joakim Strand har kallat sina med-
arbetare. Alexander Lång och Laura 
Fagerlund har utsetts till specialmed-
arbetare för ministern. Som riksdags-
assistent fortsätter Alina Ivars.

Pol.mag. Alexander Lång ansvarar 
för EU-frågor och övergår till sitt nya 
uppdrag från Europaparlamentet, där 
han senast varit Europaparlamenta-
riker Anna-Maja Henrikssons råd-
givare. Lång har också varit tidigare 
Europaparlamentariker Nils Torvalds 
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långvariga rådgivare och assistent 
samt kontorsansvarig vid SFP:s kontor 
i Europaparlamentet. Han har dess-
utom innehaft olika befattningar vid 
Ålands polismyndighet och skött olika 
administrativa uppgifter inom tredje 
sektorn.

Pol.mag. Laura Fagerlund ansvarar 
för ägarstyrningsfrågor. Tidigare har 
Fagerlund arbetat som tf. lagstiftnings-
sekreterare för Svenska riksdagsgrup-
pen och som verksamhetsledare för 
Svenska folkpartiet i Nyland. Fagerlund 
har även varit praktikant vid bland 
annat Democratic Alliance i Sydafrika 
och Nordiska ministerrådets sekretari-
at i Köpenhamn.

Svenska riksdagsgruppens 
åtgärder för att få igång tillväxten
20.08.2024

Svenska riksdagsgruppen har under 
sitt sommarmöte tagit fram fyra cen-
trala helheter som är avgörande för att 
vi ska få fart på vår tillväxt — investe-
ringar, utländsk arbetskraft, tillväxt i 
företag och ett starkt mänskligt kapi-
tal.

– Finland behöver tillväxt. Det är 
bara genom tillväxt som vi tryggar 
välfärden och servicen på sikt. Vi be-
höver ett samhällsklimat som sporrar 
till att man vill och vågar investera 
och anställa, säger riksdagsgruppens 
ordförande Otto Andersson.

– Det måste vara lönsamt att bygga 
sin och sitt företags framtid i Finland. 
Vi behöver blomstrande företag som 
växer, skapar arbetsplatser och genere-
rar skatteintäkter. Det är så vi förstär-
ker vår välfärd på lång sikt. Exporten 

är motorn för vår tillväxt, säger par-
tiordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz.
 
Finland behöver investeringar 
1. Finland ska aktivt främja en upp-
byggnad av ny grön industri och göra 
befintlig industri mer hållbar. Det be-
hövs mera samarbete mellan industrin 
och den offentliga sektorn för att få fart 
på omställningen. Det är nödvändigt 
att regeringen håller fast vid sin histo-
riska satsning på 1 miljard på forskning 
och utveckling under den här valperi-
oden. Det ska vara lockande att inves-
tera i den gröna omställningen. Inves-
teringar i hållbar och förnybar energi 
och det planerade skatteincentivet för 
stora industriella projekt behövs för att 
främja den gröna omställningen.

2. Ägarkravet för skattefrihet av divi-
dender från ett offentligt noterat bolag 
ska sänkas. För tillfället krävs det att 
dividendtagaren som är något annat 
samfund än ett offentligt noterat bolag 
äger minst 10 procent av bolaget för att 
uppnå skattefrihet. För att stärka in-
hemskt ägande och sporra till investe-
ringar i Finland behöver skattefriheten 
utvidgas till mindre ägare.

3. Tillståndsmyndigheternas tem-
porära prioriteringsförfarande för 
tillståndsprocesser inom den gröna 
omställningen ska förlängas. För att 
investeringsklimatet ska vara förut-
sägbart måste tillståndsprocesserna 
vara snabba och smidiga. Den tempo-
rära snabbfilen för besvärsprocesser 
i domstolar behöver också förlängas, 
och vara tillräckligt resurserad för att 
undvika onödiga förseningar.
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4. Vi behöver en temporär skattefrihet 
vid försäljning av skogsfastigheter för 
att stärka skogsindustrins tillgång till 
råvara. För tillfället ägs mycket skog av 
oskiftade dödsbon eller personer som 
har ärvt sin skog men inte har intresse 
för skogsbruk. Genom att möjliggöra 
3–4 års skattefrihet vid försäljning av 
skogsfastighet kan skogsbruket och 
virkesförsäljningen effektiveras.

5. Den inhemska försvarsindustrins 
möjligheter ska tas till vara. Kriget i 
Ukraina har gjort det klart att den eu-
ropeiska försvarsindustrin inte inves-
terar i den mån som behövs. Den inre 
marknaden stöter också ständigt på 
protektionistiska hinder. Den europeis-
ka självförsörjningsgraden måste stär-
kas. I Finland finns det potential för att 
stärka den inhemska försörjningsked-
jan, från råvara till slutprodukt. I EU 
ska Finland arbeta för en fungerande 
inre marknad för försvarsmateriel och 
för att ta bort de hinder som finns för 
finansiering.

6. Den finska livsmedelsbranschens 
lönsamhet ska stärkas och livsmed-
elsexporten ökas. Regeringsprogram-
mets centrala åtgärder för att stärka 
primärproducenternas roll i livsmedel-
skedjan, som uppdateringen av konkur-
renslagen, livsmedelsmarknadslagen 
och upphandlingslagen ska genomföras 
så fort som möjligt. De permanenta 
livsmedelsexportsatsningarna från och 
med 2025 som finns i regeringens bud-
getram måste också verkställas.

7. Vid stora industriella investeringar 
ska samarbete mellan staten, kommu-
nen och regioner främjas. Exempelvis 
har broavtal inverkat positivt på ut-
vecklingen av livskraften i området. 
Därför vill vi att det finns ändamålsen-
liga verktyg för att främja samarbete 
vid stora investeringar så att kommu-
ner smidigt kan svara på de behov som 
investeringen medför.

8. Den nationella bankregleringen ska 
stödja tillväxt och företagssektorns 
finansieringsmöjligheter istället för 
överreglering. Särskilt små och medel-
stora företag har utmaningar med att 
beviljas lån för sin företagsverksam-
het.
 
Finland behöver mera arbets-
kraftsinvandring
9. Nettoinvandringen behöver uppgå 
till minst 40 000 personer per år.  
Det här är ett villkor för att vi ska 
kunna trygga vårt välfärdssamhälle. 
Vi måste lyssna på näringslivet och 
vilka behov våra företag har. Målsätt-
ningen ska aktivt följas upp och om den 
inte uppnås ska ytterligare åtgärder tas 
fram. För att locka arbetskraft behöver 
finlandsbilden förbättras. Det är också 
viktigt att skapa goda förhållanden för 
hela den medföljande familjen både vad 
gäller arbetstillstånd och studiemöjlig-
heter. Finland ska vara ett attraktivt 
mål för hela familjen.

10. Behovsprövningen av utländsk ar-
betskraft ska slopas. Företagen vet bäst 
hurdan arbetskraft de behöver. Därför 
ska oändamålsenliga rekryterings-
hinder slopas. Utan arbetskraft är det 
omöjligt för företag att växa.
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11. Ett servicelöfte på två veckor ska 
införas för arbetskraftsinvandrare. 
De människor som väljer att komma 
till Finland för att arbeta ska snabbt 
komma in i vårt samhälle. Inom två 
veckor ska finskt ID, arbetstillstånd 
och bankkonto anordnas liksom bar-
nens dagvårds- och skolplatser bevil-
jas. Majoriteten av ärendena ska skötas 
digitalt och i enlighet med principen om 
tjänster från ett enda service ställe.

12. Permanent uppehållstillstånd ska 
automatiskt beviljas utländska stude-
rande som avlägger studentexamen på 
svenska eller finska eller en högskole-
examen i Finland. Det är en vinst för 
hela vårt samhälle om personer som 
får sin utbildning i Finland också stan-
nar här. Därför ska utländska stude-
rande som erhållit finländsk högskole-
examen också delvis kompenseras för 
sin terminsavgift efter att personen 
har stannat och arbetat en viss tidspe-
riod i Finland. 

13. Ett temporärt skatteincitament ska 
införas för personer som återflyttar 
till Finland. Flera utlandsfinländare 
funderar på att återvända till Finland. 
Vi ska uppmuntra dem till det genom 
att erbjuda dem ett temporärt skattein-
citament i inkomstbeskattningen. 

14. Det ska vara möjligt för kommuner 
att ordna en engelskspråkig skolstig. 
Detta skulle gynna särskilt barnfamil-
jer där föräldrarna flyttar till Finland 
för att arbeta. Det är viktigt att hela 
familjen ges en möjlighet att stadga sig 
i Finland. Det ska även vara möjligt att 
avlägga studentexamen på engelska. 

Våra företag ska få bättre  
förutsättningar för tillväxt
15. Tiden som företagen har på sig att 
dra av förluster ska fördubblas till 20 
år. Tiden att dra av fastställda förlus-
ter i beskattningen är dubbelt eller till 
och med tre gånger längre hos våra 
konkurrentländer än hos oss. Där-
för kan det vara mer fördelaktigt för 
exempelvis startupföretag att flytta sin 
verksamhet bort från Finland. Genom 
att fördubbla tidsfristen förbättrar vi 
incentiven för företagen att stanna i 
Finland.

16. Företag som återinvesterar sin 
vinst tillbaka i sin verksamhet ska 
beskattas lättare. Vi ska sänka tröskeln 
för våra företag att satsa på verksam-
heten och skapa förutsättningar för 
tillväxt. Företag ska särskilt uppmunt-
ras att göra investeringar i forskning 
och utveckling.

17. Utbildningspolitiken ska synkroni-
seras bättre med den nya industripoliti-
ken. De växande marknaderna kommer 
att behöva nytt kunnande. Företagens 
tillgång till kompetent och motiverad 
arbetskraft främjas genom att stärka 
dialogen och samarbetet mellan nä-
ringslivet och utbildningssektorn. Ett 
tillräckligt antal praktikplatser för 
andra stadiets utbildning behöver tryg-
gas genom närmare samarbete mellan 
utbildningsanordnarna och arbetsplat-
ser.

18. Infrastruktursatsningar som 
gynnar export och import ska priorite-
ras. Finlands geografiska läge i norra 
Europa innebär att infrastrukturen 
har en central roll för vår utrikes-



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–202590

handel. Staten ska proaktivt delta med 
infrastrukturfinansiering för att stödja 
sådana projekt och sektorer där det 
finns tillväxtpotential.

19. Vi ska stegvis avstå från arvs- och 
gåvoskatten. Arvsskatten ska i likhet 
med den svenska modellen slopas och 
ersättas med en skatt på överlåtelse-
vinst. I ett första skede slopas arvs-
skatten för generationsväxlingar inom 
företag och jordbruk. Vi ska göra det 
så enkelt som möjligt för familjeföretag 
att fortsätta sin verksamhet och stanna 
kvar i finländsk ägo.
 
Vi ska ta hand om vårt mänskliga 
kapital
20. Kultur- och motionsförmånen ska 
göras tillgänglig för enskilda näring-
sidkare. Över hälften av de finländska 
företagarna är ensamföretagare. Att 
vara ensamföretagare är mera vanligt 
för kvinnor än män. Största delen av 
ensamföretagare har enligt nuvarande 
skatteregler dock inte rätt att ta i bruk 
kultur- och motionsförmånen. Vi vill 
att förmånen ska vara tillgänglig för 
alla företagare. På sikt ska även värdet 
på kultur- och motionsförmånen höjas 
vilket också kommer ha en positiv ef-
fekt på kulturbranschen. 

21. Arbetsgivare ska skattefritt kunna 
stå för kostnaderna för arbetstagares 
flytt- och resekostnader. Det ska gälla 
flytt både inom landet och till Finland. 
Tröskeln för potentiella arbetstagare 
att flytta efter jobb ska göras så låg 
som möjligt. Också hushållsavdraget 
ska utvidgas för att omfatta flytt- och 
reparationstjänster.

22. Vi ska stärka likabehandlingen i ar-
betslivet genom anonyma rekrytering-
ar. Särskilt kvinnor och personer med 
invandrarbakgrund har gynnats av 
anonym rekrytering. Genom att stärka 
likabehandling och jämställdhet blir ef-
fektiviteten på arbetsmarknaden större 
och tillgången till arbetskraft ökar.

23. Vi ska förbättra deltidsföretagar-
nas sociala trygghet genom att införa 
en kombinationsförsäkring. Utkomst-
skyddet för dem som arbetar inom de 
kreativa branscherna som både före-
tagare och arbetstagare ska stärkas. 
Kombinationsförsäkringen ska därför 
träda i kraft snarast möjligt.

24. Mindre studiehelheter ska främjas 
för att gynna livslångt lärande. Ar-
betstagare ska på ett mer flexibelt sätt 
kunna utföra mindre studiehelheter 
för att bygga på sin examen och fort-
bilda sig. Istället för att göra en helt 
ny examen kan mindre studiehelheter 
stärka kunnandet och öka välmåendet i 
arbetslivet.

25. Vi ska ha flexibla lösningar för par-
tiellt arbetsföra. Istället för att unga 
beviljas permanent sjukpensionering 
ska vi satsa mer på yrkesinriktad reha-
bilitering för unga samt främja terapi-
garantin. Genom flexibla lösningar kan 
fler unga fortsätta i arbetslivet. Dessut-
om behövs flera vägar in i arbetslivet, 
särskilt för unga och unga vuxna.

26. Vi ska inleda beredningen av en ny 
familjeledighetsreform. Det ska vara 
lätt att kombinera familj och arbete. 
Vi ska främja en jämn fördelning av 
föräldraledigheten. Småbarnspedago-
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giken ska på sikt blir avgiftsfri för alla 
familjer. Vi vill utreda möjligheten för 
mor- och farföräldrar eller annan när-
stående i arbetslivet att enligt samma 
villkor som vårdnadshavarna stanna 
hemma för att vårda ett sjukt barn.

Silja Borgarsdóttir Sandelin 
utsedd till specialmedarbetare  
för minister Bergqvist
29.08.2024

Idrotts- och ungdomsminister Sandra 
Bergqvist har kallat politices magister 
Silja Borgarsdóttir Sandelin till sin 
specialmedarbetare vid undervisnings- 
och kulturministeriet.

Borgarsdóttir Sandelin är hemma 
från Helsingfors och har tidigare bland 
annat arbetat som specialmedarbetare 
för justitieminister Anna-Maja Hen-
riksson, Thomas Blomqvist minister 
för nordiskt samarbete och jämställd-
het samt försvarsminister Carl Hag-
lund. Borgarsdóttir Sandelin är SFP:s 
vice ordförande och fullmäktigeleda-
mot i Helsingfors.

Borgarsdóttir Sandelin inledde sitt 
arbete 26.8 och ansvar i minister Berg-
qvists stab för idrotts- och motionsfrå-
gor. Borgarsdóttir Sandelin har också 
en idrottsbakgrund och har bland 
annat 16 säsonger i finska FM-serien i 
handboll bakom sig och har även repre-
senterat Finland på landslagsnivå.

Bergqvist: Förbjud 
konversionsterapi
31.08.2024

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist 
deltar i Åbo Pride, som i år firar 10 år. 
Temat för Åbo Pride är gemenskap.

– Jag vill genom mitt deltagande i 
Åbo Pride signalera betydelsen av sam-
hörighet och bidra till att var och en 
ska kunna känna sig trygg och bemötas 
med respekt i sin gemenskap. Det här 
har jag också arbetat för som idrotts- 
och ungdomsminister. Gamla struktu-
rer och förlegade tankesätt lever kvar i 
många delar av vårt samhälle. Skolan, 
hobbyerna och idrotten måste vara 
trygga platser för alla, också för regn-
bågspersoner. Klasskompisar, lagkam-
rater, lärare, tränare och föräldrar bär 
ansvar för att alla ska känna sig in-
kluderade precis så som man är, säger 
minister Bergqvist.

Även om temat under Åbo Pride va-
rierar från år till år är huvudbudskapet 
fortfarande det samma: alla människor 
är lika mycket värda, oberoende av 
könsidentitet och sexuell läggning. 

– Det är allas skyldighet att stå upp 
för minoriteter och göra världen till en 
bättre plats än vad den var igår. Alla 
som tillhör köns- eller sexuella mino-
riteter har rätt att öppet leva som sig 
själv utan att det finns press på att änd-
ra eller dölja delar av sin egen identitet. 
Finland bör garanter det här, bland an-
nat genom att förbjuda konversionste-
rapi. Frågan är också högaktuell genom 
ett medborgarinitiativ till riksdagen. 
Konversionsterapin har konstaterats 
använda metoder som till sin natur är 
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diskriminerande, kränkande, skad-
liga och bedrägliga och de har av FN 
likställts med tortyr, säger minister 
Bergqvist.

Konversionsterapi innebär insatser 
i syfte att ändra, undertrycka eller 
utplåna hbtiq+-personers sexuella lägg-
ning, könsidentitet och/eller könsut-
tryck.

Wickström: Fel att påskynda 
stängningen av Lojo bb
02.09.2024 

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) kritiserar HUS planer på att 
påskynda stängningen av Lojo förloss-
ningsavdelning. HUS meddelade idag 
att de förbereder en flytt av förloss-
ningsverksamheten bort från Lojo 
sjukhus redan i slutet av året.

– Jag upplever att det är mycket be-
klagligt att HUS vill påskynda stäng-
ningen av Lojo förlossningsavdelning-
en. HUS har inte gått ut i offentligheten 
med hur sommarmånaderna fortlöpt. 
I offentligheten har vi kunnat läsa om 
födslar som sker i parkeringshus. Jag 
anser att HUS inte agerar korrekt, 
säger Wickström. 

Wickström påpekar att även fler 
kommuner besvärat sig över beslutet. 

– Det verkar som om HUS vill strunta 
i besvärsprocessen. Vi får se vad för-
valtningsdomstolen säger då de börjar 
och behandla ärendet. Det här kan än 
bli en mycket råddig process, säger 
Wickström. 

Adlercreutz om budgetrian: 
Många åtgärder som stärker 
tillväxten
03.09.2024 

Regeringens budgetria avslutades på 
tisdag kväll. Svenska folkpartiets par-
tiordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz är nöjd med slut-
resultatet trots många svåra beslut.

– Nu verkställs de anpassningsåtgär-
der som regeringen kom överens om i 
vårens ramria. Trots att det ekonomis-
ka läget är utmanande är jag nöjd över 
att vi kunnat undvika nya nedskärning-
ar och också lyckats justera en del av 
anpassningarna i rätt riktning, säger 
Adlercreutz.

– Vi har fortfarande stora struktu-
rella problem i statsekonomin och med 
ökande offentliga utgifter. Underskottet 
på 12,2 miljarder euro är enormt – men 
utan vårens beslut skulle det ha varit 4 
miljarder större. 

Budgetrians fokus låg på att ta fram 
tillväxtåtgärder.

– Nu tar regeringen sikte på att stär-
ka förutsättningarna för den tillväxt vi 
behöver för att trygga vår välfärd.  
Till exempel de sysselsättningsåtgär-
der som regeringen gör beräknas på 
sikt skapa 80 000 arbetsplatser och 
stärka statsekonomin med 1,8 miljar-
der euro, säger Adlercreutz.

Adlercreutz lyfter också fram att 
skolan får kännbara tilläggssatsningar.

–Från och med nästa höst kommer 
vi att ha tre veckotimmar till i mo-
dersmål, litteratur och matematik på 
lågstadiet. Vi reformerar stödet för 
lärandet i grundskolan och på andra 
stadiet. Det är en satsning på ungefär 
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100 miljoner, och som undervisnings-
minister gläder det här mig, säger 
Adlercreutz.

Regeringen har tidigare förbundit sig 
till att öka satsningarna på forskning 
och utveckling till 1,2 procent av BNP.

– Finansieringen för forsknings- och 
utvecklingsprojekt ökar nu med 280 
miljoner euro till 2,9 miljarder euro år 
2025 – det är en stor satsning och för 
oss mot vår målsättning. De skattelätt-
nader som regeringen kommit överens 
om när det gäller investeringar i den 
gröna omställningen ska också träda 
i kraft inom kort, och dessutom för-
snabbar vi tillståndsprocesserna. På 
så sätt underlättar vi också företagens 
möjligheter att investera och växa, 
säger Adlercreutz.

Regeringens stärker förutsättning-
arna för tillväxt även genom betydan-
de satsningar på infrastruktur. 484 
miljoner euro sätts på nya väg- och 
bansträckor. En satsning på 50 miljo-
ner euro görs på Kustbanan, liksom 
betydande satsningar på riksåttan och 
andra viktiga trafikleder.

Svenska folkpartiets avtryck i stats-
budgeten syns också på flera andra 
sätt.

– Vi lyckades minimera de planerade 
nedskärningarna i statsunderstöden 
för flera civilsamhällesorganisationer. 
Organisationer inom tredje sektorn 
utgör en viktig del av medborgarsam-
hället och gör ett betydelsefullt arbete, 
säger Adlercreutz. 

– Jag är också glad över att vi kunde 
säkerställa finansieringen till organisa-
tioner som stöder export och interna-
tionalisering. Organisationerna har en 
betydande roll i arbetet att främja vår 
tillväxt och jag är glad över att finan-

sieringen för Finsk- svenska handels-
kammaren och Viexpo nu kan stärkas, 
säger Adlercreutz.

Minister Joakim Strand om 
budgetrian: Rekordstora 
infrastrukturinvesteringar till Vasa 
valkrets
03.09.2024 

Europa- och ägarstyrningsminister 
Joakim Strand är nöjd med utfallet av 
budgetförhandlingarna kring stats-
budgeten för år 2025. Regeringens 
budgetpolitik kretsar kring ekonomisk 
stabilitet, sysselsättning, tillväxt och 
tryggande av välfärdstjänsterna. Bud-
getförhandlingarna innehöll inte nya 
nedskärningar.

Budgetförslaget för 2025 innehåller 
ljusglimtar för framtiden, trots att re-
geringsperioden hittills delvis präglats 
av anpassningar. Förslaget innehåller 
bland annat rekordstora infrastruk-
tursatsningar i Österbotten och Vasa 
valkrets, vilket gläder Strand stort. 

– Att vi reserverar över 30 miljoner 
euro för Vasa förbindelseväg är en stor 
arbetsseger, säger Strand 

Vidare förbättras riksväg 8 på flera 
sträckor, såväl kring Jakobstad, Kar-
leby och i Kristinestad på sträckan 
Tjöck-Ömossa. Planeringen av Hamn-
vägen i Vasa går vidare. För förbättring 
av järnvägen till Kaskö reserveras hela 
15 miljoner euro.

– Dessa satsningar är mycket viktiga 
såväl med tanke på näringslivets kon-
kurrenskraft som människors vardag, 
berättar Strand

I budgetboken hittas också satsning-
ar på digitalisering, som t.ex. stärker 
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Riksarkivet i Vasa. Också exportfräm-
jande organisationer, som Viexpo och 
Finsk-svenska handelskammaren får 
tilläggsanslag. 

– Kultur- och tredje sektorns anslag 
kunde tryggas till en stor del, vilket 
också glädjer Strand

Till exempel Brottsofferjourens viktiga 
arbete får fortsättningsvis stöd.  

Minister Bergqvist om budgetrian: 
Även ljusglimtar i budgetförslaget
03.09.2024

Regeringen har idag avslutat sin så 
kallade budgetria. Idrotts- och ung-
domsminister, Sfp:s vice ordförande, 
Sandra Bergqvist ser många ljusglim-
tar i förhandlingsresultatet trots det 
svåra utgångsläget.

Vid budgetrian fattades inga nya 
anpassningsåtgärder utan regeringen 
fortsätter förverkliga de beslut som 
fattats i samband med regeringsför-
handlingarna och vårens så kallade 
ramria. Bland dessa finns beslutet om 
att påskynda sparmålet för undervis-
nings- och kulturministeriet statsun-
derstöd. 

– Vi har inom SFP jobbat hårt för att 
idrotts- och ungdomsverksamheten 
inte ska drabbas oskäligt mycket.  
Från mitt förvaltningsområde riktas 
9,7 miljoner euro i nedskärningar till 
byggande av idrottsanläggningar och  
4 miljoner till ungdomsfältet. Finans-
ministeriet föreslog i sitt förslag betyd-
ligt större nedskärningar men en del av 
dem lyckades vi avvärja. Det är viktigt 
att idrotts- och ungdomsfältet ges till-
räckligt med tid för att anpassa sig till 
sparåtgärderna, därför riktas de i mån 

av möjlighet till sådan verksamhet som 
inte ännu finns, säger Bergqvist. 

Satsningar på unga och idrott  
Bergqvist ser mycket positivt på sats-

ningarna som görs på barn och ungas 
hobbymöjligheter och bekämpande av 
osakligt bemötande inom idrotts- och 
ungdomsfältet.

– För hobbyverksamhet utanför 
skolan och under skollov beviljas 
200 000 euro. Alla barn och unga ska 
ha möjlighet till en hobby de tycker om, 
samtidigt som hobbyverksamheten ska 
vara trygg för alla. Genom Du är inte 
ensam-verksamheten är det möjligt att 
anonymt diskutera upplevda trakasse-
rier. Med en satsning på 262 000 euro 
kan vi nu stärka den här tjänsten inom 
idrottsfältet och även utvidga till ung-
domsfältet, säger Bergqvist.

Regionala satsningar
Ett viktigt regionalt beslut är till-

läggsfinansieringen till Åbo flygfält, 
med vilket man tryggar att flygfältet 
kan hållas öppet dygnet runt.

– Den här satsningen stärker flyg-
fältets status som en port till väst. 
Beslutet har även stor betydelse för 
att trygga Gränsbevakningsväsendets 
verksamhet på flygfältet, säger Berg-
qvist.

Regeringen  ser även till att den 
frivilliga sjöräddningen har tillräcklig 
funktionsförmåga och bereder sig på 
investeringar i sjöräddningsbåtar.

Bergqvist välkomnar satsningarna 
som görs för en välmående Östersjö 
och fungerande förbindelsebåtstrafik. 
Arbetet för främjandet av Östersjöns 
välmående beviljas 100 000 euro 
och Håll Skärgården Ren rf beviljas 
235 000 euro. Regeringen förbinder sig 
till att möjliggöra långa avtals perioder 
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för upphandlingen av  förbindelse-
båtstrafiken. Ändringen innebär att 
avtalsperioden skulle förlängas från 
nuvarande 5 år till 15 år. 

– Långa avtalsperioder möjliggör in-
vesteringar i nya, hållbara förbindelse-
båtar. Det här är en mycket välkommen 
förändring som fältet väntat länge på, 
avslutar Bergqvist.

Ingo: Investeringsjackpott för 
Österbotten
03.09.2024 

Regeringen har idag blivit färdiga med 
budgetförhandlingarna kring stats-
budgeten för år 2025. SFP:s riksdags-
ledamotChristoffer Ingo gläds över de 
stora investeringarna som riktas till 
Österbotten.

– För tillfället är det i Österbotten 
företag vill investera och därför är det 
extra viktigt att regeringen upprepat 
visar att staten bygger infrastruktur 
då det efterfrågas. Just därför är jag 
glad att regeringen nu i budgetförhand-
lingarna valt att rikta så pass stora 
satsningar till Österbotten. Resultatet 
är en riktig jackpott för Österbotten 
och kommer bidra till många arbetstill-
fällen, säger Ingo. 

31 miljoner till Vasa förbindelseväg, 
15 miljoner för förbättring av Kaskö-
banan samt vägförbättringar i miljon-
klassen i både Karleby och Jakobstad 
är de Österbottniska satsningarna som 
Ingo speciellt vill lyfta.

– Förutom investeringarna var det 
oerhört viktigt att SFP lyckades höja 
Viexpos och Finsk-svenska handels-
kammarens finansiering, samt minska 
nedskärningarna för kultursektorn. 

Det är just den här typens priorite-
ringar som bäddar för ekonomisk och 
social tillväxt, säger Ingo

Wickström glad att regeringen 
satsar 80 miljoner euro på 
kustbanan
03.09.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström är 
glad att regeringen satsar sammanlagt 
80 miljoner euro för att utveckla och 
förbättra kustbanan. Regeringen har i 
samband med budgetrian kommit över-
ens om hur beloppet ska användas.

Regeringen har beslutat att bland 
annat Sjundeå stationsområde ska för-
bättras vilket inkluderar förbättrandet 
av perrongen samt utbyggande av ett 
ståspår. Därtill kommer man att göra 
förbättringar på banan i Kyrkslätt samt 
mellan Ingå och Karis. Även en del tunn-
lar mellan Karis och Salo ska förbättras. 
Likaså ska en slutlig planering av en 
mötesplats för tågen i Sjundeå utarbetas, 
och planer på en lättrafikled från Ingå 
station till Ingå centrum och ett stickspår 
till Joddböle hamnområde i Ingå.

– Det är jättefint att vi äntligen får 
fart på förbättrandet av kustbanan. 
Jag är speciellt glad över att Sjundeå 
station äntligen får sina välbehövliga 
satsningar. Nu kan vi skapa förutsätt-
ningar för bättre närtågstrafik från och 
till Sjundeå. Det här skapar även goda 
förutsättningar för Sjundeås utveck-
ling, säger Wickström.

Wickström ser att det är bra att man 
nu planerar färdigt en mötesplats för 
tågen i Sjundeå. Det här är en viktig 
öppning med tanke på framtiden enligt 
honom.
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–Nu gäller det att satsa på kustbanan 
och bevisa att vi kan förkorta resetiden 
mellan Helsingfors och Åbo. I framti-
den står vi inför en tuff kamp för att 
bevara tågtrafiken från Västnyland till 
Helsingfors och Åbo ifall Västbanan 
blir av. Det blir inte enkelt, men en 
grundförutsättning är att kustbanans 
livskraft garanteras, säger Wickström.

Norrback & Ingo: Ett steg mot 
balans i livsmedelskedjan
05.09.2024

Idag har regeringen gett förslag på änd-
ringar i livsmedelsmarknadslagen till 
riksdagen. De centrala förändringarna 
är att stärka livsmedelsmarknadsom-
budsmannens ställning. Riksdagsleda-
möterna Anders Norrback (SFP) och 
Christoffer Ingo (SFP) är nöjda med att 
arbetet för en mer balanserad livsmed-
elskedja framskrider.

Propositionen är i enlighet med re-
geringsprogrammets mål  att utveckla 
primärproducentens ställning, och ba-
lansen inom hela livsmedelskedjan till 
en rättvisare riktning på det sätt som 
beskrivs i slutrapporten från den parla-
mentariska gruppen för bedömning av 
jordbrukets resultat- och utvecklings-
utsikter (MAKA).

– Jag är glad att de saker som jag har 
varit med att lyfta fram i den parla-
mentariska MAKA-gruppen samt också 
varit med och förhandla fram i reger-
ingsförhandlingarna nu framskrider. 
Mycket arbete återstår ännu för att 
utveckla vårt inhemska jordbruk mot 
en rättvisare och lönsammare riktning, 
detta är dock en signal på att arbetet 
framskrider, säger Norrback.  

Förslaget berör också §39 i konkur-
renslagen där det föreslås att konkur-
rens- och konsumentverket på eget 
initiativ ska kunna ge livsmedelsmark-
nadsombudsmannen uppgifter som 
berör konkurrenssituationen på livs-
medelsmarknaden. Ledamöterna Ingo 
och Norrback anser att livsmedels-
marknadsombudsmannens byrå med  
1 + 3 personer idag är underresurserad 
och i framtiden behöver ökade resurser 
för att svara på lagändringen. 

– Att ge livsmedelmarkandsom-
budsmannen ett förstärkt mandat och 
bättre möjligheter att följa upp pris-
bildningen på produkter i livsmedels-
kedjan är nödvändigt och ett steg i rätt 
riktning. För att lagändringen ska ge 
önskad effekt, dvs stärka producenter-
nas roll i livsmedelskedjan krävs utöver 
föreslagen lagändring tillräckliga 
resurser till livsmedeslmarknasom-
budmannen byrå så att övervakning, 
uppföljning och eventuella vitesbeslut 
blir verkställda efter verkligt behov. 
Detta har blivit extra viktigt nu då vi 
ser att s.k. Private label produkternas 
andel i butikshyllorna ökar, säger Ingo 

Revideringen av livsmedelsmark-
nadslagen görs i två faser, där dom för-
sta förändringarna kommer att göras 
nu under hösten, med mål att stiga i 
kraft vid årsskiftet. Målet är att kunna 
följa med hur förändringarna påverkar 
balansen i livsmedelskedjan och sedan 
kunna göra eventuella justeringar ännu 
under år 2026.  
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Adlercreutz: Lagförslaget om 
lokala avtal till riksdagen
05.09.2024 

– Idag, på den nationella Företagarda-
gen, har regeringen godkänt lagförsla-
get om lokala avtal. Det här är något 
som Svenska folkpartiet har arbetat för 
länge. Nu tar vi ett viktigt steg mot att 
möjliggöra ökad flexibilitet på arbets-
marknaden och ökad produktivitet i 
företagen, säger undervisningsminis-
ter och SFP:s partiordförande Anders 
Adlercreutz.

– Vi har utrett möjligheter till lokala 
avtal under flera regeringsperioder – 
nu lyckades vi äntligen få ett förslag till 
riksdagen. Nu blir det bland annat möj-
ligt för icke-organiserade arbetsplatser 
att ingå lokala avtal.

Lagförslaget om lokala avtal bör-
jar nu behandlas av riksdagen. Enligt 
förslaget görs det flera ändringar i 
arbetslagstiftningen för att möjlig-
göra lokala avtal i olika slags företag. 
Adlercreutz lyfter fram att det blir 
lättare för arbetstagarna att påverka 
tillsammans, oberoende av om man är 
fackansluten eller inte. Det möjliggörs 
även att lokala avtal kan ingås med ett 
förtroendeombud.

– Finland är ett exportberoende land 
och företagen utgör drivmotorn i vår 
ekonomi. Vi behöver ekonomisk till-
växt och det här lagförslaget är ett bra 
exempel på hur vi med hjälp av struk-
turella reformer kan förbättra förut-
sättningarna för våra företag att verka, 
säger Adlercreutz.

 Propositionen om lokala avtal före-
slås träda i kraft den 1 januari 2025.

Biaudet: Medmänsklighet ger 
grunden till rätten för obotligt 
sjuka att välja ett värdigt slut
05.09.2024

Medborgarinitiativet om eutanasi 
syftar till att ge obotligt sjuka perso-
ner möjlighet att välja ett värdigt slut 
på sitt liv under noggrant reglerade 
omständigheter. Riksdagen förde en 
remissdebatt i ärendet idag.

– Medborgarinitiativet understryker 
att eutanasi och palliativ vård inte är 
motsatser, utan båda bör finnas till 
hands beroende på patientens behov.  
I Finland är det för närvarande olag-
ligt att ge aktiv dödshjälp. Det är inte 
möjligt ens då en person med dödlig 
sjukdom lider av oerhörda smärtor.  
Ur etiskt perspektiv handlar det om 
en människas rätt att bestämma över 
slutskedet av sitt liv och om hur man 
får möta sin död, när allt hopp är ute.  
Ingen annan människa ska kunna 
påtvinga en person att förlänga ett 
omänskligt lidande inför döden, säger 
riksdagsledamot Eva Biaudet.

Medborgarinitiativet specificerar 
tolv strikta kriterier för när eutanasi 
kan övervägas, och betonar samtidigt 
att ingen läkare eller vårdpersonal ska 
tvingas utföra eutanasi.

– Det här är en djupt personlig fråga 
och vi måste skapa en lag som reflek-
terar vårt samhälles värderingar – en 
finsk modell som ger människor en 
verklig valmöjlighet i livets slutskede, 
säger Biaudet. 

Initiativet har fått starkt stöd från 
både allmänheten och delar av läkarkå-
ren, och debatten om hur lagstiftningen 
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ska anpassas till de förändrade attity-
derna fortsätter under utskottsbehand-
lingen.

Wickström: Västra Nylands 
välfärdsområde måste utvärdera 
behovet av att utöka jourtiden vid 
sjukhuset
06.09.2024 

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) hoppas att Västra Nylands väl-
färdsområde gör en analys på hur 8–20 
jouren vid Raseborgs sjukhus fungerar. 
Regeringen har idag meddelat att jour-
en vid Raseborg skulle få vara öppen 
24/7 men Västra Nylands välfärdsom-
råde fattade ett annorlunda beslut i år 
vilket gör att jourtiden är begränsad.

– Regeringen vill satsa på Raseborgs 
sjukhus och ger årligen ekonomiska 
resurser för att utveckla servicen på 
svenska vid sjukhuset. Regeringen 
vill också att jouren ska få vara öppen 
24/7, men vårt välfärdsområde fatta-
de annorlunda vilket är mycket trist, 
säger Wickström. 

– Jag anser att vi ännu måste ut-
värdera hur den nya jouren fungerar. 
Vi har begränsat med ambulanser i 
regionen och resan från Hangö och 
Raseborgs skärgård till Lojo sjukhus 
är lång. För SFP:s del kan jag säga att vi 
redan i höst återigen kommer att lyfta 
jourfrågan vid Raseborgs sjukhus upp 
till diskussion i Västra Nylands väl-
färdsområde, säger Wickström. 

Wickström ser att det goda med 
sjukhusnätverket är det att reger-
ingen möjliggör jourer i olika delar 
av Svenskfinland. Han nämner bland 
annat Jakobstads jour som får sam-

ma status som Raseborgs jour. Han är 
trots allt mycket besviken på HUS som 
kör hårt på att stänga Lojo bb. 

– Beslutet om Lojo bb fattades av 
HUS, och regeringen har inte något 
med saken att göra. Det är trist att 
Samlingspartiet, Gröna men även flera 
från SDP i HUS styrelse ville köra ner 
en av landets bästa förlossningsavdel-
ningar, säger Wickström.

Wickström ny gruppordförande 
för SFP:s fullmäktigegrupp i 
Västra Nylands välfärdsområde
10.09.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
från Ingå valdes av SFP:s fullmäktige-
grupp i Västra Nylands välfärdsområ-
de till ny gruppordförande.  
Han efterträder Nina af Hällström. 
Fullmäktigegruppens viceordförande 
är Karin Cederlöf och Peter Braskén.

Wickström är medlem i välfärds- 
områdets fullmäktige och styrelse.  
I riksdagen är Wickström medlem  
av social- och hälsovårdsutskottet.

Tillräckliga resurser inom elev-
vården och vårdplatser inom äldre-
omsorgen nämner Wickström som 
prioriteringar inför välfärdsområdets 
budgetförhandlingar i höst. 

– Vår ekonomi är den starkaste av 
alla välfärdsområdena i hela Finland. 
Jag hoppas att vi nu har chanser att 
göra en del satsningar. Vi måste få 
återuppringningen att fungera, se till 
att det finns tillräckligt med resurser 
inom elevvården samt platser inom 
äldreomsorgen, säger Wickström. 

SFP försvarar tillgången till service 
för områdets alla invånare. 
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– SFP har konsekvent jobbat för 
tillgången till service för alla invånare 
från Hangö till Esbo och det kommer vi 
att fortsätta göra. Förändringarna i  
Raseborgs sjukhus och Lojo sjukhus 
för servicen längre bort från en del 
invånare, vilket är en utveckling vi 
inte vill se. Vi är medvetna om utma-
ningarna, t.ex. långa köer till vården i 
Kyrkslätt och att det kan vara svårt att 
få service på svenska i Esbo. Vi vill job-
ba för en bättre vardag för alla i västra 
Nyland, säger Wickström. 

Eva Biaudet: Finlands mål ska vara 
att erkänna Palestina
10.09.2024 

– Kriget i Ukraina har haft djupgående 
effekt även på oss finländare. Vår kri-
stålighet – vår resiliens – är en central 
del av vår styrka. Att stärka vår resi-
liens både i praktiken men också soci-
alt och mentalt är bland de viktigaste 
som vi kan göra. Finland är en rättsstat 
och en demokrati och vår kristålighet 
ska innebära att vi värnar även om 
dessa, underströk Eva Biaudet i Svens-
ka riksdagsgruppens gruppanförande 
om den utrikes- och säkerhetspolitiska 
redogörelsen.

Biaudet reflekterade även över situa-
tionen i Ryssland och betonade vikten 
av internationellt samarbete.

– Ibland är det svårt att inte tappa 
hoppet inför den dystra och totalitä-
ra situation Putinregimen styrt det 
ryska folket in i. Det behövs möten 
mellan människor – ansikte mot an-
sikte, såsom mötet här i Finland med 
människorätts- och demokratikämpar 
Vladimir Kara-Murza och Julija  

Navalnaja. Dessa möten påminner oss 
om att det även finns ett annat Ryss-
land.

 Svenska riksdagsgruppen stöder en 
tvåstatsmodell i Mellanöstern. Gruppen 
ställer sig bakom målet att erkänna 
Palestina och underströk nödvändig-
heten av en omedelbar vapenvila.

– Just nu behöver vi se ett eldupphör, 
omedelbar frigivning av alla i gisslan 
varefter förhandlingar behöver ske. 
Terrorism som politiskt verktyg behö-
ver upphöra, liksom de olagliga bosätt-
ningarna. Finlands mål ska vara att 
erkänna Palestina. Centralt är att båda 
parterna erkänner varandras rätt att 
existera, säger Biaudet.

Biaudet avslutade med att uppmana 
till en kraftfull insats för att driva de 
politiska fredsprocesserna framåt, så 
att våldet kan ersättas med dialog och 
fredssträvanden.

Wickström: Vi minskar på 
byråkratin och ökar flexibiliteten 
för såväl företag som medborgare
12.09.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
representerar Svenska folkpartiet i den 
arbetsgrupp för uppluckring av normer 
som har tillsatts av regeringspartier-
nas riksdagsgrupper. Målsättningen i 
regeringsprogrammet är att identifiera 
300 byråkratiska normer som borde 
slopas eller luckras upp. Ledamot 
Wickström har tagit över arbetet efter 
Joakim Strands ministerutnämning. 
Gruppen har lagt fram en lista på 33 
normer som berör en mängd olika 
sektorer som ska luckras upp, med mål-
sättningen att minska på byråkratin 
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och öka flexibiliteten för såväl företag 
som medborgare.

I den framförda listan finns bland an-
nat förslag om att förenkla upplösning-
en av aktiebolag, och förtydligande av 
processer angående skatteåterbäring 
och restskatt som påverkar speciellt 
mindre bolag.

–Det är viktigt att underlätta företa-
gandet i Finland. Det är genom företa-
gande vi vänder på den negativa ekono-
miska trenden i landet, eftersom det är 
företagen som skapar arbetsplatser och 
därmed även välfärd. Tröskeln för att 
våga grunda bolag sänks förhoppnings-
vis i och med detta, säger Wickström.

Wickström lyfter även upp de förslag 
som har med social- och hälsovårds-
sektorn att göra. Speciellt inom den här 
sektorn upplever han att förenklande 
av byråkratiska processer är viktigt.

– Jag är speciellt nöjd med förslaget 
att förenkla de byråkratiska proces-
serna rörande egenföretagarmodellen 
inom hälsovården, som upplevts pro-
blematiska i Västra Nyland. Med tanke 
på utmaningarna inom vården är det 
viktigt att underlätta för vårdpersona-
len och patienterna, säger Wickström.

Ollikainen: Bra att onödiga 
normer och byråkrati avvecklas!
12.09.2024

Regeringen har under den här mandat-
perioden gått in för att avveckla olika 
typer av normer. Målsättningarna är 
att möjliggöra reglering, ta bort mindre 
nödvändig reglering och minska de ad-
ministrativa bördorna. Med detta som 
grund är målsättningen att göra livet 
enklare för medborgarna, förbättra 

konkurrenskraften, främja marknads-
tillträde och digitalisering. Den lista 
som nu publicerades berör många sek-
torer, bland annat social- och hälsovår-
den och byggsektorn. Riksdagsledamot 
Mikko Ollikainen gläds speciellt myck-
et över att en norm om vägbelysning 
finns med.

–  Vi behöver en smidigare byråkrati 
och jag är glad att regeringen nu tagit 
tag i denna problematik på allvar. Ett 
exempel är regleringen av vägbelys-
ning, som ligger på kommunernas 
ansvar längs statliga. Till grund står 
en problematisk bestämmelse i ett 
direktiv från Trafikledsverket, som 
kräver att man använder betong- eller 
stålfundament för trästolpar. Detta 
krav har avsevärt ökat kostnaderna, 
10 000 euro per km, och försvårat det 
praktiska genomförandet, särskilt i 
små kommuner med smala dikesrenar, 
säger Ollikainen. 

Utöver det är ledamot Ollikainen glad 
över att det i avvecklingen av normerna 
också finns med en uppluckring kring 
installationen av laddningspunkter 
för elbilar där den skulle ändras från 
en byggnadsspecifik till en mer ägar-
specifik modell.

– Genom denna ändring blir det i 
framtiden möjligt för ägaren av flera 
byggnader, till exempel kommun, att 
göra en strategisk bedömning av var 
det är mer meningsfullt att installera 
fler laddningspunkter och var det vore 
meningsfullt att installera färre.  
Detta förväntas spara in flera miljoner 
euro för kommuner och företag, säger 
Ollikainen.
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Ollikainen: Regionerna, svenskan 
och självförsörjningen viktiga 
bitar i Yle-betänkandet
12.09.2024 

Efter 33 möten har nu den parlamenta-
riska Yle-arbetsgruppen, vars uppgift 
har varit att utvärdera uppgiften och 
finansieringen för Yles allmännyttiga 
verksamhet, nått ett resultat. Svenska 
folkpartiets representant i arbetsgrup-
pen, riksdagsledamot Mikko Ollikai-
nen, ser betänkandet som ett viktigt 
verktyg inför framtiden, i ett medie-
landskap som är i ständig förändring.

– Yle har en mycket bred och viktig 
roll på flera olika plan i vårt samhäl-
le. Dess roll sträcker sig långt bortom 
nyhetsrapportering och underhållning 
– det handlar om att upprätthålla de-
mokratin, säkerställa oberoende infor-
mation och stärka den kulturella och 
språkliga identiteten och vara en viktig 
part gällande vår självförsörjning och 
totalförsvar. 

– Därför är jag glad över att arbets-
gruppen nu nått en parlamentarisk 
överenskommelse som stakar ut 
framtiden. Precis som antalet möten 
bevittnar så har det inte varit lätt, 
redan innan arbetet inleddes visste vi 
att synerna varierade mellan partierna 
men nu har en kompromiss nåtts, säger 
Ollikainen.

Arbetsgruppen konstaterar också att 
Yle har en framträdande roll som pro-
ducent av innehåll för svenskspråkiga 
och andra minoriteter. Arbetsgruppen 
anser därför att det är prioriterat att 
Yles produktion och distribution av 
innehåll på svenska och minoritets-
språk tryggas på nuvarande nivå.

– Den svenskspråkiga servicen som 
Yle tillhandahåller är en otroligt viktig 
pusselbit i bevarandet av landets två 
nationalspråk. För oss har den här 
skrivningen varit väldigt viktig och jag 
är glad över att arbetsgruppen insett 
vikten av det svenskspråkiga inne-
hållet för att kunna trygga utbudet på 
svenska på ett jämlikt sätt, men även 
innehållet för andra minoritetsspråk 
i Finland, där vikten av oberoende 
trovärdig information är viktig del i 
integreringen i samhället. 

– I betänkandet framgår även att 
programutbytet mellan de nordiska 
länderna ska utvecklas, vilket för sin 
del stöder vikten och förståelsen för 
svenskan i vårt land, säger Ollikainen.

Utöver detta anser Ollikainen att det 
är viktigt att det i betänkandet fram-
kommer att säkerställa att både Yle:s 
nationella och regionala nyhets- och 
sändningsverksamhet tryggas för att 
säkerställa ett mångsidigt informa-
tionsutbud.

– Yle har en mycket viktig roll i att 
bevaka de olika regionerna i Finland. 
Därför är det av yttersta vikt att Yles 
verksamhet även i framtiden bevakar 
hela Finland jämlikt på nuvarande  
nivå och förhindrar att verksamheten 
koncentreras enbart till huvudstads-
regionen. Om inte YLE skulle finnas 
i regionerna finns en risk att det där 
skulle finnas endast ett medium vilket 
inte skulle vara bra för mediamång-
falden, avslutar Ollikainen.
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Samarbetet och banden mellan 
Finland och Sverige stärks
14.09.2024 

SFP:s ministrar inför det gemensamma 
regeringsmötet i Stockholm:

Finlands och Sveriges regeringar 
samlas till ett gemensamt möte i 
Stockholm måndag 16 september. På 
plats är samtliga SFP:s ministrar, un-
dervisningsminister och minister för 
nordiskt samarbete, partiordförande 
Anders Adlercreutz, idrotts- och ung-
domsminister, partiets vice ordförande 
Sandra Bergqvist samt Europa- och 
ägarstyrningsminister Joakim Strand.

Finland och Sverige har historiskt sett 
alltid haft ett nära samarbete. Nu möts 
ländernas regeringar till gemensamt 
möte för första gången sedan 2009 med 
syftet att ytterligare stärka och intensi-
fiera banden och samarbetet.

– Sverige är vår närmaste samarbets-
partner och som minister för nordiskt 
samarbete är jag mycket glad över att 
våra regeringar träffas. Våra band till 
vårt västra grannland är starka. Det 
finns en stor potential att utvidga vårt 
samarbete till nya sektorer, inte minst 
med tanke på att både Finland och 
Sverige nu är Nato-medlemmar, säger 
partiordförande Anders Adlercreutz.

– I Finland och Sverige har vi lik-
nande utmaningar när det gäller ungas 
välmående, hälsa och brist på fysisk 
aktivitet. Vi har mycket att vinna på att 
intensifiera vårt kunskapsutbyte och 
lära oss av varandra. Målet är bland 
annat att hitta lösningar på de utma-
ningar som dagens unga står inför, 
säger idrotts- och ungdomsminister 
Sandra Bergqvist.

– Möten på den här nivån med Sverige 
 borde ske betydligt oftare än med 15 
års mellanrum. Exempelvis Vasa och 
Umeå samverkar genom gemensamma 
strukturer varje dag. Jag ser speciellt 
fram emot att träffa min nya svenska 
ministerkollega för att diskutera ge-
mensamma EU- och rättsstatsintressen 
samt de nordiska gränsregionernas roll 
inklusive den fasta förbindelsen över 
Kvarken, säger Europa- och ägarstyr-
ningsminister Joakim Strand.

Förändrade omständigheter inom 
vårt närområde med ett osäkert sä-
kerhetspolitiskt läge kräver handlings-
kraft och nya knutpunkter. Samtidigt 
finns det stora möjligheter till samar-
bete för att öka regionens konkurrens-
kraft i ett utmanande världsläge.

Vid det gemensamma mötet kommer 
ministrarna därför att diskutera sä-
kerhetsläget i Europa och hur man ska 
bemöta det inom EU och Nato, samt hur 
vi på bästa sätt kan tillsammans stödja 
Ukraina. På agendan är även ett fördju-
pat samarbete gällande övergång till 
fossilfri energi samt hur länderna kan 
förbättra sin konkurrenskraft genom 
forskning och innovation. Kulturutbyte 
och främjande av turism kommer även 
att diskuteras.

Finlands och Sveriges statsminist-
rar kommer att avsluta mötet med att 
gemensamt underteckna en deklaration 
om svensk-finländskt samarbete.

– Norden är världens bästa regi-
onbrand och varje gång vi stärker 
Finlands koppling till Norden och det 
nordiska tar vi ett steg i rätt riktning, 
säger Anders Adlercreutz.
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Adlercreutz efter Finlands 
och Sveriges regeringsmöte: 
Relationen starkare än någonsin
17.09.2024 

Måndagen den 16 september möttes 
Finlands och Sveriges regeringar i 
Stockholm, det första gemensamma 
mötet sedan 2009. Undervisningsmi-
nister och minister för nordiskt sam-
arbete, SFP:s partiordförande Anders 
Adlercreutz är nöjd med mötet och ser 
positivt på våra möjligheter att ytterli-
gare fördjupa det politiska samarbetet.

– Vi hade en mycket lyckad dag till-
sammans med Sveriges regering.  
I diskussionerna berördes teman som 
säkerhet, stödet till Ukraina, bered-
skap och resiliens, den gröna omställ-
ningen, forskning och innovation, 
barn, unga och kultur. Vi har mycket 
gemensamt med Sverige och vi har alla 
förutsättningar att utöka vårt samar-
bete ytterligare, säger Adlercreutz.

På eftermiddagen besökte Adlercre-
utz Askebyskolans årskurs 4 i Rinkeby 
tillsammans med Sveriges skolminis-
ter Lotta Edholm och kulturminister 
Parisa Liljestrand. Klassen deltar i  
Den stora läsutmaningen, en tävling 
där fjärdeklassare tävlar sinsemellan 
om vem som läser flest minuter.

– Främjandet av läsning är en av 
många saker som regeringarna i båda 
våra länder prioriterar. Läsning är 
en grundkunskap som utgör basen 
för inlärning, och målet ska vara att 
läsning är en vardagsvana för alla barn 
och unga. Det var fint att få bekanta sig 
med Den stora läsutmaningen och höra 
hur tävlingen ökat intresset för läsning 
och skapat läsglädje hos eleverna. 

Jag hade många fina pratstunder med 
barnen.

– Samtidigt är det förstås viktigt att 
vi vuxna också tänker på hur vårt eget 
exempel påverkar våra barn. Om vi 
visar att det är roligt att läsa smittar 
det av sig.

Minister Bergqvist om det 
svensk-finska regeringsmötet: 
Intensifierat kunskapsutbyte 
gynnar båda länderna
17.09.2024 

Finlands och Sveriges regeringar sam-
lades till ett gemensamt möte i Stock-
holm måndag 16 september. Ländernas 
regeringar möttes senast år 2009. 
Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist 
hoppas att det inte blir lika lång paus 
till nästa gemensamma regeringsmöte.

– Sverige är Finlands närmaste sam-
arbetspartner och vi har mycket att 
vinna på ett intensifierat kunskapsut-
byte. Samarbetet mellan länderna har 
historiskt sett varit starkt och det här 
behöver vi värna om även framöver, 
säger Bergqvist. 

Ett tema som diskuterades under 
regeringsmötet var barn och ungas väl-
mående. I Sverige har man fäst mycket 
uppmärksamhet vid ungas skärmtid 
och vilka konsekvenser den ökade 
skärmtiden har på barn och ungas 
hälsa.

 – Den ökade användningen av digita-
la apparater har medfört utmaningar 
för såväl koncentrationsförmågan, 
språkutvecklingen som den fysiska ak-
tiviteten bland barn och unga. Det här 
är en diskussion vi behöver fästa ännu 
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mera uppmärksamhet vid och kan dra 
nytta av det kunskapsmaterial man nu 
arbetar med i Sverige, säger Bergqvist.

Till programmet hörde även bila-
terala verksamhetsbesök. Minister 
Bergqvist besökte tillsammans med 
minister Juuso och de svenska kolle-
gerna minister Forssmed och minister 
Ankarberg Johansson en familjecentral 
i Rinkeby. Vid familjecentralen samlas 
många olika aktörer och fokus ligger på 
förebyggande insatser som involverar 
hela familjen.

– Vi har likande utmaningar i båda 
länderna där t.ex. redan aktiva unga 
söker till sig ännu fler aktiviteter och 
familjer som redan mår bra, vet även 
varifrån de vid behov kan få ytterligare 
hjälp. För att nå ut till de mest utsat-
ta behövs ytterligare satsningar på 
lågtröskelverksamhet. Vi fick höra om 
exempel på öppna grupper inom små-
barnspedagogiken och spontanfotboll 
för unga på veckoslut. Meningsfulla 
fritidsverksamheter förebygger mar-
ginalisering i ett senare skede av den 
ungas liv, avslutar Bergqvist. 

Minister Joakim Strand efter 
regeringsmötet i Stockholm:  
Vi har alla nytta av mer 
samordning och en gemensam 
EU-påverkan
18.09.2024

Europa- och ägarstyrningsminister 
Joakim Strand deltog den 16–17 sep-
tember i det gemensamma regerings-
mötet mellan Sveriges och Finlands 
regeringar på Rosenbad i Stockholm. 
Mötet arrangerades på initiativ av 
statsministrarna Petteri Orpo och Ulf 

Kristersson och var det första gemen-
samma mötet mellan de två ländernas 
regeringar på femton år.

Under mötet antogs en deklaration 
om det djupa svensk-finska samarbetet 
och om att länderna är varandras när-
maste partners, samt om hur samarbe-
tet kan fördjupas ytterligare. Minister 
Strand höll också ett seminarium 
om Finlands och Sveriges 30-åriga 
EU-medlemskap och hur det fördjupade 
samarbetet inom EU tar form. Semi-
nariet arrangerades tillsammans med 
Strands nyutnämnda svenska kolle-
ga, EU-minister Jessica Rosencrantz. 
Efter seminariet träffades Strand och 
Rosencrantz också bilateralt för att 
diskutera kommande EU-möten och 
aktuella frågor.

– Jag har alltid förespråkat ett gräns-
överskridande finsk-svenskt samarbe-
te, och det här mötet samt deklaratio-
nen stärker samarbetet på många sätt. 
Dels identifierar vi starka områden 
för samarbete, som våra gemensamma 
intressen i norr, exempelvis i Kvarken 
och längre norrut i gränsregionerna. 
Dels drar vi nytta av att vi tycker väl-
digt lika i många EU-frågor. Vi vinner 
alltså på samarbetet på alla nivåer – lo-
kalt, regionalt, nationellt och inom EU, 
säger minister Strand.

Redan innan det bilaterala EU-minis-
termötet hade Rosencrantz och Strand 
haft ett telefonsamtal, där Rosencrantz 
ringde sitt första officiella samtal som 
minister till Strand.

– Att få träffa min nya svenska kolle-
ga Jessica Rosencrantz och diskutera 
samordning och det djupa samarbetet 
var mycket värdefullt. Vi har som län-
der liknande uppfattningar i de flesta 
frågor, och det är viktigt att komma 
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ihåg att Sverige är vår närmaste  
partner och vän, även inom EU.  
Det tål alltid att upprepas,” avslutar 
minister Strand.

Ingo, Norrback och Ollikainen: 
Pälsdjursnäringen behövs i 
Finland
19.09.2024 

Riksdagen behandlade i dagens plenum 
medborgarintitiativet Förpassa päls-
djursuppfödning till historien. Med 
medborgarinitiativet vill man inrätta 
ett förbud mot pälsdjursuppfödning och 
utveckla en nationell plan för avveck-
ling av farmningen. Riksdagsledamö-
terna Anders Norrback (SFP), Mikko 
Ollikainen (SFP) och Christoffer Ingo 
(SFP), alla förespråkare av pälsnäring-
en, var på plats när mederborgarinitia-
tivet debatterades.

Den finländska pälsdjursnäringen är 
en landsbygdsnäring som sysselsät-
ter tusentals människor och utgör en 
viktig del i Finlands ekonomi. Ledamot 
Mikko Ollikainen lyfte under detbatten 
fram vikten av näringen speciellt för 
regionen Österbotten.

– Speciellt i Österbotten är pälsnä-
ringen såväl en tradition som av stor 
ekonomisk betydelse. Ett förbud mot 
pälsnäringen vore ett direkt bakslag 
för regionen och för hela Finland. Spe-
ciellt i detta ekonomiska läge behöver 
vi sporra till företagande – inte förbju-
da det, säger Ollikainen.

Levande exportbranscher är viktiga 
för Finlands ekonomi eftersom de ska-
par arbetstillfällen, bidrar till tillväxt 
och ger intäkter till vår gemensamma 
kassa. Ledamot Ingo ville betona päls-

näringens starka exportkaraktär under 
debatten idag. 

– Jag kan bara beklaga att vi behöver 
föra en diskussion där man ifrågasätter 
en näring som genom åren har dragit 
in miljarder till Finland. Senast förra 
veckan såldes skinn i Vanda till ett vär-
de av 105 miljoner euro. Det är pengar 
som AB Finland behöver och vi borde 
här i riksdagen vara tacksamma. Vart-
enda en euro gick på export, säger Ingo

Pälsnäringen i Finland är redan en av 
världens mest reglerade och ansvars-
fulla näringar när det gäller djurens 
välbefinnande. En avveckling av 
pälsnäringen i Finland innebär inte att 
marknaden skulle försvinna, poäng-
terar ledamot Anders Norrback i sitt 
inlägg. 

– Med stöd av både nationell och 
EU-lagstiftning har vi strikta standar-
der för hur djuren ska hållas och skö-
tas.  I stället för att avveckla borde vi 
fokusera på att fortsätta utveckla och 
förbättra pälsnäringen, med särskilt 
fokus på hållbarhet och djurens välmå-
ende, säger Norrback.

Finland och Sveriges regeringar 
borde ha som mål att träffas  
varje år
20.09.2024

I måndags höll Finlands och Sveriges 
regeringar ett gemensamt och histo-
riskt möte i Stockholm. Regeringarna 
träffades för första gången för 15 år 
sedan i Tavastehus. Den gången var 
det frågan om ett jubileumsår, den här 
gången träffades man enbart för att 
fördjupa samarbetet ytterligare på ett 
konkret sätt då regeringsprogrammet 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025106

också konstaterar att Sverige är Fin-
lands närmaste samarbetspartner.

– Mötet har varit en succé och över-
träffade högt uppställda förväntning-
ar vilket understryks i samtal med 
ministrar samt den kommuniké som 
gjordes från mötet. Det är otroligt fint 
att regeringen nu fått igång något som 
ska bli en tradition. Min förhoppning 
är att Finlands och Sveriges regeringar 
skulle ha ett ytterligare gemensamt 
möte denna mandatperiod och på sikt 
göra det till ett årligt möte på samma 
sätt som den tyska och franska reger-
ingens möten. De träffar varandra två 
gånger per år, säger riksdagsledamot 
och svenska riksdagsgruppens vice 
ordförande Mats Löfström.

Tysklands och Frankrikes regelbund-
na regeringsmöten är en del av det så 
kallade Elyseavtalet mellan länderna. 
Statsminister Petteri Orpo svarade på 
en fråga av Löfström under gårdagens 
frågetimme angående om ett svars-
besök till Finland kan ordnas under 
denna regeringsperiod att man bestämt 
att liknande möten ska hållas minst 
en gång per mandatperiod, vilket inte 
utesluter fler möten denna period.

– Anledningen till varför den här 
typens möten är viktiga är inte bara för 
symbolikens skull utan för att dyna-
miken i samtalen och umgänget blir 
annorlunda då man träffas som kollek-
tiv än enbart bilateralt med sin egen 
ministerkollega mellan länderna, vilket 
ju sker mycket regelbundet och som så 
klart också är viktigt, säger Löfström.

– Dessutom ger den här typens högni-
våmöten alltid en konkret deadline att 
jobba emot för att få konkreta samar-
betsprojekt framåt eftersom man alltid 
vill ha något konkret att kommunicera 

ut från mötena som föregåtts av flera 
månaders planering på tjänstemanna-
nivå. Därför är den här typens möten 
viktigare än bara ett möte då det också 
är en process, säger Löfström.

I en globaliserad värld där de politis-
ka kontinentalplattorna skakar, vi har 
krig i vårt närområde och EU står inför 
stora beslut gör koordineringen med 
det land vi är närmast att vi båda två 
får en större röst. Därför är samarbe-
tet på alla nivåer viktigt, också riksda-
gens.

– Riksdagens samarbete med Sverige 
är också djupare än någonsin tidigare. 
Den här veckan träffades också Fin-
lands och Sveriges EU-utskott för ett 
första gemensamt möte i Helsingfors, 
något som är tänkt att ska bli en årlig 
tradition på samma sätt som utrikes-
utskottens årliga möten, säger Löf-
ström.

Adlercreutz: Långsiktig 
ekonomisk politik garanterar 
välfärden på sikt
21.09.2024 

Svenska folkpartiets partifullmäktige 
samlades till sitt konstituerande möte 
lördagen 21 september i Helsingfors. 
SFP:s partiordförande, undervisnings-
minister Anders Adlercreutz lyfte i sitt 
tal fram vikten av att främja tillväxt 
och sysselsättning på lång sikt.

– Finlands ekonomiska situation 
utmanar oss och därför är det nödvän-
digt både med anpassningsåtgärder och 
strukturella reformer. Helt avgörande 
är det också att ta fram åtgärder som 
främjar vår tillväxt. Arbetet för att 
skapa förutsättningar för detta tar tid 
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– de kommer inte med en knapptryck-
ning. Därför ska fokus framöver ligga 
på att få igång tillväxten i vårt land, 
säger Adlercreutz.

– Vi har stora möjligheter, inte minst 
inom den gröna omställningen, och 
många förutsättningar att växa. Dis-
kussionen behöver fokusera också på 
dessa – vi ska inte underskatta kraften 
i att se de positiva möjligheterna.

De strukturella problemen är inte 
lätta att lösa, men regeringen har gjort 
många reformer som för oss i rätt 
riktning, bland annat vad gäller arbets-
marknaden, tillståndsprocesser för 
investeringar och minskad byråkrati. 
Dessutom görs satsningar på forsk-
ning och utveckling och på den gröna 
omställningen. Adlercreutz betonar att 
det här arbetet behöver vara långsik-
tigt.

– Nästa regering måste fortsätta 
arbetet med att få ekonomin på rätt 
kurs, oberoende av regeringskonstella-
tion. Det är bara så kan vi upprätthålla 
förutsättningarna för vårt välfärds-
samhälle. Långsiktighet är nyckelordet 
här – och det är också SFP:s styrka. 
Vi prioriterar vår välfärd på lång sikt, 
inte snabba segrar eller lätta lösningar 
på komplexa problem. Det är så vi bär 
ansvar för hela Finlands framgång, 
säger Adlercreutz.

Eva Biaudet fortsätter 
som ordförande för SFP:s 
partifullmäktige
21.09.2024

SFP:s partifullmäktige samlades under 
lördagen 21 september i Helsingfors för 
att välja partifullmäktiges ordförande 
och vice ordförande. Eva Biaudet fick 
fortsatt förtroende att fungera som 
ordförande för SFP:s partifullmäk-
tige. Till ny vice ordförande valdes 
riksdagsledamot Christoffer Ingo från 
Korsholm. Partifullmäktige valde även 
under mötet SFP:s nya partistyrelse.

– Som ordförande i partifullmäktige 
har jag målmedvetet försökt stärka vår 
politiska roll som ett beslutande organ 
och utveckla ett friare debattklimat 
där varenda kan göra sin röst hörd. På 
detta sätt kan vi fortsätta vårt viktiga 
uppdrag i att skapa visioner för ett bra 
liv även i framtiden, säger Biaudet.

SFP:s partistyrelse  
• Partiordförande  

Anders Adlercreutz
• Partiets vice ordförande 

Sandra Bergqvist
• Silja Borgarsdóttir Sandelin
• Ramieza Mahdi
• Partistyrelsens medlemmar
• Otto Andersson, Svenska riksdags-

gruppens ordförande
• Emma Ringbom,  

kretsordförande Helsingfors
• Samuel Broman,  

kretsordförande Österbotten
• Markus Blomquist,  

kretsordförande Egentliga Finland
• Karin Cederlöf,  

kretsordförande Nyland
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• Johan Bardy,  
kretsordförande Samkretsen

• Dan Cederlöf,  
Svensk Ungdoms ordförande

• Anita Westerholm, Svenska  
Kvinnoförbundets ordförande

• Kjell Wennström,  
Svenska Seniorers ordförande

• Anne Salovaara-Kero
• Mats Nylund
• Ida Schauman

Minister Bergqvist: Pargasleden 
förverkligas – inleds år 2025
23.09.2024

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist är 
mycket nöjd över att nu kunna konsta-
tera att förverkligandet av Pargasleden 
kan inledas nästa år. Idag har regering-
en fattat beslut om så kallade MAL-pro-
jekt, dvs. projekt som syftar på att ut-
veckla markanvändningen, boende och 
trafikplanering i de största regionerna. 
I samband med de här förhandlingarna 
har även finansieringen för Pargasle-
den slagits fast.

– Hårt arbete ger resultat! Vi har 
inom SFP länge arbetat för byggandet 
och förverkligande av Pargasleden. Pla-
neringen av Pargasleden kunde genom-
föras tack vare SFP:s julklappspengar 
och idag tar projektet igen ett stort kliv 
framåt. I och med dagens beslut har de 
sista bitarna för projektets finansiering 
fallit på plats. Förslaget innebär att det 
nya vägavsnittet kunde börja förverk-
ligas nästa år. För att uppnå synergi-
effekter med det pågående byggandet 
av Rävsundsbron är det viktigt att 
projektet kommer igång så snabbt som 

möjligt, säger Bergqvist.
I samband med fjolårets så kallade 

budgetria fick Pargasleden prioriterad 
status som ett av regeringens projekt 
som ska framskrida med brådskande 
tidtabell. Pargasleden, det nya vägav-
snittet mellan motorvägen E18 och 
Rävsundsbron (Skärgårdsvägen), har 
betydande effekt för regionens trafik. 

– Pargasleden har stor betydelse för 
bland annat byggindustrin i hela södra 
Finland. Mycket byggmaterial trans-
porteras från Pargas längs med Skär-
gårdsvägen. Med projektet förbättrar 
man trafiksäkerheten längs Skärgårds-
vägen och binder dessutom samman 
Pargas och Åbo på ett ännu bättre sätt. 
Det här kommer att ha stor betydelse 
för utvecklingen av såväl Pargas som 
skärgården, säger Bergqvist.

Byggandet av det nya vägavsnittet be-
räknas enligt Trafikledsverkets senaste 
uppdatering kosta 113,2 miljoner euro.

– Kostnaden för projektet har för-
dubblats under årens lopp. Det här 
försvårade utgångsläget men SFP har 
jobbat hårt för att finansieringen ska 
tryggas och att Pargasleden nu ska 
kunna förverkligas i sin helhet, avslu-
tar Bergqvist.

Undervisningsminister 
Adlercreutz: Alla elever  
ska få det stöd de behöver
23.09.2024

I dag har reformen av stödet för läran-
de inom förskoleundervisningen och 
den grundläggande utbildningen skick-
ats till riksdagen.

– Det här är regeringens största 
enskilda satsning på skolan och jag är 
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glad att den här viktiga reformen nu 
går vidare till riksdagen. Vi kommer 
att satsa nästan 100 miljoner euro per 
år för att stärka stödet i lärandet. Det 
handlar om att varje elev ska få det 
stöd hen behöver med låg tröskel och i 
rätt tid, säger undervisningsminister, 
SFPs ordförande Anders Adlercreutz.

Alla elever ska ha rätt till gruppspe-
cifika stödformer, som ska ges flexibelt 
och enligt behov i mindre grupper.  
Här ingår allmän stödundervisning 
och stödundervisning i undervisnings-
språket samt undervisning som ges av 
en speciallärare i samband med annan 
undervisning. Om en elev har behov av 
ytterligare stöd så ska hen få elevspe-
cifika stödåtgärder som är regelbundna 
och baserar sig på elevens individuella 
behov. Även den administrativa bördan 
ska minskas.

– Jag har fått respons av många 
lärare att de använder för mycket tid 
på pappersarbete. Istället vill de sätta 
sin tid på att undervisa. Det här vill 
vi komma åt. En av den här reformens 
centrala målsättningar är att minska 
på byråkratin, utan att äventyra elev-
ernas rättsskydd. Därför minskar vi 
antalet dokument som behövs för att få 
stöd från fem till två, säger Adlercre-
utz.

I lagförslaget föreslås även att det 
i en vanlig klass ska få finnas högst 
fem elever som får undervisning av en 
speciallärare eller specialklasslärare 
i liten grupp. Det här görs för att öka 
arbetsron i klassen och förbättra kvali-
teten på undervisningen.

– Med den här helheten hjälper vi 
lärarna i sitt arbete och stärker läran-
det längs med hela skolstigen, avslutar 
Adlercreutz 

Andersson i riksdagens 
budgetdebatt: Finland behöver 
framför allt tillväxt
24.09.2024 

På tisdagen under riksdagens plenum 
diskuterades regeringens budgetpropo-
sition för 2025. Gruppordförande Otto 
Andersson framförde Svenska riks-
dagsgruppens gruppanförande.

Andersson inleder sitt tal med att 
lyfta fram nyheten från veckan om att 
ekonomin har börjat återhämta sig från 
recessionen och att tillväxten tilltar till 
nästa år. 

–Även om den ekonomiska anpass-
ningen är nödvändig för att minska 
skuldsättningen, måste vi inse att 
Fin land inte lyfts enbart genom ned-
skärningar eller skattehöjningar. Vi 
behöver framför allt tillväxt och fram-
tidstro. Det är endast så vi kan tryg-
ga välfärden och servicen på sikt. Vi 
behöver fler människor i arbetet, mera 
framgångsrika företag och nya investe-
ringar, säger Andersson. 

I sitt tal tar Andersson upp faktumet 
om att Finland inte haft en ekonomisk 
tillväxt på över 15 år. För att få fart på 
tillväxten behöver vi politik som ska-
par förutsättningar för export, tryggar 
konkurrenskraften, ökar flexibiliteten 
på arbetsmarknaden och sporrar till 
investeringar. 

–Därför gör regeringen omfattande 
satsningar på utbildning, forskning, 
innovationer och infrastruktur, förny-
ar arbetsmarknaden och försnabbar 
tillståndsprocesserna. Detta stöder 
starkt industrins gröna omställning, 
där det största potentialet för tillväxt 
just nu finns. Enligt EK handlar det 
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om över 270 miljarder euro. För att 
påskynda investeringarna bereder 
regeringen en tidsbunden skattegottgö-
relse för stora industriella investering-
ar gällande till exempel batteri- och 
vätgasprojekt och fossilfri stålindustri, 
säger Andersson. 

Trots det utmanande ekonomiska 
läget, har regeringen valt att göra bety-
dande satsningar på den grundläggan-
de utbildningen. 

– Vi satsar cirka 100 miljoner euro på 
att reformera stödet för lärandet i för- 
och grundskolan. Det handlar om att 
varje elev ska få det stöd hen behöver. 
Samtidigt minskar vi på lärarnas admi-
nistrativa börda så det kan fokusera på 
att undervisa. För att motverka segre-
gationen i skolan gör vi finansieringen 
för jämlikhetsfrämjande arbete i skolor 
permanent, årligen cirka 50 miljoner 
euro, säger Andersson. 

Regeringen har förbundit sig att 
öka statens finansiering på forskning 
och utveckling till 1,2 procent av BNP. 
Därför satsar regeringen nu på forsk-
ning och utveckling eftersom det är 
avgörande med tanke på främjande av 
produktivitet. 

– Nu ökar vi finansieringen för FoU så 
att vi nästa år satsar hela 2,9 miljarder 
euro. Vi behöver satsningar på ekosys-
tem med starkt kunnande, där högsko-
lor, forskningsinstitut och näringsli-
vet gör nära samarbete för att skapa 
framtida lösningar inom till exempel 
energiteknologi, säger Andersson. 

Andersson betonar att regeringen re-
dan nu gör omfattande tillväxtåtgärder 
men det är klart att vi måste göra ännu 
mer. I halvtidsrian kommer regeringen 
besluta om ett tillväxpaket. 

–Nu måste vi fördomsfritt vända på 

varje sten, lyssna på företagen och våga 
släppa ideologiska lås.  Till exempel 
måste vi ta på allvar näringslivets star-
ka budskap om att bristen på kunnig 
arbetskraft utgör ett av de största hin-
dren för tillväxt och att en ökad arbets-
kraftsinvandring inte är en möjlighet, 
utan en nödvändighet, understryker 
Andersson. 

– Samtidigt håller vi i SFP fast i vårt 
mål att nettoinvandringen ska vara 
minst 40 000 personer per år. Det är 
viktigt att skapa bättre förhållanden 
för hela den medföljande familjen både 
vad gäller arbetstillstånd och stu-
diemöjligheter. Finland ska vara ett 
attraktivt land och hela familjen ska 
känna sig välkommen, säger Anders-
son. 

Wickström: Äntligen blir 
terapigarantin för barn och unga 
av!
25.09.2024 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström gläds för att terapigarantin för 
barn och unga blir verklighet. Reger-
ingen har gett en lagproposition om 
att förverkliga terapigarnatin för barn 
och unga som är under 23 år i samband 
med budgetförslaget för 2025. Målet 
är att lagen om terapigaranti för barn 
och unga ska träda i kraft under våren 
2025.

– Psykisk ohälsa är en växande ut-
maning i vårt samhälle. Det är ett stort 
steg att vi nu får terapigaranti för barn 
och unga under 23 år. Jag hoppas att vi 
på sikt kan se till att även unga upp till 
29 år kommer att omfattas av terapiga-
rantin, säger Wickström. 
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Wickstöm säger att det förebyggande 
arbetet inom vården är viktigt. Han 
hoppas att välfärdsområdenas finan-
siering för att förverkliga terapigaran-
tin blir tillräcklig. 

– Det finns utmaningar med ordnan-
det av elevvården i välfärdfsområdena. 
Jag hoppas att vi nationellt  kan pri-
oritera satsningar på barn och ungas 
tjänster, det måste vara en prioritet på 
alla politiska nivåer, säger Wickström. 

Wickström gjorde skriftligt 
spörsmål om riksväg 25
26.09.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
har i förra veckan lämnat in ett skrft-
ligt spörsmål till trafik- och kommuni-
kationsminister Lulu Ranne. I spörs-
målet lyfter Wickström upp hur farlig 
riksväg 25 är. Wickström hoppas att 
staten skulle påskynda investeringar 
för att förbättra vägen.

– Under de senaste veckorna har det 
hänt flera allvarliga olyckor längs med 
riksväg 25. Det är ytterst viktigt att vi 
kan påskynda förbättrandet av vägen. 
Speciellt i Svartåområdet skulle det be-
hövas åtgärder. Att åtgärda utmaning-
arna på Svartåområdet skulle kosta 
knappa 20 miljoner euro. Riksväg 25 
är livligt trafikerad och vägen har stor 
betydelse för landets näringsliv och 
beredskap, säger Wickström. 

Ifjol var Wickström med och initie-
rade en arbetsgrupp i riksdagen vars 
uppdrag är att främja utvecklingen av 
riksväg 25:s. Wickström säger att man 
senare i år kommer i riksdagen att ord-
na ett seminarium angående riksväg 25 
och dess utveckling. 

– Det är viktigt att flera ledamöter 
arbetar för utvecklandet av riksväg 
25. Därför är det viktigt att vi satsar 
på lobbandet i riksdagen, säger Wick-
ström. 

Henrikssons stab nu fulltalig 
– Alexander Junell utsedd till 
specialmedarbetare
27.09.2024

Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henrikssons team i Bryssel är nu full-
taligt efter att rättsnotarie Alexander 
Junell utsetts till specialmedarbe-
tare. Junell har senast fungerat som 
Henrikssons specialmedarbetare på 
Undervisnings- och kulturministeriet. 
Tidigare har han arbetat som riks-
dagsassistent för Henriksson och på 
den privata sektorn, bland annat på en 
advokatbyrå och ett börsbolag. Junell 
är hemma från Karleby.

– Det känns mycket bra att nu ha 
ett fulltaligt och starkt team på plats. 
Vi har viktiga och utmanande frågor 
att hantera i EU: bland annat stödet 
till Ukraina, stärkandet av den inre 
marknaden och främjandet av rätts-
statsprincipen. Med detta team är jag 
övertygad om att vi är redo att möta 
de utmaningarna och samtidigt fram-
gångsrikt bevaka SFP:s intressen i 
Bryssel, säger Henriksson.

Junell ansluter till en stab som redan 
består av Minna Österholm, Oscar 
Byman och Alexandra Gäddnäs. Öster-
holm kommer från Lappträsk, har lång 
erfarenhet inom SFP och har senast ar-
betat med Nils Torvalds i Europaparla-
mentet. Byman kommer från Kimitoön, 
har senast fungerat som specialmedar-
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betare för idrotts- och ungdomsminis-
ter Sandra Bergqvist och har tidigare 
varit Henrikssons specialmedarbetare 
under hennes tid som justitieminister. 
Gäddnäs kommer från Åland, har en 
akademisk bakgrund i tvärvetenskap-
liga europeiska studier och har varit 
journalist på Åland.

Österholm fungerar som kontorschef 
och följer jord- och skogsbruksfrågor. 
Byman ansvarar för arbetet i utskottet 
för inre marknad och konsumentskydd 
(IMCO) samt följer säkerhetspoli-
tiska frågor. Gäddnäs ansvarar för 
Ålandsfrågor och utskottet för bistånd 
(DEVE). Junell ansvarar för kommu-
nikation samt mediarelationer och 
utskottet för individens rättigheter 
samt rätts- och inrikesfrågor (LIBE).  
Gäddnäs och Junell börjar sitt arbete 
från och med nästa vecka.

–För mig är det viktigt att vi också 
kan fortsätta traditionen att erbjuda 
praktikplatser i Europaparlamentet. 
Därför kommer samarbetet med Li-
beral Praktik också att fortsätta. Den 
första praktikanten börjar redan nästa 
vecka, avslutar Henriksson.

SFP:s målsättning över sänkt 
moms för mensskydd blir 
verklighet
27.09.2024 

Regeringen har nu presenterat budge-
ten för 2025. I budgetpropositionen fö-
reslår regeringen att mervärdesskatten 
för mensskydd, inkontinensskydd och 
barnblöjor sänks från 24% till 14%. SFP 
beslöt år 2019 att driva frågan framåt. 
I de senaste regeringsförhandlingar-
na skrevs denna målsättning även in i 

regeringsprogrammet på SFP:s initia-
tiv. Riksdagsledamot Christoffer Ingo 
är nöjd över att frågan nu drivits i mål 
med hjälp av SFP:s aktiva arbete inom 
regeringen.

Många länder har klassificerat bindor 
och tamponger som hälsoprodukter 
med en lägre mervärdesskatt. I Skott-
land delar man även ut mensskydd 
gratis.

I EU beslöt regeringscheferna år 
2016 att medlemsstaterna själva ska få 
reglera mervärdesskatten på hygienar-
tiklar. 

– I ekonomiskt tuffa tider känns det 
bra att kvinnor och barnfamiljer via 
momssänkningen får nödvändigt stöd, 
säger Ingo.

SFP:s linje i denna fråga formades 
under det senaste årtiondet genom hårt 
arbete speciellt av SFP:s ungdomsför-
bund och kvinnoförbund. Detta är även 
ett starkt bevis på att det går att påver-
ka Finlands politik från gräsrotsnivån 
och genom att vara föreningsaktiv.

– Frågan har engagerat många en 
längre tid och jag är glad över att frå-
gan nu syns i budgeten. Under min tid 
som förbundsordförande för Svensk 
Ungdom var vi den pådrivande faktorn 
i relation till moderpartiet SFP. 

Budgeten för 2025 behandlas som 
bäst i riksdagen.
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Anders Adlercreutz på 
internationella lärardagen: 
Skolans hjältar värda att 
uppmärksammas
05.10.2024

Idag den 5 oktober firas den internatio-
nella lärardagen också i Finland. Den 
finländska skolan hör till den bästa i 
världen, och våra lärare spelar en helt 
avgörande roll.

– Det är med stor tacksamhet jag tän-
ker tillbaka på mina egna lärare som 
under min skoltid formade mig till den 
jag är idag, säger Svenska folkpartiets 
ordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz 

Regeringen satsar på skolan, och ger 
mera resurser till den grundläggande 
utbildningen. Förutom flera timmar 
för modersmål och matematik satsar 
regeringen också nästan 100 miljoner 
euro per år för att stärka stödet i läran-
det, för att säkerställa att alla elever 
får det stöd som de behöver. 

– Våra lärares roll är helt central när 
vi nu satsar mera på den grundläggande 
undervisningen. Vi vil ge våra lärare ar-
betsro och resurser att stärka de grund-
läggande färdigheterna så som att läsa, 
skriva och räkna, säger Adlercreutz.

– Våra lärare förtjänar allt stöd 
och all respekt för den helt avgörande 
roll de spelar i vårt samhälle. Det är 
viktigt att vi ser till satt läraryrket 
också i framtiden är attraktivt och att 
förutsättningarna för att lära stärks. 
Jag önskar alla våra lärare allt gott 
på den internationella lärardagen. Jag 
vill tacka för det jobb ni gör, i vått och 
torrt, för att våra barn ska få de verk-
tyg de behöver för livet.

Bergqvist: Ut med rasismen!
06.10.2024

Idrotts- och ungdomsminister och SF-
P:s vice ordförande Sandra Bergqvist 
välkomnar idrottsrörelsens agerande 
mot rasism och kränkande uttalanden.

– Även inom idrotten måste vi bygga 
upp strukturer för att motverka rasism 
och annat kränkande beteende. Jag 
ser det som väldigt positivt att olika 
idrottsgrenar tar till hårda sanktio-
ner som t.ex spel inför tomma läktare, 
böter, avstängning eller andra känn-
bara straff. Alla ska kunna känna sig 
välkomna inom idrotten, säger idrotts-
minister och SFP:s vice ordförande 
Sandra Bergqvist. 

Inom fotbollen har vi den här sä-
songen fått följa med att flera matcher 
blivit avbrutna på grund av rasistiska 
glåpord från publiken. Media har även 
förtjänstfull lyft fram aktörer inom 
fotbollen som agerat konkret för att få 
stopp på rasismen. 

– Som idrottsminister känner jag en 
stolthet för den finländska idrotten då 
spelare, domare, supportrar, sponso-
rer, föreningar, grenförbund och andra 
agerar för att få stop på rasismen. En-
dast genom att vi tar i med hårdhand-
skarna mot denna typ av kränkande 
beteende kan vi få till stånd ändring. 
Är man tyst och inte agerar låter man 
rasism och andra kränkande fördomar 
få fotfäste i vårt samhälle, säger Berg-
qvist. 
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Gröna omställningen är grunden 
till våra framtida internationella 
ekonomiska relationer
08.10.2024 

Idag har riksdagen diskuterat stats-
rådets redogörelse för internationella 
ekonomiska relationer och utvecklings-
samarbete. Temat är aktuellt med tan-
ke på vår snabbt föränderliga värld och 
vårt behov av att säkra våra levnads-
förutsättningar här i Finland.

Svenska riksdagsgruppens gruppan-
förande hölls för första gången idag av 
riksdagsledamot Christoffer Ingo. Han 
lyfte upp behovet av att prioritera den 
växande industrin, stöda den gröna 
omställningen och vikten av vår livs-
medelsproduktion samt exporten. 

– Välfärd skapas då företag kan an-
ställa, producera och exportera. Därför 
är det bra att regeringen nu gör extra 
satsningar på företagens export och 
internationaliseringsmöjligheter. Detta 
görs via Team Finland- reformen och 
med aktiva tilläggssatsningar på ex-
portfrämjande verksamhet, oberoende 
företagsstorlek, konstaterar Ingo.

Då Finlands utvecklingssamarbe-
te reformeras ska vi ta vara på vårt 
kunnande och föra det vidare. Världen 
ställer om till en ny, grönare framtid, 
vilket utgör exportmöjligheter värt 
hundratals miljarder euro.

– Den gröna omställningen är en 
massiv möjlighet för Finland. För att 
vi ska kunna möta våra globala kli-
matmål, måste Finland vara ett reellt 
alternativ då nya investeringar görs i 
utvecklingsländerna, säger Ingo. 

En av de största globala utmaningar-
na är hur livsmedlen ska räcka till då 

befolkningen växer och levnadsstan-
darden globalt ökar. Finlands satsning-
ar på livsmedelsexporten kan spela en 
nyckelroll i att tackla denna utmaning.

– Regeringens satsningar nästa år 
sätter ännu större fart på vår livsmed-
elsexport. Vi bär vårt globala ansvar 
genom att producera ren och hållbar 
mat både för oss själva och befolkning-
en runt om i världen, avslutar Ingo.

Bra att regeringen ser över  
FPA-ersättningarna
09.10.2024 

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
anser att det är bra att regeringen sett 
över sitt förslag på hur FPA-ersättning 
utbetalas. Idag har regeringen medde-
lat att man kommer att återinföra och 
höja FPA-ersättningen för assisterad 
befruktning. Likaså kommer man att 
införa FPA-ersättningar och höja nivån 
på ersättningar inom service som kan 
vara svår att få tillgång till inom den 
offentliga sektorn. Det handlar om 
bland annat besök hos specialiserade 
ögonläkare, fysioterapi och besök hos 
en munhygienist.

Därutöver kommer man att göra ett 
pilotprojekt som riktas till alla över 
65-åringar som kommer att ha möjlig-
heten att besöka en privat allmänlä-
kare för endast självriskpriset som är 
i nästa år ca 28 euro. Därtill sätts ett 
pristak för läkarbesöken som berör det 
här försöket. 

Regeringen kommer även att fort-
sätta utveckla egenläkarmodellen. 
Det kommer man att göra i samråd 
med välfärdsområdena. Vid ett senare 
skede  kommer man att även använda 
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FPA-ersättningar för att utveckla egen-
läkarmodellen. 

Wickström ser pilotförsöket för de 
äldre som intressant. Han är också glad 
för att man äntligen får stöd för as-
sisterad befruktning även hos privata 
kliniker. 

–Det är bra att FPA-ersättningsyste-
met ses över så att den bättre stödjer 
invånarnas möjligheter att få vård. Jag 
ser speciellt framemot utvecklandet av 
egenläkarmodellen som nu lyfts fram. 
Vi måste stärka kontinuiteten inom 
vården. Då är det viktigt att vi kan er-
bjuda för finländare av samma vårdte-
am eller läkare, säger Wickström.

Henriksson efterlyser 
gemensam EU-lagstiftning mot 
hybridpåverkan vid gränsen
09.10.2024 

Den hybridpåverkan som Ryssland 
utövat mot Finland i form av instru-
mentalisering av migranter kräver en 
gemensam lösning på europeisk nivå. 
Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henriksson (SFP) lyfte fram behovet 
av att stärka EU:s yttre gränser i sitt 
tal under Europaparlamentets session i 
Strasbourg onsdagen den 9.10.

– Vi behöver fred och stabilitet i 
Europa. Parallellt med sitt brutala an-
fallskrig mot Ukraina sysslar Ryssland 
med olika typer av hybridpåverkan på 
flera fronter, sade Henriksson i sitt tal i 
Europaparlamentet idag.

Hon förde fram att hennes hemland 
Finland har en 1300 kilometer lång 
gräns mot Ryssland, som också utgör 
EU:s yttre gräns. 

– Gränsen har varit stängd sedan de-

cember 2023. Varför? Jo, för att Putin 
medvetet låtit maskinera migranter till 
Finlands gräns i avsikt att utöva yttre 
påtryckning på vårt land. Att utnyttja 
människor som verktyg mot ett annat 
land är oacceptabelt och Ryssland bor-
de omedelbart upphöra med sitt age-
rande. Vi vill heller inte se att Ryssland 
lyckas infiltrera personer med onda 
avsikter in i våra europeiska samhäll-
en, konstaterar Henriksson. 

Enligt Henriksson måste man nu hit-
ta en gemensam lösning på europeisk 
nivå.

– Vi behöver konkreta handlingar och 
EU-lagstiftning som svarar på dessa 
hybridhot mot medlemsstaternas och 
unionens säkerhet och som samtidigt 
tryggar de grundläggande mänskliga 
rättigheterna. Vi behöver stärka våra 
yttre gränser, säger Henriksson.

Borgarsdóttir Sandelin: 
Arkitektur- och designmuseet  
tar steg framåt
10.10.2024

– Fint att arkitektur- och designmuse-
ets planering nu fortskrider. Statens 
och Helsingfors stads gemensamma 
engagemang möjliggör att ett otroligt 
intressant projekt fortskrider. Det här 
stärker Helsingfors och hela Finlands 
image. Det nya museet kommer att 
erbjuda en modern miljö för finländsk 
formgivning och arkitektur samt inter-
nationell dialog. Jag är övertygad om 
att det nya arkitektur- och designmuse-
et kommer att vara ett landmärke, som 
varje helsingforsare och finländare kan 
vara stolt över, säger SFP:s vice ordfö-
rande och stadsfullmäktigeledamot i 
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Helsingfors Borgarsdóttir Sandelin.
Regeringen Orpo har kommit över-

ens om den tredje tilläggsbudgeten, där 
Finlands arkitektur- och designmuse-
um föreslås kapitaliseras med 58 milj. 
euro. Ett av kapitaliseringens krav är 
att Helsingfors stads finansieringsan-
del motsvarar statens (totalt 60 milj. 
euro) och att privata finansiärers andel 
är minst 30 miljoner euro. Helsingfors 
stad har redan tidigare godkänt en ka-
pitaldonation på 60 milj. euro till stif-
telsen som ansvarar för grundandet av 
det nya arkitektur- och designmuseet.

– Det är otroligt spännande att det i 
Södra hamnen förverkligas ett inter-
nationellt och modernt museum som 
bjuder in till upplevelser. Hamnområ-
det kommer att livas upp med ett enga-
gerande, urbant och hållbart museum, 
som lockar till sig även internationella 
turister, säger Silja Borgarsdóttir San-
delin. 

Henriksson i Strasbourg:  
En terapigaranti för unga i hela EU
10.10.2024 

Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henriksson (SFP) föreslår en terapiga-
ranti för unga i hela EU. Hon lyfte fram 
behovet av satsningar på mental hälsa i 
sitt tal under Europaparlamentets ses-
sion i Strasbourg torsdagen den 10.10.

– En välmående befolkning ligger i 
hela EU:s intresse, men verkligenheten 
för många är en annan. Nästan hälf-
ten av alla européer har erfarenhet av 
psykisk ohälsa. Om du bryter benet är 
din skada tydlig och du får direkt hjälp, 
men med psykisk ohälsa är det annor-
lunda och det är svårt att få vård. Nu 

behövs lågtröskelmottagningar för alla, 
säger Henriksson.

I sitt tal förde Henriksson fram att 
välmående även påverkar vår konkur-
renskraft – bättre hälsa ger högre pro-
duktivitet. En utslagen ung människa 
beräknas kosta samhället ca en miljon 
euro, för att inte tala om det personliga 
lidandet. 

– Jag är särskilt oroad för våra barn 
och unga. De möter höga krav och ett 
hårt klimat på sociala medier med 
mobbning och trakasserier. Där be-
höver vi nolltolerans, både online och 
offline, fortsätter Henriksson.

Henriksson föreslår nu en målsätt-
ning om terapigaranti för unga i hela 
EU.

– I Finland har regeringen nu före-
slagit en terapigaranti för unga. Varför 
inte en gemensam EU-målsättning om 
snabb tillgång till terapi för barn och 
unga i hela EU!

Flickor ska inte behöva drömma 
om ett tryggt liv fritt från våld
11.10.2024 

Idag på Internationella flickdagen lan-
seras även kampanjen “Still We Dre-
am” av Plan International. Kampanjen 
belyser flickor runt om i konfliktområ-
den som bär drömmen om ett tryggt liv, 
fritt från våld.

För många flickor runt om i världen 
men även i Finland är sexuellt våld 
vardag. Men i speciellt konfliktdrab-
bade områden är problemet stort. 
Riksdagsledamot Eva Biaudet och 
SFP:s vice ordförande Ramieza Mah-
di efterlyser en jämställdhetsstrategi 
i utrikespolitiken för att i praktiken 
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förverkliga utrikes- och säkerhetspoli-
tiska redogörelsens målsättning om att 
målmedvetet och systematiskt främja 
jämställdheten.  

Runt om i världen lever 468 miljoner 
barn i konfliktdrabbade länder och ma-
joriteten av barnen är flickor. Diskrimi-
neringen som flickor utsetts för i  dessa 
områden förvärras när konflikterna 
och krissituationerna fördjupas. Sexu-
ellt våld i konflikter blir allt vanligare.

– Antalet konflikter i världen är re-
kordstort och de har blivit mer kompli-
cerade och långvariga. För 27 procent 
av kvinnor och flickor är sexualiserat 
våld en daglig risk. Under konflikter är 
det även mer sannolikt att flickor av-
slutar skolgången, tvingas i äktenskap, 
och blir ofrivilligt gravida. Jämställd-
het minskar risken för våldsamma 
konflikter. Det är påvisat, att ju längre 
kvinnor haft rösträtt, desto lättare 
kan konflikten lösas utan våld, säger 
Biaudet. 

SFP:s vice ordförande Ramieza 
Mahdi som idag var huvudtalare vid 
Plan Internationals diskussionstillfälle 
i Åbo, lyfte upp behovet av fungeran-
de integration för flickor som flytt till 
Finland.

– Att överleva och fly från krig där 
man även utsatts för våld är för många 
väldigt  traumatiskt. Jag vill uppmärk-
samma de flickor som har flytt till 
Finland och som möter både synliga 
och osynliga strukturella hinder i sin 
integration, säger Mahdi. 

– Att komma till Finland med för-
hoppningen om trygghet och stabilitet, 
och istället möta rasism och diskrimi-
nering bryter ner många. Vårt samhäl-
le måste bli bättre! Fördomar, rasism 
och strukturell diskriminering kan 

försvåra integrationen och förvärra 
känslan av isolering och trauma. Detta 
måste förebyggas på alla nivåer för att 
vi ska kunna skapa en trygg och inklu-
derande miljö för alla, avslutar Mahdi.

Minister Bergqvist vill se 
rekommendationer för barn  
och ungas skärmtid
12.10.2024 

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist vill 
se rekommendationer för barn och 
ungas skärmtid. I Sverige har man 
tagit fram åldersanpassade rekommen-
dationer för barn och ungas digitala 
medieanvändning. Bergqvist vill se 
en liknande utveckling i Finland och 
tänker sammankalla väsentliga aktörer 
till en diskussion.

I sitt tal på SFP i Egentliga Finlands 
Kommunparlament lyfte Bergqvist upp 
erfarenheter från Sverige. I samband 
med regeringsbesöket till Stockholm 
i höstas besökte Bergqvist ett familje-
center.

– I deras arbete har man märkt av de 
digitala apparaternas inverkan på t.ex. 
barns syn- och språkutveckling. Barn 
behöver glasögon i en allt yngre ålder 
och pratar väldigt gällt. Ökad skärmtid 
lyftes som en bakomliggande faktor, 
säger Bergqvist.

Bergqvist betonar att digitala appa-
rater har både positiva och negativa 
sidor. De kan vara till hjälp inom un-
dervisningen och ungdomsarbetet eller 
så är de ett sätt att hålla kontakten 
med vänner och familj. Samtidigt vet 
vi att mycket tid tillbringas på sociala 
medier.



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025118

– Hela världens bekymmer finns bak-
om några knapptryck i barn och ungas 
mobiltelefoner. Vi har svårt att kont-
rollera det enorma informationsflödet 
och barn får redan i en tidig ålder ta del 
av information som de kan ha svårt att 
hantera, säger Bergqvist.

– Ökad skärmtid innebär även att 
barn och unga rör på sig allt mindre 
i vardagen. Jag tänker sammankalla 
väsentliga aktörer till en diskussion 
om vad vi kan göra för att främja ungas 
välmående och stöda föräldrar i dagens 
digitaliserade värld, avslutar Berg-
qvist.

Norrback: Lagändringen 
tryggar både jämställdhet och 
konkurrenskraft
15.10.2024 

Riksdagen behandlade i dagens plenum 
oppositionens interpellation om löne-
jämställdhet. Riksdagsledamot Anders 
Norrback (SFP) höll svenska riksdags-
gruppens anförande i interpellations-
debatten.

Interpellationens grund ligger i re-
geringens lagförslag om ändringen av 
lagen om medling i arbetstvister, också 
känd som exportmodellen, som skulle 
binda löneutvecklingen på den offentli-
ga sektorn skulle till exporten. Genom 
interpellationen vill oppositionen 
utrycka sin oro över kvinnodominera-
de låglönebranscher, som har hamnat 
efter i löneutvecklingen. 

– För Svenska folkpartiet har jäm-
ställdhet och likabehandling alltid 
varit viktigt. Vi vill att alla, oberoende 
av kön, ska få den lön de har rätt till, 
och att ingen ska förbises för att de 

råkar vara kvinna. Vi i SFP delar oron 
för ojämlikheten som finns även idag 
på arbetsmarknaden och som vi måste 
tackla. Det här är något som regering-
en jobbar för bland annat genom lika-
lönsprogrammet, säger Norrback.

Norrback poängterar att den nya lag-
stiftningen inte kommer att stå i vägen 
för jämställdhet i löneutvecklingen, 
tvärtom. 

– Idag behandlar vi ett lagförslag som 
slår fast principerna för hur medlaren 
ska agera i arbetsmarknadsfrågor. Den 
ändrar inte målsättningarna för jäm-
ställdhet och lika lön på arbetsmarkna-
den. Löneavtalsmodellen minskar inte 
heller parternas ansvar för att främja 
jämställdhet, tvärtom. Ett systematiskt 
och målmedvetet arbete för jäm-
ställdhet i arbetslivet behövs nu och i 
fortsättningen. Den nya lagstiftning-
en kommer inte att stå i vägen, säger 
Norrback.

Norrback hade själv gärna sett att 
parterna kommit överens sinsemellan, 
i stället för att man måsta ta till lag-
stiftningsåtgärder. 

– I SFP har vi alltid förespråkat 
överenskommelser parter emellan 
framom statlig styrning. Samma linje 
har vi i arbetsmarknadsfrågor. De 
bästa resultaten nås genom att de som 
berörs sätter sig ner vid samma bord 
och förhandlar fram en lösning där bå-
das intressen beaktas. Varför sitter vi 
då här idag och diskuterar lagstiftning 
som skulle styra processen? Jo för att 
finska arbetsmarknaden inte har klarat 
av detta. I SFP arbetar vi utgående från 
principen att välfärden ska skapas före 
den kan fördelas. Vi måste som sam-
hälle kunna fokusera på hur vi skapar 
tillväxt, hur vi ökar på produktiviteten 
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och höjer på konkurrenskraften, avslu-
tar Norrback. 

Adlercreutz på besök i Ukraina: 
Finlands stöd är orubbligt
15.10.2024 

Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz besökte Kyiv måndagen den 14 
oktober. Adlercreutz träffade bland an-
nat undervisnings- och vetenskapsmi-
nister Oksen Lisovyi och utbildnings-
utskottets ordförande Serhi Babak 
samt utskottsmedlemmar i Ukrainas 
parlament. Lisovyi och Babak kommer 
från president Zelenskyis parti Sluha 
narodu som också är medlemmar i den 
europeiska liberala familjens par-
tigruppering ALDE dit även Svenska 
folkpartiet hör.

Ukraina har en miljon grundskol-
elever på flykt utanför landets gränser 
som studerar på distans i det ukrainska 
skolsystemet, och en miljon till som är 
interna flyktingar inom landets grän-
ser.

— I Ukraina är synen på utbildning 
väldigt lika vår i Finland. Man tar 
skolan på stort allvar och speciellt i 
kristider så accentueras vikten av både 
inlärning och gemenskap, säger Anders 
Adlercreutz.

— Jag förstår verkligen Ukrainas 
önskan att hålla kvar sina elever i skol-
systemet.

Ukraina är Finlands största bistånds-
mottagare, och ett speciellt fokus ligger 
på undervisningssektorn där Finland 
bidrar med både sakkunskap och medel 
för att  stärka och förnya den ukra-
inska skolan samtidigt som Ryssland 

målmedvetet försöker förstöra både 
skolbyggnader och den ukrainska kul-
turen.

— Det har varit fruktansvärt att se 
hur skolor bombats sönder och ukra-
inska böcker bränts och förstörts i 
områden Ryssland ockuperat, säger 
Adlercreutz.

— Finlands stöd till Ukraina är 
orubbligt, vi sviker varken Ukrainas 
barn och unga eller den övriga befolk-
ningen.

Under besöket besökte Adlercreutz 
en kombinerad grund- och gymnasie-
skola där han också spelade cello till-
sammans med en stråkensemble unga 
musiker.

– Musiken har en speciell roll i mitt 
liv, och i tider av kris för den samman 
människor på ett unikt sätt.

– Jag vill visa mitt stöd för Ukrainas 
kamp för sin frihet också så här – det 
var en sak att spela den ukrainska 
folksången ’Oi u luzi chervona’ i Riks-
salen i Finlands riksdag på krigets 
ettårsdag, men att få framföra den på 
plats bland ukrainska elever kändes 
verkligt speciellt, säger undervisnings-
minister Anders Adlercreutz.

Adlercreutz inspelning från rikssalen 
i Finlands riksdag av den ukrainska 
folksången ’Oi u luzi chervona’ i Ukraina 
hittas på Youtube:
https://youtu.be/ezG8CXP6wEs
En inspelning från Lyceum 107 i Kyiv 
hittas här:
https://www.instagram.com/reel/ 
DBJS4O9NBsj/
 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025120

Wickström: HUS, lämna 
regionsjukhusen i fred
16.10.2024

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är bestört över de läckta pla-
nerna inom HUS om att minska på 
servicen vid regionsjukhusen i Nyland. 
Enligt medieuppgifter planerar HUS 
att minska verksamhet ytterligare 
vid Lojo kvinnoklinik, vilket kommer 
att drabba både Lojo och Raseborgs 
sjukhus. Wickström vill därför se över 
HUS särlösning samt återta diskus-
sionen om att HUS skulle behöva ett 
fullmäktige. ‘

– Jag förstår att ekonomin måste 
anpassas men nu verkar det som alla 
anpassningar görs på bekostnad av Ra-
seborg, Lojo och Borgå. Det vore mer 
rättvist att man även skulle granska 
andra enheter, säger Wickström. 

Idag debatterades regeringsförsla-
get om det framtida sjukhusnätverket. 
Enligt förslaget kunde Raseborg ha en 
24/7 jour i framtiden samt Lojo kunde 
ha förlossningsverksamhet. Men det 
har inte HUS eller välfärdsområdet 
velat ordna. 

– Jag anser att HUS särlösning måste 
ses över. Den fungerar inte. Nu resul-
terar den i att servicen i Västra Nyland 
drabbas. Jag hoppas att man skulle 
analysera om det skulle vara värt att 
välfärdsområdena skulle ta över koor-
dineringen av regionsjukhusens verk-
samhet. Annat som kunde lyftas fram 
är återinförandet av ett fullmäktige 
inom HUS. Det skulle stärka demokra-
tin i beslutsfattandet, säger Wickström. 
Wickström tog del av sjukhusnätverks-
debatten i riksdagen i dag. Under debat-

ten lyfte han fram sin oro om HUS 
beslut att stänga Lojo bb samt mins-
kandet av specialsjukvården utanför 
huvudstadsregionen. 

Minister Joakim Strand: Trettio år 
sedan vi fattade rätt beslut!
16.10.2024 

Idag har det gått exakt 30 år sedan Fin-
land höll rådgivande folkomröstning 
om vårt EU-medlemskap.

Då var resultatet klart, 57 procent 
var för ett medlemskap. Riksdagen 
biföll sedan den 16 november folkom-
röstningen och Finland kunde bli med-
lem i Europeiska unionen den 1.1.1995. 

Europa- och ägarstyrningsminister 
Joakim Strand konstaterar på denna 
historiska dag att det fortsättningsvis 
var rätt beslut. 

”Vi har gagnats mycket av beslutet 
och medlemskapet i EU. Som ett litet 
land i Europas nordöstra hörn, behövde 
vi befästa vår position som ett väs-
tereuropeiskt land. Samtidigt så var 
medlemskapsbeslutet mycket viktigt 
för landets ekonomi och tillväxt. Vi har 
haft nytta av både den inre marknaden 
och euron.” konstaterar Strand.

Minister Strand har varit Europa- 
och ägarstyrningsminister i strax över 
fyra månader. Under den här tiden har 
han hunnit representera Finland i flera 
olika EU-sammanhang. 

”Att vara finländare och europé 
utesluter inte varandra, den nationella 
identiteten finns alltid kvar och kanske 
till och med stärks i större samman-
hang. Därför är det så fint att det gått 
trettio år sedan vårt rätta och viktiga 
beslut idag.” avslutar Strand.



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025 121

Löfström: En konkret, viktig och 
betydande åtgärd för att förbättra 
Östersjöns hälsa
17.10.2024

Förslaget om förbud mot utsläpp från 
svavelskrubbers i finländskt territori-
alvatten till riksdagen

EU:s svaveldirektiv och internationella 
regler har sedan år 2015 kraftigt begrän-
sat utsläppen av svavel. Men begräns-
ningarna har bara gällt utsläpp i luften.

– Det är beklagligt att man inte från 
början förbjöd utsläppen av svavel i 
vatten eftersom utsläppen i praktiken 
flyttades från skorstenen till havet från 
de fartyg som installerade svavelskrub-
bare. Det säger sig självt att det inte är 
bra, i synnerhet inte i en känslig skär-
gårdsmiljö som vår med grunda vatten 
och farleder nära klippor och stränder, 
säger Svenska riksdagsgruppens vice 
ordförande, Ålands riksdagsledamot 
och medlem i kommunikationsutskottet 
Mats Löfström som också är vice ord-
förande i riksdagens maritima grupp.

– Det här är en lucka i regleringen 
som regeringen nu vill täppa till, och 
som ska träda i kraft samtidigt som 
Danmark och Sverige inför sina egna 
begränsningar i sitt territorialvatten. 
Det är viktigt att Finland inför likvär-
diga begränsningar samtidigt som Sve-
rige eftersom risken annars skulle vara 
att utsläppen i fortsättningen skulle ske 
i högre grad på finländskt vatten än i 
svenskt vatten. Samtidigt är det viktigt 
att framhålla att långt ifrån alla fartyg 
i trafik till finländska hamnar använ-
der sådan här teknik, och de fartygen 
kommer vara opåverkade till den här 
delen, säger Löfström.

Bland annat Chalmers tekniska 
högskola har i sin forskning i flera år 
varnat för utsläppen från svavelskrub-
bare som inte enbart innehåller svavel 
utan också koppar, zink, tungmetaller 
som bly och kadmium och andra giftiga 
ämnen*

Utsläppen från svavelskrubbare med 
öppet kretslopp förbjuds från och med 
1 juli 2025.

Lagförslaget innebär också förbud 
mot utsläpp av gråvatten, det vill säga 
vatten från fartygets duschar, tvätt-
maskiner och kök, till Finlands ter-
ritorialvatten. Det gällande förbudet 
mot utsläpp av toalettavfall föreslås bli 
skärpt så, att det i fortsättningen ska 
vara förbjudet att på Finlands territori-
alvatten släppa ut behandlat toalettav-
fall från fartyg till vattnet. 
 

Minister Bergqvist välkomnar 
strängare regler för sjöfartens 
utsläpp
17.10.2024

Statsrådet har idag överlämnat ett 
lagförslag till riksdagen om nationellt 
utsläppsförbud inom sjöfarten. Idrotts- 
och ungdomsminister, SFP:s vice 
ordförande, Sandra Bergqvist gläds 
över förslaget att förbjuda utsläpp av 
bland annat tvättvatten från svavel-
skrubbrar*.

– Det att Östersjön mår bra är en 
viktig fråga för mig. Jag har lyft upp 
problematiken kring utsläppen vid 
flera tillfällen, i kolumner och muntliga 
spörsmål i riksdagen. I partiets Öst-
ersjöprogram från år 2022 har vi lyft 
frågan om att förbjuda utsläpp i form 
av avlopps- och reningsvatten i havet. 
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Långsiktigt arbete ger nu resultat, sä-
ger Bergqvist.

I enlighet med regeringsprogrammet 
föreslås nu ett förbud på utsläpp av 
renat toalettavfall och tvättvatten från 
svavelskrubbrar med öppet system 
från och med 1.7.2025 i Finlands ter-
ritorialvatten. Utsläppsförbudet från 
svavelskrubbrar med slutna system 
skulle gälla från och med 1.1.2029 och 
utsläpp av gråvatten från och med 
1.1.2030. 

Efter utlåtanderundan har tidtabellen 
för när förbuden träder i kraft juste-
rats. Förslaget motsvarar Sveriges och 
Danmarks beslut om ikraftträdande för 
de nationella utsläppsförbuden. 

– Det är viktigt att vi har samma 
regler runt om Östersjön och att vi 
inte blir efter i ambitionsnivån trots 
omställningskostnader. Det slutna 
systemet innebär att man tar till vara 
en tjock sörja, men i de öppna systemen 
spolar man ut det i havet. Därför be-
hövs ändringar i lagstiftningen, avslu-
tar Bergqvist. 

Lagförslaget behandlas till näst av 
riksdagen. 

*En svavelskrubber är ett rengörings-
system som används för att minska 
fartygets avgaser. Rengöringssystemet 
pumpar upp havsvatten och sprayar en 
dimma över avgaserna, vilket hindrar 
svavelföreningar att spridas i luften. 
Tvättvattnet spolas sedan ut i havet.

Wickström: Staten måste vara 
redo att trygga tågtrafiken från 
Raseborgsregionen till Åbo och 
Helsingfors
17.10.2024

VR öppnar upp för mer närtågtrafik 
på kustbanan
Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) ordnade på torsdag på riksdagen 
ett informationstillfälle om kustbanans 
utveckling. Vid tillfället presenterade 
VR sina visioner för framtidens tågtra-
fik på kustbanan, både om Västbanan 
byggs och om den inte gör det. Även 
Trafikledsverket berättade om hur 
kustbanas infrastruktur kommer att 
förbättras. 

– I och med att regeringen satsar 80 
miljoner på kustbanan halveras nästan 
det akuta reparationsbehovet för kust-
banan. Nu krävs ännu 90 miljoner euro 
till för att göra grundförbättringar på 
banan. Därtill planeras fler mötesplat-
ser för tågen på kustbanan. Den första 
är redan under planering för Sjundeå 
och kostnaden för den kan röra sig 
kring 20–25 miljoner euro. Det här 
betyder att vi väldigt kostnadseffektivt 
kan förbättra kustbanan och även för-
korta resetiden mellan Helsingfors och 
Åbo, säger Wickström. 

Wickström säger att den största oron 
i Västnyland är det att fjärrtågen för-
svinner från kustbanan. Om Västbanan 
byggs skulle det enligt VR betyda att 
fjärrtågen åker längs med den nya ba-
nan. Samma analys har trafikledsver-
ket gjort. 

– Det skulle öka kommunernas 
kostnader betydligt om kommunerna 
i framtiden måste stå för tågtrafiken. 
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Det är inte rätt. Det här kräver att 
staten sätter in ekonomiska resurser 
för att trygga vår tågtrafik från Rase-
borgsregionen till både Helsingfors och 
Åbo, säger Wickström. 

VR har planer på att öka tågtra-
fiken på kustbanan i framtiden ifall 
finansiering finns. Samma gäller 
Hangö-Hyvingebanan där första tåget 
ska gå redan nästa år. 

– VR har goda tankar för vår närtåg-
strafik som i framtiden kunde trafike-
ras av moderna närtåg med distans-
arbetesmöjlighet. Vi kan med andra 
ord se fler tåg längs med kustbanan på 
sträckan Hangö-Helsingfors men även 
i framtiden mellan Hangö-Hyvinge. Nu 
måste kommunerna göra en plan på hur 
man ska dra nytta av den här möjlighe-
ten. Det betyder satsningar på bostads-
områden men även på näringslivet. 
Vi behöver starkare inflyttning till 
Västnyland. Det är nödvändigt för att 
vi ska kunna trygga vår service, säger 
Wickström.

Adlercreutz: Andra stadiet 
reformeras
18.10.2024 

En av den här periodens viktigaste 
reformer på undervisningsministeriet 
har nu gått vidare till riksdagen. Stats-
rådet har gett två lagförslag gällande 
andra stadiets utbildning. Svenska 
folkpartiets ordförande, undervis-
ningsminister Anders Adlercreutz 
gläds åt att andra stadiets utbildningar 
nu ännu bättre kan motsvara behoven 
som finns.

Vårt samhälle behöver kunnig och 
motiverad arbetskraft. Nu görs änd-

ringar i finansieringsmodellen för 
yrkesutbildningen.

– Vår utbildning ska skapa de bästa 
möjliga förutsättningarna för alla att 
delta i arbetslivet. De reformer som 
nu görs möjliggör på ett bättre sätt att 
man kan slutföra sina studier, börja 
jobba eller smidigt övergå till fortsatta 
studier, säger Adlercreutz.

Inom yrkesutbildningen inleds även 
ett åttaårigt försök med syfte att skapa 
flexibilitet för anordnarna så att de 
snabbare ska kunna svara mot det lo-
kala eller regionala behovet av utbildad 
arbetskraft. Till försöket som inleds i  
januari 2026 väljs maximalt 40 utbild-
ningsanordnare. 

– Vi vill att utbildningsutbudet bättre 
ska svara mot arbetsmarknadens be-
hov. De som deltar i försöket får friare 
händer att ordna de flesta yrkesinrik-
tade examina. När företagens behov 
på det här sättet bättre kan tillgodoses 
skapas tillväxt, sysselsättning och 
välstånd. Vid behov kan utbildning ock-
så ordnas på engelska, säger Anders 
Adlercreutz

Stödet för lärande ändras också inom 
såväl yrkes- som gymnasieutbildning-
en. Stödkedjan förenhetligas från små-
barnspedagogiken till andra stadiet

– Vi förnyar både strukturen och 
finansieringen och riktar mera medel 
till stödet. Att få rätt stöd i rätt tid är 
väsentligt för att alla unga ska hitta en 
väg framåt, understryker Adlercreutz. 

När det gäller gymasieutbildningen 
görs förändringar så att också andra 
färdigheter än de rent akademiska 
uppmärksammas. Vidare möjliggörs  
att man kan avlägga studentexamen på 
engelska, enligt strikt avgränsade kri-
terier. Finansieringsgrunderna revide-
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ras också inom gymnasieutbildningen.
– Vi genomför alltså flera länge 

efterlängtade reformer. Alla ämnen är 
viktiga, oberoende av om det är fråga 
om läs-, konst- eller färdighetsäm-
nen. Hädanefter ska man också kunna 
avlägga ett studentprov i ett konst- och 
färdighetsämne inom bildkonst, gym-
nastik och musik, säger Adlercreutz. 

Ramieza Mahdi: Vi behöver noga 
överväga vad som centraliseras 
och varför
18.10.2024

Vården står inför en alltmer pressad si-
tuation i takt med att centraliseringen 
ökar och resurserna stramas åt. SFP:s 
vice ordförande Ramieza Mahdi påpe-
kar att personalbristen och de osäkra 
anställningarna samt de tuffa ned-
skärningarna hotar att försämra både 
vårdkvaliteten och arbetsmiljön för 
vårdpersonalen. Mahdi ser även med 
oro på förslagen om att minska vården 
för kvinnor i Nyland och hon anser det 
som oacceptabelt.

– Jag ser det som ytterst viktigt att 
vi nu ser till att vi får ekonomin i skick 
i välfärdsområdena. Endast då kan 
vi skapa arbetsro för personalen men 
även göra tilläggssatsningar där de 
behövs, säger Mahdi.

–  Många upplever idag att de beslut 
som tas inte speglar de verkliga beho-
ven. Vi kan inte godkänna de planer om 
nedskärningar inom kvinnohälsan som 
finns i Nyland. Här ser jag en felpriori-
tering.

Mahdi är speciellt orolig för den våg 
över centralisering som nu görs på 
grund av den bristfälliga finansieringen 

inom välfärdsområdena. Hon anser att 
man noggrant bör överväga vad som 
centraliseras och varför.

– Långa avstånd och osäkerheten som 
ökar bland patienterna, i och med cen-
traliseringen, är inte hållbart. Digitala 
och mobila tjänster tror jag att skapar 
ett tilläggsvärde. Men, dessa ersättan-
de tjänster bör vara i bruk, innan vi 
lägger ner befintlig verksamhet, säger 
Mahdi.

Ramieza Mahdi påpekar att vi  inte 
kan fortsätta rikta sparkrav på vården 
utan att ifrågasätta den. Nu ska vi se 
till att vårdpersonalen har de resurser 
och förutsättningar de behöver för att 
ge alla den vård de förtjänar, särskilt 
de äldre och mest sårbara, säger Mah-
di.

Ingo: Österbotten mittpunkt i 
förvaltningsutskottets utlåtande 
om utrikes- och säkerhetspolitiska 
redogörelsen
19.10.2024

Riksdagens förvaltningsutskott god-
kände i fredags sitt utlåtande om 
statsrådets utrikes- och säkerhetspoli-
tiska redogörelsen. Självförsörjningen, 
kvarkenområdet och det nordiska sam-
arbetet har en stark roll i utlåtandet. 
Svenska riksdagsgruppens represen-
tant i utskottet Christoffer Ingo är nöjd 
med betoningarna från utskottet.

– I stycket om försörjningsberedskap 
lyfer vårt utskott enhälligt behovet att 
främja transportförbindelser mellan 
Norge och Finland via Sverige i enlig-
het med regeringsprogrammet över 
kvarken. Under våra sakkunnighöran-
den blev det mycket tydligt att både de 
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öst – västliga förbindelserna ur såväl 
civilt som militärt perspektiv behöver 
stärkas.

Centralt för att trygga samhällets to-
talförsvar nämns i utlåtandet vikten av 
hög självförsörjning på energi, material 
till sjukvården och livsmedel.

– Säker energiöverföring, ökad ener-
giproduktion, ett konkurrenskraftigt 
lantbruk och en stabil livsmedelsin-
dustri tillsammans med tillgång till 
läkemedel och sjukvårdsmaterial utgör 
stommen i modernt civilförsvar. Då 
man börjar se mer detaljerat och objek-
tivt på dom här frågorna blir det tydligt 
var arbetet måste börja och Österbot-
ten är mittpunkten, säger Ingo

Henriksson: En starkare inre 
marknad och mindre byråkrati
22.10.2024 

En stark inre marknad behövs för att vi 
ska kunna skapa en hållbar framtid och 
förbättra välfärden för alla EU-med-
borgare. Samtidigt måste faktorer 
som hindrar tillväxt avskaffas, säger 
Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henriksson (SFP / Renew Europe).

– Vi har alla möjligheter att lyckas 
med att skapa en hållbar framtid och 
stärka välfärden för alla EU-medborg-
are. Vi måste nu göra rätt saker för att 
genomföra den gröna omställningen, ta 
till vara digitaliseringens fulla potenti-
al och stärka den europeiska försvars-
industrin, säger Henriksson.

– För det behöver vi en stark inre 
marknad som främjar vår konkurrens-
kraft. Vi behöver kunnig arbetskraft, 
satsningar på forskning och innova-
tion och utbildning i världsklass. Vi 

behöver rättvisa regler för statsstöd 
och en fungerande kapitalmarknad. Vi 
behöver rikta resurser till spetstekno-
logier som AI och kvantdatorer samt 
bli bättre på att kommersialisera de 
innovationer som vi tar fram, konstate-
rar Henriksson. 

Henriksson betonade behovet av att 
stärka den inre marknaden i sitt tal 
under Europaparlamentets pågående 
session i Strasbourg. Hon förde också 
fram att de faktorer som hindrar till-
växt måste bort. 

– Både mindre och större företag ska 
sporras, inte fastna i byråkratidjung-
eln. Nu handlar det om att hitta gemen-
sam vilja – jag hoppas att vi har den, 
avslutar Henriksson.

Ingo: Europa måste öka 
vapenproduktionen och slopa 
restriktioner som begränsar 
Ukraina
22.10.2024 

Riksdagen debatterade idag statsrådets 
redogörelse om Finlands deltagande i 
Europeiska unionens uppdrag för mi-
litärt bistånd till Ukraina (EUMAM). 
Svenska riksdagsgruppens gruppanfö-
rande hölls av riksdagsledamot Chris-
toffer Ingo, där han betonade vikten av 
fortsatt militärt stöd till Ukraina, en 
ökad vapenproduktion och slopandet 
av restriktionerna för vapenanvänd-
ningen inom internationella avtalens 
ramar.

Rysslands brutala anfallskrig har 
pågått redan i över två och ett halvt år. 
Folkrätten och den humanitära rätten 
har för länge sedan fått gett vika för 
sexuellt våld och andra hänsynslösa 
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krigsbrott. Finland stöder orubbat och 
enat Ukrainas kamp för frihet.

– Det enda alternativet för oss är 
att Ukraina segrar. Ukrainas kamp 
handlar om hela Europas säkerhet och 
framtid, om mänskliga rättigheter och 
om demokratin, betonar Ingo.

Finland har redan levererat 24 
försvarsmaterielpaket till Ukraina 
och understryker vikten av att hela 
EU ökar sin produktion av vapen och 
ammunition. I kampen om Ukrainas 
frihet behövs vapen som kan slå ut 
anfallarens kritiska system, även på 
andra sidan gränsen. Finland har inte 
lagt restriktioner på de vapen som 
ingått i försvarsmaterielpaketen, och 
denna linje ska fortsätta.

– Vi yrkar på att de övriga västlän-
derna ser över sina beslut om att kraf-
tigt begränsa användningen av vissa 
vapen. Ukraina ska ha möjligheten att 
försvara sitt land och suveränitet, och 
då behöver vi lätta på restriktionerna 
och sträva efter ett snabbt slut på kri-
get, avslutar Ingo.

Undervisningsminister 
Adlercreutz: Skolan är till för att 
man ska lära sig och umgås, inte 
sitta och stirra på en skärm
28.10.2024

Även om många skolor idag på frivillig 
väg i sambarbete med eleverna har 
kunnat begränsa användningen av 
mobiltelefoner under skoltid så har ett 
klart stöd i lagstiftningen för det här 
saknats. Nu justeras lagen så att det 
här blir möjligt.

– Under lektionstid ska man inte sitta 
och stirra på sin mobiltelefon. Visst 

kan telefoner användas i undervisning-
en, det är en sak, men utöver det hör 
mobiltelefoner inte hemma i klassrum-
met, säger SFP:s ordförande, undervis-
ningsminister Anders Adlercreutz.  

– Mobiltelefonerna tar idag upp en 
för stor del av ungas, och också många 
vuxnas, vardag. Speciellt i skolan be-
höver vi ha klara regler för vad som är 
acceptabelt, säger Adlercreutz. Lag-
stiftningen har fallit efter verkligheten, 
men nu åtgärdar vi det här.

Inlärningsresultaten i den finländska 
skolan går åt fel håll. Läsningen har 
blivit sämre, och forskning visar att 
en del av orsaken kan härledas till en 
överanvändning av mobiltelefoner. 

– När information fladdrar förbi och 
tiden man engagerar sig med en sak är 
några sekunder, så förlorar man till sist 
förmågan att koncentrera sig och ta till 
sig kunskap, säger Adlercreutz. 

– Skolan är också till för att man ska 
lära sig att hantera sociala situationer 
och umgås med andra. Det gör man inte 
om man sitter och stirrar på en telefon, 
säger Adlercreutz.

Anders Adlercreutz har presenterat 
ett lagförslag som innebär att använd-
ningen av mobiltelefoner i skolorna 
begränsas. Lagförslaget är nu ute på 
utlåtanderunda. Om allt går som plane-
rat kan lagen träda i kraft inför läsåret 
som börjar hösten 2025.
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Löfström ställer skriftligt spörsmål 
angående Migrationsverkets 
svenskspråkiga service
29.10.2024

Tidningen Hufvudstadsbladet rappor-
terade igår om ett fall där en person 
som ville göra medborgarskapsinter-
vjun om finländskt medborgarskap inte 
kunde göra den på svenska på grund av 
bristande svenskakunskaper hos den 
ansvariga tjänstemannen på Migra-
tionsverket.

– Finland är ett tvåspråkigt land och 
lagen är entydig på att de här proces-
serna också kan och ska kunna göras 
på svenska. Därför är det viktigt att 
Migrationsverket granskar och ser 
över sina processer så att sådana här 
fall, som uppenbarligen inte varit det 
enda, inte uppkommer, säger riksdags-
ledamot och svenska riksdagsgruppens 
första vice ordförande Mats Löfström.

Löfström lämnar idag in ett skriftligt 
spörsmål till inrikesministern angå-
ende hur inrikesministeriet kommer 
diskutera med Migrationsverket om 
hur processerna säkerställs för att den 
här typens fall inte ska kunna inträffa, 
samt också hur man över lag säker-
ställer den svenskspråkiga servicen i 
myndigheten.

– Regeringsprogrammet slår fast 
vikten av integration på svenska i 
Finland. Det är något som redan sker 
på flera håll i landet och på Åland är 
integrationen helt och hållet på svens-
ka där en medborgarskapsprocess 
med Migrationsverket sedan kommer 
gå på svenska. Det är viktigt att på ett 
nationellt kunna tillgodose det och då 
brister uppmärksammas är det viktigt 

att se över rutinerna så att de rättas till 
och fungerar så som lagen förutsätter, 
säger Löfström.

Adlercreutz på Nordiska rådets 
session i Reykjavik: Norden visar 
väg i en utmanande tid
31.10.2024

Nordiska rådet samlades till sin årliga 
session 28–31.10 2024 i Reykjavik på 
Island. I sessionen deltog 87 parlamen-
tariker från hela Norden, och ministrar 
från de nordiska ländernas regering-
ar. Under 2024 fungerar Sverige som 
ordförandeland för Nordiska minis-
terrådet, Finland och Åland tar över 
ordförandeskapet vid årsskiftet. Mötet 
besöktes i år av Ukrainas president 
Volodymyr Zelenskyj och den belaru-
siska ledaren i exil, Svjatlana Tsicha-
nouskaja.

– Nu är alla nordiska länder medlem-
mar i NATO, vilket gör att vi kan disku-
tera tydligare om utrikes- och säker-
hetspolitik. Även om beslut som berör 
det fattas i andra organ så erbjuder 
Nordiska rådet en bra plattform för 
att utbyta tankar om hur vi i Norden 
uppfattar omvärlden, säger Svenska 
folkpartiets ordförande Anders Adler-
creutz, som under mötet deltog både 
som nordisk samarbetsminister samt 
vikarierade utrikesminister Valtonen, 
som befinner sig på statsbesök i Kina.

– I en värld som präglas av desin-
formation och hybridpåverkan är den 
nordiska modellen ett starkt exempel 
på hur samhällen kan stå emot yttre 
påverkan, säger Adlercreutz. Norden 
präglas av förtroende, jämställdhet, 
starka institutioner och en stark be-
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redskap, som har sin grund i en god 
utbildning.

– Norden ska vara världens mest 
integrerade och hållbara region. Vi har 
möjlighet att förbättra vårt interna 
samarbete och dessutom visa på hur 
demokratiska länder kan komma när-
mare varandra, säger Adlercreutz.

Ukrainas president Volodymyr Ze-
lenskyj höll ett uppskattat anförande 
under mötet.

– President Zelenskyj tackade för 
det starka stöd Norden har gett Ukrai-
na, men vädjade om fortsatt hjälp. 
Ukraina ska givetvis kunna använda 
de vapen och det materiel vi gett dem 
utan begränsningar – det var mitt klara 
budskap, säger Adlercreutz. Arbetet 
med att få resten av Europa att hjälpa 
på samma nivå vi gjort i Norden och 
Baltikum måste fortsätta. 

Undervisningsminister 
Adlercreutz i Brasilien:  
Utbildning är nyckeln  
till jämlikhet
02.11.2024

SFP:s ordförande, undervisningsmi-
nister Anders Adlercreutz deltog i 
Unescos globala möte för undervis-
ningsministrar i Fortaleza, Brasilien 
31.10-1.11.2024. Unesco ansvarar för 
koordineringen och uppföljningen av 
FN:s Agenda 2030-målsättning som 
gäller utbildning, och mötets syfte var 
att granska åtgärder som behövs för att 
uppnå målsättningen.

– Tillgång till skola och utbildning är 
en global  framtidsfråga. Fortfarande 
har ca 250 miljoner barn och unga inte 
möjlighet att gå i skola. Finland har en 

stark internationell profil i utbildnings-
frågor och det är viktigt att vi aktivt 
fortsätter med att främja temat på 
global nivå och i vårt biståndsarbete. 
Tillgången till skola och utbildning är 
en av de mest centrala byggstenarna i 
ett jämlikt och framgångsrikt samhäl-
le, säger Adlercreutz.

Utöver bilaterala möten med repre-
sentanter från bland annat Brasilien, 
Peru, Chile, Ukraina, USA och Kina re-
presenterade Adlercreutz även Finland 
i två paneler som berörde småbarnspe-
dagogik och inlärning samt läraryrket 
och dess uppskattning. 

– För att Agenda 2030-målsättningen 
om att alla ska ha tillgång till en lärstig 
från småbarnspedagogik till andra sta-
diet behövs ca 50 miljoner fler lärare 
på global nivå. I Finland uppskattas 
våra lärare och yrket är attraktivt, 
men så är det tyvärr inte på alla håll 
i världen. Här kan vi dela med oss av 
våra erfarenheter. En annan sak som 
väcker mycket intresse är vårt system 
med avgiftsfri skolmat av hög kvalitet. 
Något som för oss är självklart – men 
som sannerligen inte är en självklarhet 
globalt, säger Adlercreutz.

Unescos Global Education Meeting 
arrangerades i Fortaleza, Brasilien 
den 31 oktober till den 1 november i 
anslutning till G20-mötet för undervis-
ningsministrar.
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Wickström på Svenska 
dagen festen i Kouvola: 
Nationalspråknämndernas roll 
måste stärkas i välfärdsområdena 
för att trygga servicen på svenska
03.11.2024

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström anser att nationalsprksnämn-
dernas möjligheter att påverka väl-
färdsområdenas beslut måste stärkas. 
Wickström är orolig för att beslut i väl-
färdsområdena angående förändringar 
i servicenätverket och annan service 
inte innehåller tillräckliga utredningar 
om språkliga konsekvenser.

– Trots att vi har nationalspråk-
snämnder och annan lag som kräver att 
svenska servicen ska fungera finns det 
stora brister i den i verkligheten. Jag 
anser att nationalspråknämndernas 
roll ska ses över och deras möjligheter 
att ingripa i service som inte ordnas 
på svenska, stärks. Därtill måste vi se 
över samarbetet mellan de tvåspråkiga 
välfärdsområdena. Det är än oklart 
och det föranleder till utmaningar i att 
bevara svenskspråkig service, säger 
Wickström.

Wickström hoppas att man redan un-
der denna regeringsperiod ska utvärde-
ra nationalspråknämndernas roll samt 
arbetsfördelningen mellan de tvåsprå-
kiga välfärdsområdena. Likaså efterly-
ser han att regeringen ska ta vidare den 
tanke som finns i regeringsprogrammet 
om att finansiera specialuppdrag som 
välfärdsområdena har. Enligt Wick-
ström borde Västra Nylands välfärds-
område få finansiering av staten för 
att utveckla svenska tjänsterna i hela 
Finland.

– Service på svenska måste utvecklas 
koncentrerat. Det kräver ekonomiska 
resurser. Ifall staten inte ger öron-
märkta anslag för det finns risken av 
att ingen utveckling sker. Det är inte 
korrekt, säger Wickström.

Wickström deltog i och höll festtalet 
på Svenska dagen festen som ordnades 
i dag i Kouvola. Under festen firade 
man även SFP i Norra Kymmenedalens 
100-årsjubileum.

Mobilmasternas funktion måste 
säkras under strömavbrott
04.11.2024

I fredags 1.11 uppmättes för första 
gången orkanvindar i Finland, vilket 
resulterade i ett kraftigt oväder som 
slog ut elen för många hushåll i Sydväs-
tra Finland. Idrotts- och ungdomsmi-
nister, SFP:s vice ordförande, Sandra 
Bergqvist oroar sig för säkerheten, när 
mobilmaster slutade fungera på fre-
dagskväll.

– Under fredagskvällen och natten 
hade vi ett strömavbrott som varade i 
drygt sex timmar. Det gick ingen nöd 
på oss, eftersom vi var förberedda och 
hade tappat upp vatten färdigt. Ström-
avbrott är inte ovanliga i skärgården, 
säger Bergqvist  

Men efter några timmar slocknade 
även mobilmasten, och förlorade både 
sitt röda varningsljus och hörbarheten 
i mobilnätet. Detta innebär en allvarlig 
säkerhetsrisk, särskilt i en nödsitua-
tion då invånarna måste kunna lita på 
att kunna nå nödcentralen. 

– Att telefonsamtal inte går igenom 
är allvarligt. I nödsituationer behöver 
man kunna förlita sig på att mobilmas-
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ten fungerar och att man snabbt kan 
nå nödcentralen. Stormar kan leda till 
oförutsedda situationer som kräver 
tillkallande av hjälp. Då måste hörbar-
heten fungera, säger Bergqvist. 

Bergqvist påpekar att även om enskil-
da hushåll kan förbereda sig med mat 
och vatten inför extrema väder, behövs 
också åtgärder för att stärka infra-
strukturen. För att undvika liknande 
situationer i framtiden behöver man 
undersöka hur man kan säkerställa 
mobilmasternas funktion även vid 
längre strömavbrott.

”Se över nationalspråks-
nämndernas roll i tryggandet av 
vården på svenska” uppmanar 
ledamöterna Wickström, 
Ollikainen, Ingo och Norrback
06.11.2024

Ledamöterna Henrik Wickström, 
Anders Norrback, Christoffer Ingo och 
Mikko Ollikainen (SFP) lämnade idag 
in ett skriftligt spörsmål till riksdagens 
talman. Spörsmålet är riktat till social- 
och hälsovårdsminister Kaisa Juuso. 
Undertecknarna frågar hur social- och 
hälsovårdsministeriet ska trygga den 
svenska vården i Finland, samt om 
nationalspråksnämndernas roll bör 
stärkas i förverkligandet av detta.

Idag firas svenska dagen, som upp-
märksammar vårt lands tvåspråkighet. 
Ledamöterna för SFP vill lyfta fram 
alla finländares möjlighet att få vård 
på svenska. Nu får ledamöterna höra 
alarmerande signaler om hur servicen 
på svenska är bristfällig vilket får dem 
att reagera.

– Att få vård på svenska är otroligt 

viktigt för den svenskspråkiga befolk-
ningen i vårt land. Jag får tyvärr dagli-
gen ta del av historier via olika medier 
som påvisar att den svenska servicen 
inte alltid fungerar som den ska. Där-
för vill jag vill vi fråga minister Juuso 
ifall hennes ministerium kommer ta till 
åtgärder för att stärka nationalspråk-
snämndernas roll, samt finansiera både 
Västra Nyland och Egentliga Finlands 
välfärdsområdens specialuppdrag då 
det kommer till vård på svenska, säger 
Wickström.

– Att få vård när vi behöver den är en 
grundläggande rättighet, men att få den 
på vårt eget modersmål, känslospråket, 
är avgörande för att känna trygghet 
och förståelse. I Finland, ett land med 
två nationalspråk, ska alla känna sig 
trygga i att vården finns tillgänglig på 
det egna modersmålet. Här finns rum 
för förbättring, säger Ollikainen.

– För att garantera den svenskspråki-
ga servicen inom vården är det viktigt 
att vi utbildar tillräckligt med vård-
personal som har sådana kunskaper i 
svenska, att de kan serva på svenska. 
Det är avgörande för att trygga en jäm-
lik och respektfull vård där patienten 
kan kommunicera och bli förstådd på 
sitt eget modersmål, säger Norrback.

– Ingen ska behöva kämpa för att 
få service på sitt eget modersmål. Nu 
behöver regeringsprogrammets åtgär-
der för att stärka svenskans ställning 
i Finland prioriteras och verkställas, 
säger Ingo.
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Anders Norrback återvald till 
ordförande för Centralförbundet  
i Fiskerihushållning
12.11.2024

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP) har återvalts till ordförande för 
Centralförbundet för Fiskerihushåll-
ning vid förbundets representantmöte i 
Helsingfors den 11.11.2024.

Centralförbundet för Fiskerihushåll-
ning är en riksomfattande tvåsprå-
kig centralorganisation som främjar 
och utvecklar fiskerihushållningen i 
Finland. Som medlemmar har central-
förbundet 21 regionala fiskerihushåll-
ningscentraler och fiskarförbund samt 
tre andra sammanslutningar. Förbun-
det strävar efter att alla fiskare och 
konsumenter ska kunna njuta av ren, 
inhemsk fisk av hög kvalitet och natur-
upplevelser i samband med fisket.

Norrback är tacksam för förtroendet, 
och ser framemot att fortsätta arbetet 
för fiskerihushållningen i Finland. Ord-
förandes mandatperioden är tre år. 

– Jag ser fram emot att fortsätta 
arbetet för att stärka fiskerinäringen 
och möta de utmaningar som påverkar 
branschen. Speciellt bekymrad är jag 
över rovdjurstrycket från skarv och 
säl, som jag ser som de främsta hoten 
mot ett hållbart fiske och levande kust-
samhällen. För att skydda våra fiskbe-
stånd och stötta våra kustfiskare anser 
jag att det är avgörande att vi tar dessa 
problem på allvar. 

Norrback lyfter också fram vikten av 
att respektera äganderätten.

– Jag ser även ett behov av att stärka 
äganderätten kopplat till våra vatten-
områden. Det är viktigt att de som äger 

och förvaltar dessa områden har till-
räckliga möjligheter att själva påverka 
förvaltningen av resurserna för att 
kunna vidta nödvändiga åtgärder och 
därmed bidra till en långsiktigt hållbar 
utveckling. Genom att ge vattenägare 
större inflytande kan vi bättre bevara 
ekosystemens balans och skydda fisket 
för kommande generationer.

Henriksson på Virkkunens 
hörande: Vi måste göra mera  
för att stärka Europas försvar  
och säkerhet!
12.11.2024

– Putins anfallskrig i Ukraina har 
understrukit behovet av att förstärka 
Europas försvar. Därför behöver vi en 
konkurrenskraftig europeisk försvars-
industri som kan förse oss med det 
materiel vi behöver. Alla medlemslän-
der måste göra mera och vi måste göra 
mera tillsammans i EU, säger Europa-
parlamentariker och Renew Europes 
vice ordförande Anna-Maja Henriks-
son.

Finlands kommissionärskandidat 
Henna Virkkunen hördes sent på tisdag 
kväll i tre timmar i Europaparlamen-
tet. Henriksson ställde Virkkunen frå-
gor om konkreta åtgärder för att stärka 
Europas säkerhet. Virkkunen föreslås 
få ansvar för teknologisk suveränitet, 
säkerhet och demokrati i den nya kom-
missionen. Hon föreslås också bli vice 
ordförande i kommissionen, med brett 
koordineringsansvar för bland annat 
säkerhetsfrågor. Virkkunens portfölj 
är därmed central för att stärka Eu-
ropas försvarsindustri, eftersom den 
litauiska försvarskommissionärskandi-
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daten Andrius Kubilius ska rapportera 
till Virkkunen.

 – Hur planerar du att samarbeta med 
kommissionärskandidat Kubilius för 
att skapa en inre marknad för försvars-
materiel, som stärker den europeiska 
försvarsindustrins konkurrenskraft, 
stärker medlemsstaternas försvar och 
hjälper oss att förse Ukraina med det 
materiel som behövs? Och hur ska ni 
säkerställa att små och medelstora 
företag har möjligheter att verka på 
den inre försvarsmarknaden? frågade 
Henriksson Virkkunen.

Henriksson är nöjd över Virkkunens 
föreslagna portfölj och över att det 
finländska totalförsvarstänket nu får 
stor uppmärksamhet i EU. President 
Sauli Niinistö publicerade nyligen sin 
rapport om att stärka EU:s beredskap. 
Henriksson uppmanar nästa kommissi-
on att snabbt skrida från ord till hand-
ling för att stärka beredskapen.

– Hur kommer ni i ert arbete att ta i 
beaktande rekommendationerna i pre-
sident Niinistös rapport? ville Henriks-
son också veta av Virkkunen. 

Parlamentet röstar om förslaget till 
ny kommission som en helhet senare 
i november. Avsikten är att den nya 
kommissionen ska kunna inleda sitt 
arbete från början av december.

Norrback: Bonden behövs
13.11.2024

Riksdagen beslöt i plenum 12.11.2024 
att göra projektet ”Ta hand om bonden” 
till en bestående verksamhetsmodell 
för stöd till lantbruksföretagare. Riks-
dagsledamot Anders Norrback (SFP) 
har aktivt arbetat för frågan både i 

regeringshandlingarna och i jord- och 
skogsbruksutskottet.

– Det här är frukten av våra för-
handlingar och en fråga jag har sett 
som avgörande för jordbrukarnas 
arbetsförmåga och välmående. Många 
lantbruksföretagare står inför stora ut-
maningar och upplever ökad stress och 
belastning. Därför är det viktigt att vi 
nu säkerställer ett permanent stöd till 
dessa hängivna människor som arbetar 
för vår matproduktion och landsbyg-
dens framtid, säger Norrback.

Lagen innebär att nya tjänster för 
tidigt stöd införs i lantbruksföretagar-
nas pensionslag. Dessa tjänster, som 
kommer att organiseras av Lantbruks-
företagarnas pensionsanstalt, omfattar 
rådgivning, handledning, samt möj-
lighet att tillhandahålla professionellt 
stöd för mental hälsa och välbefinnan-
de. Genom modellen säkerställs även 
att staten tar ansvar för att täcka kost-
naderna, vilket ger långsiktig stabilitet 
och trygghet för lantbruksföretagarna.

Projektet ”Ta hand om bonden” har 
redan fått ett varmt mottagande och 
positiva respons från lantbrukssamhäl-
let. Den nya permanenta modellen ska 
stärka stödet för lantbruksföretagarna 
och bidra till att förlänga deras arbets-
liv, motverka arbetsrelaterad ohälsa 
och på lång sikt främja hela samhällets 
försörjningstrygghet.

– Vi har kompetenta människor inom 
jordbruket, och med rätt stöd kan de 
fortsätta att göra ett ovärderligt arbete 
för oss alla. Det är därför ett viktigt 
steg att göra projektet permanent, till-
lägger Norrback.

Den nya lagen är en del av regering-
ens övergripande strategi att stödja 
Finlands självförsörjningsförmåga 
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och primärproduktion, och bidrar till 
en mer hållbar framtid för Finlands 
jordbruk. Lagen avses träda i kraft 
1.12.2024.

Andersson: Finland ska vara en 
proaktiv aktör inom Nato
13.11.2024

På tisdagens diskuterade riksdagen 
Statsrådets redogörelse om Försvars-
maktens deltagande i uppgifter i Natos 
kollektiva försvar i fredstid 2025. 
Gruppordförande Otto Andersson 
framförde Svenska riksdagsgruppens 
gruppanförande.

Andersson understryker vikten att 
i alla lägen kunna trygga vårt fos-
terlands försvar och säkerhet. Med 
anledning av Finlands förändrade ut-
rikes- och säkerhetspolitiska omvärld 
och Rysslands brutala och hänsynslösa 
krig i Ukraina, blir det än mer avgö-
rande för Finland att kunna säkerställa 
sitt nationella försvar. 

– Uppgifterna i Natos kollektiva 
försvar i fredstid är en grundpelare 
för Nato och en viktig del av medlems-
ländernas verksamhet inom alliansen. 
Medlemsländernas aktiva deltagande 
visar enighet och har stor betydelse för 
Natos avskräckande effekt. I fredstida 
uppgifter inom det kollektiva försva-
ret deltar nästan alla medlemsländer, 
antingen genom bidrag eller rotation. 
Det är alldeles klart att Finland nu 
som Nato-medlem aktivt ska delta i den 
fredstida verksamheten och bära det 
gemensamma ansvaret som en av de 
allierade, säger Andersson. 

Andersson betonar att deltagande i 
den fredstida verksamheten ger både 

viktig erfarenhet för Finlands för-
svarsmakt och personalen samt att 
Finland kan också genom sitt deltagan-
de bidra med nya tankar till de övriga 
medlemsländernas nationella försvar. 

I talet lyfter Andersson upp den 
framskjutna arménärvaron som ska 
etableras i Finland. 

– Den framskjutna närvaron i Fin-
land kommer i kombination med vår 
egen starka försvarsförmåga att skapa 
en stark avskräcknings- och försvar-
helhet. Det är ytterst glädjande att 
Sverige meddelat sitt intresse att vara 
så kallad ramnation i denna framskjut-
na närvaro. Detta fördjupar ytterligare 
det redan mycket intensiva försvars-
samarbetet mellan Sverige och Fin-
land, säger Andersson.

Wickström: Social- och 
hälsovårdsministeriet måste ta 
upp behandlingen av Lojo bb:s 
personal med HUS
14.11.2024

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) vill att Social- och hälsovårds-
ministeriet ska gå igenom med HUS 
hur de behandlat personalen på Lojo 
förlossningsavdelning (Lojo bb). I of-
fentligheten har det cirkulerat uppgif-
ter om att personalen på Lojo bb inte är 
medvetna om var de kommer att arbeta 
efter att enheten stängs.

– Det är fruktansvärt att läsa om hur 
HUS behandlar sin personal på Lojo 
förlossningsavdelning. Först stänger 
man enheten, sedan meddelar man om 
att bb stängs tidigare och nu vet man 
inte var man ska arbeta. Allt sker på 
kort varsel och bakom lyckta dörrar. 
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Det här är fruktansvärt dålig personal-
politik, säger Wickström. 

 Wickström anser att dylika exem-
pel tär på förtroendet till vårdsektorn 
och intresset för unga att arbeta inom 
den. Wickström kräver att Social- och 
hälsovårdsministeriet tar upp fallet 
angående personalen på Lojo bb i sam-
band med att ministeriet träffar HUS 
representanter.

– Det är viktigt att signalera att så 
här får man inte behandla personal. 
HUS agerande förvärrar bilden av 
vårdsektorn vilket gör att det är svå-
rare att få personal till branschen. Det 
är även emot målsättningarna i reger-
ingsprogrammet om att främja arbets-
välmåendet inom vårdsektorn. Därför 
är det viktigt att ministeriet ber om 
en utredning av HUS angående fallet, 
säger Wickström 

Henriksson: Niinistös rapport en 
väckarklocka för EU!
14.11.2024

– Vi lever i en kritisk tid och det är nöd-
vändigt att vara beredd på alla tänk-
bara scenarier, också dem man anser 
osannolika, sade Europaparlamenta-
riker, Renew Europes vice ordförande 
Anna-Maja Henriksson under sessio-
nen i Europaparlamentet idag.

Henriksson höll ett anförande då 
president Sauli Niinistö presenterade 
sin rapport om att stärka EU:s bered-
skap för Europaparlamentet. Henriks-
son tackade president Niinistö för en 
värdefull rapport och konstaterade att 
den gärna nu får fungera som en väck-
arklocka för EU. 

– Rapporten visar att vi i Europa har 

mycket vi kan göra för att stärka våra 
samhällens förmåga att möta olika 
typer av kriser. Vi behöver agera nu. Vi 
måste stärka EU:s beredskap, fortsatte 
Henriksson. 

Henriksson konstaterade att bered-
skap på bred front handlar om alla 
aktörers betydelse – från individen, 
företagen, lokala och civila aktörer – 
till försvarsmakten.

– Relevant information måste delas 
snabbare mellan medlemsländerna och 
EU. Totalförsvarstänket, att hela sam-
hället ska vara förberett på olika typer 
av kriser, är viktigt. Det är klokt att 
vara beredd också på det osannolika, 
och det ska vi vara i EU, sade Henriks-
son.

Borgarsdóttir Sandelin: Slut på 
snödumpning i havet
14.11.2024

SFP:s vice ordförande Silja Borgarsdót-
tir Sandelin gläder sig över beslutet att 
förbjuda snödumpning i havet. Statsrå-
det har idag godkänt en proposition till 
riksdagen som föreslår att utstjälpning 
av snö i havet förbjuds. Snödumpning i 
havet har inte tidigare funnits i lag-
stiftningen och bland annat Helsingfors 
stad har därför under snörika vintrar 
dumpat snö i havet.

– Ändringen kring snödumpning 
minskar på nedskräpningen av 
havsmiljön. Östersjöns tillstånd har 
redan länge varit oroväckande och 
Östersjöns övergödning är ett stort 
problem. Även vi finländare bär an-
svar för havets belastning och vi måste 
därför med konkreta åtgärder förbättra 
vattnets kvalitet, den underjordiska 
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havsmiljöns mångfald och allmänt 
havets välmående på alla områden. Ett 
slut på snödumpningen i havet är ett 
steg för en renare Östersjö, säger SFP:s 
vice ordförande och Helsingfors stads-
fullmäktigeledamot Silja Borgarsdóttir 
Sandelin.

Ändringarna kring utstjälpning av 
snö i havet träder i kraft tre år efter 
lagens ikraftträdande. 

– Statsrådets beslut är mycket väl-
kommet, även om jag hade hoppats 
på att ändringarna skulle ha trätt i 
kraft tidigare. Redan 2019 hade jag en 
stadsfullmäktigemotion om att staden 
skulle sluta dumpa snö i havet och även 
om motionen godkändes av stadsfull-
mäktige har snödumpningen tyvärr 
fortsatt. Nu har Helsingfors stad ett 
klart slutdatum och alla förutsättning-
ar att utveckla fungerande alternativa 
tillvägagångssätt, säger Borgarsdóttir 
Sandelin.

Adlercreutz: Finland stöder 
Ukraina på vägen mot EU och 
NATO
19.11.2024 

Idag, den 19 november 2024, har det 
gått 1000 dagar sedan Ryssland inledde 
sin fullskaliga invasion av Ukraina.

– Finlands stöd till Ukraina fortsät-
ter, både genom materiel till försvaret 
av Ukraina, och genom ett kontinuer-
ligt stöd till civilsamhället, säger SFP:s 
ordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz.

– Då det idag gått 1000 dagar sen den 
fullskaliga invasionen ska vi samtidigt 
minnas att Rysslands krigsföring mot 
Ukraina pågått flera år innan dess, 

säger Adlercreutz.
– Den olagliga annekteringen av 

Krim, och soldaterna utan beteckning-
ar på uniformerna som Ryssland sände 
in i Donbass var grova kränkningar av 
folkrätten och de internationella avtal 
som också binder Ryssland.

– Nu är det dags för Ryssland att 
marschera hem igen, kriget måste få ett 
slut på Ukrainas villkor, säger Adler-
creutz. 

Ukraina har trots kriget genomfört 
betydande reformer när det gäller 
rättsstaten, rättssystemet, lagstift-
ningen och öppenheten. Man har också 
påbörjat en reform av skolsystemet 
med finländsk hjälp.

– Ukraina behöver få påbörja upp-
byggnaden av allt Ryssland förstört 
utan oro över att missiler regnar ner 
varje natt. Finland stöder Ukraina nu, 
och framöver på vägen mot EU och 
NATO, säger Adlercreutz.

Wickström: Husläkarmodellen  
går framåt
19.11.2024

Regeringen har inlett arbetet med ett 
program för att främja ibruktagandet 
av husläkarmodellen. I flera välfärds-
områden finns redan olika former av 
försök gällande husläkarmodellen. 
Bland annat i Västra Nylands välfärds-
område finns en egenföretagarmo-
dell som ska köra igång inom en snar 
framtid i Esbo. SFP:s riksdagsledamot 
Henrik Wickström välkomnar diskus-
sionen om husläkarmodellen.

– Inom SFP har vi lyft fram behovet 
av att grundligt utreda ibruktagandet 
av husläkarmodellen. Kontinuiteten 
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inom vården är viktigt och ur klientens 
synvinkel skulle det skapa trygghet att 
ha en och samma läkare. Det är bra att 
vi nu utreder förutsättningarna för en 
mer etablerad husläkarmodell i Fin-
land, säger Wickström. 

Wickström konstaterar att detta är 
en resursfråga och säger att det man 
noga måste utreda olika alternativ för 
hur husläkarmodellen kunde organi-
seras på grund av bristen på läkare. 
Intresset att jobba som allmänläkare 
måste också stärkas.

– Det finns fortsättningsvis flera 
frågor att lösa men jag tror att på en 
mindre ort skulle det säkert ur invån-
arnas perspektiv vara välkommet med 
en husläkare. I Norge använder man sig 
av husläkare inom vården. Att ta i bruk 
den här modellen kräver ett nytt tan-
kesätt inom vården samt en diskussion 
om hela vårdsystemet. Samspelet med 
privata sektorn är viktig, eftersom vi 
måste konstant arbeta med att försöka 
undvika användningen av dyra hyrlä-
kare, säger Wickström.

Henriksson satsar på nordiskt 
samarbete i Europaparlamentet
19.11.2024 

Det nordiska samarbetet är oerhört 
viktigt även på EU-nivå, säger Europa-
parlamentariker och Renew Europes 
vice ordförande Anna-Maja Henriks-
son. Hon sammankallade nordiska 
kollegor från Renew Europe till en 
arbetslunch i Europaparlamentet under 
tisdagen.

– Som tidigare minister för nordiskt 
samarbete kändes det viktigt för mig 
att bjuda in Renew Europes samtliga 

Europaparlamentariker från Fin-
land, Sverige och Danmark, och skapa 
möjlighet för oss som representerar 
Norden att diskutera aktuella frågor, 
säger Henriksson. 

Europaparlamentarikerna diskute-
rade såväl säkerhetsfrågor som bland 
annat klimatförändringen och Öster-
sjön, skarven och sälen, infrastruktur 
och förbindelser, utbildningskluster 
och utveckling, gränshinder samt de 
gemensamma nordiska värderingarna. 

– Det nordiska samarbetet på EU-ni-
vå är viktigt för att vi Nordbor ska 
kunna påverka beslutsfattandet i EU. 
Tillsammans kan vi ha en starkare röst 
inom unionen i de frågor där vi har en 
liknande syn, fortsätter Henriksson. 

Europaparlamentarikerna var ense 
om att det goda samarbetet ska fort-
sätta. 

– Vad kan vi göra mer tillsammans? 
Vad kan vi göra mer för våra invånare? 
Tillsammans är vi 10 Europaparla-
mentariker, och vi kan göra skillnad, 
avslutar Henriksson.

Andersson: 1 000 dagars kamp 
för Ukrainas frihet och Europas 
säkerhet
19.11.2024 

På tisdagen fördes en aktualitetsde-
batt i riksdagen om Ukraina, där det 
fullskaliga kriget har pågått i 1 000 da-
gar. Gruppordförande Otto Andersson 
framförde Svenska riksdagsgruppens 
gruppanförande.

Ukraina har lidit i 1 000 dagar under 
Rysslands brutala grymheter och 
krigsbrott, som bryter mot folkrät-
ten och den humanitära rätten. Trots 
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detta har det ukrainska folket tappert 
kämpat för sin frihet, vilket också är en 
kamp för Europas säkerhet, mänskliga 
rättigheter och demokratin.

– Ukrainas sak är vår. Finlands 
stöd för Ukraina fortsätter starkt och 
enat. Ukraina och det ukrainska folket 
behöver få allt stöd de behöver. Såväl 
militärt, ekonomiskt och civilt, säger 
Andersson. 

Andersson lyfter upp i talet att 
Finland hittills har levererat 24 för-
svarsmaterialpaket till Ukraina. Det 
finns inga begränsningar gällande 
användningen av de vapen som Fin-
land donerar till Ukraina, så länge de 
används till självförsvar och i enlighet 
med internationell rätt. Dessutom har 
Finland samarbetat med Ukraina inom 
utbildning, rättsstatens utveckling 
samt energi- och miljösäkerhet. Många 
finländare har också gjort viktiga fri-
villiga insatser.

– Det är glädjande att det här i 
riksdagen hela tiden funnits en bred 
politisk enighet om stödet till Ukraina. 
Detta är tyvärr inte fallit på alla håll 
i Europa. Vi har sett en oroväckande 
utveckling där Putinvänliga krafter på 
ytterkanterna vinner terräng, säger 
Andersson. 

Andersson betonar i sitt tal att en 
eventuell fredslösning måste ske på 
Ukrainas villkor, inte tvärtom. 

– Finland ska fortsätta vår långvariga 
linje – att främja rättigheter för kvin-
nor, flickor, personer med funktions-
nedsättning och sexuella minoriteter, 
avslutar Andersson. 

Våldet mot kvinnor måste 
upphöra
25.11.2024

Idag uppmärksammas den internatio-
nella dagen mot våld mot kvinnor. Att 
förebygga och bekämpa våld mot kvin-
nor är oerhört viktigt, livsviktigt. Idag 
är våld mot kvinnor till ett av Finlands 
största människorättsproblem.

– Det behövs insatser mot våld mot 
kvinnor på alla samhällsnivåer, alla 
har rätt till ett liv fritt från våld. Vi 
behöver se till att trygga lågtröskel-
tjänster för de utsatta och vi behöver se 
till att det finns hjälp att få för de som 
är våldsamma. I arbetet mot våld mot 
kvinnor har vi män ett särskilt stort 
ansvar. Män måste sluta använda våld 
och lära sig hantera sina känslor på 
ett annat vis. Vi behöver arbeta vidare 
med de emotionella färdigheterna. Vi 
män ska också bli bättre på att ingripa, 
till exempel om någon uttrycker sig 
kvinnofientligt, säger Anders Adlercre-
utz, undervisningsminister och ordfö-
rande för Svenska folkpartiet.

Sexuella och könsrelaterade trakas-
serier, våld och hot om våld är vanligt 
förekommande i flickors och kvinnors 
liv, till exempel har hälften av alla 
kvinnor i åldern 16–25 år har upplevt 
fysiskt våld, hot om våld eller sexuellt 
våld

– Ingen ska behöva känna rädsla i det 
offentliga rummet, det egna hemmet 
eller på nätet. Alla har rätt till ett liv 
i trygghet. Vi behöver se till att öka 
kunskapen om våld mot kvinnor och 
förebyggande samt bekämpande av det 
samt skrida till kraftigare åtgärder. 
Ingen föds våldsam och därför behöver 
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vi arbeta med attityderna, vi behöver 
också se över sociala mediers ansvar 
samt porrens inverkan på barn och 
unga. Vidare behöver vi bli bättre på 
att identifiera psykiskt våld. Arbetet 
för en trygg vardag för flickor och 
kvinnor måste göras varje dag, avslu-
tar Anita Westerholm, ordförande för 
Svenska Kvinnoförbundet

Riksväg 25 måste utvecklas – 
Wickström hoppas på  
EU-finansiering för att  
förbättra vägen
26.11.2024 

Idag presenterades en ny rapport av 
Destia som påvisar behovet av att 
förbättra riksväg 25. Rapporten var be-
ställd av kommuner längs med riksväg 
25 samt av näringslivsaktörer. SFP:s 
riksdagsledamot Henrik Wickström 
som är medlem av riksdagens riksväg 
25 nätverk öppnade tillställningen.

–Riksväg 25 har blivit förbisedd av 
satsningar under flera års tid. Mindre 
nödvändiga investeringar har gått 
framåt men vägen är i behov av en mer 
omfattande reparation. Till exempel 
finns det flera farliga ställen vid Mjöl-
bolsta-Svartåområdet i Raseborg, 
säger Wickström.

Wickström påpekar att ur försörj-
ningsberedskapens perspektiv är 
riksväg 25 viktig. Samma gäller nä-
ringslivets behov. Längs med riksväg 
25 finns det planerat investeringar för 
hundratals miljoner.

–Riksväg 25 förbinder Hangö hamn 
med övriga Finland. Hangö är strate-
giskt viktig och har blivit allt viktigare 
i och med det nya säkerhetspolitiska 

läget. Förbättrandet av riksväg 25 bör 
vara en nationell prioritet och vi måste 
försöka få EU-finansiering för att för-
bättra vägen, säger Wickström.

Henriksson i Strasbourg: 
Nu om någonsin behövs ett 
handlingskraftigt EU
27.11.2024

– Vi behöver stabilitet och säkerhet i 
Europa. EU:s medborgare förtjänar ett 
handlingskraftigt EU och en kommissi-
on som så snart som möjligt kan börja 
arbeta. Medborgarnas säkerhet, stödet 
till Ukraina och stärkandet av Europas 
konkurrenskraft kräver nu beslutsför-
måga. Därför röstade jag idag för den 
föreslagna kommissionen. Nu bär vi an-
svar för Europas framtid, säger Euro-
paparlamentariker och Renew Europes 
vice ordförande Anna-Maja Henriksson 
(SFP).

Europaparlamentet godkände idag 
i Strasbourg Ursula von der Leyens 
nya EU-kommission efter omröstning. 
Henriksson gläds över att den center-li-
berala gruppen Renew Europe som hon 
representerar har levererat resultat.

– Renew Europe har spelat en nyck-
elroll i förhandlingarna med EPP- och 
S&D-grupperna. Det var oerhört vik-
tigt för att kommissionen idag skulle 
kunna bli godkänd. Renew Europes 
roll i Europaparlamentet kan nära på 
jämföras med SFP:s roll som brobyg-
gare i den nationella politiken. Nu har 
vi en kommission som vilar starkt på 
mittfältet i Europaparlamentet, säger 
Henriksson.

– Vi lyckades också avlägsna viktiga 
frågor från Ungerns Viktor Orbáns 
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kommissionärskandidat Olivér Várhe-
lyis portfölj. EU:s myndighet för bered-
skap och insatser vid hälsokriser (DG 
HERA) samt ansvaret för sexuella och 
reproduktiva rättigheter har överförts 
till Renew Europe-kommissionären 
Hadja Lahbib, fortsätter Henriksson.

Henriksson gläds också över såväl 
Renew Europes som Finlands kommis-
sionärsportföljer.

– Renew Europe har fem starka kom-
missionärer, varav en är Kaja Kallas, 
som blir EU:s höga representant för ut-
rikesfrågor och säkerhetspolitik samt 
vice ordförande i kommissionen. Jag 
är också mycket glad över att Finlands 
Henna Virkkunen har fått en betydan-
de portfölj som kommissionens vice 
ordförande med ansvar för teknologisk 
suveränitet, säkerhet och demokrati, 
avslutar Henriksson.

Henriksson om misstänkt 
sabotage: ”Om det finns en lucka  
i havsrätten måste den täppas till”
27.11.2024 

Svenska folkpartiets Europaparlamen-
tariker, Renew Europes vice ordföran-
de Anna-Maja Henriksson manade EU 
till kraftigare åtgärder för att motverka 
sabotageförsök då Europaparlamentet 
diskuterade sårbarheter i den kritiska 
infrastrukturen och hybridhot på Öst-
ersjön under onsdagseftermiddagen.

– Friheten att navigera på havet 
innebär inte rätt att förstöra kritisk 
infrastruktur på havsbotten. Om här 
finns en lucka i sjörätten måste den 
täppas till. Det måste finnas juridiska 
lösningar för att ingripa också på inter-
nationellt vatten eller inom ekonomiska 

zonen för att kunna stoppa skäligen 
misstänkta fartyg, sade Henriksson.

Henriksson beskrev Östersjön som 
ett känsligt innanhav också ur säker-
hetspolitisk synvinkel. Hon betonade 
vikten av att nu vidta de åtgärder för 
att skydda kritisk infrastruktur som 
president Niinistö föreslår i sin rapport 
om att stärka EU:s beredskap.

– Vi måste agera bestämt för att 
skydda vår kritiska infrastruktur 
i Östersjön och vi måste agera till-
sammans. Vi behöver bland annat en 
gemensam EU-flotta för att underhålla 
och reparera havskablar. Det ligger i 
hela unionens intresse, betonade Hen-
riksson.

Positiva framsteg i 
vargförvaltningen välkomnas  
av Anders Norrback
28.11.2024 

Riksdagsledamot Anders Norrback 
(SFP) välkomnar dagens rapport 
från den expertgrupp som tillsatts av 
jord- och skogsbruksministeriet för 
att utveckla dispensförfarandet och 
möjliggöra förvaltningsmässig jakt på 
stora rovdjur, inklusive varg. Detta är 
en fråga som Norrback har arbetat för 
under lång tid, och han ser framstegen 
som ett viktigt steg mot en mer balan-
serad rovdjurspolitik.

– Att skapa en hållbar balans mellan 
rovdjur och lokalsamhällen är en avgö-
rande fråga, och dagens rapport ger oss 
verktyg att gå framåt på ett rättssäkert 
och välunderbyggt sätt, säger Norr-
back.

Arbetsgruppen föreslår ändringar i 
jaktlagen för att skapa klarare riktlin-
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jer för dispenser som möjliggör stam-
vårdande jakt på varg, björn och lo. 
Målen och det högsta tillåtna antalet 
fällda individer ska årligen fastställas 
av jord- och skogsbruksministeriet, 
med tydliga hänsyn till regionala behov 
och socioekonomiska faktorer. Målet 
är att jakt på björn ska kunna inledas 
redan nästa jaktsäsong och att motsva-
rande regler för varg ska träda i kraft 
hösten 2025.

– Jag är glad att se att regionala 
perspektiv och praktiska behov änt-
ligen lyfts fram på ett tydligare sätt. 
Detta ger bättre möjligheter för att 
skapa rättvisa och hållbara lösningar i 
förvaltningen av våra rovdjursbestånd, 
kommenterar Norrback.

Rapporten understryker också vikten 
av fortsatt arbete för att påverka EU:s 
reglering av rovdjursförvaltning. Norr-
back ser positivt på att Finland aktivt 
har stött en ändring av vargens skydds-
status i EU, ett förslag som har fått 
stöd av flera medlemsländer och som 
kommer att diskuteras vid Bernkon-
ventionens partskonferens i december.

– Vi börjar se ljuset i tunneln även på 
EU-nivå. För att vi ska kunna hantera 
rovdjursfrågorna på ett hållbart sätt 
måste den europeiska lagstiftning-
en bättre spegla verkligheten i våra 
medlemsländer. Jag ser med hopp fram 
emot att vi snart kan nå framsteg som 
gör skillnad även på EU-nivå, avslutar 
Norrback.

Betänkande om lokala avtal klart  
– Anders Norrback: Ett viktigt 
steg för en flexibel arbetsmarknad
29.11.2024

Riksdagens Arbetslivs- och jämställd-
hetsutskott har idag slutfört behand-
lingen av regeringens proposition om 
lokala avtal. Betänkandet markerar 
en betydelsefull milstolpe i arbetet för 
att skapa en mer flexibel och rättvis 
arbetsmarknad. Riksdagsledamot An-
ders Norrback (SFP), som är medlem i 
arbetslivs- och jämställdhetsutskottet, 
är nöjd med resultatet.

– Detta är ett viktigt steg mot en mer 
flexibel arbetsmarknad som gynnar 
både arbetsgivare och arbetstagare. 
Framför allt är reformen avgörande för 
små och medelstora företag, som nu får 
bättre möjligheter att anpassa arbets-
villkoren till sina specifika behov och 
utmaningar, säger Norrback.

Propositionen syftar till att utvid-
ga möjligheterna till lokala avtal och 
förenkla reglerna för arbetsgivare och 
arbetstagare att tillsammans hitta 
lösningar som fungerar på lokal nivå. 
Det gäller både företag som omfattas av 
kollektivavtal och de som står utanför 
arbetsgivarorganisationer. Svenska 
folkpartiet har länge förespråkat denna 
reform och har aktivt drivit frågan om 
att stärka lokala avtalsmöjligheter i sin 
politik.

– Det är glädjande att vi nu ser resul-
tat av det långsiktiga arbete som SFP 
bedrivit. Lokala avtal är en nyckel för 
att stärka både företagens konkurrens-
kraft och anställdas möjligheter till 
inflytande, säger Anders Norrback.

Lagändringarna, som förväntas träda 
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i kraft den 1 januari 2025, innebär 
bland annat att även icke-organisera-
de arbetsgivare får rätt att tillämpa 
bestämmelser om lokala avtal. Dess-
utom stärks rollen för personalrepre-
sentanter som ingår lokala avtal, med 
satsningar på utbildning och ökat stöd 
för deras arbete. Med denna reform tar 
Finland ytterligare steg mot en arbets-
marknad där flexibilitet och rättvisa 
går hand i hand.

Wickström: Äntligen når 
terapigarantin för barn och unga 
mållinjen
03.12.2024 |

Riksdagens social- och hälsovårds-
utskott har idag presenterat sitt betän-
kande om regeringens proposition till 
riksdagen med förslag till lagstiftning 
om terapigaranti för barn och unga. SF-
P:s representant i utskottet riksdags-
ledamot Henrik Wickström är mycket 
nöjd med att propositionen nu närmar 
sig målet.

– En av de viktigaste målsättning-
arna jag hade då jag började arbetet 
som riksdagsledamot var att arbeta för 
terapigaranti för barn och unga. Barn 
och unga mår allt sämre i dagens läge, 
och det är viktigt att regeringen och 
riksdagen presenterar konkreta åtgär-
der för att motverka problemet, säger 
Wickström.

Wickström lyfter fram vikten av 
förebyggande vård av psykiska problem 
hos barn och unga, som nu ska tryggas 
genom tilläggsfinansiering.

– Terapigarantin förbättrar barn och 
ungas tillgång till förebyggande vård 
för psykisk ohälsa, samt tryggar be-

handlingen av psykiska problem inom 
primärhälsovården. Terapigarantin ska 
gälla barn och vuxna under 23 år. Nu 
fortsätter vi med arbetet för att tera-
pigarantin i framtiden täcker alla unga 
upp till 29 år. Det kräver framför allt 
satsningar på mer personal inom sek-
torn, vilket regeringen även främjar, 
säger Wickström.

Terapigarantin går nu vidare till en 
andra behandling i plenum. Lagen vän-
tas träda i kraft den 1 maj 2025.

Ollikainen: Ett viktigt beslut  
om stöd för lärande
03.12.2024

Riksdagens kulturutskott godkände 
idag enhälligt sitt betänkande av re-
geringens proposition kring stödet för 
lärande. Det är den största satsningen 
som görs på utbildning under den här 
regeringsperioden. Riksdagsledamot 
Mikko Ollikainen gläds över att försla-
get godkändes enhälligt.

– I det här förslaget är eleven i fokus, 
så att hen ska få rätt stöd i rätt tid-
punkt oberoende var du bor i vårt land. 
De senaste åren har tolkningarna av 
stödnivåerna varierat kraftigt från 
kommun till kommun, vilket skapat en 
stor ojämlikhet. Nu blir de enhetliga 
i hela landet. I utskottsbehandlingen 
har vi jobbat hårt för att förtydliga 
lagen och inte lämna utrymme för olika 
tolkningar vilket förbättrar jämlikhe-
ten mellan kommuner och olika utbild-
ningsanordnare, säger Mikko Ollikai-
nen, SFPs ledamot i kulturutskottet.

För hela lagpaketet har man reserve-
rat närmare 100 miljoner euro årligen. 
För att lagen ska ha stor effekt läggs 
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stor viktigt vid att följa upp hur lagen 
förverkligas i kommunerna, till ex-
empel kring hur kommunerna ordnar 
smågruppsundervisning. Målet är även 
att arbetsron ska förbättras i skolorna 
tack vare ändringen.

– Det är otroligt viktigt att implemen-
teringen av lagen sker så smidigt som 
möjligt så att alla parter tillämpar och 
tolkar den på samma sätt. Nu minskar 
även lärarnas administrativa arbete 
och således även förekomsten av över-
lappande dokumentering. Det här ska-
par möjligheter för lärarna att fokusera 
på det mest väsentliga – utbildningen 
och det pedagogiska arbetet, avslutar 
Ollikainen.

Henriksson grillade Tiktok 
om valpåverkan: ”Vi måste ha 
garantier för att vår demokrati 
upprätthålls”
03.12.2024 

Svenska folkpartiets Europaparlamen-
tariker, Renew Europes vice ordföran-
de Anna-Maja Henriksson deltog på 
tisdagen i utskottets för den inre mark-
naden och konsumentskydd (IMCO) 
utfrågning av Tiktoks representanter. 
Hörandet sammankallades i Europa-
parlamentet efter den första omgången 
av presidentvalet i Rumänien den 24.11 
och efter att forskare, reglerande in-
stanser och medborgarorganisationer 
anklagat Tiktok för att inte ha vidta-
git tillräckliga åtgärder för att trygga 
valprocessen i enlighet med EU:s lag-
stiftning. Rumänska myndigheter har 
nu bett kommissionen att utreda om 
plattformen brutit mot EU:s förordning 
om digitala tjänster (DSA).

– De rumänska myndigheternas oro 
över Tiktoks roll under presidentvalet 
i Rumänien måste tas på väldigt stort 
allvar. Fria, rättvisa val är grundbulten 
i ett demokratiskt system. Alla kan-
didater måste behandlas jämlikt och 
vi måste kunna vara säkra på att inte 
externa aktörer påverkar valproces-
serna, säger Henriksson och efterlyser 
nu transparens av Tiktok.

Enligt EU:s lagstiftning är stora 
sociala medieplattformar som Tiktok 
skyldiga att identifiera och motver-
ka systemiska risker relaterade till 
valprocesser. I samband med valet i 
Rumänien höjs det nu röster om att 
Tiktoks algoritmer, fejkkonton och 
betalda influencers skulle ha gett den 
vinnande kandidaten otillbörligt myck-
et synlighet i jämförelse med de andra 
kandidaterna. Dessutom har rumänska 
myndigheter beskyllt Tiktok för att 
inte reagera då myndigheterna varit i 
kontakt med plattformen.

Henriksson efterlyste konkreta ex-
empel av Tiktok om hur de sköter sin 
riskhantering för att efterleva EU:s lag-
stiftning samt frågade om man tänker 
vidta ytterligare åtgärder i framtiden. 
Henriksson var inte nöjd med Tiktoks 
svar och uppmanade kommissionen att 
utreda ärendet.

– Det gavs en del svar men jag tycker 
inte de var tillräckliga. Det är otroligt 
viktigt att vi har tillräckliga säker-
hetsgarantier för att upprätthålla vår 
demokrati och för att val inte manipu-
leras av utomstående krafter. Regler 
finns till för att följas. Alldeles speciellt 
stort ansvar har stora sociala medie-
plattformar som Tiktok. Nu är det 
viktigt att kommissionen utreder saken 
noggrant, avslutar Henriksson.
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Ingo: Riksdagens miljöutskott 
förbättrade bygglagen
04.12.2024 

Riksdagens miljöutskott har idag god-
känt sitt betänkande om reparationsse-
rien till den nya bygglagen som träder i 
kraft från 1.1.2025. SFP:s riksdagsleda-
mot och medlem i miljöutskottet Chris-
toffer Ingo är nöjd med de förändringar 
som vid årsskiftet nu träder i kraft.

Förändringarna har gjorts från den 
grund som regeringen Marin gjorde 
och som enligt regeringen behövde 
korrigeras till att mer sporra byggan-
de, minska byråkrati och möjliggöra 
rivning av offentliga problembyggna-
der. Ändringarna är omfattande och 
innehåller många viktiga förbättringar 
för såväl privatpersoner, industri som 
det offentliga.

– Orsaken till att vi reviderar byggla-
gen här innan den träder i kraft är att 
regeringen inte såg den tidigare god-
kända bygglagen som tillräcklig för att 
underlätta byggande. Miljöutskottets 
idag godkända betänkande ger fram-
tidstro för hela byggbranschen, säger 
Ingo.

Förändringarna är många, både 
större, mindre och alla sådana som ska 
underlätta för den som vill bygga.

– För etableringar inom den gröna 
omställningen införs ett nytt place-
ringstillstånd för att snabbare komma 
igång med byggande. Olika organisa-
tioners möjligheter att besvära sig mot 
bostadsbyggande på planerade områ-
den begränsas och tidigare utmaningar 
med äldre byggmästares behörighets-
krav korrigeras, säger Ingo.

Därtill ges kommuner och samkom-

muner friare händer att själva avgöra 
när offentliga byggnader som förtjänat 
ut sin tid kan rivas.

– Nu låter vi kommunerna själva 
avgöra vilka offentliga byggnader som 
förtjänat ut sin tid. För Vasaregionen 
kan nämnas två exempel som irriterat 
och kostat skattebetalarna i onödan. 
Gamla yrkeshögskolan på Seriegatan 
och träläktaren vid fotbollsstadion i 
Sandviken. Bara lagen träder i kraft är 
tanken att det ska vara fritt för ägar-
kommunerna är riva byggnaderna, 
säger Ingo.

Astrid Thors valdes till 
vice ordförande för Liberal 
International
05.12.2024 

Astrid Thors (SFP) valdes till första 
vice ordförande för Liberal Internatio-
nal. Lliberal International, som SFP är 
medlem i, höll sin kongress i Santiago, 
Chile, 29.11-1.12. Thors har sedan 2019 
fungerat som styrelsemedlem och varit 
ordförande i kommittén för mänskliga 
rättigheter i Liberal International. Idag 
har organisationen över 100 med-
lemspartier världen över.

De liberala krafterna världen över 
står som känt inför stora utmaningar. 
Upprätthållandet av världsordningen 
kräver nu krafttag enligt Thors.

– Jag har under min tid i Liberal 
International arbetat intensivt med 
många medlemspartier, även med såda-
na där ledare och medlemmar förföljs. 
Liberalt ledarskap och solidaritet är 
nu mer än någonsin nödvändigt för 
överlevnaden av vår världsordning där 
mänskliga rättigheter, rättsstatsprinci-
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pen och demokrati respekteras. Liberal 
International har ett stort ansvar och 
i min nya roll som vice ordförande vill 
jag fortsätta det viktiga uppdrag som vi 
har världen över, säger Thors.

Liberal International grundades 1947 
och är en internationell sammanslut-
ning av liberala politiska partier. Under 
kongressen valdes Karl-Heinz Paqué 
till ny ordförande. Paque efterträdar 
den marockanska politikern Hakima 
El Haite som fungerat som ordförande 
sedan 2018.

Henriksson träffar Macron: 
”Europa behöver stabilitet”
08.12.2024

Svenska folkpartiets Europaparla-
mentariker Anna-Maja Henriksson 
reser till Paris på måndag med Renew 
Europes presidium. Henriksson är en 
av Renew Europes vice ordförande. 
Presidiet ska diskutera byggandet av 
Europas framtid och Renew Europes 
roll med Frankrikes president Emman-
uel Macron.

– Det blir ett oerhört intressant möte. 
Frankrikes inrikespolitiska läge är 
svårt, men i Europa behöver vi nu sta-
bilitet. Vi måste fortsätta stöda Ukrai-
na, stärka EU:s konkurrenskraft och 
bygga upp beredskapen i hela Europa. 
Jag ser framemot att höra president 
Macrons lägesbild om de viktiga frå-
gorna, säger Henriksson inför resan.

Macrons parti var i en central roll 
när Renew Europe grundades 2019. 
Den nuvarande gruppordföranden 
Valérie Hayer representerar Macrons 
parti. Från Finland är SFP och Centern 
medlemmar i Renew Europe.

Eva Biaudet: Ordförandeskapen 
en möjlighet för Finland att stärka 
sin roll som en aktiv global aktör
09.12.2024 

Det brutala anfallskriget i Ukraina 
dominerar Finlands utrikespolitiska 
agenda. I responsdebatten om utrikes- 
och säkerhetspolitiska redogörelsen 
betonade riksdagsledamot Eva Biaudet 
att allt stöd till Ukraina – politiskt, 
humanitärt och militärt – ska ske på 
Ukrainas villkor.

– En rättvis och hållbar fred stärks 
av Ukrainas framtida medlemskap i 
EU och Nato. Finland har ett ansvar 
att fortsätta stödja återuppbyggnaden 
och medborgarsamhällets ställning i 
Ukraina, säger Biaudet.

Grunden för Finlands utrikespolitik 
vilar på demokrati, rättsstatsprincipen, 
mänskliga rättigheter och folkrätt. 
Dessa värderingar är avgörande för att 
främja global säkerhet och människors 
frihet, men de är också under konstant 
hot i dagens polariserade värld.

– Dessa värderingar som kanske vi 
alla tidigare betraktat som en självklar-
het för alla liberala demokratier, lever 
idag under hot och konstant tryck, 
eftersom de är nyckeln till frihet och 
människovärdet och är alla tyranners 
och diktatorers värsta motståndare, 
säger Biaudet.

Ordförandeskap i nordiska minister-
rådet och OSSE

Nästa år inleder Finland flera inter-
nationella ordförandeskap, bland annat 
som ordförande för Nordiska minister-
rådet och Organisationen för säkerhet 
och samarbete i Europa (OSSE).
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– Vi vill främja att Helsingforsavta-
lets förnyelse så snabbt som möjligt 
skall godkännas. Inom Norden har vi 
nu unika möjligheter att tillsammans 
diskutera utrikes- och säkerhetspo-
litiska frågor och skapa ett nordiskt 
avtryck internationellt. I en värld som 
präglas av desinformation och hybrid-
påverkan är den nordiska modellen ett 
starkt exempel på hur medborgarsam-
hällen är bättre utrustade att stå emot 
yttre påverkan, säger Biaudet.

Biaudet fortsätter om ordförande-
skapet i OSSE och säger, att arbetet 
för mänskliga rättigheter, rättsstat och 
demokrati, valobservation och freds-
medlingsmekanismer behöver tryggas 
även då OSSE:s beslutsfattande annars 
står stilla. Stödet till Ukraina är natur-
ligtvis alldeles centralt. Ifall fredslös-
ningar i Rysslands krig mot Ukraina 
blir aktuella under denna tid kan även 
OSSE:s verktyg såsom militära och 
civila observationsmissioner vara till 
nytta.

Wickström: SFP ser allvarligt på 
utmaningar inom vården i Nyland
10.12.2024 

Riksdagens social- och hälsovårds-
utskott är klar med behandlingen av 
sitt betänkande gällande lagpropositio-
nen om sjukhusnätverket, som fokuse-
rar på vilka sjukhusjourer som får ha 
verksamhet dygnet runt. Henrik Wick-
ström, som är Svenska folkpartiets re-
presentant i utskottet, är glad över att 
utskottet gjorde ett ställningstagande 
för jour- och förlossningsverksamheten 
och den svenskspråkiga servicen.

– Regeringen möjliggör jourverk-

samhet i Raseborg och Jakobstad, men 
det är upp till välfärdsområdena att 
bestämma om verksamheten. Det här 
är ett undantag som vi hoppas väl-
färdsområdena använder sig av. Jouren 
fortsätter i Jakobstad, då välfärdsom-
rådet i Österbotten beslutat så – och nu 
kommer SFP att lyfta upp frågan om 
jouren på Västra Nylands välfärdsom-
rådes fullmäktigemöte idag tisdag, sä-
ger Wickström. Vi hoppas att de andra 
partierna stödjer oss i Västra Nylands 
välfärdsområde, säger Wickström.

– Förlossningsverksamhetens fram-
tid i Nyland har diskuterats i utskottet, 
säger Wickström. Utskottet har hört 
personal som arbetar vid Lojo sjukhus. 
Wickström har själv lyft tanken om att 
skriva in förlossningsverksamheten i 
lag, och anser att man nu måste utvär-
dera om en del av tjänsterna vid regi-
onsjukhusen i Nyland behöver finnas i 
lagen för att trygga vården på svenska.

– SFP har motsatt sig stängningen av 
Lojo förlossningsavdelning. I den här 
lagpropositionen var det inte möjligt 
att lagstifta formuleringar som skulle 
kräva att Lojo bb ska finnas kvar, då 
den delen av lagen inte var uppe till 
behandling. Men på SFP:s initiativ tog 
utskottet med en formulering där ut-
skottet kräver att regeringen ska följa 
med och se över hur specialsjukvården 
och förlossningsvården ordnas av HUS 
– och hur servicen på svenska tryggas. 
Det här ställningstagandet är tydligt, 
och riktar kritik mot HUS Vi kommer 
att följa upp arbetet i regeringen och 
återkomma till det här, säger Wick-
ström.

Wickström betonar att man inom 
SFP ser allvarligt på hur HUS valt att 
köra ner verksamheten vid Raseborgs 
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och Lojo sjukhus. Enligt Wickström  
kommer SFP nationellt att granska hur 
specialsjukvården på regionsjukhusen 
kan tryggas.

– Om vi inte reagerar nu är jag orolig 
över att specialsjukvården i västligaste 
Nyland körs ner och allt koncentreras 
till Jorvs sjukhus i Esbo. Jag är också 
orolig för Borgå sjukhus framtid på 
sikt. De svenska strukturerna måste 
stärkas i lagen, säger Wickström.

Wickström: SFP ser allvarligt på 
utmaningar inom vården i Nyland
10.12.2024 
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rådes fullmäktigemöte idag tisdag, sä-
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lagpropositionen var det inte möjligt 
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– och hur servicen på svenska tryggas. 
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Wickström betonar att man inom 
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köra ner verksamheten vid Raseborgs 
och Lojo sjukhus. Enligt Wickström  
kommer SFP nationellt att granska hur 
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Andersson: Våld mot kvinnor är en 
skamfläck som kräver förändring
10.12.2024 

Riksdagen har idag diskuterat bekäm-
pandet och förebyggandet av våld mot 
kvinnor. Diskussionen var initierad av 
Svenska riksdagsgruppen med under-
stöd av alla riksdagsgrupper. Svenska 
riksdagsgruppens ordförande Otto 
Andersson poängterade att våld mot 
kvinnor är ett av Finlands största 
människorätts- och jämställdhetspro-
blem och konstaterade att könsrela-
terat våld är förknippat med en stark 
tystnadskultur. Denna kultur måste 
brytas.

Alla ska ha rätt till ett liv fritt från 
våld. Alla ska kunna känna sig trygga i 
det offentliga rummet, det egna hem-
met och på nätet. Så är det inte idag.

– Varje misshandel, varje våldtäkt är 
ett övergrepp för mycket. Idag har hälf-
ten av alla kvinnor i åldern 16–25 år 
upplevt fysiskt våld, hot om våld eller 
sexuellt våld. Därför är Kvinnoorgani-
sationen Nytkis färska undersökning 
otroligt oroväckande. Bland unga män, 
18–35 år, anser en av fyra att en kvinna 
kan förtjäna att utsättas för våld på 
grund av sin klädsel, sitt utseende eller 
sitt beteende. Detta är oacceptabelt, 
säger Andersson

– Vi män har här ett särskilt stort 
ansvar. Och vi måste bära ett större 
ansvar i framtiden. Det behövs mera 
förebyggande arbete på nya sätt, till 
exempel genom att ge stöd åt pojkar i 
hanteringen av sina känslor. Vi män 
måste också bli bättre på att ingripa, 
till exempel om någon uttrycker sig 
kvinnofientligt, säger Andersson. 

Enligt en rapport gjord av GREVIO:n 
(Europarådets expertgrupp för åt-
gärder mot våld mot kvinnor och våld 
i hemmet) har Finland tagit viktiga 
framsteg för att förebygga och bekäm-
pa våld mot kvinnor. Bland framstegen 
kan nämnas sexualbrottslagstiftningen 
som förnyades under förra valperioden 
med ledning av SFP, så att vi äntligen 
har en samtyckesbaserad lag. Dess-
utom infördes kön som en av straff-
skärpningsgrunderna i strafflagen. Och 
igår godkände riksdagen regeringens 
viktiga förslag mot att förbjuda med-
ling i samband med våldsbrott i nära 
relationer.

– Trots detta finns det mycket som vi 
ännu måste göra. I SFP understryker 
vi att genomförandeplanen för Istan-
bulkonventionen, om förebyggande och 
bekämpning av våld mot kvinnor och 
av våld i hemmet, verkställs fullt ut i 
Finland, säger Andersson. 

Andersson betonar vikten att förstå 
hur djupt traumatiserande våld inom 
familjer kan vara, både för den som 
utsätts för våldet och för barn som 
bevittnar det. Vi måste målmedvetet 
arbeta med att öka denna förståelse 
och hantera konsekvenserna. 

– Helt centralt är att alla offer får 
hjälp och vi måste garantera stödtjäns-
ter med låg tröskel för alla som blivit 
utsatta för våld. Vi behöver bland annat 
tillräckligt med skyddshemsplatser, 
säger Andersson. 

För att långsiktigt förebygga och 
bekämpa våld mot kvinnor behövs sek-
torövergripande arbete. Detta inklu-
derar utbildning om könsbaserat våld, 
tillräckliga resurser till myndigheter, 
polis- och rättsväsendet samt tredje 
sektorns organisationer, som till exem-
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pel Brottsofferjouren. 
– Det är otroligt viktigt att vi idag i 

riksdagen diskuterat hur vi bäst kan 
förebygga våld mot kvinnor. Jag vill 
tacka alla riksdagsgrupper att de kom-
mit med i detta viktiga debattinitiativ.  
Detta ska inte bli en engångsföreteelse 
utan en början på en kontinuerlig dis-
kussion.

– Arbetet för en trygg vardag för 
flickor och kvinnor måste göras varje 
dag, på alla nivåer och i arbetet  behövs 
alla. Och arbetet tar inte slut förrän 
våldet tar slut, avslutar Andersson.

Adlercreutz: Finländska vuxna 
världsbäst i läsning och räkning
10.12.2024

Finland klarar sig bäst i världen när 
det gäller de grundläggande färdig-
heterna att läsa och räkna. Det visar 
PIAAC-undersökningen (Programme 
for the International Acessment of 
Adult Competencies) som genomförts 
av OECD. Studien fokuserar på att 
granska den vuxna befolkningens 
färdigheter i läsning, räkning och 
problemlösning. Finland utmärkte sig 
med att resultaten förbättrats jämfört 
med 10 år tillbaka, då undersökningen 
genomfördes senast.

– Det lönar sig att satsa på de grund-
läggande färdigheterna – därför är 
regeringens beslut om att lägga till 
tre årsveckotimmar i modersmål och 
matematik så viktig, säger undervis-
ningsminister och SFP:s ordförande 
Anders Adlercreutz. De satsningar vi 
gör på den grundläggande utbildningen 
under denna regeringsperiod, som till 
exempel stödet för lärandet, ger goda 

förutsättningar för våra barn och unga 
att förkovra sig och klara sig bra i livet.

PIAAC-undersökningen visar att de 
nordiska länderna alla rankas högt, 
inte bara när det gäller läsning, räk-
ning och problemlösning, utan också 
när det gäller förtroende för andra 
människor. Finland ligger näst högst då 
man jämför hur vi litar på andra.

– Förtroendet är det finländska sam-
hällets superkraft. Ju bättre grundläg-
gande färdigheter man har i att hantera 
information, desto mer sannolikt har 
man också förtroende för andra. Det 
här visar hur centrala baskunskaperna 
är, inte bara för individen utan också 
för samhället stort. Jag är glad att 
Finland, och Norden, visar väg i hur 
man bygger välfungerande och trygga 
samhällen, säger Adlercreutz.

Andersson och Wickström: 
Fördelningen av riksdagens 
julklappspengar gynnar hela 
Svenskfinland
11.12.2024 

Riksdagens finansutskott har i dag 
godkänt sitt betänkande om nästa års 
statsbudget och samtidigt fattat be-
slut om fördelningen av de så kallade 
julklappspengarna. Otto Andersson 
och Henrik Wickström är Svenska 
riksdagsgruppens medlemmar i finans-
utskottet och dess delegationer, och har 
förhandlat om hur dessa pengar ska 
fördelas. Förhandlingarna har varit 
lyckade, då man lyckats trygga anslag 
för många viktiga ändamål i Svensk-
finland. Anslagen riktas till viktiga 
trafikprojekt, kultur, medborgar- och 
producentorganisationer.
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Andersson och Wickström är nöjda 
att en betydande andel av anslagen i år 
riktas till olika föreningar som främjar 
psykiskt välmående. Finlands Svenska 
pyskoterapiförening rf., beviljas anslag 
på 150 000 euro för att stöda inledande 
av svenskspråkig psykoterapeutut-
bildning tillsammans med Helsingfors 
universitet. Pro Lappvikens avgifts-
fria krishem beviljas 70 000 euro och 
Nuorten mielenterveysseura Yeesi ry 
beviljas 80 000 euro för deras Muu-
di-projekt för att hjälpa unga som 
bemött rasism.

– Det är mycket glädjande att vi i för-
handlingarna lyckats rikta anslag till 
olika föreningar som verkar inom den 
tredje sektorn för att främja mental 
hälsa. Vi är även glada att Klubbhusen 
i Lovisa och Borgå beviljas 50 000 euro 
och Karis 35 000 euro för att fortsätta 
sitt viktiga arbete även framöver.

Riksdagsgruppens ordförande An-
dersson betonar att SFP:s arbete inom 
finansutskottet också syns klart i och 
med att flera finlandssvenska kul-
turprojekt får en betydande andel av 
summan.

– Det är glädjande att Tanssitehtaan 
tanssikoulu i Borgå får ett anslag på 
50 000 euro för grundutbildningen i 
danskonst och särskilt för att kunna 
starta verksamhet i Lovisa. Agrico-
la-Sällskapet i Pernå beviljas 60 000 
euro för att reparera museibyggnaden. 
Svenska teatern i Helsingfors beviljas 
60 000 euro för förnyandet av scen-
teknisk utrustning. Fint är också att 
Oravais teater får ett anslag på 190 
000 euro för byggandet av en ny vrid-
läktare, säger Andersson.

Wickström lyfter upp de anslag som 
riktas mot företagsamhet och satsning-

arna inom kulturen som extra viktiga. 
– Det är glädjande att vi lyckats 

förhandla fram viktiga satsningar som 
riktar sig mot företagsamhet. Västra 
Nylands handelskammare får ett an-
slag på 100 000 euro. Med detta anslag 
är det meningen att handelskammaren 
ska inleda arbetet för att ett nätverk av 
företag, utbildningsenheter och andra 
organisationer som är kopplade ihop 
med utvecklandet av Joddböle industri-
område i Ingå.  Dessa är naturligtvis 
regionalt betydande satsningar, men de 
sträcker sig längre än så. Det är även 
mycket glädjande att Raseborgs slotts-
område får 100 000 euro för förbätt-
ringar, vilket är mycket betydande, 
säger Wickström.

Wickström och Andersson lyfter 
fram bland annat anslagen som riktas 
till Flyktingrådgivningen, Brottsoffer-
jouren, Regnbågsalliansen, SETA ry, 
FDUV-Lärum, UN Women Suomi samt 
Språkambassadörena.

– Brottsofferjouren får ett anslag på 
150 000 euro för att hjälpa människor 
som utsatts för våld i nära relationer 
och för att fortsätta med vittnes-
stödsverksamheten. FDUV-Lärum 
beviljas 65 000 euro för att förmedla 
anpassat läromedel för finlandssvenska 
utbildningsfältet. 

– Vi i Svenska riksdagsgruppen har 
prioriterat att förhandla anslag för 
dessa organisationer som gör ett allde-
les otroligt fint jobb. Med dessa anslag 
kan organisationerna utveckla, och 
fortsätta, den viktiga verksamheten, 
konstaterar Andersson och Wickström.

Den inhemska matproduktionen och 
producenternas verksamhetsförutsätt-
ningar har även i år varit en fråga som 
SFP drivit starkt i förhandlingarna. 
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Pro Agrias rådgivningstjänster för 
främjandet av inhemsk matproduktion, 
Svenska trädgårdsförbundet rf, Fin-
lands yrkesfiskarförbund rf, och Cen-
tralförbundet för Fiskerihushållning är 
bland de organisationerna som främjar 
den finska matproduktionen och som 
får anslag. 

Kvarken Spacecenter beviljas anslag 
på 500 000 euro för utvecklingen av 
rymdcentrets infrastruktur tillsam-
mans med Vasa universitet. 

Andersson och Wickström under-
stryker båda hur viktigt det är att rikta 
anslag till olika vägprojekt runt om i 
Svenskfinland. 

– Vi har lyckats väl i att förhandla 
fram trafikprojekt som gynnar hela 
Nyland och de övriga regionerna i 
Svenskfinland. Genom att rikta anslag 
till dessa trafikprojekt kan vi sätta fart 
i sådana projekt som annars kanske 
skulle ha blivit ogjorda, konstaterar 
Wickström och Andersson.

I Östra Nyland riktas det pengar till 
flera vägprojekt. I Sibbo riktas 150 000 
euro för att planera Nickby-Söderkul-
la vägens gång- och cykelväg och till 
Massbyvägen riktas 500 000 euro för 
asfaltering. I Borgå får Ylikevägens 
värsta avsnitt anslag på 400 000 euro 
för ny beläggning. I Lappträsk riktas 
100 000 euro för påbörjande av asfalte-
ringen av Labbyvägen. I Lovisa beviljas 
anslag för planering av gång- och cykel-
vägar för avsnitten:  
Gislom-Lurensvägen 150 000 euro, 
Forsby-Greggböle 175 000 euro och  
Eskilomvägen i Liljendal 20 000 euro. 
Till förbättring av trafiksäkerheten 
kring Isnäs skola och idrottsplan bevil-
jas 100 000 euro.

– Jag är mycket nöjd över de stora 

trafiksatsningar som nu görs i Öst-
ra Nyland. Lovisa, Borgå, Sibbo och 
Lappträsk får nu alla sin andel av 
riksdagens julklappspengar. Jag är 
glad att många vägar nu får pengar för 
nödvändiga reparationer och att vi änt-
ligen får igång planeringen av viktiga 
vägprojekt. Det är viktigt med tanke på 
nylänningarnas vardag, trafiksäkerhe-
ten och för företagens verksamhetsför-
utsättningar, säger Andersson.

I Västra Nyland ska vägavsnittet 
på riksväg 25 mellan Karis och Eke-
näs få vägbelysning. Stenbrovägen 
får 400 000 euro för ny beläggning, 
och Kylmälävägen får 500 000. Även 
Täktervägens korsning i Ingå och kors-
ningen till Prysmians företagsområde 
i Sjundeå längs med stamväg 51 ska få 
ekonomiska medel för planering. Sum-
man är 70 000 euro för båda projekten.

– Detta är viktiga satsningar i re-
gionens infrastruktur. Det är ytterst 
viktigt att vägarnas skick och trafiksä-
kerhet förbättras. Både stamväg 51 och 
riksväg 25 är tungt trafikerade och be-
tydande vägar för regionens livskraft. 
Därmed handlar det om satsningar som 
gynnar näringslivet, men framför allt 
om konkreta trafiksäkerhetsåtgärder 
som kommunerna jobbat för länge, 
säger Wickström.

Regeringspartiernas representanter 
i finansutskottet har under hösten för-
handlat hur riksdagens s.k. julklapp-
spengar ska fördelas.
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Adlercreutz nöjd över viktiga 
tilläggssatsningar på ungas 
välbefinnande
11.12.2024

Idag har riksdagens finansutskott 
godkänt sitt betänkande om nästa års 
statsbudget. Samtidigt har utskottet 
fattat beslut om fördelningen av reger-
ingens extra anslag på cirka 50 miljo-
ner euro som riktas till ändamål som 
anses viktiga. Svenska folkpartiets 
partiordförande, undervisningsminis-
ter Anders Adlercreutz gläder sig åt att 
SFP:s handavtryck syns tydligt i resul-
tatet. Särskilt nöjd är Adlercreutz över 
de satsningar som riktas till unga.

– Att investera i ungas välbefinnan-
de är mer aktuellt än på länge. I dessa 
ekonomiskt utmanande tider upplever 
jag att det är särskilt viktigt att vi kan 
rikta medel till projekt och organisa-
tioner som främjar verksamhet som 
berör unga. Att ta hand om våra barn 
och unga är vårt största ansvar, säger 
Adlercreutz.

Bland annat mentalvårdsorganisa-
tionen Yeesi rf:s Muudi-projekt beviljas 
anslag. Projektet erbjuder stödtjänster 
åt unga som upplevt rasism i Finland.

– Vi lever i år 2024 – ingen ska behö-
va uppleva rasism. Tyvärr är situatio-
nen idag den att många unga i Finland 
ändå gör det. Därför är det viktigt att 
det finns stöd till hands, det spelar en 
central roll, säger Adlercreutz.

Även Språkambassadörerna beviljas 
tilläggsfinansiering för sin verksamhet, 
vars målsättning är att främja ungas 
attityder när det gäller att lära sig det 
andra inhemska språket.

– Att kunna både svenska och finska 
öppnar dörrar för studier och arbete 
inte bara i Finland, utan i hela Nor-
den. Språkambassadörerna främjar en 
levande tvåspråkighet på ett konkret 
sätt, säger Adlercreutz.

Adlercreutz lyfter också fram till-
läggssatsningen till stödföreningen 
Students at Risk. Föreningen arbetar 
med att erbjuda möjlighet för unga som 
kämpar för rätten till utbildning i sina 
hemländer, och som behöver kunna 
fortsätta sina studier vid en finsk hög-
skola.

I en tid då arbetslivet är i förändring 
är det viktigt att ge unga erfarenheter 
om olika karriärstigar. Adlercreutz, 
som själv har en bakgrund som företa-
gare, ser därför positivt på de tilläggs-
anslag som beviljades organisationerna 
Ung företagsamhet och ekonomi NYT 
och 4H. Dessa stöder båda företagsam-
hetsfostran.

– Genom dessa tilläggsanslag kan 
fler unga få lära sig om företagsamhet. 
Konkreta satsningar som erbjuder möj-
ligheten att i en trygg miljö få prova på 
företagande ger värdefulla erfarenhet-
er för framtiden, säger Adlercreutz.

Svenska folkpartiet lyckades främja 
tilläggsanslag till flera viktiga ända-
mål. Det görs extra satsningar bland 
annat på organisationer som arbetar 
med att främja den mentala hälsan, 
Östersjön, fiskenäringen, sexuella- och 
könsminoriteters rättigheter, flykting-
ars ställning samt kultur. Dessutom be-
viljas Helsingfors universitet anslag för 
att kunna stödja inledandet av svensk-
språkig psykoterapiutbildning.
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Wickström: Stenbrovägen i 
Ingå, Kylmälävägen i Kyrkslätt 
och riksväg 25:ans belysning får 
julklappspengar
11.12.2024 

Riksdagens finansutskott har fattat sitt 
beslut hur de traditionella julklapps-
pengarna ska fördelas. Flera vägpro-
jekt, föreningar, Joddböles utveckling 
och Raseborgs slott får finansiering i 
nästa års statsbudget.

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) är ersättare i finansutskottet. 
Wickström, som själv deltagit i för-
handlingarna av julklappspengarna 
är glad för flera satsningar som görs i 
infrastrukturen. 

– Stenbrovägen och Kylmälävägen 
är båda i mycket dåligt skick och med 
dessa pengar påskyndar vi förbättran-
det av vägarna. Vi hoppas att NTM-cen-
tralen ser över vad som ska göras så 
att vägarna blir bättre. Båda vägarna 
behöver en ny beläggning men det är en 
mycket dyr åtgärd. Vår förhoppning är 
även att NTM-centralen kan använda 
sina egna anslag för att förverkliga det 
att vi kunde få en ny beläggning på hela 
vägavsnittet på båda vägarna, säger 
Wickström. 

Wickström är nöjd att riksväg 25 
får vägbelysning mellan Karis och 
Ekenäs. Enligt honom har det här en 
positiv effekt på trafiksäkerheten. Även 
Täktervägens korsning i Ingå och kors-
ningen till Prysmians företagsområde 
i Sjundeå längs med stamväg 51 ska få 
ekonomiska medel för planering. Sum-
man är 70 000 euro för båda projekten. 

– Med den här åtgärden får vi vägbe-
lysning ända till Ekenäs. Det är en bra 

sak och nu ska vi fortsätta att jobba 
med att få belysning längre västerut 
mot Hangö. Det är också bra att pla-
nerandet av förbättringar av farliga 
korsningar längs med 51:an fortskrider, 
säger Wickström. 

Följande föreningar i Västnyland 
beviljas bidrag: HurjaPiruetti i Karis 
20 000 euro, Hangö museum 20 000 
euro, Kaippari i Karis 20 000 euro, 
Klubbhus Fontana i Karis 35 000 euro, 
Ingå kulturförening 20 000 euro och 
Kulturhuset Karelia i Ekenäs 20 000 
euro. 

– För SFP är det viktigt att stödja 
det västnyländska kulturarbetet samt 
arbetet för att främja mental hälsan. 
Kaippari har haft det utmanande eko-
nomiskt, så jag ser denna satsning som 
görs mycket betydande. Jag hoppas re-
surserna kommer till god användning 
för västnylänningarnas välmående, 
säger Wickström. 

Därutöver får förbättringar av Rase-
borgs slottsområde 100 000 euro. 
Wickström är nöjd att det kulturhisto-
riskt viktiga slottsområdet får finansie-
ring.

Västra Nylands handelskammare får 
100 000 euro från riksdagens medel. 
Med anslagen ska handelskammaren 
inleda arbetet för att utveckla ett nät-
verk av företag, utbildningsenheter och 
andra organisationer som är kopplade 
ihop med utvecklandet av Joddböle 
industriområde i Ingå. 

– Joddböle industriområde i Ingå är 
ett av de mest betydande företagsområ-
dena i hela Finland. Nu får vi äntligen 
statligt stöd för att inleda arbetet med 
att skapa ett fungerande ekosystem 
av andra företag, utbildningsenheter 
och organisationer i regionen kring 
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Joddböle området. Arbetet ska göras 
via handelskammaren i regionen och 
detaljerna om arbetet klarnar senare, 
säger Wickström.

Betydelsefulla satsningar 
för Österbotten i nästa års 
statsbudget
11.12.2024 

Riksdagens finansutskott har inklude-
rat flera betydelsefulla projekt för Öst-
erbotten i sitt betänkande om nästa års 
statsbudget. Bland annat kommer delar 
av det lägre vägnätet i regionen att för-
bättras genom konkret finansiering till 
olika vägprojekt. Även flertalet projekt 
i Österbotten får livsviktig finansiering 
i budgeten som gynnar hela regionen. 
De österbottniska riksdagsledamöter-
na från Svenska folkpartiet Christoffer 
Ingo, Anders Norrback, Mikko Ollika-
inen och Joakim Strand är nöjda med 
resultatet av förhandlingarna.

Följande vägar har fått finansiering 
för förbättringar: Södra Terjärvvägen 
får 140 000 euro för ny beläggning, 
Maxmovägen tilldelas 410 000 euro för 
ny beläggning, Björkövägen tilldelas 
240 000 euro för ny beläggning på sin 
mest slitna sträcka, och Petsmovägen 
får 310 000 euro för en tre kilometer 
lång sträcka som är i särskilt dåligt 
skick. Petalaxvägen får 380 000 euro 
för ny beläggning på den mest slitna 
sträckan och Rangsbyvägen får 270 
000 euro för samma ändamål på den 
mest slitna delen.

– Våra vägprioriteringar motiveras 
med blomstrande näringsliv, säsongs-
betonad turism och regional spridning. 
Utbildnings-, kultur- och skärgårds-

satsningar har också klara Österbott-
niska avtryck som vi kan glädjas åt, 
säger Christoffer Ingo.

Utöver det lokala vägnätet får ock-
så flera andra ändamål i Österbotten 
välbehövlig finansiering. Bland dessa 
finns bland annat Forststyrelsen som 
får finansiering för att kunna utveck-
la energilösningar för Österbottens 
Naturstationer så att dessa ska kunna 
fortbestå och utveckla sin verksamhet. 
En stark styrande skrivning har även 
gjorts om anskaffning av en servicebåt 
till Håll Skärgården Ren r.f. i Österbot-
ten. Detta är en viktig satsning för att 
värna om Bottniska viken och Kvar-
kens skärgård.

– De här satsningarna skapar väl-
mående, trygghet och livskraft i Öst-
erbotten. Bristen på svenskspråkiga 
psykoterapeuter i Finland är enorm 
och äntligen är vi nu ett steg närmare 
att få fler sådana. Förutom väntade och 
nödvändiga förbättringar på det lägre 
vägnätet är satsningarna på kultur 
på alla nivåer, till exempel lokalt i 
Oravais, mycket viktiga, säger Mikko 
Ollikainen.

Satsningar på utbildning och kultur 
framträder också tydligt genom finan-
siering till olika österbottniska projekt. 
Oravais Teater får stöd för en ny vrid-
läktare, Pro Allegro rf för utveckling 
av kulturutbildningar på campus Alle-
gro, och Vasa Baroque rf för att utveck-
la sin barockpedagogiska verksamhet 
i de österbottniska kommunerna. 
Dessutom satsas det på utvecklingen 
av infrastrukturen för Kvarkens Space 
Center vid Vasa universitet. Tillsam-
mans bidrar dessa satsningar till ett 
starkare kultur- och utbildningsutbud  
i hela regionen. 
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– Förutom de traditionella vägpeng-
arna är det viktigt att Pro Allegro 
beviljas medel för att utveckla kultu-
rutbildningarna i campuset. Det här 
är viktigt ur en lokal, regional och 
allfinlandssvensk synvinkel. För att 
en minoritetskultur skall leva och må 
bra behöver vi utbildningar inom alla 
kulturens områden och på alla stadier 
på svenska, säger Anders Norrback.

Primärnäringarnas vikt framkom-
mer också tydligt genom de satsningar 
som görs. ProAgria får stöd för att 
främja den inhemska matproduktionen, 
medan Finlands yrkesfiskare och Cen-
tralförbundet för fiskerihushållning får 
finansiering för sin verksamhet. Dessa 
satsningar stärker landsbygdens och 
skärgårdens livskraft och bidrar till 
att bevara och utveckla de traditionel-
la näringarna som är en viktig del av 
regionens identitet.

– Satsningarna vi nu ser på allt från 
österbottniska vägar till kultur och 
rymdforskning vid Vasa universitet 
bevisar återigen att vi i SFP ska sitta 
med i regeringen och medverka vid de 
bord där besluten fattas. Satsningarna 
på Vasa universitet har en enorm stra-
tegisk betydelse för hela valkretsen och 
för Finland, säger Joakim Strand.

Österbottniska projekt som beviljas 
finansiering är:
• Oravais Teater, 190 000 euro för en 

ny vridläktare.
• Pro Allegro rf, 70 000 euro för ut-

veckling av kulturutbildningarna.
• Forststyrelsen, 50 000 euro för att 

utveckla energilösningar på Öster-
bottens naturstationer (Kvarkens 
världsnaturarv).

• Stark styrande skrivning om anskaff-
ning av en servicebåt till Håll skär-
gården ren r.f till Österbotten.

• Vasa Baroque rf, 40 000 euro för 
barockpedagogiska verksamhet och 
utvidgning av samarbete i de Öster-
bottninska kommunerna. 

• Utveckling av infrastrukturen för 
Kvarkens rymdcenter vid Vasa uni-
versitet, 500 000 euro.

• Andra för SFP viktiga nationella sats-
ningar är bland annat: 

• Finlands Svenska Psykoterapifören-
ing r.f., 150 000 euro för att grunda 
en svenskspråkig psykoterapiutbild-
ning i samarbete med Helsingfors 
Universietet.

• Lärum, 65 000 euro för förmedling 
av anpassat läromedel för det fin-
landssvenska utbildningsfältet.

• ProAgrias rådgivningstjänster för 
främjandet av den inhemska matpro-
duktionen, 400 000 euro.

• För hantering av vildsvin, 100 000 
euro för minimering av risker kring 
afrikansk svinpest.

• Finlands yrkesfiskare, 100 000 euro 
till verksamheten.

• Centralförbundet för fiskerihushåll-
ning 70 000 euro, för utarbetande av 
instruktioner för sammanslagning av 
vattenlag och för avtalsbaserat sam-
arbete samt för pilotprojekt angående 
dessa.

• 4H, 200 000 euro till verksamheten. 
• Svenska trädgårdsförbundet, 60 000 

euro
• Ung företagsamhet NYT, 80 000 euro
• Flyktingrådgivningen 100 000 euro
• Regnbågsallians Svenskfinland 

30 000 euro för socialt ungdomsar-
bete.

• Svenska Teatern, 60 000 euro för 
teaterteknik.
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Bergqvist: flera ändamål som 
stöder unga i riksdagens tillägg 
till budgeten
11.12.2024 

Riksdagens finansutskott har idag god-
känt sitt betänkande om statsbudgeten 
för nästa år. Samtidigt beslutades om 
riksdagens tillägg till budgeten, där fle-
ra projekt som stärker unga beviljades 
stöd. Detta gläder idrotts- och ung-
domsminister, SFP:s vice ordförande, 
Sandra Bergqvist.

Bland organisationerna som tillde-
las anslag finns Åbolands ungdoms-
förbund, SETA r.f., Regnbågsallians 
Svenskfinland r.f., Finlands Svenska 
psykoterapiförening r.f., Nuorten 
mielenterveysseura Yeesi r.y. och Röda 
Korset Åbolands distrikt. 

– Åbolands ungdomsförbunds projekt 
UngNyckel är ett koordineringsprojekt 
för ungdomsverksamheten i Åboland. 
Syftet med projektet är att föra sam-
man olika aktörer på ungdomsfältet för 
att bättre samordna verksamhet och 
resurser för mera hållbar verksamhet 
i framtiden. För detta ändamål har det 
reserverats 50 000 euro, säger Berg-
qvist. 

Även Röda Korset i Åboland distrikt 
får ett anslag på 30 000 euro som rik-
tas till deras arbete med att hjälpa både 
unga och äldre i behov av stöd. 

– Det finns många som är ofrivilligt 
ensamma. Röda Korsets vänverksam-
het spelar en viktig roll i att minska 
social isolering, säger Bergqvist. 

Utöver projekten som stöder unga 
har flera initiativ som stärker lands-
bygden och skärgården fått anslag. 
En stark styrande skrivning har även 

gjorts om anskaffning av en servicebåt 
till Håll Skärgården Ren r.f. i Österbot-
ten. Detta är en viktig satsning för att 
värna om Bottniska viken och Kvar-
kens skärgård.

– Håll Skärgården Rens arbete är 
avgörande för ett renare hav, och jag är 
glad att verksamheten nu kan utvidgas 
även till Österbotten, säger Bergqvist. 

Fiskenäringen stärks också genom 
anslag på 70 000 euro vardera till 
Centralförbundet för Fiskerihushåll-
ning och Finlands Fiskodlarförbund r.f. 
Dessa organisationer arbetar för att 
främja ett hållbart fiskeri på nationell 
nivå. Dessutom beviljas ett anslag för 
stödet till bybutiker, vilket spelar en 
viktig roll för att säkra tillgången till 
grundläggande tjänster på landsbygden. 

Lista med beviljade anslag som berör 
unga och regionen: 
• Åbolands ungdomsförbund, 50 000 

euro 
• SETA r.f. (socialt ungdomsarbete), 

20 000 euro 
• Regnbågsalliansen Svenskfinland r.f. 

(socialt ungdomsarbete), 30 000 euro 
• Finlands Svenska psykoterapifören-

ing r.f., 150 000 euro 
• Nuorten mielenterveysseura Yeesi 

r.y., 80 000 euro 
• Röda Korset Åbolands distrikt, 30 

000 euro 
• Håll Skärgården Ren r.f., 200 000 

euro 
• Centralförbundet för Fiskerihushåll-

ning, 70 000 euro
• Finlands Fiskodlarförbund r.f., 

70 000 euro
• Stöd för bytbutiker, 150 000 euro
• Nuorten Yrittäjyys ja talous NYT, 

80 000 euro  
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• Föreningen Ungdomscentren i Fin-
land för tryggandet av Nuotta-trä-
ningen, 230 000 euro

Europaparlamentets forum 
för språkminoriteter räddat – 
Henriksson säkrar grupp för 
minoritetsrättigheter
17.12.2024

Svenska folkpartiets Europaparla-
mentariker Anna-Maja Henriksson 
har jobbat hårt för att säkra att den 
tvärpolitiska gruppen för minoriteter, 
nationella gemenskaper och språk ska 
få fortsätta de kommande fem åren.

– Det är den enda plattformen i Eu-
ropaparlamentet där språkfrågor kan 
ventileras och Europaparlamentari-
kerna kan få information om de utma-
ningar minoriteter möter på olika håll 
i EU. Det var inte alls givet att gruppen 
skulle fortsätta och det fanns stor oro 
på fältet, till exempel hos Folktinget, 
säger Henriksson. 

EU-forumet har nu status som en 
officiell parlamentarisk grupp för kom-
mande mandatperiod. Sedan 1983 har 
man främjat minoriteters rättigheter 
och kulturell mångfald. Den fungerar 
som ett tvärpolitiskt forum för att 
lyfta utmaningar som minoriteter och 
minoritetsspråk står inför, med fokus 
på att skydda minoritetskulturer och 
dess språk. 

– Jag är mycket glad att hårt arbete 
gav resultat och att vi lyckades säkra 
gruppens fortsättning. Det har stor 
betydelse för t.ex. svenskan i Finland 
och är ett viktigt forum för att lyfta 
språk- och minoritetsfrågor på högsta 
nivå, säger Henriksson. 

EU-forumet har under åren fört dia-
log med EU-kommissionen, medlems-
stater och civilsamhället för att stärka 
minoriteters rättigheter och EU:s 
språkliga mångfald. 

– Det finns många språkliga minori-
teter i EU. Vi ser ännu många områden 
som behöver utvecklas, till exempel det 
faktum att språkminoriteter idag har 
begränsade möjligheter att ta del av 
film- och tv-program över landsgränser 
genom så kallad geoblockering. Den 
tvärpolitiska gruppen är en bra arena 
för att lyfta dessa frågor, säger Hen-
riksson. 

Adlercreutz: Regeringen främjar 
den ekonomiska tillväxten 
genom skatteavdrag för stora 
investeringar
19.12.2024 

Regeringen har idag godkänt förslaget 
till skatteavdrag för stora investering-
ar. Under vårens ramria togs beslut att 
bereda ett skatteavdrag för stora indu-
striella investeringar som strävar mot 
en klimatneutral ekonomi för att stärka 
tillväxten i Finland.

– Vi tar oss inte ur den ekonomiska 
grop vi befinner oss i med nedskärning-
ar. Det är bara genom tillväxt och nya 
investeringar som vi på sikt kan garan-
tera vår välfärd och den samhällsser-
vice vi har idag. Dagens beslut hjälper 
skapa de förutsättningar som behövs, 
säger Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz.

Skatteavdraget riktas till investe-
ringar som påskyndar den gröna om-
ställningen och minskar beroendet av 
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fossila bränslen. Genom skatteavdraget 
kan vi stöda projekt som till exempel 
syftar till att göra produktionspro-
cesser koldioixidsnåla, produktion av 
förnybar energi och investeringar i 
produktion av utrustning.

– Det finns planer på investeringar 
som gynnar den gröna omställningen i 
Finland för nästan 270 miljarder euro, 
bland annat investeringar i datacentra-
ler och batterifabriker. Trots att alla 
planer inte kommer att förverkligas 
kan vi tack vare skatteavdraget stärka 
vår attraktionskraft och öka investe-
ringarna i Finland, säger Adlercreutz.

 Skatteavdraget riktas till stora 
investeringar på minst 50 miljoner 
euro. Skatteavdraget motsvarar högst 
20 procent av investeringskostnaderna 
och stödet får vara högst 150 miljoner 
euro per koncern. Avdraget görs från 
samfundsskatten som bolaget betalar.

Minister Bergqvist: Nu är 
Pargasledens finansiering 
godkänd!
20.12.2024

Idag avslutades responsdebatten för 
statsbudgeten, och riksdagen har 
nu godkänt statsbudgeten för 2025. 
Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande Sandra Bergqvist är 
väldigt glad över att finansieringen för 
Pargasleden nu äntligen har godkänts.

– Det har varit ett långt och målmed-
vetet arbete. Det att vi på SFP:s initia-
tiv fick så kallade julklappspengar till 
planeringen av Pargasleden år 2019 var 
helt avgörande för projektets snabba 
förverkligande, säger Bergqvist. 

På vägsträckan mellan Pargas och S:t 
Karins färdas dagligen över 14 000 for-
don och över 700 tunga fordon. Som-
martid kan trafikmängderna vara ännu 
högre. Pargasleden har en av landets 
högsta nytto-kostnadskoefficienter, och 
förverkligandet leder till ökad trafiksä-
kerhet och minskade trafikutsläpp och 
buller genom bostadsområden.

– Att få med förverkligandet av Par-
gasleden i regeringsprogrammet var 
ett av de regionalt mest betydelsefulla 
projekten för oss. Men det låg en stor 
utmaning i att prislappen gick från 
55 miljoner till 113 miljoner samtidigt 
som vi var tvungna att skära ordent-
ligt i den offentliga ekonomin. Det här 
krävde många och långa förhandlingar, 
säger Bergqvist.

Under de senaste åren har stora 
investeringar gjorts i vägnätet mellan 
Pargas och S:t Karins. Förnyandet 
av Hessundsbron, Rävsundsbron och 
Kustöbron har en sammanlagd budget 
på cirka 136 miljoner. Därtill kommer 
nu Pargasledens budget på 113 miljoner. 
Det betyder att det sammanlagt inves-
teras nästan 250 miljoner på sträckan 
mellan Pargas och S:t Karins under 
2020-talet. 

– Det är ett mångårigt och intensivt 
arbete som ligger bakom. Bara genom 
gott samarbete kan man åstadkomma 
så här stora projekt. Stort tack till alla 
som bidragit – allt från Pargas stads 
tjänstemän, till industrin i Pargas, 
NTM-centralen, S:t Karins stad, våra 
politiska medarbetare och många fler. 
Det här är allas vår gemensamma 
vinst, avslutar Bergqvist. 
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Wickström: Pruta inte på 
ambulansresurserna Västnyland!
22.12.2024

SFP:s riksdagsledamot och styrelse-
medlem i Västra Nylands välfärdsom-
råde Henrik Wickström är bekymrad 
över hur HUS planerar att minska på 
ambulanserna i västligaste Västra 
Nyland. Enligt uppgifter Wickström 
fått ta del av planerar man att minska 
på ambulanser i Lojo men även ändra 
Ingås ambulans till en 9–20-ambulans. 
Ingåenheten ska därmed placeras i 
Ekenäs och vara där under nattetid. 
Wickström riktar kritik mot HUS an-
gående den här förändringen.

– HUS har minskat på servicen 
vid Lojo sjukhus men även förkortat 
jourtiden, tillsammans med välfärds-
området, vid Raseborgs sjukhus till 
8–20. Det här betyder fler ambu-
lanstransporter. Men i stället för att att 
behålla ambulanserna på samma nivå 
som nu, så kör man ner på serviceni-
vån. Det är fruktansvärt och påverkar 
patientsäkerheten i regionen, säger en 
bestört Wickström.

Wickström säger att han i förra 
veckan diskuterat ärendet inom väl-
färdsområdet, med sä väl ledningen för 
välfärdsområdet samt med persona-
len. Wickström anser att stängningen 
av Lojo bb kommer att förorsaka fler 
transporter till Helsingfors. Likaså 
kommer transporterna bli fler mellan 
Raseborgs och Lojos sjukhus på grund 
av at jouren vid Raseborg är öppen till 
kl. 20.

– Jag hoppas att HUS ännu ser över 
dessa planer som är planerade att 
verkställas i slutet av januari tillsam-

mans med välfärdsområdet. Jag tycker 
att man nu leker med människors liv. 
Jag har också fått många oroväckande 
kommentarer gällande ambulansverk-
samheten i Hangö som har längsta 
avståndet till närmaste sjukhus inom 
vår region. 

– Jag fick höra att motiveringen till 
att Ingå inte ska ha nattjour av en am-
bulans är att statistiken visar att för 
få insjuknat i Ingå under nattetid. Det 
låter märkligt. I Ingå finns det mycket 
industrier till exempel LNG-terminal-
fartyget. Ingås enhet har varit redan i 
dagsläget tvungen att lappa på i kom-
muner mot Helsingfors vilket blir nu 
svårare, säger Wickström.

Wickström har inte gett upp. Han 
och SFP lämnade in en motion i ären-
det i samband med fullmäktigemötet i 
Västra Nylands välfärdsområde 10.12. 
Motionen kommer i praktiken föranle-
da det att ärendet kommer upp på nytt 
till diskussion under nästa år. Wick-
ström har också kontaktat bland annat 
Gasgrid som ansvarar för LNG-ter-
minalfartyget i Ingå för att få stöd i 
lobbningsarbetet mot HUS.

Adlercreutz: Mobilanvändningen 
begränsas i skolorna
30.12.2024 

Regeringen har idag godkänt ett lagför-
slag om att begränsa användningen av 
telefoner och mobila enheter i skolor-
na. Nu går lagförslaget vidare till riks-
dagen för behandling. Enligt förslaget 
är telefoner och andra mobila enheter 
förbjudna på lektionerna, förutom om 
läraren ger lov att använda dem i un-
dervisningssyfte.
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– Jag är glad över att vi nu har ett 
förslag som skapar arbetsro i skolan. 
Både lärare och elever har berättat om 
hur telefonerna stör koncentrationen. 
Om man inte kan fokusera på att lära 
sig är det klart att det också syns i re-
sultaten, säger SFP:s partiordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz.

Adlercreutz betonar att lagen ändå 
inte innebär att man skulle vända ryg-
gen till digitala verktyg i skolan, eller 
förminska behovet av digital kompe-
tens. Skolor förpliktas nu att via sina 
ordningsregler definiera hur telefoner 
får användas under raster och hur de 
ska förvaras under skoldagen.

– Skolan är också till för att man ska 
lära sig att hantera sociala situationer, 
att fungera i grupp och umgås med 
andra. Det gör man inte om man sitter 
och stirrar på en telefon, säger Adler-
creutz.

– Nu ger vi läraren och rektorn klara 
verktyg att hantera telefonerna. Ingen 
elev ska kunna störa undervisningen 
– eller sin egen koncentration – genom 
sina digitala apparater, säger Adler-
creutz.

Riksdagen fattar beslut om lagen 
under våren. Enligt förslaget ska lagen 
träda i kraft den 1.8.2025.

Bergqvist: Vi ökar barn och ungas 
fysiska aktivitet
30.12.2024 

Statsrådet har idag lagt fram en propo-
sition med förslag att lagen om grund-
läggande utbildning ändras så att en 
fysiskt aktiv livsstil fogas till målen 
för förskoleundervisningen och den 

grundläggande utbildningen. Syftet 
med verksamheten är att utveckla 
verksamhetskulturen inom den grund-
läggande utbildningen så att den stöder 
fysisk aktivitet och uppmuntrar elever 
att röra på sig.

– Vi föreslår nu ändringar i lagstift-
ningen med vilka vi eftersträvar att 
öka på barn och ungas fysiska aktivitet 
under skoldagen. Motion har konstate-
rats ha positiva effekter på inlärning, 
kognitiv verksamhet och hjärnhälsa 
samt stärka barn och ungas allmänna 
välmående. Därför är denna ändring 
mycket viktig, men också historisk, 
säger idrotts- och ungdomsminister 
och SFP:s vice ordförande Sandra 
Bergqvist.

I enlighet med motionsrekommenda-
tioner rekommenderas alla barn och 
unga i åldern 7–17 år minst 60 minuter 
mångsidig, rask och ansträngande mo-
tion per dag på ett sätt som är lämpligt 
för individen, med beaktande av hans 
eller hennes ålder. Långa stunder av 
stillasittande bör undvikas.

– Vi vet att bara cirka en tredjedel 
av alla 7–15-åringar uppnår målen för 
Finlands motionsrekommendation. 
Resultatet är oroväckande med tan-
ke på befolkningens hälsotillstånd 
och nationalekonomin. Därför är det 
alldeles centralt att vi kan öka på den 
fysiska aktiviteten just under skolda-
gen. Fysisk aktivitet under skoldagen 
har positiva effekter på faktorer som 
möjliggör lärande, såsom förmågan att 
koncentrera sig på en uppgift, uppfö-
rande och trivseln i skolan. De positiva 
effekterna på lärandet, trivseln i skolan 
och välbefinnandet främjar samtidigt 
flera grundläggande och mänskliga rät-
tigheter som tryggar barnets skolgång 
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samt välbefinnande och utveckling, 
säger Bergqvist.

Utbildningsstyrelsen ska uppdatera 
grunderna för läroplanen för förskole-
undervisningen och den grundläggan-
de utbildningen genom att tillfoga en 
fysiskt aktiv livsstil. De lokala utbild-
ningsanordnarna ska uppdatera de 
lokala läroplanerna så att de motsva-
rar lagändringen och de uppdaterade 
grunderna för läroplanen för förskole-
undervisningen och den grundläggande 
utbildningen

Adlercreutz: Stora satsningar på 
utbildning i statsbudgeten för 
2025
08.01.2025 

Under den här regeringsperioden görs 
historiska satsningar på skolan och ut-
bildningen. I det här årets statsbudget 
finns flera satsningar på en jämlik och 
kvalitativ småbarnspedagogik, grund-
utbildning och på den fria bildningen.

År 2025 görs det tilläggssatsningar 
på 50 miljoner euro till utvecklingen av 
förskolan och grundskolan. Anslaget 
riktas till bland annat förnyandet av 
stödet för lärande samt tilläggstimmar 
i modersmål och matematik. Dessa 
ändringar träder i kraft från och med 
början av läsåret 2025. Inom den fria 
bildningen riktas fem miljoner euro 
till att stöda invandrarkvinnors språk-
utbildning och den svenskspråkiga 
integrationsutbildningen stärks med en 
miljon euro. 

– Att stärka de grundläggande 
färdigheterna, läsning, skrivning 
och räkning, är i fokus under den här 
regeringsperioden och arbetet måste 

fortsätta även under kommande reger-
ingsperioder, säger Adlercreutz.

Studerandes rätt till stöd stärks ock-
så både i gymnasiet och yrkesutbild-
ningen genom en permanent tilläggsfi-
nansiering på tio miljoner euro.

– Genom denna satsning kan vi mins-
ka på avbrytande av studierna, förbätt-
ra elevernas förutsättningar att klara 
examen och stärka studerandenas 
välmående, säger Adlercreutz.

Wickström: Ohållbart att 
Mattlidens skola fortfarande  
är utan skolpsykolog
16.01.2025 |

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) utförde under gårdagen ett regi-
onbesök i Esbo och Grankulla. Wick-
ström besökte bland annat Villa Breda, 
Mattlidens skola och Mattlidens gym-
nasium, och dagen avslutades med en 
medborgarträff i Gäddvik. 

– För mig som beslutsfattare är det 
viktigt att tala med unga om deras 
framtid. Barn och unga mår allt sämre 
i dagens läge, och detta syns tyvärr 
också i skolan. Det är bra att den här 
regeringen gör flera satsningar på att 
stärka välmående i skolan, att minska 
på personalens byråkrati men även för 
att bromsa digitaliseringen som haft en 
negativ effekt på elevernas inlärning, 
säger Wickström.

Det som Wickström bekymrar sig 
mest för just angående Mattliden är 
resurserna inom elevvården. Mattli-
dens skola har varit utan skolpsykolog 
en längre tid.

– Efter att ha diskuterat med rektorn 
för Mattlidens skola blev det tydligt att 
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det finns brister i de social- och hälso-
vårdstjänster som ska erbjudas elever-
na. Skolan har varit utan skolpsykolog 
en längre tid, och har inte fått den hjälp 
de behöver från Västra Nylands väl-
färdsområde. Detta betyder i prakti-
ken att de barn som behöver hjälp blir 
utan stöd. Det kan inte vara så att barn 
inte får den hjälp de behöver under sin 
skolgång. Då barn och unga redan mår 
sämre än tidigare är det totalt ohåll-
bart att det inte finns skolpsykologer 
tillgängliga i skolan. Jag kommer lyfta 
upp det här i välfärdsområdet, för vi 
måste få en lösning på detta, konstate-
rar Wickström.

Henriksson får viktigt 
rapportörsuppdrag – ska leda 
Europaparlamentets arbete för 
mindre byråkrati på den inre 
marknaden
17.01.2025 

Arbetet i Europaparlamentets utskott 
för den inre marknaden har kommit 
igång på allvar. Svenska folkpartiets 
Europaparlamentariker, Renew Eu-
ropes vice ordförande Anna-Maja 
Henriksson har tilldelats sitt första 
uppdrag som rapportör. Henriksson 
kommer att ansvara för att ta fram Eu-
ropaparlamentets initiativbetänkande 
som gäller förenkling och implemente-
ring av EU:s regler för den inre mark-
naden.

– För att våra företag ska kunna växa 
och skapa fler jobb måste vi säkerställa 
att de inte kvävs av onödig byråkrati. 
Reglerna ska vara enkla att förstå och 
följa. Det är en förutsättning för en 
stark och välfungerande inre marknad. 

Vi ska inte kväva våra företag med 
överreglering och detaljstyrning inom 
EU, säger Henriksson.

Rapporten kommer att identifiera 
områden där byråkratin kan förenklas 
och där tillämpningen av EU:s lagstift-
ning kan förbättras. Målet är att göra 
det enklare för företag att följa regler 
och samtidigt stärka Europas konkur-
renskraft.

– Frågan är mycket viktig för Renew 
Europe, och det är också något vi i SFP 
har lovat arbeta för inför EU-valet. En 
starkare inre marknad med mindre 
byråkrati är en prioritering för mig. Nu 
ser jag fram emot att kavla upp ärmar-
na och bidra till att stärka den inre 
marknaden, säger Henriksson.
 
Rapportens officiella titel är “Imple-
mentation and Streamlining of the EU 
internal market rules to strengthen the 
Single Market”.  Ett initiativbetänkan-
de, eller egeninitierad rapport (INI), är 
ett verktyg som Europaparlamentet an-
vänder för att belysa viktiga frågor och 
påverka den politiska debatten i EU. De 
skickar ett tydligt budskap om önskad 
lagstiftning till Europeiska kommis-
sionen och medlemsstaterna. De har en 
central roll i att driva på förändringar 
och ge politisk riktning. 
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Borgarsdóttir Sandelin blir tf 
generalsekreterare för Svenska 
riksdagsgruppen
21.01.2025

Svenska riksdagsgruppen har valt Silja 
Borgarsdóttir Sandelin till tillförord-
nad generalsekreterare.

– Det är med entusiasm jag tar mig an 
uppdraget som generalsekreterare för 
Svenska riksdagsgruppen. Att få arbeta 
tillsammans med en grupp riksdags-
ledamöter som på ett så engagerat och 
kunnigt sätt driver viktiga frågor är ett 
privilegium. Riksdagen är en central 
och inspirerande samhällsinstitution, 
där visioner möter verklighet och där 
framtidens beslut formas. Jag ser fram 
emot att bidra till detta betydelseful-
la arbete och stötta riksdagsgruppen 
i deras strävan att främja en positiv 
samhällsutveckling, säger Silja Bor-
garsdóttir Sandelin.

Svenska riksdagsgruppens ordföran-
de är nöjd över att Silja Borgarsdóttir 
Sandelin tackat ja till att fungera som 
generalsekreterare under 2025 då 
Hanna Seppä är föräldraledig.

– Siljas långa och mångsidiga riks-
politiska erfarenhet, samarbetsfömå-
ga, förståelse för politiska processer 
och breda politiska substanskunskap 
ger henne utmärkta förutsättningar 
att fungera som riksdagsgruppens tf 
generalsekreterare under detta år. I 
riksdagsgruppen ser vi alla fram emot 
att få samarbeta med henne, säger 
Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Otto Andersson.

Borgarsdóttir Sandelin har tidigare 
bland annat arbetat som specialmedar-
betare för fyra olika ministrar, idrotts- 

och ungdomsminister Bergqvist, 
justitieminister Henriksson, nordisk 
samarbetes- och jämställdhetsminister 
Blomqvist och försvarsminister Hag-
lund. Hon var också politiskt sakkun-
nig under SFP:s tid i opposition åren 
2015-2019. Borgarsdóttir Sandelin är 
politices magister och andra periodens 
stadsfullmäktigeledamot i Helsingfors. 

Silja Borgarsdóttir Sandelin börjar 
som generalsekreterare 27.1.2025. 

Anders Portin utsedd till 
specialmedarbetare
21.01.2025

Anders Portin har kallats till speci-
almedarbetare för Idrotts- och ung-
domsminister Sandra Bergqvist

Anders Portin är agronomie- och 
forstmagister och har tidigare fungerat 
som specialmedarbetare för ministern 
för jämställdhet och nordiskt samar-
bete Thomas Blomqvist. Portin har 
arbetat bl.a. på SLC (Svenska lant-
bruksproducenternas centralförbund 
r.f.), Finska Forstföreningen, Skogsin-
dustrin r.f. och jord- och skogsbruksmi-
nisteriet.

Portin inledde sitt arbete måndag 
20.1 då han efterträdde Silja Borgars-
dóttir Sandelin som börjat som Svens-
ka riksdagsgruppens t.f. generalsekre-
terare.
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Adlercreutz: Den finländska 
skolan ger unga de verktyg  
som behövs
22.01.2025 

– Finlands utbildningssystem hör till 
de bästa i världen, och det är fint att 
se hur stark respekten för vårt system 
är. Framförallt har vi lyckats skapa ett 
jämlikt system där alla erbjuds samma 
möjligheter att lyckas, säger SFP:s par-
tiordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz.

EU:s undervisningsministrar är sam-
lade i Warszawa, Polen för ett inoffici-
ellt rådsmöte den 21-22 januari 2024. 
På mötet diskuteras både vikten av 
resiliens i samhället, och vikten av en 
evidensbaserad utbildningspolitik.

I dagens värld accentueras betydel-
sen av att man klarar av att hantera 
stora mängder information, att avgöra 
vad som är sant och falskt, och att dra 
rätta slutsatser av det man ser. Under-
visningsminister Adlercreutz är glad 
över att Finland också här lyfts upp 
som ett gott exempel.

– Den mediekunskap som är integre-
rad i undervisningen hos oss är helt 
central för att man ska kunna stå emot 
den uppsjö av falsk information som 
tyvärr florerar till exempel på sociala 
medier. Vi vet att det pågår ett aktivt 
informationskrig, och det känns bra 
att veta att våra finländska elever är 
väl rustade för att klara sig i den här 
världen, säger Adlercreutz.

Henriksson: Europa måste ta 
större ansvar för sitt eget försvar
22.01.2025 

Genom beslutsamt agerande och 
samarbete mellan EU, Nato och med-
lemsländerna står vi starka. Europa-
parlamentariker, Renew Europes vice 
ordförande Anna-Maja Henriksson 
(SFP) betonade behovet av ökade anslag 
för säkerhet, försvar och beredskap i 
sina anföranden i Europaparlamentet 
under sessionsveckan i Strasbourg.

– Det är helt klart att Europa måste 
ta större ansvar för sitt eget försvar. Vi 
måste stärka försvarsindustrin, skapa 
en fungerande inre försvarsmarknad 
och öka anslagen för säkerhet, försvar 
och beredskap. Vi måste naturligtvis 
också fortsätta stödja Ukraina – det 
handlar om både Ukrainas och hela 
Europas framtid, säger Henriksson. 

Henriksson förde fram att den 
världspolitiska situationen förstås 
oroar många, men att vi kommer att 
klara oss. 

– Genom beslutsamt agerande och 
samarbete mellan EU, Nato och med-
lemsländerna står vi starka. Vi måste 
nu med målmedvetenhet gå framåt till-
sammans. I Europaparlamentet är det 
allra viktigaste nu att vi håller ihop och 
försvarar våra värderingar, demokrati, 
rättsstatsprincipen och mänskliga rät-
tigheter, fortsätter Henriksson. 

Henriksson lyfte också fram behovet 
av samarbete då det gäller specifikt 
Östersjön. 

– Dagligen trafikerar undermåliga 
lastfartyg tillhörande den ryska skugg-
flottan med tiotals ton olja ombord 
på Östersjön. De utgör en säkerhets-
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risk för såväl den marina miljön som 
länderna runt Östersjön och hela EU. 
Nu har såväl Nato som medlemsländer-
na intensifierat sin bevakning. Det är 
välkommet och nödvändigt. Östersjön 
ska inte vara en tummelplats för hy-
bridoperationer och sabotage, avslutar 
Henriksson.

Benina Uotinen utsedd till 
specialmedarbetare för  
minister Strand
23.01.2025

Politices magister Benina Uotinen har 
utsetts till sepcialmedarbetare för 
europa- och ägarstryningsminister 
Joakim Strand.

Uotinen har tidigare fungerat som 
riksdagsassistent för partiordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz. Före sin tid vid riksdagen har 
hon arbetat på Europaparlamentet, 
Finlands ständiga representation för 
FN i Genève och vid myndigheten för 
digitalisering och befolkningsdata.
Uotinen kompletterar Strands stab i 
vilken specialmedarbetare Lång ingår 
sedan tidigare. Hon efterträder Laura 
Fagerlund som är föräldraledig sedan 
slutet av november. 

Henriksson vald till vice 
ordförande för språkminoriteters 
forum i Europaparlamentet
23.01.2025

Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henriksson (SFP) valdes på torsdagen 
till vice ordförande för den tvärpolitis-
ka gruppen för etablerade minoriteter, 
nationella gemenskaper

och språk. Gruppen samlar ledamö-
ter över partigruppsgränserna i Euro-
paparlamentet, och är också ett viktigt 
verktyg för aktörer som jobbar med 
språkfrågor i Finland.

Henriksson gläds över förtroendet 
hon fått att leda gruppens arbete som 
en del av presidiet.

– Som tidigare ordförande för såväl 
Svenska Finlands folkting som SFP 
känns det bra att få det här erkännan-
det också på Europaparlamentsnivå. 
Jag ser fram emot att få jobba med 
befrämjande av frågor gällande språk-
liga och nationella minoriteter. Det ger 
också en möjlighet att ytterligare lyfta 
fram att Finland är ett land med två 
nationalspråk, finska och svenska. Li-
kaså ser jag möjligheten att även främja 
samernas rätt till sitt språk och sin 
kultur, som det enda ursprungsfolket i 
Europeiska unionen, säger Henriksson.
Ordförande för minoritetsgruppen är 
rumänska Loránt Vincze (EPP), och 
gruppen har fyra vice ordförande. 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025 165

Minister Bergqvist: Alla ungas röst 
ska bli hörd i samhällsdebatten!
24.01.2025 

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist 
kallade till en rundabordsdiskussion 
om media och unga med flerspråkig 
bakgrund. Tillfället var en uppföljning 
till en diskussion ministern ordnande 
i juni 2024 om unga med flerspråkig 
bakgrund och delaktighet.

– Under diskussionen i somras lyftes 
frågan om hur länge ska man bli stämp-
lad som invandrare även om man är 
född och uppvuxen i Finland. I ett allt 
mer tillspetsat debattklimat ville jag 
sammankalla till en diskussion med 
representanter för media och unga för 
att tillsammans diskutera hur vi kan 
främja en mer inkluderande och jäm-
ställd samhällsdebatt, säger Bergqvist.

– Media har en stor roll i att forma 
debatten och på det sättet stöda ungas 
välmående, men lika mycket är det på 
vårt allas ansvar att reagera mot osak-
liga kommentarer och rasism i varda-
gen och på till exempel sociala medier, 
fortsätter Bergqvist.

Vid tillfället deltog unga, represen-
tanter för media, forskare och organi-
sationer. Professor i medieforskning, 
Kaarina Nikunen från Tammerfors 
universitet lyfte i sin inledande taltur 
upp hur algoritmerna på sociala medier 
förstärker polariseringen och kan ska-
pa otrygghet bland unga. Redaktörerna 
för Crazians-podcasten, Jenny Vu ja 
Mira Lokuge, poängterade betydelsen 
av representation. 

– Alla barn och unga oberoende 
bakgrund har rätt att bli hörda och 

representerade i samhällsdebatten. 
En alltmer tillspetsad debatt leder till 
att unga drar sig från att engagera sig i 
samhället. Det här har vi inte råd med, 
konstaterar Bergqvist.

Minister Bergqvist: De sociala 
mediajättarnas agerande är 
oetiskt och ansvarslöst
25.01.2025 

På fredagen deltog idrotts- och ung-
domsminister, SFP:s vice ordförande, 
Sandra Bergqvist i en paneldebatt un-
der Educamässan i Helsingfors. Panel-
debatten gick under namnetResiliens; 
hur kan vi vuxna stödja unga att vara 
trygga i en otrygg omvärld och arrang-
erades av Skolsamarbetsnätverket i 
södra Finland.

– Sociala medier har utvecklats 
snabbt och vi föräldrar har inte all-
tid full koll på vilka faror barnen kan 
utsättas för i den digitala världen. Vi 
måste ställa högre krav på upprätt-
hållarna av sociala medier och det här 
måste göras så fort som möjligt. Vi be-
höver ett starkt och unisont EU för att 
få ändringar till stånd, säger Bergqvist.

Den digitala miljön är numera en vä-
sentlig del av de ungas vardag, därför 
är det viktigt att se över hur sociala 
medier påverkar de ungas välmående. 
Det finns forskning på att algoritmerna 
på sociala medier skapar allt starkare 
polarisering och otrygghet bland unga. 

– Skulle det vara frågan om en drog 
skulle sociala medier redan för länge 
sedan vara förbjudet. Nu är det inte 
frågan om substans, men däremot är 
sociala medier utformade för att locka 
fram ett starkt beroende. Barn och 
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unga utsätts speciellt mycket och med-
an många mår allt sämre står företagen 
och ser på medan deras miljoner trillar 
in. Det är synnerligen oetiskt och oan-
svarigt, avslutar Bergqvist.

Adlercreutz på Educa-mässan: 
Finland – utbildningens supermakt
26.01.2025

Svenska folkpartiets ordförande, un-
dervisningsminister Anders Adlercre-
utz besökte Educa-mässan i mässcen-
tret i Helsingfors under veckoslutet. 
Educa-mässan är Nordens största 
utbildningsevenemang och samlar årli-
gen över 15 000 besökare. Adlercreutz 
ser en stor fördel i att evenemang av 
den här typen ordnas där skolan lyfts 
och aktörer möts.

– Educa-mässan är en unik möjlig-
het att träffa lärare och aktörer inom 
bildningssektorn. Som undervisnings-
minister vill jag föra en aktiv dialog 
med alla som arbetar i skolvärlden Det 
var också roligt att se det stora antalet 
internationella gäster – Finland har 
alla chanser att stärka sin roll som en 
utbildningens supermakt, säger Adler-
creutz.

Under mässan ordnade också lärar-
facket OAJ en partiordförandedebatt 
där alla riksdagspartiers ordförande 
deltog. Det råder en stor samsyn inom 
det politiska fältet när det gäller vikten 
av utbildning och skola.

– Den här regeringen satsar på den 
grundläggande utbildningen. Trots be-
hovet av nedskärningar har vi lyckats 
behålla, och utöka, finansieringen. Det 
är en medveten prioritering – en hög-
kvalitativ utbildning är helt central i en 

den tid av informationsflöde vi lever i, 
säger Adlercreutz.  

– Våra satsningar på bland annat 
grundläggande färdigheter, ett utökat 
individuellt stöd, och fokus på skolor i 
socioekonomiskt mer utsatta områden 
är unika. Den här regeringen satsar 
200 miljoner euro mer, och det kommer 
att märkas, säger undervisningsminis-
ter Anders Adlercreutz.

Adlercreutz på 80-års dagen av 
befriandet av Auschwitz: Vi får 
aldrig glömma
27.01.2025 

Den 80:e minnesdagen av befrielsen 
av Auschwitz uppmärksammas den 27 
januari 2025 med en ceremoni i Oświę-
cim, Polen där Finland representeras 
av Republikens president Alexander 
Stubb med fru och undervisningsmi-
nister, SFP:s ordförande Anders Adler-
creutz. Överlevande från förintelsen 
är bjudna till tillställningen, som hålls 
i koncentrationslägret Auschwitz-Bir-
kenau och antagligen blir den sista där 
överlevande ännu deltar.

– Vi människor har en förmåga att 
glömma det vi lärt oss. Det som hände i 
Auschwitz och på många andra ställen 
var ett resultat av metodisk avhuma-
nisering av våra medmänniskor, och 
nånting av det mest fruktansvärda som 
skett i mänsklighetens historia, säger 
Adlercreutz.

Utvecklingen i världen är på många 
sätt oroväckande, med rättsstaten som 
utmanas på flera håll och ett brinnande 
krig mitt i Europa, där Rysslands bru-
tala angrepp fortfarande pågår. 

– Det andra världskriget fungerade 
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som en väckarklocka som ledde till 
att vi skapade många av de institutio-
ner och principer som tjänat oss väl: 
Förenta Nationerna, gemensamma 
avtal och internationella fördrag – och 
rättsstatsprincipen. Många av dessa 
institutioner naggas nu i kanterna och 
diskrediteras. Om den gemensamma 
världsbilden och värdegrunden splitt-
ras riskeras allt. Det påminns vi om en 
dag som den här, säger Adlercreutz.

– Polariseringen är ett första steg i 
fel riktning. Därför är det så viktigt 
att vi i värnar om ett samhälle där alla 
känner sig delaktiga och ingen skjuts ut 
i marginalen. Det finns alltid en risk att 
historien upprepar sig om vi inte aktivt 
ser till att motarbeta de fenomen som 
ledde oss fel.

– Vi får aldrig glömma det som sked-
de i Auschwitz, säger Adlercreutz.

Svenska riksdagsgruppen och SFP 
lanserar en reparationsserie för 
social-och hälsovården
29.01.2025 

Svenska riksdagsgruppen och SFP 
presenterar en reparationsserie för so-
cial- och hälsovården, bestående av 22 
åtgärder för att lösa personalbristen, 
för att förbättra människors tillgång 
till vård och för att stärka vårdens 
verksamhetsförutsättningar. Dessut-
om presenteras effektiva åtgärder för 
unga, familjer och äldre.

Särskild fokus läggs på lösningar för 
den akuta personalbristen. Det behövs 
flera mångsidiga åtgärder för att lyckas 
öka tillgången till personal.

– Tillgången till vårdpersonal är en 
central framtidsfråga för Finland. För 

tillfället är personalbristen inom vår-
den påtaglig och har en direkt inverkan 
på tillgången till vård. Personalbristen 
är dessutom starkt kopplad till stigan-
de vårdkostnader på grund av behovet 
av att lappa bristen med dyr hyresper-
sonal. Det är viktigt att vi inser att det 
inte finns god vård och omsorg utan 
välmående personal. Under de tidigare 
valperioderna har det politiska fältet 
tyvärr delvis glömt bort detta då olika 
förvaltningsreformer planerats. Därför 
har vi i SFP valt att sätta lösningar till 
personalbristen i fokus, säger Svens-
ka riksdagsgruppens ordförande Otto 
Andersson.

– Många vårdutbildade i Finland 
arbetar i våra nordiska grannländer, 
och vi vill gärna erbjuda dem skatte-
morot för att flytta tillbaka och arbeta 
här istället. Därför föreslår vi i SFP att 
återinflyttad vårdpersonal temporärt 
beviljas en förmånligare personbe-
skattning. För att trygga tillgången till 
vård är det av allra högsta vikt att råda 
bot på personalbristen.

Det viktiga är att hitta fungerande 
lösningar till de utmaningar som vår 
social-och hälsovård tampas med. 
Därför presenteras även förslag till 
satsningar för att förbättra människors 
tillgång till vård.

– SFP är partiet som fokuserar på 
lösningar. Vi är inte ute efter att bygga 
motsättningar med oppositionen eller 
någon annan. Därför levererade vi en 
lista på tillväxtåtgärder i augusti 2024 
och nu levererar vi lösningar för vår-
den med denna reparationsserie, säger 
SFP:s ordförande och undervisnings-
minister Anders Adlercreutz.

– Vi vill att vårdpersonal ska ha så 
mycket tid som möjligt med klienter 
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och patienter. Därför vill vi främja 
användningen av digitala lösningar 
och AI som ett stöd i arbetet och för 
att främja patienters välmående. Även 
kontinuitet och fasta kontakter är 
viktiga för patienten och för trygghets-
känslan – framför allt för dem som be-
höver regelbunden vård. Vi arbetar för 
att egenläkarmodellen tas i bruk i varje 
välfärdsområde, säger Adlercreutz. 

– Vår målsättning är att alla ska få 
högkvalitativa social- och hälsovårds-
tjänster, och det oberoende av faktorer 
så som boningsort, modersmål eller 
socioekonomisk ställning. När det kom-
mer till vård och omsorg behövs såväl 
den offentliga sektorn som privata 
aktörer och den tredje sektorn. För att 
stärka den oerhört viktiga tredje sek-
torns verksamhetsförutsättningar vill 
vi att donationer till ideella organisa-
tioner inom social-och hälsovårdssek-
torn ska berättiga till donationsavdrag 
i beskattningen, säger Adlercreutz.

Adlercreutz: Inlösningslagen 
till riksdagen – en klar seger för 
egendomsskyddet
30.01.2025 

Regeringen har idag på statsrådets 
möte godkänt inlösningslagen, som 
nu går vidare till riksdagsbehand-
ling. Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz gläds över att SFP:s långsiktiga 
arbete för att stärka egendomsskyddet 
och markägarens rättsskydd bär frukt.

– SFP har målmedvetet arbetat för 
att stärka markägarens ställning och 
egendomsskyddet. I och med lagför-
slaget kommer ersättningsnivån vid 

inlösning att förändras. När man 
tidigare använt gängse värde som 
ersättningsgrund, så ändras det nu till 
att man utgår från marknadsvärdet 
och höjer ersättningen med 25 procent.  
Det här är en märkbar förbättring till 
den nuvarande situationen och ett kon-
kret resultat av SFP:s påverkan, säger 
Adlercreutz.

Adlercreutz betonar att markägaren 
i fortsättningen kommer att ha en star-
kare position vid tvångsinlösningar.

– Eftersom ersättningen märkbart 
stiger kommer tröskeln för kommuner 
att ta till tvångsinlösning att höjas. I 
stället finns det nu större incentiv att i 
planläggningen beakta markägare bätt-
re och att i stället för tvångsinlösning 
verkligen förhandla med markägare. 
Det här är en klar seger för egendoms-
skyddet – det blir mer dialog och rättvi-
sa, säger Adlercreutz.

Andersson fortsätter leda Svenska 
riksdagsgruppen
03.02.2025

Svenska riksdagsgruppen har på sitt 
konstituerande möte enhälligt gett 
riksdagsledamot Otto Andersson 
förnyat förtroende att leda Svenska 
riksdagsgruppen. Svenska riksdags-
gruppen konstituerade sig under sitt 
midvintermöte som hålls i Esbo mån-
dag 3.2. Under midvintermötet kommer 
riksdagsgruppen att fokusera på frågor 
gällande tillväxt, speciellt med sikte på 
regeringen halvtidsgranskning.

– Finland lyfts inte upp enbart genom 
nedskärningar och skattehöjningar. Vi 
behöver nu framför allt tillväxt för att 
kunna trygga välfärden och servicen. 
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Vi behöver nya företag och nya investe-
ringar, men vi behöver även skapa bätt-
re förutsättningar för redan etablerade 
företag att växa. Då vi lyckas med detta 
skapas det nya arbetsplatser och mer 
skatteintäkter, säger riksdagsgruppens 
ordförande Otto Andersson.

– Vi i riksdagsgruppen och SFP ser 
det som nödvändigt att vi i samband 
med regeringens halvtidsgranskning 
beslutar om betydande tillväxtåtgärder 
för att få fart på ekonomin som i allt för 
många år saknat fart. Ekonomi är ock-
så psykologi och nu behövs förslag som 
förstärker framtidstron. I halvtidsrian 
räcker det inte med finlir, utan vi måste 
vara modiga och alla stenar måste 
fördomsfritt vändas, säger gruppordfö-
rande Andersson.

Andersson har lett Svenska riksdags-
gruppen sedan riksdagsvalet 2023 och 
ser fram emot en intensiv politisk vår i 
riksdagen.

– Jag är mycket glad och tacksam för 
det fortsatta förtroende mina kollegor i 
riksdagsgruppen gett mig. Samarbetet i 
riksdagsgruppen har varit konstruktivt 
och givande, vilket ger mig energi och 
iver att fortsätta leda gruppen, säger 
gruppordförande Otto Andersson.

Svenska riksdagsgruppen valde även 
på sitt konstituerande möte Mats Löf-
ström till första vice ordförande och 
Anders Norrback till andra vice ordfö-
rande. 

Varha tar inte sitt lagstadgade 
ansvar för svenskspråkiga unga
03.02.2025 

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande Sandra Bergqvist är 
kritisk till Varhas agerande när det gäl-
ler ungas rätt till skolpsykolog. Enligt 
en artikel i ÅU 2.2.2025 lyfter biträ-
dande rektor Benjamin Kroksjö upp att 
över 500 svenskspråkiga unga i Åbo är 
utan skolpsykolog. I dagsläget har Var-
ha inte ens utannonserat tjänsten.

– Det här är mycket allvarligt. Det 
är många unga som tampas med sin 
mentala hälsa och det är välfärdsområ-
denas ansvar att se till att det finns en 
skolpsykolog. Ungas välmående måste 
vara en prioritet och särskilt den här 
typen av service. Slarvar man i dessa 
frågor kan följderna bli bra mycket dy-
rare och unga lider helt i onödan, säger 
Bergqvist.

Det framkommer också i artikeln att 
då man tidigare utannonserat svensk-
språkiga tjänster har detta gjorts 
enbart på finska. Ett annat exempel 
är upphandling av tjänster på svenska 
som också bara gjorts på finska och där 
man krävt att offerterna ska göras på 
finska.

– Det här vittnar tyvärr om att Varha 
inte förstår sitt uppdrag. Dessa förfa-
ringssätt tyder antingen på okunskap 
eller likgiltighet inför invånarnas lika 
rätt till service. Det kan varken accep-
teras eller bortförklaras, säger Berg-
qvist
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Adlercreutz: Ett samhälle där alla 
har möjlighet att lyckas
04.02.2025

SFP lanserade sitt valprogram inför 
kommunal- och välfärdsområdesvalet

Svenska folkpartiet har som målsätt-
ning att göra det bästa kommunalvalet 
och välfärdsområdesvalet någonsin 
mätt i röster. I senaste kommunalval 
nådde SFP ett understöd på 5 procent 
och målsättningen är att gå framåt. I 
välfärdsområdesvalet gjorde SFP även 
ett mycket bra resultat med att bli det 
största partiet både i Österbotten och 
Östra Nyland. Avsikten är att igen ha 
kandidater i en större del av Finland än 
någonsin tidigare.

– För oss är det avgörande att vi lyck-
as bygga ett trivsamt, tryggt och inklu-
derande samhälle. Vi måste säkerställa 
allas rätt till god vård och omsorg 
oberoende av var man bor. Våra skolor 
bör ge alla barn en bra start i livet och 
en trygg plats att växa och utvecklas 
på. Vi bör även säkerställa att äldre får 
den omsorg och det stöd de förtjänar, 
när de behöver. Vår uppgift är att byg-
ga en bra vardag för alla, säger SFP:s 
ordförande Anders Adlercreutz.

Kommunalval- och välfärdsområ-
desvalet handlar om hur vi bygger vårt 
närsamhälle tillsammans och hur vi 
skapar strukturer som tryggar fung-
erande vårdkedjor. I en ekonomiskt 
ansträngd tid blir värderingarna ännu 
viktigare när beslut ska fattas. För SFP 
är saken klar: vi sätter människan i 
centrum.

SFP vill se ett Finland där skolan är i 
världsklass. Där varje barn får möj-
lighet att lyckas – oavsett bakgrund, 

språk eller postnummer. Vi vill att 
kommunernas ekonomi ska ge de bästa 
förutsättningarna för en bra vardag för 
alla. Därför vill vi att kommunerna ska 
vara framgångsrika och skapa förut-
sättningar för ett aktivt näringsliv, 
investeringar och hållbar tillväxt. 

SFP vill ha ett Finland där vården 
fungerar, där du får hjälp när du behö-
ver den. Där personalen trivs och där 
vi sätter människan, inte systemet, i 
centrum. Primärvården ska finnas så 
nära invånarna som möjligt. Vårdkö-
erna ska förkortas genom till exempel 
utökad användning av servicesedlar. Vi 
vill satsa mer på digitala tjänster och 
utveckla primärvården så att fler kan 
få hjälp snabbt. Vi vill att det finns till-
räckligt med ambulanser även ute på 
landsbygden och att våra förlossnings-
avdelningar bevaras. 

SFP:s uppgift i samhället är tydlig: 
Vi skapar ett samhälle där alla har 
möjlighet att lyckas. Ett samhälle där 
vi bygger, inte river. Där vi samarbe-
tar, inte splittrar. Där vi tillsammans 
bygger en bra vardag.

Wickström: Öppna upp för fler tåg 
längs med elektrifierade Hangö-
Hyvingebanan
04.02.2025 

Riksdagsledamot Henrik Wickström är 
glad att Hangö-Hyvingebanans elek-
trifiering är färdigställd. Wickström 
säger att det är ett resultat av målmed-
vetet regionalt intressebevakningsar-
bete. Detta är något som flera politiker, 
däribland många SFP:are varit med och 
gjort.

– För Hangö hamn och dess utveck-
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ling är elektrifieringen mer än välkom-
men. Likaså medför elektrifieringen 
nya möjligheter att utveckla tågtrafi-
ken. Jag hoppas att det här nu skapar 
bättre förutsättningar för tågtrafik 
mellan Helsingfors och Hangö, men 
även mellan Riihimäki och Hangö. Den 
senare linjen skulle även möjliggöra 
att tåg stannar i Lojo centrum, säger 
Wickström.

Wickström hoppas att staten går in 
och stödjer tågtrafiken från och till 
Hangö i större grad. 

– Om allt går bra, kan vi kring år 
2030 ha närmare tio turer varje vardag 
mellan Hangö och Helsingfors. Att stär-
ka närtågstrafiken är viktigt för hela 
regionens livskraft, säger Wickström.

Andersson och Cederlöf: Det bör 
stiftas i lag att 5-10 procent ska 
integreras på svenska
04.02.2025

Svenska riksdagsgruppen och SFP vill 
ha en bindande procentandel i lagen 
över antalet invandrare som ska inte-
greras på svenska i Finland.

– Vi i Svenska riksdagsgruppen och 
SFP anser det nödvändigt att det i lagen 
om främjande av integration skrivs in 
att 5–10 % av invandrarna i Finland 
integreras på svenska. Regeringen är 
överens om målsättningen, men den 
behöver göras bindande genom lagstift-
ning och som följd av det konkretiseras 
genom handling både nationellt och i 
kommunerna, säger riksdagsgruppens 
ordförande Otto Andersson.

SFP vill att myndigheterna i ett tidigt 
skede ska informera klart och tydligt 
att det finns möjlighet att integreras i 

Finland även på svenska. I dagens läge 
fungerar svenskspråkig integration 
inte optimalt eftersom många saknar 
information om möjligheten att inte-
greras på svenska. Valet av integra-
tionsspråk är ett oerhört viktigt val 
som påverkar hela familjens vardag.

–Vi har många projekt på gång i Esbo 
för att förbättra integrationen av per-
soner med invandrarbakgrund. Esbo 
har utvecklat en lovande modell för 
integration av barn i de lägsta årskur-
serna, vilken haft positiv inverkan 
på barnens inlärning. SFP i Esbo har 
särskilt framhållit vikten av integra-
tion på svenska. Ett lagstadgat mål om 
integration på svenska skulle klart 
stödja kommunernas arbete med att 
integrera invandrare på svenska, säger 
Karin Cerderlöf, stadsstyrelsemedlem 
i Esbo.

– Vi ska ta modell av andra tvåsprå-
kiga länder som lyckats bra med inte-
grationen på båda språken. I Kanada 
finns det lagstiftning som främjar 
integration på landets andra officiella 
språk franska, genom att det i lagen 
föreskrivs hur stor andel av nyanlän-
da ska integreras på franska. Det har 
medfört att integration sker i ökad grad 
även på franska och att familjer väljer 
en franskspråkig skolstig. Därför är det 
viktigt att vi även i Finland föreskriver 
i lagen ett tydligt mål för hur många 
som ska integreras på det andra na-
tionalspråket, avslutar Andersson och 
Cederlöf.

I samband med sitt vintermöte träf-
fade Svenska riksdagsgruppen SFP:s 
förtroendevalda i Esbo. I samband med 
träffades bland annat den svensksprå-
kiga integrationen.



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025172

Adlercreutz: Sametingslagen 
måste nu godkännas i snabb takt
06.02.2025 

Den sjätte februari firas samernas 
nationaldag. Dagen firas till minne av 
samernas första kongress 6.2.1917, och 
sedan 2004 har dagen noterats i vår 
kalender.

– Samerna är Europas enda ur-
sprungsfolk. Vårt sätt att värna om 
samernas rätt till kultur, traditionella 
näringar och de samiska språken speg-
lar styrkan i vår rättsstat, säger Svens-
ka folkpartiets ordförande, undervis-
ningsminister Anders Adlercreutz.

Enligt grundlagen har samerna rätt 
att i sitt hembygdsområde själv be-
stämma i frågor som gäller språk och 
kultur. En reviderad sametingslag 
skickades till riksdagen i december 
2023 och behandlas för närvarande 
i grundlagsutskottet. Den nuvarande 
lagen är föråldrad och uppfyller inte 
dagens behov.

– SFP har under en lång tid arbetat 
för ett förnyande av sametingslagen. 
Sametingslagen behöver nu godkännas 
i riksdagen i snabb takt. Det har redan 
tagit alltför länge, säger Anders Adler-
creutz

Wickström: Säkerheten vid 
förlossningar får inte stå på spel
06.02.2025 

Yle rapporterade idag om hur flera ny-
födda barn dött i planerade hemförloss-
ningar under ett års tid i Nyland. Även 
övervakningsmyndigheten Valvira har 
bekräftat nyheten. SFP:s riksdagsle-
damot Henrik Wickström är mycket 
bekymrad över utvecklingen.

– Det är fruktansvärda nyheter. Or-
saken bakom händelserna vet man inte 
på detaljnivå, men det här öppnar nu 
upp för en diskussion om förlossnings-
tryggheten. Finland har internationellt 
fått ett mycket gott betyg, då det kom-
mer till förlossningsvården. Så bör det 
även vara i framtiden. Förlossningen 
ska vara trygg, säger Wickström.

Wickström påpekar att läget inte 
blivit bättre av att HUS valt att minska 
på förlossningsverksamheten i Nyland. 
I fjol stängdes Lojo bb, trots att SFP 
försvarat den.

– Det att HUS stänger förlossnings-
avdelningar är helt fel riktning. Det var 
fel att HUS gjorde beslut om att för-
snabba stängingen av Lojo bb. Stäng-
ningar lär inte direkt öka intresset för 
att föda vid ett sjukhus. Jag hoppas 
att man inom HUS nu ser över förloss-
ningsnätverket och även funderar än 
en gång på Lojo bb:s framtid. Nationellt 
bör man också fundera på hur man kan 
trygga ett tillräckligt brett förloss-
ningsnätverk, säger Wickström.

– Det kan finnas behov av att över-
väga skriva förlossningsavdelningarna 
i förordningen som reglerar förloss-
ningsverksamheten i Finland, avslutar 
Wickström.
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Minister Bergqvist: Kommunerna 
är olika och därför behövs 
flexibilitet att fatta besluten nära 
invånarna
06.02.2025

I kommuner som leds av SFP mår man 
bra och sysselsättningen är hög. Vi har 
en positiv framtidstro och en vision för 
en bättre framtid, underströk idrotts- 
och ungdomsminister Sandra Bergqvist 
i en debatt under Kommunförbundets 
ekonomi- och ledarforum i Lahtis.

– Kommunerna är alla olika. Staten 
bör lita på att kommunerna kan fatta 
de rätta beslut som passar bäst för just 
den kommunens förhållanden. Därför 
bör kommunerna ges flexibilitet att fat-
ta beslut nära invånarna, poängterade 
minister Bergqvist

Bergqvist lyfte även upp behovet av 
mer arbetsrelaterad invandring. 

– Vi vill inte se en situation där våra 
företag inte får den arbetskraft de be-
höver och att Finlands ekonomi därför 
stampar på stället. Vi har även en länge 
tid talat för att vi behöver 40 000 nya 
arbetstagare per år, sade Bergqvist.

– Lagen om offentlig upphandling är 
nu på utlåtande. Vi inom SFP har po-
ängterat att utlåtanderundan är ytterst 
viktig och att den slutliga utformningen 
ska göras efter att vi noga bekantat oss 
med utlåtandena. En stor del av kom-
munerna har mindre än 5000 invånare 
och vi får inte göra lagstiftning som 
inte passar olika typer av kommuner, 
framhöll Bergqvist.

Kommunförbundets ekonomi- och le-
darforum hölls i Lahtis den 5–6 febru-
ari och samlade cirka 500 kommunala 
beslutsfattare.

Wickström: Ambulansläget i 
Västnyland utvärderas i vår
07.02.2025 

Tillgången på ambulanser har väckt 
oro bland västnylänningar sedan HUS 
valt att minska på ambulanstjänster-
na från och med slutet av januari. Det 
här kombinerat med HUS försämrade 
service på Lojo och Raseborgs sjukhus 
är en ohållbar helhet konstaterar SFP:s 
riksdagsledamot Henrik Wickström 
som även medverkar i Västra Nylands 
välfärdsområdets styrelse.

SFP:s representanter har velat att väl-
färdsområdet reagerar på den situation 
som uppstått. Under förra styrelsemötet 
fick man bekräftat att ambulansresur-
serna ska utvärderas under våren. Det 
här ser SFP som mycket viktigt.   

– Då vi enbart har en 24/7 jour i Lojo 
och inte längre i Raseborg kräver det 
allt oftare att man kallar på ambu-
lans. I HUS förslag till servicenätverk 
fanns det ett tjänstemannaförslag på 
att öka ambulansresurserna, men det 
valde man att inte göra. Jag hoppas 
innerligt att man inom HUS nu under 
våren tänker om angående detta. Här 
står patientsäkerheten på spel, säger 
Wickström. 

Wickström säger att han hoppas att 
jourhelheten ses över av den nya sty-
relsen som väljs i juni. 

– Raseborgs jour bör granskas då det 
kommer till öppenhållningstiderna, 
likaså borde Lojo sjukhus ha 24/7 ope-
rationsberedskap. Vi har inget sjukhus 
mellan huvudstadsregionen och Åbo där 
det skulle finnas beredskap att göra ope-
rationer. Det är en utmaning för säker-
heten i hela Nyland, säger Wickström.
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Omfattande investering planeras  
i Raseborg – Sjundeå, Ingå, Hangö 
och Kyrkslätt noteras starkt 
i utrymmesplanen för Västra 
Nylands välfärdsområde
12.02.2025

På tisdag behandlade styrelsen för 
Västra Nylands välfärdsområde 
utrymmesplanen för området. I den 
kan noteras att i Raseborg planeras en 
omfattande satsning på en vårdcentral 
vars värde uppskattas till 30–50 miljo-
ner euro. På förslag av SFP godkändes 
också ett tillägg där man också ska 
utvärdera möjligheten att i fortsättning 
ha närservice i utrymmen i Tenala, 
Bromarv och Pojo. Samlingspartiet 
motsatte sig tillägget. Det är värt att 
notera att Karis fortsättningsvis ska ha 
sin närservciepunkt.

SFP:s riksdagsledamot och styrelse-
medlem Henrik Wickström säger att 
utrymmesplanen är en seger för jämlik 
vård i hela välfärdsområdet. SFP fick 
igenom alla sina förslag på ändringar i 
utrymmesplanen.

– Satsningen på Raseborg är be-
tydande. Men från SFP:s sida vill vi 
fortsättningsvis möjliggöra närservice 
i Pojo, Tenala men även i Bromarv utan 
att glömma Karis, säger Wickström. 

SFP fick med också Ingå närhäl-
sostation i samband med behandling-
en. Styrelsen godkände ett tillägg där 
man med verksamhetsplanen för Ingås 
närhälsosatation ska hämta fram en 
kartläggning för styrelse om renove-
ringsbehoven av Ingås hälsostations-
byggnad. Samlingspartiet motsatte sig 
tillägget.

– Ingå nämndes inte alls i program-

met överhuvudtaget. Det att Ingå lyftes 
fram var en mycket viktig sak. Jag för-
står dock inte varför Samlingspartiet 
motsatte sig det, säger Wickström.

Även Sjundeås hälsostationsprojektet 
går framåt som ett byggprojekt vars 
värde får vara upp till 5 miljoner euro. 
SFP lyfte även fram behovet av en 
utredning angående övriga utrymmen 
inom vårdsektorn som t.ex. äldreboen-
den vilka kan behövas i Sjundeå.

I utrymmesplanen finns också med 
en satsning på äldreboende i Kyrkslätt 
samt renovering av Hangö hälsosta-
tion. 

– I Kyrkslätt behövs fler platser inom 
äldreservicen. Det känns bra att det 
nu tar ett steg framåt. Det är också 
mycket bra att Sjundeås vårdcentrals-
investering äntligen får klartecken från 
välfärdsområdet, säger Wickström.

Andersson i riksmötets 
öppningsdebatt: Varje sten 
behöver vändas för att få fart  
på tillväxten
12.02.2025

På onsdagen framförde gruppordfö-
rande Otto Andersson Svenska riks-
dagsgruppens anförande i riksmötets 
öppningsdebatt. Andersson betonade 
behovet av ekonomisk tillväxt.

– I Finland behöver vi vända trenden 
där vi i sjutton år levt utan egentlig 
tillväxt. För att trygga vår välfärd och 
service behöver vi nya investeringar, 
mer arbetsplatser och fler framgångs-
rika företag som ger skatteintäkter, 
säger Andersson. 

Den gröna omställningen skapar 
möjligheter som vi helt enkelt måste ta 
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vara på nu. Potentialet inom industrins 
gröna omställning är ca 290 miljarder 
euro.

– Det är också ett av de effektivaste 
sätten att minska på utsläppen. Längs 
hela den finländska kusten, från Kym-
menedalen och Östra Nyland i öst till 
Vasaregionen och Karleby i väst har vi 
många stora projekt på gång. Men nu 
gäller det att ro dessa investeringar i 
land. Och just därför föreslår reger-
ingen ett skatteincitament för stora 
investeringar inom den gröna omställ-
ningen, säger Andersson. 

För att säkerställa en hållbar eko-
nomisk tillväxt krävs satsningar som 
stärker både innovation och produkti-
vitet. Regeringens TKI-satsningar är 
rätt väg framåt. 

– Omställningen stöds också av re-
geringens historiska satsning i finan-
sieringen till forskning, utveckling och 
innovationer. Men den enorma TKI-sats-
ningen är vid sidan om bättre förutsätt-
ningar för lokala avtal också ett av de 
bästa sätten att öka produktiviteten, där 
vi tyvärr ligger efter till exempel övriga 
Norden. Detta är en förutsättning för 
tillväxt, säger Andersson. 

Trots tidigare insatser står det klart 
att ytterligare åtgärder behövs för att 
stärka tillväxten och skapa framtids-
tro. Inför halvtidsgranskningen vill 
SFP granska alla åtgärder som kan 
främja tillväxt.  

– Från SFP:s sida vill vi inte i detta 
skede utesluta några som helst åtgär-
der. Tvärtom måste vi nu ambitiöst och 
fördomsfritt vända på varje sten för att 
hitta det åtgärder som mest effektivt 
kan främja tillväxt. Ekonomi är också 
psykologi, och vi behöver signaler som 
stärker framtidstron, säger Andersson. 

Ingo: Reformera och effektivera 
arbetskraftsinvandringen
14.02.2025

Riksdagsledamot Christoffer Ingo vill 
att regeringen inför vårens ramria tar 
fram nya åtgärder som effektiverar, 
förtydligar och ökar arbetskraftsin-
vandringen. Ingo efterlyser en modell 
likt den kanadensiska som via ett 
poängsystem med digital ansökan har 
möjliggjort lyckad arbetskraftsinvand-
ring till just de branscher och regioner 
som behövt den mest.

– Näringslivet och SFP har länge 
talat om att vi vill öka arbetskraftsin-
vandringen vi behöver fler människor i 
arbetsför ålder. Att slopa behovspröv-
ning har varit det främsta alternativet 
men hittills har vi inte nått politisk 
konsensus kring det. Därför anser jag 
nu att det vore bäst, i och med den svå-
ra situation vi befinner oss i, att skrota 
det nuvarande systemet och börja om. 
Vi kan ta modell från Kanada, säger 
Ingo  

Arbetskraftsinvandring eller invand-
ring med mål att sysselsätta bör inte 
jämföras med humanitär invandring 
som följer internationella avtal och har 
sina egna system. Enligt Ingo har den 
krångliga byråkratin och föråldrade 
lagstiftningen kring arbetskraftsin-
vandring lett till en onödig polarise-
ring i samhället som varken gynnar de 
som kommer till Finland eller oss som 
nation.  

– Vi behöver en helhetsreform gäl-
lande arbetskraftsinvandringen där 
målsättningen tydligt ska vara att 
prioritera de kompetenser vårt sam-
hälle behöver. Dessutom måste vår 
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samhällsdiskussion skapa en större 
förståelse för människor med annan 
bakgrund, säger Ingo. 

Wickström: Inför 
psykiatriambulans i Finland
14.02.2025 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström anser att Finland borde utarbeta 
en psykiatriambulansmodell, likt den 
som redan används i Sverige. I vissa 
finländska välfärdsområden har man 
genomfört försök med psykiatriambu-
lanser, men hittills har ingen perma-
nent verksamhet etablerats.

En psykiatriambulans bemannas av 
sjukskötare med specialistkompetens 
inom psykiatrisk vård. Till skillnad 
från vanliga ambulanser saknar den en 
bår och är i stället utrustad med sitt-
platser för att möjliggöra samtal och 
stöd i akuta situationer.

– Antalet samtal till nödcentralen på 
grund av psykisk ohälsa har ökat. Med 
tanke på våra begränsade ambulans-
resurser skulle en psykiatriambulans 
vara en viktig förstärkning. Den skulle 
kunna rycka ut vid akuta fall av psy-
kisk ohälsa och avlasta det övriga rädd-
ningsväsendet, säger Wickström.

Erfarenheterna från Sverige och de 
finländska pilotprojekten har varit po-
sitiva, konstaterar Wickström.

– Psykisk ohälsa är en växande 
samhällsutmaning, och det krävs att vi 
vågar utveckla våra tjänster. En psy-
kiatriambulans skulle vara ett värde-
fullt komplement till vår nuvarande 
vårdstruktur. Jag hoppas att vi kan 
få psykiatriambulansverksamheten 
inskriven i lagen, säger Wickström

Adlercreutz träffade Sveriges 
utbildningsminister: Samarbetet 
mellan Finland och Sverige starkt i 
alla lägen
14.02.2025 

Svenska folkpartiets ordförande, un-
dervisningsminister Anders Adlercre-
utz träffade Liberalernas ordförande, 
Sveriges utbildningsminister Johan 
Pehrson i dag. Pehrson besökte Finland 
för att bekanta sig med de åtgärder Fin-
land gjort efter de tragiska skolskjut-
ningar som förekommit här. Nyligen 
inträffade den första skolskjutningen i 
Sverige, i en skola i Örebro dödades 11 
personer.

– Det som hände i Örebro var fruk-
tansvärt. Våra tankar är hos offren och 
deras anhöriga. Vi delar gärna med oss 
av våra erfarenheter, och stöder Sve-
rige på alla sätt vi kan, säger Anders 
Adlercreutz.

– I Finland har vi under årens lopp 
arbetat mycket för att förbättra skolsä-
kerheten. Vi har förbättrat samarbetet 
mellan myndigheter och fokuserat på 
tidigt ingripande och förebyggande 
arbete. Vi fortsätter kontinuerligt att 
identifiera sätt att göra skolan till en än 
tryggare plats för alla, säger Adlercre-
utz.

Adlercreutz och Pehrson besökte 
Mattlidens skola i Esbo och bekantade 
sig med skolans arbete kring trygghet 
och säkerhet i skolvardagen.

– Jag är glad över att vårt samarbete 
över Bottenhavet är okomplicerat och 
att vi i alla lägen kan hitta sätt att hjäl-
pa varandra, säger Adlercreutz.
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Wickström vill initiera 
utvecklingsplan för Raseborgs 
sjukhus
17.02.2025 

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
besökte idag Raseborgs sjukhus och 
diskuterade dess framtid med persona-
len. Wickström är fortsatt bekymrad 
över HUS planer för sjukhusets verk-
samhet och ser en konkret risk i HUS 
avsikt att ytterligare på sikt minska 
närvaron vid sjukhuset.

– Vid Raseborgs sjukhus finns många 
utmärkta lokaler som står tomma. Ur 
både ekonomisk och verksamhetsmäs-
sig synvinkel är det oroväckande att 
HUS varken vill erbjuda tjänster vid 
sjukhuset eller utreda möjligheter för en 
fortsatt verksamhet i enlighet med in-
vånarnas vårdbehov, säger Wickström.

Wickström anser att Västra Nylands 
välfärdsområde bör ta ett större an-
svar för att utveckla sjukhusets tjäns-
ter, eftersom HUS inte visar intresse 
för det. Därför föreslår Wickström att 
välfärdsområdet initierar ett utveck-
lingsarbete för Raseborgs sjukhuscam-
pus – ett arbete som välfärdsområdet 
bör leda, men där HUS också måste 
involveras.

– Vi i regionen måste ta initiativ till 
en utvecklingsplan för sjukhuscampu-
set för att trygga verksamheten och sä-
kerställa tillgången till specialsjukvård 
för invånarna. Vi har tomma utrym-
men på sjukhuset som kan användas 
för mångsidig verksamhet – om viljan 
finns, betonar Wickström.

Han lyfter också fram sjukhusens be-
tydelse för beredskapen och är kritisk 
till HUS kontinuerliga centraliserings-

åtgärder, som han menar försämrar 
förutsättningarna för närsjukhusen i 
hela Nyland.

– När vi ser på internationella kon-
flikter och hybridpåverkan är sjukhus 
tyvärr ofta måltavlor. Därför är det 
inte klokt att koncentrera all verksam-
het till Mejlansbacken i Helsingfors. 
Det är tråkigt att behöva säga det, men 
med dagens världsläge är detta en as-
pekt jag som beslutsfattare måste lyfta 
fram då vi talar om sjukhusnätverk och 
beredskap, avslutar Wickström.

Biaudet: Finland och Norden ska 
höja ribban i arbetet för hållbar 
utveckling
18.02.2025 

– SFP vill att Finland tillsammans med 
övriga nordiska länderna fortsätter att 
visa ledarskap i arbetet för hållbar ut-
veckling, underströk riksdagsledamot 
Eva Biaudet i Svenska riksdagsgrup-
pens gruppanförande i remissdebatten 
om statsrådets redogörelse om genom-
förandet av FN:s handlingsprogram 
för hållbar utveckling Agenda 2030 på 
tisdag.

FN har beskrivit handlingsprogram-
met som en sorts räddningsplan för att 
tackla de största hoten mot mänsklig-
heten.

– Det är klart att en tro på framtiden 
bara kan hållas stark ifall vi beslutsfat-
tare håller fast vid våra internationella 
löften och bär ansvar för att politiken 
är hållbar ekonomiskt, socialt och eko-
logiskt både här hemma och i samarbe-
tet internationellt.

– Vi kan vara nöjda över att Finland 
nått målen i Agenda 2030 bäst av alla 
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länder, men i SFP vill vi vara mer 
ambitiösa än så. Exempelvis behöver vi 
tilläggsåtgärder på alla sektorer för att 
vi ska nå Finlands klimatmål att om 10 
år vara klimatneutrala och målmedve-
tet jämställdhetsarbete på alla sektorer 
för att komma i mål snabbare än upp-
skattningen på 134 år, säger Biaudet. 

Svenska riksdagsgruppen efterlyser 
en vägkarta för att på sikt nå en ut-
vecklingsbudget på 0,7 % av BNP, varav 
0,2 % går till de allra fattigaste länderna.

– Det handlar om trygghet, om 
säkerhet, om att arbeta för att hindra 
krig och konflikter, stoppa och anpassa 
oss till miljökatastrofer och massflykt. 
Dessa resurser är lika nödvändiga på 
sikt som de omedelbara behoven vi har 
att stärka vår säkerhet genom försvars-
satsningar. Det finns inte ett motsats-
förhållande här, säger Biaudet.

Minister Strand i Warszawa: 
Europa måste ta fram konkreta 
lösningar
19.02.2025

Europaministrarna samlades i Wars-
zawa, Polen för ett informellt möte den 
17-18 februari. På mötet diskuterades 
frågor som EU:s kommande fleråri-
ga budgetram, stärkande av Europas 
krisberedskap samt hybridhot och 
beredskap inför dem tillsammans med 
EU:s kandidatländer. Finland represen-
terades av Europa- och ägarstyrnings-
minister Joakim Strand.

Finland anser att EU:s budgetram ska 
hållas på en rimlig nivå och att resur-
ser bör riktas mot strategiska priori-
teringar för att stärka Europas kon-
kurrenskraft och säkerhet. Målet är 

att besluta om en budgetram som även 
tar hänsyn till situationen vid Finlands 
östgräns och EU:s roll för säkerheten i 
regionen. Finland betonar även behovet 
av att stärka unionens resiliens och 
understödjer en strategi för en bered-
skapsunion.

– I det nuvarande geopolitiska läget 
är det avgörande att EU stärker sin roll 
som global aktör. Det här gäller inte 
bara säkerhet, utan i allra högsta grad 
också ekonomin och konkurrenskraf-
ten. Utan det har vi för stora utmaning-
ar. Vi måste också reagera snabbare 
och mer beslutsamt på de säkerhets-
utmaningar som vi står inför. EU kan 
inte vänta på att optimala lösningar ska 
komma utifrån, utan vi måste själva 
agera nu och ta fram konkreta lösning-
ar. Europa måste satsa betydligt mer 
på forskning, teknologi, innovation 
samt få fart på privata industriella 
investeringar. Ett ekonomiskt starkt 
och konkurrenskraftigt Europa är ett 
tryggt och säkert Europa, säger Strand.

– Finland driver en trovärdig ut-
vidgningspolitik där demokratiska 
institutioner och rättsstatsreformer-
na är avgörande. Genom att stödja 
EU:s kandidatländer kan vi motverka 
Rysslands destabiliserande påverkan 
i närområdet. Det här gäller såväl 
Ukraina, Moldavien och länderna på 
västra Balkan. 

– Det är avgörande att vi stödjer 
dessa länder på bästa möjliga sätt, av-
slutar Strand.
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Adlercreutz och Kallas 
undertecknade gemensamt 
uttalande om digitalisering, 
mediekompetens och AI
19.02.2025

Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Ad-
lercreutz träffade Estlands undervis-
nings- och forskningsminister Kristina 
Kallas 18.2 i Tallinn. Ministrarna 
besökte flera skolor, träffade experter 
samt förde diskussioner om mediekom-
petens, AI och resiliens. Under besöket 
skrev ministrarna under ett gemen-
samt uttalande av Finland och Estland 
om digitalisering, mediekompetens och 
artificiell intelligens.

– Artificiell intelligens har gjort sitt 
intåg och används redan på många plan. 
För att förbereda våra barn och unga 
för kommande studier och arbetsliv 
måste skolan helt enkelt hänga med. Det 
betyder att vi måste tänka om kring vår 
utbildning. Vad ska våra elever kunna?  
Ska de memorera information, eller 
ska de kunna hantera den, samarbeta 
och analysera? Jag påstår att det är det 
senare, säger SFP:s partiordförande, 
undervisningsminister Adlercreutz.

Det gemensamma uttalandet poäng-
terar att artificiell intelligens, digitali-
sering och mediekompetens är viktiga 
medborgarfärdigheter som kontinu-
erligt behöver utvecklas. Adlercreutz 
betonar att utbildningssystemen spelar 
en viktig roll för att barn och unga ska 
kunna ta del av utvecklingen inom till 
exempel artificiell intelligens på ett 
relevant sätt.

– Utvecklingen går snabbt framåt och 
för oss är det viktigt att vara med och 

bestämma om hur artificiell intelligens 
ska användas och vilken roll den ska ha 
i Finland, Estland och Europa i fram-
tiden. Det är viktigt att ledarskapet 
i dessa frågor är i våra egna händer, 
säger Adlercreutz.

Ingo: TUKES behandlingstider 
för nya växtskydd riskerar lamslå 
livsmedelsproduktion
21.02.2025 

Riksdagsledamot Christoffer Ingo 
bekymras över de långsamma behand-
lingstiderna för godkännandet av nya 
växtskyddsmedel på Säkerhets- och 
kemikalieverket (TUKES). Därför har 
Ingo gjort ett skriftligt spörsmål till 
regeringen för att få svar på varför ett 
långvarigt problem inte ännu har åtgär-
dats för att uppfylla de krav som ställs 
bland annat från EU. Även riksdagens 
rättsombudsman har konstaterat att 
verket inte klarar av att uppfylla kra-
ven med nuvarande resurser.

– I dagens läge är förseningarna för 
tillstånden mellan två och tre år. Det 
är oacceptabelt att Finland inte uppnår 
de kriterium som EU föreskriver om 
godkännandet av växtskyddsmedel i 
medlemsländerna. Vi behöver snabbt 
öka resurserna för att säkerställa vår 
redan svaga position på livsmedels-
marknaden, säger Ingo 

Växtskyddsmedel ger stor nytta till 
det finländska samhället och utveck-
lingen av dessa går fram i rask takt. 
Det är beräknat att växtodlingen år 
2024 omsatte ungefär 2,1 miljarder 
euro. Av detta var växtskyddsmedlens 
tilläggsnytta åtminstone 30 %, alltså 
600 miljoner euro. 
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– Den långsamma processen för 
godkännande av växtskyddsmedel 
riskerar lamslå de finska producenter-
nas verksamhetsförutsättningar och 
livsmedelssystemets motståndskraft. 
Utbudet av växtskyddsmedel är mycket 
begränsat, särskilt för specialgrödor. 
Detta begränsade urval, i kombination 
med att fler produkter lämnar mark-
naden än vad som kommer in, kan leda 
till en förlust av internationell konkur-
renskraft, en minskning av den inhem-
ska produktionen av enskilda grödor 
eller till och med växtskyddskriser, 
säger Ingo.

Adlercreutz: När Ryssland sticker 
tar kriget slut
24.02.2025

– Idag har det gått tre år sedan Ryss-
land inledde den brutala, fullskaliga 
invasionen av Ukraina. Resultatet 
har varit enorma förluster och stort 
mänskligt lidande. Krig för inget gott 
med sig. Ryssland har visat att man 
inte tar hänsyn till andra staters terri-
toriella integritet och har gång på gång 
brutit mot FN-stadgan och den euro-
peiska säkerhetsordningen. Ukraina 
har rätt till sin självständighet och 
sin territoriella integritet – Ryssland 
måste ut, säger Svenska folkpartiets 
ordförande, undervisningsminister 
Anders Adlercreutz.

Kriget har rubbat det säkerhetspoli-
tiska landskapet i Europa på ett oåter-
kalleligt sätt. Finland har hittills stött 
Ukraina med 3,1 miljarder euro, och 
stödet fortsätter så länge Ukraina be-
höver det. Adlercreutz efterlyser mer 
stöd av resten av Europa.

– Europa har vaknat oförlåtligt lång-
samt till stundens allvar. Ukraina stri-
der för oss alla – för demokratin, för 
rättsstaten och för frihet. EU-länderna 
måste göra mer, säger Adlercreutz.

Även om vi idag noterar årsdagen av 
Rysslands anfall år 2022 betonar Ad-
lercreutz att Rysslands krigshandling-
ar i praktiken inleddes långt tidigare: 
mot östra Ukraina och Krim redan 
2014.

– Putins uttalade ambition att åter-
ställa det historiska ryska imperiet 
måste bemötas med alla medel. Vi kan 
inte lita på Putins ord att han önskar 
fred – det har vi fått bevittna. Skulle 
han önska fred skulle han omedelbart 
sända sina soldater tillbaka till Ryss-
land, säger Adlercreutz.

– Det är bara Ryssland som är det 
aggressiva parten i konflikten. Ukraina 
försvarar sin existens. Kriget tar slut 
då Ryssland sticker hem och Ukraina 
själv fått godkänna villkoren för fre-
den, säger Adlercreutz.

Wickström: Dagverksamhet på 
plats för äldre bör tryggas genom 
lag
25.02.2025 

Riksdagen förde idag en debatt om den 
interpellation som förts fram gällande 
äldreomsorg. Riksdagsledamot Henrik 
Wickström (SFP) lyfte i sitt gruppan-
förande fram vikten av dagverksamhet 
för äldre, och ifall denna borde tryggas 
genom lag.

– Vi i SFP oroar vi oss över att 
äldres dagverksamhet idag allt oftare 
ordnas distans i digitalt format, trots 
att det i praktiken innebär att många 
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människor inte nås av verksamheten. 
Den sociala aspekten är en viktig del av 
verksamheten, och därför vill vi utreda 
ifall det behöver skrivas in i lagen att 
dagverksamheten alltid ska erbjudas på 
plats, säger Wickström.

Wickström lyfte även fram att de 
digitala kunskaperna hos befolkningen, 
speciellt de äldre, bör tryggas av staten 
så att alla kan ta del av den digitalise-
rade vården på ett jämlikt sätt.

– Digitala tjänster är ett gott kom-
plement till vården, men de ska aldrig 
totalt ersätta de fysiska träffarna. 
Därför efterlyser vi i SFP en digigaran-
ti för äldre, för att erbjuda hjälp och 
utbildning så att ingen lämnas utan-
för det digitala serviceutbudet, säger 
Wickström.

Wickström påpekar även att den 
förebyggande åtgärder är viktiga för 
att äldre människor ska kunna leva ett 
friskt och aktivt liv.

– Alla ska få åldras med värdighet 
och trygghet. Genom att stöda en aktiv 
livsstil, erbjuda rehabilitering och fö-
rebygga sjukdomar skapar vi förutsätt-
ningar för en god livskvalitet. SFP har 
länge förespråkat seniorrådgivningar, 
som innebär regelbundna hälsokontrol-
ler för över 65-åringar. För oss är det 
viktigt att alla äldre får tillgång till den 
vård de behöver, på de sätt som passar 
just dem, avslutar Wickström.

Otto Andersson vald till 
riksdagsledamoten som har bästa 
samarbetsförmågan i Finlands 
riksdag
27.02.2025

Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Otto Andersson har valts till riksdags-
ledamoten som har den bästa samar-
betsförmågan i Finlands riksdag. Om-
röstningen skedde på initiativ av MTV 
och riktades till samtliga riksdagsleda-
möter i Finlands riksdag och man fick 
inte rösta på en ledamot från sitt eget 
parti. Andersson delade vinsten med 
Jouni Ovaska från Centern.

Andersson är hedrad av resultatet 
och poängterar att endast genom sam-
arbete kan man föra samhället vidare.

– Jag är otroligt hedrad över resulta-
tet. Det känns alltid extra fint när det 
är ens kolleger som ger en god respons. 
Tillsammans är vi starkare. Enbart 
genom ett genuint samarbete kan vi 
tillsammans bygga ett starkt och bra 
samhälle för oss alla. Vi behöver bygga 
broar, istället för att riva ner dem, sä-
ger Andersson.

Henriksson besökte Tanzania: EU:s 
närvaro behöver synas i Afrika!
28.02.2025

Europaparlamentariker Anna-Maja 
Henriksson (SFP, Renew Europe) har 
under veckan besökt Tanzania med 
Europaparlamentets utskott för ut-
veckling. Det var utvecklingsutskottets 
(DEVE) första officiella besök under 
mandatperioden. Henriksson träffade 
bland annat landets statsminister, det 
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tanzaniska parlamentets kvinnliga 
talman och flertalet representanter för 
civilsamhället och människorättsorga-
nisationer.

– Världen står inför stora förändring-
ar och det berör också i högsta grad 
biståndsarbetet. USA:s president har 
beslutat upphöra med USAID, som har 
en stor betydelse för många utveck-
lingsländer. I Europa aviserar flera 
länder nedskärningar i biståndet. Det 
kan sammantaget leda till en mycket 
olycklig utveckling, där speciellt kvin-
nor, flickor och barn i de fattiga länder-
na drabbas hårdast, säger Henriksson.

Utöver flertalet träffar med minist-
rar och parlamentariker gjordes bland 
annat  fältbesök till ön Pemba som är 
en del av Zanzibar.

– I Tanzania har EU och medlemslän-
derna flera konkreta projekt som också 
gett resultat. Till exempel då det gäller 
stöd för klimatvänliga energilösningar 
och vattenprojekt, men också då det 
gäller stöd till skolors sanitetsanlägg-
ningar. Vi besökte bland annat en skola 
med över tvåtusen elever, där EU nu 
finansierar toaletter, så att flickorna 
också får egna, berättar Henriksson.

Finland har bland annat bidragit 
till arbetet med att minska våldet mot 
kvinnor och flickor och med att stöda 
arbetet för att kvinnor också ska kun-
na vara ledare.

– Det som blev mycket tydligt under 
vår resa var att Kina har en stark när-
varo i Tanzania med  många oerhört 
stora infrastrukturprojekt på gång i 
landet. Och de syns. Däremot har man 
inte på samma sätt lyckats synliggöra 
EU:s närvaro, och där behövs förbätt-
ringar.

– Det som bekymrar mig mest är att 

ju fler länder som skär i biståndet, dess 
större blir utrymmet för auktoritära 
länder att vinna terräng, säger Hen-
riksson.

– Därför måste EU nu, i samband med 
beredningen av följande budgetperiod 
(MFF), göra noggranna konsekvensbe-
dömningar av Global Gateway och ana-
lysera hur man bäst kan kanalisera det 
framtida biståndet så det ger resultat i 
form av minskad fattigdom, utveckling 
av infrastruktur, ökad jämlikhet och 
starkare demokratiutveckling, säger 
Henriksson.

Global Gateway är EU:s strategiska 
satsning för global utveckling av håll-
bar infrastruktur och för stärkande av 
system för hälsa, utbildning och forsk-
ning runt om i världen. 

Med på resan var sju parlamentariker 
som representerande fem olika politis-
ka grupper i Europaparlamentet.

Andersson i riksdagens 
remissdebatt om statsrådets 
försvarsredogörelse: 
Försvarspolitik handlar inte  
bara om vapen och strategier  
– det handlar om människor.
28.02.2025 

På torsdagen framförde gruppord-
förande Otto Andersson Svenska 
riksdagsgruppens anförande i remiss-
debatten om statsrådets försvarsredo-
görelse.

Europa har tagit kloka beslut gällan-
de säkerheten, men mer måste göras. 
I Europa finns det cirka 200 miljarder 
euro i frysta tillgångar som bör oavkor-
tat gå till att stödja Ukrainas återupp-
byggnad. Men innan vi kan fokusera på 
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återuppbyggandet behöver vi fred. 
– Europa bör gemensamt stödja 

Ukraina och Europas budskap måste 
vara tydligt. Fred i Ukraina kan inte 
uppnås utan Ukraina. Fred i Europa 
kan inte byggas utan Europa. Samtidigt 
är det nödvändigt att Finland och hela 
Europa fortsätter ge Ukraina både eko-
nomiskt stöd och vapenstöd tills fred 
kan uppnås. Kostnaden för att stödja 
Ukraina, hur stor den än kan verka, 
bleknar i jämförelse med de kostnader 
och det lidande som skulle följa om vi 
vände Ukraina ryggen, säger Anders-
son. 

Finlands säkerhet vilar på ett trovär-
digt försvar, allmän värnplikt och bred 
nationell beredskap. Försvaret mås-
te utvecklas långsiktigt för att möta 
ökade säkerhetskrav. Samtidigt är det 
viktigt att Försvarsmakten är modern, 
inkluderande och speglar samhällets 
mångfald.

– Finland har redan gjort stora 
satsningar på två av krigföringens fem 
domäner – sjö och luft. Till nästa gör 
vi en omfattande förnyelse av arméns 
materiel, säger Andersson. 

Andersson avslutar anförandet med 
att poängtera vikten av en stark för-
svarspolitik. 

– Försvarspolitik handlar inte bara 
om vapen och strategier – det hand-
lar om människor. Det handlar om att 
skapa en trygg vardag, att skydda våra 
demokratiska värden, att försvara 
rättsstaten och det regelbaserade mul-
tilaterala samarbetet och att visa att 
vi är beredda att stå upp för vår frihet 
och självständighet, avlutar Andersson.

Västnyland bör sträva efter en 
nationell industripark
28.02.2025 

Idag presenterade Risto Murto en 
rapport för Statsrådet med förslag på 
åtgärder för att främja tillväxten i Fin-
land. Rapporten lyfter fram flera ini-
tiativ, bland annat idén om att etablera 
en eller flera industriparker i landet. 
Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) ser detta som en stor möjlighet 
för Västnyland. Enligt Wickström bör 
de västnyländska kommunerna nu vara 
aktiva och ta kontakt med staten för att 
tydligt meddela sitt intresse av att få 
en industripark till regionen. En sådan 
satsning skulle skapa ett kluster av 
företag inom grön omställning och ny 
teknologi, vilket skulle stärka områ-
dets näringsliv och framtidsutsikter.
– Vi i Västnyland har redan Joddböle i 
Ingå, Koverhar i Hangö samt hamnen 
i Hangö. Med dessa resurser kunde vi 
bli Finlands nästa industriparkshelhet, 
förutsatt att det finns intresse i regio-
nen. Vi behöver tillväxt i Västnyland, 
och en industripark skulle höja vår 
profil, locka fler företag och förbättra 
vår infrastruktur, säger Wickström.
Om staten beslutar att satsa på en indu-
stripark i Västnyland skulle det enligt 
Murtos rapport även kunna innebära 
skatteincitament för det område där 
industriparken placeras. 

– Jag hoppas att vi nu tar initiativ och 
är proaktiva. I Joddböle planeras redan 
ett utsläppssnålt stålverk, vilket vore 
en stor möjlighet för hela regionen. Det 
är förståeligt att projektet väcker viss 
oro, men ingenting som är skadligt för 
miljön kommer att tillåtas. Genom en 
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stark lokal dialog måste vi lyfta fram 
projektets positiva effekter. Utveck-
lingen av Joddböle skulle trygga Ingås 
service och skapa förutsättningar för 
kommunens fortsatta självständighet, 
säger Wickström.

Hela samhällets ansvar att 
förbättra barns och ungas 
välmående
28.02.2025 

Idag ordnade undervisningsminister 
Anders Adlercreutz och ungdomsmi-
nister Sandra Bergqvist tillsammans 
med socialskyddsminister Sanni 
Grahn-Laasonen en rundabordsdiskus-
sion om att motverka våld i skolorna 
och förbättra barns och ungas välmå-
ende. I rundabordsdiskussionen deltog 
kring tjugo experter.

– Det är en oroväckande trend att vi 
ser mera våld och utagerande beteende 
i våra skolor och läroanstalter. Det här 
är en fråga som vi måste ta på största 
allvar och därför ville vi sammankalla 
till en rundabordsdiskussion där det 
fanns experter inte bara från skolvärl-
den utan brett från samhället. Det här 
är inte en fråga som enbart skolan kan 
lösa utan något vi som samhälle måste 
ta tag i, säger undervisningsminister, 
SFP:s partiordförande Anders Adler-
creutz

– Den ökande användningen av so-
ciala medier bland barn och unga och 
de våldsamma videon som ofta kan 
cirkulera där kom upp under diskus-
sionens gång. Den lagändring som jag 
skickat till riksdagen om att förbjuda 
telefoner på lektionerna och begränsa 
användningen på rasterna är helt nöd-

vändig. Men här är det klart att skolan 
bara kan göra sin beskärda del. Som 
föräldrar måste vi vara medvetna om 
vad våra barn sysslar med på sociala 
medier och i verkliga livet. Var och 
en av oss måste ta vårt ansvar, säger 
Adlercreutz

Bergqvist betonar att inget förvalt-
ningsområde ensamt kan lösa utma-
ningarna för de ungas välbefinnande, 
utan för att uppnå goda resultat behövs 
samarbete över förvaltningsgränserna.

– Barn och unga behöver fler trygga 
vuxna i vardagen oberoende om det är 
föräldrar, släktingar, lärare, ungdoms-
arbetare eller hobbyverksamhetens 
ledare, säger Bergqvist.

– Vi får inte heller glömma bort de 
grundläggande sakerna som tillräckligt 
med sömn och motion, och vänner att 
umgås med. Forskning visar att det i 
skolor och läroanstalter med ungdoms-
arbete förekommer mindre mobbning 
än i skolor där man inte alls har ung-
domsarbete. Den här typen av sats-
ningar på förebyggande arbete måste 
prioriteras, fortsätter Bergqvist.

Adlercreutz: Murtos rapport 
återspeglar SFP:s politik
02.03.2025 

Den av Risto Murto ledda arbetsgrup-
pen offentliggjorde på fredag sin rap-
port med tillväxtåtgärder för Finland. 
Arbetsgruppen har arbetat brett och av 
över tusen förslag tagit fram 41 åtgär-
der.

– Murtos åtgärder är till största delen 
helt i linje med det åtgärdspaket SFP 
presenterade i augusti. Det känns bra 
att våra tankar får stöd i rapporten, 
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säger Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz.

Förra hösten lade Svenska riksdags-
gruppen fram 26 punkter för att få 
igång tillväxten. Många av åtgärderna 
finns inkluderade i Murtos rapport som 
kommer att behandlas av regeringen.

– Diskussionen i höstas urartade fort 
till att enbart handla om behovet av 
arbetskraftsinvandring. Vårt åtgärds-
paket täckte ett betydligt bredare spek-
trum. Murtos rapport visar att våra 
tankar var väl grundade och en del i 
en helt nödvändig diskussion, säger 
Adlercreutz.

– Vi behöver tillväxt och vi behöver 
företag som mår bra och vill växa. Vår 
välfärd är helt beroende av en ekono-
misk tillväxt och en export som går 
bra. Murtos rapport återspeglar SFP:s 
politik, säger Adlercreutz. 

Mobilförbud i skolorna 
debatterades i riksdagen
04.03.2025 

Lagförslaget som förbjuder använd-
ningen av mobiltelefoner i klassrummet 
debatterades i dag i riksdagen. Propo-
sitionen presenterades av SFP:s ordfö-
rande, undervisningsminister Anders 
Adlercreutz.

– Nu försvinner mobiltelefonerna 
från klassrummen. Dessutom kan 
skolan i sina ordningsregler också 
begränsa användningen av dem under 
rasterna. Jag är glad att lagförslagets 
behandling i riksdagen nu kommer 
igång, för jag är övertygad om att detta 
kommer att förbättra arbetsron i klas-
serna och via det ha en positiv effekt på 

elevernas koncentration och inlärning, 
säger Adlercreutz. 

I flera skolor har man redan nu 
kommit överens om att elevernas egna 
mobiltelefoner läggs åt sidan under 
skoldagen, men Adlercreutz betonar 
att vi nu justerar lagen för att se till att 
alla skolor har de verktyg som behövs.

– Jag hoppas skolorna nu också 
utnyttjar möjligheten till en bredare 
dialog med hemmen om mobiltelefoner-
nas roll i elevernas vardag. Eftersom 
lagen också möjliggör att i skolans egna 
ordningsregler begränsa mobiltelefo-
ner under rasterna hoppas jag att man 
bereder dessa ordningsregler i dialog 
mellan elever, lärare och föräldrar för 
att på så sätt förankra beslutet brett, 
säger Adlercreutz.

– Skolan är en plats där man också 
lär sig sociala färdigheter, med blicken 
på skärmen är det svårare att umgås 
med andra. Vi vuxna behöver inse att 
vi är rollmodeller för våra unga. Att 
sätta bort telefonen ibland är nyttigt 
för oss alla, säger Adlercreutz.

SFP går till val med starka listor
04.03.2025

SFP går till kommunal- och välfärds-
områdesval med starka listor. I senaste 
kommunalval nådde SFP ett understöd 
på 5 procent och målsättningen är nu 
att gå framåt. Vi har flera nya kom-
muner representerade så som Ikalis, 
Joensuu, Kittilä, Multia och Rovanie-
mi. Dessutom har vi fulla listor i flera 
välfärdsområden och är i detta val 
även representerade i Norra Karelens 
välfärdsområdesval. I förra välfärds-
områdesvalet gjorde SFP ett mycket 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025186

bra resultat med att bli det största 
partiet både i Österbotten och i Östra 
Nyland vilket är målsättningen vi strä-
var efter även i detta val.

Kommunalval- och välfärdsområ-
desvalet handlar om hur vi bygger vårt 
närsamhälle tillsammans. I en ekono-
miskt ansträngd tid blir värderingarna 
ännu viktigare när beslut ska fattas. 
För SFP är saken klar: vi sätter männ-
iskan i centrum.

– I dagens polariserade klimat be-
hövs SFP som en balanserande kraft i 
samhället. Som ett starkt kommun- och 
välfärdsparti är vår närvaro avgöran-
de. Vi är glada och stolta över att vi 
har en bredd av kandidater i kommu-
navalet. Vi har även fulla listor i flera 
välfärdsområden, och kandidaterna är 
väl förberedda , säger SFP:s partise-
kreterare Fredrik Guseff.

– En viktig målsättning har varit att 
uppnå en god balans mellan kön, ålder 
och erfarenhet på våra listor. Vi har 
en bred åldersfördelning och en för-
hållandevis jämn könsfördelning samt 
en mångfald vad gäller kunnande och 
bakgrund, vilket är mycket glädjande, 
fortsätter Guseff. 

SFP:s roll som en balanserad och 
sammanhållande kraft är viktigare än 
någonsin. Med en stark och engagerad 
kandidatbas ser SFP fram emot en ak-
tiv valkampanj. 

– Vi är redo att driva viktiga frågor, 
möta väljarna och arbeta för en poli-
tik som förenar, utvecklar och stärker 
våra kommuner och välfärdsområden. 

– SFP:s uppgift i samhället är tydlig. 
Vi skapar ett samhälle där alla har 
möjlighet att lyckas. Ett samhälle där 
vi bygger, inte river. Där vi samarbetar, 
inte splittrar. Tillsammans bygger vi 

en bra vardag, avslutar Guseff. 
Svenska folkpartiet går till kommu-

nalval med 1193 kandidater och till väl-
färdsområdesval med 357 kandidater.
 

Liberala rösten får inte tystas ner 
av Ryssland
06.03.2025 

Det europeiska liberala partiet ALDE 
och dess ungdomsförbund LYMEC har 
i dagarna klassificerats av den ryska 
åklagarmyndigheten som ”icke önsk-
värda” aktörer i Ryssland. Svenska 
folkpartiets ordförande, undervis-
ningsminister Anders Adlercreutz och 
SFP:s Europaparlamentariker An-
na-Maja Henriksson fördömer nyheten 
men är inte förvånade.

– Kreml försöker, under ledning av 
Putin, systematiskt eliminera oliktän-
kande genom förtryck, misshandel, 
fängslande, tortyr och död. De liberala 
krafterna som vågar ifrågasätta Putins 
agerande och ledarskap faller även nu 
för förtryck av den ryska staten. De 
ryska folket förtjänar ett bättre Ryss-
land än det här, säger Adlercreutz och 
Henriksson.

Enligt den ryska åklagarmyndig-
heten är ALDE-partiet en av de mest 
antiryska politiska krafterna i EU som 
konsekvent svartmålat rysk inrikes- 
och utrikespolitik. Adlercreutz och 
Henriksson påminner att Ryssland i 
slutändan försvagar sig själv genom sitt 
agerande.

– Ryssland fortsätter att isolera sig 
från resten av världen med sitt oberäk-
neliga agerande. Europa och Finland 
står redo att agera. Till följd av sank-
tionerna finns det för närvarande drygt 
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200 miljarder euro i ryska tillgångar 
frysta i EU. Hittills har enbart avkast-
ningen använts, men nu bör vi se till att 
dessa tillgångar i sin helhet kan använ-
das för att stärka Ukrainas försvar. 
Vi måste även förstärka sanktionerna 
mot Ryssland samtidigt som den ryska 
skuggflottan ska stoppas. Detta är nå-
got som jag som medlem av Europapar-
lamentet och vice ordförande i Renew 
Europe-gruppen driver framåt, säger 
Henriksson. 

– SFP som medlem av ALDE fördömer 
Rysslands agerande och kommer även i 
fortsättningen att stå upp för mänskliga 
rättigheter, demokrati och yttrandefri-
het. Något som även den ryska befolk-
ningen förtjänar. Den liberala rösten 
får inte tystas i Ryssland eller någon 
annanstans, avslutar Adlercreutz.

Adlercreutz: Med ett starkt 
mandat kan vi trygga social- och 
hälsovården i Västra Nyland
06.03.2025

Svenska folkpartiets ordförande An-
ders Adlercreutz ställer upp i välfärds-
områdesvalet i Västra Nyland.

– Jag vill leda framifrån och göra 
mitt allt för att Svenska folkpartiets 
valresultat blir så bra som möjligt. Där-
för väljer jag att ställa upp i välfärds-
områdesvalet i Västra Nyland, säger 
Adlercreutz.

SFP har i många fall lämnats en-
samma i frågor som berör närservice i 
Västra Nyland, tillgången till högklas-
sig vård en viktig fråga också när det 
gäller regionens dragningskraft. 

– Det är enormt viktigt att trygga god 
närservice på båda nationalspråken. 
Vår lista i Västra Nylands välfärdsom-

råde är verkligt stark och vi har nu alla 
chanser att bli det näst största partiet 
i Finlands största välfärdsområde. 
Med ett starkt mandat kan vi på ett 
helt annat sätt påverka hur social- och 
hälsovården fungerar och jobba för att 
trygga tjänsterna. Jag vill göra mitt 
yttersta för att SFP:s röst ska höras så 
bra som möjligt, säger Adlercreutz.

– Inom välfärdsområdet fattas också 
beslut till exempel om elevvården, en 
helt central funktion för skolan och 
barns och ungas välbefinnande, och 
jag ser det som viktigt att verka för att 
systemet fungerar så bra som möjligt, 
säger Adlercreutz.

– Man kan se att det finns en utma-
ning att som förtroendevald vara aktiv 
på många plan. Min roll som partiord-
förande är ändå att jobba för att Svens-
ka folkpartiets inflytande stärks i alla 
sammanhang, säger Adlercreutz.

Adlercreutz ställer också upp i 
kommunalvalet i sin hemkommun 
Kyrkslätt. Han fungerade som fullmäk-
tigeordförande i Kyrkslätt åren 2017-
2023.

Utvecklandet av stamväg 51 går 
framåt – nu inleds förbättrandet 
av Bollstavägens korsning
06.03.2025 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är glad att förbättrandet av 
trafiksäkerheten på stamväg 51 tar ett 
konkret steg framåt då Bollstavägens 
korsning i Ingå förbättras. Arbetet kör 
i gång i april och ska slutföras senast i 
november. Det här möjliggörs av riks-
dagens julklappspengar som utdelades i 
december 2023.
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–SFP har i riksdagen kunnat se till 
att detta projekt blir av. Jag är glad att 
trafiksäkerheten vid den farliga kors-
ningen i Ingå nu förbättras. Jag hoppas 
att vi på sikt kan inleda planeringen av 
en enkel planskildkorsning för Bollsta-
vägens korsning. Det här är trots allt 
redan en god nyhet, säger Wickström. 

Wickström vill nu fortsätta arbetet 
för att främja stamväg 51:ans utveck-
ling. 

–Vi ha flera farliga korsningar längs 
med stamväg 51. Jag hoppas att vi 
speciellt kan främja förbättrandet av 
Sunnanviks- och Störsvikskorning-
arna i Sjundeå samt Kopparnäs- och 
Täktervägens korsningar i Ingå. Likaså 
måste vi systematiskt främja utveck-
landet av stamväg 51 mellan Sjundeå 
och Kyrkslätt. Där planeras som bäst 
en förlängning av motorvägen eller en 
lättmotorväg, säger Wickström.

Västnyland och Ingå gynnas då 
Joddböle utvecklas
07.03.2025 

Joddböles industriområdes utveckling 
i Ingå väcker diskussion. Riksdagsle-
damot och Ingås styrelseordförande 
Henrik Wickström ordnade idag en dis-
kussion i Ingå tillsammans med Bodens 
kommunalråd Claes Nordmark. Nord-
mark leder Bodens kommun i Sverige 
där bolaget Stegra som bäst bygger ett 
utsläppssnålt stålverk.

Wickström förstår att frågan om 
stålverket i Ingå oroar Ingåbor. Han 
vill ändå komma med lugnande besked 
om att lösningar till frågor om miljön 
utreds som bäst.

–Det är förståeligt att en eventu-

ell förändring väcker diskussion och 
oro. Inom kommunen har det för mig 
varit viktigt att vi på det bästa möjliga 
sättet hittar lösningar till den oro som 
finns lokalt. Det handlar nu om att se 
över miljövillkoren för planen så att 
de på bästa möjliga sätt tryggar Ingås 
närmiljö och skärgård. Jag tror vi kan 
bevara vår kommuns skärgårdskarak-
tär. På 1970–80-talet byggdes Nordens 
största kolkraftverk i Ingå. Den för-
ändringen klarade Ingå av trots att vi 
var en mycket liten kommun då, säger 
Wickström

Wickström säger att han inte vill att 
Västnyland blir en NIMBY-region. Han 
poängterar att godkännande av Jodd-
böles detaljplan inte betyder att stål-
verket blir av.

–Jag ser på frågan genom Ingås själv-
ständighet. Ingå är en liten kommun 
med en åldrande befolkning. De ekono-
miska utsikterna är också utmanande 
för Ingå. Genom fler arbetsplatser kan 
vi trygga närservicen som skolor och 
hälsostationen och i bästa fall även 
utveckla den. Ur västnyländskt per-
spektiv är det nödvändigt att vi får fler 
arbetsplatser för att trygga sjukvår-
den och för att främja utvecklandet av 
trafikleder som stamväg 51, riksväg 25 
och kustbanan, säger Wickström.

Wickström vill främja en öppen 
dialog där olika åsikter respekteras. 
Han vill understryka att kommunen 
inte står inför ett stålverksval utan ett 
kommunalval där 27 ledamöter väljs 
för att göra hundratals beslut. 

–Nu görs ett omsorgsfullt arbete där 
vi ska trygga Ingås ekonomi vid olika 
risksituationer (till exempel om projek-
tet skulle bli halvfärdigt). Likaså ser 
man inom i kommunen på hur miljökra-
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ven ytterligare kan stramas åt i planen. 
Även de sociala konsekvenserna som 
projektet medför som hanterandet av 
eventuella gästarbetare, utreds. Allt 
detta ska göras genom stark dialog med 
Ingåborna, säger Wickström. 

Minister Bergqvist med anledning 
av internationella kvinnodagen: 
Det behövs förebilder inom 
kvinnlig idrott
08.03.2025 

Med anledning av kvinnodagen stod 
idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande Sandra Bergqvist, värd 
för ett frukostmöte på utbildnings- 
och kulturministeriet. Temat var 
jämställdhet inom idrotten, och eve-
nemanget samlade flera aktörer inom 
idrottssektorn för att diskutera hur 
jämställdheten kan stärkas i idrottsge-
menskaper.

– Finland ses som ett föregångsland 
när det gäller jämställdhet. Visst har 
det hänt mycket positivt under de 
senaste decennierna, men det finns 
fortfarande utrymme för förbättringar. 
Till exempel är kvinnor fortfarande i 
minoritet på beslutsfattande positio-
ner inom idrott och fysisk fostran. Det 
finns fortfarande organisationer som 
inte har några kvinnor eller män i sina 
styrelser”, säger Bergqvist.

– Än idag fäster man sig ofta vid 
kvinnliga idrottares utseende och i me-
dia eller i offentligheten ges kvinnliga 
idrottare och kvinnodominerade sport-
grenar ett betydligt mindre utrymme. I 
diskussionen lyftes också fram mycket 
konkreta frågor där vi ännu har mycket 
att förbättra inom idrott. Till exempel 

finns det ett klart behov av flera före-
bilder inom kvinnlig idrott och speci-
ellt att kvinnliga tränare bättre lyfts 
fram, säger Bergqvist. 

– Att främja jämställdhet ses som en 
process. Årtionden av arbete har gett 
resultat, men de mål som uppnåtts kan 
inte tas för givna. Vi måste ta ansvar 
för detta tillsammans, uppmanar 
Bergqvist. Det här var andra gången i 
ordningen som vi ordnade en frukost-
diskussion med anledning av kvinno-
dagen och jag hoppas att traditionen 
fortsätter också i framtiden.

Adlercreutz: Arbetet för 
jämställdhet måste fortsätta
08.03.2025 

Idag, den 8 mars, uppmärksammas 
den internationella kvinnodagen. I år 
är det 30 år sedan 189 länder antog 
Pekingdeklarationen, en handlingsplan 
för jämställdhet, och 25 år sedan FN:s 
resolution 1325 om kvinnor, fred och 
säkerhet antogs.

– Viktiga framsteg för global jäm-
ställdhet har gjorts, men mycket 
återstår ännu. Den senaste tiden har 
utvecklingen dessutom gått åt fel 
håll globalt, och vi ser målmedvetna 
kampanjer mot kvinnors och flickors 
rättigheter. Det vi ser omkring oss, 
både här och i världen, visar att arbetet 
för jämställdhet är långt ifrån klart, 
säger Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz.

Enligt Adlercreutz återstår myck-
et arbete på nationell nivå. Våld 
mot kvinnor ett av Finlands största 
människorättsproblem. Arbetsmark-
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naden i Finland är också fortfarande 
väldigt könssegregerad.

– Alla har rätt till ett liv i trygghet. 
Den höga andelen könsrelaterat våld 
här är en skamfläck för Finland och 
något som kräver långsiktiga, målmed-
vetna åtgärder för att bekämpa, säger 
Adlercreutz.

– Statsrådets meddelande om främ-
jande av likabehandling, jämställdhet 
och icke-diskriminering i det finländ-
ska samhället innehåller ett utveck-
lingsprogram för jämställdhets- och 
likabehandlingsfrågor som ska omfatta 
hela utbildningssystemet och jag ser 
fram emot att som undervisningsmi-
nister få presentera det under våren, 
säger Adlercreutz.

Ollikainen vald till ordförande för 
Vasa valkrets samarbetsnätverk 
för riksdagsledamöter
10.03.2025

Mikko Ollikainen (SFP), hemma från 
Malax, är vald till ordförande för Vasa 
valkrets-samarbetsnätverk för riks-
dagsledamöter. Samarbetsnätverket 
samordnar samarbetet mellan riks-
dagsledamöterna från Vasa valkretsens 
område över partigränserna. Mikko 
Ollikainen poängterar vikten av sam-
arbete mellan ledamöterna.

– Samarbetsnätverkets arbete är 
otroligt viktigt med tanke på intresse-
bevakningen för landskapet. Vi arbetar 
aktivt med att bredda kunskapen kring 
frågor som är aktuella inom valkretsen 
för att kunna synliggöra regionen och 
dess projekt, säger Ollikainen.

Nätverket ordnar exempelvis intres-
sebevakningsmöten med intressent-

grupper, kommuner och landskapsför-
bund och lägger fram gemensamma 
budgetmotioner till statens budget. 
Nätverket ordnar även en gemensam 
sommarträff för att diskutera aktuella 
ärenden som berör valkretsen.

– Vi har många stora projekt på gång 
inom valkretsen och det är viktigt att 
vi tillsammans lyckas främja dem och 
får information om dem. Med tanke på 
hela regionens livskraft är nätverket 
otroligt viktigt genuint över partigrän-
serna samt regering och opposition, 
avslutar Ollikainen.

Ollikainen: Jämställdheten viktig 
för en fungerande utrikes- och 
säkerhetspolitik
11.03.2025

Idag har redogörelsen för interna-
tionella ekonomiska relationer och 
utvecklingssamarbete diskuterats i 
riksdagen. Riksdagsledamot Mikko 
Ollikainen höll Svenska riksdagsgrup-
pens gruppanförande. Ledamot Olli-
kainen poängterade i sitt anförande 
att främjandet av hållbar utveckling, 
utrotning av fattigdom och minskning 
av ojämlikhet samt att stärkandet av 
det regelbaserade multilaterala sys-
temet genom biståndspolitiken spelar 
en viktig roll i vårt lands utrikes- och 
säkerhetspolitik.

– Tyngdpunkten bör ligga i att stärka 
kvinnors och flickors ställning. Finland 
har under årtionden haft en trovärdig 
roll som försvarare av jämställdhet 
och i enlighet med EU ska 85 % av nya 
utvecklingsprojekt främjar jämställd-
het. Likaså är vi trovärdiga i utbild-
ningsfrågor. Finländska företag har 
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för sin del kompetens särskilt inom 
hållbart skogsbruk, vattenförvaltning 
och livsmedelssäkerhet, vilket också 
skapar en god grund för internationell 
handel inom dessa branscher, säger 
Ollikainen.

Samtidigt kommer Ukrainas fram-
tida återuppbyggnad att vara synlig i 
vårt lands utvecklingssamarbetsanslag 
under en lång tid framöver.  Samtidigt 
behöver Finland ha mångsidiga ekono-
miska relationer för att främja import 
och export av olika slag. Svenska riks-
dagsgruppen oroar sig för utvecklingen 
med nya handelstullar.

– Finland måste vara bland de länder 
som stöder Ukraina och dess återupp-
byggnad. Förutom humanitärt bistånd 
bör Finland också stödja Ukraina 
militärt och genom civil krishantering. 
Behovet av stöd är långsiktigt, och 
Finlands stöd måste vara orubbligt.  
Våra företag måste ges verktyg och 
förutsättningar att idka internationell 
handel även då det finns farhågor i den 
internationella omgivningen. Stöd-
tjänsterna för främjande av export som 
vi erbjuder våra företag måste kunna 
reagera på störningar i omvärlden 
så att våra företag ska kunna verka 
oavbrutet oberoende om de är små-, 
medelstora eller stora företag, säger 
Ollikainen.

Jourens öppethållningstider 
vid Raseborgs sjukhus måste 
förlängas
12.03.2025

SFP:s riksdagsledamot och Västra Ny-
lands välfärdsområdes styrelsemedlem 
Henrik Wickström hoppas att välfärds-

området ser över jourens öppethåll-
ningstider i Raseborg. Idag rapporte-
rade Svenska Yle om att personalen 
ofta får jobba övertid då klienter som 
kommer in närmare kl. 20 måste 
behandlas. Idag är jouren i Raseborg 
öppen kl. 8–20.

– Vi varnade om detta redan vid 
överföringen av jouren från HUS till 
välfärdsområdet. SFP motsatte sig för-
ändringen ochhade hoppats att jouren 
hade varit en 8–22 jour eller en 24/7 
jour. Under våren kommer styrelsen att 
få en rapport om hur jouren vid Rase-
borgs sjukhus fungerat. Jag hoppas att 
tjänstemännen öppet kommer att för-
klara utmaningarna vid jouren, säger 
Wickström

Wickström säger att riksdagen har 
möjliggjort att jouren vid Raseborg får 
vara en 24/7 jour. Wickström säger att 
belastningen på jouren vid Lojo sjukhus 
har ökat i och med förändringen.

– Jag hoppas att det nya fullmäkti-
ge har mod att våga förlänga jourens 
öppethållningstider. Det är en lång väg 
från Hangö till Lojo och en del under-
sökningar är inte möjliga vid jouren på 
Raseborgs sjukhusefter tjänstetid. Att 
jouren skulle vara öppen till 22 skulle 
redan vara bättre, säger Wickström

Avsluta utredningen om att 
lösgöra provtagningsverksamhet 
vid Västra Nylands 
välfärdsområde från HUS
13.03.2025 

SFP:s fullmäktigegrupp i Västra 
Nylands välfärdsområde anser att 
tjänstemännen inom Västra Nylands 
välfärdsområde omedelbart bör avsluta 
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utredningen om att lösgöra områdets 
provtagningsverksamhet från HUS. 
HUS provtagningsverksamhet ansva-
rar idag för laboratorieverksamheten 
inom välfärdsområdet. På grund av 
utredningen har HUS meddelat att 
de inte kan rekrytera eller placera ny 
personal vid primärvårdens verksam-
hetsställen i Västra Nyland.

SFP:s fullmäktigegrupp motsätter 
sig utredningen och påpekar att den 
riskerar hela provtagnings- och labora-
torieverksamheten i välfärdsområdet. 
I samband med budgetbehandlingen 
ifjol röstade SFP emot utredningen. I 
dagsläget finns åtminstone en mobil 
provtagningsmöjlighet i varje kommun 
i välfärdsområdet. SFP anser att man 
nu riskerar förstöra en fungerande 
verksamhet. Kostnaden för experi-
mentet kan stå dyrt. Styrelsen i väl-
färdsområdet fick en redogörelse över 
utredningen på sitt förra möte. Där 
nämndes ingenting till politikerna om 
ett rekryteringsstopp. 

 –Vi inom SFP anser att att utred-
ningen måste avslutas omedelbart så 
att osäkerheten inom provtagnings-
verksamheten inte fortsätter. Det är 
speciellt Samlingspartiet som kört på 
den här utredningen tillsammans med 
tjänstemännen. Nu hoppas vi att det 
största partiet bär sitt ansvar och inte 
förstör den fungerande provtagnings-
systemen i vårt välfärdsområde. Denna 
utredning kan leda till att mindre 
servicepunkter måste stängas, då ny 
personal inte får rekryteras , säger 
riksdagsledamot styrelsemedlem i Väs-
tra Nylands välfärdsområde Henrik 
Wickström.

– Det är viktigt att provtagningen 
fungerar så smidigt som möjligt för 

invånarna, till exempel att prov kan tas 
vid olika verksamhetspunkter. Det är 
bra att våga fundera på olika lösning-
ar men det är också viktigt att kunna 
avbryta utredningar i det skede risker-
na är större än det man har att vinna. 
Nu befinner vi oss där och jag hoppas 
styrelsen reagerar i snabb takt, säger 
Anita Westerholm, ordförande för na-
tionalspråksnämnden i Västra Nylands 
välfärdsområde.

SFP har största andelen unga 
kandidater i kommunalvalet
14.03.2025

Svenska folkpartiet går till kommunal- 
och välfärdsområdesvalet med en stark 
representation av unga kandidater. I 
kommunalvalet har partiet den högsta 
andelen unga i förhållande till den egna 
kandidatlistan av alla partier, där hela 
11,34% utgörs av kandidater under 30 
år. Detta innebär den bästa möjligheten 
för unga att få representation i kom-
munfullmäktige, då SFP får ett starkt 
stöd i valet.

– Kommunalvalets kandidatlistor 
visar att SFP fortsätter vara det bästa 
partiet för unga personer som vill 
engagera sig i politiken. Om Finlands 
befolkning skulle välja sina beslutsfat-
tare baserat på SFP:s kandidatlistor, 
skulle vi ha de yngsta möjliga kommun-
fullmäktige, säger Svensk Ungdoms 
ordförande Dan Cederlöf.

– Jag är stolt över att SFP återigen 
har varit bäst på att erbjuda unga 
kandidater möjligheten att ställa upp i 
val. För oss är det viktigt att de ungas 
röst hörs inom partiet, och att vi får 
unga personer invalda i kommunfull-
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mäktigen och välfärdsområden. Det är 
där vi fattar beslut som påverkar långt 
in i framtiden, och det är där de ungas 
röster måste höras, säger SFP:s ordfö-
rande Anders Adlercreutz.

Även i välfärdsområdesvalet ligger 
SFP i topp när det gäller andelen unga 
kandidater. Det här visar på ett stort 
engagemang bland unga för frågor som 
rör välfärd och samhällsutveckling.

– Ungdomar har tydligt följt med ny-
heterna om vad som händer i välfärds-
områdena. Vi unga står inför utma-
ningar som de andra åldersgrupperna 
inte upplever i samma utsträckning. 
Därför är det avgörande att vi finns 
med där besluten om vården fattas. 
Nu ska vi säkerställa att satsningar på 
social- och hälsovårdstjänster bemöter 
de behov vi har, avslutar Cederlöf.

Wickström: Nu anställs fler 
egenläkare som egenföretagare 
i Västra Nyland – nu behövs 
egenläkare även till de mindre 
orterna
15.03.2025

Henrik Wickström, SFP:s riksdagsle-
damot och medlem av styrelsen i Väs-
tra Nyland är glad då Västra Nylands 
välfärdsområde anställer fler egenlä-
kare. Välfärdsområdet har haft igång 
en intresseanmälan för läkare som 
vill jobba som egenläkare med hjälp av 
egenföretagarmodellen. Modellen byg-
ger sig på att att läkaren arbetar genom 
ett företag som egenläkare åt en grupp 
invånare.

Redan nu har 12 läkare anmält sitt 
intresse för att arbeta som egenföreta-
gare. Nu ska en upphandling göras och 

åtminstone 6 läkare ska få jobba som 
egenföretagare på olika hälsostationer 
i Västra Nyland. 

– Det är mycket bra att vårt välfärds-
område aktivit främjar egenläkamodel-
len även genom egenföretagarmodellen. 
Med hjälp av egenläkarmodellen kan 
vi stärka kontinuiteten inom vården 
vilket är a och o då det kommer till att 
skapa trygghet i vården, säger Wick-
ström. 

Wickström säger att egenläkarmo-
dellen måste utvecklas också på de 
mindre orterna. Enligt Wickström kan 
egenläkarmodellen lösa utmaningarna 
med tillgången till läkare ute på lands-
bygden. 

– Jag hoppas att vi får egenläkarmo-
dellen igång även på de mindre orterna 
där det kan vara svårt att locka läkare. 
Vi borde absolut få egenläkarmodellen 
igång även i Raseborgsregionen, säger 
Wickström. 

Jämställda utbildningsval 
är grunden för en jämställd 
arbetsmarknad
19.03.2025 

Årligen den 19 mars uppmärksammar 
vi Minna Canth-dagen och jämställd-
hetsdagen, som firas till minne av 
Canths födelsedag.

Utbildningen utgör grunder för att 
skapa ett jämställd och jämlikt samhäl-
le. Genom att vi ger alla lika möjlighe-
ter under hela utbildningstiden skapar 
vi goda förutsättningar för att bli mer 
jämställda. Trots framsteg finns det 
fler utbildningsområden som är starkt 
könssegregerade i Finland. Enligt siff-
rorna från 2023 fanns det endast två 
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utbildningsområden där könsfördel-
ningen var relativt jämn, den allmän-
bildande utbildningen och naturveten-
skaper. Samtidigt dominerades teknik 
(84 procent), IT och telekommunikation 
(80 procent) samt jord- och skogsbruk 
(64 procent) av män. Kvinnor utgjorde 
majoriteten inom hälsa och välfärd 
(86 procent), pedagogik (79 procent), 
servicebranschen (64 procent), ekono-
mi, förvaltning och juridik (66 procent) 
samt humaniora (67,5 procent).

– Vi bör bättre kunna förändra de 
uppfattningar som styr människors 
val av yrken. Det räcker inte att bara 
ge alla lika möjligheter när samhället 
fortfarande präglas av starka könsnor-
mer. I enlighet med regeringens jäm-
ställdhetsprogram ska vi bättre kunna 
ta detta i beaktande inom bl.a. studie-
handledningen, säger SFP:s riksdags-
ledamot och medlem av riksdagens 
kulturutskott Mikko Ollikainen.

Könsroller och deras förväntade 
roller i samhället bidrar till att den 
traditionella uppdelningen fortsatt 
påverkar arbetsmarknaden på olika 
sätt. Jämfört med många andra euro-
peiska länder är uppdelningen i Fin-
land mellan män och kvinnor särskilt 
tydlig. Att utbildningsval styrs av 
traditionella könsroller leder till att 
kvinnor och män hamnar i olika yrken 
och positioner, vilket i sin tur påverkar 
löner, pensioner och karriärmöjlighe-
ter. Dessa stereotypa uppfattningar om 
vilka yrken som passar respektive kön 
begränsar individens valmöjligheter 
och snedvrider arbetsmarknaden. 

– Vi behöver börja redan i småbarns-
pedagogiken med att bryta traditionel-
la könsroller, men det är inte tillräck-
ligt. Hela samhället måste kontinuerligt 

ifrågasätta våra vanor, beteenden och 
föreställningar om vem som passar för 
vad, säger Ollikainen.

Ministrarna Adlercreutz och 
Bergqvist: Ungdomsbarometern 
2024 lyfter fram både hopp och 
oro kring ungas framtidstro
19.03.2025 

Idag publicerades Ungdomsbarometern 
2024 som ger en aktuell bild av hur 
unga mår och hur de ser på samhället. 
SFP:s ordförande, undervisningsminis-
ter Anders Adlercreutz och SFP:s vice 
ordförande, idrotts- och ungdomsmi-
nister Sandra Bergqvist ser både 
allvarligt och positivt på resultaten av 
årets barometer.

– Det är fint att se att unga enligt 
barometern fortsättningsvis tror på 
utbildningens betydelse. Samtidigt ser 
vi att ungas framtidstro har försvagats 
markant. Satsningar på skolan och den 
grundläggande utbildningen är därför 
centrala för att stärka den bas som be-
hövs för fortsatta studier och arbetsliv, 
säger Adlercreutz.

– Andelen unga som ser optimistiskt 
på sin framtid har sjunkit med hela 20 
procentenheter sedan år 2016. Det här 
resultatet måste tas på allvar och de 
bakomliggande orsakerna undersökas. 
Därför har jag vid undervisnings- 
och kulturministeriet sammankallat 
experter från olika områden för att ta 
fram konkreta åtgärdsrekommendatio-
ner både på kort och lång sikt, fortsät-
ter Bergqvist. 

En positiv förändring är att ungas 
intresse för politik nästan har fördubb-
lats sedan 1997. Även ungas känsla 
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av förankring till samhället och dess 
institutioner har hållits starkt under de 
30 år barometern har genomförts. 

– Det gläder mig att ungas politis-
ka engagemang har ökat. Vi behöver 
fortsättningsvis skapa uppmuntrande 
miljöer för unga att aktivera sig. Det 
här är viktigt för att vår demokrati ska 
må bra, säger Adlercreutz. 

– Som ungdomsminister har jag äran 
att få träffa en hel del unga. Många 
har fört fram dagens polariserade och 
tillspetsade debattklimat som en orsak 
till att man avstår från att engagera sig 
i politiken eller i olika organisationer. 
Ofta målas dessutom hotbilder av olika 
slag i media och man glömmer bort att 
lyfta fram de positiva förändringar som 
också sker. Här kan vi alla bidra med 
att skapa ett positivare debattklimat i 
samhället, avslutar Bergqvist.

Adlercreutz deltog i Ukrainas 
presidents maka Olena Zelenskas 
skolbesök i Kyrkslätt
20.03.2025

Ukrainas presidentpar Volodymyr 
Zelenskyi och Olena Zelenska besökte 
Finland onsdagen den 19 mars 2025. 
SFP:s ordförande, undervisningsmi-
nister Anders Adlercreutz deltog i 
fru Olena Zelenskas och fru Suzanne 
Innes-Stubbs besök i Jokirinteen koulu 
i Kyrkslätt.

– Det var fint att få välkomna fru 
Zelenska och fru Innes-Stubb till 
Kyrkslätt och Jokirinteen koulu och 
berätta om det finländska skolsystemet 
– om vardagen i våra skolor, om elev-
vården och barns och ungas välbefin-
nande, om skolmaten och om skydds-

rummen och arrangemangen kring 
dem, säger Adlercreutz.

– Finlands satsningar på skolmat är 
ingen självklarhet i världen idag. Också 
det att vi har skyddsrum i våra skolor 
är unikt och någonting som förstås är 
obehagligt aktuellt för Ukraina, säger 
Adlercreutz.

Fru Olena Zelenska fungerar som 
beskyddare av det projekt som förnyar 
skolmatssystemet i Ukraina, när hela 
det ukrainska skolsystemet som bäst 
reformeras. Finland stöder aktivt re-
formerna och arbetar tillsammans med 
Ukraina på att förnya deras skola. 

– Finlands utbildningssystem är en 
framgångsfaktor som uppmärksam-
mats globalt, och en central orsak till 
att det finländska samhället fungerar 
så bra som det gör. Utbildningssektorn 
är en av Finlands prioriteter i vårt 
bistånd till Ukraina. Jag är glad att vi 
kan dela med oss av våra lärdomar och 
hjälpa Ukraina, både mitt under det 
brinnande anfallskriget och när kriget 
en dag tar slut, säger Adlercreutz. 

Ingo och Strand: Gröna 
omställningens skattestöd hämtar 
nya arbetsplatser till Finland
21.03.2025 

Riksdagsledamot Christoffer Ingo och 
Europa- och ägarstyrningsminister 
Joakim Strand gläder sig att det nya 
skattestödet för investeringar i gröna 
omställningen äntligen har nått ansök-
ningsskedet. Skattestödet riktar sig till 
nya investeringar på över 50 miljoner 
euro som bidrar anmärkningsvärt till 
den gröna omställningen och ett kli-
matneutralt Finland.
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– Skattestödet förväntas ge Öster-
botten en riktig injektion i form av 
nya arbetsplatser. Stödbara projekt 
kring GigaVaasa har länge väntat på att 
ansökan ska öppna och nu kan vi vänta 
oss att flera etableringar går vidare till 
nästa fas, säger Ingo.

Skattestödet har som målsättning att 
försnabba investeringsbeslut som berör 
energiproduktionen, energiförvaringen 
och industrins utsläppsreduktions- och 
energieffektivitetsprojekt. Då stödet 
riktas till storinvesteringar bildas även 
många nya arbetsplatser, både i bygg-
nadsskedet och produktionsskedet, och 
välstånd på orter runtom Finland.

– Finlands attraktivitet för stora, 
internationella industriinvesteringar 
är redan på hög nivå, men vi behöver 
aktivt hitta nya aktörer som bidrar till 
nya arbetsplatser. Stora investeringar 
är också bra för inhemska underleve-
rantörer, och på detta vis säkerställer 
vi att hela Finland gynnas av stödet, 
säger Strand.

Henriksson till toppmöte i Paris
21.03.2025 

Europas centerliberala ledare träffas 
för att diskutera säkerhet och Ukraina.

Europaparlamentariker, Renew 
Europes vice ordförande Anna-Maja 
Henriksson (SFP) deltar i ett toppmöte 
för ledare för centerliberala parlaments-
grupper i Europa måndagen den 24 
mars i Paris. Frankrikes tidigare premi-
ärminister Gabriel Attal fungerar som 
värd. Stödet till Ukraina samt Europas 
försvars-, finans- och handelspolitik är 
i fokus på mötet som ordnas i en tid som 
är avgörande för Europas framtid.

– Det är viktigt att vi liberala krafter i 
Europa är enade och starkt tar ställning 
i dessa frågor som är avgörande för Eu-
ropas framtid. Vi centerliberala partier 
har stöttat Ukraina från första början 
och kommer att fortsätta med det. Vi har 
också en alldeles central roll i stärkandet 
av Europas försvar, säger Henriksson. 

Frankrikes tidigare premiärminis-
ter Gabriel Attal och Renew Europes 
ordförande Valérie Hayer har bjudit in 
till toppmötet Democracy and Liberties 
Summit. Till toppmötet samlas ordfö-
rande från Renew Europes nationella 
och europeiska parlamentsgrupper. 
Toppmötet ordnas i kontexten av Ryss-
lands pågående anfallskrig i Ukraina 
och de ökande spänningarna inom 
finans- och handelspolitiken.

– Jag ser fram emot att träffa ledar-
na för de övriga centerliberala parla-
mentsgrupperna. Nu behöver vi stå upp 
för våra värderingar och jobba vidare 
tillsammans. Nu behöver vi jobba 
vidare på bred front i Europa för att 
stöda Ukraina, stärka Europas försvar 
och våra europeiska demokratier, säger 
Henriksson.

Västnyland behöver positiv 
framtidstro – därför måste 
Joddböle i Ingå utvecklas
22.03.2025

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
anser att Joddböleområdets utveck-
ling i Ingå är en unik möjlighet för hela 
Västnyland. Wickström har tillsam-
mans med riksdagsledamöterna i 
Västnyland, Joona Räsänen och Johan 
Kvarnström, gjort ett gemensamt ställ-
ningstagande för projektet.
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– Vi har inte haft tillväxt i Finland på 
snart 20 år. Det samma gäller Väst-
nyland. Vi har tappat service och våra 
sjukhus hotas med nya inbesparingar. 
Jag vill arbeta för en framtid för Väst-
nyland med närservice, arbetsplatser 
och fungerande kollektivtrafik. För att 
det ska vara möjligt måste regionen 
utvecklas. Utvecklingen av Joddböle 
möjliggör också att vi kan få satsningar 
på stamväg 51, riksväg 25 och kustba-
nan fortare, säger Wickström.

Wickström säger att Ingå nu måste 
vara noggranna. Kommunen måste 
skärpa sina miljökrav i planen bland 
annat angående spillvärmen. Lika-
så måste kommunen säkerställa de 
ekonomiska riskerna. Wickström har 
tillsammans med Ingås tjänsteledning 
diskuterat med representanter för stat-
liga ämbetsverk för att klargöra statens 
engagemang i projektet. Wickström har 
också lämnat in ett skriftligt spörsmål 
i riksdagen gällande statens roll gällan-
de Joddböles utveckling.

 – Vi förhandlar för tillfället om mar-
kanvändningsavtalet där vi garderar 
oss för olika scenarier, till exempel för 
möjligheten att projektet blir halvfär-
digt eller inte alls blir av. Ingå ska inte 
heller ekonomiskt bidra, utan bolaget 
måste betala för den infrastruktur 
som behövs när det kommer till det 
här projektet. Nu kräver jag också att 
staten stödjer Ingås och Västnylands 
infrastruktur så att trafiksäkerheten 
är i skick om projektet blir av, säger 
Wickström. 

Wickström ser det här som en möjlig-
het för Ingå och Västnyland. Han anser 
att kommunen ska ha strama villkor. 
Ifall de inte uppfylls, kan inte planerna 
förverkligas.

– Jag vill inte att vi blir en region 
som säger nej till utveckling. Vi är i ett 
läge där befolkningen åldras och vi blir 
allt färre. Jag vill jobba för en positiv 
framtid. Det är upp till lokala besluts-
fattare att bestämma men jag hoppas 
vi ser projektet också ur ett nationellt 
perspektiv, säger Wickström

– Vi behöver tillväxt, inte bara i 
Västnyland utan i hela Finland. Likaså 
måste klimatförändringen stoppas och 
då behövs det mer hållbara lösningar 
inom industrin, säger Wickström.

Minister Bergqvist deltar i de 
europeiska systerpartiernas 
toppmöte i Paris
23.03.2025 

På måndagen den 24 mars deltar 
idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist i de 
europeiska demokratiska och liberala 
partiernas toppmöte i Paris.

– I en alltmer polariserad värld är 
det är viktigt att vi från SFP och från 
Finland deltar i det här mötet mellan 
ledarna och europaparlamentarikerna 
i de europeiska centerliberala parti-
erna. Det är en styrka att vi på kort 
varsel kan få till stånd ett högnivåmöte 
mellan likasinnade liberala krafter i en 
tid då den politiska bilden i Europa och 
globalt är i en stark förändring, poäng-
terar minister Sandra Bergqvist. 

I mötet deltar drygt femtio ordföran-
den, vice ordföranden och europaparla-
mentariker från tjugofem olika länder. 
Minister Bergqvist håller SFP:s taltur 
på toppmötet under temat ”Det europe-
iska försvaret och ländernas nationella 
engagemang”.
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– Alla länder måste ta sitt ansvar, 
både var för sig och gemensamt och 
på ett koordinerat sätt tillsammans. 
Demokratin i vår världsdel står på spel 
och hotas av såväl Rysslands anfalls-
krig som av understrykande av olik-
heter inom länderna. Nu behövs det en 
sansad och samstämmig mellanväg, 
men också en förmåga till gemensam-
ma handlingar och styrka, säger minis-
ter Bergqvist.

Konferensen ordnas av ALDE som 
är SFP:s europeiska partitillhörighet, 
av Renew som är den grupp i Europa-
parlamentet som SFP hör till och av 
franska Reneissance partiet som är 
President Macrons parti. 

Adlercreutz: Ett starkt Norden är 
en kraft att räkna med
23.03.2025 

Den 23 mars firas Nordens dag, då det 
nordiska samarbetet lyfts fram och 
den unika gemenskapen i regionen 
firas. Under år 2025 fungerar Finland 
tillsammans med Åland som ordfö-
randeland för Nordiska ministerrå-
det. Svenska folkpartiets ordförande, 
undervisningsminister Anders Adler-
creutz fungerar också som minister för 
Nordiskt samarbete, och leder under 
året de nordiska samarbetsministrar-
nas arbete tillsammans med Annika 
Hambrudd från Ålands landskapsre-
gering.

– När vår omvärld är orolig och den 
världsordning vi är vana vid rubbas, 
är det viktigare än någonsin att Nor-
den står enat. Oavsett om det handlar 
om att stärka vår beredskap, riva ner 
gränshinder eller bekämpa klimatför-

ändringen krävs ett enat Norden för 
att våra åtgärder ska ge bästa resultat, 
säger Adlercreutz.

I Norden delar man synen på demo-
krati och på rättsstaten, har en sam-
manflätad historia och kultur, och en 
stark välfärdsmodell. Det här återspeg-
las också i att de nordiska länderna 
igen placerar sig i topp bland världens 
lyckligaste länder. 

– Det är få varumärken som är så 
starka och positiva som Norden. Nor-
den förknippas med jämställdhet, med 
ren natur och en stark vilja att sam-
verka. På många sätt en förebild för 
samarbete och gemensamma lösningar 
— och det är något vi också  framöver 
ska leva upp till, säger Adlercreutz.

Minister Bergqvist på europeiskt 
möte: Dags att stå enade i 
Europas militära försvar
24.03.2025 

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
vice ordförande, Sandra Bergqvist tala-
de i dag på de europeiska demokratiska 
och liberala partiernas ordförandens 
och europaparlamentarikers möte i Pa-
ris. Minister Bergqvist höll sitt inlägg 
på toppmötet under temat ”Det europe-
iska försvaret och ländernas nationella 
engagemang”.

– Det är viktigt att vi står enade, axel 
mot axel med Ukraina i deras kamp 
mot ett utomstående tyranni. I Finland, 
med en 1340 kilometer lång gräns mot 
Ryssland har vi hela tiden utvecklat vårt 
försvar och hållit det i trim, också i ett 
läge då flera andra länder tyvärr upp-
hörde med att hålla sina styrkor i ett bra 
skick, påpekade minister Bergqvist.
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– Vi i Europa måste kunna försvara 
oss själva, vi kan inte fullt och fast lita 
på att vi får hjälp utifrån. Vi ska natur-
ligtvis ha förtroende för våra allierade, 
men vi måste samtidigt vara beredda 
på att vad som helst kan hända. Därför 
är det viktigt att vi börjar agera mera 
som ett gemensamt Europa än som 
enskilda länder, sade minister Sandra 
Bergqvist.

– Pudelns kärna, är att vi i Europa i 
allt högre grad bör producera försvars-
material inom Europa och att vi totalt 
sett investerar mera i den produktion 
som behövs. Alla länder kan inte pro-
ducera allting själv utan det är viktigt 
att den kapacitet som behövs produ-
ceras där de bästa förutsättningarna 
finns, betonade Bergqvist.

Toppmötet ordnas av ALDE som är 
SFP:s europeiska partitillhörighet, 
av Renew som är den grupp i Europa-
parlamentet som SFP hör till och av 
franska Reneissance partiet som är 
President Macrons parti. I mötet deltar 
bland annat Frankrikes tidigare stats-
minister Gabriel Attal och EU:s indu-
strikommissionär Stéphane Séjourné 
samt ministrar och EU-parlamentari-
ker från tjugofem länder. 

Henriksson på de centerliberala 
partiernas toppmöte i Paris: 
“Använd de frysta ryska 
tillgångarna för att stöda  
Ukraina nu”
24.03.2025

Svenska folkpartiets Europaparla-
mentariker och Renew Europes vice 
ordförande Anna-Maja Henriksson 
betonade vikten av handling, samarbe-
te och politiskt mod i sitt tal under det 
centerliberala toppmötet Democracy 
and Liberties Summit i Paris på mån-
dagen den 24 mars. Hon underströk 
att Europas säkerhetsmodell just nu 
utmanas på ett grundläggande sätt och 
att Rysslands brutala krig mot Ukraina 
fortsätter.

– Förra veckan hade vi äran att väl-
komna president Zelenskyj till Finland. 
Under besöket konstaterade president 
Stubb att det enda verkliga sättet att 
avskräcka Putin är att beväpna Ukrai-
na till tänderna. Jag instämmer fullt ut. 
Därför behöver vi nu ha modet att an-
vända de frysta ryska tillgångarna för 
att stöda Ukraina, säger Henriksson.

Henriksson konstaterade att det nu 
är dags att dra i varje tänkbar tråd för 
att stärka vårt gemensamma europeis-
ka försvar. Hon betonade vikten av att 
medlemsländerna nu tar sitt ansvar för 
att stärka den europeiska försvarsin-
dustrin. 

– Kommissionens vitbok om försvar 
är ett steg i rätt riktning. På europeisk 
nivå måste vi göra mer finansiering 
tillgänglig och bygga en inre försvars-
marknad. Men det krävs mer – fram-
förallt på nationell nivå. Medlems-
länderna måste nu lägga långsiktiga 
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beställningar till försvarsindustrin, 
sade Henriksson. 

Toppmötet i Paris samlade ordfö-
randen för centerliberala parlaments-
grupper från hela Europa. Värdar för 
evenemanget var Frankrikes tidigare 
premiärminister Gabriel Attal och 
Renew Europes ordförande Valérie 
Hayer. Diskussionerna kretsade kring 
det fortsatta stödet till Ukraina samt 
hur Europa ska stärka sin säkerhet, 
ekonomi och handelspolitik i en tid av 
tilltagande geopolitiska spänningar.

– Europa behöver oss liberaler nu 
mer än någonsin. Det är dags att dra i 
varje tänkbar tråd för att stärka vårt 
gemensamma europeiska försvar. Och 
göra det tillsammans med likasinnade 
partners som Storbritannien, Norge 
och Kanada, sade Henriksson.

Henriksson föreslår för von 
der Leyen att ta fram en EU-
omfattande beredskapsguide
25.03.2025 

– Finlands modell för övergripande be-
redskap borde tas i bruk i hela Europa, 
säger Europaparlamentariker och vice 
ordförande för Renew Europe An-
na-Maja Henriksson (SFP).

– Det är viktigt att hela Europas be-
folkning på 450 miljoner invånare vet 
hur man förbereder sig på olika kriser. 
Därför har jag sänt ett brev till kom-
missionens ordförande Ursula von der 
Leyen tillsammans med mina kolleger 
Grégory Allione och Nathalie Loiseau. 
Vi vill se en europeisk beredskapsguide 
som skulle ge viktig information om 
bland annat reservförråd, säkerhet i 
olika krissituationer och om att mot-

verka cyberhot, fortsätter Henriksson.
Initiativet är nära kopplat till EU:s 

beredskapsstrategi som nu tas fram 
utifrån president Niinistös rapport. 
Niinistös rapport erkänner tydligt både 
den enskilda medborgarens avgörande 
roll i beredskap och behovet av att öka 
medvetenheten bland Europas invå-
nare. Henriksson betonar individens 
beredskap som en del av EU:s bredare 
krisresiliens.

– Finland, Sverige och Danmark kan 
tjäna som goda exempel. Dessa länder 
har redan genomfört nationella bered-
skapsguider och initiativ som hjälper 
medborgarna att förbereda sig för nöd-
situationer, såsom naturkatastrofer, 
pandemier, cyberhot och potentiella 
konflikter, säger Henriksson.

– Det är avgörande att varje europe-
iskt hushåll har tydliga och praktiska 
instruktioner för krisberedskap. Eu-
ropeiska kommissionen har en central 
roll i att sprida bästa praxis. Nu är det 
dags för EU att agera samordnat och 
säkerställa att ingen medborgare läm-
nas utan nödvändig information. Som 
européer är vi bara lika starka som vår 
svagaste länk, avslutar Henriksson.

Stängningen av 
flyktingförläggningar försvagar 
integration på svenska
28.03.2025 

Stängningen av flyktingförläggningar 
på svenska orter går tvärtemot reger-
ingens egna löften säger SFP:s vice 
ordförande Ramieza Mahdi. Migra-
tionsverket har beslutat att lägga ner 
förläggningar i Borgå, Vasa, Vörå, 
Åland och Västra Nyland. Det är orter 
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som har lång erfarenhet av flykting-
mottagning och där integrationen fung-
erat, särskilt på svenska.

– Regeringen har i flera sammanhang 
lyft fram att integration på svenska är 
en prioritering. Men att samtidigt av-
veckla förläggningar i just de regioner 
där integrationen på svenska har varit 
möjlig och etablerad, rimmar illa med 
de löftena, säger Mahdi.

I kommuner som Vörå har man 
tagit emot flyktingar sedan 1991 och 
där finns lokalkännedom, språkstöd, 
samarbete mellan civilsamhälle och 
kommun och en tydlig väg in i finska 
samhället. När man nu drar in dessa 
platser försvinner just den typ av mot-
tagning som regeringen påstår sig vilja 
satsa på. 

– Det är dessutom ekonomiskt kort-
siktigt att lägga ner något som redan 
fungerar. Förläggningarna har haft en 
konkret roll i att svara mot det lokala 
behovet av arbetskraft. Många företag 
i dessa områden har svårt att hitta 
arbetskraft, och förläggningarna har 
skapat kontakt mellan nyanlända och 
arbetslivet. Genom praktik, studier och 
arbete har människor kunnat stanna, 
bidra och bygga upp sina liv i regioner 
som samtidigt behöver inflyttning, 
säger Mahdi.

Att centralisera mottagandet till 
större, i regel finskspråkiga orter, gör 
det svårare att erbjuda ett alternativ på 
svenska. Det är ett medvetet steg bort 
från tvåspråkighet i praktiken.

– Jag kräver att Migrationsverket 
omprövar sitt beslut och att regeringen 
visar att den faktiskt menar allvar med 
sina ord om integration på svenska, 
säger Mahdi.

Adlercreutz: Riksdagen tog 
ställning mot omvändelseterapier
28.03.2025

I dag har riksdagen godkänt förslaget 
om att förbjuda så kallade omvändel-
seterapier, vars syfte är att förändra 
en persons sexuella läggning eller 
könsidentitet. Förslaget baserar sig på 
medborgarinitiativet Människan är hel 
– förbjud omvändelseterapier, som över 
50 000 medborgare har skrivit under. 
Dessa terapier riktar sig specifikt mot 
sexuella minoriteter, transpersoner 
och personer med intersexvariationer.

– Den nuvarande lagstiftningen är 
inte tillräckligt tydlig, och en ändring 
av lagen skulle sätta stopp för det 
psykiska våld som omvändelseterapier 
innebär, säger SFP:s partiordförande 
och undervisningsminister Anders 
Adlercreutz.

Utöver att skydda sexuella mino-
riteters grundläggande rättigheter 
ytterligare, visar beslutet också på hur 
demokratin kan fungera.

– Det är inte varje dag ett medbor-
garinitiativ godkänns, och att det 
sker i en fråga som rör grundläggande 
mänskliga rättigheter gör det än mer 
betydelsefullt. Det är en självklarhet 
att SFP stöder ett förbud av omvändel-
seterapier, säger Adlercreutz.
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Henriksson: EU behöver bli  
en beredskapsunion
02.04.2025 

– Beredskap handlar om att på förhand 
tänka till och skaffa sig redskap för att 
hantera en kris. Medborgarna har en 
nyckelroll i detta arbete, vilket även 
president Niinistö understryker i sin 
rapport. Finlands modell för övergri-
pande beredskap borde nu tas i bruk i 
hela Europa, säger Europaparlamenta-
riker, Renew Europes vice ordförande 
Anna-Maja Henriksson (SFP).

– Vi lever i en föränderlig värld. 
Mycket är bra men hotbilderna är flera 
än tidigare. Det handlar om naturkata-
strofer, olyckor och pandemier, hy-
bridhot och väpnade konflikter, säger 
Henriksson.

Henriksson betonar vikten av att 
stärka individens och därigenom hela 
samhällets motståndskraft genom 
konkreta åtgärder. Som en del av detta 
har hon tillsammans med två kollegor 
i Renew Europe föreslagit en bered-
skapsguide till alla hushåll i EU.

– Hur agerar du om det blir ett längre 
strömavbrott på grund av en storm el-
ler ett hybridangrepp? Eller om vattnet 
plötsligt inte kommer ur vattenkranen? 
När människor känner att de tänkt ige-
nom saker, har i förrådet lite extra mat, 
vatten, mediciner, en ficklampa och 
transistorradio, känner man sig också 
trygg. Här kan Finlands, Sveriges och 
Danmarks goda exempel följas, fortsät-
ter Henriksson. 

Henriksson menar vidare att hela EU 
bör ta lärdom av Finlands modell för 
övergripande beredskap. 

– EU behöver bli en beredskapsunion. 

Niinistös rapport fungerar här som 
värdefull ”booster”. Rapporten lyfter 
också behovet av ett effektivare infor-
mationsutbyte inom EU, en aspekt som 
nu måste tas på allvar. Vi måste bli 
bättre på att förutse risker och skyd-
da våra samhällen. När du är beredd 
behöver du inte vara rädd, avslutar 
Henriksson.

Wickström: De äldre bör tryggas 
fysiska tjänster
02.04.2025 Riksdagen förde idag 
debatt om den interpellation som förts 
fram gällande regeringens inbesparing-
ar i social-och hälsovårdstjänsterna 
samt utbildningen. Riksdagsledamot 
Henrik Wickström (SFP) lyfte i Svens-
ka riksdagsgruppens gruppanförande 
fram att regeringen vid ett svårt ekono-
miskt läge valde att prioritera närser-
vicen och tillgången på vård från barn 
till seniorer.

– Regeringen sparar inte i special-
sjukvården, regeringen inför inte en 
förmögenhetsgräns för kostnadser-
sättningar inom tjänster för äldre, 
regeringen sänker inte åldersgränsen 
för barnskyddets eftervård, regeringen 
rör inte heller barnskyddets personal-
dimensionering. För Svenska riksdags-
gruppen och SFP har det varit viktigt 
att avvärja dylika förödande förslag 
som direkt påverkar närservicen eller 
människors och särskilt de mest utsat-
tas vardag, inleder Wickström.

Wickström understryker vikten av 
ett seniorvänligt samhälle, vara alla 
ska ha tillgång till fysisk vård, med 
digitala lösningar som komplement.

– SFP vill att vi ska ha ett senior-
vänligt samhälle. Vi vill som parti 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025 203

införa digigaranti för att trygga för alla 
äldre personer möjligheten till fysiska 
närtjänster. Inom hemvården ska den 
individuella bedömningen för klientens 
vårdbehov alltid finnas som grund. Vi 
vill se till att den fysiska vården beva-
ras och att det digitala är ett komple-
ment, säger Wickström.

Wickström understryker även att de 
inbesparingar som görs inom under-
visnings- och kulturministeriet inte 
drabbar undervisningen.

– Undervisningsministern har inty-
gat att grundskolan inte kommer att 
beröras av det sparmål som nu riktar 
sig till undervisnings-och kulturmi-
nisteriet. Regeringen har stärkt finan-
sieringen för grundskolan med 200 
miljoner euro, och nästa höst införs 
tilläggstimmarna i modersmål, littera-
tur och matematik i lågstadieskolorna, 
avslutar Wickström.

Förbättringen av kustbana 
framskrider i sommar – 
planeringen av dubbelspåret  
i Sjundeå går vidare
03.04.2025

I regeringsprogrammet slås det fast 
att 80 miljoner euro ska användas för 
att förbättra kustbanan under denna 
regeringsperiod. Under de senaste 
två åren har riktlinjer dragits upp för 
hur detta anslag ska användas. Nu i 
sommar inleds förbättringsarbeten på 
kustbanan. Vid byggarbetena utnyttjas 
de trafikavbrott som orsakas av byg-
gandet av Esbo stadsbana. 

De åtgärder som genomförs nästa som-
mar är:
• Förbättring av stabiliteten mellan 

Ingå och Karis, byggentreprenad 
2025 (upphandlingsprocess pågår)

• Renovering av Lillgårds- och Riddar-
backentunnlarna samt förbättrande 
av bergsskärningen, avtalsförhand-
ling hölls i februari 2025

• Rensningsarbeten mellan Köklax och 
Karis

Även planeringen av dubbelspåret i 
Sjundeå och miljökonsekvensbedöm-
ningen (MKB) har inletts. Dessa görs 
under åren 2025–2026. Byggandet av 
dubbelspåret i Sjundeå blir aktuellt 
därefter. Ett dubbelspår skulle avse-
värt förbättra trafiken på kustbanan.

Första planeringen av stickspåret till 
Ingå djuphamn och gång- och cykel-
vägen vid Ingå station inleds under 
2025. Dessa beräknas bli klara under 
2025–2026, förutsatt att allt går enligt 
planerna.

– Det är verkligen fint att utveckling-
en av kustbanan går framåt. Regering-
ens satsningar är nödvändiga. Kust-
banan är livsviktig för Västra Nyland 
som region, och varje förbättring är 
en vinst för oss. Nästa steg är att få ett 
beslut om byggandet av dubbelspåret 
i Sjundeå. Även utvecklingen av tåg-
trafiken måste fortsätta, och det bör 
diskuteras under året med både HRT 
och VR, säger riksdagsledamot Henrik 
Wickström.
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Stamvårdande jakt ska bli enklare
03.04.2025 

SFP-ledamöterna Anders Norrback, 
Mikko Ollikainen och Christoffer Ingo 
välkomnar att riksdagen nu börjar 
behandla regeringens proposition om 
ändringar i jaktlagen, särskilt 41 §, med 
målet att skapa en tydligare rättslig 
grund för stamvårdande jakt på stora 
rovdjur såsom varg, björn, och lo.

– Regeringsprogrammets skrivning-
ar när det gäller stora rovdjuren går 
nu framåt i enlighet med regeringspro-
grammet. Jag ser fram emot behand-
lingen i utskottet, där vi får möjlighet 
att ytterligare granska lagförslaget. 
Det viktigaste för mig är att lagänd-
ringen verkligen bidrar till att lösa de 
utmaningar vi har med vargen i var-
dagen. Först då kan vi säga att vi har 
lyckats. säger Anders Norrback.

Den föreslagna lagändringen stärker 
möjligheten att beakta regionernas sär-
skilda behov, däribland sociala, ekono-
miska och kulturella aspekter – något 
som är särskilt relevant i Österbotten, 
där närvaron av stora rovdjur väcker 
oro bland lokalbefolkningen, djurägare 
och jägare. Lagändringen svarar på ett 
reellt behov som blivit akut i flera regi-
oner de senaste åren.

– Här i Österbotten, som senast 
tidigare i veckan i min hemby Malax, 
märker man hur oro väcks av stora 
rovdjur. Det gör denna lagändring sär-
skilt viktig. Genom att beakta regionala 
särdrag och lokala förhållanden kan vi 
skapa en mer balanserad och hållbar 
jakt, som både gynnar naturen och 
respekterar de utmaningar som lokal-
samhällen står inför. Därför är jag glad 

att skrivningen i regeringsprogrammet 
nu går framåt, säger Ollikainen.

En viktig nyhet i lagen är att regiona-
la särdrag – som till exempel tätheten 
av rovdjur i ett visst område – i fort-
sättningen ska beaktas i jaktbesluten, 
vilket inte varit tydligt reglerat tidi-
gare. Detta gör det lättare att anpassa 
besluten efter lokala behov. Samtidigt 
ges jord- och skogsbruksministeriet 
möjlighet att genom förordning fast-
ställa vilket syfte som ska ligga till 
grund för stamvårdande jakt samt 
vilka vetenskapligt baserade referens-
värden som avgör om en rovdjursstam 
är i gynnsam bevarandestatus.

– Stamvårdande jakt på stora rov-
djur har starkt stöd bland finländarna 
och nu levererar regeringen äntligen 
nödvändigt lagförslag till riksdagen för 
behandling. Till näst blir vår uppgift 
i riksdagen att granska och vid behov 
förtydliga lagförslaget så att det med 
säkerhet uppfyller målsättningen om 
reducerad och kontrollerad varg-, 
björn- och lodjursstam, säger Ingo. 
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Minister Bergqvist på möte med 
nordiska ministrar: Somejättarna 
leker med våra barns och ungas 
hälsa!
04.04.2025

Idag arrangerade idrotts- och ung-
domsminister, SFP:s vice ordförande 
Sandra Bergqvist ett möte med sina 
nordiska ministerkollegor för att 
diskutera ungdomars digitala välbe-
finnande och det ansvar som medie-
plattformarna har. Minister Bergqvist 
fungerade som ordförande för mötet.

– Teknologin medför många möj-
ligheter, men skapar samtidigt nya 
faror. Det här ser vi att har en stark 
och ofta negativ inverkan på våra barn 
och unga. Utmaningarna är globala 
och ibland rätt svårlösta och därför är 
det värdefullt att samarbeta med våra 
nordiska grannländer i dessa frågor. 
Vi står inför liknande utmaningar och 
har mycket att lära av varandra, säger 
Bergqvist.

Utbyte av erfarenheter är en central 
del av det nordiska samarbetet, där 
länderna kan dra nytta av varandras 
initiativ och lösningar. Ett exempel är 
arbetet med nationella riktlinjer för 
barns och ungas skärmtid, som flera 
nordiska länder har tagit fram under 
de senaste åren. Även i Finland pågår 
arbete med att utforma rekommenda-
tioner, under ledning av Institutet för 
hälsa och välfärd och Utbildningssty-
relsen.

– Ökad skärmtid är bort från barn 
och ungas övriga fritidssysselsättning, 
så som hobbyer och motion. Mindre 
rörelse i vardagen kan på lång sikt ha 
allvarliga konsekvenser för barnens 

och de ungas hälsa. Ökad skärmtid har 
också ofta negativ inverkan på anta-
let timmar sömn som de får under en 
tid då de egentligen behöver sova rätt 
mycket. Alla de här faktorerna har en 
stark inverkan på barn och ungas väl-
mående, säger Bergqvist.

För att stärka ungas digitala välbe-
finnande krävs insatser på flera nivåer 
och större ansvarstagande av stora så 
kallade ”somejättar”. 

– Sociala medieplattformars algorit-
mer måste främja välbefinnandet hos 
barn och unga i stället för att bara strä-
va efter att maximera användningsti-
den och göra innehållet så beroende-
framkallande som möjligt. Det här är 
fullt möjligt redan nu, men hittills har 
upprätthållarna av dessa plattformar 
inte tagit sitt ansvar. Tillsammans med 
andra länder behöver vi ställa högre 
och strängare krav för sociala medier. 
Just nu leker de med våra barn och 
ungas hälsa, säger Bergqvist. 

Det digitala mötet ordnades som en 
del av Finlands och Ålands ordföran-
deskap i Nordiska ministerrådet. I det 
nordiska ungdomsmötet deltog förutom 
Finland också de ministrar som ansva-
rar för ungdomsfrågor från Åland, Fär-
öarna, Norge, Danmark och Sverige. 

Minister Bergqvist: Finland 
bereder ratificering av 
konventionen om manipulation av 
resultat inom idrott
06.04.2025

Undervisnings- och kulturministeriet 
förbereder ratificeringen av Macolin-
konventionen, det vill säga Europarå-
dets konvention om manipulation av 
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resultat inom idrotten. SFP:s vice ord-
förande, idrotts- och ungdomsminister 
Sandra Bergqvist anser att det är läge 
att ratificera konventionen.

– Finland behöver effektivera åtgär-
derna mot manipulation av idrottsre-
sultat. Vi vill vara i framkant av detta 
arbete och därför är det viktigt att 
formellt godkänna konventionen, säger 
Bergqvist.

Syftet med Macolinkonventionen är 
att skydda ärlighet och etik inom idrot-
ten genom att förebygga, identifiera 
och bestraffa manipulation i idrottstäv-
lingar. Det här kräver internationellt 
samarbete mellan myndigheter och 
idrottsorganisationer, vadhållningso-
peratörer och tävlingsarrangörer. 

– I Finland upptäcks varje år ett 
fåtal misstänkta fall av tävlingsma-
nipulation. Manipulation kopplad till 
vadslagning har förekommit särskilt 
under 2000-talet. Genom att ratificera 
konventionen och vidta rekommendera-
de åtgärder kan vi uppnå en mer etisk 
idrott, säger Bergqvist. 

Finland hade en central roll när kon-
ventionen förbereddes och var bland 
de första länderna att underteckna 
den år 2014. På grund av frågor kring 
EU:s befogenhet har det funnits hinder 
för Finland att ratificera konventio-
nen tidigare, men efter ett yttrande av 
EU-domstolen om Istanbulkonventio-
nen år 2021 anses det inte längre finnas 
rättsliga hinder. 

– Därför har nu Undervisnings- och 
kulturministeriet inrättat en nationell 
aktionsgrupp mot tävlingsmanipula-
tion i enlighet med konventionen, säger 
Bergqvist. 

Gruppen ska bland annat fungera 
som ett nationellt datacenter, samord-

na kampen mot tävlingsmanipulation 
samt analysera information om oregel-
bunden och misstänksam vadslagning.

Västnyland kan bli kluster för 
försvarsindustrin och grön 
omställning
07.04.2025

SFP:s västnyländska riksdagsledamot 
Henrik Wickström anser att det är bra 
att Västnyland lockar till sig företag 
inom försvarsindustrin och bolag som 
främjar grön omställning. I förra veck-
an meddelade Summa Defence-koncer-
nen, att de väljer Raseborg som huvud-
ort. Summa Defence-koncernen består 
av nyligen fusionerade Meriaura Group 
Oyj från Åbo och Summa Defence. 
Koncernen kommer att bestå av fem 
dotterbolag. Koncernen har för avsikt 
att börsnoteras i vår. Omsättningen för 
koncernen rör sig kring 110–140 miljo-
ner euro.

– På grund av det osäkra världsläget 
måste alla europeiska länder satsa på 
sin egen försvarsindustri. Med tanke på 
att vi i regionen redan tidigare har Sisu 
och Forcit så är det inte en slump att 
aktörer inom försvarsindustrin söker 
sig till Västnyland. Den här industrin 
kommer att växa och förstås hoppas 
man ju att fler aktörer söker sig till 
Västnyland för det skulle betyda nya 
arbetsplatser, säger Wickström. 

Wickström säger att det är bra med 
positiva näringslivsnyheter. Han ser 
också den gröna omställningen som en 
möjlighet för Västnyland. Det projekt 
inom grön omställning som kommit 
längst är Blastr Green Steels planer på 
ett utsläppssnålt stålverk som skulle 
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byggas på Joddböle industriområde i 
Ingå. 

Wickström konstaterar att han för-
står alla dem i Ingå som är oroade över 
projektet. Han hoppas att kommunen 
fattar ett positivt beslut då det kom-
mer till att detaljplanebehandlingen. 
Wickström säger att godkännande av 
planen inte betyder att projektet blir 
av. Han anser därför att kommunen 
måste förbereda sig på olika scenarier 
och vid alla lägen gardera sin ekonomi 
och närmiljö. 

Wickström hoppas också att staten 
gör sig redo för att satsa på regionens 
infrastruktur om stålverksplanerna 
tar fart. Enligt Wickström skulle det 
påskynda förbättringar längs med 
stamväg 51 och riksväg 25. 

– Jag hoppas att vi inte får en bild 
som en region som säger nej till möjliga 
industrietableringar. Västnyland och 
hela Finland behöver tillväxt. Om vi 
vill bevara vår närservice och utveckla 
den, måste vi utvecklas. Det kräver ar-
betsplatser. I Ingå måste vi nu fortsätta 
arbeta på dialogen angående projektet. 
Öppenhet är viktigt, säger Wickström.

Henrikssonrapporten klar – 25 
punkter om att stärka EU:s inre 
marknad och minska byråkratin
08.04.2025

– Europa måste visa att vi står sta-
digt på egna ben. EU har 450 miljoner 
invånare och utgör ett av de största 
ekonomiska blocken i världen, men vår 
inre marknad används inte till sin fulla 
potential. Om vi ska klara oss i den 
globala konkurrensen när det blåser 
snåla vindar i världspolitiken måste 

vi stärka vår konkurrenskraft, mins-
ka den administrativa bördan på våra 
företag och få bort onödig byråkrati, 
säger Europaparlamentariker, Renew 
Europes vice ordförande Anna-Maja 
Henriksson (SFP).

Henriksson presenterade sitt förslag 
till initiativbetänkande om implemen-
tering och förenkling av EU:s regler för 
den inre marknaden under tisdagens 
sammanträde i Europaparlamentets 
utskott för den inre marknaden och 
konsumentskydd (IMCO). Henriksson 
är rapportör för betänkandet.

Rapporten sätter fokus på behovet av 
att minska byråkratin för våra företag, 
göra rapportering lättare och säker-
ställa att medlemsländerna tillämpar 
EU:s lagstiftning enhetligt. Samtidigt 
föreslår Henriksson konkreta verktyg 
för att förenkla företagens vardag, 
såsom ökad användning av digitala lös-
ningar och artificiell intelligens.

– Om den administrativa bördan är 
för tung försvagar den Europas kon-
kurrenskraft och gör att investering-
ar och arbetsplatser hamnar någon 
annanstans. Det måste bli lättare att 
förstå och följa reglerna. I dag är den 
administrativa bördan särskilt tung för 
små och medelstora företag,. Det måste 
vi göra något åt. Vi behöver också föra 
en mer innovationsdrivande politik, 
fortsätter Henriksson.

Henriksson understryker att betän-
kandet är en konkurrenskraftsrapport 
som håller fast vid EU:s centrala mål-
sättningar, såsom en ambitiös klimat-
politik och ett starkt konsumentskydd.

– Vi ska förenkla och förbättra, inte 
försvaga. Reglerna ska vara tydliga, 
förutsägbara och proportionerliga. Vi 
ska också skapa bättre förutsättning-
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ar för jobb, innovation, tillväxt och 
välfärd – bättre förutsättningar för ett 
blomstrande Europa, säger hon.

Rapporten lyfter också vikten av 
bättre konsekvensbedömningar, tydlig-
het inom den digitala lagstiftningen och 
särskild hänsyn till startups och inn-
ovativa sektorer. Henriksson föreslår 
även en ”digital one-stop shop”-lösning 
där företag digitalt och med hjälp av 
artificiell intelligens kan hantera sina 
ärenden på ett och samma ställe.

– Draghi, Letta och också Niinistö 
har pekat ut vägen i sina rapporter. 
Med mitt betänkande skickar vi ett tyd-
ligt budskap till kommissionen: nu det 
är dags att agera. Vi får inte bli efter 
i den globala konkurrensen, avslutar 
Henriksson.

Betänkandet ska nu behandlas i utskot-
tet för den inre marknaden och konsu-
mentskydd innan parlamentet för-
väntas ta ställning till det i sin helhet 
under hösten. 

Wickström: Välfärdsområdena 
måste erbjuda fysisk 
dagverksamhet
09.04.2025 

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
(SFP) har igår lämnat in ett skriftligt 
spörsmål, riktat till social-och hälso-
vårdsministeriet. Wickström oroar sig 
för trenden att dagverksamhet för se-
niorer i högre grad ordnas på distans i 
välfärdsområdena. I spörsmålet frågar 
Wickström om social-och hälsovårds-
ministeriet kan ge en rekommendation 
åt välfärdsområdena att erbjuda dag-
verksamhet fysiskt på plats.

– Välfärdsområdena har möjlighet att 
erbjuda dagverksamhet på ett flexibelt 
sätt, men det oroar mig att vi ser en ut-
veckling var allt mer ordnas på distans. 
Digitala lösningar är bra komplement i 
många delar av social-och hälsovården, 
men då det kommer till seniorer finns 
det en risk att målgruppen inte kan 
delta om dagverksamhet ordnas helt på 
distans, säger Wickström.

Enligt Centralförbundet för de gam-
las väl r.f. använder var tredje senior 
sig inte alls av digitala lösningar. Or-
sakerna till detta är många, men detta 
måste beaktas då dagverksamheten 
planeras i välfärdsområdena tycker 
Wickström. 

– Eftersom en stor del av den äldre 
befolkningen inte alls använder sig 
av digitala tjänster, tycker jag det är 
mycket berättigat att speciellt de tjäns-
ter som erbjuds åt seniorer alltid ska 
kunna erbjudas fysiskt på plats. Detta 
hindrar förstås inte att dagverksamhet 
även kan erbjudas digitalt för de som 
vill delta så, men det får inte ske på 
bekostnad av den fysiska dagverksam-
heten, konstaterar Wickström

Ingo: Dags att vända trenden i 
finsk industripolitik
09.04.2025

Riksdagen debatterade idag statsrådets 
redogörelse om Finlands industripolitik. 
Svenska riksdagsgruppens gruppanfö-
rande hölls av riksdagsledamot Christ-
offer Ingo, där han betonade vikten av 
en framåtblickande industripolitik, som 
beaktar speciellt företagens behov eko-
nomiskt och genom både ett utbildnings-
politiskt och klimatpolitiskt perspektiv.
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– Potentialen inom industrins gröna 
omställning är ca 290 miljarder euro. 
Investeringar i förnybar energi, forsk-
ning och utveckling samt grön industri, 
så som batterier och grönt stål är inte 
bara klimatsmarta – de är också ekono-
miskt nödvändiga, säger Ingo.

Finland måste våga sänka trösklarna 
och slopa hindren som företagen har 
med investeringar. För att företag ska 
kunna växa krävs det bättre beskatt-
ningsvillkor för återinvesteringar, 
förlängda avdragstider för förluster 
och smidigare generationsväxlingar. 
Företagare ska vilja och våga bygga 
framtiden här i Finland.

– Industripolitik är inte något dam-
migt från 1900-talet, det är vår biljett 
till ett hållbart, välmående och konkur-
renskraftigt Finland. Det är upp till oss 
att nu skapa de bästa förutsättningarna 
för företagen, avslutar Ingo.

Adlercreutz: Satsningarna vid 
Nylands brigad välkomna
10.04.2025 

Statsrådet fastslog på torsdagen flera 
viktiga fastighetsbeslut som stärker 
Finlands försvarsberedskap. Svenska 
folkpartiets ordförande, undervis-
ningsminister Anders Adlercreutz 
välkomnar speciellt satsningarna vid 
Nylands Brigad i Dragsvik.

– Finlands försvar utvecklas och 
moderniseras nu — och Nylands bri-
gads roll stärks. Kasern 21 i Dragsvik 
renoveras för att motsvara dagens och 
morgondagens behov. Dessutom åt-
gärdas annat kring kasernen, vilket är 
välkommet, säger Adlercreutz.

– Nylands brigads roll när det gäller 

internationellt samarbete har länge 
varit stark. Redan innan NATO med-
lemskapet var samarbetet med Sverige 
tätt, och nu har också samarbetet med 
amerikanska trupper lyft Nylands bri-
gads roll inom försvarsmakten, säger 
Adlercreutz

Regeringen beslutade i början av april 
att Finland ska höja försvarsanslagen 
till minst 3 procent av BNP före år 2029. 
Förutom satsningar på försvarsmakten 
utvecklas också befolkningsskyddet och 
den inre säkerheten stärks.

– Finländarna kan känna sig trygga. 
Regeringen fattar de beslut som behövs 
för att vi ska kunna fortsätta leva i ett 
tryggt och fritt fosterland, säger Adler-
creutz.

Flera vägar får beläggning  
i sommar i Västnyland
10.04.2025 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström som är medlem i riksdagens 
finansutskotts trafikdelegation, är glad 
att flera vägar kommer att få ny belägg-
ning i sommar. Enligt Wickström har 
regeringen valt att satsa på förbättran-
det av vägarna som tillhör det lägre 
vägnätet. 

I Västnyland kommer bland annat  
följande vägar att fixas:
• Stenbrovägen (MT 11141) Ingå
• Delar av Solbergvägen (MT 11146) 

Ingå 
• Landsväg 115, Sjundeå 
• Delar av Baggövägen (MT 1002)  

Gammelboda, Raseborg
• Törvesbronvägen (MT 1103) Finby, 

Raseborg 



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025210

• Vecklaxvägen (MT 1053) Kyrkslätt 
• Lappbölevägen (MT 1131) Lapp böle–

Veikkola, Kyrkslätt
• Kylmälävägen (MT 11231) och  

delar av Sjökullavägen (MT 11233), 
Kyrkslätt    

 
Observera att det inte är hela sträck-
orna av alla ovannämnda vägar som 
åtgärdas – till exempel beläggs endast 
sträckan Lappböle–Veikkola av Lappbö-
levägen, och av Solbergvägen gäller det 
vägavsnittet med vägnummer 11146. 

– Genom aktiv intressebevakning har 
vi lyckats få fler västnyländska vägar 
med i årets vägprogram. Vi hoppas att 
vi får med nu fler vägar än i år då den 
här upphandlingsronden är klar. Hur 
som helst så blir flera vägar som är i 
uselt skick nu förbättrade, vilket är re-
sultatet av ett aktivt arbete som gjorts 
tillsammans med regionala myndighe-
ter, säger Wickström. 

Wickström: Mycket viktig  
satsning då Nylands brigad får 
nästan 14 miljoner av staten
11.04.2025 

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström är nöjd med att regeringen valt 
att ge ett investeringsanslag på 13.8 
miljoner euro för att Kasern 21 på Ny-
lands brigad ska renoveras och uppda-
teras för att motsvara dagens behov. 
Wickström ser satsningen som bety-
dande i en tid då det är nödvändigt att 
satsa mer på det nationella försvaret. 
Även andra åtgärder på brigadområdet 
görs med denna satsning.

– Nylands brigad har en central roll i 
vårt försvar, speciellt när det kommer 

till det internationella samarbetet. Den 
här satsningen är mycket välkommen, 
och ett bevis på att Nylands brigad pri-
oriteras, säger Wickström.

Adlercreutz: SFP står redo  
att försvara din röst
13.04.2025

Idag söndag går Finland till val – ett 
historiskt val då vi för första gången 
sedan 1996 röstar i två val samtidigt, 
med två röstsedlar. En vit röstsedel för 
kommunalvalet, och en violett röstse-
del för välfärdsområdesvalet.

För många orter i Svenskfinland 
handlar det om ett ödesval. Om avgö-
rande mandat går förlorade påverkas 
möjligheter att trygga en fungerande 
tvåspråkighet och förutsättningar att 
stå upp för de värderingar som står oss 
nära.

– Svenska folkpartiet har alltid tagit 
ansvar för språkliga minoriteter. Under 
valkampanjerna vaknar många andra 
partier upp och vi har hört många 
goda talturer om svenskan, och fint så. 
Men när det verkligen gäller finns det 
bara ett parti som mandatperiod efter 
mandatperiod, i det dagliga politiska 
arbetet konsekvent försvarar vårt 
tvåspråkiga Finland, säger SFP:s ordfö-
rande, undervisningsminister Anders 
Adlercreutz.

SFP går till val med starka listor 
både i kommunal- och välfärdsområ-
desvalet. SFP har den största andelen 
unga kandidater av alla partier och den 
största andelen kandidater med annat 
modersmål än svenska eller finska. Det 
ger väljarna en möjlighet att hitta kan-
didater som delar deras värderingar 
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och visioner för framtiden.
I kommuner där SFP har ett starkt 

stöd, ser vi oftare en god ekonomi, läg-
re arbetslöshet, högre företagsamhet 
och välmående invånare.

– Genom att rösta på SFP ger du 
din röst till beslutsfattare som bär 
ansvar. En beslutsfattare som ser till 
att du får den vård du behöver och på 
ditt eget modersmål. En beslutsfatta-
re som ger lärarna i din kommun rätt 
förutsättningar att göra sitt jobb och 
ger eleverna förutsättningar att lära 
sig, i ändamålsenliga utrymmen, säger 
Adlercreutz.

– I en tid där polariseringen präglar 
politiken och vår samhällsdiskussion 
på ett sätt som jag upplever som proble-
matiskt är SFP:s uppgift att bygga bro-
ar. En röst på SFP är en röst för mod 
och framåtanda – något hela Finland 
behöver, säger Adlercreutz.

Valurnorna är öppna på söndagen 
den 13 april från kl. 9–20. På valdagen 
röstar man i sin egen vallokal. SFP:s 
kandidater hittas på val.sfp.fi.

SFP gjorde ett bra valresultat
14.04.2025

SFP gick till val med starka listor i 
både kommunal- och välfärdsområ-
desvalet. Efter resultaträkningen ser 
vi att SFP gjorde ett bra valresultat 
både i välfärdsområdesvalet men även 
i många kommuner. SFP går framåt i 
flera kommuner och är fortsättningsvis 
det största partiet både i Östra Nylands 
och i Österbottens välfärdsområde.

– När vi ser på valresultatet står det 
klart att SFP tagit steg framåt i väl-
färdsområdesvalet över hela landet – 

med 6 300 fler röster än tidigare. Vård-
frågorna har engagerat väljarna, och i 
kommunalvalet har vi lyckats behålla 
våra starka positioner och till och med 
stärkt dem på flera håll. Samtidigt ser 
vi kommuner där vi behöver göra ett 
ännu mer fokuserat arbete, säger SFP:s 
ordförande Anders Adlercreutz.

– SFP:s goda valresultat visar att 
behovet av brobyggande är större än 
någonsin. Vår kandidatlista var ung, 
mångsidig, flerspråkig och mångfacette-
rad – precis som dagens Finland. Det är 
vår styrka. Det är ingen slump, utan ett 
resultat av våra värderingar. Vi tror att 
mänsklighet och ekonomi inte ska stäl-
las mot varandra. Att mod, gemenskap 
och bildning inte är mjuka värden – utan 
grunden för ett hållbart samhälle.

Särskilt i Nyland har SFP klarat sig 
väl. Partiet behöll i stort sett samma 
röstetal som i föregående kommunal-
val, vilket vittnar om ett stabilt och 
starkt stöd. I Östra Nylands välfärds-
område ökade SFP med 760 röster, 
behöll samtliga mandat och fortsätter 
vara det största partiet. I Västra Ny-
lands välfärdsområde stärktes positio-
nen ytterligare med ett tilläggsmandat.

I kommunalvalet i Vasa valkrets be-
håller SFP nästan samma antal platser 
som tidigare. I Österbottens välfärds-
område förlorade partiet den enkla 
majoriteten, men är fortsatt störst. I 
Egentliga Finland ökade stödet med 
1 500 röster, men trots det tappade par-
tiet ett mandat – en följd av valförbudet 
som påverkade mandatfördelningen i 
föregående val. I kommunalvalet ser vi 
nästan identisk resultat från föregåen-
de val.

– Nu börjar det viktiga arbetet i  
kommuner och välfärdsområden.  
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Kampanjen är avslutad – men vårt 
uppdrag fortsätter. Och det gör vi till-
sammans, över språkgränser, för hela 
Finland. Demokratin lever inte bara på 
valdagen, utan varje dag – i det vardag-
liga arbetet och i de små besluten. Jag 
är stolt över det stöd SFP har fått, och 
glad över att få leda partiet. Det känns 
bra att nu kunna arbeta vidare mot 
nästa mål, avslutar Adlercreutz.

Sandra Bergqvist: Villkoren för 
Olympiafonden ändras så att 
donationer kan riktas till önskad 
gren
16.04.2025

Regeringens ekonomisk-politiska 
ministerarbetsgrupp har, på förslag 
av idrotts- och ungdomsminister och 
SFP:s vice ordförande Sandra Berg-
qvist, godkänt en ändring av reglerna 
för Olympiafonden. Syftet med beslu-
tet är att öka fondens kapital och dess 
effektivitet.

– Redan hösten 2023 drev jag igenom 
ett beslut där donationer till Olympia-
fonden fördubblas med hjälp av statens 
motfinansiering. Det vill säga, när 
fonden har samlat in 2 miljoner euro 
i donationer, betalar staten samma 
belopp via en tilläggsbudget, berättar 
idrotts- och ungdomsminister Sandra 
Bergqvist.

Avkastningen från Olympiafonden 
används inom hela idrotts- och mo-
tionsfältet. Pengarna används för att 
stödja barns motion och ungdomars 
målinriktade idrott, föreningsverk-
samhet samt för att öka fysisk aktivi-
tet.

– Genom dagens beslut ändras 

villkoren för Olympiafonden så att en 
donator kan rikta sin donation till en 
specifik gren. En donator kan alltså, 
om så önskas, rikta en donation på över 
10 000 euro till en önskad gren, och 
när de totala donationerna överstiger 
två miljoner euro, betalar staten sam-
ma belopp till fonden. Målet med det 
nya beslutet är att göra Olympiafonden 
mer attraktiv för den som donerar och 
därmed öka volymen av donationer till 
förmån för vårt lands idrott och mo-
tion, säger minister Sandra Bergqvist.

Wickström: Regeringen fortsätter 
slopa normer
22.04.2025

Riksdagsledamot Henrik Wickström 
representerar Svenska folkpartiet i den 
arbetsgrupp för uppluckring av normer 
som har tillsatts av regeringspartier-
nas riksdagsgrupper. Regeringspro-
grammets målsättning är att identifiera 
300 byråkratiska normer som antingen 
borde slopas eller luckras upp. Med 
dagens lista når förslagen upp till 
104 stycken. Wickström är nöjd med 
den nya listan, eftersom den kommer 
underlätta företagares administrativa 
börda och göra finländarnas vardag 
smidigare.

Wickström tycker det är viktigt att 
den nya listan tar tag i ett belastande 
administrativt förfarande som berör 
personer med funktionsnedsättning.

– För personer med en funktionsned-
sättning har det hittills krävts att per-
sonen får ett läkarintyg årligen för att 
få tillgång till terapier och annan vård, 
fast en läkare redan konstaterat funk-
tionsnedsättningen som livslång. Detta 
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är inte bara oskäligt, utan försvårar 
även betydligt för speciellt barnfamil-
jer. Jag är nöjd att vi nu vill ändra på 
detta, och i fortsättningen utgår ifrån 
individens behov, inte systemets behov, 
säger Wickström.

Avveckling av olika regleringar inom 
social-och hälsovården, samt den fri-
villiga räddningstjänsten är även myck-
et välkomna menar Wickström.

– Genom att underlätta läkares admi-
nistrativa börda, ger vi läkarna mer tid 
åt själva patientarbetet. Därför är det 
nu viktigt att noga bena igenom behovet 
av diverse dubbelutlåtanden, remisser 
och intyg och sedan förenkla förfaran-
den. Inom räddningsväsendet tryggar 
vi att tröskeln för att delta i FBK inte 
får vara för hög, då riskerar denna vik-
tiga verksamhet att försvagas, konsta-
terar Wickström.

Adlercreutz: Läsning ger så 
mycket mer än kunskap
23.04.2025

I dag uppmärksammas Världsbokda-
gen. Samtidigt pågår den nationella 
Läsveckan, som i år lyfter fram temat 
”Hitta läsglansen”, med uppmaning för 
alla att hitta glansen i att läsa. Ett tema 
som känns viktigt, då vi ser en oroande 
utveckling där allt fler ungas läsförmå-
ga försämras.

– För att alla barn och unga senare i 
livet ska ha likvärdiga möjligheter, är 
det avgörande att de får en stark grund 
i läsning. Goda inlärningsresultat kor-
relerar kraftigt med god läsförståelse 
och lässmidighet.  En god läsförmåga 
är en nyckel till att kunna delta aktivt 
i samhället, säger Anders Adlercreutz, 

SFP:s ordförande och undervisnings-
minister.

– Det som oroar mig särskilt är 
att det är barnen som redan har det 
svårast som halkar efter mest när det 
gäller läsning. Vi måste se till att alla 
barn får den stöd och de resurser de 
behöver för att utveckla sin läskunnig-
het, fortsätter Adlercreutz.

En ny rapport från Läscentrum visar 
att barn som växer upp i hem där vux-
na visar intresse för läsning och där 
böcker är en naturlig del av vardagen, 
utvecklar en starkare läsförståelse. Det 
i sin tur påverkar barnens lärande och 
personliga utveckling positivt, både i 
skolan och senare i livet.  Därför är det 
viktigt att vuxna läser med barnen, att 
skolorna avsätter tid för läsning, och 
att böcker finns lättillgängliga – i hem-
met, i klassrummet och på biblioteket.

– Att läsa handlar inte bara om att ta 
in kunskap. Det kan också vara ett sätt 
att slappna av, vila ut eller helt enkelt 
varva ner. Läsningen tränar vår kon-
centration och vårt tålamod. Att hitta 
sin egen läskänsla kan ta tid och ibland 
känns det som att den tiden inte finns. 
Men det är ofta just i de mest stressiga 
stunderna som vi behöver en bok som 
mest, avslutar Adlercreutz.
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Adlercreutz: Ett bra resultat  
i en utmanande tid
24.04.2025

Regeringen Orpos mandatperiod har 
snart kommit halvvägs och denna 
vecka har regeringen samlats för att 
fatta beslut om planen för de offentliga 
finanserna för åren 2026–2029. Förut-
sättningarna för den tillväxt Finland 
behöver skapas nu i ett utmanande 
världsekonomiskt läge.

Resultatet är en bred helhet åtgärder 
vars syfte är att få igång den ekonomis-
ka tillväxten samtidigt som regeringen 
bär ansvar för att hantera den skuld-
börda som statsfinanserna dras med.

– Den helhet som regeringen kom 
överens om på onsdagen innehåller 
många saker som SFP arbetat för länge 
och också åtgärder som vi lyft fram i 
våra åtgärdspaket under det senaste 
året, säger Svenska folkpartiets ordfö-
rande, undervisningsminister Anders 
Adlercreutz.

Helheten innehåller flera stora åtgär-
der som stärker Finlands tillväxt och 
konkurrenskraft. Skatten på arbete 
sänks med ungefär en miljard euro, fö-
retagens samfundsskatt sänks till 18% 
vilket stärker incitamenten för arbete, 
stöder företagande och innovationer 
och stärker Finlands  konkurrenskraft, 
säger Adlercreutz. 

Som undervisningsminister är Adler-
creutz nöjd över satsningarna som nu 
görs inom utbildningen. 

– Med hjälp av tilläggssatsningar-
na på språkundervisningen i svenska 
eller finska som andraspråk för elever 
med ett annat modersmål försäkrar 
vi oss om att undervisningen når de 

elever som verkligen har nytta av den. 
Tilläggsanslaget till den förberedan-
de undervisningen möjliggör en god 
utveckling av elevens språkliga färdig-
heter. Det här är viktiga åtgärder för 
att främja integrationen och stödja de 
elever som behöver det, säger Adler-
creutz.

– Många andra satsningar som gjorts 
är också direkta resultat av SFP:s ar-
bete. Regeringen ska ta fram en modell 
för att underlätta anställning av unga 
under 29 år, vi tar i bruk en kombina-
tionsförsäkring för deltidsföretagare 
och inleder arbetet för att skapa det 
bästa arbetsförmånssystemet i Eu-
ropa. Gränsen för tillämpningen av 
personalens representation i företagets 
styrelse eller ledningsgrupp sänks 
också från 150 till 100 anställda, säger 
Adler creutz.

Dessutom görs satsningar på forsk-
ning och utveckling, på att öka högsko-
lornas nybörjarplatser och på viktiga 
infrastrukturprojekt för att främja 
investeringar och förbättra vägnätet.

– Jag är också glad över att vi sänker 
arvs- och gåvoskatten så att den skatte-
fria gränsen höjs till 30 000 euro, säger 
Adlercreutz.

Inom social- och hälsovården fortsät-
ter arbetet för införandet av egenläkar-
modellen, också något som SFP arbetet 
länge för.

– Att få vända sig till en bekant lä-
kare ökar känslan av trygghet. Därför 
är jag glad att arbetet fortsätter – den 
egenföretagarmodell som etableras 
som bäst i Västra Nylands välfärds-
område ska nu breddas genom försök 
på nationell nivå. Vi gör också viktiga 
satsningar på närståendevårdare och 
familjevårdare, främjar användandet 
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av servicesedlar för att förverkliga 
vårdgarantin och gör en utredning om 
överförande av FPA-ersatta transpor-
ter till välfärdsområdet. Utredningen 
är viktig – då den som bär ansvar för 
vårdnätet även ansvar för transporten 
minskar vi risken för att vårdnätet de-
loptimeras på bekostnad av transport-
kostnaderna, säger Adlercreutz.

Minister Bergqvist om 
regeringens halvtidsöversyn: 
Riktade satsningar på ungas 
välbefinnande
24.04.2025

Idrotts- och ungdomsminister, SFP:s 
viceordförande, Sandra Bergqvist är 
nöjd över besluten i regeringens halv-
tidsöversyn.

– Regeringen riktar en bestående 
höjning på 5 miljoner euro till Fin-
landsmodellen för hobbyverksamhet. 
Det här är en storsatsning, som ökar 
möjligheterna att ha en hobby speciellt 
för barn och ungdomar som inte tidi-
gare haft en hobby och i familjer med 
socioekonomiska riskfaktorer. Det här 
betyder en bestående förhöjning från 
nuvarande 14 miljoner till 19 miljo-
ner som kommer att ha en betydande 
praktisk inverkan på barns och ungas 
välbefinnande, gläder sig Bergqvist.

– Jag är extra glad över att vi lyck-
ades avvärja nedskärningar till ung-
doms- och idrottsorganisationer. Av 
sparåtgärderna riktade till under-
visnings- och kulturministeriet är 
det enbart en liten inbesparningar av 
statsunderstödet för byggande som 
berör mitt förvaltningsområde, säger 
Bergqvist.

– Regeringen ökar även insatserna 
för ungas delaktighet inom alla sekto-
rer och i alla ministerier. Det ska göras 
genom konkreta åtgärder för att stärka 
ungas delaktighet redan i planerings-
skedet av programarbete och lagrefor-
mer, fortsätter Bergqvist.

På idrottssidan drev minister Berg-
qvist igenom ett idrottspaket med olika 
skrivningar, som ska höja nivån på 
elitidrotten.

– I framtiden ska det vara möjligt att 
ge fleråriga statsstöd till idrottsorgani-
sationer, vilket skapar en långsiktighet 
och en trygghet för såväl idrottsrörel-
sen som för enskilda idrottare. Dess-
utom ska vi utreda möjligheterna att 
inom Försvarsmakten, polisen, tullen, 
gränsbevakningen och räddningsvä-
sendet skapa arbetsplatser för top-
pidrottare. En nivåhöjning för statens 
extra idrottspension möjliggör att alla 
som uppfyller kriteriet kan få pensio-
nen. Slutligen ska vi utveckla en finan-
sieringsmodell för att kunna ordna 
stora idrottstävlingar i Finland, säger 
Bergqvist.

– Till mitt ansvarsområde hör också 
reformen av studiestödet. Det arbetet 
fortskrider och vi ska stärka ställning-
en speciellt för de studeranden som är 
mest utsatta, minska skuldsättningen 
hos minderåriga och trygga ställning-
en för de studeranden som har familj, 
fortsätter Bergqvist.

Regeringen beslöt också om ett stort 
vårdpaket där man satsar på egen-
läkarmodellen, på närståendevårda-
re, utreder en flytt av FPA-taxin till 
välfärdsområdena och förbättrar barn 
och ungas vård, speciellt tillgången till 
rusmedels- och mentalvård.

Bergqvist lyfter även för den egna 
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regionen viktiga satsningar så som sä-
kerheten i skärgården och Skärgårds-
havets välmående. Bland regeringens 
tillväxtåtgärder kan nämnas målet att 
höja utbildningsgraden och betydande 
FoU-satsningar inom läkemedelsbrans-
chen. Det här är viktiga skrivningar för 
tillväxten i regionen.

I samband med halvtidsöversynen 
har regeringen fattat beslut om att i 
snabb takt uppdatera bestämmelserna 
som reglerar skärgårdstrafiken, det 
här gäller till exempel definitionen av 
färja och färjeförarnas kompetenskrav.

– Vajerfärjorna har blivit större och 
trafiken livligare, samtidigt som det i 
dagens läge är möjligt att köra färjor 
med digitala styrsystem istället för 
den traditionella styrlinan. Vi måste 
kunna garantera säkerheten ombord på 
färjorna även i situationer där styrsys-
temet av olika orsaker inte fungerar, 
säger Bergqvist.

– I texterna fick vi också starka 
skrivningar om Skärgårdshavets välbe-
finnande och hur vi ska öka näringscir-
kulationen och minska på belastningen 
i havet bland annat genom produktion 
av biogas, avslutar Bergqvist.

Minister Strand: 
Halvtidsöversynen främjar tillväxt, 
stärker säkerheten och förbättrar 
infrastrukturen
24.04.2025

Regeringen bestämde i halvtidsöver-
synen den 22–23 april 2025 om ett 
tillväxtpaket som minskar beskatt-
ningen av arbete, höjer finansieringen 
för forskning och utveckling till en 
historiskt hög nivå och siktar på att 

göra Finland till ett globalt ledande 
centrum för forskning och kompetens 
inom energiomställning, där interna-
tionella forskningsinfrastrukturer av 
högsta klass utvecklas i en global eko-
systemmiljö, nästa generations forska-
re och experter inom energibranschen 
utbildas. Dessutom skapas en miljö som 
möjliggör snabb kommersialisering av 
innovationer och teknologi.

Regeringen förbättrar incitamenten 
för arbete och stärker finländarnas 
köpkraft genom att sänka inkomstskat-
ten med cirka 1,1 miljarder euro. Sam-
tidigt sänks samfundsskatten till 18 
procent från och med början av 2027.

Strand gläder sig särskilt över att 40 
miljoner euro öronmärks direkt för att 
främja forskning och utveckling inom 
energiomställning under perioden 
2026–2029.

Däröver beslutade regeringen att 
både fördjupningen av farleden till 
Vasa hamn och elektrifieringen av 
Vasa hamnbana ska prioriteras som 
brådskande planeringsprojekt.

Slutligen gläder Strand sig över att 
regeringen beviljat finansiering till 
Södra Österbotten för att förbättra 
trafiksäkerheten. Finansieringen rik-
tas till ett nationellt riskfyllt område 
– vägavsnittet mellan stamväg 67 och 
riksväg 19, Kivisaari–Atria. Beslu-
tet möjliggör att vägarbetena kan fås 
snabbt igång.

”Finland behöver modiga beslut som 
skapar förtroende både för företag och 
individer. Med dessa åtgärder inleder 
vi en ny våg av investeringar, stärker 
den ekonomiska tillväxten och tryggar 
välfärden långt in på 2030-talet,” säger 
minister Joakim Strand.



SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025 217

Kraftiga tillväxtåtgärder som 
stärker förutsättningarna för 
Finlands tillväxt
24.04.2025

Svenska riksdagsgruppens ordförande 
Otto Andersson är nöjd med de förslag 
till tillväxtåtgärder som regeringen 
beslutat i samband med sin halvtids-
granskning.

– SFP:s långvariga linje har varit att 
sänka skatten på arbete och att be-
skattningen ska sporra till företagande. 
Nu gör regeringen både en omfattan-
de sänkning av skatten på arbete och 
sänker samtidigt samfundsskatten 
med två procentenheter. För oss i SFP 
har det varit viktigt att inkomstskatte-
sänkningen gynnar så många arbets-
tagare som möjligt. Den nu föreslagna 
sänkningen av skatten på arbete börjar 
vid en årsinkomst på ca 20 000 euro, 
säger.

Andersson understryker behovet 
att få fart på tillväxten. För att på sikt 
kunna trygga servicen och välfärden i 
Finland behöver vi fler framgångsrika 
företag, mera arbetsplatser och nya 
investeringar som skapar större skat-
teintäkter.

– Finland har snart varit utan ordent-
lig tillväxt i nästan 18 år. Det för till-
fället väldigt oförutsägbara världsläget 
och förslagen om handelstullar har 
ökat osäkerheten kring den ekonomis-
ka tillväxten.  Därför behövs nu dessa 
kraftiga tillväxtfrämjande åtgärder, 
säger Andersson.  

De tillväxtförslag som nu föreslås 
finansieras genom att i motsvarande 
grad höja vissa andra skatter och göra 
inbesparningar i bland annat statens 

förvaltning. Andersson konstaterar 
att det för SFP varit helt centralt att 
regeringen i halvtidsrian inte riktar 
nedskärningar till välfärdsområdenas 
finansiering.

– Jag är glad att regeringen nu beslu-
tat att rikta anslag till att få igång egen-
läkarmodellen. Dessutom har reger-
ingen beslutat att skapa en skattemorot 
för att få finländare som nu bor utom-
lands att flytta tillbaka till Finland. Nu 
förverkligas alltså det förslag som SFP 
lanserade i slutet av januari.  Det här 
gläder mig stort och jag tror det här 
kan locka hem till exempel finländare 
som jobbar inom vården och omsorgen 
i Sverige samt i de övriga nordiska län-
derna, säger Andersson.

Andersson betonar att regeringen 
i sin halvtidsgranskning också fattat 
beslutat om flera andra saker som SFP 
länge jobbat för.

– Arvskattens nedre gräns höjs från 
20 000 euro till 30 000 euro vilket 
kommer att gynna en stor del finlän-
dare. Dessutom förverkligas SFP:s 
långvariga målsättning om ibruktagan-
de av en kombinationsförsäkring för 
att förbättra den sociala tryggheten för 
personer som jobbar både som arbets-
tagare och egenföretagare. Detta har 
en särskilt stor betydelse för de finlän-
dare som jobbar som freelancers eller 
inom den kreativa branschen, säger 
Andersson.
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Wickström: Trafikjackpot till 
Västnyland – Mjölbolstaområdet 
på riksväg 25, Täkervägens och 
Hamnvägens korsningar i Ingå 
och Käla korsning ska förbättras 
och i Getberget ska en planskild 
korsning byggas ut
24.04.2025

SFP:s riksdagsledamot Henrik Wick-
ström gläds över de stora trafik-
satsningarna som Västnyland får i 
samband med regeringens halvtids-
ria. Täktervägens och Hamnvägens 
korsningar på stamväg 51 i Ingå ska få 
6 miljoner euro medan Käla korsning 
längs med stamväg 51 ska få 3 miljoner 
euro. Mjölbolstaområdet på riksväg 25 
ska förbättras med 16,7 miljoner euro. 
I Getberget i Kyrkslätt ska en planskild 
korsning för 10 miljoner byggas.

– Det här är fantastiska nyheter. Nu 
får vi tre farliga korsningar längs med 
stamväg 51 förbättrat. Likaså ska det 
farliga området i Mjölbolsta på riksväg 
25 förbättras. Det här är resultat av ett 
hårt arbete som gjorts inom regering-
en för Västnylands bästa. Riksväg 25 
har hamnat i skuggan av större inves-
teringar och det är bra att vi äntligen 
får det farliga Mjölbolstaområdet fixat. 
Trafiksäkerheten på Raseborgsområ-
det får ett rejält lyft, säger Wickström.

Wickström säger att satsningarna på 
korsningarna i Ingå möjliggörs i och 
med Joddböles utveckling.

–Kommunen har förhandlat väl och 
nu kommer staten och ger första stödet 
för Ingå. Det är fint att de här två far-
liga korsningar förbättras. Kommunen 
har länge arbetst för att förbättrandet 
av Hamnvägens och Täktervägens 

korsnignar ska få finansiering. Det här 
är ett tack för det arbete Ingå gör, säger 
Wickström.

Europaminister Strand: Viktiga 
satsningar för att främja 
finländares arbetsmöjligheter 
inom EU
24.04.2025 

Regeringen beslöt i går i halvtids-
översynen om ett tillväxtpaket för 
de kommande åren. Europaminister 
Strand gläder sig särskilt över att 
paketet inkluderar ett nytt program 
för att främja finländares möjligheter 
till arbete inom EU:s institutioner. 
Programmet påbörjas i samband med 
att Finland firar 30 år som medlem i 
Europeiska unionen.
– Vi vet att EU har ett stort behov av 
kompetenta finländare, inte minst 
eftersom en stor andel av de nuvarande 
finländska tjänstemännen inom EU går 
i pension under de kommande åren. Att 
vi nu inleder ett program som stär-
ker ungas möjligheter att söka sig till 
EU-karriärer är en stark framtidssats-
ning, säger Strand.
– Finland är ett av de mindre med-
lemsländerna i unionen. Det är därför 
särskilt viktigt att finländska röster 
hörs i alla korridorer i Bryssel, om vi 
vill kunna påverka frågor som är avgö-
rande för oss. Med detta program tar vi 
ett konkret steg i just den riktningen, 
avslutar Strand. 
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8. Informations
verksamhet

SFP.fi
Partiets webbsida fortsätter vara SFP:s samlande kommunikationskanal och in-
formationssida. Utvecklingsarbetet kring webbsidan har kunnat fortsätta konti-
nuerligt och har möjliggjort flexibla lösningar för SFP:s behov. Webbsidan är inte-
grerad med partiets eget register för att se till att informationen alltid är korrekt 
och uppdaterad. Sidan innehåller också ett automatiserat register över partiets 
politik: besökare kan se vad SFP:s visioner kring olika ämnen i ett lättanvänt kar-
totek, som uppdateras i takt med uttalanden och artiklar i det aktuella ämnet.

Val.sfp.fi
Parallellt med SFP:s webbsida, sfp.fi, används webbadressen val.sfp.fi som en 
egen valsida som uppdateras i samband med ett nytt val. Under verksamhetsåret 
maj 2024–maj 2025 har tre val ägt rum, EU-valet 2024, kommunalvalet 2025 och 
välfärdsområdesvalet 2025. Under EU-valet 2024 innehöll valsidan SFP:s valma-
skin, information om valet, valprogram samt en förteckning över alla kandidater. 
Efter EU-valet 2024 började utvecklingen på val.sfp.fi inför kommunal- och väl-
färdsområdesvalet 2025. Eftersom två val ordnades samtidigt fanns det två sepa-
rata valsidor med en gemensam startpunkt på val.sfp.fi. Därifrån kunde besöka-
ren välja vilket val man ville ta del av, och de båda sidorna var sammankopplade 
för att möjliggöra smidig navigering mellan dem. Under kommunal- och välfärds-
områdesvalet innehöll valsidan SFP:s valmaskin och valprogram, en interaktiv 
karta för att söka kommuner och välfärdsområden, information om valen samt  
en förteckning över alla kandidater.

Medborgarbladet
Medborgarbladet är Svenska folkpartiets medlemstidning och språkrör. Chefs-
redaktör för Medborgarbladet är Fredrik Guseff och redaktör är Stella Weck-
ström (Sofia Jernroths efterträdare). Tidningen behandlar aktuella ärenden och 
lyfter personer som verkar inom politiken och samhället. Medborgarbladet finns 
också på SFP:s webbsida och utvecklas kontinuerligt. I dag finns också tidningen 
integrerad i SFP:s medlemstjänst som en e-tidning. Under de senaste åren har 
tidningen sett en kostnadsökning på grund av såväl distributionskonstnader som 
ökade papperspriser. Tidningen utkommer fyra gånger per år. 
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SFP på digitala medier
De sociala medierna har snabbt utvecklats till att bli en av organisationens främ-
sta informationskanaler, såväl internt som externt, i den dagliga verksamheten 
samt i valkampanjerna. Svenska folkpartiets närvaro är fortfarande koncentre-
rad till de kanaler som erbjuder den största publiken och de bästa möjligheterna 
att rikta budskap till rätt målgrupp: Instagram, Facebook, TikTok, Youtube, X och 
WhatsApp. En stor del av partiets satsning på digitala medier består av annonse-
ring på sociala medier. SFP använder Metas och Googles annonseringsfunktioner 
för att nå ut med anpassade budskap till olika målgrupper. 

Övrig informationsverksamhet
SFP ordnade ett antal presskonferenser under verksamhetsåret. Partiet produ-
cerade och distribuerade också en stor mängd pressmeddelanden och uttalanden, 
både centralt, regionalt samt av enskilda politiker. Interna kommunikationen 
sköttes också genom både partiets och kretsarnas nyhetsbrev som sänds till de 
medlemmar som har e-post i medlemsregistret.
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9. Politiska program
a. Rusmedelspoltiskt program
År 2020 beslöt partidagen i  ’Motion 36 – För en sund och ansvarsfull drogpolitik’ 
att SFP skulle se över sitt drogpolitiska program. Under 2024 bereddes det på 
tjänstemannahåll ett utkast till ett reviderat rusmedelspolitiskt program. Under 
processen hördes experter som verksamhetsledare Eva Asplund från Under-
stödsföreningen för Svenskspråkig Missbrukarvård RF,  verkställande direktör 
Hannu Jouhki från A-klinikkasäätiö och rusmedels och beroendeforskare Tammi 
Tuukka från THL. 

Rusmedelspolitiska programmet presenterades och godkändes på partistyrelsen 
möte den 21.11.2024 och lanserades på webben den 9.1.2025. 

b. Kulturpolitiskt program
Enligt beslut från partidagen 2023 ’Motion 28 – Förstärk SFP:s roll som bild-
ningsparti också inom kulturbranschen’ så skulle SFP uppdatera det kulturpoli-
tiska programmet under år 2024. På partistyrelsens möte den 7.3.2024 tillsattes 
arbetsgruppen för det kulturpolitiska programmet. Gruppen bestod av följande 
personer: 

• Fredrik Waselius,ordförande (Nyland)
• Satu Roberg (Helsingfors)
• OonaHagman (Helsingfors)
• Jonas Rönnqvist (Österbotten)
• Ann-Sofie Isaksson (Egentliga Finland)
• Pepina Malmberg (Samkretsen)
• Ida Flemmich (Svensk Ungdom)
• Ingrid Wester (Svensk Ungdom)
• Linda Zilliacus (Svenska Kvinnoförbundet)
• Monica Björkman (Svenska Seniorer)
• Annica Tallqvist (partikansliet, sekreterare)

Under arbetsperioden träffades gruppen fyra gånger, varav två var expertträffar. 
Under hösten 2024 träffade arbetsgruppen följande experter:
• Henrik Huldén, Kulturchef, kommunikationschef och specialrådgivare vid  

Hanaholmen
• Lisa Palm, Specialmedarbetare för Undervisningsminister Anders Adlercreutz
• Johanna Sandberg, Verksamhetsledare Finlands svenska författareförening rf
• Joachim Thibblin, Teaterchef för Svenska Teatern i Helsingfors
• Hanna Kosonen, Forum Artis verksamhetsledare
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Kulturpolitiska programmet bereddes under 2024 av arbetsgruppen, var efter det 
skickades till politikteamet på partikansliet för behandling. Politikteamet  bered-
de programmet vidare för partistyrelsen. Partistyrelsen godkände programmet 
på sitt möte 19.12.2024. 

SFP:s kulturpolitiska program lanserades på webben den 22.1.2025. 

c. Jämlikhetsplanen
År 2023 inlämnades initiativet ”En jämlikhetsstrategi för Svenska folkpartiet” 
till partifullmäktige (26.11.2023). Initiativet syftade till att stärka arbetet för 
jämlikhet och jämställdhet inom partiet. Partifullmäktige behandlade initiativet 
på sitt möte den 3–4.2.2024, där det beslöts: 

• att Svenska folkpartiet uppgör en jämlikhets- och jämställdhetsstrategi  
för att främja jämlikheten och jämställdheten inom partiet

• att jämställdhetsutskottet får i uppgift att ta fram ett förslag till strategi  
som underlag för partistyrelsens vidare behandling. Jämställdhetsutskottet 
ansvarar även för att ta fram initiativ inom området.

Jämlikhetsplanen bereddes på tjänstemannahåll med stöd av jämställdhets-
utskottet. Planen behandlades två gånger i utskottet under först en remissdebatt 
och sedan en genomgång av det första utkastet. 

Partistyrelsen behandlade och godkände jämlikhetsplanen på sitt möte den 
10.10.2024. 

Jämlikhetsplanen har i enlighet med det som beslutits om i planen presenterats 
för partifullmäktige den 22-24-11.2024 där även alla deltagare på Helsingfors och 
Nylands kommunparlament fick en genomgång av planen. Planen har även presen-
terats på SFP:s styrelsekonferens den 1.2.2025. 

d. Valprogram för kommunal- och välfärdsområdesvalet 2025
Valprogrammet för Kommunal- och Välfärdsområdesvalet 2025 började beredas 
på tjänstemannahåll i början av hösten 2024 och behandlades av partistyrelsen 
på en aftonskola 24.10.2024 och behandlades och godkändes av partistyrelsen 
den 11.11.2024 och godkändes sedan slutligen av partifullmäktige på mötet den 
22–24.11.2024. Programmet lanserades den 4.2.2025 på Georgsgatan 27.
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e. Partiprogram
Processen med partiprogrammet som inleddes av partistyrelsen redan under 
hösten 2023 fortsatte då partiprogrammet inte godkändes under partidagen 
2024, utan beslöts skjutas fram till nästa partidag. Under verksamhetsåret har 
partiprogrammet beretts vidare från den feedbacken som kom under partipro-
gramsträffarna under föregående verksamhetsåret samt med riktlinjer som par-
tistyrelsen gett. Partistyrelsen behandlar partiprogrammet under sitt möte 6 och 
8 maj med målet att kunna behandla det på partidagen 2025. 

10. Europaparlamentsvalet 
2024

Svenska folkpartiet klarade med råge av att hålla sitt mandat i Europaparlamen-
tetsvalet 9.6.2024. Inför valet hade flera opinionsmätningar visat att SFP kunde 
förlora sin plats. Opinionsmätningarna visade sig än en gång vara missvisande. 
Avgående partiordförande och undervisningsminister Anna-Maja Henriksson in-
valdes med drygt 50 000 personliga röster och tar nu plats i Europaparlamentet.
Henriksson konstaterade efter valet att lampan kommer att fortsätta lysa på SF-
P:s kontor i Bryssel och Strasbourg och den finlandssvenska rösten kommer att 
fortsätta höras i Bryssel.

– Det här är en stor seger. Alla våra 20 duktiga kandidater har andel i valfram-
gången. Tillsammans har vi gjort det här möjligt. Vi har stått ute på gator och 
torg och diskuterat med och lyssnat på våra väljare. Det här ger oss en god grund 
för framtiden.

 Politik är ett lagspel och nu ska vi fortsätta driva vår aktiva politik för ett 
människonära Europa, säger Henriksson.

SFP väljarunderstöd i Europaparlamentsvalet 2024 var 6,2 %.
Valresultat för SFP i Europaparlamentsvalet 2024 finns som bilaga.
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11. Kommunal och 
välfärdsområdesvalet 
2025

Valdagen 13.4.2025 var historisk då det på samma dag valdes kommunfullmäkti-
ge och välfärdsområdesfullmäktige. I kampanjen fanns det kandidater uppställda 
i kommunalvalet, i välfärdsområdesvalet och de som ställde upp i båda valen. 
Detta var en ny situation både för kandidater och för partiet, och kan konstateras 
att ännu under kampanjens gång lärde vi oss hur en kampanj i två olika val samti-
digt bör ske.

I Helsingfors ordnades endast kommunval, och inget välfärdsområdesval, då 
det i Helsingfors är stadsfullmäktige som sköter även frågorna som berör väl-
färdsområdet.

SFP gick till kommunal- och välfärdsområdesval med starka listor. I kommu-
nalvalet 2021 nådde SFP ett understöd på 5 procent, och i välfärdsområdesvalet 
2022 ett understöd på 4,9 %. Målsättningen var att nu gå framåt. Partiet hade 
kandidater i flera nya kommuner så som Ikalis, Joensuu, Kittilä, Multia och Rova-
niemi. Dessutom hade partiet fulla listor i flera välfärdsområden och är i detta 
val även kandidater i Norra Karelens välfärdsområdesval.

Svenska folkpartiet gick till kommunalval med 1190 kandidater i 62 kommuner 
och till välfärdsområdesval med 357 kandidater i 16 välfärdsområden.

Partiet hade en stark representation av unga kandidater. I kommunalvalet hade 
partiet den högsta andelen unga i förhållande till den egna kandidatlistan av alla 
partier, där hela 11,34% utgjordes av kandidater under 30 år. Även i välfärdsom-
rådesvalet låg SFP i topp när det gällde andelen unga kandidater.

Könsfördelningen bland kandidaterna i kommunalvalet var 46,1 % kvinnor och 
53,9 % män. Samt i välfärdsområdesvalet 51,3 % kvinnor och 48,7 % män.

När kandidatlistorna lämnades konstaterade partisekreterare Fredrik Guseff:
– En viktig målsättning har varit att uppnå en god balans mellan kön, ålder och 

erfarenhet på våra listor. Vi har en bred åldersfördelning och en förhållandevis 
jämn könsfördelning samt en mångfald vad gäller kunnande och bakgrund, vilket 
är mycket glädjande.

Guseff konstaterade även att SFP:s uppgift i samhället är tydlig. Partiet skapar 
ett samhälle där alla har möjlighet att lyckas. Ett samhälle där vi bygger, inte 
river. Där vi samarbetar, inte splittrar.

Partiets slogan i valen var därmed även ”Tillsammans bygger vi en bra vardag” 
och ”Luomme hyvän arjen yhdessä”.

SFP gjorde ett bra valresultat både i välfärdsområdesvalet men även i många 
kommuner. SFP går framåt i flera kommuner och är fortsättningsvis det största 
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partiet både i Östra Nylands och i Österbottens välfärdsområde. Det nationella 
understödet i kommunalvalet blev 4,7 % och i välfärdsområdesvalet 5 %.

– När vi ser på valresultatet står det klart att SFP tagit steg framåt i välfärds-
områdesvalet över hela landet – med 6 300 fler röster än tidigare. Vårdfrågorna 
har engagerat väljarna, och i kommunalvalet har vi lyckats behålla våra starka 
positioner och till och med stärkt dem på flera håll. Samtidigt ser vi kommuner 
där vi behöver göra ett ännu mer fokuserat arbete, sade partiordförande Anders 
Adlercreutz efter att valresultatet klarnat.

Särskilt i Nyland klarade sig SFP väl. Partiet behöll i stort sett samma röstetal 
som i föregående kommunalval, vilket vittnar om ett stabilt och starkt stöd. I Öst-
ra Nylands välfärdsområde ökade SFP med 760 röster, behöll samtliga mandat 
och fortsätter vara det största partiet. I Västra Nylands välfärdsområde stärktes 
positionen ytterligare med ett tilläggsmandat.

I kommunalvalet i Vasa valkrets behöll SFP nästan samma antal platser som 
tidigare. I Österbottens välfärdsområde förlorade partiet den enkla majoriteten, 
men är fortsatt störst. I Egentliga Finland ökade stödet med 1 500 röster, men 
trots det tappade partiet ett mandat – en följd av valförbundet som påverkade 
mandatfördelningen i föregående val. I kommunalvalet var resultatet nästan iden-
tiskt från föregående val.

Partiets valprogram i kommunal- och välfärdsområdesvalet godkändes av par-
tifullmäktige 22.11.2024 och lanserades 4.2.2025. Programmet finns som bilaga.
Valresultatet för SFP finns som bilaga.
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12. Personalen
Partikansliet
• Partisekreterare: Fredrik Guseff
• Organisationschef: Maria Grundström
• Ledningens assistent: Annica Tallqvist 
• Pressekreterare: Anders Wikström
• Redaktör, Medborgarbladet: T.f. redaktör Stella Weckström 
• Politik- och dataanalytiker: Christoffer Hällfors
• Politisk sakkunnig: Joel Sundström 
• Organisationssekreterare: May Myrberg
• Kanslisekreterare: Corinna Floman
• Art Director: Christina Salonius 
• Grafiker: Marie Krogius ( 16.1.2025 - 30.4.2025)

Kretskanslier

Helsingfors
Verksamhetsledare: Anna Strömberg
Fullmäktigegruppens politiska medarbetare: Tyko Hertzberg (t.o.m. 31.1.2025), 
Matias Hertzberg (fr.o.m. 13.1.2025)

Nyland
Verksamhetsledare: Laura Fagerlund 1.7.2024 - 15.8.2024 (tjänstledig 20.8.2023– 
30.6.2024 samt 16.8.2024–20.11.2024. Föräldraledig 21.11.2024–), T.f. verksam-
hetsledare Matilda Holmström (t.o.m. 30.6.2024 , 16.8.2024–20.11.2024 samt 
21.11.2024–)
Verksamhetskoordinator: T.f. verksamhetskoordinator Kajsa Paakki (fr.o.m. 
2.10.2023 - 30.6.2024 samt 16.8.2024-23.7.2025)
Koordinator för välfärdsområdena i Nyland: Anni Dahlén (föräldraledig 
7.10.2024 -), T.f. koordinator för välfärdsområdena i Nyland Fredrik Jensén 
2.9.2024-31.8.2025

Österbotten
Verksamhetsledare: Jenni Ingo 
Verksamhetskoordinator: Antonia Prinsén (föräldraledig 28.11.2022 -),  
T.f. verksamhetskoordinator Ida Wikman 
Koordinator för välfärdsområdena, Österbotten och Mellersta Österbotten:  
Sandra Högström
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Egentliga Finland
Verksamhetsledare: Tf. Verksamhetsledare: Fredrik Jensén (t.o.m. 30.8.2024), 
Cecilia Achrén (föräldraledig fram till 2.9.2024 )
Tf. Verksamhetskoordinator: Tommi Kippola
Koordinator för välfärdsområde, Egentliga Finland: Jenny Sandberg

Samkretsen
Verksamhetsledare: Kia Sammalisto 
Verksamhetskoordinator: Karin Ringbom (fr.o.m. 14.10.2024)

Övriga tjänstemän

Gruppkansliet
Lagstiftningssekreterare Jade Malmi återvände från föräldraledighet från juli 
2024 och Laura Fagerlund som arbetat som inhoppande lagstiftningssekreterare 
avslutade sitt arbete hos gruppen i juni 2024.

Generalsekreterare Hanna Seppä blev föräldraledig 10.1 2025 och Silja Borgars-
dóttir Sandelin trädde in i uppdraget 27.1 2025.

Därtill beslöt man att stäkra gruppkansliet med en person vars uppgift är främst 
inom kommunikationen. Från hösten 2024 inkluderades pressekreterare Anders 
Wikström i gruppkansliets arbetsteam och arbetar på riksdagen 2–3 dagar i 
veckan med arbetsrum i Lilla Parlamentet.
Under hela perioden har Christel Liljeström fungerat som Riksdagssekreterare.

Ministerstab för Anders Adlercreutz, undervisningsminister och  
minister för nordiskt samarbete
• Mikaela Nylander, 
• Crista Grönroos 5.7.2024–
• Andreas Elfving 5.7.2024–
• Laura Ollila 5.7.2024–
• Anita Westerholm 5.7.2024–
• Lisa Palm 5.7.2024–16.3.2025 (föräldraledighet)
• Johanna Mantere 24.3.2025 –

Ministerstab för Joakim Strand, europa- och ägarstyrningsminsiter:
• Alexander Lång, 7.8.2024–
• Laura Fagerlund, 16.8.2024–20.11.2024
• Benina Uotinen, 20.1.2025–
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Ministerstab för Sandra Bergqvist, idrotts- och ungdomsminister:
• Oscar Byman, 21.06 2023–15.07 2024
• Silja Borgarsdóttir Sandelin 26.08 2024–17.01 2025
• Rosanna Blomster 30.06 2023–
• Anders Portin 20.01 2025–

Riksdagsassistenter
• Alina Ivars, ledamot Strand
• Jan-Erik Kress, ledamot Norrback
• Nicholas Kujala, ledamot Ingo 1.8 2025–
• Annika Kuoppamäki, ledamot Andersson
• Johanna Mantere, ledamot Biaudet – 21.3 2025 (tjänstledig 24.3 2024– 

31.1 2026), ledamot Adlercreutz 20.1 2025–15.3 2025
• Nicolina Nordman, ledamot Bergqvist
• Frida Sigfrids, ledamot Ollikainen – medlet av maj 2025 , ledamot Henriksson   

–31.7 2025, ledamot Biaudet 24.3 2025–21.4 2025 
• Richard Sjölund, ledamot Wickström             
• Ida Slöör, ledamot Löfström
• Benina Uotinen, ledamot Adlercreutz –19.1 2025
• Ina Mickos, ledamot Adlercreutz 10.3 2025–
•  Aleksandra Sjöberg, ledamot Biaudet 22.4 2025–

Europaparlamentet
Europaparlamentariker Anna-Maja Henrikssons medarbetare i Bryssel: Minna 
Österholm, Oscar Byman, Alexander Junell och Alexandra Gäddnäs.
Inom Renew Europe -gruppen arbetar Rune Glasberg och Beata Björkvall.
Praktikanter i Bryssel: Ida Zinne (okt 2024–feb 2025), Amanda Fagerström  
(feb 2025–juli 2025).
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SFP I HELSINGFORS 
 
VERKSAMHETSÖVERSIKT 27.4.2024-8.5.2025 
 
1. INLEDNING 
 
SFP i Helsingfors följer aktivt med politiken i huvudstaden med omnejd. Via våra förtroendevalda är vi 
med och påverkar helsingforsarnas vardag och vi inbjuder till aktiv dialog bland annat via uttalanden 
och ställningstaganden samt genom att ordna olika evenemang. Vår viktigaste uppgift är att aktivt vara 
närvarande där politiska beslut fattas. 
 
Under verksamhetsåret har det hållits presidentval i Finland. Svenska folkpartiets partistyrelse fattade 
beslut att inte ställa upp en egen kandidat i valet. Partiets medlemmar, aktiva och förtroendevalda 
kunde fritt välja att ställa sig bakom någon av de uppställda kandidaterna.    
 
De elva lokalavdelningar som är medlemmar i SFP i Helsingfors hade år 2024 1260 personmedlemmar. 
 
Svensk Ungdom i Helsingfors, Svenska Kvinnoförbundets Helsingforsavdelning, Svenska 
Kvinnoförbundet i Sörnäs och Svenska seniorer i Finland verkar som medlemmar i kretsen. Även 
specialföreningen Multicultural Finland har haft verksamhet i Helsingfors under året. 
 
2. VERKSAMHET 
 
2.1 Kretsmötet 
 
Kretsmötet är SFP i Helsingfors högsta beslutande organ. Kretsmötet arrangerades den 27.4.2024 i 
Handelsgillets festsal på Kaserngatan i Helsingfors. Innan kretsmötet inleddes arrangerades en 
frågestund med de tre kandidater som ställde upp i SFP:s ordförandeval, Anders Adlercreutz, Otto 
Andersson och Henrik Wickström. Kretsmötet behandlade stadgeenliga ärenden samt förrättade 
personval.  Sittande kretsordförande Emma Ringbom ställde upp för omval och valdes för perioden 
2024-2025. Som vice ordföranden valdes Satu Roberg och Kristian Wahlbeck. 
  
2.2 Lokalavdelningarna 
 
I Helsingfors fanns år 2024-2025 elva lokalavdelningar. Dessa var: 
 
SFP i Centrum   186   
SFP i Södra Helsingfors  151   
SFP i Tölö   120   
SFP i Sydvästra Helsingfors 151   
SFP i Hoplaxnejden  118   
SFP i Sydöstra Helsingfors 97   
SFP i Munksnejden  88  
SFP i Norra Helsingfors  91   
SFP i Östra Helsingfors  89   

SFP i Helsingfors
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SFP Norr om Långa bron 119   
SFP i Kronoskatsgardet  51 
 
Lokalavdelningarna är aktiva i stadsdelarna och har möjlighet att ordna diskussioner, möten och 
övriga evenemang. 
 
2.3 Kretsstyrelsen 
 
Kretsstyrelsen väljs av kretsmötet och är SFP i Helsingfors högsta beslutsfattande organ mellan 
kretsmötena. 
 
På kretsmötet den 27.4.2024 valdes Emma Ringbom (SFP i Tölö) till ordförande och Satu Roberg (SFP i 
Munksnejden) och Kristian Wahlbeck (SFP i Östra Helsingfors) till vice ordförande för kretsen. 
 
Kretsstyrelsen har under verksamhetsåret bestått av följande personer (lokalavdelningsmedlemskap 
inom parentes): 
Elis Henell (SFP i Sydvästra), Magnus Hertzberg (SFP i Norra Helsingfors), Charlie Hindsberg (SFP i 
Östra Helsingfors), Joakim Horsma (SFP i Hoplaxnejden), Gunilla Karlsson Weckman (SFP i Södra 
Helsingfors), Morris Liemola (SU i Helsingfors), Alma Portin (SU i Helsingfors), Niklas Rönnberg (SFP i 
Sydöstra Helsingfors), Alex Seitsamo (SFP i Centrum), Karin Toyoda (SFP i Tölö) 
 
Ersättare: 
Jockum Backman (SFP i Sydvästra Helsingfors), Dan Cederlöf (SU i Helsingfors), Peter Hackman (SFP i 
Tölö), Salvatore Malafronte (SFP i Centrum), Johanna Mantere (SFP Norr om långa bron) och Mimi 
Wiik (SFP i Munksnejden),  
 
Kretsstyrelsen har under perioden samlats till 11 möten.  
 
Närvaro- och yttranderätt på kretsstyrelsens möten har stadsfullmäktigemedlemmar, Svensk Ungdom 
i Helsingfors, Svenska Kvinnoförbundets Helsingforsavdelning, Svenska Kvinnoförbundet i Sörnäs samt 
Svenska seniorer. Partiets vice ordförande Silja Borgarsdóttir Sandelin samt riksdagsledamot Eva 
Biaudet har haft närvaro- och yttranderätt. Från Svensk Ungdom har SU i Helsingfors 
verksamhetsledare Kristiane Width samt hennes efterträdare Tessa Laine deltagit i mötena. 
 
Verksamhetsledaren är sekreterare för kretsstyrelsen. 
 
Kretsstyrelsen tillsatte en nomineringsgrupp för att utarbeta kandidatlistan för Kommunalvalet 2025. 
Gruppen bestod av kretspresidiet, kretsstyrelsemedlem Charlie Hindsberg och Matias Hertzberg samt 
fullmäktigegruppens politiska sekreterare Tyko Hertzberg och kretsens verksamhetsledare Anna 
Strömberg. SU representerades av Alma Portin och Kristiane Width/Tessa Laine, Svenska 
kvinnoförbundet av Fredrika Biström, Tara Junker/Alexandra Sjöberg, samt Svenska seniorer av Björn 
Fant. 
 
2.4 Personal 
 
Verksamhetsledare Anna Strömberg har under verksamhetsåret arbetat för kretsen. Tyko Hertzberg 
har varit anställd 60 % av fullmäktigegruppen sedan oktober 2021 som politisk medarbetare och från 
och med 8.1.2024 är han anställd 100 % av partiet och fullmäktigegruppen gemensamt. Från och med 
den 7.1.2025 anställdes Matias Hertzberg som Tyko Hertzbergs efterträdare. 
 
 
 

2.5 Informationsverksamhet 
 
Kretsens informationskanaler är e-post, hemsidor och sociala medier. Kretsens webbplats finns på 
adressen www.sfp.fi. Kretsen har haft följande e-postlistor: sfphelsingfors@sfp.fi, 
ksthelsingfors@sfp.fi, hforsbeslutsfattare@sfp.fi, hforsfmg@sfp.fi samt lahelsingfors@sfp.fi. 
Verksamhetsledaren administrerar e-postlistorna. I och med det nya medlemsregistret som togs i bruk 
i början av 2021 är det möjligt att via Mailjet skicka mejl direkt till våra medlemmar. Kretsen har också 
övergått till kommunikationsverktyget Slack för att sköta den interna kommunikationen mellan 
beslutsfattarna i staden.  
 
Kretsen har en sida på Facebook. Via sidan marknadsför kretsen sina evenemang samt uttalanden som 
våra politiker gör, den 21 april 2025 hade sidan 1239 följare. Kretsen upprätthåller ett konto på 
Instagram som den 21 april 2025 hade 899 följare. Kretsen har även ett konto på X (tidigare Twitter) 
och den 21 april 2025 hade kontot 559 följare. Kretsen startade ett konto på plattformen TikTok den 
16.10.2024 och kontot har 204 följare. 
 
2.6 Deltagande i evenemang och möten 
 
2024 
 
16.5 Agendas och Torvalds EU-turné 
16.5 Gatukampanj Tre smeder 
16.5 Ordförandekandidatdebatt / närvarande kandidater presenteras 
16.5 Katuruoka-karnevaalit i Tölö gatukampanj 
17.5 Katuruoka-karnevaalit i Tölö gatukampanj 
18.5 Munksnäs Matkarneval gatukampanj 
19.5 Kasberget Körsbärsträgård gatukampanj 
20.5 Gatukampanj i Kaisaniemi 
22.5 Valträgårdsöppning 
24.5 Katuruoka-karnevaalit i Gräsviken gatukampanj 
24.5 Svenska Seniorers debatt på Svenska Teatern 
24.5 Bubbel i Berghäll – Kuplivaa Kalliossa, SFP Norr om Långa bron 
25.5 Familjekonsert med Arne Alligator 
26.5 Kampanjpromenad   
27.5 Morgonkampanj i Munksnäsallén, SFP i Munksnejden 
27.5 Debatt med Seniorerna i Nyland 
28.5 Morgonkampanj i Tripla med SFP:s kretsordförande 
29.5 God morgon Europa! frukost inför EU-valet i Folkhälsanhuset i Brunakärr 
29.5 Munccaparlamentet, SFP i Munksnejden 
29.5 SFP i Södra Helsingfors gör kampanj vid Bergsmansskvären 
31.5 Morgonkampanj 
1.6 Kvälls/nattkampanj, skolavslutningslördag SU-kampanj 
2.6 Hagnäs lantmarknad 
3.6 Plättstekning med Anders Adlercreutz 
4.6 Morgonkampanj Centralgatan 
4.6 Narinken Valträgård, plättstekning  
4.6 SFP i Södra Helsingfors gör kampanj vid Bergsmansskvären 
5.6 Brändö metrostation gatukampanj 
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5.6 Lunchkampanj vid Tre Smeder 
6.6 Riksdagsgruppen på Narinken 
6.6 Kampanj på Sveaborg 
7.6 Morgonkampanj i Kajsaniemi 
7.6 Tält vid Tre Smeder 
8.6 Morgonkampanj Kompasstorget 
8.6 Morgonkampanj Casinostranden 
8.6 Konepaja festival gatukampanj 
29.6  Pride-parad 
31.8  Drumsödagen, SFP i Sydvästra Helsingfors  
1.9  Hagnäs lantmarknad, Hagnäs torg 
7.9  Hyvän tuulen fest, Busholmen, SFP i Sydvästra Helsingfors 
8.9  Sockenbackadagen, invid Sockenbacka bibliotek och sportplan 
22.9  Kretsstyrelsens strategidag  
6.10  Hagnäs lantmarknad, Hagnäs torg 
6.10  Strömmingsmarknadens öppning, Salutorget 
15.10  Live streamad Sote-diskussion med Björn Månsson, Emma Ringbom och Elina Blomqvist-

Valtonen 

3.11  Hagnäs lantmarknad 
6.11  Fira Svenska dagen med kretsen, besök till Amos Anderssons hem 
12.11  Besök till riksdagen med Eva Biaudet 
22.11-24.11 Kommunparlament till Stockholm 
26.11:  Agenda Aperitivo 
1.12:  Hagnäs lantmarknad 
3.12:  Diskussionstillfälle med Minister Joakim Strand, Ronny Eriksson och Peter Vesterbacka vid  

Maria01 
 
20.12  Julfrukost på St. George med Anders Adlercreutz, Eva Biaudet och Marcus Rantala 
 
2025 
2.2  Hagnäs torg 
26.2  Haaga-Helias campus Böle gatukampanj 
22.2  Suomen latu, skidtävling med kandidater 
1.3  Tre Smeder gatukampanj 
2.3  Hagnäs torg 
4.3  Brunnsparken gatukampanj 
8.3  Tre Smeder gatukampanj 
11.3  Tölö gatukampanj 
13.3     Tiivistämö, Suvilahti 
13.3  Tölö/Brändö/Lärkan gatukampanj 
13.3  Kick off med kandidater - Jackie Ateljee  
14.3  Brändö gatukampanj 
15.3  Fölisön gatukampanj 
16.3  Blåbärslandet gatukampanj med partiordförande 
17.3  Tölö/Brändö/Lärkan gatukampanj 
18.3  Centralgatan/Alexandersgatans hörn morgonkampanj 
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18.3  Unicafé Kaivopiha gatukampanj 
20.3  Tre Smeder gatukampanj 
21.3  Tölö gatukampanj 
22.3  Ode gatukampanj 
22.3  Tölötorg gatukampanj 
22.3  Muncca gatukampanj 
23.3  Kompasstorget 
24.3  Tölö/Brändö/Lärkan gatukampanj 
25.3  Tre Smeder gatukampanj 
26.3  Tölö/Brändö/Lärkan gatukampanj 
26.3-12.4 Valstuga på Narinken 
26.3  Östra Centrum gatukampanj 
27.3  Hur mår Europa? Anna-Maja Henriksson, Anders Adlercreutz, Marcus Rantala 
28.3  Bergsmanskvären gatukampanj, SFP i Södra Hfors 
28.3  Tölö/Brändö/Lärkan gatukampanj 
28.3  Bubbel i Berghäll 
29.3  Bredviksplatsen gatukampanj, SFP i Munksnejden 
29.3  Casinostranden, gatukampanj 
30.3  Käpylän Kylätalon piha 
31.3  Munksnäs, gatukampanj 
2.4  Bergmansskvären gatukampanj, SFP i Södra Hfors 
3.4  Brändö metro, gatukampanj 
3.4  Bergmanskvären, gatukampanj SFP i Södra Hfors 
3.4  Stora Robertsgatan, gatukampanj 
4.4  Bergmanskvären, gatukampanj 
5.4  Lauttasaaren markkinat, SFP i Sydvästra Hfors 
6.4  Östra Helsingfors metrokampanj, SFP i Sydöstra Hfors 
6.4  Hagnäs torg 
6.4  Brunnsparken/Kompasstorget, gatukampanj 
7.4  Helsingfors unis huvudbyggnad 
8.4  Gräsvikens metro, gatukampanj 
9.4  Tre Smeder, gatukampanj 
10.4  Tre Smeder, gatukampanj 
11.4  Femkanten, gatukampanj 
12.4  Narinken/Narinkkatori, plättstekning 
12.4  Tre Smeder 
12.4  YLONZ-dagen 
13.4   Valvaka restaurang Gillet 
 
 
2.7 Uttalanden och pressmeddelanden 
 
Ett utdrag, men inte en komplett lista, av alla uttalanden, pressmeddelanden och insändare som har 
författats under verksamhetsåret. 
 
30.4 Kalle Pusa ställer upp i EU-valet 
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18.5.2024 Adlercreutz på Stafettkarnevalen: Ett budskap om hopp, stöd och solidaritet från Finland till 
Ukraina 
29.6 Borgarsdóttir Sandelin: Vi kämpar för mänskliga rättigheter! 
29.6 Bergqvist på Helsingfors Pride: Vi har alla ett ansvar för hur vi bemöter varandra 
29.8 Silja Borgarsdóttir Sandelin utsedd till specialmedarbetare för minister Bergqvist 
10.9 Finlands första Nordiska Skola invigs i dag i Kottby – resultat av SFP:s fullmäktigemotion 
21.9 Eva Biaudet fortsätter som ordförande för SFP:s partifullmäktige 
25.9 Nora Grotenfelt ny ordförande i SFP:s fullmäktigegrupp i Helsingfors 
10.10 Borgarsdóttir Sandelin: Arkitektur- och designmuseet tar steg framåt 
10.10 Marcus Rantala är SFP i Helsingfors borgmästarkandidat 
14.11  Borgarsdóttir Sandelin: Slut på snödumpning i havet 
3.12 Silja Borgarsdóttir Sandelin: En röst för Helsingfors gröna framtid 
3.12 En borgmästare med öppet hjärta: Marcus Rantala vill leda Helsingfors 
21.1.2025 Borgarsdóttir Sandelin blir tf generalsekreterare för Svenska riksdagsgruppen 
26.1 Adlercreutz på Educa-mässan: Finland – utbildningens supermakt 
28.2 SFP-grupperna i Helsingfors, Vanda, Esbo och Grankulla: Svenskspråkig integration måste stärkas 
4.3 SFP går till val med en stark lista i Helsingfors 
30.4 SFP i Helsingfors har fördelat sina förtroendeuppdrag för den nya fullmäktigeperioden 
 
 
3. FÖRTROENDEVALDA 
 
 
3.1 Europa 
 
Den 9.6.2024  förrättades det Europaparlamentsval i Finland. Sittande europaparlamentariker Nils 
Torvalds ställde inte upp för omval och avgående partiordförande Anna-Maja Henriksson valdes in i 
parlamentet som SFP:s enda europaparlamentariker med 50 074 röster i hela landet varav 5421 i 
Helsingfors. Henriksson är medlem av den liberala partigruppen i parlamentet, Renew Europe. 
 
SFP:s understöd i Helsingfors var 6,2% (+0%), 17 593 (17 207).  
 
Valresultatet i hela landet: 
 
Anna-Maja Henriksson 50 074 
Eva Biaudet 21 291 
Anton Nilsson 9 188 
Frida Sigfrids 4 238 
Henrik Meinander 3 414 
Niclas Sjöskog 2 927 
Oscar Byman 2 572 
Anita Westerholm 2 544 
Johanna Borg 2 507 
Samuel Broman 2 492 
Oona Hagman 2 412 
Nicke Wulff 1 916 
Wilhelm von Nandelstadh 1 432 
Julia Ståhle 1 335 
Mikael Jern 1 207 
Kalle Pusa 770 
Magnus Hertzberg 716 
Mira Bäck 485 
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Dan Cederlöf 468 
Ingrid Möller 257 
 
3.2. Finland 
 
Riksdagsvalet förrättades i Finland 2.4.2023 och partiet gjorde historia genom att för första gången gå 
till val med kandidater uppställda i alla valkretsar på fasta Finland. SFP behöll sina mandat i riksdagen, 
men lyckades inte få några nya mandat.  
 
3.3 Helsingfors riksdag 
 
SFP i Helsingfors gick till val 2023 med full kandidatlista och på grund av att Helsingfors valkrets fick ett 
tilläggsmandat, innebar det 23 kandidater. SFP i Helsingfors fick totalt 19 679 röster, vilket utgör 5,1 % 
av andelen röster i Helsingfors och backade med 0,2 % jämfört med riksdagsvalet 2019. SFP i 
Helsingfors har fortsättningsvis ett mandat i riksdagen. Eva Biaudet är Helsingfors krets 
riksdagsledamot och hon fick 5195 röster i valet med Marcus Rantala som första ersättare. För att nå 
två mandat skulle ha krävts uppskattningsvis 28 000 röster. 
 
3.3.1 Helsingfors stadsfullmäktige 
 
SFP i Helsingfors fullmäktigegrupp består av följande: Eva Biaudet, Marcus Rantala, Björn Månsson, 
Silja Borgarsdóttir Sandelin och Nora Grotenfelt med ersättare Petrus Pennanen (Öppna partiet), 
Byoma Tamrakar, Ahmed Hassan, Nils Torvalds och Laura Finne-Elonen. 28.2.2024 blev Petrus 
Pennanen utesluten ur SFP i Helsingfors grupp på grund av brottsdom. 
 
Björn Månsson har fungerat som gruppordförande och Silja Borgarsdóttir Sandelin som vice 
ordförande. 23.10.2024 tog Nora Grotenfelt över gruppordförandeposten med Björn Månsson som 
ersättare. 
 
Marcus Rantala är medlem av stadsstyrelsen och Silja Borgarsdóttir Sandelin är suppleant. I 
stadsstyrelsens näringslivssektion är Marcus Rantala medlem med Silja Borgarsdóttir Sandelin som 
suppleant. Björn Månsson har, i rollen som ordförande för Nationalspråksnämnden, närvaro- och 
yttranderätt då stadsstyrelsen behandlar sotepe-ärenden. 
 
Stadsfullmäktigegruppen har i regel sammankommit till möte i samband med stadsfullmäktiges möte. 
Utöver fullmäktigegruppen samlas även den så kallade Lilla gruppen varje måndag före stadsstyrelsens 
möte. Förutom stadsstyrelserepresentanten med suppleant har fullmäktigegruppens ordförande, vice 
ordförande, kretsordförande samt fullmäktigegruppens politiska medarbetare deltagit i mötena.  
 
Närvaro- och yttranderätt vid stadsfullmäktigegruppens möten har, förutom fullmäktigeledamöterna 
och suppleanterna, kretsstyrelsens presidium, Svensk Ungdom i Helsingfors, Svenska kvinnoförbundet 
i Sörnäs, Svenska kvinnoförbundets Helsingforsavdelning och Svenska seniorer. 
För fullmäktigegruppen har Tyko Hertzberg varit anställd som politisk medarbetare från och med 
6.1.2022, den 7.1.2025 tog Matias Hertzberg över Tykos tjänst. 
 
Den 13.4.2025 förrättades det kommunalval i Finland och SFP i Helsingfors gick till val med 101 
kandidater. SFP i Helsingfors fick totalt 17 788 röster och backade därmed med 4078 röster från 2021 
och förlorade ett mandat. För ett femte mandat skulle ha krävts ca. 1600 röster. Den nya 
fullmäktigegruppen som tillträder den 1.6.2025 är Marcus Rantala, Nora Grotenfelt, Silja Borgarsdóttir 
Sandelin och Björn Månsson med ersättarna Oona Hagman, Cecilia Ehrnrooth, Henrik Meinander och 
Mia Hafrén. Platsfördelningen efter valet är pågående i maj månad.   
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Marcus Rantala   2 914 
Nora Grotenfelt   1 724 
Silja Borgarsdóttir Sandelin 1 695 
Björn Månsson   971 
Oona Hagman   952 
Cecilia Ehrnrooth  876 
Henrik Meinander  786 
Mia Hafrén   426 
Jonas Eiring   381 
Laura Finne-Elonen  357 
Emma Ringbom   279 
Kristian Wahlbeck  268 
Ida Slöör   262 
Alma Portin   219 
Johanna Berlin   200 
Henrika Zilliacus-Tikkanen 189 
Satu Roberg   179 
Linda Ahlblad   178 
Sofia Wredlund   172 
Ted Urho   170 
Alexander Lång   158 
Jockum Backman  143 
Anna Jungner-Nordgren  137 
Agneta Ekstrand  132 
Ina Mickos   129 
Kristina Michelsson  129 
Milena Johans   127 
Anton Pajoslahti  125 
Niklas Rönnberg  125 
Pia Öhman   112 
Kristiina Kartano  112 
Yakup Yilmaz   107 
Dan Cederlöf   95 
Lena Höglund   94 
Onni Larri   91 
Aino Ezzat-Agha   90 
Anton Salenius   89 
Vinh Bui   86 
Kalle Sällström   85 
Fredrik Guseff   79 
Magnus Hertzberg  79 
Gabriela Langinauer  79 
Björn Bonsdorff   78 
Peter Hackman   78 
Victor Dahlberg   76 
Alex Seitsamo   76 
Lucas Kavander   70 
Christer Antell   70 
Sara Nygård   70 
Erica Kekäläinen  65 
Joel Sundström   62 
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Joachim Flander  61 
Ville Kohvakka   59 
Thomas Selenius  58 
Håkan Lövdahl   58 
Ayisat Yusuf   52 
Petra Turja   51 
Jonatan Stenberg  50 
Maggie Lindholm  50 
Piero Pollesello   49 
Max Ahonen   49 
Matilda Holmström  47  
Benjamin Ellenberg  45 
Ruben Ritvala   43 
Emma Isoherranen  42 
Anna Strömberg  40 
Jan-Erik Ingvall   40 
J. P. Roos   38 
Rabbe Sandelin   36 
Rasmus Hendersson  36 
Valentina Ahlavuo  35 
Indar Holmström  35 
Clas-Håkan Nyman  34 
Sebastian Weckman  34 
Björn Fant   33 
Eloize Suhtala Uvalic  31 
Kia Sammalisto   31 
Abbe Karlsson   29 
Joel Kangasmaa   28 
Stella Weckström  28 
Eva Salovaara   27 
Torbjörn Stoor   27 
Itzel Ruiz   27 
Ralf Nikander   23 
Nora Ridgewell   22 
Mika Lille   22 
Sam Björklund   22 
Elisabeth Sandelin  19 
May Myrberg   17 
Erkka Peltonen   16 
Elmer Forsman   15 
Jimmy Nylund   14 
Nestor Melanto   12 
Matias Falk   9 
Mustapha Singhateh  9 
Christer Mikkonen  8 
Emil Eklund   8 
Saga Intke   7 
Aleksandra Sjöberg  6 
Otto Mickels   6 
Adnan Omar   4 
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3.3.2 Stadsstyrelsen, nämnder, sektioner, direktioner och andra organ 
 
SFP i Helsingfors är representerat i ett flertal nämnder och andra organ i staden.  
Fördelningen i nämnderna 1.8.2021-1.6.2025 
 

Uppdrag Ordinarie Ersättare 
Fostrans- och utbildningsnämnden Nora Grotenfelt Kristian Wahlbeck 
Ordförande för svenska skolsektionen Nora Grotenfelt Kristian Wahlbeck 
Medlem i svenska skolsektionen Runa Ismark Ted Urho 
Medlem i svenska skolsektionen Anna 

Högström9.10.2024, 
Anna Jungner-Nordgren 

Morris Liemola,  
25.9.2024  Dan 
Cederlöf 

Social- och hälsovårdsnämnden Björn Månsson Oona Hagman 
Stadsmiljönämnden Silja Borgarsdóttir Sandelin Kalle Pusa 22.1.2025 

 Nils Torvalds 
Revisionsnämnden Petrus Pennanen 19.6 

Ahmed Hassan 
Emma Ringbom 

Kultursektionen Henrika Zilliacus-Tikkanen Kasper Kannosto 
Ungdomssektionen Emmi Piippo  Alma 

Portin fr. 28.2.2024 
Nicolas Sjöberg 

Jämlikhets- och jämställdhetsdelegationen Tyko Hertzberg Byoma Tamrakar 
Ordförande för Nationalspråksnämnden 
(kallades tvåspråkighetskommittén innan 1.1.2023) 

Björn Månsson Emma Ringbom 

Medlem i Nationalspråksnämnden Kristiina Michelsson Joakim Horsma 
Oulunkylän säätiö Cecilia Ehrnrooth  
Vuosaaren urheilutalo Ahmed Hassan  
Stadsteaterns styrelse Marcus Rantala  
Centralvalnämnden  Klas Weckman 

 
5.3.3 Samkommunala samt övriga organ 
 
Björn Månsson är medlem i samkommunen Helsingforsregionens trafiks (HRT) styrelse. 
 
Anna Korkman är medlem av Helsingforsregionens miljös (HRM) styrelse med Alex Seitsamo som 
suppleant. Alex Seitsamo är även suppleant i Pääkaupunkiseudun Vesi Oy. Den 3.5.2024 avsade sig 
Anna Korkman sitt uppdrag och Emma Ringbom tog över. 
 
Nora Grotenfelt är styrelsemedlem i Yrkesinstitutet Prakticum (Svenska Framtidsskolan i 
Helsingforsregionen Ab). 
 
På Sydkustens förbundsmöte den 24.4.2025 valdes Sofia Wredlund med Niklas Rönnberg som 
ersättare in i styrelsen för perioden 2025-2027. På förbundsmötet 17.4.2024 valdes Gunilla Karlsson 
Weckman in i styrelsen med Emmi Piippo som ersättare för perioden 2024-2026, men Emmi ersattes 
24.4.2025 av Pia Öhman. 

 
Björn Månsson och Cecilia Ehrnrooth är Folktingsledamöter. Under sessionen den 12-13.5.2023 valdes 
Henrika Franck till medlem i Folktingets styrelse med Peter Hackman som personlig ersättare. Pia 
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Öhman är medlem i Folktingets utbildningsutskott med Niklas Rönnberg som ersättare och i 
Integrationspolitiska utskottet är Veronica Hertzberg ordförande med Ted Urho som ersättare. 
 
I Nylands förbunds landskapsfullmäktige sitter Eva Biaudet och Björn Månsson med Marcus Rantala 
och Nora Grotenfelt som suppleanter. 
 
Kommunförbundets högsta beslutande organ kallas förbundsdelegationen och den väljs genom 
medlemsröstning vart fjärde år och skedde senast i slutet av år 2021. Förbundsdelegationen utser 
styrelsen och godkänner förbundets budget och bokslut. Ordinarie medlem från SFP i Helsingfors är 
Björn Månsson och ersättare är Eva Biaudet. 
 
Kommunförbundets svenska delegation är ett politiskt tillsatt organ som leds av en riksdagsledamot. 
Delegationen tillsattes av Kommunförbundets fullmäktige i februari 2022 och har en mandatperiod på 
fyra år. Ordinarie medlemmar är Björn Månsson och Runa Ismark med personliga ersättare Karin 
Palmén och Joakim Horsma. 
 
3.4 Svenska folkpartiet i Finland r.p. 
 
3.4.1 Partistyrelsen 
 
På partidagen i Helsingfors 9-11.6.2024 omvaldes Silja Borgarsdóttir Sandelin från Helsingfors till 
partiets vice ordförande för mandatperioden 2024-2025. I partistyrelsen representeras SFP i 
Helsingfors förutom av Silja Borgarsdóttir Sandelin även av kretsordförande Emma Ringbom och 
partifullmäktiges ordförande Eva Biaudet. 
  
3.4.2 Partifullmäktige 
 
Partifullmäktige består av 46 ledamöter. Av dessa är följande från Helsingfors: 
 
Ordförande, vald för perioden 2024-2025: 
 
Eva Biaudet 
 
Valda för perioden 2023-2025:  
 
Karin Toyoda, ersättare: Alexander Foy 
Joakim Horsma, ersättare: Runa Ismark 
Niklas Rönnberg, ersättare Satu Roberg 
 
Valda för perioden 2024-2026: 
 
Eva Biaudet, ersättare: Theo Herold 
Ahmed Hassan, ersättare: Alex Seitsamo 
Johanna Mantere, ersättare: Christer Antell 
 
3.4.3 Partiets utskott 
 
SFP i Helsingfors har under året varit representerade i partiets utskott enligt följande: 
 
Arbetsmarknadspolitiska utskottet  
Victor Dahlberg 
Björn Fant 
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Finanspolitiska utskottet 
Eva Liljeblom 
Ann-Louise Laaksonen 
Silja Borgarsdóttir Sandelin 
Fredrik Guseff (sekr.) 
 
Organisationsutskottet  
Mimi Wiik 
Björn Fant 
 
Kommissionen för utmärkelser  
Björn Fant  
 
Internationella och EU-utskottet 
Elis Henell 
Anna Jungner-Nordgren 
Kasper Kannosto 
Ellinor Juth 
Johanna Mantere  
Lena Höglund 
 
Sakkunnigmedlemmar: 
Alexander Lång 
Astrid Thors 
Ville Kohvakka 
Benjamin Bergan 
 
Utbildningspolitiska delegationen: 
Michael von Boguslawski 
Satu Roberg 
Jaan Siitonen 
Alexandra Wegelius 
Joel Sunström (sekr.) 
 
Integrationspolitiska utskottet  
Matias Hertzberg (sekr) 
Stephanie Lindberg 
Alexandr Foy 
 
Social- och hälsopolitiska utskottet  
Annica Tallqvist (sekr.) 
 
Stadspolitiska utskottet 
Björn Bonsdorff, ordförande 
Alex Seitsamo 
Anna Strömberg (sekr.) 
 
Jämställdhetsutskottet 
Joel Sundström (sekr.) 
Gerd-Peter Löcke 
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Miljöutskottet 
Matilda Holmström (sekr.) 
Vinh Bui 
 
 
 
4. EKONOMI 
 
Kretsens ekonomiska verksamhetsresultat framgår ur resultat- och balansräkningen i bokslutet. 
 
Till lokalavdelningarna har utbetalats ett bidrag om 1 euro per personmedlem. Därtill stöds 
lokalavdelningarnas verksamhet i och med att kretsen står för tidningsannonser och bekostat 
tillställningar arrangerade av lokalavdelningar och medlemsföreningar. 
 
Förtroendevalda i staden och samkommunerna har betalat ett förtroendemanna-arvode om 20 % av 
mötesarvodet till kretsen. 
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SFP i Nyland
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Svenska folkpartiet i Nyland 
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1. ALLMÄNT OCH VERKSAMHET I NYLAND 
 
På kretsmötet 2024, som ordnades i Sibbo den 13 april, valdes Karin Cederlöf från Esbo till 
kretsordförande. Till vice ordförande valdes Kicka Lindroos från Sibbo och Werner Orre från 
Raseborg. 
 
Partidagen 2024 ordnades i Helsingfors. Anders Adlercreutz valdes till ordförande för Svenska 
folkpartiet. Partidagen valde Sandra Bergqvist, Silja Borgarsdóttir Sandelin och Ramieza Mahdi som 
vice ordföranden för SFP. 
 
Under verksamhetsåret inföll Europaparlamentsvalet 2024 och kommunal- och välfärdsområdesvalen 
2025. I Europaparlamentsvalet deltog kretsens lokalavdelningar aktivt i kampanjen omkring Nyland, 
och kretsens personal och stödde de nyländska kandidaterna Mikael Jern, Frida Sigfrids, Julia Ståhle 
och Anita Westerholm i sina kampanjer. SFP:s understöd i valet minskade i Nyland jämfört med 
tidigare val, och landade på 9,1%. Anna-Maja Henriksson blev invald som SFP:s 
europaparlamentariker.  
 
Resultaten i kommunal- och välfärdsområdesvalen 2025 var överlag goda i Nyland. I Västra Nylands 
välfärdsområde vann SFP ett mandat och fick 13 invalda ledamöter och ett understöd på 16,4 %. 
Henrik Wickström samlade näst mest röster av alla kandidater i landet. I Östra Nylands 
välfärdsområde behöll SFP positionen som största parti med 20 invalda ledamöter och ett understöd 
på 32,1 %. I Vanda och Kervo välfärdsområde behöll SFP sina två mandat med ett understöd på 2,0 
%. I Mellersta Nylands välfärdsområde har partiet inte haft invalda ledamöter, och situationen förblev 
oförändrad med ett understöd på 0,5 %.  
 
SFP ökade sitt understöd i kommunalvalet i Nyland överlag. Resultatet i kommunerna var följande: 

- Askola: SFP behöll sitt ena mandat och fick 4,8 % av rösterna. 
- Borgå: SFP vann ett tilläggsmandat och blev största parti med 16 mandat och 29,8 % av 

rösterna. 
- Esbo: SFP gick framåt i rösteantal och behöll sina sex mandat med ett understöd på 8,1 %. 
- Grankulla: SFP vann ett tilläggsmandat och fick störst understöd av alla partier med 16 

mandat och 43,5 % av rösterna. 
- Hangö: SFP blev det största partiet och vann ett tilläggsmandat. Resultatet var 11 mandat 

och 31,7 % av rösterna. 
- Hyvinge: SFP behöll sin suppleantplats med ett understöd på 0,7 %. 
- Ingå: SFP behöll sina 17 mandat och fick ett understöd på 58,5 %. 
- Kyrkslätt: SFP förlorade ett mandat och blev näst största parti med 11 mandat och ett 

understöd på 20,9 %. 
- Lappträsk: SFP vann ett mandat och landade som största parti på ett understöd på 39,7 % 

och 9 mandat. 
- Lojo: SFP behöll sitt ena mandat med ett understöd på 2,3 %. 
- Lovisa: SFP vann ett mandat och blev största parti med 15 mandatplatser och ett understöd 

på 40,7 %. 
- Mäntsälä: SFP behöll sin suppleantplats med ett understöd på 0,4 %. 
- Mörskom: SFP behöll sina två mandat med ett understöd på 17,1 %. 
- Nurmijärvi: SFP behöll sin suppleantplats med ett understöd på 0,6 %. 
- Raseborg: SFP förlorade två mandat och miste därmed sin enkla majoritet, men behöll sin 

position som största parti. Understödet var 47,4 % och gav 21 mandat. 
- Sibbo: SFP behöll sina 14 mandat med ett understöd på 31,3 %. 
- Sjundeå: SFP vann ett tilläggsmandat och blev det största partiet med 9 mandat och ett 

understöd på 29,5 %. 
- Träskända: SFP behöll sin suppleantplats med ett understöd på 0,3 %. 

3 
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- Tusby: SFP behöll sitt ena mandat med ett understöd på 0,6 %. 
- Vanda: SFP tappade det ena av sina två mandat och hade ett understöd på 2,5 %. 
- Vichtis: SFP behöll sitt ena mandat med ett understöd på 1,3 %. 

 
Under verksamhetsåret har de nyländska riksdagsledamöterna aktivt besökt fältet och kretsen har 
tillsammans med dem ordnat flera publika träffar och evenemang. Riksdagsledamöter från andra 
kretsar har även besökt Nyland. 
 
Den 22-24.11 ordnade SFP i Nyland tillsammans med SFP i Helsingfors och Samkretsen ett 
kommunparlament i form av en kryssning till Stockholm. I kommunparlamentet deltog SFP-aktiva från 
hela Nyland samt SFP:s riksdagsledamöter, som deltog i partifullmäktige som ordnades i samband 
med kryssningen.  
 
Kretsens informationskanaler har främst varit nyhetsbrevet Koltrasten som utkommer i snitt en gång 
per månad till alla medlemmar i SFP i Nylands lokalavdelningar som har en e-post i medlemsregistret. 
Kretsen har även en Facebook-sida och ett Instagram-konto. 
 
SFP:s fullmäktigegrupper i de tre välfärdsområdena har sammanträtt regelbundet till gruppmöten inför 
fullmäktigemöten och vid behov samlats oftare för att diskutera aktuella ärenden som behandlats i 
välfärdsområdena. Fullmäktigegrupperna har även mötts för att behandla särskilda ärenden som krävt 
omfattande diskussioner, den största ansträngningen handlade i alla tre grupper om budgetarbetet 
och ekonomiska spörsmål.  
 
Till det politiska arbetet inom välfärdsområdena hör att informera invånarna om den politiska 
verksamheten och beslutsfattandet inom välfärdsområdet, och en del av verksamhetsbidraget som 
betalas från välfärdsområdena till fullmäktigegrupperna ska användas för att främja invånarnas 
delaktighet. Detta har förverkligats genom att ordna egna invånarmöten runtom i Nyland. Grupperna 
har annonserat om träffarna i tidningar och på kretsens sociala mediekanaler. Gruppmedlemmarna 
har även aktivt deltagit i tillställningar på inbjudan av föreningar och organisationer. 
 
Fullmäktigegrupperna i både Västra och Östra Nylands välfärdsområde, som båda har ekonomisk 
möjlighet till det, utgav under hösten varsin tidningsbilaga, samt innehållsannonser med artiklar och 
bilder där fullmäktigeledamöterna berättade om vad SFP arbetar med inom välfärdsområdena. Östra 
Nylands tidning var nästan helt tvåspråkig på svenska och finska, och innehållsannonserna ingick 
både i sedvanliga svenskspråkiga medier, samt finska tidningar som till exempel Länsiväylä, Itäväylä 
och Sipoon sanomat. 
 
Därtill gjordes en digital satsning i samarbete med Bertills & Jung, där gruppmedlemmarna 
informerade om verksamheten i intervjuform. Dessa utmynnade sedan i en serie som lanserades 
under namnet “Morgonstudion med SFP i Nyland”.  
     
Ett plock ur evenemangskalendern: 
 
13.4.2024 Kretsmöte, Sibbo 
24.4.2024 Konstituerande kretsstyrelsemöte, distans 
2.5.2024 Presidiemöte, Helsingfors 
14.5.2024 EU-valskampanj, deltagande i studiemässa i Esbo 
14.5.2024 Anna-Maja Henriksson regiondag: Borgå, Lovisa 
17.5.2024 Partiordförandedebatt, Ekenäs 
19.5.2024 Kretsstyrelsens strategimöte, Hangö 
21.5.2024 Anna-Maja Henriksson regiondag: Kyrkslätt, Ingå, Karis 
21.5.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps aftonskola, Raseborg 
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22.5.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Kyrkslätt 
28.5.2024 EU-val: Kretsens morgonmålskampanj, Esbo 
29.5.2024 EU-val: Kretsens morgonmålskampanj, Esbo 
30.5.2024 EU-val: Kretsens morgonmålskampanj, Esbo 
31.5.2024 EU-val: Kretsens morgonmålskampanj, Esbo 
3.6.2024 Nyländskt delegatmöte inför partidagen, distans 
3.6.2024 Kretsens kampanj, Esbo 
5.6.2024 Partiordförandedebatt, Borgå 
9.6.2024 Europaparlamentsval 
14-16.5.2024 Partidag, Helsingfors 
20.8.2024 Kretsstyrelsemöte, Kyrkslätt 
3.9.2024 Nomineringsgruppsmöte: Östra Nylands nomineringsgrupp 
3.9.2024 Nomineringsgruppsmöte: Västra Nylands nomineringsgrupp 
4.9.2024 Punktinsats: SFP i Grankulla 
11.9.2024 Kretsstyrelsemöte, distans 
16.9.2024 Henrik Wickström regionbesök: Ingå, Karis 
21.9.2024 Henrik Wickström regionbesök: Ingå 
24.9.2024 Punktinsats: SFP i Kervo 
30.9.2024 Otto Andersson regionbesök: Lovisa 
10.10.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Esbo 
15.10.2024 Kretsstyrelsemöte, Helsingfors 
16.10.2024 Punktinsats: SFP i Sjundeå 
16.10.2024 Anders Adlercreutz besök till SFP i Esbo 
21.10.2024 Otto Andersson regionbesök: Borgå 
22.10.2024 Punktinsats: SFP i Ingå 
23.10.2024 Punktinsats: SFP i Hangö 
24.10.2024 Henrik Wickström regionbesök: Ingå 
25.10.2024 Otto Andersson regionbesök: Lappträsk 
27.10.2024 Henrik Wickström regionbesök: Hangö 
27.10.2024 Punktinsats: SFP i Kyrkslätt 
28.10.2024 Västra Nylands grupp på LUVN invånarträff, Lojo 
28.10.2024 Punktinsats: SFP i Lojo 
28.10.2024 Otto Andersson regionbesök: Sibbo, Lovisa 
28.10.2024 Henrik Wickström regionbesök: Ekenäs 
29.10.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Sjundeå 
29.10.2024 Henrik Wickström regionbesök: Karis 
31.10.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Kyrkslätt 
1-2.11.2024 Välfärdsområdeskonferens i Vasa (VN och VaKe deltog) 
4.11.2024 Västra Nylands grupp på LUVN invånarträff, Ekenäs 
5.11.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Lojo 
13.11.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Ingå 
13.11.2024 Punktinsats: SFP i Vanda 
14.11.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Ekenäs 
16.11.2024 Vanda och Kervo fullmäktigegrupp på välfärdsområdesmässa, Vanda 
19.11.2024 Västra Nylands grupp på LUVN invånarträff, Kyrkslätt 
22-24.11.2024 SFP i Nylands, Helsingfors och Samkretsens kommunparlamentskryssning till  
  Stockholm 
27.11.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, besök av Anders Adlercreutz, Karis 
3.12.2024 Anders Adlercreutz regionbesök: Borgå 
3.12.2024 Kretsstyrelsens julglögg och kretsstyrelsemöte, Borgå 
4.12.2024 Västra Nylands fullmäktigegrupps invånarträff, Grankulla 
8.12.2024 Punktinsats: SFP i Lappträsk 
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14-15.12 Västra Nylands fullmäktigegrupps glöggutdelning, Esbo 
16.12.2024 Otto Andersson regionbesök:  
8.1.2025 Punktinsats: SFP i Grankulla 
15.1.2025 Henrik Wickström regionbesök: Esbo 
23.1.2025 Joakim Strand regionbesök: Vanda 
28.1.2025 Kretsstyrelsemöte, Esbo 
1.2.2025 Styrelsekonferens, Tammerfors 
4.2.2025 Riksdagsgruppens midvintermöte, Esbo 
4.2.2025 Fysisk kandidatträff, Helsingfors 
20.2.2025 Kretsstyrelsemöte, distans via Zoom 
13.4.2025 Kommunal- och välfärdsområdesval 
14.4.2025 Kretsstyrelsemöte, distans via Zoom 
22.4.2025 Kretsstyrelsemöte, distans via Zoom 
6.5.2025 Kretsstyrelsemöte, Sibbo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

6 



250 SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025

2. FÖRVALTNINGEN 
 
Kretsstyrelsemöten 2024/2025 
 
24.4.2024 Konstituerande kretsstyrelsemöte, digitalt 
19.5.2024 Kretsstyrelsemöte, Hangö 
12-13.6.2024 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte 
20.8.2024 Kretsstyrelsemöte, Kyrkslätt 
11.9.2024 Kretsstyrelsemöte, digitalt 
15.10.2024 Kretsstyrelsemöte, Helsingfors 
3.12.2024 Kretsstyrelsemöte, Borgå 
28.1.2025 Kretsstyrelsemöte, Esbo 
13.2-14.2.2025 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte 
20.2.2025 Kretsstyrelsemöte, digitalt 
3.3.2025 Kretsstyrelsemöte, e-postmöte 
14.4.2025 Kretsstyrelsemöte, digitalt 
22.4.2025 Kretsstyrelsemöte, digitalt 
6.5.2025 Kretsstyrelsemöte, Sibbo 
 
Närvarolista SFP i Nyland - Kretsstyrelsen 2024/2025 
 

 24.4 19.5 12-13.6 20.8 11.9 15.10 3.1
2 

28.1 13-14.2 20.
2 

3.3 14.4 22.4 6.5 

Karin Cederlöf  
ordf. (Esbo) 

X X X X X X X X X X X X X - 

Kicka Lindroos, 
viceordf. (Sibbo) 

X X X X - X X X X X - X X - 

Werner Orre, 
videordf. 
(Raseborg) 

X X X X X X X X X - X X X X 

Elin Andersson 
(Borgå) 

- - X X X X X - - - - X X X 

ers. Hilding 
Mattsson 
(Borgå) 

- - - - - - - X - - - - - - 

Kristina Lindfors 
(Lovisa) 

X X X X X X X X - X X X X X 

ers. Benita 
Ekebom-Jönsas 
(Lovisa) 

- - - - - - - - - - - - - - 

Göran Wallén 
(Lappträsk) 

- X - - X - - X X X X X - X 

ers. Sten 
Lindgren 
(Mörskom) 

X - - X - - X - - - - - X - 

Stig Strandberg 
(Träskända) 

X X X - - X X - X X X X - X 

ers. Johan 
Sundholm 
(Nurmijärvi) 

- X - X X - - X - - - - X - 
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Frida Forsblom- 
Prittinen 
(Vanda) 

X X X X X X - - X X X X X - 

ers. Håkan 
Sandell (Vanda) 

- - - X - X X X - - - - - X 

Stefan Stenberg 
(Grankulla) 

X - X X X X X X X - X X X - 

ers. Anna Lena 
Karlsson-Finne 
(Grankulla) 

- - - - - - - - - - - - - X 

Jenny Mäkinen 
(Kyrkslätt) 

- X X - X - - X X X X X X X 

ers. Peter 
Sundelin 
(Kyrkslätt) 

- - - X - X - - - - - - - - 

Leif Wirtanen 
(Lojo) 

X X X - X X X X X - - - X X 

ers. Kim 
Juntunen 
(Sjundeå) 

- - - - - - - - - - - - - - 

Susanne Kollin 
(Hangö) 

X X X X X X X - X - - - X - 

ers. Irene 
Kvarnström 
(Ingå) 

- X - X - X - - - - - - - - 

Otto Långvik 
(Raseborg) 

X X X X - X - X X X X X - X 

ers. Pia 
Franzén 
(Raseborg) 

- - - - X - - - - - - - X - 

Solveig Halonen 
(SKvF) 

- X X X X - X X X X X X X X 

ers. Tonya Aurto 
(SKvF) 

X - - - - X - - - - - - - - 

Ida Flemmich 
(SU) 

X - X X - X X - X X X X X X 

ers. Jacob 
Flemmich (SU) 

- - - - - - - - - - - - - - 

Monica 
Björkman (SSN) 

X X X X X X X X X X X X X X 

ers. Gustav 
Båsk (SSN) 

- - - X - - - - - - - - - - 

 
Följande partifullmäktigemedlemmar har deltagit i kretsstyrelsens möten: Anna Aintila (20.8), Håkan 
Blomberg (3.12), Rasmus Lundén (15.10), Kristian Rehnström (11.9, 15.10, 22.4). Följande 
riksdagsledamöter har deltagit i kretsstyrelsens möten: Henrik Wickström (19.5, 11.9, 15.10), Anders 
Adlercreutz (3.12). Svensk Ungdoms och Svenska kvinnoförbundets tjänstemän, samt 
riksdagsassistenterna till nyländska riksdagsledamöter, har inbjudits till mötena. 
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Frida Forsblom- 
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ers. Håkan 
Sandell (Vanda) 
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Björkman (SSN) 

X X X X X X X X X X X X X X 

ers. Gustav 
Båsk (SSN) 

- - - X - - - - - - - - - - 

 
Följande partifullmäktigemedlemmar har deltagit i kretsstyrelsens möten: Anna Aintila (20.8), Håkan 
Blomberg (3.12), Rasmus Lundén (15.10), Kristian Rehnström (11.9, 15.10, 22.4). Följande 
riksdagsledamöter har deltagit i kretsstyrelsens möten: Henrik Wickström (19.5, 11.9, 15.10), Anders 
Adlercreutz (3.12). Svensk Ungdoms och Svenska kvinnoförbundets tjänstemän, samt 
riksdagsassistenterna till nyländska riksdagsledamöter, har inbjudits till mötena. 
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Kretsstyrelsens ansvarsområden och utskott 
Kretsens presidium har fungerat som beredningsorgan. 
 
Kretsens revisorer 
Ordinarie revisor Ernst & Young Ab, revisionssamfund med Anders Svennas CGR har fungerat som 
kretsens huvudansvarig revisor, med ersättare Ernst & Young Ab, revisionssamfund. 
 
Kretskansliet och kretsens tjänstemän 
Laura Fagerlund har fungerat som verksamhetsledare under tiden 1.7-15.8. Fagerlund har varit 
tjänstledig under tiden 21.8.2023-30.6.2024 och 16.8-20.11.2024, samt föräldraledig från och med 
den 21.11.2024. Matilda Holmström har fungerat som t.f. verksamhetsledare fram till den 1.7.2024 
och igen från och med den 15.8.2024 framåt. Holmström fungerade som verksamhetskoordinator 
under tiden 1.7-15.8.2024. Kajsa Paakki har fungerat som t.f. verksamhetskoordinator fram till den 
1.7.2024 och igen från och med den 15.8.2024 framåt. Paakki fungerade som kampanjkoordinator 
under tiden 1.7-15.8.2024.  
 
Anni Dahlén har fungerat som koordinator för de nyländska välfärdsområdena fram till sin 
föräldraledighet den 7.10.2024. Fredrik Jensén har fungerat som t.f. koordinator för de nyländska 
välfärdsområdena från och med 7.10.2024. 
 
Verksamhetsledaren är ansvarig för kretsstyrelsen, verksamheten och val i kretsen. Till 
verksamhetsledarens ansvar hör även kretsens ekonomi och samkommunala förhandlingar. 
Verksamhetskoordinatorn sköter praktiska ärenden och ansvarar för att t.ex. uppdatera e-postlistor, 
medlemsregister, nyhetsbrevet Koltrasten, mötesarrangemang och arrangemang kring evenemang så 
som kryssningar och seminarier. Koordinatorn för välfärdsområdena i Nyland koordinerar och stödjer 
SFP-gruppernas arbete i Västra Nylands, Vanda-Kervos och Östra Nylands välfärdsområden. 
Koordinatorn fungerar som sekreterare på gruppmöten och planerar och ordnar evenemang i 
samarbete med fullmäktigegrupperna.  
 
Bokföringsbyrån Accountor har skött ekonomihanteringen. Personalen vid centralkansliet har även 
hjälpt till med kansliuppgifter. Den nyländska kretsen har kansli i samband med partiets centralkansli 
beläget på Georgsgatan 27 i Helsingfors. 
 
KRETSMÖTEN 
Ordinarie kretsmötet arrangerades i Sibbo den 13 april. Närvarande var 67 befullmäktigade ombud. 
SFP i Nylands kretsordförande Hanna Lönnfors hälsade kretsmötet välkomna. Sibbos 
kommundirektör Mikael Grannas framförde en hälsning från kommunen. Partiordförande, 
undervisningsminister Anna-Maja Henriksson och Europaparlamentariker Nils Torvalds framförde 
varsin hälsning. Under mötet valdes Karin Cederlöf till ny kretsordförande. 
 
KRETSSTYRELSENS VERKSAMHET 
Kretsstyrelsen har sammankommit till 14 ordinarie möten, av vilka fem ordnats på den digitala 
plattformen Zoom, tre ordnats som e-postmöten och fem ordnats fysiskt i Hangö, Kyrkslätt, 
Helsingfors, Borgå, Esbo och Sibbo. Kretsstyrelsemötena har under verksamhetsåret besökts av: 
  
Sture Söderholm, stadsstyrelseordförande i Hangö 
Ulf Kjerin, andra vice ordförande i Kyrkslätts kommunstyrelse 
Fredrik Guseff, partisekreterare 
Anders Adlercreutz, partiordförande, undervisningsminister 
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FULLMÄKTIGEGRUPPEN I VÄSTRA NYLANDS VÄLFÄRDSOMRÅDE 
Fullmäktigegruppen har sammanträtt för gruppmöte 15 gånger. Yttrande- och närvarorätt under 
gruppmötena har även de fem första ersättarna i fullmäktige, representanter för kommuner utan 
SFP-representanter i fullmäktige samt representanter från förbunden Svenska Kvinnoförbundet, 
Svenska Seniorer och Svensk Ungdom. Sammanträdena har i huvudsak skett på distans på den 
digitala plattformen Zoom. Gruppen har sammankallats till aftonskola fyra gånger.  
 
FULLMÄKTIGEGRUPPEN I VANDA OCH KERVO VÄLFÄRDSOMRÅDE 
Fullmäktigegruppen har sammanträtt för gruppmöte åtta gånger. Yttrande- och närvarorätt under 
gruppmötena SFP:s ordinarie medlemmar i välfärdsområdets nämnder, samt representanter från 
förbunden Svenska Kvinnoförbundet, Svenska Seniorer och Svensk Ungdom. Sammanträdena har i 
huvudsak skett på distans på den digitala plattformen Zoom. En handfull sammanträden har även 
skett med enbart fysisk närvaro.  Gruppen har sammankallats till aftonskola en gång.  
 
FULLMÄKTIGEGRUPP I ÖSTRA NYLANDS VÄLFÄRDSOMRÅDE 
Fullmäktigegruppen har sammanträtt för gruppmöte 13 gånger. Yttrande- och närvarorätt under 
gruppmötena har även de fem första ersättarna i fullmäktige och representanter för kommuner utan 
SFP-representanter i fullmäktige. Sammanträdena har i huvudsak skett på distans på den digitala 
plattformen Zoom. Gruppen har sammankallats till aftonskola en gång.  
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3. NYLÄNDSKA MEDLEMMAR I BESLUTANDE ORGAN 
 
Partistyrelsen 
Partiordförande Anders Adlercreutz, Kyrkslätt (från och med 16.6.2024) 
Partiets vice ordförande Henrik Wickström, Ingå (fram tills 16.6.2024) 
Kretsordförande Karin Cederlöf, Esbo 
Svenska riksdagsgruppens ordförande Otto Andersson, Lovisa 
Svensk Ungdoms ordförande Julia Ståhle, Esbo (fram tills 5.5.2024) 
Svenska Kvinnoförbundets ordförande Anita Westerholm, Raseborg (fram tills 27.4.2025) 
Svenska Kvinnoförbundets ordförande Pia Sundell, Grankulla (från och med 27.4.2025) 
 
Partifullmäktige 
Kristian Rehnström, Vanda, vice ordf. (2023-2024) 
 
2023-2025 
Anna Moberg-Jokinen, Hyvinge  Heidi Seppälä, Vichtis 
Sebastian Ekblom, Borgå  Johan Söderberg, Borgå 
Kristian Rehnström, Vanda  Håkan Blomberg, Esbo 
Pia Franzén, Raseborg   Sirkkaliisa Cavonius, Raseborg 
Fredrik Waselius, Grankulla  Anna Aintila, Kyrkslätt 
 
2024-2026 
Rasmus Lundén, Esbo   Carola Bäckström, Vanda 
Anders Walls, Raseborg   Ragna-Lise Karlsson, Raseborg 
Stephan Horn, Hangö   Jari Alopaeus, Sjundeå 
Sharie Sveholm, Lovisa   Mikaela Fabritius, Mörskom 
Clara Lindqvist, Sibbo   Thomas Sundström, Sibbo 
 
Arbetsmarknadspolitiska utskottet 2024-2025 
Alexandra Shtromberg, Esbo 
Alex Björkell, Vanda 
Anna Lindén, Esbo 
Jan-Peter Sandelin 
 
Integrationspolitiska utskottet 2024-2025 
Catharina von Schoultz, Borgå, ordförande 
Pia Mikkonen, Vanda 
Magdalena Kosova, Grankulla 
Alexandra Shtromberg, Esbo 
Anatoly Lvov, Vanda 
Kerstin Persson, Esbo 
Jessica Lerche, Grankulla 
Berndt Gottberg, Sjundeå 
 
Internationella utskottet och EU utskottet 2024-2025 
Anna Lindén, Esbo 
Janina Rönnberg, Kyrkslätt 
 
Jämställdhetsutskottet 2024-2025 
Marianne Storå, Sjundeå 
Solveig Halonen, Vanda 
Markus Söderman, Esbo 
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Alex Björkell, Vanda 
Linda Basilier, Kyrkslätt 
Eja Björkqvist, Kyrkslätt 
William Mutka, Borgå 
 
Miljöutskottet 2024-2025 
Anders Portin, Esbo, ordf. (fr.o.m. 12.9.2024) 
Karin Cederlöf, Esbo 
Gunilla Holmberg, Sibbo 
Linda Sederholm, Vanda 
Bengt de Paulis, Kyrkslätt 
 
Organisationsutskottet 2024-2025 
Håkan Sandell, Vanda 
 
Socialpolitiska utskottet 2024-2025 
Henrik Wickström, Ingå, ordförande 
Merja Tarkiainen, Kyrkslätt 
Eja Björkqvist, Kyrkslätt 
Jarkko Setälä, Esbo 
Sofia Hoff, Borgå 
Julia Ståhle, Esbo 
Tove Munkberg, Borgå 
Sebastian Ekblom, Borgå 
 
Utbildningspolitiska utskottet 2024-2025 
Bella Alén, Raseborg, ordförande 
Kerstin Grönqvist, Kyrkslätt 
Petra Paakkanen, Lovisa 
Carita Tuokila, Vanda 
Linda Basilier, Kyrkslätt 
 
Stadspolitiska utskottet 2024-2025 
Jarkko Setälä, Esbo 
Johan Sundholm, Nurmijärvi 
Jessica Lerche, Grankulla 
 
Arbetsgrupp för framtagande av SFP:s kulturpolitiska program 
Fredrik Waselius, Grankulla, ordf. 
 
Kommissionen för utmärkelser 
Nina Björkman-Nystén, Lovisa 
 
Svenska kulturfonden, delegationen 
Anna Moberg-Jokinen Hyvinge 
 
Svenska kulturfonden, styrelsen 
Mikaela Nylander, Borgå, ordf. 
Tony Björk, Kyrkslätt 
 
REPRESENTANTER I RIKSDAGEN 
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 2023-2027 
 Anders Adlercreutz, Kyrkslätt 

Henrik Wickström, Ingå 
Otto Andersson, Lovisa 
 

REPRESENTATION I VÄLFÄRDSOMRÅDENA 
 
Västra Nyland 

 
2022–2025 
 
Fullmäktige 
Henrik Wickström, Ingå, gruppordförande  
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla 
Karin Cederlöf, Esbo 
Anita Westerholm, Raseborg 
Nina af Hällström, Esbo 
Eva-Lena Gästrin, Esbo 
Torbjörn Ekholm, Hangö 
Johan Lassus, Esbo 
Anna Aintila, Kyrkslätt 
Karl von Smitten, Raseborg 
Ralf Backman, Raseborg 
Peter Braskén, Raseborg 
 
Välfärdsområdesvalnämnden 
Tiina Kujala, Esbo 
 
Revisionsnämnden 
Nina af Hällström, Esbo, vice ordförande  Tove Hertzberg, Esbo 
Ulf Kjerin, Kyrkslätt    Gustav Båsk, Esbo 
 
Välfärdsområdesstyrelsen (våren 2024) 
Henrik Wickström, Ingå, II vice ordförande Torbjörn Ekholm, Hangö 
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla   Ralf Backman, Raseborg 
Johan Lassus, Esbo    Karin Cederlöf, Esbo  
 
Välfärdsområdesstyrelsen (hösten 2024) 
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla, II vice ordförande Ralf Backman, Raseborg  
Henrik Wickström, Ingå     Torbjörn Ekholm, Hangö 
Johan Lassus, Esbo     Merja Laaksonen, Sjundeå  
 
Välfärdsområdesstyrelsens sektionen för individärenden 
Heidi Seppälä, Vichtis    Yvonne Carlberg, Raseborg 
 
Nationalspråksnämnden 
Anita Westerholm, Raseborg, ordförande Anne Ahlefelt, Esbo 
Eva-Lena Gästrin, Esbo    Heidi Seppälä, Vichtis 
Peter Braskén, Raseborg   Fredrik Waselius, Grankulla 
Ralf Backman, Raseborg   Tony Björk, Kyrkslätt 
 
Nämnden för tjänster och resurser 
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Anna Aintila, Kyrkslätt    Merja Laaksonen, Sjundeå 
Torbjörn Ekholm, Hangö    Anders Walls, Raseborg 
    
Framtids- och utvecklingsnämnden 
Heidi Himmanen, Lojo    Eva-Lena Gästrin, Esbo 
Karl von Smitten, Raseborg   Peter Braskén, Raseborg 

 
 Beredskap- och säkerhetsnämnden 
 Merja Laaksonen, Sjundeå   Lilian Sjöberg, Raseborg 
 

Äldrerådet 
Kaj Sjöblom, 2:a vice ordf., Kyrkslätt  ersättare Gudrun Lahtinen, Lojo 
Ethel Björklöf, Ingå    ersättare Isa Forsbäck, Raseborg 
Gustav Båsk, Esbo 
Torolf Hedlund, Grankulla 
Frank Lindholm, Raseborg 

 
Rådet för personer med funktionshinder 
Rosita Ahlgren, 2:a vice ordf., Ingå  ersättare Monica Tallberg, Grankulla 
Hanna Bäckström, Esbo    ersättare Siv Allenius, Raseborg 
Marika Törnqvist-Björklund, Raseborg 
 

Vanda och Kervo 
 

2022–2025 
 
Fullmäktige  
Patrik Karlsson, Vanda, gruppordförande 
Hanna Holmberg-Soto, Vanda 
 
Välfärdsområdesvalnämnden 
Mona Lanaeus, Vanda, 4:e ersättare 
 
Revisionsnämnden 
Jan-Peter Sjöroos, Kervo   Jan-Erik Eklöf, Vanda 
 
Nationalspråksnämnden 
Patrik Karlsson, Vanda, ordförande  Ulf Dahlman, Vanda 
Hanna Holmberg-Soto    Frida Forsblom-Prittinen, Vanda 
 
Sektionen för vuxensocialarbete och funktionshinderfrågor 
Carola Bäckström, Vanda   Anna-Stina Suhonen-Malm 

  
 Äldrerådet 

ersättare Håkan Sandell 
 
Östra Nyland 
 

2022–2025 
 
Fullmäktige 
Mikaela Nylander, Borgå 
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Otto Andersson, Lovisa, gruppordförande 
Bernhard Edgren, Borgå 
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå, II vice ordförande i fullmäktige  
Kaj Lindqvist, Sibbo  
Tove Munkberg, Borgå 
Patrik Björkman, Borgå 
Marika Railila, Sibbo 
Micaela Röman, Sibbo  
Bodil Lund, Borgå  
Lotte-Marie Stenman, Lovisa 
Frida Sigfrids, Borgå 
Tom Liljestrand, Lovisa 
Charlotta Engblom, Sibbo 
Mikael Karlsson, Lovisa 
Pamela Stenberg, Lovisa 
Pehr Sveholm, Borgå 
Hanna Lönnfors, Borgå 
Tom Sundbäck, Sibbo 
Christoffer Hällfors, Sibbo 
 
Områdesvalnämnden 
Christel Liljeström 
 
Styrelsen (1.1-10.12.2024) 
Mikaela Nylander, Borgå, ordf.                  Petra Lind, Askola 
Lotte-Marie Stenman, Lovisa   Mikael Karlsson, Lovisa 
Bernhard Edgren, Borgå   Benny Engård, Lappträsk 
Kaj Lindqvist, Sibbo    Fred Henriksson, Sibbo 
Marika Railila, Sibbo    Frida Sigfrids, Borgå 
Patrik Björkman, Borgå    Tove Munkberg, Borgå 
 
Styrelsen (10.12-) 
Mikaela Nylander, Borgå, ordf.                  Tove Munkberg, Borgå 
Pia Baumgartner, Lovisa   Mikael Karlsson, Lovisa 
Bernhard Edgren, Borgå   Benny Engård, Lappträsk 
Kaj Lindqvist, Sibbo    Fred Henriksson, Sibbo 
Marika Railila, Sibbo    Frida Sigfrids, Borgå 
Patrik Björkman, Borgå    Petra Lind, Askola 

 
Nationalspråksnämnden 
Tom Liljestrand, Lovisa, ordförande  Roger Wide, Lovisa 
Sebastian Ekblom, Borgå   Göran Wallen, Lappträsk 
Fred Henriksson, Sibbo    Tobias Liljeström, Sibbo 
Petra Lind, Askola    Gia Mellin-Kranck, Borgå 
Bodil Lund, Borgå    Sofia Antman, Borgå 
 
Revisionsnämnden 
Hannu Ollikanen, Sibbo    Martin Segerstråle, Sibbo 
Petra Paakkanen, Lovisa   Malin Havila, Borgå 
Johan Söderberg, Borgå   Björn Sundqvist, Borgå 
 
Nämnden för utveckling och samarbete 
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Charlotta Engblom, Sibbo, ordförande  Charlotta Savin, Borgå 
Stefan Andersin, Borgå    Markus Sjöholm, Lovisa 
Pamela Stenberg, Lovisa   Laura Günsberg-Sandström, Sibbo 
Benny Engård, Lappträsk   Tobias Karlsson, Borgå 
 
Nämnden för beredskap och säkerhet 
Christer Andersson, Borgå, vice ordf.   Markus Sjöholm, Lovisa 
Pia Baumgartner, Lovisa   Sharie Sveholm, Borgå 
Mikael Karlsson, Lovisa     Oscar Lökfors, Borgå 
Helene Liljeström, Sibbo   Jonna Hinttaniemi, Lovisa 
Tom Sundbäck, Sibbo    Christoffer Hällfors, Sibbo 
 
Nämnden för ordnande av tjänster 
Micaela Röman, Sibbo, ordf.   Bodil Weckström, Sibbo 
Tove Munkberg, Borgå     Hanna Lönnfors, Borgå 
Pamela Stenberg, Lovisa   Elin Andersson, Borgå 
Pehr Sveholm, Borgå    Stefan Andersin, Borgå 
 
Individsektionen 
Tove Munkberg, Borgå    Stina Lindgård, Borgå 
Ben Grundström, Lovisa    Stefan Sandström, Sibbo 
 
Äldrerådet 
Nina Björkman-Nysten, Lovisa 
Hans Blomberg, Sibbo 
Kenneth Lévin, Lappträsk 
 
Rådet för personer med funktionsnedsättning 
Jonas Lindström, Lovisa 
Håkan Westerholm, Borgå 
 

REPRESENTATION I CENTRALA OCH REGIONALA KOMMUNALA ORGAN 
 
Finlands kommunförbund 2022-2025 
 
 Förbundsdelegationen 
 Ordinarie    Ersättare 
 Anders Walls, Raseborg   Christina Gestrin, Esbo 
 
 Styrelsen 
 Johan Johansson, Grankulla 
 
 Svenska delegationen 
 Frida Sigfrids, Borgå   Tom Liljestrand, Lovisa 
 Nina af Hällström, Esbo   Rasmus Lundén, Esbo 
 Bella Alén, Raseborg   Laila Andersson, Sjundeå 
 
Kommunernas garanticentral 2022-2025 
 
 Delegationen    Ersättare 
      Maria Grundström, Lovisa 
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Nyländsk representation i Svenska Finlands folkting (fram tills 17.5.2025) 
 

Ledamöter 2021–2025  
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt 
Thomas Blomqvist, Raseborg 
Veronica Rehn-Kivi, Grankulla 
Mikaela Nylander, Borgå 
Marie Bergman-Auvinen, Ingå 
Anders Portin, Esbo 
Kicka Lindroos, Sibbo 
Linnéa Henriksson, Raseborg 
Patrik Karlsson, Vanda 
Thomas Rosenberg, Lovisa 
Merja Laaksonen, Sjundeå 
Stefan Stenberg, Grankulla 
Monica Avellan, Tusby 
Frida Sigfrids, Borgå 
 
Styrelsen 2023-2025 
Henrik Wickström, Ingå, ordf.                  Michael Nyberg, Raseborg 
Niklas Mannfolk, Esbo   Solveig Halonen, Vanda 
 
Arbetsutskottet 2023-2025 
Henrik Wickström, Ingå, ordf. 
Patrik Karlsson, Vanda 
 
Förvaltningsutskottet 2023-2025 
Carola Juselius, Sibbo                            Tom Kullberg, Hangö 
 
Utbildningsutskottet 2023-2025 
Patrik Karlsson, Vanda, ordf.                     Jan-Peter Nygård, Sjundeå 
 
Social- och hälsopolitiska utskottet 2023-2025 
Marie Bergman Auvinen, Ingå                Peter Rolin, Esbo 
 
Integrationspolitiska utskottet 2023-2025 
Niklas Grönroos, Borgå                          Catharina von Schoultz, Borgå 
Jessica Lerche, Grankulla                      Otto Långvik, Raseborg 
 
Ledamöter 2025-2029 
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt 
Henrik Wickström, Ingå 
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå 
Gustav Båsk, Esbo 
Thomas Blomqvist, Raseborg 
Kicka Lindroos, Sibbo 
Stefan Stenberg, Grankulla 
Susanne Kollin, Hangö 
Nina Björkman-Nystén, Lovisa 
Patrik Karlsson, Vanda 
 
Styrelsen 2025-2029 
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Henrik Wickström, Ingå, ordf.                  Michael Nyberg, Raseborg 
Tom Liljestrand, Lovisa   Micaela Romantschuk, Sibbo 
 

Sydkustens landskapsförbund 
 

Styrelsen fram tills 24.4.2025 
Julia Ståhle, Esbo, ordf. 
Nina Björkman-Nystén, Borgå                 Malin Lönnroth, Borgå 
Werner Orre, Raseborg   Mathias Bilenberg, Hangö 
Fredrik Waselius, Grankulla  Ulf Dahlman, Vanda 
Styrelsen efter 24.4.2025 
Julia Ståhle, Esbo, ordf. 
Nina Björkman-Nystén, Borgå                 Malin Lönnroth, Borgå 
Werner Orre, Raseborg   Ida Flemmich, Sjundeå 
Fredrik Waselius, Grankulla  Ulf Dahlman, Vanda 

 
Samkommunala platser i SFP i Nyland 2023-2025 
 
HUS-sammanslutningen 
 

Styrelsen 
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå  Micaela Röman, Sibbo 
Karin Cederlöf, Esbo   Peter Braskén, Raseborg 

 
Forsknings-, utbildnings-, utvecklings- och innovationsnämnden 
Christoffer Hällfors, Sibbo  Jan-Peter Sjöroos, Kervo 
 
Närservice- och integrationsnämnden 
Ralf Backman, Raseborg  Tom Liljestrand, Lovisa 

 
Nylands förbund 
 
 Styrelsen 
 Frida Sigfrids, Borgå                                Sven Holmberg, Raseborg 
 
 Fullmäktige 2021-2025 
 Anders Portin, Esbo    Eva-Lena Gästrin, Esbo 

Stephan Horn, Hangö   Helena Lesch-Saarinen, Hangö 
Kim Jordas, Lappträsk    Jonna Nygård, Lappträsk 
Tom Liljestrand, Lovisa    Nina Björkman-Nystén, Lovisa 
Kerstin Ilander, Raseborg  Johan Berglund, Raseborg 

 
Helsingforsregionens trafik (HRT) 
 
 Styrelsen 
      Nina af Hällström, Esbo 
 
Föreningen för Nylands friluftsområden 
  
 Styrelsen 
 Johanna Aminoff-Winberg, Esbo  Rasmus Lundén, Esbo 
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 Delegationen 
Tom Sundbäck, Sibbo   Carola Juselius, Sibbo 

             Raija Virta, Vanda                                    Jani Kiviaho, Vanda 
Simon Weckman, Lojo                             Susanne Sjöblom, Lojo 
 

Miljöhälsosektionen  
Elin Andersson, Borgå (ordf.)  Nikolaj von Veh, Borgå 

Thérése Meriheinä, Lovisa   
Christoffer Hällfors, Sibbo  Martin Andersson, Sibbo 
Petra Lind, Askola 
Jesse Mårtenson, Mörskom 

 
Nylands avfallsnämnd 
 Martin Stenström, Raseborg, ordf.  Britt-Marie Granström, Raseborg 

Tim Kankfelt, Sibbo   Charlotta Engblom, Sibbo 
Merja Laaksonen, Sjundeå  Magnus Östberg, Sjundeå 

 
Polisdelegationen 

                                                                 Kristian Rehnström, Vanda 
 
LUKSIA 
                                                                              Heidi Seppälä, Nummela 

Susanne Sjöblom, Lojo   Kalle Niemi, Hangö 
 
KEUDA, fullmäktige  

Siv Jansson, Nurmijärvi   Mika Valli, Nurmijärvi 
 
Västra Nylands folkhögskola 
Styrelsen 2023-2025 
 Bella Alén, Raseborg, ordf.  Dan Johansson, Raseborg 

Britta Idman, Hangö   Maj Åberg-Hildén, Kyrkslätt 
Greger Englund, Kyrkslätt   
Filip Björklöf, Raseborg                           Otto Långvik, Raseborg 

 
Revisionsnämnden  

Lea Adolfsson, Raseborg, ordf.  Dennis Barman, Raseborg 
 

Careeria 
Miia Hento, Lovisa, vice ordf. 
Hilding Mattsson, Borgå 
Sofia Antman, Borgå 
 

Pienten kuntien neuvottelukunta 2022-2026 
 Kaj Karlstedt, Ingå 
 
FÖRTJÄNSTTECKEN 2025 
 
Gyllene förtjänsttecken 
Annette Forsblom, Borgå 
Gun Hieta, Kyrkslätt 
Bo-Johan Johansson, Borgå 
Anders Karell, Sjundeå 
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Carita Sjögård, Lovisa 
 
Silverne förtjänsttecken 
Karin Cederlöf, Esbo 
Alice Holmsten, Lovisa 
Rasmus Lundén, Esbo 
Leif Wikström, Kyrkslätt 
Johanna Wiman-Qwarfordt, Raseborg 
 
SFP I NYLANDS KANDIDATER I VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET 2025 
 
Mellersta Nylands välfärdsområde 
Monica Avellan, Tusby 
Johan Sundholm, Nurmijärvi 
Nina Wagner-Nyman, Nurmijärvi 
Heidi Warelius, Mäntsälä 
 
Vanda och Kervo välfärdsområde 
Carola Bäckström, Vanda 
Ulf Dahlman, Vanda 
Frida Forsblom-Prittinen, Vanda 
Sanni Hilpinen, Vanda 
Hanna Holmberg-Soto, Vanda 
Harry Johansson, Kervo 
Patrik Karlsson, Vanda 
Jan-Peter Sjöroos, Kervo 
 
Västra Nylands välfärdsområde 
Anders Adlercreutz, Kyrkslätt 
Lea Adolfsson, Raseborg 
Siv Ahlberg, Kyrkslätt 
Anne Ahlefelt, Esbo 
Anna Aintila, Kyrkslätt 
Tobias Althoff, Grankulla 
Joni Alwindi, Esbo 
Rainer Andersson, Esbo 
Marita Backman, Esbo 
Ralf Backman, Raseborg 
Tom Backman, Ingå 
Harsh Barala, Esbo 
Dennis Barman, Raseborg 
Simon Berg, Esbo 
Johan Berglund, Raseborg 
Marie Bergman-Auvinen, Ingå 
Simon Bergström, Ebsbo 
Staffan Björklund, Raseborg 
Matilda Björkqvist, Kyrkslätt 
Håkan Blomberg, Esbo 
Peter Braskén, Raseborg 
Gustav Båsk, Esbo 
Karin Cederlöf, Esbo 
Hanne-Grete Christensen, Esbo 
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Markus Degerlund, Raseborg 
Anita Dufholm, Raseborg 
Tom Eklundh, Esbo 
Maria Ekman, Grankulla 
Greger Englund, Kyrkslätt 
Ida Flemmich, Sjundeå 
Berndt Gottberg, Sjundeå 
Fred Granberg, Esbo 
Patricia Grönholm, Ingå 
Eva-Lena Gästrin, Esbo 
Minna Hakapää, Kyrkslätt 
Martin Heinrichs, Esbo 
Mikael Heinrichs, Kyrkslätt 
Eva Helle, Esbo 
Andreas Hindrén, Raseborg 
Maria Holmberg, Raseborg 
Sven Holmberg, Raseborg 
Bjarne Häggman, Esbo 
Nina af Hällström, Esbo 
Charlotta Jakobsson, Esbo 
Mårten Johansson, Raseborg 
Emelie Jungner, Ingå 
Iiro Jääskeläinen, Lojo 
Anna Lena Karlsson-Finne, Grankulla 
Susanne Kollin, Hangö 
Anna Korhonen, Esbo 
Ulrika Krook, Kyrkslätt 
Tom Kullberg, Hangö 
Merja Laaksonen, Sjundeå 
Christel Lamberg-Allardt, Grankulla 
Johan Lassus, Esbo 
Christel Lindholm, Raseborg 
Ludvig Lindholm, Raseborg 
Catharina Lindroos, Esbo 
Peetu Luiro, Esbo 
Rasmus Lundén, Esbo 
Jan Lydman, Kyrkslätt 
Mathew Mailaparampil, Esbo 
Anders Malmsten, Esbo 
Anna Sofia Nevanlinna, Esbo 
Håkan Nyman, Esbo 
Katja Nyström-Lehikoinen, Sjundeå 
Anna Oksanen, Raseborg 
Werner Orre, Raseborg 
Päivi Puntila, Esbo 
Eliel Renlund, Esbo 
Linda Ring, Raseborg 
Peter Rolin, Esbo 
Mats Rosengård, Esbo 
Tua Sandberg, Raseborg 
Heidi Seppälä, Vichtis 
Maria Sevon, Raseborg 
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Kaj Sjöblom, Kyrkslätt 
Caroline Sparf, Esbo 
Gunilla Starck, Raseborg 
Eva Storgårds, Esbo 
Denis Strandell, Hangö 
Julia Ståhle, Esbo 
Peter Sundelin, Kyrkslätt 
Pia-Lisa Sundell, Grankulla 
Christian Söderlund, Raseborg 
Markus Söderman, Esbo 
Isabella Tiermas, Esbo 
Yuliia Tolonen, Kyrkslätt 
Marika Törnqvist-Björklund, Raseborg 
Martin Valtonen, Kyrkslätt 
Fredrik Waselius, Grankulla 
Anita Westerholm, Raseborg 
Viviann Westermark, Ingå 
Henrik Wickström, Ingå 
Leif Wirtanen, Lojo 
Marzieh Zare, Esbo 
Niclas Zweigberg, Raseborg 
Maj Åberg-Hildén, Kyrkslätt 
 
Östra Nylands välfärdsområde 
Agneta Alm, Lovisa 
Stefan Andersin, Borgå 
Christer Andersson, Borgå 
Elin Andersson, Borgå 
Otto Andersson, Lovisa 
Marianne Andersson-Lindqvist, Sibbo 
Olivia Antas, Lappträsk 
Pia Baumgartner, Lovisa 
Monica Björkell-Ruhl, Lovisa 
Patrik Björkman, Borgå 
Elin Blomqvist-Valtonen, Borgå 
Marina Borgman, Borgå 
Alvar Burman, Sibbo 
Bernhard Edgren, Borgå 
Sebastian Ekblom, Borgå 
Benny Engård, Lappträsk 
Marica Enlund, Sibbo 
Charlotta Fagerberg, Borgå 
Otto Flykt, Borgå 
Annette Forsblom, Borgå 
Barbara Grandell, Lovisa 
Beatrice Grandell, Lovisa 
Henrik Gripenberg, Lovisa 
Maria Grundström, Lovisa 
Laura Günsberg-Sandström, Sibbo 
Malin Havila, Borgå 
Kaled Hegli, Borgå 
Sofia Hoff, Borgå 
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Annina Hollmén, Lovisa 
Christoffer Hällfors, Sibbo 
Tommy Häyrynen, Borgå 
Sofie Klawér-Kallio, Borgå 
Tomas Liljeberg, Borgå 
Petra Lind, Askola 
Bosse Lindfors, Lovisa 
Hans-Peter Lindgren, Sibbo 
Sten Lindgren, Mörskom 
Stina Lindgård, Borgå 
Mona Lindlöf, Lovisa 
Kaj Lindqvist, Sibbo 
Benita Lipponen, Sibbo 
Bodil Lund, Borgå 
Oscar Lökfors, Borgå 
Thérèse Meriheinä, Lovisa 
Ulf Meriheinä, Lovisa 
Kristian Mikander, Sibbo 
Niklas Montonen, Borgå 
Tove Munkberg, Borgå 
Ada Möller, Sibbo 
Emil Nygård, Lovisa 
Mikaela Nylander, Borgå 
Timo Nyman, Sibbo 
Hannu Ollikainen, Sibbo 
John Pelkonen, Borgå 
Kristel Pynnönen Andersson, Borgå 
Marika Railila, Sibbo 
Amanda Raunio, Borgå 
Frida Sigfrids, Borgå 
Mimi Skog, Sibbo 
Sharie Sveholm, Borgå 
Kari-Matti Syrjäläinen, Sibbo 
Irina Sågbom, Borgå 
Simon Sällström, Sibbo 
Johan Söderberg, Borgå 
Iida Tall, Sibbo 
Staffan Tast, Lovisa 
Jacqueline Utujije-Habiyakare, Borgå 
Nikolaj von Veh, Borgå 
Tina Väyrynen, Borgå 
Göran Wallén, Lappträsk 
Chi Weckström, Sibbo 
Roger Wide, Lovisa 
Anders Wikström, Sibbo 
 
 

4. MEDLEMSFÖRENINGAR OCH MEDLEMSANTAL 
 
Antalet lokalavdelningar inom Svenska folkpartiet i Nyland är 41. 
 
Medlemstalet i partiets lokalavdelningar per 30.4.2025 är 3915 medlemmar.   
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 2025 3915 

2024     4004 
2023 4148 
2022 4311 
2021 4377 
2020 4592 
2019 4678  
2018 4758 
2017 5073 
2016 5140 
 

Lokalavdelning Medlemsantal  Ordförande (läget 30.4.2025) 
 
Mellersta Vanda  67   Patrik Karlsson 
Mårtensdal  56   Carola Bäckström 
Västra Vanda  41   Pia Mikkonen 
Östra Vanda  26   Solveig Halonen 
Tusby   26   Monica Avellan 
Tenala   109   Pia Franzén 
Bromarf   53   Rasmus Grönroos 
Strömfors  72   Raili Äijö 
Sjundeå  140   Marianne Storå 
Sibbo   272   Kicka Lindroos 
Pojo   91   Britt-Marie Granström 
Pernå   119   Rita Rei nholm 
Mörskom  51   Mikaela Fabritius 
Lovisa   120   Lotte-Marie Stenman 
Lojo    42               Leif Wirtanen 
Liljendal  195   Kristina Lindfors 
Lappträsk  150   Göran Wallén 
Kyrkslätt centrum 102   Ann-Christine Sved 
Norra Kyrkslätt  56   Josephine Frimodig 
Södra Kyrkslätt  84   Martin Valtonen 
Kervo   19   Jan-Peter Sjöroos 
Karis   196   Otto Långvik 
Ingå   224   Kaj Karlstedt 
Träskända  7   Linda Eriksson 
Hyvinge  14   Anna Moberg-Jokinen   
Nurmijärvi  9   Siv Jansson 
Hangö   107   Stephan Horn 
Grankulla  193   Anna Lena Karlsson-Finne 
Mattby-Olars  68   Nina af Hällström 
Stor-Alberga  74   Peter Rolin 
Norra Esbo  31   Rasmus Lundén 
Esboviken  65   Anne Ahlefelt 
Stor-Hagalund  60   Maria Saaristo 
Stor-Köklax  42   Anna Korhonen 
Esbo centrum  61   Markus Söderman 
Ekenäs   198   Jan Mikael Ekholm 
Södra Borgå glesbygd och skärgård  245 Pia Sågbom 
Västra Borgå  89   Hanna Lönnfors 
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Östra Borgå  55   Annette Forsblom 
Borgå centrum  61   Sebastian Ekblom 
Vichtis-Högfors  12   Kai Johansson 
 
Kommunorganisationerna  Ordförande (läget 30.4.2025) 
 
Vanda kommunorg.   Marianne Sieviläinen  
Lovisa kommunorg.   Lotte-Marie Stenman 
Kyrkslätt kommunorg.   Carl-Johan Kajanti 
Esbo kommunorg.   Håkan Blomberg   
Raseborg kommunorg.   Britt-Marie Granström 
Borgå kommunorg.   Elin Andersson  
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5. KRETSENS EKONOMI 
 
Kretsens ekonomiska verksamhetsresultat framgår ur resultat och balansräkningen. Resultatet 
uppvisar ett överskott på 99 757,30. 
 
Medlemsföreningarnas medlemsavgift har varit oförändrad d.v.s. 2 €/medlem. 
Förtroendemannaavgiften i samkommunerna har varit 20 % av bruttoarvodet. 
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6. RESOLUTIONER, UTTALANDEN OCH UTLÅTANDEN 
 
Alla pressmeddelanden för verksamhetsåret 

● Karin Cederlöf ny kretsordförande för SFP i Nyland 13.4.2024 
● Samlingspartiet och De gröna stängde Lojo BB - SFP:s medlemmar gjorde sitt allt 6.5.2024 
● Lojo BB ett bevis på Nylands vårdlösnings brister - samspelet mellan HUS och 

välfärdomsrådena måste korrigeras 20.5.2024 
● SFP besviket då majoriteten vill minska öppettiden för Raseborgsjouren 27.5.2024 
● SFP i Nyland är bestört över beslutet att stänga Raseborgs dygnet runt jour 27.5.2024 
● Ytterligare inbesparingar i HUS - SFP räddade personalens språktillägg 3.6.2024 
● Personalnedskärningarnas omfattning vid HUS hänger på välfärdsområdena 19.8.2024 
● Svenska folkpartiet i Nyland inleder nomineringen för välfärdsområdesvalet 21.8.2024 
● Blomqvist-Valtonen och Cederlöf: Sagan för Lojo BB är all - SFP kämpade in i det sista men 

det räckte inte 2.9.2024 
● Cederlöf: Närståendevårdarna ska behandlas jämlikt - en utredning om tolkningen av 

kriterierna för närståendevård behövs 12.9.2024 
● SFP i Nyland fortsätter nominera kandidater i välfärdsområdesvalet 16.10.2024 
● SFP i Nyland vill se ökade integrationsmöjligheter på svenska i regionen 29.10.2024 
● SFP: Västra Nylands välfärdsområde måste försvara servicen vid Raseborgs och Lojo 

sjukhus 28.11.2024 
● SFP i Västra Nylands välfärdsområde utanför budgetöverenskommelsen för nästa år - de 

andra partierna vill köra ner närservicen i Västra Nyland 29.11.2024 
● SFP i Västra Nyland föreslår mer pengar till HUS för att rädda tjänster vid Raseborgs sjukhus 

3.12.2024 
● SFP och Samlingspartiet ingår valförbund i Vanda och Kervo välfärdsområde - SFP går till val 

med starka kandidater 4.12.2024 
● SFP i Nyland har nominerat fler kandidater i välfärdsområdesvalet 4.12.2024 
● SFP:s budgetförslag: Räddandet av Sjundeå bäddavdelning, möjligheten till att ha 24/7 jour i 

Raseborg, satsningar på skolpsykologer, bättre uppringningssystem vid hälsostationer och 
förebyggande hälsogranskningar för äldre 4.12.2024 

● SFP vägrar acceptera nedmonteringen av service vid Raseborgs sjukhus 4.12.2024 
● SFP i Östra Nyland tryggade närservicen Östra Nylands välfärdsområde 10.12.2024 
● SDP vände ryggen till svenskspråkig service i Västra Nyland 12.12.2024 
● Endast SFP stödde en högre ram för HUS samt förhandlingar om cytostatikabehandlingar vid 

Raseborgs sjukhus 16.12.2024 
● SFP i Nylands kretsstyrelse: Reparationer inom social- och hälsovården behövs nu 29.1.2025 
● SFP i Nyland nominerade kandidater till välfärdsområdesvalet 31.1.2025 
● SFP ingår valförbund och nominerar kandidater i Mellersta Nylands välfärdsområde 7.2.2025 
● Omfattande investering planeras i Raseborg - Sjundeå, Ingå, Hangö och Kyrkslätt noteras 

starkt i utrymmesplanen för Västra Nylands välfärdsområde 12.2.2025 
● SFP i Nyland nominerade kandidater till välfärdsområdesvalet 21.2.2025 
● Västra Nylands välfärdsområde ska vara en föregångare inom HPV-vaccinationstäckning  

25.2.2025 
● SFP i Nyland går till välfärdsområdesval med fulla kandidatlistor 4.3.2025 
● Avsluta utredningen om att lösgöra provtagningsverksamhet vid Västra Nylands 

välfärdområde från HUS 13.3.2025 
● SFP fick sin vilja genom - provtagningsutredningen i Västra Nyland avslutas, vilket tryggar 

labben som närservice  31.3.3025 
● Partierna förhandlade om förtroendeuppdragen i Östra Nylands välfärdsområde 29.4.2025 
● SFP:s förhandlare i Östra Nylands välfärdsområde nöjd över förhandlingsresultatet mellan 

partierna 29.4.2025 
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● SFP i Västra Nyland: Bristen på skolpsykologer och de överlånga köerna inom 
munhälsovården måste åtgärdas 8.5.2025 

● Karin Cederlöf vill fortsätta leda SFP i Nyland 8.5.2025 
● SFP i Nyland vill se bättre växelverkan mellan HRT och medlemskommunerna 13.5.2025 
● Veteranpolitiker Werner Orre vill fortsätta som SFP i Nylands viceordförande 13.5.2025 

 
 
 
Utdrag ur kretsens uttalanden 
 
Karin Cederlöf ny kretsordförande för SFP i Nyland 13.4.2024 
Svenska folkpartiet i Nyland samlades till kretsmöte lördagen den 13 april i Sibbo. Kretsmötet valde 
Karin Cederlöf till ny kretsordförande. Cederlöf är fullmäktigeledamot i Esbo sedan år 2021 och i 
Västra Nylands välfärdsområde sedan år 2022. Cederlöf är också medlem i HUS sammanslutnings 
styrelse. Cederlöf är till utbildningen jurist och arbetar som ministerietjänsteman med miljölagstiftning 
som ansvarsområde. Cederlöf ser fram emot att inleda arbetet för kretsen. 
 

– Jag är väldigt glad och entusiastisk över att få börja lotsa Nylands krets. Jag tackar varmt 
för förtroendet. Partiets understöd är inte på en tillfredsställande nivå just nu. Det kommer att 
krävas arbete för att vässa våra budskap och sätta ner foten i frågor som är viktiga för våra 
väljare. Min personliga målsättning som kretsordförande är att vi utökar vårt understöd i 
Nyland i nästa års två val. För att lyckas behöver vi hela kretsens och lokalt aktivas insats, 
säger Cederlöf. 
 

Kretsmötet valde följande personer till SFP i Nylands kretsstyrelse för kommande verksamhetsår: 
 
Ordinarie – Ersättare 
Elin Andersson, Borgå – Hilding Mattsson, Borgå 
Kristina Lindfors, Lovisa – Benita Ekebom-Jönsas, Lovisa 
Göran Wallén, Lappträsk – Sten Lindgren, Mörskom 
Stig Strandberg, Träskända – Johan Sundholm, Nurmijärvi 
Frida Forsblom-Prittinen, Vanda – Håkan Sandell, Vanda 
Stefan Stenberg, Grankulla – Anna Lena Karlsson-Finne, Grankulla 
Jenny Mäkinen, Kyrkslätt – Peter Sundelin, Kyrkslätt 
Leif Wirtanen, Lojo – Kim Juntunen, Sjundeå 
Susanne Kollin, Hangö – Irene Kvarnström, Ingå 
Otto Långvik, Raseborg – Pia Franzén, Raseborg 
Ida Flemmich, Svensk Ungdom – Jacob Flemmich, Svensk Ungdom 
Solveig Halonen, Svenska kvinnoförbundet – Tonya Aurto, Svenska kvinnoförbundet 
Monica Björkman, Svenska seniorer – Gustav Båsk, Svenska seniorer 
 
Lojo BB ett bevis på Nylands vårdlösnings brister - samspelet mellan HUS och 
välfärdomsrådena måste korrigeras 20.5.2024 
Nylands kretsstyrelse ser oroligt på hur vårdens särlösning i Nyland fungerar. Systemets brister syns 
på ett dramatiskt och sorgligt sätt i bland annat beslutet att lägga ner Lojo BB. 
 

– Att en så populär och välfungerande avdelning som Lojo BB stängs tär på förtroendet för 
specialsjukvården. Nu borde man se vad som kan göras på lagstiftningsnivå för att undvika 
att vi står inför liknande situationer igen., säger kretsordförande Karin Cederlöf. 
 

SFP i Nyland är bestört över beslutet att stänga Raseborgs dygnet runt jour 27.5.2024 
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Västra Nylands välfärdsområdes styrelse sammanträdde idag och behandlade Raseborgs sjukhus 
jours framtid. Tjänsteinnehavarnas förslag om att jouren omvandlas till en akutmottagning med 
öppettid 8-20 fick majoritetens understöd med minsta möjliga marginal: 9-8. Samlingspartiet, Vänstern 
och Sannfinländarna motsatte sig längre öppettider. De satte spiken i kistan för jourens fortsättning. 
 

– Det är bedrövligt att följa med nedmonteringen av vården. Jag vet att SFP:s representanter i 
välfärdsområdesstyrelsen har jobbat hårt för att jouren ska få fortsätta. Det blir allt klarare att 
SFP är det enda partiet som konsekvent står upp för närservice på svenska, säger Nylands 
kretsordförande Karin Cederlöf. 

 
Ytterligare inbesparingar i HUS - SFP räddade personalens språktillägg 3.6.2024 
HUS styrelse sammanträdde till möte idag 3.6. Styrelsen beslöt om tilläggsåtgärder i syfte att 
balansera ekonomin. HUS utgifter har vuxit mer än väntat hittills under 2024, och planerade intäkter 
har uteblivit. Elin Blomqvist-Valtonen och Karin Cederlöf, HUS styrelsemedlemmar för SFP, är mycket 
bekymrade över ekonomin. Resultatet för första kvartalet visar att HUS sammanslutningen överskridit 
budgeten med 24,1 miljoner. De största överskridningarna har skett på grund av ökade köptjänster 
och dyra läkemedelskostnader bl.a. för cancerbehandlingar, samt ökade personalkostnader. 
 

– En mycket ledsam situation där inga beslut är enkla eller bra. Vi försöker in i det sista trygga 
att vi inte behöver gå åt nedskärningar inom personalen och vården. För att trygga dessa två 
är de lösningar styrelsen nu fattade tyvärr nödvändiga, konstaterar Blomqvist-Valtonen. 

 
Svenska folkpartiet i Nyland inleder nomineringen för välfärdsområdesvalet 21.8.2024 
Svenska folkpartiet i Nylands kretsstyrelse samlades för höstens första kretsstyrelsemöte tisdagen 
den 20 augusti i Kyrkslätt. Kretsstyrelsen nominerade under mötet de första kandidaterna inför det 
kommande välfärdsområdesvalet som går av stapeln den 13 april 2025. 
 

– Jag är glad och stolt över vår första grupp nominerade kandidater. SFP:s politik behövs i 
välfärdsområdena i Nyland och jag är glad att vi har engagerade och kunniga SFP:are som 
vill dra en lans för fungerande vård, säger kretsordförande Karin Cederlöf. 
 

SFP i Nyland nominerade följande kandidater: 
 
Västra Nylands välfärdsområde: 
Anna Aintila (Kyrkslätt) 
Tom Backman (Ingå) 
Peter Braskén (Raseborg) 
Hanne-Grete Christensen (Esbo) 
Ida Flemmich (Sjundeå) 
Charlotta Jakobsson (Esbo) 
Susanne Kollin (Hangö) 
Peetu Luiro (Esbo) 
Anna Sofia Nevanlinna (Esbo) 
Peter Rolin (Esbo) 
Markus Söderman (Esbo) 
 
Östra Nylands välfärdsområde: 
Stefan Andersin (Borgå) 
Pia Baumgartner (Lovisa) 
Bernhard Edgren (Borgå) 
Annette Forsblom (Borgå) 
Hans-Peter Lindgren (Sibbo) 

29 
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Niklas Montonen (Borgå) 
Tove Munkberg (Borgå) 
Jacqueline Utujije-Habiyakare (Borgå) 
 
SFP i Nyland vill se ökade integrationsmöjligheter på svenska i regionen 29.10.2024 
I Finland är det möjligt för invandrare att välja finska eller svenska som integrationsspråk. Enligt lagen 
ska det redan i inledningsskedet av integrationen informeras om möjligheten att välja en 
svenskspråkig integrationsväg. Trots de lagstadgade plikterna är den svenskspråkiga integrationen i 
Finland på en undermålig nivå. 
 

– Nu ges många invandrare i praktiken inte ens möjlighet att integreras på svenska i våra 
nyländska kommuner. För många kan det vara lättare att lära sig svenska än finska, och det 
finns också goda möjligheter för svensktalande på arbetsmarknaden. Många invandrare som 
integrerats på svenska har varit mycket nöjda med sitt val, konstaterar kretsordförande Karin 
Cederlöf. 
 

SFP i Västra Nylands välfärdsområde utanför budgetöverenskommelsen för nästa år - de 
andra partierna vill köra ner närservicen i Västra Nyland 29.11.2024 
SFP är inte med i den budgetöverenskommelse som Västra Nylands välfärdsområdes partier enats 
om. SFP har valt att stå utanför överenskommelsen på grund av nedskärningarna i närservicen, vilka 
drabbar Sjundeå extra hårt. Därtill anser SFP att finansieringen av HUS måste ses över och att det 
behövs konkreta åtgärder för att förbättra förebyggande servicen, särskilt för äldre men även för unga. 
SFP kommer nu istället att presentera ett eget förslag till budget för år 2025. 
 

– Majoriteten valde nu att tydligt försämra servicen på svenska och det kan vi inte acceptera. 
SFP krävde i samband med behandlingen av servicenätverket en utredning angående 
Sjundeå bäddavdelning, säger Henrik Wickström, ordförande för SFP:s fullmäktigegrupp i 
välfärdsområdet. 
 

SFP i Östra Nyland tryggade närservicen Östra Nylands välfärdsområde 10.12.2024 
Svenska folkpartiets fullmäktigegrupp i Östra Nylands välfärdsområde har under hösten gemensamt 
kämpat för att trygga den lokala servicen för invånarna i Östra Nyland. På fullmäktigemötet den 10.12 
i Sibbo klubbades flera beslut som SFP-gruppen lyckades trygga. 
 

– Rosenkulla, Solliden och Sommarvind är fungerande enheter där både boende och 
personal trivs. På dessa enheter har man även kunnat garantera service på svenska. Vi 
jobbade ytterst hårt för att dessa enheter skulle bevaras, och vi är glada över att fullmäktiges 
majoritet kom med i vårt förslag, säger Patrik Björkman, gruppordförande för SFP:s 
fullmäktigegrupp i Östra Nylands välfärdsområde. 
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7. URVAL AV ANNONSER, KAMPANJER OCH INBJUDNINGAR 
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1. Allmänt 
 
Svenska folkpartiet i Egentliga Finland (nedan kretsen) sköter kontakten till Svenska folkpartiets 
lokala aktörer i Egentliga Finland. Kretsens kansli finns i Åbo och det verkställande arbetet sköts 
av SFP i Egentliga Finlands verksamhetsledare och verksamhetskoordinator samt av koordinatorn 
för välfärdsområdet. Kretsen leds av en kretsstyrelse. Under året 2024 var det stora fokuset på EU-
valet i juni och förberedelserna inför kommunal- och välfärdsområdesvalet år 2025. 
 
2. Organisationen 
 
2.1 Organisationsutveckling 
 
Kretsen har fortsättningsvis deltagit och genomfört eventuella ändringar beträffande 
organisationen i kongruens med partiets allmänna organisationsutveckling. 
 
2.2 Medlemsvård 
 
Lokalavdelningarna har uppmanats att hålla kontakten till sina medlemmar genom att bl.a. skicka 
ut infomejl. Kretsen har kontinuerligt informerat sina medlemmar via e-post och 
informationsbrevet ”Kretsnytt” samt övriga utskick skickade via kretsens informationskanaler. 
 
Till medlemmar riktade evenemang som ordnades av kretsen år 2024 var en picknick-kryssning 
”Kommunparlament” den 12 oktober. Därtill har kretsen hjälpt lokalavdelningarna att arrangera 
lokala evenemang. 
 
2.3 Information och PR 
 
Förutom att kontinuerligt informera medlemmarna, har kretsen även bistått lokalavdelningar och 
kommunorganisationer i genomförandet av PR-verksamhet vid lokala evenemang samt tagit 
initiativ till partiets medverkan vid strategiskt utvalda regionala evenemang. Kretsen har annonserat 
till allmänheten publika evenemang och ställningstaganden via olika kanaler.  
 
2.4 Kretsens strategi 2023–2027 
 
Den politiska agendan för kretsen, som ingick i kretsens strategi för åren 2023–2027, fastställdes i 
januari 2024. Agendan delades till alla SFP:s förtroendevalda i Egentliga Finland. 
 
2.5 EU-valet 2024 och förberedelserna för kommunal- och välfärdsområdesvalet 2025 
 
Kretsen deltog i den av partikansliet styrda kampanjen under EU-valet. Eftersom planeringen långt 
sköttes av partikansliet i Helsingfors, ansvarade kretsen för den praktiska kampanjen i regionen. 
SFP lyckades trygga mandatet och till ny europarlamentariker efter Nils Torvalds valdes Anna-Maja 
Henriksson. 
 
Efter EU-valet ändrades fokus till förberedelserna inför kommunal- och välfärdsområdesvalet 
2025. I och med dubbelvalet ansvarar kretsen främst för välfärdsområdesvalet och 
lokalavdelningarna ansvarar för kommunalvalet i den egna staden/kommunen. En skild valplan 
godkändes av kretsstyrelsen på hösten 2024. 
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2.6 Kretsmöte 
 
Kretsen höll ordinarie kretsmöte den 13 april i Pargas. Mötet behandlande stadgeenliga ärenden. 
Tomas Björkroth valdes till kretsordförande och till vice ordförande valdes Markus Blomquist och 
Roger Hakalax. 
 
Ett extra kretsmöte ordnades den 18 september i Åbo. Orsaken var Tomas Björkroths avgång. Till 
ny kretsordförande valdes Markus Blomquist och till ny vice ordförande Laura Wickström. 
 
3. Översikt över SFP:s fullmäktigegrupps arbete i Varha 
 
3.1 Allmänt 
 
Fullmäktigegruppens verksamhet utgår från Egentliga Finlands välfärdsområdes förvaltningsstadga 
§199, Fullmäktigegruppernas understöd samt lagen om välfärdsområden (611/2021). 
 
Ur lagen om välfärdsområden (611/2021) 4 kap.  §27: 
 
“För att förbättra fullmäktigegruppernas verksamhetsförutsättningar kan välfärdsområdet lämna 
ekonomiskt stöd för verksamheten inom fullmäktigegrupperna och för åtgärder genom vilka 
fullmäktigegrupperna främjar välfärdsområdets invånares möjligheter att delta och påverka.” 
 
SFP:s-fullmäktigegrupp i Egentliga Finland har en koordinator anställd på 60% arbetstid, 22,5h i 
veckan. Till koordinatorns huvudsakliga arbetsuppgifter hör att underlätta och ansvara för 
gruppens interna och externa kommunikation, planera och genomföra evenemang, utbildningar 
och möten för gruppen och tillsammans med kretsens verksamhetsledare ansvara för budgetering, 
uppföljning och redovisning av ekonomin som gäller fullmäktigegruppen. 
 
3.2 Gruppmöten 
 
Under året 2024 sammankom fullmäktigegruppen för gruppmöte 21 gånger på distans. Utöver 
distansmöten sammankom fullmäktigegruppen fysiskt för gruppmöte under tre tillfällen år 2024. 
Fullmäktigegruppen uttalade sig 11 gånger under året genom pressmeddelanden eller insändare, 
utöver detta har enskilda gruppmedlemmar uttalat sig via olika kanaler i media. 
 
Den 17.9 sammankom fullmäktigegruppen till ett fysiskt gruppmöte i Svenska Folkskolans Vänners 
mötesutrymme i Åbo. Till mötet var också Varhas tjänstemän Karin Simola, chef för tvåspråkig 
service, Miia Lindström, chef för social- och hälsovården i Pargas och Kimitoön samt Ulrika 
Lundberg, chef för äldreomsorgen i Pargas och Kimitoön inbjudna. 
 
Den 18.12 sammankom fullmäktigegruppen för fysiskt gruppmöte på restaurang E. Ekblom i Åbo.  
 
3.3 Evenemang och seminarier 
 
Den 21.2 ordnades ett seminarium på distans via Zoom för alla SFP:s förtroendevalda i 
välfärdsområdena som handlade om förnyandet av Finlands sjukhusnätverk. 
 
Den 8.5 ordnades ett seminarium för SFP:s alla förtroendevalda i välfärdsområdena. Seminariet 
ordnades som ett hybridevenemang med möjlighet att delta i regionala studior i Nyland, 
Österbotten och Egentliga Finland eller via Zoom. Temat för tillfället var “Hur få pengarna att 
räcka till, hur få personalen att räcka till?”. Inbjudna talare var oppositionsråd Nicklas Sandström 
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(region Västerbotten, Moderaterna), neurolog och verksamhetsledare Caroline Bertills (Skaraborg) 
och professor Lisbeth Fagerström (Åbo Akademi). Evenemanget ordnades i samarbete med SFP:s 
andra välfärdsområden och Svenska Bildningsförbundet. Tekniken köptes in som en tjänst av 
produktionsbolaget Bertills & Jung. 
 
Den 5.6 gjorde fullmäktigegruppen en exkursion till Korpo. Dagen bestod av studiebesök till 
Korpos hälsovårdsstation och till äldreboendet Regnbågen, varefter gruppen ordnade en öppen 
invånarträff i Lions klubblokal på Korpo med temat “social- och hälsovård i skärgården”. I tillfället 
deltog ca 15 utomstående. Evenemanget annonserades i lokala Korpobladet och Houtskär Nytt 
samt på sociala media. Efter evenemanget höll fullmäktigegruppen ett gruppmöte på restaurang 
Buffalo på Korpo. 
 
Den 1–2.11 ordnades ett tvådagarsseminarium i Vasa för alla SFP:s förtroendevalda i 
välfärdsområdena. I seminariet deltog sammanlagt ca 40 förtroendevalda från välfärdsområdena i 
Mellersta Österbotten, Österbotten, Egentliga Finland, Västra Nyland och Vanda-Kervo. Även 
Helsingfors stad var representerad av förtroendevalda. Programmet för seminariet var möte och 
diskussion med medlemmar ur Svenska riksdagsgruppen, workshop kring avveckling av normer i 
lagstiftningen, workshop kring personalens välmående, en panel och diskussion med temat “Arvet 
från den första valperioden och målsättningar för den kommande fyraårsperioden”. Som arrangör 
för seminariet stod SFP:s fullmäktigegruppernas koordinatorer i samarbete med Svenska 
Bildningsförbundet. 
 
4. Samarbete 
 
Kretsen samarbetade och upprätthöll aktiva kontakter till Svensk Ungdom i Egentliga Finland, 
Kvinnoförbundet, Svenska Seniorer i Åboland och de övriga kretsarna inom SFP. Kontakter har 
upprätthållits med kretsens riksdagsledamot och andra personer med SFP-mandat på riksnivå. 
Samarbete har även idkats med Egentliga Finlands förbund och Egentliga Finlands välfärdsområde 
samt andra interkommunala organ. Kretsen upprätthåller fortsättningsvis kontakter med övriga 
partier, andra politiska aktörer och opinionsbildare inom valkretsen. Slutligen har en aktiv kontakt 
förts med svensk- och finskspråkiga medier, liksom andra för kretsen viktiga instanser över 
språkgränsen. 
 
5. Kretsstyrelsearbetet 
 
Kretsstyrelsen fortsatte med sitt smidiga arbetssätt med tanke på uttalanden, insändare och 
ställningstaganden vid behov även mellan möten. Kretsens e-postlistor, Facebook-sida och 
Instagram fungerade som medel för den externa kommunikationen. Kretsstyrelsemedlemmarna 
kunde kontinuerligt hålla kontakt via e-post. Kretsen bevakade och tog initiativ i politiska frågor 
som blev aktuella under året. 
 
Kretsstyrelsens medlemmar under år 2024 
 
22.4 2023–13.4 2024 
Kretsordförande Tomas Björkroth 
Vice ordförande Markus Blomquist 
Vice ordförande Roger Hakalax 
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Styrelsemedlemmar, med personliga suppleanter: 
Anna-Karin Tötterman (Rosanna Blomster) 
Rolf Möller (Marlena Laurén) 
Oscar Byman (Jan Drugge) 
Camilla Sonntag-Wilenius (Henrik Solin) 
Gunilla Granberg (Kjell Wennström) 
Mi Adolfsson (Linda Johans) 
 
13.4 2024–18.9 2024 
Kretsordförande Tomas Björkroth 
Vice ordförande Markus Blomquist 
Vice ordförande Roger Hakalax 
 
Styrelsemedlemmar, med personliga suppleanter: 
Jerker Björkqvist (Rosanna Blomster) 
Marlena Laurén (Fredrika Sihvonen) 
Oscar Byman (Jan Drugge) 
Camilla Sonntag-Wilenius (Henrik Solin) 
Gunilla Granberg (Kjell Wennström) 
Rasmus Anttila (Linda Johans) 
 
18.9 2024– 
Kretsordförande Markus Blomquist 
Vice ordförande Laura Wickström 
Vice ordförande Roger Hakalax 
 
Styrelsemedlemmar, med personliga suppleanter: 
Jerker Björkqvist (Rosanna Blomster) 
Marlena Laurén (Fredrika Sihvonen) 
Oscar Byman (Jan Drugge) 
Camilla Sonntag-Wilenius (Henrik Solin) 
Gunilla Granberg (Kjell Wennström) 
Rasmus Anttila (Linda Johans) 
 
6. Evenemangskalender 2024 
 
Månad Datum Aktivitet 
 
Januari 18  Kretsstyrelsemöte 
Januari 30 Kretsnytt 1/24 
 
Februari 4 Eva Biaudets och Sandra Bergqvists söndagskaffe 
Februari 13 Kretsstyrelsemöte 
Februari 28 Kretsnytt 2/24 
 
Mars 10 Tuhkamarkkinat i Nådendal 
Mars 12 Anders Adlercreutz på restaurang Skolan i Åbo 
Mars 13 Kretsstyrelsemöte 
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Styrelsemedlemmar, med personliga suppleanter: 
Anna-Karin Tötterman (Rosanna Blomster) 
Rolf Möller (Marlena Laurén) 
Oscar Byman (Jan Drugge) 
Camilla Sonntag-Wilenius (Henrik Solin) 
Gunilla Granberg (Kjell Wennström) 
Mi Adolfsson (Linda Johans) 
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Rasmus Anttila (Linda Johans) 
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Marlena Laurén (Fredrika Sihvonen) 
Oscar Byman (Jan Drugge) 
Camilla Sonntag-Wilenius (Henrik Solin) 
Gunilla Granberg (Kjell Wennström) 
Rasmus Anttila (Linda Johans) 
 
6. Evenemangskalender 2024 
 
Månad Datum Aktivitet 
 
Januari 18  Kretsstyrelsemöte 
Januari 30 Kretsnytt 1/24 
 
Februari 4 Eva Biaudets och Sandra Bergqvists söndagskaffe 
Februari 13 Kretsstyrelsemöte 
Februari 28 Kretsnytt 2/24 
 
Mars 10 Tuhkamarkkinat i Nådendal 
Mars 12 Anders Adlercreutz på restaurang Skolan i Åbo 
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Mars 17 Valkoordinatorträff 
Mars 23  Kampanjtält på Lilltorget i Åbo 
Mars 25 Eva Biaudet i Pargas 
Mars 27 Kretsnytt 3/24 
 
April 3 Valkoordinatorträff 
April 10 Henrik Wickström i Åbo 
April 12–14  Kampanj på Trädgårdsmässan i Åbo 
April 13 Kretsmöte i Pargas 
April 24 Kretsnytt 4/24 
April 26–28 Kampanj i Åbo på Skärgårdsmarknaden  
 
Maj 8 Konstituerande kretsstyrelsemöte 
Maj 15 Anna-Maja Henriksson i Åbo 
Maj 17–19 Superhelg 
Maj 21 Kretsnytt 5/24 
Maj 24–26 Kampanj på Nådendals båtmässa   
 
Juni 4 Anna-Maja Henriksson i regionen 
Juni 13 Delegatmöte inför partidagen 
Juni 14–16 Partidag i Helsingfors 
Juni 18 Kretsnytt 6/24 
 
Augusti 29 Anna-Maja Henriksson caféträff i Åbo 
Augusti 31 Åbo Pride 
 
September 2 Kretsstyrelsemöte 
September 4 Kretsnytt 7/24 
September 7 September Open i Dalsbruk 
September 18 Extra kretsmöte i Åbo 
 
Oktober 12 Kommunparlament 
Oktober 16 Kretsnytt 8/24 
Oktober 31 Kretsstyrelsemöte 
 
November 20 Kretsstyrelsemöte 
 
December 10 Kretsstyrelsemöte 
 
7. Interkommunala förtroendevalda – SFP i Egentliga Finland 2024 
 
Ordinarie medlemmarna samt deras personliga suppleanter inom parentes. 
 
Egentliga Finlands förbund 
Landskapsfullmäktige  
25.10 2021– 
Terhi Vörlund-Wallenius (–1.12.2024) (Ulla Achrén) 
Nicke Wulff   
Staffan Åberg   (Kaj- Johan Karlsson) 
Gunilla Granberg  (Tina Axén) 
Roger Hakalax   (Jan Drugge) 
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Landskapsstyrelsen  
25.10 2021– 
Ulla Achrén   (Sandra Bergqvist) 
 
Skärgårdskommissionen 
25.10 2021– 
Christer Friis, ordf.  (Andreas Johansson) 
Laura Wickström  (Maj Björk) 
Daniel Wilson   (Johan Fredriksson)  
Birgitta Holmström  (Jenny Örnell-Backman) 
 
Kommittén för minoritetsspråket (svenska) 
25.10 2021– 
   (Henrik Solin) 
 
Sydvästra Finlands avfallsnämnd 
2023–2024 
Jarl Ahlbeck   (Veera Granroth) 
2024– 
Jarl Ahlbeck   (Kjell Wennström) 
 
Miljö- och hälsovårdsnämnden 
2021–2024 
Tomas Björkroth  (Erika Silventoinen) 
 
Egentliga Finlands välfärdsområde 
SFP:s fullmäktigegrupp 
Niklas Guseff 
Robert Paul 
Merja Fredriksson 
Regina Koskinen 
Suppleanter 
Carita Backas 
Kjell Wennström 
 
Styrelsen 
1.1.2023–2025 
Niklas Guseff   (Merja Fredriksson) 
 
Sektionen för organisering i välfärdsområdesstyrelsen 
1.1.2023–2025 
Niklas Guseff 
 
Räddningsnämnden 
1.1.2023–29.5.2024 
Åsa Gustafsson   (Kjell Wennström) 
12.6.2024–2025 
Merja Fredriksson  (Kjell Wennström) 
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Nationalspråksnämnden 
1.1.2023–2025 
Regina Koskinen, ordf.  (Carita Backas) 
 
Revisionsnämnden 
1.1.2023–29.5.2024 
Veera Granroth  (Carita Backas) 
Juni 2024–2025 
Carita Backas   (Regina Koskinen) 
 
Äldrerådet 
1.1.2023–2025 
Kjell Wennström 
Ghita Edmark 
 
Sydkustens landskapsförbund 
Styrelsen 
19.4 2023–2024 
Maj Björk   (Minna Sund-Grönholm) 
19.4 2023–2025 
   (Markus Blomquist) 
 
Folktinget 
Styrelsen 
13.5 2023–2025 
Kjell Wennström  (Märta Marjamäki) 
 
Folktingsledamöter 
2021–2025 
Anna-Karin Tötterman 
Peter Mattjus 
Britt-Mari Norrbacka 
 
Förvaltningsutskottet 
18.8 2023–2025 
Lars Nyberg   (Kjell Wennström) 
 
Utbildningsutskottet 
18.8 2023–2025 
Paola Fraboni   (Sverker Engström) 
 
Social- och hälsopolitiska utskottet 
18.8 2023–2025 
Regina Koskinen  (Niklas Guseff) 
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8. Kretsens uttalanden och pressmeddelanden 2024 
 
23.1 2024 
PÅSKYNDA FÖRNYANDET AV PSYKOTERAPIUTBILDNINGEN 
  
Svenska folkpartiet i Egentliga Finland hoppas att regeringen skyndar på förnyelsen av 
psykoterapiutbildningen. 
  
I regeringsprogrammet kom man överens om att stärka tillgängligheten till psykoterapitjänster. En 
åtgärd är att förnya psykoterapiutbildningen till en tvåstegsutbildning. Det första steget skall 
inkluderas i psykologutbildningen och göras avgiftsfri. Enligt regeringsprogrammet skall totalt 27 
miljoner euro reserveras för förnyandet av psykoterapiutbildningen under åren 2025–2028. 
  
Universiteten vars utbildningsprogram inkluderar psykologutbildning har aktivt tagit sig an 
regeringsprogrammets mål. På initiativ av institutionen för psykologi vid Åbo universitet samlas nu 
institutionerna för psykologi vid alla universitet i Finland inom ramen för Psykonet-nätverket för 
att komma överens om riktlinjerna för att inkludera första steget i psykoterapiutbildningen i 
psykologutbildningen. 
  
Det är värt att notera att Åbo universitet planerar att genomföra den första utbildningsfasen i 
samarbete med välfärdsområdet. På så sätt skulle tillgängligheten till offentliga social- och 
hälsovårdstjänster och terapeutisk kompetens stärkas. 
  
Reformen bereds av social- och hälsovårdsministeriet. Det skulle vara önskvärt att ministeriet 
informerar om hur arbetet framskrider så att universiteten som genomför reformen kan ta hänsyn 
till förändringen fullt ut i sina utbildningsprogram för nästa år. Det skulle garantera en möjligast 
snabb effekt av reformen och en ökad tillgång till terapitjänster för dem som behöver dem, särskilt 
inom den offentliga sektorn. 
  
Tomas Björkroth, kretsordförande 
Styrelsen för SFP i Egentliga Finland 
 
16.2 2024 
PLANERADE GRÖNA INVESTERINGAR BEHÖVER FÖRVERKLIGAS 
  
Klimatförändringen är vår tids största utmaning. Klimatförändringen orsakas av vårt omättliga 
behov av energi. 
  
Vårt samhälle och vår ekonomi bygger på tillväxt. Och tillväxt kräver mer energi. 
  
För att motverka klimatförändringen söker man både tekniska och politiska lösningar för att vi 
skall få den energi vår tillväxt behöver, men utan användande av fossila bränslen. Grön energi. 
  
Övergången till fossilfri energi kallar vi grön omställning. 
  
Och omställningen är enorm. Det är inte bara att du eller jag kryssar för ”grön energi” i vårt elavtal 
utan det gäller all produktion och förädling, trafiken, värme, allt som kräver energi för att bli till, 
produkter och tjänster. 
  
Den som kan erbjuda driftsäker grön energi till ett konkurrenskraftigt pris är kung. Det är där vi 
ser investeringar och utbyggnad. 
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Finlands näringsliv EK följer med planering och förverkligande av gröna investeringar. 
Totalsumman av de planerade investeringarna stiger hela tiden – nu är den drygt 226 miljarder 
euro. 
  
Utmaningen är att det finns ett beslut och finansiering för under 5% av dessa planer, totalt för 
omkring 10 miljarder. 
  
Tyvärr har utmaningen också en koppling till Egentliga Finland. Av de planerade investeringarna 
på 226 miljarder är endast 858 miljoner, 0,4% belägna i Egentliga Finland. 
  
I Egentliga Finland är vi på efterkälken beträffande produktion av grön energi. Det betyder att vi 
också blir på efterkälken till exempel då beslut om infrastruktur för överföring och lagring av energi 
görs. Och då blir vi också på efterkälken beträffande de produktionsinvesteringar som bygger på 
grön energi. 
  
Globalt riskerar Finland samma sak. Att bli utanför då andra gör upp sina planer. 
  
Vi i Egentliga Finland behöver satsa alla klutar på att bygga upp produktionen av grön energi i 
landskapet. Endast så kan vi få investeringar som bygger på tillgången till grön energi och utveckling 
som skapas i kluster med företag, högskolor och staten. 
  
Nationellt behöver vi på alla sätt stöda förverkligandet av planerade investeringar. Vi kan inte 
riskera att bli utanför. 
  
Det är inte bara inom produktion av grön energi som vi kunde vara kung. 
  
Finland blev kung inom skogsindustrin för att vi lärde oss producera de maskiner och de system 
som behövdes för förädling av råvaran. Nu har vi igen en ”ny” råvara i våra händer, grön energi. 
Vi har också alla förutsättningar till att, igen, bli världsledande på att möjliggöra andras utveckling, 
globalt. 
  
Finland kunde vara det land som går i bräschen för den förändring som räddar världen. 
  
Att vara större än vi är, som så många gånger förr. 
  
Tomas Björkroth, kretsordförande 
Styrelsen för SFP i Egentliga Finland 
 
13.3 2024 
PRESIDIET VILL FORTSÄTTA ARBETA FÖR SFP I EGENTLIGA FINLAND 
 
Inför SFP i Egentliga Finlands kretsmöte i april har sittande presidium meddelat att de 
fortsättningsvis står till förfogande. Kretsordförande Tomas Björkroth (Pargas) och vice 
ordförandena Markus Blomquist (Åbo) och Roger Hakalax (Kimitoön) vill gemensamt fortsätta 
sitt arbete. 
 
– Jag tycker vi i kretsen under det gångna året lyckats sammanställa de politiska frågor som är 
viktiga för Egentliga Finland. Kretsen har tagit ställning i frågor som berör vården, gröna 
omställningen, psykoterapiutbildningen, biodiversitet, invandring, för att nämna några exempel. 
Nu då vi arbetar med ett nytt partiprogram på nationellt plan känns det väldigt bra att vi tillsammans 
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har gjort ”hemläxan” regionalt och kan få med våra ärenden i det nya programmet, säger 
kretsordförande Tomas Björkroth. 
 
– Dessutom är det många val på kommande. Förutom EU-val och val av partiordförande, har 
förberedelserna inför kommunal- och välfärdsområdesvalet 2025 påbörjats. Vi behöver skapa 
plattformar, lokalt och regionalt, för kandidater i de olika valen att besöka Egentliga Finland. 
Förhoppningsvis stöder de olika kampanjerna varandra och leder till en aktiv politisk diskussion, 
som fokuserar på de saker som är viktiga för oss i vår region, fortsätter Björkroth. 
 
Förutom kretsordförande, fungerar Björkroth även som fullmäktigeordförande i Pargas stad, 
ordförande för SFP:s miljöutskott och är medlem i partistyrelsen samt sitter i styrgruppen för 
förnyandet av partiprogrammet. 
 
Markus Blomquist och Roger Hakalax har även de en lång politisk erfarenhet. 
 
Blomquist är bl.a. medlem av svenska sektionen vid nämnden för fostran och undervisning i Åbo, 
styrelsemedlem i SFP i Åbo och partifullmäktigeledamot. 
 
Hakalax innehar igen förtroendeposter som bl.a. fullmäktigeledamot och styrelseledamot i 
Kimitoöns kommun samt direktionsordförande för Kimitoöns Vattenaffärsverk och ledamot i 
Egentliga Finlands Förbuds fullmäktige. 
 
– Vi har en fin krets och tillsammans kan vi stöda ännu mera hela regionen, säger Markus 
Blomquist. 
 
– Ställer mig till förfogande att fortsätta arbeta för gott samarbete i Egentliga Finland, säger Roger 
Hakalax. 
 
SFP i Egentliga Finlands ordinarie kretsmöte ordnas den 13.4 i Pargas. 
 
13.4 2024 
TOMAS BJÖRKROTH OMVALD TILL ORDFÖRANDE FÖR SFP I EGENTLIGA 
FINLAND 
 
Svenska folkpartiet i Egentliga Finland har på sitt kretsmöte den 13.4.2024 i Pargas valt styrelse 
och presidium för 2024–2025. Tomas Björkroth från Pargas omvaldes till kretsordförande. Till vice 
ordförande omvaldes Markus Blomquist från Åbo och Roger Hakalax från Kimitoön. 
 
– Ett stort tack för förtroendet att få fortsätta som kretsordförande i Egentliga Finland! Jag har fått 
så mycket av arbetet i kretsen och med partiet under det senaste året att jag nu hoppas kunna ge 
tillbaka med ränta. Förtroendet att ha en plats t.ex. i partistyrelsen eller som ordförande för partiets 
miljöutskott, ger en möjlighet att bevaka regionens intressen i partiet, säger kretsordförande Tomas 
Björkroth. 
 
– Under det gångna året tog kretsen fram en politisk agenda för åren 2023–2027, som jag nu ser 
fram emot att få börja förverkliga tillsammans med lokalavdelningarna och förbunden i Egentliga 
Finland. De kommande valen med början i EU-valet i juni ger många möjligheter att lyfta fram 
SFP:s åsikter i aktuella frågor. Sällan har intresset för SFP varit så stort som det är nu både i media 
och bland allmänheten. Det gäller för oss att svara på det intresset och att få fokus på de frågor 
SFP vill lyfta till diskussion, fortsätter Björkroth. 
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SFP i Egentliga Finlands styrelse består av sex ordinariemedlemmar jämte suppleanter. 
 
Följande personer valdes: 
 
Ordinarie (Suppleant) 
Jerker Björkqvist (Rosanna Blomster), Åbo  
Marlena Laurén (Fredrika Sihvonen), Pargas  
Oscar Byman (Jan Drugge), Kimitoön  
Camilla Sonntag-Wilenius (Henrik Solin), Salo och Lundo 
Gilla Granberg (Kjell Wennström), Svenska Kvinnoförbundet och Svenska Seniorer i Åboland 
Rasmus Anttila (Linda Johans), Svensk Ungdom 
 
3.9 2024 
TIDIGARE SFP I ÅBO ORDFÖRANDE VILL LEDA KRETSEN 
 
SFP i Egentliga Finlands vice ordförande Markus Blomquist, Åbo, ställer upp i valet av 
kretsordförande. Kretsen väljer ny kretsordförande på ett extra kretsmöte, efter att tidigare 
ordföranden Tomas Björkroth blivit stadsdirektör i Lovisa. 
 
Förutom sin aktivitet i kretsen, är Blomquist SFP i Åbos tidigare ordförande, förtroendevald i Åbo 
stads svenska sektion vid nämnden för fostran och undervisning samt partifullmäktigeledamot. 
Han har även ställt upp i flera lokala och nationella val. 
 
– Vi har en bra krets och tillsammans får vi mycket gjort. Vi har även alla chanser att göra bra av 
oss i kommande kommunal- och välfärdsområdesval, ett arbete som jag vill vara med och leda, 
säger Markus Blomquist. 
 
SFP i Egentliga Finlands extra kretsmöte hålls den 18 september i Åbo. 
 
12.9 2024 
KORPOBO VILL BLI SFP I EGENTLIGA FINLANDS VICE ORDFÖRANDE 
 
Laura Wickström från Korpo vill bli SFP i Egentliga Finlands vice ordförande. Kretsen väljer vice 
ordförande på sitt extra kretsmöte, då nuvarande vice ordförande Markus Blomquist kandiderar 
för ordförandeposten. Wickström är fullmäktigeledamot i Pargas stad och bl.a. ordinariemedlem i 
bygg- och miljönämnden samt skärgårdsnämnden. Därtill är hon medlem i skärgårdskommissionen 
för Egentliga Finlands förbund. 
 
– Efter snart åtta år inom kommunalpolitiken anser jag detta som nästa naturliga steg. Jag vill arbeta 
för en öppen atmosfär, där alla kan känna sig hörda. Tillsammans är vi starkare och kan 
åstadkomma mera, säger Laura Wickström. 
 
SFP i Egentliga Finlands extra kretsmöte hålls den 18.9 i Åbo. 
 
18.9 2024 
MARKUS BLOMQUIST VALD TILL SFP I EGENTLIGA FINLANDS 
KRETSORDFÖRANDE 
 
SFP i Egentliga Finland har på sitt extra insatta kretsmöte den 18.9 valt Markus Blomquist, Åbo, 
till kretsordförande. Till ny vice ordförande för kretsen valdes Korpobon Laura Wickström. 
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– Det är vi tillsammans som gör kretsen. Jag ser fram emot fina kampanjer inför både 
välfärdsområdes- och kommunalvalet. Vi måste komma ihåg vad vi står för: välfärdssamhället, en 
hållbar framtid och ett starkt Norden med vår region som en viktig aktör, säger Markus Blomquist. 
 
– Jag är tacksam för förtroendet och ser framemot att arbeta tillsammans för regionens bästa, säger 
Laura Wickström. 
 
Styrelsesammansättningen framtill vårens ordinarie kretsmöte är enligt följande: 
Kretsordförande: Markus Blomquist, Åbo 
Vice ordförande: Laura Wickström, Pargas 
Vice ordförande: Roger Hakalax, Kimitoön 
 
Styrelsemedlem (suppleant inom parentes) 
Jerker Björkqvist (Rosanna Blomster), Åbo 
Marlena Laurén (Fredrika Sihvonen), Pargas 
Oscar Byman (Jan Drugge), Kimitoön 
Camilla Sonntag-Wilenius, Salo (Henrik Solin, Lundo) 
Gunilla ”Gilla” Granberg, Svenska Kvinnoförbundet (Kjell Wennström, Svenska Seniorer i 
Åboland) 
Rasmus Anttila (Linda Johans), Svensk Ungdom 
 
31.10 2024 
SFP VILL GE MERA MAKT ÅT UNGDOMSFULLMÄKTIGE I BESLUTSFATTANDE 
 
Som ett steg mot att stärka ungas engagemang och inflytande i samhällsfrågor, vill SFP i Egentliga 
Finland att ungdomsfullmäktige är representerat i stadsstyrelsen och har motionsrätt i fullmäktige. 
SFP:s kretsstyrelse anser att detta ger våra unga medborgare en plattform för att påverka beslut 
som rör deras framtid. 
 
I Åbo har ungdomsfullmäktige visat prov på stort engagemang och insikt i viktiga frågor som berör 
staden, samt aktivt lämnat in motioner till stadsfullmäktige. SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse 
hoppas att Pargas stad och Kimitoöns kommun tar exempel från Åbo och ger mera makt åt de 
unga. 
 
I Pargas har ungdomsfullmäktige motionsrätt i stadsfullmäktige, men SFP vill arbeta för att 
ungdomsfullmäktiges representant även får närvaro- och yttranderätt i stadsstyrelsen. 
Ungdomsfullmäktige saknar representation i Kimitoöns kommunfullmäktige och detta vill SFP 
rätta till. SFP på Kimitoön kommer att lämna in en motion där man yrkar på att 
ungdomsfullmäktige får närvaro- och yttranderätt samt möjlighet att lämna in motioner i 
fullmäktige. 
 
– Genom att ge ungdomsfullmäktige närvaro- och yttranderätt i kommunfullmäktige och rätt att 
lämna in motioner, kommer vi att skapa en mer inkluderande och representativ demokratisk 
process där ungas röster verkligen hörs och tas på allvar, säger SFP:s gruppordförande på Kimitoön 
Ghita Edmark. 
 
– Vi måste lyssna på vår unga generation och ge dem verktyg för att forma sitt eget samhälle. Att 
ge ungdomsfullmäktige närvaro-och yttranderätt i stadsstyrelsen är ett viktigt steg för att säkerställa 
att ungas åsikter och idéer får ett riktigt genomslag i beslutsfattandet, säger SFP:s gruppordförande 
i Pargas Jeanette Laaksonen. 
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– Det är vi tillsammans som gör kretsen. Jag ser fram emot fina kampanjer inför både 
välfärdsområdes- och kommunalvalet. Vi måste komma ihåg vad vi står för: välfärdssamhället, en 
hållbar framtid och ett starkt Norden med vår region som en viktig aktör, säger Markus Blomquist. 
 
– Jag är tacksam för förtroendet och ser framemot att arbeta tillsammans för regionens bästa, säger 
Laura Wickström. 
 
Styrelsesammansättningen framtill vårens ordinarie kretsmöte är enligt följande: 
Kretsordförande: Markus Blomquist, Åbo 
Vice ordförande: Laura Wickström, Pargas 
Vice ordförande: Roger Hakalax, Kimitoön 
 
Styrelsemedlem (suppleant inom parentes) 
Jerker Björkqvist (Rosanna Blomster), Åbo 
Marlena Laurén (Fredrika Sihvonen), Pargas 
Oscar Byman (Jan Drugge), Kimitoön 
Camilla Sonntag-Wilenius, Salo (Henrik Solin, Lundo) 
Gunilla ”Gilla” Granberg, Svenska Kvinnoförbundet (Kjell Wennström, Svenska Seniorer i 
Åboland) 
Rasmus Anttila (Linda Johans), Svensk Ungdom 
 
31.10 2024 
SFP VILL GE MERA MAKT ÅT UNGDOMSFULLMÄKTIGE I BESLUTSFATTANDE 
 
Som ett steg mot att stärka ungas engagemang och inflytande i samhällsfrågor, vill SFP i Egentliga 
Finland att ungdomsfullmäktige är representerat i stadsstyrelsen och har motionsrätt i fullmäktige. 
SFP:s kretsstyrelse anser att detta ger våra unga medborgare en plattform för att påverka beslut 
som rör deras framtid. 
 
I Åbo har ungdomsfullmäktige visat prov på stort engagemang och insikt i viktiga frågor som berör 
staden, samt aktivt lämnat in motioner till stadsfullmäktige. SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse 
hoppas att Pargas stad och Kimitoöns kommun tar exempel från Åbo och ger mera makt åt de 
unga. 
 
I Pargas har ungdomsfullmäktige motionsrätt i stadsfullmäktige, men SFP vill arbeta för att 
ungdomsfullmäktiges representant även får närvaro- och yttranderätt i stadsstyrelsen. 
Ungdomsfullmäktige saknar representation i Kimitoöns kommunfullmäktige och detta vill SFP 
rätta till. SFP på Kimitoön kommer att lämna in en motion där man yrkar på att 
ungdomsfullmäktige får närvaro- och yttranderätt samt möjlighet att lämna in motioner i 
fullmäktige. 
 
– Genom att ge ungdomsfullmäktige närvaro- och yttranderätt i kommunfullmäktige och rätt att 
lämna in motioner, kommer vi att skapa en mer inkluderande och representativ demokratisk 
process där ungas röster verkligen hörs och tas på allvar, säger SFP:s gruppordförande på Kimitoön 
Ghita Edmark. 
 
– Vi måste lyssna på vår unga generation och ge dem verktyg för att forma sitt eget samhälle. Att 
ge ungdomsfullmäktige närvaro-och yttranderätt i stadsstyrelsen är ett viktigt steg för att säkerställa 
att ungas åsikter och idéer får ett riktigt genomslag i beslutsfattandet, säger SFP:s gruppordförande 
i Pargas Jeanette Laaksonen. 
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SFP i Egentliga Finlands kretsstyrelse hoppas att alla städer och kommuner i Finland inför 
motionsrätt till ungdomsfullmäktige och ger ungdomsfullmäktiges representant närvaro- och 
yttranderätt i stadsstyrelsen. 
 
20.11 2024 
SFP I EGENTLIGA FINLAND NOMINERADE KANDIDATER TILL 
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET 
 
SFP i Egentliga Finland nominerade kandidater till välfärdsområdesvalet 
Svenska folkpartiet i Egentliga Finlands kretsstyrelse nominerade under sitt styrelsemöte de första 
kandidaterna inför välfärdsområdesvalet den 13 april 2025. SFP har som mål att gå till val med full 
lista, det vill säga 98 kandidater. 
 
– Vi står inför ett viktigt val, och vi i SFP vill arbeta för att hjälp och vård finns tillgängligt när den 
behövs. Jag är mycket glad för det stora intresse som finns att kandidera för SFP och att se många 
kandidater göra en insats för det gemensamma bästa, säger kretsordförande Markus Blomquist. 
 
SFP i Egentliga Finland nominerade följande kandidater: 
Markus Blomquist (Åbo) 
Kamal Bounajd (Åbo) 
Marika Eklund-Pelto (Pargas) 
Anne  Eriksson (Pargas) 
Sisto Erista (Kimitoön) 
Elli  Erkkola (Åbo) 
Merja Fredriksson (Pargas) 
Conny Granqvist (Pargas) 
Roger Hakalax (Kimitoön) 
Britt-Marie  Hänninen (Åbo) 
Linda Johans (Pargas, Svensk Ungdom) 
Wiveka  Kauppila (Nådendal) 
Tommi  Kippola (Åbo) 
Chandini Koivula (Kimitoön) 
Benjamin  Kroksjö (Nådendal) 
Alexander Kruglov (Kimitoön, Svensk Ungdom) 
Kyösti Kurvinen (Pargas) 
Anna Lepola (Pargas) 
Emilia Lindström (Pargas, Svensk Ungdom) 
Märta Marjamäki (Nådendal) 
Jonna Moberg (Kimitoön) 
Eva Palmgren-Wikström (Pargas) 
Fredrika Sihvonen (Pargas) 
Patrik Sjöblom (Kimitoön) 
Anne Tyni-Nummelin (Åbo) 
Anna-Karin Tötterman (Åbo) 
Kjell Wennström (Åbo) 
 
3.12 2024 
SFP ÄR BESVIKEN PÅ VARHAS ORGANISATIONSFÖRÄNDRING 
 
Ledande tjänstemän driver igenom organisationsförändringar som kommer att försämra svenska 
språkets ställning i Varha. Vi är mycket oroliga över hur servicen kommer att se ut för 
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svenskspråkiga efter organisationsförändringen! Hittills har det svenska i Varhas organisation letts 
av ett team insatta, svenskspråkiga tjänstemän som byggt upp fungerande strukturer för den 
svenskspråkiga servicen, teamet upphör att existera vid årsskiftet. SFP har lyft upp sin oro flera 
gånger för ledande tjänstemän för vad den här organisationsförändringen kan innebära på sikt, vi 
är besvikna på att man ändå väljer att driva igenom en sådan här förändring. 
 
Från och med 1.1.2025 träder en ny organisationsförändring i kraft i Varha som innebär att man 
nu gör upp nya indelningar enligt verksamhet framom den nuvarande geografiska indelningen. 
Hittills har de svenskspråkiga kommunerna och städerna i Varha varit indelat i ett eget område med 
ett eget team av tjänstemän, området har kallats för det tvåspråkiga område 4 och innefattat 
svenskspråkiga Åbo, Pargas och Kimitoön. 
 
Enligt ledande tjänstemän kommer den enskilda invånaren inte att påverkas av dessa förändringar, 
servicen kommer att fortsätta som tidigare. Men däremot är det en stor förändring inom 
organisationen, och speciellt för det svenska språkets ställning blir förändringen en klar försämring. 
I och med organisationsförändringen försvinner det svenska in i större helheter i organisationen. 
 
Beslutet att slopa de nuvarande områdesindelningarna har varit ett tjänstemannabeslut. Det har 
dock förblivit tydligt att viljan att skapa särlösningar för det svenska i Varha är svag hos den 
absoluta majoriteten av ledande tjänstemän. Kanske situationen skulle ha sett annorlunda ut om 
SFP fått medhåll för de språkkrav vi ville se då tjänsterna tillsattes? 
 
Merja Fredriksson, gruppordförande för SFP:s fullmäktigegrupp i Varha  
Markus Blomquist, kretsordförande, SFP i Egentliga Finland 
 
10.12 2024 
SFP I EGENTLIGA FINLAND NOMINERADE KANDIDATER TILL 
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET 
 
Svenska folkpartiet i Egentliga Finlands kretsstyrelse nominerade under sitt styrelsemöte kandidater 
inför välfärdsområdesvalet. Mötet diskuterade även den nya organisationsförändring som träder i 
kraft 1.1.2025 och som innebär att man gör upp nya indelningar enligt verksamhet framom den 
nuvarande geografiska indelningen. Hittills har de svenskspråkiga kommunerna och städerna i 
Varha varit indelat i ett eget område med ett eget team av tjänstemän. 
 
Organisationsförändringen är ett tjänstemannabeslut. SFP har lyft upp sin oro flera gånger för 
ledande tjänstemän för vad den här organisationsförändringen kan innebära på sikt, vi är besvikna 
på att man ändå väljer att driva igenom en sådan här förändring. 
 
– SFP:s röst behövs i Varha, säger kretsordförande Markus Blomquist! SFP har under pågående 
mandatperiod varit det enda partiet som lyft och försvarat svenska språkets ställning. Med tanke 
på de organisationsförändringar som drivits igenom på tjänstemannanivå och som kommer att 
försvaga svenska språkets ställning i Varha, behöver svenska språket fortsatt sin vakthund, säger 
Blomquist. 
 
SFP i Egentliga Finland nominerade:  
Paola Fraboni (Pargas) 
Christer Friis (Pargas)  
Tomas Jansén (Pargas)  
Mathias Mattsson (Åbo) 
Johan Nyman (Åbo) 
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Wilma Sirén (Svensk Ungdom)  
Liisa Suopanki (Åbo)  
Nicke Wulff (Åbo) 
 
SFP i Egentliga Finland har tidigare nominerat följande kandidater: 
Markus Blomquist (Åbo) 
Kamal Bounajd (Åbo) 
Marika Eklund-Pelto (Pargas) 
Anne  Eriksson (Pargas) 
Sisto Erista (Kimitoön) 
Elli  Erkkola (Åbo) 
Merja Fredriksson (Pargas) 
Conny Granqvist (Pargas) 
Roger Hakalax (Kimitoön) 
Britt-Marie  Hänninen (Åbo) 
Linda Johans (Pargas, Svensk Ungdom) 
Wiveka  Kauppila (Nådendal) 
Tommi  Kippola (Åbo) 
Chandini Koivula (Kimitoön) 
Benjamin  Kroksjö (Nådendal) 
Alexander Kruglov (Kimitoön, Svensk Ungdom) 
Kyösti Kurvinen (Pargas) 
Anna Lepola (Pargas) 
Emilia Lindström (Pargas, Svensk Ungdom) 
Märta Marjamäki (Nådendal) 
Jonna Moberg (Kimitoön) 
Eva Palmgren-Wikström (Pargas) 
Fredrika Sihvonen (Pargas) 
Patrik Sjöblom (Kimitoön) 
Anne Tyni-Nummelin (Åbo) 
Anna-Karin Tötterman (Åbo) 
Kjell Wennström (Åbo) 
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Wilma Sirén (Svensk Ungdom)  
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Nicke Wulff (Åbo) 
 
SFP i Egentliga Finland har tidigare nominerat följande kandidater: 
Markus Blomquist (Åbo) 
Kamal Bounajd (Åbo) 
Marika Eklund-Pelto (Pargas) 
Anne  Eriksson (Pargas) 
Sisto Erista (Kimitoön) 
Elli  Erkkola (Åbo) 
Merja Fredriksson (Pargas) 
Conny Granqvist (Pargas) 
Roger Hakalax (Kimitoön) 
Britt-Marie  Hänninen (Åbo) 
Linda Johans (Pargas, Svensk Ungdom) 
Wiveka  Kauppila (Nådendal) 
Tommi  Kippola (Åbo) 
Chandini Koivula (Kimitoön) 
Benjamin  Kroksjö (Nådendal) 
Alexander Kruglov (Kimitoön, Svensk Ungdom) 
Kyösti Kurvinen (Pargas) 
Anna Lepola (Pargas) 
Emilia Lindström (Pargas, Svensk Ungdom) 
Märta Marjamäki (Nådendal) 
Jonna Moberg (Kimitoön) 
Eva Palmgren-Wikström (Pargas) 
Fredrika Sihvonen (Pargas) 
Patrik Sjöblom (Kimitoön) 
Anne Tyni-Nummelin (Åbo) 
Anna-Karin Tötterman (Åbo) 
Kjell Wennström (Åbo) 
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SFP i Österbotten

 

VERKSAMHETSÖVERSIKT FÖR SFP I ÖSTERBOTTEN R.F.  
SFP i Österbotten r.f. är en kretsorganisation inom Svenska folkpartiet i Finland med verksamhet 
inom Vasa valkrets.  
 
Kretsmötet hölls den 27 april 2024 i Vasa. Mötet omvalde kretspresidium bestående av 
ordförande Samuel Broman, samt vice ordförande Sabina Forsbacka och Roberth Sjöström. 
Därtill valdes hälften av styrelseledamöterna för perioden 2024-2026. 
 

2024–2026   Ordinarie    Ersättare 

Kaskö   Lundenius Jan-Anders   Sjöblom Marjo 

Korsnäs   Mitts-Björkblom Sofia   Kronqvist Anna-Lena 

Pedersöre   Grön Paulina   Björklund Tommy 

Vasa   Kauppinen Johanna   Rosenblad Lars 

Sv. Kvinnoförbundet   Brännbacka-Brunell Brita   Smeds-Nylund Ann-Sofie 

Botniaseniorer   Rosengren Christer   Buss Marianne 

2023–2025         

Kronoby   Broända Helena   Näse Adam 

Larsmo   Ray Jan   Påvall Jessica 

Jakobstad   Sandlin Anders   Brännkärr-Friberg Nina 

Vörå   Lillbacka Gunilla   Antus Jens 

Karleby   Timonen Marlen   Honga Joakim 

Malax   Bengs-Lattunen Carola   Norrgård Filip 

Kristinestad   Englund Tommy   Lillmangs Eva 

Svensk Ungdom   Åkersten Amanda   Linus Knutar 

 

 

Kretsstyrelsen har under verksamhetsåret samlats till 9 protokollförda möten, samt ett 
strategiseminarium i Jakobstad. Därtill utsågs presidiet till arbetsutskott för kretsen och har samlats 
till 7 antecknade möten. Arbetsutskottets uppgift är att bereda större linjedragningar och ärenden 
som tas vidare till kretsstyrelsen, men besluter även om mindre operativa och praktiska ärenden 
för kretsen i samråd med kretspersonalen.  
 
Under verksamhetsåret har valförberedelser varit ledorden. Under sommaren 2024 hölls 
Europaparlamentsvalet och SFP lyckades behålla sitt mandat. Anna-Maja Henriksson valdes som 
Europaparlamentariker från kretsen och därmed valdes även Christoffer Ingo in i riksdagen efter 
att Henriksson begärt befrielse från sitt uppdrag. På partidagen i juni 2024 valdes Ramieza 
Mahdi till partiets vice ordförande och Anne Salovaara-Kero fick en plats i partistyrelsen. 
 
Under hösten 2024 har kretsen förberett sig inför kommunal- och välfärdsområdesvalen 2025. 
En nomineringsgrupp tillsattes med uppgift att sondera intresset för välfärdsområdesvalet. I 
kommunerna valdes valkoordinatorer som sköter om administrativa och praktiska förberedelser 
inför valen. En valplan gjordes upp och gicks igenom med respektive kommun inom kretsen. I 
oktober ordnades kommunparlamentet som en kryssning med Wasaline, i samarbet med Svenska 
bildningsförbundet. Med över 100 deltagare och representanter från alla kommuner inom kretsen 
var det ett viktigt startskott för de mer konkreta valförberedelserna.  
 
Samtidigt som kretsen inledde förberedelserna för de kommande valen, inleddes också reformen 
av arbets- och näringslivstjänsterna, där tjänsterna flyttas från statlig till regional regi fr.o.m. 
1.1.2025. Kretsen informerade om de kommande förändringar och sammankallade kommunerna 
för gemensamma diskussioner. Inom kretsen ingår kommunerna i fyra olika AN-områden: ett för 
Mellersta Österbotten, ett för Jakobstadsnejden, ett för Österbotten och ett för Suupohja-området. 
 
Kretsstyrelsen har fortsatt sin bearbetning och arbete med strategin som gjordes upp 2023. En 
komprimerad visuell färdkarta för strategin godkändes av styrelsen i december 2024. Styrelsen 
deltog i två aftonskolor under året, en med temat regional utveckling och den andra med temat 
platsfördelning efter valen 2025. 
 
Under 2024 har alla medlemmar av svenska riksdagsgruppen besökt kretsen och bekantat sig 
med både lokalt näringsliv och utbildning samt träffat både aktiva partimedlemmar och en 
bredare allmän publik. 
 
KOMMUNIKATION  
Kretsens kommunikation under verksamhetsåret har riktats till stor del inåt mot 
medlemsorganisationerna och kring valföreberedelserna mot våra kommunorganisationer och 
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lokalavdelningar. Kretsen har fortsatt prioriterat att ordna och hjälpa till att organisera 
samarbetsträffar och diskussionstillfällen i våra regioner. Bland dessa kan nämnas 
samarbetsträffar mellan fullmäktigegrupper, diskussionskvällar med lokalavdelningar och 
kommunorganisationer. Kretsens partifullmäktigeledamöter har även samlats till möten inför 
partifullmäktige för att diskutera ärenden och ifall det finns gemensamma ämnen som man vill 
lyfta under fullmäktigemöten. Vidare har kretsen fortsatt att ordna gruppmöten inför 
samkommunala stämmor (SÖFUK, Österbottens förbund).  
 
I verksamhetsplanen för 2024 har konkreta målsättningar gällande antalet pressmeddelanden, 
medlemsutskick och dylikt listats. Kretsen har nått nästan alla de målsättningar som funnits, även 
om en del träffar t.ex. en ordförandekonferens gällande förhandlingsprocesserna efter valen 2025 
har skett i januari 2025.  
 
KONKRETA MÅLSÄTTNINGAR INFÖR VERKSAMHETSÅRET 2024: 
Kommunikation: 
Pressmeddelanden: 4 st 
Insändare: 5 st 
Medlemsutskick: 6 st 
SoMe-kampanjer: 3 st 
 
Konferenser och regionala träffar: 
Regionala träffar kring valen 2025: 3 st 
Ordförandekonferenser kring förutbestämt tema: 3 st 
Digitala genomgångar av förhandlingsprocesserna för samkommuner och välfärdsområden: 2 st 
 
Regionbesök av svenska riksdagsgruppen: 
Målsättningen under varje verksamhetsår är att samtliga medlemmar i svenska riksdagsgruppen 
gör regionbesök inom kretsens område. 
 
Kommunparlament: 
Kretsen anordnar under hösten 2024 kommunparlament med Wasaline och besök till någon av 
våra systerorganisationer i Sverige. 
 
Övriga forum: 
After Work evenemang kring förutbestämda teman med våra förbund Svensk Ungdom, Svenska 
Kvinnoförbundet, Botniaseniorer. 
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lokalavdelningar. Kretsen har fortsatt prioriterat att ordna och hjälpa till att organisera 
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kommunorganisationer. Kretsens partifullmäktigeledamöter har även samlats till möten inför 
partifullmäktige för att diskutera ärenden och ifall det finns gemensamma ämnen som man vill 
lyfta under fullmäktigemöten. Vidare har kretsen fortsatt att ordna gruppmöten inför 
samkommunala stämmor (SÖFUK, Österbottens förbund).  
 
I verksamhetsplanen för 2024 har konkreta målsättningar gällande antalet pressmeddelanden, 
medlemsutskick och dylikt listats. Kretsen har nått nästan alla de målsättningar som funnits, även 
om en del träffar t.ex. en ordförandekonferens gällande förhandlingsprocesserna efter valen 2025 
har skett i januari 2025.  
 
KONKRETA MÅLSÄTTNINGAR INFÖR VERKSAMHETSÅRET 2024: 
Kommunikation: 
Pressmeddelanden: 4 st 
Insändare: 5 st 
Medlemsutskick: 6 st 
SoMe-kampanjer: 3 st 
 
Konferenser och regionala träffar: 
Regionala träffar kring valen 2025: 3 st 
Ordförandekonferenser kring förutbestämt tema: 3 st 
Digitala genomgångar av förhandlingsprocesserna för samkommuner och välfärdsområden: 2 st 
 
Regionbesök av svenska riksdagsgruppen: 
Målsättningen under varje verksamhetsår är att samtliga medlemmar i svenska riksdagsgruppen 
gör regionbesök inom kretsens område. 
 
Kommunparlament: 
Kretsen anordnar under hösten 2024 kommunparlament med Wasaline och besök till någon av 
våra systerorganisationer i Sverige. 
 
Övriga forum: 
After Work evenemang kring förutbestämda teman med våra förbund Svensk Ungdom, Svenska 
Kvinnoförbundet, Botniaseniorer. 
 
 

 

Välfärdsområdesfullmäktigegrupper: 
Mellersta Österbotten: 
Fysiska planeringsmöten: 2 st 
Pressmeddelanden: 3 st 
Some-kampanjer: 1 st 
Publika evenemang: 2 st 
 
Österbotten: 
Fysiska planeringsmöten för fullmäktige, styrelsen och sektionerna: 8 st 
Pressmeddelanden: 10 st 
Some-kampanjer: 2 st 
Publika evenemang: 3 st 
Digitala produkter: 10 poddavsnitt 
Tryckta produkter: 1 tidning med spridning i hela välfärdsområdet 
 
 
Gällande välfärdsområdena har behovet av kommunikation både internt och externt varit 
omfattande under årets gång. Medan de flesta interna mötena ordnas på distans, har både 
gruppen i Österbotten och Mellersta Österbotten samlats fysiskt för att diskutera de viktigaste 
frågorna. Två interna utbildningstillfällen har ordnats gemensamt med de andra SFP-grupperna 
inom välfärdsområdena.  
 
Den externa kommunikationen har varit bred. I Österbotten har ett drygt dussin 
pressmeddelanden sänts ut och insändare i tryckt media har kompletterats fem poddavsnitt. En 
tryckt tidning delas ut i 68 000 exemplar och gruppen har deltagit i tre publika evenemang 
under årets gång. Enskilda ledamöter har dessutom deltagit i flera olika studiebesök, diskussions- 
och informationstillfällen med mera.  
 
I Mellersta Österbotten har synlighet skapats i sociala medier genom en marknadsföringskampanj 
på Metas kanaler och i tryckt media genom insändare. Inom ramen för den externa verksamheten 
har gruppen ordnat ett öppet diskussionstillfälle och deltagit i Kotona -mässan i Karleby. En 
gemensam informationsvideo med inslag från alla välfärdsområden där SFP har 
fullmäktigeledamöter har producerats och kan ses på Youtube. 
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EKONOMI 
 
Kretsen har under 2024 utarbetat och godkänt en ekonomistadga för sin verksamhet. Stadgan 
finns till för att tydliggöra kretsens ekonomi både för styrelsen men även för vårt fält. Kretsens 
ekonomi är stabil och därav har även kretsstyrelsen under 2024 beslutat dela ut 
verksamhetsbidrag till lokalavdelningar och kommunorganisationer inför valåret 2025. 
Ekonomistadgan stipulerar användning av såväl intäkter från medlemsavgifter som 
förtroendemannaavgifter. Ekonomistadgan bifogas till verksamhetsöversikten.  
 
 
ORGANISATION  
SFP i Österbottens medlemsföreningar har under verksamhetsåret minskat sitt antal medlemmar 
något. Den minskade medlemsmängden är generell inom föreningsvärlden idag och något som 
såväl kretsen som partiet överlag diskuterat. Organisationsstrukturen med minskat antal 
medlemmar påverkar även represenationen för lokalavdelningarna på kretsmöten och partidagar. 
Under slutet av verksamhetsåret 2024 beslöt en del föreningar avsluta sin verksamhet och uppgå 
i en annan lokalavdelning inom kommunen. Sammanslagningarna har dock inte verkställts ännu 
under 2024 varav medlemsföreningarnas antal fortfarande är 48.  
 

Kommun (KO) Lokalavdelning Medlemmar 

Karleby SFP i Karleby 509 

Kronoby (KO)  SFP i Nedervetil 
SFP i Kronoby 
SFP i Terjärv 

222 
188 
199 

Larsmo SFP i Larsmo 156 

Jakobstad (KO) SFP i Jakobstad centrum 
SFP i Västra Jakobstad 
SFP i Östra Jakobstad 
SFP i Södra Jakobstad 

144 
96 
28 
90 

Pedersöre (KO) SFP i Esse 
SFP i Pedersöre 
SFP i Purmo 

227 
305 
212 

Nykarleby (KO) SFP i Nykarleby centrum 
SFP i Nykarleby landskommun 
SFP i Jeppo 
SFP i Munsala  

127 
184 
115 
153 
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SFP i Pensala 100 

Vörå SFP i Oravais  
SFP i Maxmo 
SFP i Vörå  

130 
52 
489 

Korsholm (KO) SFP i Kvevlax  
SFP i Mellersta Korsholm 
SFP i Smedsby-Böle  
SFP i Norra Korsholm 
SFP i Solf 
SFP i Replot-Björkö 

173 
243 
144 
106 
169 
185 

Vasa (SO) SFP i Sundom 
SFP i Vasa centrum 
SFP i Brändö-Vikinga 
SFP i Dragnäsbäck-Hemstrand 
SFP i Roparnäs med omnejd 
SFP i Östra Vasa  
SFP i Gerby-Västervik 
(SFP i Högbacken-Sunnanvik) 

103 
157 
40 
46 
52 
54 
38 
24 

Malax (KO) SFP i Malax 
SFP i Petalax 
SFP i Bergö 

383 
84 
48 

Korsnäs SFP i Korsnäs  196 

Närpes SFP i Pörtom 
SFP i Övermark 
SFP i Närpes 

132 
116 
461 

Kaskö SFP i Kaskö 68 

Kristinestad SFP i Kristinestad-Tjöck  
SFP i Dagsmark 
SFP i Södra Kristinestad 
SFP i Lappfjärd  
(SFP i Tjöck) 
(SFP i Nya Kristinestad) 

240 
155 
204 
316 
82 
6 

TOTALT: 48 7751 
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VALVERKSAMHET  
 
EU-val  
SFP i Österbotten hade under Europaparlamentsvalet totalt 5 kandidater. EU-valet gick av stapeln 
den 9 juni och SFP lyckades förnya sitt mandat i Bryssel. Avgående partiordförande och 
undervisningsminister Anna-Maja Henriksson valdes in i Europaparlamentet med 23863 röster. 
Kampanjen gicks i positiv andan under våren även om det stundvis påtalades att SFP:s mandat 
var i riskzonen. Övriga kandidater som var uppställda från SFP i Österbotten var: Johanna Borg 
(2102 röster), Samuel Broman (1996 röster), Mira Bäck (223 röster) och Niclas Sjöskog (2646 
röster).  
 
Kommunalvalet & välfärdsområdesvalet 2025  
I april 2025 ordnas för första gången någonsin kommunal- och välfärdsområdesvalet samtidigt. 
Valet innebär en stor kraftansträngning för hela partiet, vilket betyder att planeringen och 
sonderingen inleddes tidigit. Under hösten 2024 har kretsens personal träffat lokalavdelningar, 
kommunorganisationer och redan utsedda nomineringsgrupper i flera kommuner för att 
tillsammans göra upp en valplan. Nomineringen av kandidater till välfärdsområdesvalet sköttes av 
en nomineringsgrupp tillsatt av kretsstyrelsen. Gruppen är gemensam för både Österbottens och 
Mellersta Österbottens välfärdsområde. I Mellersta Österbotten ingick SFP valförbund med 
Samlingspartiet och enligt överenskommelse ställde SFP upp 15 kandidater. I Österbotten var 
målsättningen att ställa upp en full lista, dvs. 73 kandidater. Under höst och vinter 2024 arbetade 
såväl nomineringsgruppen som grupperna i kommunerna aktivt med kandidatrekryteringen. 
Generellt kan man konstatera att medlemsrekryteringen har varit utmanande i kommunerna och 
målsättningen på fulla listor i så gott som alla kommuner hade inte nåtts vid årsskiftet.  
 
 
Välfärdsområden  
Österbottens välfärdsområde 
SFP har fortsatt vara det ansvarstagande partiet inom Österbottens välfärdsområde. Den 
ansträngda statsekonomin har krävt strama sparåtgärder och stora omställningar inom 
välfärdsområdet, vilket lett till ett växande engagemang i vårdfrågor i samhället. SFP har kämpat 
för att svara på det engagemanget och har under året deltagit i alla de besök till olika enheter, 
tjänsteproducenter, kommuner, diskussionstillfällen och demonstrationer som fullmäktigegruppen 
fått inbjudan till. Utöver detta har gruppen en bred både intern och extern kommunikation. I 
välfärdsområdet har SFP har jobbat för att få en balanserad ekonomi och ett så vidsträckt 
servicenätverk och mångsidiga tjänster som möjligt. 
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Mellersta Österbottens välfärdsområde 
Mellersta Österbottens välfärdsområde Soite har haft ett turbulent år som kantats av ekonomiska 
svårigheter och förtroendekriser gentemot ledningen. SFP anser att en balanserad ekonomi är en 
knäckfråga för Soite, som är Finlands minsta välfärdsområde sett till befolkningsmängden, och 
vill att området fortsättningsvis ska vara självständigt och ha ett centralsjukhus som fungerar på 
nuvarande nivå. SFP har också aktivt tagit ställning i rekryteringsfrågor och fått påverka vid 
tillsättandet av många ledande tjänster. 
 
 
ETT STORT TACK  
SFP i Österbotten vill rikta ett stort tack till sina samarbetspartners, SFP:s fullmäktigegrupper, 
lokalavdelningar och kommunorganisationer, medlemmar och aktiva. Ett varmt tack även till våra 
förbund; Svenska kvinnoförbundet, Svensk Ungdom och Botniaseniorer för gott samarbete under 
det gångna året. Ett stort tack riktas även till samarbetsparten Svenska Bildningsförbundet för det 
gångna året!  
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Verksamhetsöversikt för år 2024 
 
Allmänt 
Förbundets verksamhet under året 2024 har genomförts i stort sett som planerat. Förbundet 
valde att anställa en verksamhetskoordinator på deltid 7,5 timme i veckan från och med 
1.9.2024. Som verksamhetskoordinator anställdes Jenny Mattsson och till hennes 
huvudsakliga uppgifter hör att ordna praktiska arrangemang inför möten och evenemang, 
uppdatera och utveckla förbundets sociala media och hemsida samt fungera som förbundets 
kontaktperson till moderpartiet SFP. 
 
Året har i stort sett gått i de politiska valens tecken. Året började med presidentval. I 
presidentvalets första valomgång 28.1.2024 valdes Alexander Stubb och Pekka Haavisto att 
gå vidare till den andra omgången, som gick av stapeln 11.2. I denna valdes Alexander 
Stubb till republikens president. I juni genomfördes EU-valet 9.6, där SFP:s Anna-Maja 
Henriksson blev invald. Förbundets medlem som kandiderade i EU-valet var Magnus 
Hertzberg från Helsingfors, han fick totalt 716 röster. Under hösten och vintern 2024 har 
förbundsstyrelsen varit sysselsatt med förberedelserna inför kommunal- och 
välfärdsområdesvalen vilka går av stapeln 13.4.2025. 

Administration 
Förbundets årsmöte hölls i Folkhälsanhuset, Rådhusgatan 25 i Vasa, den 23 mars 2024. 
Från Botniaseniorerna (Botnia) deltog 12 röstberättigade ombud, från Svenska Seniorer i 
Nyland (SSN) 8 och från Svenska Seniorer i Åboland (SSÅ) 5. Förbundets ordförande Kjell 
Wennström valdes till mötesordförande och Alf Burman till vice ordförande. Förbundets 
sekreterare Eja Björkqvist valdes till sekreterare för mötet. 

Kjell Wennström, SSÅ, återvaldes till ordförande för förbundet. 

Ordinarie ledamöter i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2023-2024 har varit 
Björn Fant (SSN), Sten Lindgren (SSN), Marianne Buss (Botnia), Gunilla Jusslin (Botnia), 
Christer Rosengren (Botnia), Solveig Basilier (SSÅ) . 
 
Ersättare för mandatperioden 2023-2024 har varit Leif Rönnskog (Botnia) och Susanne 
Segerstråle (SSÅ). 
 
Som ordinarie ledamöter i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2024-2025 fungerar 
Gunvor Brettschneider (Nyland), Solveig Halonen (Nyland), Monica Björkman (Nyland), 
Eja Björkqvist (Nyland), Reinhold Klockars (Botnia) och Christer Friis (SSÅ). 
Ersättare för mandatperioden 2024 2025 är Isa Forsbäck (Nyland), Solveig 
Kaiser (Nyland), Kerstin Ilander (Nyland) och Pirjo Wadén (Botnia). 
 

Årsmötet valde Björn Fant  till I vice ordförande och till II vice ordförande Gunilla Jusslin. 

Under förbundets verksamhetsår 2024 har revisionssamfundet Ernst&amp;Young Ab 
fungerat som revisor. Ernst&amp;Young väljer den ansvariga revisorn samt ersättaren för 
uppdraget att utföra revisionen. 
 
På styrelsens konstituerande möte 23.3.2024 valdes Eja Björkqvist till sekreterare och Björn 
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Verksamhetsöversikt för år 2024 
 
Allmänt 
Förbundets verksamhet under året 2024 har genomförts i stort sett som planerat. Förbundet 
valde att anställa en verksamhetskoordinator på deltid 7,5 timme i veckan från och med 
1.9.2024. Som verksamhetskoordinator anställdes Jenny Mattsson och till hennes 
huvudsakliga uppgifter hör att ordna praktiska arrangemang inför möten och evenemang, 
uppdatera och utveckla förbundets sociala media och hemsida samt fungera som förbundets 
kontaktperson till moderpartiet SFP. 
 
Året har i stort sett gått i de politiska valens tecken. Året började med presidentval. I 
presidentvalets första valomgång 28.1.2024 valdes Alexander Stubb och Pekka Haavisto att 
gå vidare till den andra omgången, som gick av stapeln 11.2. I denna valdes Alexander 
Stubb till republikens president. I juni genomfördes EU-valet 9.6, där SFP:s Anna-Maja 
Henriksson blev invald. Förbundets medlem som kandiderade i EU-valet var Magnus 
Hertzberg från Helsingfors, han fick totalt 716 röster. Under hösten och vintern 2024 har 
förbundsstyrelsen varit sysselsatt med förberedelserna inför kommunal- och 
välfärdsområdesvalen vilka går av stapeln 13.4.2025. 

Administration 
Förbundets årsmöte hölls i Folkhälsanhuset, Rådhusgatan 25 i Vasa, den 23 mars 2024. 
Från Botniaseniorerna (Botnia) deltog 12 röstberättigade ombud, från Svenska Seniorer i 
Nyland (SSN) 8 och från Svenska Seniorer i Åboland (SSÅ) 5. Förbundets ordförande Kjell 
Wennström valdes till mötesordförande och Alf Burman till vice ordförande. Förbundets 
sekreterare Eja Björkqvist valdes till sekreterare för mötet. 

Kjell Wennström, SSÅ, återvaldes till ordförande för förbundet. 

Ordinarie ledamöter i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2023-2024 har varit 
Björn Fant (SSN), Sten Lindgren (SSN), Marianne Buss (Botnia), Gunilla Jusslin (Botnia), 
Christer Rosengren (Botnia), Solveig Basilier (SSÅ) . 
 
Ersättare för mandatperioden 2023-2024 har varit Leif Rönnskog (Botnia) och Susanne 
Segerstråle (SSÅ). 
 
Som ordinarie ledamöter i förbundsstyrelsen för mandatperioden 2024-2025 fungerar 
Gunvor Brettschneider (Nyland), Solveig Halonen (Nyland), Monica Björkman (Nyland), 
Eja Björkqvist (Nyland), Reinhold Klockars (Botnia) och Christer Friis (SSÅ). 
Ersättare för mandatperioden 2024 2025 är Isa Forsbäck (Nyland), Solveig 
Kaiser (Nyland), Kerstin Ilander (Nyland) och Pirjo Wadén (Botnia). 
 

Årsmötet valde Björn Fant  till I vice ordförande och till II vice ordförande Gunilla Jusslin. 

Under förbundets verksamhetsår 2024 har revisionssamfundet Ernst&amp;Young Ab 
fungerat som revisor. Ernst&amp;Young väljer den ansvariga revisorn samt ersättaren för 
uppdraget att utföra revisionen. 
 
På styrelsens konstituerande möte 23.3.2024 valdes Eja Björkqvist till sekreterare och Björn 
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Fant till kassör. Bokföringen har skötts av bokföringsbyrån Accountor Oy. 
 
Förbundsstyrelsen har under verksamhetsåret, förutom årsmötet, hållit 10 
protokollförda möten, ett på Kimitoön, ett i Vasa, åtta i Helsingfors. 

Utvärdering av det gångna årets verksamhet 
Under året har förbundet och regionalföreningarna varit mycket engagerade i valkampanjen 
inför EU-valet. Styrelsen har även satsat mycket energi på revideringen av det äldrepolitiska 
programmet. 

Representation i SFP:s olika organ 
Förbundsordföranden är per automatik medlem av SFP:s partistyrelse och har i den 
egenskapen haft goda möjligheter att bevaka bl.a. behandlingen av äldrepolitiska 
programmet. 

Förbundets representant i partifullmäktige har under det gångna året varit Björn Fant 
med Gunilla Jusslin som ersättare. 

 

Förbundets medlemmar i partiets utskott 2024 - 2025: 
- Björn Fant i organisationsutskottet, kommissionen för utmärkelser och 

arbetsmarknadpolitiskautskottet 
- Kjell Wennström i integrationspolitiska utskottet 
- Henrik Wickström, ordförande, och Eja Björkqvist i social- och hälsopolitiska utskottet 
- Eja Björkqvist och Solveig Halonen i jämställdhetsutskottet 
- Christer Rosengren i utbildningspolitiska utskottet 
- Kjell Wennström i stadspolitiska utskottet. 

 

Förbundets representanter i SFP:s kretsstyrelser 2024: 
- Monica Björkman, ersättare Gustav Båsk, i Nyland 
- Christer Rosengren, ersättare Marianne Buss, i Österbotten 
- Kjell Wennström (suppleant) i Egentliga Finland 
- Björn Fant har närvaro- och yttranderätt i Helsingfors. 

 

På SFP:s partidag i Helsingfors 14-16.6.2024 representerades förbundet av åtta delegater: 
SSN: Björn Fant, Eja Björkqvist och Monica Björkman 
Botnia: Reinhold Klockars, Christer Rosengren, Ralf Skåtar 
SSÅ: Henrik Solin, Kjell Wennström 

 
En representant för seniorförbundet har rätt att delta i SFP-fullmäktigegruppens möten i 
respektive välfärdsområde. 

Förbundets ordförande Kjell Wennström representerar förbundet i styrgruppen för förnyande 
av SFP:s partiprogram. 

Intressebevakning och ställningstaganden 
Förbundsordförande har möjligheter att påverka via SFP:s partistyrelse. 
 

FÖRBUNDET SVENSKA SENIORER I FINLAND r.f. 

 
Förbundet ordnade ett seminarium i samband med sitt årsmötet i Vasa. 
Inbjudna talare till seminariet var sektordirektören för äldre, Pia Vähäkangas 
som berättade om gemenskapsboende i Österbotten och doktorand 
Ann-Sofie Silvennoinen höll ett föredrag med rubriken" Att trivas på äldreboende". 
 
Seniorerna deltog aktivt i kampanjen inför EU-valet den 9.6.2025. 
 
SFP:s partidag ordnades den 14-16 juni 2024 i Helsingfors. Under partidagen valdes Anders 
Adlercreutz till ny partiordförande samt tre vice ordförande Sandra Bergqvist, Silja 
Borgarsdottir Sandelin och Ramieza Mahdi. Partidagen har av hävd varit ett viktigt forum för 
förbundet. Under partidagen 2024 representerades seniorerna av 8 befullmäktigade 
delegater, ordförande och viceordförande deltog såsom representanter för partistyrelsen och 
-fullmäktige, vilka bevakade förbundets intressen och vilka aktivt deltog i utskottsarbetet 
under partidagen. 
 
Förbundet har under året utarbetat ett sammandrag av partiets äldrepolitiska program. 
 
Förbundet har under hösten aktivt uppdaterat både sina hemsidor svenskaseniorer.fi. Utöver 
hemsidan har förbundet skapat en Facebook-sida “Svenska Seniorer i Finland” som 
uppdaterats under hösten. 
 
Förbundet har under hösten 2024 utarbetat ett valprogram för kommunal- och 
välfärdsområdesvalet 2025. 
 
Uppvaktningar 
Förbundsstyrelsen uppvaktade under sitt styrelsemöte 15.2.2024 styrelsemedlemmen och 
grundaren av Förbundet Svenska Seniorer i Finland, Gunvor Brettschneider med tal och 
blommor med anledning av 90-årsdagen som infallit i december 2023. 
 
Styrelsemötet 28.8 hölls på Söderlångvik i Dragsfjärd. I samband med styrelsemötet 
ordnade förbundet också ett seminarium med temat “Hur framskrider arbetet med den nya 
skärgårdslagen och kan en bobarhetsbedömning hjälpa till att bygga en levande bygd?” 
Inbjudna föredragare var Christer Friis medlem av arbetsgruppen för förnyandet av 
skärgårdslagen samt Pia Prost, Sakkunnig inom bobarhetskonceptet. I slutet på seminariet 
ordnades en paneldiskussion där deltagare utöver de två föredragarna var Ann-Sofi 
Österberg, projektledare för Västanfjärds bobarhetsanalys. 
 
Till styrelsemötet 26.9 bjöd förbundsstyrelsen in partisekreterare Fredrik Guseff till sitt möte. 
Guseff berättade om statistik från tidigare kommunal- och välfärdsområdesvalet samt SFP:s 
målsättningar inför valen 2025. 
 
SSN ordnade sitt 10-åriga jubileumsseminarium den 24.10. Nästan hela förbundsstyrelsen 
deltog i seminariet. Programmet bestod av information om föreningens ”Tio år av 
äldrepolitsikverksamhet” av långvariga styrelsemedlemmen Brita Pawli, magister i 
hälsovetenskap. Minister Pär Stenbäck höll festtal med rubriken ”Vår framtid i en konfliktfylld 
värld” och juris magister Karin Cederlöf informerade om ”HUS och framtiden”.  
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Fant till kassör. Bokföringen har skötts av bokföringsbyrån Accountor Oy. 
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Under året har förbundet och regionalföreningarna varit mycket engagerade i valkampanjen 
inför EU-valet. Styrelsen har även satsat mycket energi på revideringen av det äldrepolitiska 
programmet. 

Representation i SFP:s olika organ 
Förbundsordföranden är per automatik medlem av SFP:s partistyrelse och har i den 
egenskapen haft goda möjligheter att bevaka bl.a. behandlingen av äldrepolitiska 
programmet. 

Förbundets representant i partifullmäktige har under det gångna året varit Björn Fant 
med Gunilla Jusslin som ersättare. 

 

Förbundets medlemmar i partiets utskott 2024 - 2025: 
- Björn Fant i organisationsutskottet, kommissionen för utmärkelser och 

arbetsmarknadpolitiskautskottet 
- Kjell Wennström i integrationspolitiska utskottet 
- Henrik Wickström, ordförande, och Eja Björkqvist i social- och hälsopolitiska utskottet 
- Eja Björkqvist och Solveig Halonen i jämställdhetsutskottet 
- Christer Rosengren i utbildningspolitiska utskottet 
- Kjell Wennström i stadspolitiska utskottet. 

 

Förbundets representanter i SFP:s kretsstyrelser 2024: 
- Monica Björkman, ersättare Gustav Båsk, i Nyland 
- Christer Rosengren, ersättare Marianne Buss, i Österbotten 
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- Björn Fant har närvaro- och yttranderätt i Helsingfors. 
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SSN: Björn Fant, Eja Björkqvist och Monica Björkman 
Botnia: Reinhold Klockars, Christer Rosengren, Ralf Skåtar 
SSÅ: Henrik Solin, Kjell Wennström 

 
En representant för seniorförbundet har rätt att delta i SFP-fullmäktigegruppens möten i 
respektive välfärdsområde. 

Förbundets ordförande Kjell Wennström representerar förbundet i styrgruppen för förnyande 
av SFP:s partiprogram. 

Intressebevakning och ställningstaganden 
Förbundsordförande har möjligheter att påverka via SFP:s partistyrelse. 
 

FÖRBUNDET SVENSKA SENIORER I FINLAND r.f. 

 
Förbundet ordnade ett seminarium i samband med sitt årsmötet i Vasa. 
Inbjudna talare till seminariet var sektordirektören för äldre, Pia Vähäkangas 
som berättade om gemenskapsboende i Österbotten och doktorand 
Ann-Sofie Silvennoinen höll ett föredrag med rubriken" Att trivas på äldreboende". 
 
Seniorerna deltog aktivt i kampanjen inför EU-valet den 9.6.2025. 
 
SFP:s partidag ordnades den 14-16 juni 2024 i Helsingfors. Under partidagen valdes Anders 
Adlercreutz till ny partiordförande samt tre vice ordförande Sandra Bergqvist, Silja 
Borgarsdottir Sandelin och Ramieza Mahdi. Partidagen har av hävd varit ett viktigt forum för 
förbundet. Under partidagen 2024 representerades seniorerna av 8 befullmäktigade 
delegater, ordförande och viceordförande deltog såsom representanter för partistyrelsen och 
-fullmäktige, vilka bevakade förbundets intressen och vilka aktivt deltog i utskottsarbetet 
under partidagen. 
 
Förbundet har under året utarbetat ett sammandrag av partiets äldrepolitiska program. 
 
Förbundet har under hösten aktivt uppdaterat både sina hemsidor svenskaseniorer.fi. Utöver 
hemsidan har förbundet skapat en Facebook-sida “Svenska Seniorer i Finland” som 
uppdaterats under hösten. 
 
Förbundet har under hösten 2024 utarbetat ett valprogram för kommunal- och 
välfärdsområdesvalet 2025. 
 
Uppvaktningar 
Förbundsstyrelsen uppvaktade under sitt styrelsemöte 15.2.2024 styrelsemedlemmen och 
grundaren av Förbundet Svenska Seniorer i Finland, Gunvor Brettschneider med tal och 
blommor med anledning av 90-årsdagen som infallit i december 2023. 
 
Styrelsemötet 28.8 hölls på Söderlångvik i Dragsfjärd. I samband med styrelsemötet 
ordnade förbundet också ett seminarium med temat “Hur framskrider arbetet med den nya 
skärgårdslagen och kan en bobarhetsbedömning hjälpa till att bygga en levande bygd?” 
Inbjudna föredragare var Christer Friis medlem av arbetsgruppen för förnyandet av 
skärgårdslagen samt Pia Prost, Sakkunnig inom bobarhetskonceptet. I slutet på seminariet 
ordnades en paneldiskussion där deltagare utöver de två föredragarna var Ann-Sofi 
Österberg, projektledare för Västanfjärds bobarhetsanalys. 
 
Till styrelsemötet 26.9 bjöd förbundsstyrelsen in partisekreterare Fredrik Guseff till sitt möte. 
Guseff berättade om statistik från tidigare kommunal- och välfärdsområdesvalet samt SFP:s 
målsättningar inför valen 2025. 
 
SSN ordnade sitt 10-åriga jubileumsseminarium den 24.10. Nästan hela förbundsstyrelsen 
deltog i seminariet. Programmet bestod av information om föreningens ”Tio år av 
äldrepolitsikverksamhet” av långvariga styrelsemedlemmen Brita Pawli, magister i 
hälsovetenskap. Minister Pär Stenbäck höll festtal med rubriken ”Vår framtid i en konfliktfylld 
värld” och juris magister Karin Cederlöf informerade om ”HUS och framtiden”.  
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Till styrelsemötet 19.12 bjöd förbundsstyrelsen in Svensk Ungdoms 
förbundsordförande Dan Cederlöf till en diskussion i samband med 
styrelsemötet 19.12. Även Kvinnoförbundets förbundsordförande Anita 
Westerholm var inbjuden, men hade inte möjlighet att delta. 

Under verksamhetsperioden har förbundet uttalat sig via följande insändare: 
22.3.2024 Pressmeddelande från årsmötet 
23.3.2024 Insändare om gemenskapsboende  
11.5.2024 Nedskärningar i välfärden 
28.5.2024 En SFP-röst i Bryssel är viktig även för seniorerna 
6.6.2024 Beakta de äldre i regeringsprogrammet (PD) 
18.10.2024 De äldres sak är vår 
24.10.2024 Behovet av vård minskar inte för att dimensioneringen sänks från 0,65 till 0,6 
1.11.2024  Vård och service enligt den individuella serviceplanen 
22.11.2024 Digitalt utanförskap (Pfmg) 
3.12.2024 Digitala tjänster är inte jämlika 
30.12.2024 Har välfärdsreformen hamnat på avvägar 

Ekonomi och medlemsstatistik 
Förbundets ekonomi är stabil. Räkenskapsperioden visar ett underskott på 801,35 euro och  
en balansräkning som balanserar på 35372,76 euro. 

Eftersom medlemsavgifternas andel av tillförda medel är minimalt betyder det att förbundet 
är helt beroende av utomstående understöd. De största bidragsgivarna är SFP och Svenska 
Kulturfonden. Beloppen är långt beroende av om val förrättas under ifrågavarande period. 
Relativt stora bidrag har också erhållits för organisationsuppbyggnad, d.v.s. för de åtgärder 
som krävs som en följd av den förbundsstatus föreningen fick på partidagen 2012. Erhållna 
medel för både riksomfattande val och organisationsuppbyggnad fördelas vid behov vidare 
till de regionala föreningarna. Förbundets regionala verksamhet har tilldelats ett större  
stödbelopp än normalt år 2024 på grund av EU-valet. 

Medlemsantalet var vid verksamhetsåret slut 402 medlemmar. Förbundet betalade till partiet 
dess andel av medlemsavgiften (4,50 euro/medlem) utgående från medlemsantalet 
föregående år, vilket berättigade till åtta delegater på partidagen. 
 
Förbundsstyrelsen 
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Till styrelsemötet 19.12 bjöd förbundsstyrelsen in Svensk Ungdoms 
förbundsordförande Dan Cederlöf till en diskussion i samband med 
styrelsemötet 19.12. Även Kvinnoförbundets förbundsordförande Anita 
Westerholm var inbjuden, men hade inte möjlighet att delta. 

Under verksamhetsperioden har förbundet uttalat sig via följande insändare: 
22.3.2024 Pressmeddelande från årsmötet 
23.3.2024 Insändare om gemenskapsboende  
11.5.2024 Nedskärningar i välfärden 
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22.11.2024 Digitalt utanförskap (Pfmg) 
3.12.2024 Digitala tjänster är inte jämlika 
30.12.2024 Har välfärdsreformen hamnat på avvägar 

Ekonomi och medlemsstatistik 
Förbundets ekonomi är stabil. Räkenskapsperioden visar ett underskott på 801,35 euro och  
en balansräkning som balanserar på 35372,76 euro. 

Eftersom medlemsavgifternas andel av tillförda medel är minimalt betyder det att förbundet 
är helt beroende av utomstående understöd. De största bidragsgivarna är SFP och Svenska 
Kulturfonden. Beloppen är långt beroende av om val förrättas under ifrågavarande period. 
Relativt stora bidrag har också erhållits för organisationsuppbyggnad, d.v.s. för de åtgärder 
som krävs som en följd av den förbundsstatus föreningen fick på partidagen 2012. Erhållna 
medel för både riksomfattande val och organisationsuppbyggnad fördelas vid behov vidare 
till de regionala föreningarna. Förbundets regionala verksamhet har tilldelats ett större  
stödbelopp än normalt år 2024 på grund av EU-valet. 

Medlemsantalet var vid verksamhetsåret slut 402 medlemmar. Förbundet betalade till partiet 
dess andel av medlemsavgiften (4,50 euro/medlem) utgående från medlemsantalet 
föregående år, vilket berättigade till åtta delegater på partidagen. 
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1. INLEDNING 
 
Verksamhetsöversikten sammanfattar Svenska Kvinnoförbundets verksamhet under år 2024.  
Verksamhetsåret 2024 dominerades av valrörelsen inför EU-valet i juni och förberedelser inför 
välfärdsområdes- och kommunalvalet 2025. Förbundet har lyft vikten av jämställdhetsperspektiv i 
rekryterings- och nomineringsprocessen av kandidater samt i utformningen av krav i valprogram.  
 
Vikten av jämställd representation och respekt för samhällets demokratiska värden, trygghet, 
mänskliga rättigheter och jämställdhet har betonats genomgående i verksamheten. Svenska 
Kvinnoförbundet har stått upp som en stark och modig svenskspråkig röst för feminism och liberalism 
i Finland. 
 

2. PRIORITERINGSOMRÅDEN 
 

 
► EU-valet 9.6.2024   
 
► Välfärdsområdesval och kommunalval 2025  
 
► Utbildningsprogrammet HerVoice  
 
► Politiska teman:  

• Våld mot kvinnor och våld i nära relationer 
• Familjeledighetsmodellen 
• Vikten av välfärdssamhället  

 
• Utbildningsprogrammet HerVoice 

Som en del av förbundes satsning på att stöjda och lyfta kvinnor i politiken har Svenska 
Bildningsförbundet i samarbete med Svenska Kvinnoförbundet startat upp utbildningsprogrammet 
HerVoice.  
 
Det är ett högklassigt utbildningsprogram för kvinnliga politiker med tydliga ambitioner i sakpolitik, 
ledarskap och kommunikation. Målsättningen har varit att skapa större jämställdhet och att stödja 
kvinnliga politiker att uppnå följande steg i den politiska karriären. Huvudfokus har legat på att stärka 
det politiska kunnandet och kommunikationen. 
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Styrgruppen bestående av representanter för Svenska Kvinnoförbundet och Svenska 
Bildningsförbundet gick igenom ansökningarna och valde adepter till programmet. Siktet för de 
antagna deltagarna var på kommande val. Förbundets presidium och personal har även närvarat i 
utbildningen.  
 
Utbildningsprogrammet förverkligas via sju moduler under ett och ett halvt år, starten skedde våren 
2024. Programmodulerna genomförs under en helg från fredag till lördag. Den första modulen 
genomfördes den 8–9 mars 2024. Varje modul har ett eget tema och den första modulen gick under 
temat ”Att välja en politisk karriär och inriktning - ta plats”. I modulen träffade deltagarna erfarna 
kvinnliga politiker för diskussion och coaching. I den första modulen medverkade bland andra Annie 
Lööf, tidigare ordförande för Centerpartiet i Sverige som talare. Modulerna har uppgjorts i samarbete 
med Bertills&Jung där Anna Bertills fungerat som dragare för modulernas genomförande. Programmet 
har fortgått under hela år 2024 med aktivt deltagande och gruppen har fått en fin och dynamisk 
sammanhållning. 
 

• Politiska teman 

Feministiska perspektiv behövs i allt politiskt arbete, vilket framkommit under året i Kvinnoförbundets 
verksamhet och kommunikation. Likaså har vikten av välfärdssamhällets bevarande och fortlevnad 
genomsyrat förbundets linje i de politiska frågor som på olika sätt tangerats under året.   
 
Under verksamhetsåret har arbetet mot våld mot kvinnor och våld i nära relationer synts tydligt i våra 
uttalanden, budskap och pressmeddelanden. Kvinnoförbundet har bland annat reagerat på resultaten 
från en studie som beställts om mäns attityder till våld mot kvinnor i Finland som väckte oro. 
Kvinnoförbundet och våra lokalavdelningar uppmärksammade åter på många håll den internationella 
dagen för avskaffande av våld mot kvinnor som årligen infaller den 25 november. En viktig milstolpe 
uppnåddes med regeringens förslag om att avskaffa medling i fall av våld och vissa andra brott mot en 
närstående. Medlingen i fall av våld i nära relationer upphörde från ingången av år 2025, vilket är en 
fråga Svenska Kvinnoförbundet arbetat länge för.  
 
En aktualitetsdebatt hölls i riskdagen den 10 december där man diskuterade bekämpandet och 
förebyggandet av våld mot kvinnor.  Kvinnoförbundet hade ursprungligen framfört behovet till SFP och 
diskussionen var initierad av Svenska riksdagsgruppen med understöd av alla riksdagsgrupper. Svenska 
riksdagsgruppens ordförande poängterade i sitt anförande att våld mot kvinnor är ett av Finlands 
största jämställdhets- och människorättsproblem och konstaterade att könsrelaterat våld är 
förknippat med en stark tystnadskultur som måste brytas. I anförandet underströks att 
genomförandeplanen för Istanbulkonventionen, om förebyggande och bekämpning av våld mot 
kvinnor och av våld i hemmet, måste verkställas fullt ut i Finland. Alla ska ha rätt till ett liv fritt från 
våld och kunna känna sig trygga i det offentliga rummet, det egna hemmet och på nätet.  
 
Gällande familjeledighetsmodellen är ambitionen att på sikt ta fram en ny modell att driva inför nästa 
riksdagsval. Utvärdering av den senaste reformen inväntas och förbundet har planerat att höra 
sakkunniga i ämnet vid ett seminarium för att utveckla en familjeledighetsmodell med utgångspunkt i 
6+6+6-modellen och med avsikt att förlänga ledigheten utöver nuvarande modell. Frågan har funnits 
med under verksamhetsåret och fortskrider. 
 
 

3. VALVERKSAMHET  
Under år 2024 förrättades både presidentval och EU-val i Finland. Svenska folkpartiet hade ingen egen 
presidentkandidat uppställd. Presidentvalet i Finland 2024 inleddes med ett första val den 28 jaunari 
där ingen kandidat fick över 50 procent av rösterna, varför ett andra val hölls den 11 februari mellan 
Alexander Stubb och Pekka Haavisto, de två kandidater som samlat flest röster i den första 
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Utbildningsprogrammet förverkligas via sju moduler under ett och ett halvt år, starten skedde våren 
2024. Programmodulerna genomförs under en helg från fredag till lördag. Den första modulen 
genomfördes den 8–9 mars 2024. Varje modul har ett eget tema och den första modulen gick under 
temat ”Att välja en politisk karriär och inriktning - ta plats”. I modulen träffade deltagarna erfarna 
kvinnliga politiker för diskussion och coaching. I den första modulen medverkade bland andra Annie 
Lööf, tidigare ordförande för Centerpartiet i Sverige som talare. Modulerna har uppgjorts i samarbete 
med Bertills&Jung där Anna Bertills fungerat som dragare för modulernas genomförande. Programmet 
har fortgått under hela år 2024 med aktivt deltagande och gruppen har fått en fin och dynamisk 
sammanhållning. 
 

• Politiska teman 

Feministiska perspektiv behövs i allt politiskt arbete, vilket framkommit under året i Kvinnoförbundets 
verksamhet och kommunikation. Likaså har vikten av välfärdssamhällets bevarande och fortlevnad 
genomsyrat förbundets linje i de politiska frågor som på olika sätt tangerats under året.   
 
Under verksamhetsåret har arbetet mot våld mot kvinnor och våld i nära relationer synts tydligt i våra 
uttalanden, budskap och pressmeddelanden. Kvinnoförbundet har bland annat reagerat på resultaten 
från en studie som beställts om mäns attityder till våld mot kvinnor i Finland som väckte oro. 
Kvinnoförbundet och våra lokalavdelningar uppmärksammade åter på många håll den internationella 
dagen för avskaffande av våld mot kvinnor som årligen infaller den 25 november. En viktig milstolpe 
uppnåddes med regeringens förslag om att avskaffa medling i fall av våld och vissa andra brott mot en 
närstående. Medlingen i fall av våld i nära relationer upphörde från ingången av år 2025, vilket är en 
fråga Svenska Kvinnoförbundet arbetat länge för.  
 
En aktualitetsdebatt hölls i riskdagen den 10 december där man diskuterade bekämpandet och 
förebyggandet av våld mot kvinnor.  Kvinnoförbundet hade ursprungligen framfört behovet till SFP och 
diskussionen var initierad av Svenska riksdagsgruppen med understöd av alla riksdagsgrupper. Svenska 
riksdagsgruppens ordförande poängterade i sitt anförande att våld mot kvinnor är ett av Finlands 
största jämställdhets- och människorättsproblem och konstaterade att könsrelaterat våld är 
förknippat med en stark tystnadskultur som måste brytas. I anförandet underströks att 
genomförandeplanen för Istanbulkonventionen, om förebyggande och bekämpning av våld mot 
kvinnor och av våld i hemmet, måste verkställas fullt ut i Finland. Alla ska ha rätt till ett liv fritt från 
våld och kunna känna sig trygga i det offentliga rummet, det egna hemmet och på nätet.  
 
Gällande familjeledighetsmodellen är ambitionen att på sikt ta fram en ny modell att driva inför nästa 
riksdagsval. Utvärdering av den senaste reformen inväntas och förbundet har planerat att höra 
sakkunniga i ämnet vid ett seminarium för att utveckla en familjeledighetsmodell med utgångspunkt i 
6+6+6-modellen och med avsikt att förlänga ledigheten utöver nuvarande modell. Frågan har funnits 
med under verksamhetsåret och fortskrider. 
 
 

3. VALVERKSAMHET  
Under år 2024 förrättades både presidentval och EU-val i Finland. Svenska folkpartiet hade ingen egen 
presidentkandidat uppställd. Presidentvalet i Finland 2024 inleddes med ett första val den 28 jaunari 
där ingen kandidat fick över 50 procent av rösterna, varför ett andra val hölls den 11 februari mellan 
Alexander Stubb och Pekka Haavisto, de två kandidater som samlat flest röster i den första 
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vaIomgången. Alexander Stubb fick strax över hälften av rösterna och vann valet och blev därmed 
utsedd till Finlands president. Inför presidentvalet uppmuntrade Kvinnoförbundet väljarna att använda 
sin demokratiska rätt att rösta i en budskapskampanj i sociala medier. 
 

• EU-valet 2024 

Svenska Kvinnoförbundet gick till val med devisen ett jämställt Europa. Förbundet genomförde en aktiv 
kampanj inför EU-valet den 9 juni och bidrog till att trygga Svenska folkparitets mandat i 
Europaparlamentet. Bland partiets 20 kandidater var nio kvinnor. Dessa var Eva Biaudet, Johanna Borg, 
Mira Bäck, Oona Hagman, Anna-Maja Henriksson, Ingrid Möller, Frida Sigfrids, Julia Ståhle och Anita 
Westerholm. Bland kandidaterna fanns således både partiordförande och vår riksdagsledamot från 
Helsingfors samt förbundsordförande. En flyer över kandidaterna fanns för utdelning i valkampanjen. 
 

 
 
 
Anna-Maja Henriksson valdes till Svenska folkpartiets Europaparlamentariker med 50 074 röster. Eva 
Biaudet blev suppleant med 21 291 röster.  SFP:s totala antal röster var 112 245 med 6,1% i väljarstöd. 
  
Kvinnoförbundet lanserade ett valprogram inför EU-valet med viktiga jämställdhetsteman för EU. De 
frågor vi fokuserade på förmedlade ett klart budskap, var konkreta och viktiga för ett jämställt EU. 
Valprogrammet hade följande innehåll: 
 
1. Jämställd demokrati och representation  
2. Feministisk ekonomisk modell  
3. Stoppa våldet mot flickor och kvinnor  
4. Bekämpa människohandle och prostitution  
5. Kvinnors rätt att bestämma över sin kropp  
6. Kvinnors perspektiv i fredsbyggande  
7. Jämställdhet i EU:s utvecklings- och migrationspolitik  
8. Klimatförändringen är en feministisk fråga  
9. Kampen mot rasism och diskriminering  
10. Skydda och stärka kvinnors rättigheter 
 
Kvinnoförbundet hade en ny fräsch grafik för EU-valet med utvalda element och färger i materialet och 
i förbundets logo.  
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Kampanjmaterial så som klistermärken och sidenband togs fram för användning av förbundet, 
lokalavdelningarna och kandidaterna i kampanjen. Regionala valevenemang genomfördes. 
Kvinnoförbundet genomförde en omfattande kampanj i sociala medier med budskapsbilder, upprop, 
inlägg om våra valteman och kampanjer samt kandidatbilder med personliga jämsälldhetscitat. 
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My Voice My Choice 
Svenska Kvinnoförbundet medverkade även i den europeiska aborträttskampanjen My Voice My 
Choice. I Finland var det kvinnosaksförbundet Unionen som stod som huvudarrangör för kampanjen 
tillsammans med samarbetsorganisationer, vars mål var att från Finland samla 35 000 underskrifter för 
ett europeiskt medborgarinitiativ kring rätt till fria och trygga aborter fram till EU-valet den 9 maj. I 
hela Europa var målet att samla in en miljon namnteckningar, Kvinnoförbundet delade aktivt 
kampanjmaterialet i våra egna sociala mediekanaler. Kvinnoförbundet översatte materialet till 
svenska. Målet med antalet underskrifter uppnåddes i Finland på en mycket kort tid. Kampanjen om 
fri abort i EU genererade stor trafik till Kvinnoförbundets kanaler och vi fick många nya följare som ett 
resultat av kampanjens genomslag.  
 

  
 
 

• Välfärdsområdes- och kommunalvalet 2025 
 
Svenska Kvinnoförbundet påbörjade arbetet med att ta fram ett digert valprogram för 
välfärdsområdesvalet och kommunalvalet som infaller den 13 april 2025. Även kampanjmaterial och 
grafiskt utseende för förbundets valkampanj planerades. 
  
Kandidatnomineringen påbörjades intensivt under andra halvan av året på regional och lokal nivå. 
SFP:s kretsarna höll i rekryterings- och nomineringsprocessen av kandidater för välfärdsområdena och 
kandidatrekryteringen och nomineringen för kommunalvalet skedde på lokal nivå. Kvinnoförbundets 
lokalavdelningar hade en viktig roll i detta arbete. 
 
 

4. SAMLANDE POLITISKA HÄNDELSER  
 
Svenska Kvinnoförbundets medlemmar samlas varje år till förbundets årsmöte och som Svenska 
folkpartiets kvinnoorganisation deltar Kvinnoförbundet med befullmäktigade delegater i SFP:s 
partidag. Förbundets lokalavdelningar kallas regionalt till SFP:s kretsmöten av SFP:s 
kretsorganisationer.  
 

• Årsmötet 23-24.3.2024 
 
Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 2024 arrangerades den 23 – 24 mars i Åbo på Hotell Scandic Julia. 
Som värdavdelning för årsmötet fungerade Svenska Kvinnoförbundet i Åbo tillsammans med Svenska 
Kvinnoförbundet i Pargas.   
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Årsmötet samlade 43 delegater från 20 lokalavdelningar samt gäster och åhörare. Årsmötet 
uppmärksammade EU-valet och det förestående partiordförandevalet på partidagen i juni. Hälsningar 
framfördes bland annat av paritets ministrar Sandra Bergqvist, idrotts- och ungdomsminister, Anders 
Adlercreutz, Europa- och ägarstyrningsminister samt Anna-Maja Henriksson, undervisningsminister 
och partiordförande.  
 
Anna Jungner-Nordgren ledde programpunkten kring EU-valet som innehöll kandidatpresentationer 
och utfrågning av närvarande kandidater. Kvinnoförbundets EU-valprogram ”Ett jämställt Europa” 
presenterades av förbundets ledande politiskt sakkunniga. Valbroschyren och valmaterial fanns för 
deltagarna att ta del av. Som årsmötesordförande fungerade detta år Ann-Sofi Backgren. 
 
En presentation och utfrågning av kandidater för partiordförandeposten för Svenska folkpartiet ingick 
även i programmet. Partiordförande Anna-Maja Henriksson hade under våren meddelat att hon inte 
ställer upp till omval som partiordförande på partidagen i juni 2024. Alla tre kandidaterna till 
partiordförandeposten Anders Adlercreutz, Otto Andersson och Henrik Wickström fanns på plats för 
presentation och utfrågning kring jämställdhetsteman som leddes av förbundsordförande Anita 
Westerholm. 
 
Under årsmötet begicks en allmänpolitisk debatt och motioner och propositioner behandlades. Den 
allmänpolitiska debatten inleddes av förbundets vice ordförande Pia Sundell som talade under 
rubriken ”Vi behöver fler kvinnor bland de förtroendevalda inom politiken”.  
 

 
Årsmötesdelegater 2025 
 
 
Presidiet 2024–2025 
Anita Westerholm omvaldes enhälligt till förbundsordförande för Svenska Kvinnoförbundet. Till vice 
ordförande valdes Pia Sundell, Ramieza Mahdi och Anna-Karin Tötterman. Förbundet fick en ny vice 
ordförande i Tötterman efter Sari Somppi som inte ställde upp för omval.  
 



327SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025
 

 
8 

Årsmötet samlade 43 delegater från 20 lokalavdelningar samt gäster och åhörare. Årsmötet 
uppmärksammade EU-valet och det förestående partiordförandevalet på partidagen i juni. Hälsningar 
framfördes bland annat av paritets ministrar Sandra Bergqvist, idrotts- och ungdomsminister, Anders 
Adlercreutz, Europa- och ägarstyrningsminister samt Anna-Maja Henriksson, undervisningsminister 
och partiordförande.  
 
Anna Jungner-Nordgren ledde programpunkten kring EU-valet som innehöll kandidatpresentationer 
och utfrågning av närvarande kandidater. Kvinnoförbundets EU-valprogram ”Ett jämställt Europa” 
presenterades av förbundets ledande politiskt sakkunniga. Valbroschyren och valmaterial fanns för 
deltagarna att ta del av. Som årsmötesordförande fungerade detta år Ann-Sofi Backgren. 
 
En presentation och utfrågning av kandidater för partiordförandeposten för Svenska folkpartiet ingick 
även i programmet. Partiordförande Anna-Maja Henriksson hade under våren meddelat att hon inte 
ställer upp till omval som partiordförande på partidagen i juni 2024. Alla tre kandidaterna till 
partiordförandeposten Anders Adlercreutz, Otto Andersson och Henrik Wickström fanns på plats för 
presentation och utfrågning kring jämställdhetsteman som leddes av förbundsordförande Anita 
Westerholm. 
 
Under årsmötet begicks en allmänpolitisk debatt och motioner och propositioner behandlades. Den 
allmänpolitiska debatten inleddes av förbundets vice ordförande Pia Sundell som talade under 
rubriken ”Vi behöver fler kvinnor bland de förtroendevalda inom politiken”.  
 

 
Årsmötesdelegater 2025 
 
 
Presidiet 2024–2025 
Anita Westerholm omvaldes enhälligt till förbundsordförande för Svenska Kvinnoförbundet. Till vice 
ordförande valdes Pia Sundell, Ramieza Mahdi och Anna-Karin Tötterman. Förbundet fick en ny vice 
ordförande i Tötterman efter Sari Somppi som inte ställde upp för omval.  
 

 
 

9 

 
Presidiet: Pia Sundell, Ramieza Mahdi, Anita Westerholm och Anna-Karin Tötterman  

Årsmötesmotioner och -propositioner 
Till årsmötet hade nio motioner från medlemmar samt tre propositioner från förbundsstyrelsen 
inlämnats. 
 
Motion 1: Jämnare maktfördelning mellan kvinnor och män inom politiken 
Motion 2: Samhället bör stöda delat föräldraskap i familjer med växelvisboende barn 
Motion 3: Jämställd fördelning av pensionsgrundande inkomst under familjeledighet 
Motion 4: Åtgärder behövs för att få ett slut på hatprat, hatretorik och riktade trakasserier – i 
synnerhet mot kvinnor som tillhör minoriteter och/ eller har invandrarbakgrund är utsatta 
Motion 5: Hushållsavdrag 
Motion 6: Kvinnan kan inte behandlas som ett undantag inom medicin 
Motion 7: Möteslokaler för hälsofrämjande verksamhet 
Motion 8: Slopa inkomstgränsen för sjukpensionärer som får garantipension 
Motion 9: Lagstadgade skolcoacher i alla skolor 

Proposition 1: Psykiskt våld måste kriminaliseras tydligt i lagstiftningen 
Proposition 2: Ett amningsvänligt arbetsliv 
Proposition 3: Förbättra tillgången till fertilitetsbehandlingar och stöd för ofrivilligt barnlösa 
 
 

• SFP:s partidag 2024 
 
Svenska folkpartiets partidag arrangerades i Helsingfors den 15–16 juni 2024. Svenska 
Kvinnoförbundet deltog i partidagen med fullt antal delegater (35 st.).  
 
PRESIDIET: Anita Westerholm, Pia Sundell, Ramieza Mahdi, Anna-Karin Tötterman                                                           
 
HELSINGFORS: Anna Jungner-Nordgren (Sörnäs), Cecilia Ehrnrooth (Helsingfors), Harriet Rydberg 
(Sörnäs), Gunilla Karlsson Weckman (Helsingfors), Kalinka Nyholm (Sörnäs), Marina Bergman-
Pykkönen (Helsingfors), Ann-Louise Laaksonen (Sörnäs), Eva Biaudet (Sörnäs), Fredrika Biström 
(Sörnäs). 
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NYLAND: Linda Basilier (Kyrkslätt), Marianne Sieviläinen (Vanda), Viviann Westermark (Ingå), Fredrika 
Åkerö (Karis-Pojo), Ann-Christine Forsell (Ekenäs), Susanne Kollin (Hangö), Veronica Rehn-Kivi 
(Grankulla), Solveig Kaiser (Sibbo), Anna-Sofia Nevanlinna (Esbo). 
 
ÖSTERBOTTEN: Charlotta Rosenlöf (Korsholm), Marianne Nyqvist-Mannsén (Närpes), Elin Svedman 
(Närpes), Carola Bengs-Lattunen (Malax), Carola Sundqvist (Jakobstad), Helena Boucht-Lindeman 
(Vasa), Leena Nikkari-Östman (vörå), Sari Somppi (Vasa), Ann-Sofi Backgren (Korsnäs). 
 
ÅBOLAND: Sallianna Öztürk (Åbo), Eva Palmgren-Wikström (Pargas), Liisa Suopanki (Åbo), Ann-Helen 
Saarinen (Pargas). 
 
Förbundsstyrelsen sände följande propositioner och motioner som Kvinnoförbundets 
partidagsmotioner 2024:  
Psykiskt våld måste kriminaliseras tydligt i lagstiftningen 
Ett amningsvänligt arbetsliv 
Samhället bör stöda delat föräldraskap i familjer med växelvis boende barn 
Slut på hatprat och hatretorik 
Kvinnan kan inte behandlas som ett undantag inom medicin 

 
I den allmänpolitiska debatten under partidagen höll förbundsordförande Anita Westerholm ett 
kraftfullt tal kring representation.  
 
Utdrag ur anförandet:  
”Jag tror att jag i det här sällskapet inte behöver slänga in en brasklapp om att det inte är emot någon 
enskild man när jag nu poängterar det faktum att 8 av 10 kommer att vara män i Svenska 
riksdagsgruppen – alltså att vi kommer ha lika många Anders som kvinnor i gruppen, att vi har fler med 
juridisk bakgrund än kvinnor. Och jag utgår ifrån att vi är överens om att SFP aldrig får bli partiet som 
rycker på axlarna och accepterar läget.  För att partiet ska vara välmående, ha tillväxt och nå framgång 
behöver vi även internt kontinuerligt och målmedvetet arbeta för jämställdhet och jämlikhet, för en 
god representation. Val sker inte i vakuum. Det handlar om vem som uppmuntras och lyfts, hur stödet 
ser ut och hur nomineringen sker.”  
 
På partidagen begicks partiordförandeval och val av tre vice ordförande för partiet. Riksdagsledamot 
och minister Anders Adlercreutz valdes efter omröstning till Svenska folkpartiets nya partiordförande. 
Kandidaterna var Anders Adlercreutz, Otto Andersson och Henrik Wickström, som senare drog sig ur 
valet innan det förrättades. Kvinnoförbundet hade inte tagit ställning för någon enskild kandidat.  

Kvinnoförbundet stödde vice ordförande Ramieza Mahdi som kandiderade för en vice ordförandepost 
i partiet. Mahdi fick flest röster bland kandidaterna till vice ordförande för SFP och valdes in i partiets 
presidium som vice ordförande tillsammans med Sandra Bergqvist och Silja Borgarsdóttir Sandelin. 
Ramieza Mahdi representerar den österbottniska kretsen i presidiet. 
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Paratipresidiet:  Silja Borgarsdóttir Sandelin, Ramieza Mahdi,  
Anders Adlercreutz och Sandra Bergqvist. 
 

5. FÖRBUNDETS ORGANISATION 
 
Svenska Kvinnoförbundets organisation utgörs av förbundsstyrelsen med ett presidium bestående av 
en förbundsordförande och tre vice ordförande och tolv ordinarie medlemmar med personliga 
ersättare. Dessutom har förbundet ett verkställande arbetsutskott och rådgivande utskott; 
organisationsutskottet, jämställdhetspolitiska utskottet, internationella utskottet och 
ekonomiutskottet. Förbundet hade under året två anställda. Under fyra månader på deltid utförde en 
praktikant sin högskolepraktik på Kvinnoförbundets kansli.  
 

• Förbundsstyrelsen  
 
Presidium 
  2023-2024  2024-2025 
Ordförande  Anita Westerholm     Anita Westerholm     
Vice ordförande Pia Sundell  Pia Sundell 
Vice ordförande Sari Somppi  Ramieza Mahdi 
Vice ordförande Ramieza Mahdi Anna-Karin Tötterma  
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Avgående ordinarie medlemmar och ersättare: 
Ordinarie 2022–2024   Ersättare 
Siv Olenius-Jansson, Sibbo    Ann-Christine Nix, Grankulla 
Susanne Kollin, Hangö   Ann-Christine Forsell, Ekenäs  
Eva Palmgren-Wickström, Pargas  Ann-Helen Saarinen, Pargas  
Marianna Välke-Öztürk, Åbo   Sallianna Öztürk, Åbo 
Catarina Silvander, Karleby   Carola Sundqvist, Jakobstad 
Leena Nikkari-Östman, Vörå   Heidi Svartsjö, Vasa 
 
På årsmötet valdes sex förbundsstyrelsemedlemmar för perioden 2024–2026.  
Efter årsmötet hade styrelsen följande sammansättning: 
 
Ordinarie 2023–2025   Ersättare 
Tove Ørsted (Sörnäs)   Ann-Louise Laaksonen (Sörnäs) 
Cecilia Ehrnrooth (Helsingfors)  Gun-Britt Karlsson (Helsingfo  
Laura Johansson (Vanda)   Anne Ahlefelt (Esbo) 
Kerstin Grönqvist (Kyrkslätt)   Viviann Westermark (Ingå) 
Carola Bengs-Lattunen (Malax)  Lovisa Östman (Korsnäs) 
Ann-Sofie Smeds-Nylund (Närpes)  Pia Backman-Nord (Korsholm) 
 
Ordinarie 2024–2026   Ersättare 
Ann-Christine Nix (Grankulla)   Siv Olenius-Jansson (Sibbo)   
Ann-Christine Forsell (Ekenäs)   Susanne Kollin (Hangö)  
Eva Palmgren-Wickström (Pargas)  Ann-Helen Saarinen (Pargas) 
Sallianna Öztürk (Åbo)   Marianna Välke-Öztürk (Åbo) 
Annami Rak-Häggblom (Jakobstad)  Nancy Bäck (Karleby)  
Leena Nikkari-Östman (Vörå)   Sandra Al Asadi (Vasa) 
 

• Närvarostatistik över förbundsstyrelsemötena  
Verksamhetsöversikten gäller kalenderåret 2024. Hälften av förbundsstyrelsen tillsätts på varje 
årsmöte, varför närvarostatistiken på möten omfattar två olika sammansättningar i 
förbundsstyrelsen. 
 
1 = ordinarie  2 = suppleant  - = inte närvarande    

FS 2023–2024 1.2.2024 15.2.2024 18.3.2024 
Anita Westerholm 1 1 1 
Pia Sundell - 1 - 
Sari Somppi 1 - - 
Ramieza Mahdi 1 1 1 
Siv Olenius-Jansson 1 1 2 
Susanne Kollin 1 1 1 
Eva Palmgren-Wickström 1 - 1 
Marianna Välke-Öztürk 1 - 1 
Catarina Silvander  1 - 1 
Leena Nikkari-Östman  1 - - 
Tove Ørsted 1 1 1 
Gun-Britt Karlsson 1 1 1 
Laura Johansson 1 1 1 
Kerstin Grönqvist 1 2 1 
Carola Bengs-Lattunen 1 1 1 
Ann-Sofie Smeds-Nylund 1 1 1 
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FS 2024–2025 24.3.2024 4.5.2024 17.6.2024 2.10.2024 9.11.2024 
Anita Westerholm 1 1 1 1 1 
Pia Sundell 1 1 1 1 1 
Ramieza Mahdi 1 1 1 1 1 
Anna-Karin Tötterman 1 - 1 1 - 
Ann-Christine Nix 1 1 1 1 - 
Ann-Christine Forsell 1 1 1 1 1 
Eva Palmgren-Wickström - 1 1 1 - 
Sallianna Öztürk 1 1 2 1 2 
Annami Rak-Häggblom - 1 1 1 - 
Leena Nikkari-Östman 1 - 1 - 1 
Tove Ørsted 1 1 1 1 1 
Cecilia Ehrnrooth 1 1 1 2 1 
Laura Johansson 1 1 - 2 1 
Kerstin Grönqvist 1 1 1 1 1 
Carola Bengs-Lattunen 2 1 1 1 1 
Ann-Sofie Smeds-Nylund 1 1 1 1 1 

 
• Förbundsstyrelsens utskott och arbetsgrupper  

 
Förbundsstyrelsen tillsatte på sitt konstituerande möte arbetsutskottet för verksamhetsåret 2024–
2025. Arbetsutskottet sammanträdde sex gånger under år 2024. Ekonomiutskottet tillsattes av 
förbundsstyrelsen för verksamhetsåret 2024–2025 medan jämställdhetspolitiska utskottet, 
organisationsutskottet och internationella utskottet var tillsatt för tvåårsperioden 2023–2025 och 
fortsatte med samma medlemmar, förutom att Anna-Karin Tötterman utsågs till ny ordförande för 
jämställdhetspolitiska utskottet.  
 
ARBETSUTSKOTTET   
Anita Westerholm, ordförande     
Pia Sundell      
Ramieza Mahdi 
Anna-Karin Tötterman   
Ann-Louise Laaksonen, ekonom 
 
EKONOMIUTSKOTTET 
Ann-Louise Laaksonen, ordförande 
Ann-Christine Nix 
Monica Asplund 
Carola Bäckström 
Karoliina Koponen 
      
JÄMSTÄLLDHETSPOLITISKA UTSKOTTET 
Anna-Karin Tötterman, ordförande 
Anne Ahlefelt 
Carola Bengs-Lattunen 
Susanne Kollin 
Laura Johansson 
Ann-Helen Saarinen 
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ORGANISATIONSUTSKOTTET 
Pia Sundell, ordförande 
Ann-Caroline Björkholm 
Johanna Smeds 
Ann-Sofie Smeds-Nylund 
Viviann Westermark 
Sallianna Öztürk 
   
INTERNATIONELLA UTSKOTTET 
Ramieza Mahdi, ordförande 
Sandra Al-Asadi 
Ellinor Juth 
Gun-Britt Karlsson 
Nina Stubb 
Rhea Sundén 
Marianna Välke-Özturk 
Lovisa Östman      
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• Kvinnoförbundets anställda 
Generalsekreterare    Agneta Udd-Saarela 
Ledande politiskt sakkunnig   Petra Qvist-Hämäläinen  
Högskolepraktikant 22.1 – 21.5.2024  Ester Bjurs 
 
 

• Lokalavdelningar 2024 
 

Avdelning Ordförande Medlemsantal 
2023 

Medlemsantal 
2024 

Helsingfors Cecilia Ehrnrooth 290 297 
Sörnäs Anna Jungner-Nordgren 557 583 
Östsvenska - 10 5 
Borgåbygden Elin Blomqvist-Valtonen 47 46 
Lovisa Miriam Stenvall 18 19 
Sibbo Siv Olenius-Jansson 88 86 
Vanda Tonya Aurto 54 55 
Esbo Merja Tarkiainen 86 88 
Grankulla Veronica Fellman 50 50 
Kyrkslätt Linda Basilier 47 47 
Sjundeå Marita Rosengren 21 21 
Ingå Tanja Ljungqvist 58 60 
Karis-Pojo Fredrika Åkerö 23 24 
Ekenäsnejden Ann-Christine Forsell 36 34 
Hangö Susanne Kollin 16 12 
Åbo Anna-Karin Tötterman 74 65 
Pargas Eva Palgren-Wickström 53 56 
Kimitoön Margita Ölander 31 31 
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Kristinestad Christina Kindt 46 43 
Närpes Marianne Nyqvist-Mannsén 108 84 
Korsnäs Ann-Sofi Backgren 85 85 
Malax Carola Bengs-Lattunen 58 58 
Vasa Ramieza Mahdi 218 219 
Korsholm Johanna Smeds 107 109 
Vörå Leena Nikkari-Östman 32 33 
Nykarleby Anna Övergaard 66 67 
Jakobstad Carola Sundqvist 93 87 
Kronoby Monica Takkula  36 36 
Karleby Nancy Bäck 31 30 
Enskild medlem  2 1 
TOTALT  2463 2448 

 
Medlemsantalet 2024 baserar sig på antalet medlemmar per 31.12.2024. 
   
  

6. NATIONELLT OCH INTERNATIONELLT SAMARBETE  
 
Svenska Kvinnoförbundet är medlem i flera föreningar och förbund och har samarbetat med organ 
som driver jämställdhets- och jämlikhetsfrågor.   
 
Förbundet har samarbetat med och/eller har haft representation i följande organisationer och 
nätverk: 

- Kvinnoorganisationer i samarbete (NYTKIS) 
- Kvinnoorganisationernas Centralförbund (KOC) 
- Delegationen för jämställdhetsärenden (TANE) 
- Riksdagens kvinnonätverk och feministgrupp 
- Finlands nationella våldsobservatorium  
- Jämställdhetsgruppen vid Österbottens landskapsförbund 
- Förbundsarenan 
- Svenska Arkivföreningen 
- Svenska Bildningsförbundet 
- Fredrika Runebergkommittén 
- Utgivarföreningen för tidskriften Astra 
- Partiernas internationella demokratisamarbete (DEMO) och DEMO:s gendergrupp 
- Finlands UN Women  
- Finlands Flyktinghjälp 
- Nordiskt Feministiskt Nätverk (samarbete via NYTKIS)  
- European Women’s Lobby (EWL) (samarbete via Nytkis) 
- ALDE (Alliance of Liberal and Democrats for Europe) 

• NYTKIS - Naisjärjestöt Yhteistyössä - Kvinnoorganisationer i samarbete r.f. 
 
NYTKIS innefattar de politiska kvinnoorganisationerna som har representation i riksdagen samt tre 
opolitiska kvinnoorganisationer: (Kvinnoorganisationernas Centralförbund, Kvinnosaksförbundet 
Unionen och Sällskapet för genusforskning i Finland). NYTKIS är medlem i European Women’s Lobby 
(EWL).  
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Svenska Kvinnoförbundet representerades i Nytkis styrelse av Petra Qvist-Hämäläinen som ordinarie 
medlem med Ann-Sofie Smeds-Nylund som ersättare under år 2024.  
 
Ellinor Juth har representerat Kvinnoförbundet i Finlands nationella våldsobservatorium, som 
fungerar som ett nätverk i nära anslutning till NYTKIS.  
 

• Tane – delegationen för jämställdhetsärenden 
Pia Sundell är vald till vice ordförande för delegationen för jämställdhetsärenden (tane) på SFP:s 
mandat för riksdagens mandattid 2023–2027. Delegationen för jämställdhetsärenden är en av de tre 
jämställdhetsmyndigheterna i Finland och är en permanent delegation som är representerad av 
riksdagspartierna.  
 

• KOC - Kvinnoorganisationernas Centralförbund 
Svenska Kvinnoförbundet är medlem i Kvinnoorganisationernas Centralförbund (KOC). Representanter 
från förbundets ledning har deltagit i evenemang och hörandetillfällen arrangerade av 
Centralförbundet. 
 

• Fredrika Runebergkommittén   
Svenska Kvinnoförbundet har under året representerats i kommittén för Fredrika Runebergs 
stipendiefond av Anita Westerholm och Agneta Udd-Saarela. Fredrika Runeberg-kommitténs uppgift 
är att årligen utse en stipendiemottagare, som årligen tilldelas stipendiemottagaren den 2 september. 
Till mottagare av Fredrika Runebergpriset 2024 utsågs konstnären, dramatikern och skådespelaren 
Harriet Abrahamsson. Hon tilldelades priset för sitt engagemang och sina insatser inom förebyggande 
arbete mot mobbning, våld och utanförskap. 
 

• Övrigt   
Tonya Aurto var styrelsemedlem i Arkivföreningen under år 2024.  
 

• SFP-organ  
Flera av förbundets medlemmar har under året medverkat i SFP: s verksamhet och utskott. Svenska 
Kvinnoförbundet har representerats av Anita Westerholm i SFP:s partistyrelse.  
 
I SFP:s partifullmäktige har förbundet representerats av Anita Westerholm med Viviann Westermark 
som ersättare valda för perioden 2023–2025 samt Pia Sundell med Ann-Christine Forsell som ersättare 
och Anna-Karin Tötterman med Ann-Sofie Smeds-Nylund som ersättare valda för perioden 2024–2026.  
 
Förbundet har även medlemmar i partiets övriga utskott. Ann-Louise Laaksonen var medlem i SFP:s 
finansutskott och Carola Bengs-Lattunen fungerade ordförande för SFP:s jämställdhetsutskott. 
 
I SFP-kretsarna finns även Kvinnoförbundet representerat. Svenska Kvinnoförbundet i Sörnäs och 
Svenska kvinnoförbundets Helsingforsavdelning har närvaro- och yttranderätt vid SFP i Helsingfors 
kretsstyrelsemöten. Kvinnoförbundets representant i kretsstyrelsen för SFP i Nyland har varit Solveig 
Halonen (Vanda) med Tonya Aurto (Vanda) som ersättare. Brita Brännbacka-Brunell (Jakobstad) har 
representerat Kvinnoförbundet i kretsstyrelsen för SFP i Österbotten med Ann-Sofie Smeds-Nylund 
(Närpes) som ersättare. I SFP i Egentliga Finland är Gunilla Granberg (Pargas) medlem av kretsstyrelsen.  
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7. INFORMATION OCH KOMMUNIKATION 
 
Förbundets mission för kommunikationen är att vi driver en feministisk politik som försvarar flickors, 
kvinnors och minoriteters rättigheter. Vi förenar, stöder och uppmuntrar feminister på svenska i 
Finland som vill engagera sig för ett liberalt och jämställt samhälle.  
 

• Intern  
Den interna kommunikationen har skett elektroniskt inom förbundet. Aktuell information från 
förbundet till lokalavdelningarna har förmedlats genom elektroniska organisations- och nyhetsbrev, i 
gruppen Svenska Kvinnoförbundets lokalavdelningar på Facebook, och i förbundets WhatsApp grupper 
och Community som skapades under hösten 2024. Svenska Kvinnoförbundets WhatsApp Community 
skapades för formella grupper inom förbundet för att möjliggöra snabb och effektiv 
informationsöverföring och kommunikation. 
 
Alla nya medlemmar som anslutit sig till förbundet under året har fått ett välkomstbrev från förbundet 
centralt och lokalavdelningen har kontaktats med information om den nya medlemmen.  
 

• Extern  
Pressmeddelanden och uttalanden från förbundet har sänts ut i till pressen och prenumeranter på 
förbundets nyhetsbrev samt till personal och förtroendevalda inom förbundet och SFP. Insändare och 
uttalanden har skickats till de finlandssvenska dagstidningarna. Alla uttalanden och pressmeddelanden 
läggs upp på förbundets webbplats och delas i förbundets sociala mediekanaler. 
 
Svenska Kvinnoförbundet har ett mycket aktivt Instagram-konto och en aktiv Facebook-sida. 
Budskapskampanjer och -bilder, uttalanden, blogginlägg, kandidatbilder och valbudskap samt olika 
märkesdagar har under året lagts upp i förbundet sociala mediekanaler. InstaStory har använts aktivt 
för att skapa synlighet och trafik till förbundets inlägg.  
 
Kvinnoförbundet lämnade plattformen X, tidigare Twitter genom beslut i förbundsstyrelsen på hösten, 
med hänvisning till att man sprider desinformation och hatprat samt att trakasserier tillåts utan 
ingripande. Kvinnoförbundets målgrupp konstaterades att inte längre finns på X och det är inte en 
trygg plattform för att föra feministisk diskussion.   
 
Svenska Kvinnoförbundets webbplats har uppdaterats med aktuellt i Kvinnoförbundet. En sida för 
årsmötet 2024 och för EU-valet 2024 fanns på webben under året. Kvinnoförbundet lät även översätta 
valprogrammet till finska och engelska, vilket fanns tillgängligt på webbplatsens finskspråkiga och 
engelskspråkiga sidor. Via webbplatsens formulär för medlemsansökan har nya medlemmar ansökt 
om medlemskap under året. Förbundet upprätthåller lokalavdelningarnas undersajter till 
webbplatsen. Lokalavdelningarna har själva uppdaterat undersajterna. Förbundets blogg finns på 
webbplatsen, där nya blogginlägg tillkommit under året. Blogginläggen har även publicerats i 
förbundets sociala mediekanaler. 
 
 

8. FÖRBUNDETS EKONOMI 
 
Förbundets ekonomi har varit stabil under året och verksamheten har finansierats med 
statsunderstöd, verksamhetsbidrag och medlemsavgifter. Lokalavdelningarna har under året kunnat 
ansöka om aktivitetsunderstöd för utåtriktad verksamhet. Förbundets stora utgifter under året har 
utöver kansli och administration utgjorts av valverksamhet och årsmöteskostnader.  
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9. INITIATIV 2024 
 
Insändare, uttalanden och pressmeddelanden undertecknade av förbundet och dess 
representanter: 
 
11.1 Anita Westerholm: Stäng inga fler förlossningssjukhus! Uttalande.  
14.2 Anita Westerholm ställer upp för omval till Svenska Kvinnoförbundets ordförande. 

Pressmeddelande.  
15.2 Ramieza Mahdi och Pia Sundell vill fortsätta som vice ordförande för Svenska Kvinnoförbundet. 

Pressmeddelande.  
26.2 Anita Westerholm: Alla föderskor har rätt till en trygg förlossning! Pressmeddelande. 
8.3 Anita Westerholm: 284 år till global jämställdhet är inte acceptabelt. Insändare i Västra Nyland, 

Vasabladet och Åbo Underrättelser.  
8.3 Eva-Maria Strömsholm: Kallelsebrev till screening av livmoderhalscancer bör innehålla datum 

och tid. Uttalande.  
11.3 Tötterman från Åbo vill bli vice ordförande för Svenska Kvinnoförbundet. Pressmeddelande. 
14.3 Pressinbjudan: Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 23–24.3 i Åbo. 
19.3 Ramieza Mahdi vill bli vice ordförande för SFP. Pressmeddelande.  
23.3 Svenska Kvinnoförbundet lanserar sitt EU-valprogram: Trygga aborträtten och inför 

samtyckeslag på EU-nivå! Pressmeddelande. 
24.3 Anita Westerholm omvald som Svenska Kvinnoförbundets ordförande. Pressmeddelande. 
25.3 Resolution från Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 2024. Uttalande. 
18.4 Nedskärningarna får inte försämra kvinnors och barns välmående! Uttalande. 
23.4 My Voice My Choice - en röst för aborträtten. Insändare i HBL och Åbo Underrättelser.  
24.4 My Voice My Choice - en röst för aborträtten. Uttalande.  
29.4 Anita Westerholm kandiderar i EU-valet. Pressmeddelande.  
29.4 Föreslå årets Fredrika Runeberg-stipendiat. Uttalande.  
6.5 Anita Westerholm: Oförsvarligt att stänga Lojo BB! Pressmeddelande. 
16.5 Stoppa nedläggningen av Centret för jämställdhetsinformation! Pressmeddelande. 
23.5 Svenska Kvinnoförbundet stöder Ramieza Mahdi till vice ordförande för SFP. 

Pressmeddelande.  
3.6 Svenska Kvinnoförbundet: Tradwife trenden ett antifeministiskt fenomen. Pressmeddelande. 
4.6 Anita Westerholm: Femtio kvinnor dör varje vecka av mäns våld i nära relationer i EU – Vi 

måste göra Europa tryggt för kvinnor! Insändare i Åbo Underrättelser 4.6 och Vasabladet 5.6. 
13.6 Anita Westerholm: Äntligen blir könsstympning straffbart genom separat bestämmelse i 

strafflagen. 
16.6 Ramieza Mahdi ny vice ordförande för SFP. 
26.8 Organisationernas gemensamma uttalande: Nedskärningarna i organisationernas verksamhet 

försämrar välfärden och statsekonomin. 
27.8 Ramieza Mahdi: Det totala förtrycket av afghanska kvinnor är oacceptabelt. Uttalande.  
28.8 Anita Westerholm: Svik inte våldsutsatta kvinnor – säkra resurserna för arbetet mot våld! 

Pressmeddelande.  
2.9 Harriet Abrahamsson är årets Fredrika. Pressmeddelande.  
18.9 Svenska Kvinnoförbundet: Stoppa omvändelseterapier – dags för lagstiftning nu! Uttalande.  
19.9 Anita Westerholm: Vi kräver omedelbara åtgärder för kvinnors säkerhet! 
23.9 Anita Westerholm välkomnar lagförslag om att förbjuda medling vid våld i nära relationer. 

Pressmeddelande.  
26.9 Svenska Kvinnoförbundet välkomnar regeringens lagförslag om sänkt moms på mensskydd. 

Pressmeddelande.  
27.9 Anita Westerholm: Nedläggningen av Lojo bb är inte endast en lokal fråga – det är en fråga om 

kvinnors rättigheter. Uttalande.  
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Pressmeddelande.  
3.6 Svenska Kvinnoförbundet: Tradwife trenden ett antifeministiskt fenomen. Pressmeddelande. 
4.6 Anita Westerholm: Femtio kvinnor dör varje vecka av mäns våld i nära relationer i EU – Vi 

måste göra Europa tryggt för kvinnor! Insändare i Åbo Underrättelser 4.6 och Vasabladet 5.6. 
13.6 Anita Westerholm: Äntligen blir könsstympning straffbart genom separat bestämmelse i 

strafflagen. 
16.6 Ramieza Mahdi ny vice ordförande för SFP. 
26.8 Organisationernas gemensamma uttalande: Nedskärningarna i organisationernas verksamhet 

försämrar välfärden och statsekonomin. 
27.8 Ramieza Mahdi: Det totala förtrycket av afghanska kvinnor är oacceptabelt. Uttalande.  
28.8 Anita Westerholm: Svik inte våldsutsatta kvinnor – säkra resurserna för arbetet mot våld! 

Pressmeddelande.  
2.9 Harriet Abrahamsson är årets Fredrika. Pressmeddelande.  
18.9 Svenska Kvinnoförbundet: Stoppa omvändelseterapier – dags för lagstiftning nu! Uttalande.  
19.9 Anita Westerholm: Vi kräver omedelbara åtgärder för kvinnors säkerhet! 
23.9 Anita Westerholm välkomnar lagförslag om att förbjuda medling vid våld i nära relationer. 

Pressmeddelande.  
26.9 Svenska Kvinnoförbundet välkomnar regeringens lagförslag om sänkt moms på mensskydd. 

Pressmeddelande.  
27.9 Anita Westerholm: Nedläggningen av Lojo bb är inte endast en lokal fråga – det är en fråga om 

kvinnors rättigheter. Uttalande.  
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8.10 Anita Westerholm: Oförklarliga löneskillnader mellan män och kvinnor – dags för förändring 
nu! Uttalande. 

11.10 Konflikter hotar flickors framtid – vi måste agera nu! Uttalande. 
5.11 Anita Westerholm: Kvinnor tjänar fortfarande mindre än män. Det måste få ett slut. Uttalande. 
5.11 Anita Westerholm: Världen behöver ett USA som står upp för flickors och kvinnors rättigheter. 

Uttalande.  
12.11 Anita Westerholm: Alarmerande inställningar bland unga män – Våld mot kvinnor kan aldrig 

rättfärdigas. Uttalande.  
11.12 Anita Westerholm: Medlingsförbud är en seger för kvinnors trygghet. Pressmeddelande 

11.12.2024. 
17.12 Förbundsordförande Anita Westerholms julhälsning.  
18.12 Gör praktik hos Svenska Kvinnoförbundet våren 2025! 
 
Tidningsartiklar och kolumner:  
 
 
Kampanjer på sociala medier: 
 
EU-VALET 2024: ETT JÄMSTÄLLT EUROPA 
1.3 Om 100 dagar – den 9 juni – är det val till Europaparlamentet. 
23.3 Ett jämställt Europa: Trygga aborträtten och inför samtyckeslag på EU-nivå! Svenska 

Kvinnoförbundet lanserar sitt EU-valprogram på årsmötet i Åbo.  
28.3 Jämställd demokrati och representation. 
29.3 Feministisk ekonomisk modell. 
30.3 Stoppa våld mot flickor och kvinnor. 
31.3 Bekämpa människohandel och prostitution. 
1.4 Kvinnors rätt att bestämma över sin kropp. 
2.4 Kvinnors perspektiv i fredsbyggande. 
3.4 Jämställdhet i EU:s utvecklings- och migrationspolitik. 
15.4 Feministiska kandidater i EU-valet. Europa behöver starka feministiska röster. 
16.4 Julia Ståhle: Vi behöver feministisk teknologiutveckling! 
18.4 Alla kvinnor i EU ska ha rätt till abort. Aborträtten ska skyddas av EU-stadgan för 

grundläggande rättigheter.  
24.4 After work: EU-diskussioner vid vattnet. Hejm, Vasa 8.5 kl. 17-19. 
24.4 Stoppa våldet mot flickor och kvinnor. EU bör anta direktivet om bekämpning av våld mot 

kvinnor och våld i nära relationer.  
25.4 Tasa-arvoinen Eurooppa. Naisten ja tyttöjen oikeudet eurooppalaisen politiikan keskiöön! 
25.4 For an Equal Europe. Establishing women’s rights and equality at the core of the EU! 
26.4 Stoppa utnyttjandet av flickor och kvinnor. Vi uppmanar EU att anta jämlikhetsmodellen på 

EU-nivå. 
27.4 Förverkliga lika representation av kvinnor i EU. EU bör säkerställa 50/50 representation av 

kvinnor och män i alla EU-beslutsorgan.  
29.4 Anita Westerholm kandiderar i EU-valet. 
30.4 Främja kvinnors ekonomiska oberoende. Vi uppmanar EU att tillämpa 

jämställdhetsbudgetering.  
2.5 Kom och träffa Eva Biaudet, Hejm Taket, Vasa 8.5 kl. 17-19. 
2.5 Kom och träffa Johanna Borg, Hejm Taket, Vasa 8.5 kl. 17-19. 
2.5 Kom och träffa Mira Bäck, Hejm Taket, Vasa 8.5 kl. 17-19. 
6.5 Stärk kvinnors roll i konfliktlösning och fredsarbete. EU:s reaktioner på krig och konflikter bör 

ha ett jämställdhetsperspektiv. 
7.5 Anita Westerholm: Stärk skyddet mot våld och utnyttjande av flickor och kvinnor i EU. 
9.5 Anita Westerholm: Arbetet för fred, stabilitet och trygghet måste fortsätta i EU. 
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13.5 Eva Biaudet: Det behövs starka feministiska röster i Europa - vi vill se aborträtten i EU:s 
grundstadga! 

13.5 Stärk hbtqi-personers mänskliga rättigheter i EU. EU bör anta antidiskrimineringsdirektivet.  
15.5 Anna-Maja Henriksson: Jag vill att våldtäkt definieras utifrån bristande samtycke i hela EU! 
20.5 Mer jämställdhet i EU:s utvecklingspolitik. EU:s bistånd till lokala kvinnorättsorganisationer 

måste öka. 
20.5 Frida Sigfrids: Könsbaserat våld är en fråga om mänskliga rättigheter, säkerhet och rättvisa! 
21.5 Ingrid Möller: För ett medmänskligt Europa! 
22.5 Johanna Borg: EU ska främja möjligheten för alla att skapa sin egen framtid! 
22.5 Stärk kvinnors roll i den gröna ekonomin. EU bör säkerställa 50/50 representation i 

miljöförhandlingar. 
24.5 Oona Hagman: Rättvisa och bildning är grunden för vår trygghet! 
24.5 Stärk kvinnors rättigheter i EU. Eu bör utse en kommissionär för kvinnors rättigheter och 

jämställdhet.  
27.5 Kom på lunch med Eva Biaudet. Åbo 7.6 kl. 12.30-13.30. 
27.5 Kom på lunch med Ingrid Möller. Åbo 7.6 kl. 12.30-13.30. 
29.5 Snart är det EU-val och med din röst är du med och bestämmer hur framtidens Europa kommer 

att se ut! 
30.5 10 dagar kvar. EU-valet 9 juni 2024. 
4.6 Idag kan du ännu förhandsrösta i EU-valet! 
5.6 Den här gången vet vi vad vi röstar för i EU-valet! Vi röstar för våra reproduktiva rättigheter! 

Vi röstar på kandidater som försvarar aborträtten i EU. Vi röstar för att göra miljoner kvinnors 
liv tryggare. 

6.6 Naisten ja tyttöjen oikeudet eurooppalaisen politiikan keskiöön! 
6.6 Establishing women’s rights and equality at the core of the EU! 
7.6 Anita Westerholm: Rösta för att skydda demokratin, jämställdheten och de mänskliga 

rättigheterna! 
7.6 Det är allvar nu. Låt inte abortmotståndarna få större makt i EU. Rösta för demokratin, 

jämställdheten och de mänskliga rättigheterna. Rösta på en av Svenska Kvinnoförbundets 
feministiska kandidater.  

 
 
7.6 Rösta på en kandidat som anser att abort är grundläggande hälsovård. Rösta på en kandidat 

som anser att abort är en mänsklig rättighet. Rösta på en kandidat som anser att abort ska 
vara gratis. Rösta på en kandidat som anser att abort ska vara säkert. Rösta på en av Svenska 
Kvinnoförbundets feministiska kandidater.  

8.6 Den auktoritära politiken höjer sitt huvud i Europa. Demokratin ska inte tas för given. I det 
senaste EU-valet lät majoriteten av de röstberättigade bli att rösta. Nu behövs varje röst på en 
liberal kandidat! Rösta på en av Svenska Kvinnoförbundets feministiska kandidater. En röst på 
Kvinnoförbundets kandidater tryggar också den finlandssvenska rösten i EU.  

8.6 Kom ihåg att rösta i EU-valet! Vallokalerna är öppna till kl. 20.00 på valdagen 9.6. Du kan rösta 
på valdagen på ditt eget röstningsställe. En röst på Kvinnoförbundets kandidater är en röst för 
ett jämställt Europa.  

9.6 Rösta för ett jämställt Europa! EU-val 9 juni 2024. 
10.6 Grattis Anna-Maja! 
10.6 85 602 TACK! 
 
 
MY VOICE MY CHOICE – EN RÖST FÖR ABORTRÄTTEN 
3.4 Snart börjar den – My Voice My Choice – En ny kampanj för aborträtt på EU-nivå! 
5.4 My Voice My Choice – Vi är med. Aborträtten är en mänsklig rättighet 
8.4 Rätten till abort förverkligas fortfarande inte överallt i EU. Fakta på bordet! 
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10.4 Rätten till abort är en mänsklig rättighet, inte en åsiktsfråga. 
12.4 Ta i bruk – feministens bästa handtecken för våren. 
16.4 Breaking news! My Voice My Choice öppnar för namnteckningar 24.4. 
17.4 My Voice My Choice – En vecka kvar: kom med och trygga aborträtten på EU-nivå! 
19.4 Abort ska vara säkert. Abort ska vara tillgängligt. Abort ska vara lagligt.  
22.4 Om endast 2 dagar kan du skriva under för säkra aborter i Europa. 
23.4 Över 20 miljoner kvinnor i Europa saknar tillgång till säkra aborter. Förändringen    börjar nu. 

Kom med.  
24.4 Så här undertecknar du det europeiska medborgarinitiativet My Voice My Choice.  
24.4 Vi höjer våra röster för aborträtten på EU-nivå. Nu kan du underteckna det europeiska 

medborgarinitiativet My Voice My Choice.  
25.4 Nu är det öppet! Skriv under det europeiska medborgarinitiativet. Trygga aborträtten i EU! 
26.4 Om du tycker att aborter ska vara säkra och tillgängliga – Skriv under vårt europeiska 

medborgarinitiativ! 
30.4 Tagga en vän som behöver skriva under vårt europeiska medborgarinitiativ för säkra och 

tillgängliga aborter för alla i Europa! Det tar bara en minut! 
1.5 Vi har ingen tid att förlora. Skriv under nu och skydda rätten till abort i Europa! Det tar bara en 

minut! 
3.5 25 000 tack! Nu samlar vi in de sista 10 000 namnen! 
4.5 Kom med och samla in 1 miljon namn för aborträtten i Europa! 
8.5 EU bör se till att kvinnor inte dör på sjukhus i Polen! Skriv under vårt europeiska 

medborgarinitiativ och få EU att trygga en säker och tillgänglig abortvård. 
10.5 Skriv under för kvinnor från Polen, Malta, Italien och övriga EU-länder som dagligen lider av 

bristen på tillgång till abort. Vi behöver 1 miljon namn för att trygga aborträtten i EU.  
14.5 Vi har samlat in 200 000 namn i EU för trygga och tillgängliga aborter! Vi behöver 5 gånger fler 

till 1 miljon! Dela med 5 vänner. 
16.5 Om du stöder rätten till säker och tillgänglig abort för alla – Skriv under och tagga 5 vänner. 
20.5 30 000 namnteckningar insamlade i Finland. Hjälp oss att samla in de sista 5000.  
23.5 Feminister – vi behöver endast tusen namnteckningar. Dela med två vänner! 
 
 
ÖVRIGT 
 
Januari 
2.1 HerVoice – Ta följande steg i din politiska karriär! 
8.1 GRATTIS! Varmt grattis Anna-Maja Henriksson! 
11.1 Anita Westerholm: Stäng inga fler förlossningssjukhus! 
15.1 Jämställdhet i presidentvalet - presidentkandidaternas svar om kvinnors rättigheter och 

jämställdhet. 
17.1 Rösta i presidentvalet! I dag inleds förhandsröstningen i Finland. 
19.1 Bättre stöd till gravida - Förlossningsrädsla måste förebyggas effektivare 
28.1 Dags för presidentval! Vallokalerna är öppna klockan 9–20. 
31.1 Rösta i presidentvalet! Idag inleds förhandsröstningen inför andra omgången i presidentvalet.  
 
Februari 
6.2 Ramieza Mahdi: Nolltolerans mot könsstympning – 12 000 flickor drabbas varje dag 
11.2 1/3 av forskarna i världen är kvinnor. Internationella dagen för kvinnor och flickor inom 

vetenskapen.  
11.2 Gun-Britt Karlsson: Kvinnor är underrepresenterade både som användare och utvecklare av AI. 
12.2 Grattis Alexander Stubb, Finlands 13:e president! 
14.2 Glad vändag! 
14.2 Anita Westerholm ställer upp för omval. 
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14.2 Svenska Kvinnoförbundet välkomnar en ny praktikant för vårterminen – säg hej till Ester! 
15.2 Ramieza Mahdi ställer upp för omval. 
15.2 Pia Sundell ställer upp för omval.  
26.2 Anita Westerholm: Alla föderskor har rätt till en trygg förlossning! 
  
Mars 
1.3 Finland får en ny president. Svenska Kvinnoförbundet önskar framgång i arbetet! 
8.3 Ta plats – idag och alla dagar! Fira kvinnodagen genom att bli medlem i Svenska 

Kvinnoförbundet idag.  
8.3 Anita Westerholm: 284 år till global jämställdhet är inte acceptabelt – vi måste ta 

jämställdhetskampen till följande nivå! 
8.3 Eva-Maria Strömsholm: Kallelsebrev till screening av livmoderhalscancer bör innehålla datum 

och tid. 
11.3 Anna-Karin Tötterman vill bli vice ordförande.  
18.3 Ingrip i rasism! Veckan mot rasism.  
19.3 Ester Bjurs: Feminism är inte bara en fråga om kön, utan även om bland annat hudfärg, 

socioekonomisk ställning och genusidentitet. 
19.3 Ramieza Mahdi ställer sig till förfogande som vice ordförande för Svenska folkpartiet i Finland. 
20.3 Minna Canth- och jämställdhetsdagen.  
20.3 Minna Canth – kvinnan med en egen flaggdag. 
21.3 Nina Stubb: Att inte vara en rasist som utför rasistiska handlingar räcker inte - vi behöver aktivt 

agera antirasistiskt. 
24.3 Anita Westerholm omvald som ordförande. 
24.3 Grattis! – Svenska Kvinnoförbundet har ett nytt presidium. 
25.3 Resolution från Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 2024. 
26.3 Psykiskt våld måste kriminaliseras tydligt i lagstiftningen. 
26.3 För ett amningsvänligt arbetsliv. 
26.3 Tillgången till fertilitetsbehandlingar. 
27.3 Svenska Kvinnoförbundets årsmöte godkände nio motioner - det här kommer att vi att jobba 

vidare med under året. 
29.3 Glad påsk! 
 
April 
2.4 Skolan ska vara en trygg plats.  
7.4 Min hälsa, min rätt. Världshälsodagen.  
18.4 Nedskärningarna får inte försämra kvinnors och barns välmående! 
18.4 Ja. Förlossningar tryggas. Välfärdsområdena får ha kvar sina centralsjukhus där det erbjuds 

förlossningsvård. 
18.4 Nej. Nedskärningar i vården. Förbättringar i vården slopas och tredje sektorn drabbas hårt. 
24.4 En seger för kvinnors rättigheter i Europa! EU-parlamentet godkände direktivet om 

bekämpning av våld mot kvinnor.  
29.4 Vem är årets Fredrika? 
  
Maj  
1.5 Glad första maj! 
6.5 Grattis Dan Cederlöf – ny SU-ordförande! 
6.5 Anita Westerholm: Oförsvarligt att stänga Lojo BB! 
11.5 Ofrivilligt barnlösas dag. 
12.5 Glad morsdag! 
16.5 Stoppa nedläggningen av Centret för jämställdhetsinformation! 
17.5 Rätten att älska vem man vill – i hela EU.  
23.5 Svenska Kvinnoförbundet stöder Ramieza Mahdi till vice ordförande för SFP. 



341SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025
 

 
22 

14.2 Svenska Kvinnoförbundet välkomnar en ny praktikant för vårterminen – säg hej till Ester! 
15.2 Ramieza Mahdi ställer upp för omval. 
15.2 Pia Sundell ställer upp för omval.  
26.2 Anita Westerholm: Alla föderskor har rätt till en trygg förlossning! 
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1.3 Finland får en ny president. Svenska Kvinnoförbundet önskar framgång i arbetet! 
8.3 Ta plats – idag och alla dagar! Fira kvinnodagen genom att bli medlem i Svenska 

Kvinnoförbundet idag.  
8.3 Anita Westerholm: 284 år till global jämställdhet är inte acceptabelt – vi måste ta 

jämställdhetskampen till följande nivå! 
8.3 Eva-Maria Strömsholm: Kallelsebrev till screening av livmoderhalscancer bör innehålla datum 

och tid. 
11.3 Anna-Karin Tötterman vill bli vice ordförande.  
18.3 Ingrip i rasism! Veckan mot rasism.  
19.3 Ester Bjurs: Feminism är inte bara en fråga om kön, utan även om bland annat hudfärg, 

socioekonomisk ställning och genusidentitet. 
19.3 Ramieza Mahdi ställer sig till förfogande som vice ordförande för Svenska folkpartiet i Finland. 
20.3 Minna Canth- och jämställdhetsdagen.  
20.3 Minna Canth – kvinnan med en egen flaggdag. 
21.3 Nina Stubb: Att inte vara en rasist som utför rasistiska handlingar räcker inte - vi behöver aktivt 

agera antirasistiskt. 
24.3 Anita Westerholm omvald som ordförande. 
24.3 Grattis! – Svenska Kvinnoförbundet har ett nytt presidium. 
25.3 Resolution från Svenska Kvinnoförbundets årsmöte 2024. 
26.3 Psykiskt våld måste kriminaliseras tydligt i lagstiftningen. 
26.3 För ett amningsvänligt arbetsliv. 
26.3 Tillgången till fertilitetsbehandlingar. 
27.3 Svenska Kvinnoförbundets årsmöte godkände nio motioner - det här kommer att vi att jobba 

vidare med under året. 
29.3 Glad påsk! 
 
April 
2.4 Skolan ska vara en trygg plats.  
7.4 Min hälsa, min rätt. Världshälsodagen.  
18.4 Nedskärningarna får inte försämra kvinnors och barns välmående! 
18.4 Ja. Förlossningar tryggas. Välfärdsområdena får ha kvar sina centralsjukhus där det erbjuds 

förlossningsvård. 
18.4 Nej. Nedskärningar i vården. Förbättringar i vården slopas och tredje sektorn drabbas hårt. 
24.4 En seger för kvinnors rättigheter i Europa! EU-parlamentet godkände direktivet om 

bekämpning av våld mot kvinnor.  
29.4 Vem är årets Fredrika? 
  
Maj  
1.5 Glad första maj! 
6.5 Grattis Dan Cederlöf – ny SU-ordförande! 
6.5 Anita Westerholm: Oförsvarligt att stänga Lojo BB! 
11.5 Ofrivilligt barnlösas dag. 
12.5 Glad morsdag! 
16.5 Stoppa nedläggningen av Centret för jämställdhetsinformation! 
17.5 Rätten att älska vem man vill – i hela EU.  
23.5 Svenska Kvinnoförbundet stöder Ramieza Mahdi till vice ordförande för SFP. 
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28.5 Internationella mensdagen. 
 
  
Juni 
3.6  Tradwife trenden ett antifeministiskt fenomen. 
5.6 Glad Pride-månad! 
12.6 Kvinnoförbundets motioner till SFP:s partidag.  
13.6 Anita Westerholm: Äntligen blir könsstympning straffbart genom separat bestämmelse i 

strafflagen. 
15.6 Anita Westerholm: 2 av 10 kvinnor i Svenska riksdagsgruppen. 
16.6 Svenska Kvinnoförbundet gratulerar SFP:s nya partiordförande Anders Adlercreutz. 
16.6 Svenska Kvinnoförbundet tackar SFP:s avgående partiordförande, undervisningsminister 

Anna-Maja Henriksson.  
16.6 Ett stort grattis Ramieza Mahdi – SFP:s nya vice ordförande! 
21.6 Glad midsommar! 
24.6 Partidagen godkände våra motioner 
24.6 Trevlig sommar! 
29.6 Glad Pride! 
 
Juli 
 
Augusti 
15.8 Vi gratulerar Sari Somppi - nyvald ordförande i Vasa fullmäktige! 
26.8. Organisationernas gemensamma uttalande: Nedskärningarna i organisationernas verksamhet 

försämrar välfärden och statsekonomin. 
27.8 Ramieza Mahdi och internationella utskottet: Det totala förtrycket av afghanska kvinnor är 

oacceptabelt. 
28.8 Anita Westerholm: Svik inte våldsutsatta kvinnor – säkra resurserna för arbetet mot våld! 
29.8 Ramieza Mahdi: Tillåter man rasism så tillåter man också rasistiskt våld.  
 
  
September  
2.9. Harriet Abrahamsson är årets Fredrika. 
2.9 Pia Sundell: Unga män måste fångas upp innan det är för sent - vi måste skydda barn 

   från sexuella övergrepp! 
3.9 För att vi ska kunna bekämpa våld mot kvinnor effektivt krävs det ekonomiska resurser.  
5.9 Regeringen lindrar nedskärningarna för organisationer – goda nyheter för Kvinnolinjen och 

Brottsofferjouren! 
16.9 Graviditet ska inte kosta dig jobbet – vi kräver nolltolerans mot diskriminering av gravida i 

arbetslivet!  
17.9 Ramieza Mahdi: Sannfinländarnas rasism skadar vårt samhälle och våra unga - Vi behöver 

ledarskap som sätter stopp för hatet. 
17.9 Ingen egen jämställdhetsportfölj – en missad chans för EU! 
18.9 Stoppa omvändelseterapier – dags för lagstiftning nu! 
18.9 Berit Ås. Kvinnan som gav oss verktygen att se maktmissbruket.  
19.9 Vi kräver omedelbara åtgärder för kvinnors säkerhet! 
23.9 Jämställdhet och inklusivitet är grundpelare för fred och återuppbyggnad i Ukraina! 
23.9 Anita Westerholm: Våld är ett brott – inte en förhandlingsfråga! 
26.9 Anita Westerholm: Momssänkning på mensskydd – äntligen blir det verklighet! 
27.9 Anita Westerholm: Nedläggningen av Lojo bb är inte endast en lokal fråga – det är en fråga om 

kvinnors rättigheter. 
28.9 Stå upp för aborträtten. Internationella aborträttsdagen 28.9. 
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30.9 Internationella amningsveckan: Vi kämpar för ett amningsvänligt arbetsliv! 
 
Oktober 
1.10 Rosa oktober: Tidigare upptäckt räddar liv – låt oss utvidga mammografin! 
2.10 Anita Westerholm: Bevara fältbarnmorskeverksamheten! 
3.10 En billig taxiresa får aldrig betalas med kvinnors säkerhet. 
8.10 Anita Westerholm: Oförklarliga löneskillnader mellan män och kvinnor – dags för förändring 

nu! 
10.10 Pia Sundell: Ungas psykiska hälsa kan inte vänta! Världsdagen för psykisk hälsa. 
11.10 Konflikter hotar flickors framtid – vi måste agera nu! Internationella flickdagen. 
11.10 Anna-Karin Tötterman: Vi får aldrig glömma världens flickor! Internationella flickdagen. 
23.10 Save the date: Höj glaset för jämställdheten! Skapa feministiska snapsvisor. 
24.10 Stärk FN – för en mer rättvis och jämställd värld! FN-dagen.  
25.10 Våldet mot flickor ökar – för första gången på trettio år. Peking +30 somekampanj i samarbete 

med KOC. 
28.10 Andelen barn med utländsk bakgrund som lever i låginkomsthushåll är nästan fyra gånger så 

hög som bland barn med finländsk bakgrund. Peking +30 somekampanj i samarbete med KOC. 
29.10 Läkemedelsförgiftningar bland tonårsflickor har ökat kraftigt sedan 2017. Peking +30 

somekampanj i samarbete med KOC. 
30.10 I skolornas studiehandledning styrs särskilt flickor med afrikansk bakgrund mot 

vårdutbildningar på andra stadiet, oavsett deras egna intressen. Peking +30 somekampanj i 
samarbete med KOC. 

31.10 Vi känner inte till ”Kvinnans euro” för kvinnor med funktionsnedsättning. Peking +30 
somekampanj i samarbete med KOC. 

    
November 
5.11 Anita Westerholm: Kvinnor tjänar fortfarande mindre än män. Det måste få ett slut. 
5.11 Susanne Kollin: Ditt kön påverkar fortfarande din lön. 
5.11 Anita Westerholm: Världen behöver ett USA som står upp för flickors och kvinnors rättigheter. 
5.11 Hur ser situationen ut för kvinnors och flickors rättigheter i Finland? Peking +30 somekampanj 

i samarbete med KOC. 
6.11 Glad svenska dagen! Vi är den svenskspråkiga rösten för jämställdhet. Kom med i Svenska 

Kvinnoförbundet! 
6.11 Anita Westerholm: Det amerikanska presidentvalet har lämnat oss med en känsla av otrygghet 

inför framtiden, särskilt vad gäller kvinnors och flickors mänskliga rättigheter. 
7.11 Inte alla män – men alltför många anser att en kvinna kan förtjäna att utsättas för våld. Ljus, 

inte våld-kampanj i samarbete med Nytkis och Finlands nationella våldsobservatorium.  
11.11 Höj glaset för jämställdheten: Skapa feministiska snapsvisor. 
11.11 Ann-Helen Saarinen: Förlossningsvården måste vara trygg och tillgänglig för alla kvinnor. 
12.11 Inte alla män – men alltför många. Ljus, inte våld-kampanj i samarbete med Nytkis och Finlands 

nationella våldsobservatorium.  
12.11 Anita Westerholm: Alarmerande inställningar bland unga män – Våld mot kvinnor kan aldrig 

rättfärdigas. 
14.11 Vem har ansvaret för att stoppa våldet? Så här svarade männen. Ljus, inte våld-kampanj i 

samarbete med Nytkis och Finlands nationella våldsobservatorium.  
15.11 Inte alla män – men alldeles för många skyllde på kvinnorna för våldet. Ljus, inte våld-kampanj 

i samarbete med Nytkis och Finlands nationella våldsobservatorium.  
16.11 Inte alla män – men alldeles för många anser att vi redan har nått jämställdhet. Ljus, inte våld-

kampanj i samarbete med Nytkis och Finlands nationella våldsobservatorium.  
18.11 Anne Ahlefelt: Att slopa jämställdhetsplanerna i småbarnspedagogiken är att kompromissa 

med barnens bästa. Veckan för barnets rättigheter. 
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19.11 Anna-Karin Tötterman: Män har en nyckelroll i att stoppa våldet mot kvinnor. Det är dags att 
fler kliver fram och tar ansvar. Internationella mansdagen.  

19.11 Tack till dig, man, för att du är med och stoppar våldet mot kvinnor tillsammans med oss. Ljus, 
inte våld-kampanj i samarbete med Nytkis och Finlands nationella våldsobservatorium.  

20.11 Carola Bengs-Lattunen: Barnkonventionen påminner oss om vårt ansvar att skydda varje barns 
rättigheter, överallt i världen. Barnkonventionens dag.  

25.11 Presidiet: Respekt och samtycket börjar med våra unga – det är så vi bygger en framtid fri från 
våld. FN:s dag för avskaffande av våld mot kvinnor. 

25.11 Solveig Halonen: Våld mot kvinnor är aldrig berättigat. Alla har rätt till ett liv utan våld. FN:s 
dag för avskaffande av våld mot kvinnor. 

25.11 Anita Westerholm och Anders Adlercreutz: Stoppa våldet mot kvinnor – Naisiin kohdistuvan 
väkivallan on loputtava. FN:s dag för avskaffande av våld mot kvinnor. 

28.11 Riksdagen godkände lag som förbjuder kvinnlig könsstympning. 
28.11 Anita Westerholm: Ett avgörande beslut: Äntligen förbjuds kvinnlig könsstympning  explicit i 

strafflagen. 
      
December      
1-24.12 Julkalender 2024 – 24 milstolpar 24 år framåt. Under december fram till jul delar våra 

lokalavdelningar med sig av 24 lokala milstolpar för jämställdhet – en vision för 24 år framåt. 
6.12 Fred, frihet och jämställdhet – glad självständighetsdag! 
10.12 Anna-Karin Tötterman: Kvinnors rätt till ett liv i trygghet är en mänsklig rättighet. FN:s 

internationella dag för mänskliga rättigheter.  
11.12 Anita Westerholm: Medlingsförbud är en seger för kvinnors trygghet. 
24.12 Vi önskar alla en fridfull och trygg jul! 
31.12 Tillsammans för ett jämställt 2025 – gott nytt år! 
17.12 Förbundsordförande Anita Westerholms julhälsning. 
18.12 Gör praktik hos Svenska Kvinnoförbundet våren 2025! 
 
 
 
Radio-, TV- och podcast-framträdanden: 
15.11 Anita Westerholm i Slaget efter tolv: Våld mot kvinnor – hur skall media rapportera om 

forskning? 
 
 
Kvinnoförbundets blogg: 
6.2 Ramieza Mahdi: Nolltolerans mot könsstympning – 12 000 flickor drabbas varje dag. 
11.2 Gun-Britt Karlsson: Inkludera kvinnor i de vetenskapliga rummen. 
19.3 Ester Bjurs: Jag är feminist och det borde du vara också. 
21.3 Nina Stubb: Att ”inte vara rasist” räcker inte. 
1.10 Anna-Karin Tötterman: Det är vi som är vårt samhälle. 
11.10 Anna-Karin Tötterman: Vi får aldrig glömma världens flickor!  
5.11 Susanne Kollin: Ditt kön påverkar fortfarande din lön. 
11.11 Ann-Helen Saarinen: Den mest omvälvande dagen i mitt liv. 
18.11 Anne Ahlefelt: Hotade jämställdhetsplaner i småbarnspedagogiken – dags att agera för 

barnens bästa. 
20.11 Carola Bengs-Lattunen: Barnens rättigheter i fokus: FN:s barnkonvention som globalt verktyg. 
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1. INLEDNING 
Svensk Ungdom (SU) jobbar för ett liberalt, flerspråkigt och hållbart Finland och 
eftersträvar en livskraftig ekonomi, en dynamisk arbetsmarknad och högkvalitativ 
utbildning. Svensk Ungdom är Svenska folkpartiets ungdomsförbund, 
målgruppen är unga i ålder 14 till 29 år. Verksamheten består av evenemang, 
påverkan och kommunikation – med målet att uppmuntra unga att engagera sig i 
politik och samhällsfrågor. 
 
Svensk Ungdom består av lokalavdelningar, kretsar och förbundet. Förbundet 
leds av förbundsstyrelsen som väljs av kongressen, som är det högsta beslutande 
organet inom organisationen. Kretsarna leds av kretsstyrelser och 
lokalavdelningar av lokalavdelningsstyrelser. Förbundsstyrelsen har olika utskott 
och arbetsgrupper som stöd för sitt arbete. Därtill har förbundet ett kansli med 
ungefär 7 årsverken. 
 
1.1. Året 2024 
Vi har drivit en aktiv intressebevakning genom kontakt med politiker och 
beslutsfattare och fört fram vår politik i samhällsdebatten. Våra aktiva och 
medlemmar har deltagit i samhällsdebatten och det politiska beslutsfattandet 
genom att delta i olika tillställningar, valkampanjer, debatter, möten och 
ställningstaganden i media. 
 
Verksamhetsåret 2024 har varit ett innehållsrikt årför Svensk Ungdom. Året 
präglades av ett aktivt arbete med EU-valet sommaren 2024 och förberedelser 
inför kommunal- och välfärdsområdesvalen våren 2025.  
 
Förbundet har gjort satsningar på att ordna lågtröskelverksamhet för att öka 
ungas samhällsengagemang som sjunkit radikalt som en följd av 
coronapandemin. Demokratifostran har även varit ett av förbundets främsta mål 
för att öka ungas valdeltagande och kunskap om politiken i Finland.  
 

2. UTVÄRDERING AV MÅLSÄTTNINGARNA 
FÖR VERKSAMHETSÅRET 
 
För verksamhetsåret 2024 har följande målsättningar styrt verksamheten: vårt 
medlemsantal växer, antalet unga som engagerar sig i förbundet ökar, vi gör 
ungas röst hörd i EU-valet 2024 och vi engagerar unga i kommunal- och 
välfärdsområdesvalen 2025. Vi har uppnått tre av fyra målsättningar.  
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2.1. Vårt medlemsantal växer  
Målsättningen uppnåddes inte. Förbundet hade en målsättning om att nå 3 500 
medlemmar under 2025. Förbundets medlemsantal såg en kraftig tillväxt åren 
före coronapandemin, men under pandemin vände trenden. År 2023 hade vi igen 
möjlighet att jobba med medlemsrekrytering och vi nådde en långvarig 
målsättning om att ha över 3 000 medlemmar. År 2024 hade vi som mest 2826 
medlemmar, men efter att en stor årskull skrevs ut i slutet av året då de fyllt 30 år 
var medlemsantalet i december 2024 endast 2510 medlemmar. 
 
Medlemsantalet har med andra ord sjunkit. Vi har presenterat vår verksamhet på 
olika mässor och tillställningar samt besökt skolor och ungdomsfullmäktigen. Vi 
har också gjort medlemsrekryteringskampanjer på sociala medier. Trots att vi inte 
nått den numeriska målsättningen har vår synlighet i media samt våra följarantal 
på sociala medier ökat, vilket tyder på att vårt bränd blivit mera känt och stöder 
arbetet med medlemsrekryteringen i framtiden.  
 

2.2. Antalet unga som engagerar sig i förbundet ökar 
Målsättningen uppnåddes . 381 unga har deltagit regelbundet i verksamheten 
under 2024 (348 unga under 2023). Antalet unga som har ett förtroendeuppdrag i 
organisationen var på samma nivå som år 2023. Vi har under året haft fyra aktiva 
kretsstyrelser och fem aktiva utskott, där medlemmar förverkligat förbundets 
politik och ordnat verksamhet. Responsen på det frivilliga engagemanget har 
varit positiv. 
 
Vi har skapat mera möjligheter för våra frivilliga och förtroendevalda att träffas, 
för att stärka gemenskapen i förbundet efter pandemin.  Vi har ordnat olika slags 
lågtröskelevenemang för att öka ungas möjligheter att delta i verksamheten på 
ett lätt sätt. Våra lokalavdelningar, kretsstyrelser, utskott och arbetsgrupper ska 
vara ett lätt sätt att engagera sig i politiken och i förbundet. 
 

2.3 Vi gör ungas röst hörd i EU-valet 2024  
Målsättningen uppnåddes. Svensk Ungdom hade 7 kandidater i EU-valet 2024. 
Vår målsättning att Svenska folkpartiet har den högsta andelen kandidater av alla 
riksdagspartier i EU-valet uppnåddes. Flest unga kandidater i EU-valet har ställt 
upp från SFP och Vänsterförbundet, som båda hade sju kandidater under 30 år. 
Detta motsvarar 35 procent av partiernas kandidatantal. 
 
Vi behöver unga beslutsfattare, för att ungas röst ska höras och för att politiken 
ska vara rättvis mellan alla generationerna. Sålunda var EU-valet ett av våra 
största och viktigaste projekt under år 2024. Då det kommer till val har vi också 
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hade våra kandidater en positiv kandidatupplevelse och de var också nöjda med 
det stöd de fått av förbundet. 
 
2.4 Vi engagerar unga i kommunal- och 
välfärdsområdesvalen 2025 
Målsättningen uppnåddes. Kommunal- och välfärdsområdet är de viktigaste 
valen för ett partipolitiskt ungdomsförbund, eftersom det är början på många 
ungas politiska karriärer. Genom dessa val har unga möjlighet att lyfta fram frågor 
som berör en själv i den egna kommunen och omgivningen. Under 2024 inledde 
vi arbetet med kommunal- och välfärdsområdesvalen som ordnas 13.4.2025. 
Utformandet av förbundets valprogram, kampanjplaneringen och 
kandidatrekryteringen kom väl igång på hösten 2024.  
 

3. FÖRBUNDSSTYRELSENS ARBETE 
 
3.1. Förbundsstyrelsens sammansättning 
Under året arbetade två förbundsstyrelser i och med att förbundsstyrelsens 
mandatperiod varar från kongress till kongress. 
 
Styrelsens sammansättning fram till kongressen i maj 2024: 
 

● Julia Ståhle, förbundsordförande 
● Anton Broända, vice ordförande 
● Emilie Jäntti, vice ordförande 
● Dan Cederlöf 
● Veronica Helanen 
● Simon Hellbom 
● Julie Wallin 
● Anton Åkerman 

 
Styrelsens sammansättning efter kongressen i maj 2024: 
 

● Dan Cederlöf, förbundsordförande 
● Simon Hellbom, vice ordförande 
● Ida Flemmich, vice ordförande 
● Emilie Jäntti 
● Moa Gammelgård 
● Anton Åkerman 
● Ingrid Wester 
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● Morris Liemola 
● Linda Johans  

 
Förbundsstyrelsen sammanträdde till 23 protokollförda möten under 
verksamhetsåret 2024. Sju av dessa möten har varit längre veckoslutsmöten (så 
kallade MegaFS möten), till dessa möten var också krets- och 
utskottsordförandena inbjudna. De förbundsstyrelse- och megafs mötena har 
förverkligats som distansmöten, hybridmöten och fysiska möten under 
verksamhetsåret. 
 
3.2. Förbundsstyrelsens politik 
Förbundsstyrelsen diskuterar och följer upp politik på varje möte. 
Förbundsstyrelsen följer upp de motioner som antagits av kongressen och 
förbundets politiska program. Ansvaret för motionsuppföljningen har fördelats 
mellan styrelsemedlemmarna, som i sin tur inkluderat förbundets utskott, kretsar, 
SFP och andra sakkunniga i arbetet med motionerna. 
 
År 2024 har förbundsstyrelsen delat upp olika politiska bevakningsområden 
enligt följande: 
 
Fram till kongressen 2024: 
 

● Julia Ståhle: Allmänpolitik 
● Anton Borända: Lantbruks och landsbygdspolitik, miljöpolitik 
● Emilie Jäntti: Utbildningspolitik, barn och unga 
● Dan Cederlöf: Försvarspolitik och internationell politik 
● Veronica Helanen: Social- och hälsovård 
● Simon Hellbom: Jämställdhetspolitik och mänskliga rättigheter 
● Julie Wallin: Ekonomi- arbetsmarknadspolitik 
● Anton Åkerman: Språkpolitik 

 
Efter kongressen 2024: 
 

● Dan Cederlöf: Allmänpolitik 
● Simon Hellbom: Ekonomi- och arbetsmarknadspolitik, energipolitik 
● Ida Flemmich: Utbildningspolitik 
● Anton Åkerman: Landsbygdspolitik, miljöfrågor 
● Emilie Jäntti: Försvarspolitik, mänskliga rättigheter 
● Linda Johans: Social- och hälsovård, idrott 
● Moa Gammelgård: Jämställdhet och jämlikhet 
● Ingrid Wester: Unga och barn, kultur 
● Morris Liemola: Internationell politik 
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3.3. Mötessammandrag från förbundsstyrelsens möten 
 
Förbundsstyrelsen har sammanträtt enligt följande: 
 
1. 10.1.2024, hybridmöte. Styrelsen behandlade läget med motionsuppföljningen, 
rekryteringen av vikarierande förbundssekreterare och diskuterade EU-valet. 
Styrelsen förde en politisk diskussion om partiets kandidatnominering, det 
oroväckande läget med säkerhetspolitiken och Islandsmodellen.  
 
2. 20-21.1.2024, MegaFS möte i Åbo. Styrelsen behandlade kretsarnas- och 
utskottens rapporter, behandlade tjänstepliktsmodellen och diskuterade planen 
inför EU-valet. I den politiska diskussionen lyftes presidentvalet, 
partiordförandevalet, bondedemonstrationerna i Tyskland och 
sjukhusutredningen.  
 
3. 6.2.2024, e-postmöte. Styrelsen fattade beslut om rekryteringen av 
verksamhetsledare för Egentliga Finland. . 
 
4. 15.2.2024, hybridmöte. Styrelsen behandlade kongressärenden, rekrytering av 
verksamhetsledare för Egentliga Finland och vikarierande förbundssekreterare. 
Styrelsen förde en politisk diskussion om den stora mängden politiska strejker, 
om Finlands nya president Alexander Stubb, om regeringens nedskärningar och 
om brott som begås av barn under 15 år. 
 
5. 21.2.2024, e-postmöte. Styrelsen fattade beslut om rekryteringen av Sabina 
Olin till verksamhetsledare för Egentliga Finland.. 
 
6. 24-25.2.2024, MegaFS i Terjärv och Karleby. Styrelsen behandlade kretsarnas- 
och utskottens rapporter, behandlade politiska programmet och diskuterade 
planen inför EU-valet. Styrelsen förde en politisk diskussion med partiordförande 
Anna-Maja Henriksson. 
 
7. 5.3.2024, hybridmöte. I den politiska diskussionen diskuterade styrelsen 
nedläggningen av Lojo BB, minister Riikka Purras nedskärningsiver och 
undersökningen av Nordstream-linjens förstörning. Styrelsen fastställde 
motionsansvar och andra kongresshandlingar samt diskuterade EU-valet 
 
8. 16-17.3.2024, MegaFS i Borgå. Styrelsen behandlade kretsarnas- och 
utskottens rapporter, kongresshandlingarna och diskuterade situationen inför 
EU-valet. Styrelsen godkände även en ny lönestadga. Styrelsen diskuterade det 
politiska läget och partiets situation med partiordföradekandidat Otto 
Andersson på lördagen och partiordförandekandidat Henrik Wikström på 
söndagen. 
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9. 20.3.2024, e-postmöte. Styrelsen godkände motioner till partidagen. 
 
10. 9.4.2024, hybridmöte. Styrelsen behandlade motionssvar till kongressen, 
verksamhetsplanen 2025, förslaget till medlemsavgift 2025 poch fattade beslut 
om hur förbundets 37 platser för partidagsdelegationen fördelas. Styrelsen 
fattade beslut om representation till IFLRY:s general assembly.  
 
11. 24.4.2024, e-postmöte. Styrelsen fattade beslut om representation till UNR:s 
sommarläger.  
 
12. 14.5.2024, hybridmöte. Den nya styrelsen konstituerade sig och fattade beslut 
om arbetsfördelning samt arbetssätt. Styrelsen fördelade politiska 
bevakningsområden sinsemellan och bestämde vem som agerar som 
kontaktperson för respektive krets och utskott. 
 
13. 4.6.2024, hybridmöte. I den politiska diskussionen lyfte styrelsen fram de 
oroväckande siffrorna i partimätningen och de eventuella följderna av ett dåligt 
valresultat. Ytterligare diskuterades förstörningen av prideflaggor i Pedersöre 
och nedläggningen av Lojo BB. Styrelsen fastställde ordföranden för utskotten för 
mandatperioden 2024-2025 och valde medlemmar till utskotten.  
 
14. 11.6.2024, hybridmöte. Styrelsen diskuterade ett medlemsärende.  
 
15. 29.8.2024, hybridmöte. I den politiska diskussionen diskuterades regeringens 
antirasismprogram, att Trump blev skjuten i örat, den historiskt höga 
skatteökningen då momsen stiger till 25,5% och situationen med 
kvinnoförtrycket i Afghanistan. Styrelsen behandlade ärenden relaterat till 
kommunal- och välfärdsområdesvalen våren 2025 och fattade beslut om att 
ansluta sig statsrådets kampanj mot rasism.  
 
16. 14.-15.9.2024, MegaFS i Helsingfors. På mötet gicks en introduktionsrunda 
och genomgång av arbetssätt. Styrelsen diskuterade motionsuppföljningen och 
rekrytering av verksamhetsledare för Helsingfors och samkretsen. Politiskt 
diskuterade styrelsen drogmissbruk bland unga, omvändelseterapi och 
regeringens budgetria.  
 
17. 24.9.2024, hybridmöte. Styrelsen behandlade budgeten för 2025, 
kongressärenden och läget med kandidatrekryteringen för kommunal-och 
välfärdsområdesvalet. I den politiska diskussionen uppkom de andra 
regeringspartiernas ungdomsförbundens uttalande om att skära ner i Yles 
finansiering och minister Tavios uttalande om att Finland inte ska gå med i 
uppbyggandet av Ukraina eftersom det stöder minoriteter.  
 
18. 12.-13.10.2024, MegaFS i Åbo. Styrelsen behandlade krets- och 
utskottsrapporter, den preciserade verksamhetsplanen för år 2025 och 
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anställning av verksamhetsledare för Helsingfors och samkretsen. Styrelsen 
diskuterade minister Tavios agerande som var motstridigt med Finlands 
utrikespolitiska linje, familjers utkomsstöd och kamratstödsprojekt. Lördagens 
möte ordnades på Egentliga Finlands kommunparlament. 
 
19. 22.10.2024, hybridmöte. I den politiska diskussionen diskuterade styrelsen 
om snusdiskussionen som uppstått kring Anna-Maja Henriksson, händelserna i 
Gaza, trakasserier i Nylands brigad och Finlands skuldsättning . Styrelsen gick 
igenom läget med motionsuppföljningen och valde mottagare för Svenska natten 
medaljen. 
 
20. 8.11.2024, hybridmöte. Styrelsen förde diskussioner om kommunal- och 
välfärdsområdesvalet och rekrytering av verksamhetsledare för Egentliga Finland. 
 
21. 16.-17.11.2024, MegaFS i Vasa. Styrelsen behandlade krets- och 
utskottsrapporter, ekonomiuppföljningen, kommunal- och 
välfärdsområdesvalets läge och uppföljningen av motioner. Styrelsen förde en 
politisk diskussion om Trumps omval i USA, om kvinnornas minskande rättigheter 
i Afghanistan, minister Rantanens lagförslag om att begränsa asylsökanden och 
de oroväckande siffrorna i Magmas ungdomsbarometer. 
 
22. 3.12.2024, e-postmöte. Styrelsen öppnade rekryteringen av kommunikatör 
och godkände nya medlemmar till utskotten. Styrelsen förde politisk diskussion 
om riksdagsledamot Keskisarjas och riksdagsledamot Laaksos delatagande i 612 
marschen.  
 
23. 14-15.12.2024, megafs i Helsingfors. Styrelsen behandlade krets- och 
utskottsrapporter, medlemsantalsuppföjningen och motionsuppföljningen. I den 
politiska diskussionen diskuterades politiskt våld och behandlingen i riksdagen 
av frågan gällande brukarrum. 
 
 
 

 
3.4. Förbundsstyrelsens utskott 
Förbundsstyrelsen tillsätter i början av sin mandatperiod utskott som stöd för sitt 
arbete. Utskotten gör i början av sin mandatperiod upp en arbetsplan för sitt 
arbete. Utskotten bevakar och främjar olika politiska teman. Varje utskott har en 
kontaktperson i styrelsen. Utskottens sammansättning hittas i bilaga 2. 
 
3.4.1. Ekonomi- och arbetsmarknadspolitiska utskottet (EPU)  
Utskottet jobbar för att stärka och utveckla SU:s profil i ekonomi- och 
arbetsfrågor. Utskottet har haft en motionsskrivarkväll innan kongressen. 
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Utskottets medlemmar har skrivit motioner till kongressen. Utskottet har aktivt 
uppdaterat sitt instagramkonto med nyheter om ekonomi och arbetsmarknad. 
 
3.4.2. Internationella utskottet (IU) 
Internationella utskottet ansvarar för förbundets internationella verksamhet. 
Utskottet har under 2024 haft tre möten och en utbildningsdag för det nyvalda 
utskottet på hösten. Utöver detta har utskottet hållit planeringsmöten inför 
internationella kongresser och evenemang. Medlemmar som ingått i Svensk 
Ungdoms delegationer på internationella evenemang, medlemmar med 
förtroendeuppdrag i internationella takorganisationer och medlemmar 
intresserade av verksamheten har också deltagit i utskottets verksamhet. 
 
Förbundet har under året varit väl representerat på internationella evenemang 
och i takorganisationernas verksamhet (kapitel 9). 
 
Utskottet har under årets gång skrivit resolutioner till internationella 
takorganisationers digitala och fysiska kongresser, skrivit uttalanden och bevakat 
Svensk Ungdoms politik internationellt. Utskottet har också gjort 
ställningstaganden och skrivit insändare som berör internationella frågor. 
 
3.4.3. Jämställdhetsutskottet (JÄMU) 
Svensk Ungdoms jämställdhetsutskott jobbar med att bevaka och stärka 
förbundets profil i jämställdhetsfrågor. Utskottet har under året jobbat med 
jämställdhetsfrågor genom att lyfta upp olika sakfrågor genom insändare och 
pressmeddelanden, som en del av förbundsstyrelsens motionsuppföljning. 
Utskottet har sammanlagt haft åtta möten under året. Utskottets 
Instagram-konto har uppdaterats aktivt med jämställdhetspolitiska frågor. 
 
3.4.4. Liberala Studerande (LSK)  
Liberala studerande LSK har fungerar som högskolepolitiskt utskott inom Svensk 
Ungdom sedan 2015. Utskottets huvudsakliga arbete har gått ut på kårval samt 
satsningar på synlighet via insändare och pressmeddelanden i olika lokala samt 
nationella tidningar. Utskottet har aktiverat sig mer under senare halvan av 2024 
och ordnat vinkvällar, sitzar och andra evenemang.  
 
3.4.5. Miljöpolitiska utskottet 
Svensk Ungdoms miljöpolitiska utskott jobbar med att bevaka och stärka 
förbundets profil i miljö- och klimatfrågor. Utskottets Instagram-konto har 
uppdaterats aktivt för att föra fram miljö- och klimatfrågor.  
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4. MEDLEMMAR OCH LOKAL VERKSAMHET 
4.1. Lokal verksamhet 
Förbundets lokalavdelningar representerar Svensk Ungdom lokalt. 
Lokalavdelningarna erbjuder en plattform för unga att påverka sitt närsamhälle 
och en möjlighet att med låg tröskel bekanta sig med politik och Svensk 
Ungdoms verksamhet. Förbundet hade 28 lokalavdelningar i slutet av 2024. 
 
Förbundet jobbade under hösten 2023 med en strategi för lokalavdelningarnas 
framtid, som uppföljning av en motion som godkändes på kongressen i maj 2023. 
En strategi för lokalavdelningarnas framtid presenterades på kongressen 2024. 
Arbetet med strategin kommer att påbörjas under hösten 2025.  
 
4.2. Medlemmar 
Medlemsantalet den 31.12.2024 var 2 258 medlemmar (31.12.2023: 3 068 
medlemmar). Medlemsantalet har därmed sjunkit.  
 
Under sommaren 2023 var en del av förbundets medlemmar besvikna på SFP:s 
regeringsmedverkan, och skrev som följd ut sig från förbundet. År 2024 har en del 
medlemmar skrivit ut sig med samma anledning. En stor årskull av över 30-åriga 
medlemmar skrevs ut i slutet av året 2024.  

 

 
5. EVENEMANG OCH UTBILDANDE 
VERKSAMHET 
Svensk Ungdom har under verksamhetsåret erbjudit sina medlemmar flera 
evenemang, utbildningar och seminarier för att uppmuntra och möjliggöra 
medlemmarnas deltagande i samhällsfrågor och politik. Evenemangens teman 
och innehåll skapas av förtroendevalda och aktiva i samarbete med förbundets 
personal. 
 
5.1. Kvällsevenemang 
Under året har förbundet i samarbete med kretsarna och utskotten arrangerat 
kortare kvällsevenemang och träffar lokalt för att samla aktiva och medlemmar. 
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Evemang som till exempel pizza & politik och diskussionstillfällen med politiker 
har ordnats för att öka ungas samhällsengagemang. En afterwork ordnades 
tillsammans med SU:S riksdagsledamöter, Henrik Wickström och Christoffer 
Ingo.  
 
5.2. Skolbesök 
Förbundet har under året gjort skolbesök för att berätta om politik, hur unga kan 
påverka och riksdagsvalet. Tre skolbesök ordnades under 2024 (2023: fem 
skolbesök). 
 
5.3 Studieevenemang och tillställningar 
Förbundet har presenterat sin verksamhet på evenemang och tillställningar i 
studielivet, för att nå studerande. Vi har till exempel deltagit på gulisakademier i 
Åbo och Vasa, Fastlaskiainen i Åbo och Vasa, Laskiaisrieha i Helsingfors och 
Pampas nationaldag i Vasa. Dessutom har utskottet Liberala studerande ordnat 
sitz i Åbo för att engagera studerande i verksamheten.  
 
5.3. Svensk Ungdom på pride 
Svensk Ungdom deltog tillsammans med sina kretsar på pride paraderna i 
Helsingfors, Åbo, Jakobstad, Vasa och Raseborg.  
 
5.4. Politikerskolan 
Politikerskolan är en kurs i politik för samhällsintresserade ungdomar på andra 
stadiet. Målsättningen med kursprogrammet är att ge deltagarna en inblick i olika 
politiska delområden, uppmuntra unga till samhällsengagemang samt ge unga 
verktyg för att påverka och delta i civilsamhället. 
 
Politikerskolan arrangerades hösten 2024. Kursprogrammet bestod av två träffar. 
Under den första träffen i Vasa fick deltagarna träffa riksdagsledamot Christoffer 
Ingo och de fick utbildning i hur man påverkar på sociala medier. Under den andra 
träffen i Helsingfors fick deltagarna träffa bland annat idrotts- och 
ungdomsminister Sandra Bergqvist och undevisningminister Anders Adlercreutz. 
De fick även besöka den norska ambassaden. Därtill fick deltagarna träffa 
riksdagsledamöter och en kommunal beslutsfattare i Helsingfors.  
 
5.5. Julfest 
Svensk Ungdoms traditionella julfest arrangerades i december 2024 på 
partikansliet i Helsingfors.  
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6. KONGRESSEN 
Svensk Ungdoms 81:e kongress arrangerades den 3.-5.5.2024 på Vasa 
Övningsskola. Kongressen ordnades som ett fysisk möte och evenemang, utan 
möjlighet att delta distans.  I kongressen deltog 80 delegater, 7 arrangörer och 7 
gäster. Christoffer Ingo valdes till ordförande och Ida-Marie Jungell till vice 
ordförande för kongressen. Hälsningar till kongressen framfördes av bland annat 
av partiordförande Anna-Maja Henriksson, minister Sandra Bergqvist, minister 
Anders Adlercreutz, riksdagsgruppens ordförande Otto Andersson, 
riksdagsledamot Henrik Wickström, Europaparlamentariker Nils Torvalds och 
många andra samarbetspartner som bland annat Svenska Kvinnoförbundet, SU:s 
internationella takorganisationer, systerförbund i andra länder och nationella 
studerandeorganisationer. 
 
Kongressen behandlade 40 motioner och valde en ny förbundsstyrelse. Dan 
Cederlöf valdes till förbundsordförande för förbundet för mandatperioden 
2024-2025. Kongressen behandlade och godkände också ett uppdaterat 
politiskt program och en tjänstepliktsmodell för Svensk Ungdom. 
 
Kongressen 2024 var tre dagar lång. Evenemanget inleddes med ett mingel på 
Folkhälsan på fredag kväll. Själva mötet ägde rum lördag och söndag. 
Kongressupén arrangerades på lördag kväll på Villa Sandviken. SU i Österbotten 
vann priset för kretsen med flest delegater på kongressen. Priset för den aktivaste 
kretsen (synlighet, evenemang) gick till SU i Helsingfors och samkretsen, SU i 
Nyland fick pris för årets SU gärning (en åtgärd som främjat SU:s verksamhet, 
målsättningar och värderingar). 
 
 

7. SAMARBETE 
 
7.1. Arbetet inom Svenska folkpartiet  
Samarbetet med moderpartiet har under 2024 varit gott och aktivt. 
Förbundsordförande har varit medlem i partistyrelsen, som träffas varannan 
vecka. Svensk Ungdom har haft ett gott samarbete med Svenska 
riksdagsgruppen och dess stab, förbundsordförande har deltagit i Svenska 
riksdagsgruppens gruppmöten varje vecka. Förbundet har även en bred 
representation i partifullmäktige och i partiets utskott. Inom SFP:s kretsar och 
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lokalavdelningar finns många SU:are på betydande poster. Personalen har 
deltagit i partiets personaldagar– och möten. 
 
Genom uppdragen i partiets organisation har Svensk Ungdom fört fram 
förbundets politik och frågor som är viktiga för förbundet, bland annat har vi fört 
fram frågor kring en mera ambitiös klimatpolitik, socialpolitiska reformer och 
arbetsmarknadsfrågor. 
 
7.1.1 SU på partidagen 
Partidagen arrangerades 15.-16.6.2024 i Helsingfors. Svensk Ungdom deltog med 
en stor delegation bestående av 37 delegater som aktivt tog del i debatten på 
partidagen. Förbundet lämnade in följande motioner till partidagen: 
 

● Samma på samiska  
● Rädda demokratins framtid 
● FPA måste sluta dra förhastade slutsatser om personers kärleksliv 
● Gör låntagningen mer attraktiv 
● Lätta på skatterna för att trygga Finlands framtid 

 
7.2. Debattävling och -forum 
Arbetet med Svensk Ungdoms och Finlands Svenska Skolungdomsförbunds 
gemensamma debattprojekt har fortsatt under 2024. Målet med projektet är att 
stärka ungas förmåga i debatt och retorik, och det omfattar workshoppar i debatt 
och retorik för studerande på andra stadiet och en nationell debattävling. 
 
I slutet av 2023 inleddes debattävlingen 2024 med regionala delfinaler i 
Helsingfors, Åbo och Vasa. Finalen arrangerades i februari på Tölö Gymnasium i 
Helsingfors. I finalen tävlade gymnasiet Lärkan, Ekenäs gymnasium och Vasa 
Övningsskolas gymnasium. Vasa Övningsskolas gymnasium tog hem segern. Som 
vinstpris fick laget en resa till Stockholm där de bland annat besökte 
Finlandsinstitutet och museum samt bekantade sig med svensk politik. 
 
Tillsammans med Finlands Svenska Skolungdomsförbund erbjöd förbundet 
debattforum, en workshop i debatt och retorik, för studerande på andra stadiet. 
År 2024 hölls 34 debattforum runt om i Svenskfinland. Totalt 460 studerande har 
deltagit i debattforum under år 2024 (2023: 562 studeranden, 2022: 374 
studerande, 2021: 316 studerande, 2020: 408 studerande, 2019: 420 studerande). 
Antalet deltagare har stigit jämfört med 2023, då vi efter pandemin kan se en 
större efterfrågan på debattforum och har gjort ett bra arbete med att synliggöra 
projektet runt om i Svenskfinland.  
 
Projektet finansieras av Svenska Kulturfonden.  Med hjälp av bidraget har 
förbunden haft en gemensam deltidsanställd projektkoordinator som 
koordinerat projektet. Förbundets förtroendevalda har också deltagit aktivt i 
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projekt och dragit ett flertal workshoppar i skolorna, för att kunna erbjuda 
debattforum på så många orter som möjligt. 
 
7.3. Samarbete med andra organisationer 
Svensk Ungdom upprätthåller politiska kontakter till Finlands Centerungdom 
(KeNu), Keskustan Opiskelijaliitto (KOL), Kokoomuksen Nuorten Liitto (KNL), 
Samlingspartiets Studerandeförbund Tuhatkunta rf, Sosialidemokraattiset 
nuoret, Socialdemokratiska studerande (SONK), Kristdemokratisk Ungdom 
(KDU), Vasemmistonuoret (VANU), Vänsterstuderande (Vasop) och De gröna 
unga och studerandenas förbund. Samarbetet konkretiseras i nätverksträffar, 
ställningstaganden och evenemang. Förbundet har skickat hälsningar till flera 
ungdomsorganisationers årsmöten under året. 
 
Svensk Ungdom samarbetar också med andra ungdomsförbund, 
studerandeförbund och Ungdomssektorns takorganisation i Finland Allians 
genom ställningstaganden och satsningar, till exempel Politikveckan i skolorna. 
 
7.3.1. Medlemskap i andra organisationer 
Svensk Ungdom är medlem i Finlands flyktinghjälp r.f., Svenska studieförbundet 
r.f., Svenska arkivföreningen r.f., Svenska bildningsförbundet r.f., Pohjola-Nordens 
ungdomsförbund r.f., Natur och Miljö r.f., Finlands FN-förbund r.f. 
Understödsföreningen för svenskspråkig missbrukarvård och Ungdomssektorns 
takorganisation i Finland Allians r.f. SU är även stödjande medlem i SETA. 
Förbundet har haft ha en aktiv roll inom dessa föreningar. 

 
8. POLITIK 
Under året 2024 påverkade SU som ett ungdomsförbund för ett regeringsparti. 
Regeringsmedverkan har väckt mycket åsikter bland förbundets aktiva och 
medlemmar, vilket även präglat förbundets politiska arbete och 
ställningstaganden i en viss grad.  
 
SU har i all sin kommunikation fört fram en politik som värnar om liberala 
värderingar, ungas framtidsutsikter, klimatfrågor, flerspråkighet och mänskliga 
rättigheter. Förutom internationella, nationella och lokala frågor har förbundet 
engagerat sig i högskolepolitiska frågor. 
 
8.1. Programarbete 
Arbetet med förbundets EU-valsprogram inleddes hösten 2023, arbetet 
koordinerades av förbundsstyrelsen. Under hösten 2023 och våren 2024 
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förbundets förtroendevalda med att forma ett försvarspolitiskt program åt 
förbundet. Detta program godkändes på kongressen 2024. Hösten 2023 inledde 
den nya förbundsstyrelsen arbetet med att uppdatera Svensk Ungdoms politiska 
program som sedan godkändes på kongressen 2024.  
 
8.2. EU-valet 2024 
Arbete med EU-valet 2024 inleddes hösten 2023 med arbete för 
kandidatnomineringen och planering av kampanjen. Våren 2024 pågick 
kampanjen intensivt fram till valdagen.  
 
Förbundet hade en målsättning om att ha fem kandidater i EU-valet och 
målsättningen uppnåddes då förbundet slutligen hade sju kandidater. I EU-valet 
2024 hade förbundet sammanlagt 7 kandidater. Totalt samlade förbundets 
kandidater 11899 röster, vilket är 10.55% av Sfp:s röster.  
 
Under våren 2024 gjorde Svensk Ungdoms kandidater en aktiv kampanj. 
Förbundet har stött kandidaterna i kampanjen, utgående från kandidaternas 
behov och önskemål. Förbundets valarbete förverkligades utgående från en 
valplan, där vi definierade målsättningar och åtgärder för vårt valarbete. Vi har 
gjort en omfattande kampanj på sociala medier, gjort kampanj i gatubilden och 
på valtorg, gjort nattkampanjer för att nå studerande och ordnat valevenemang. 
Därtill har vi gjort kampanj på stora studerandeevenemang som till exempel 
Pampas nationaldag. Kampanjen bestod även av ett valnummer av Liber som 
också skickades ut till alla unga som var mellan 18-21 år gamla på valdagen med 
svenska som modersmål. 
 
Efter valet sammanställde förbundet en valutvärdering, för att ha en grund för 
kommande val. Inom ramen för valutvärderingen frågades också kandidaters 
åsikter, för att höra hur de upplevt kampanjen och stödet av förbundet. 
Kandidaterna var i stort sett nöjda, men kom också med bra feedback kring hur 
förbundet kan stödja kandidaterna bättre i framtiden. 
 
8.3. Kommunal- och välfärdsområdesvalen 2025 
Under hösten 2024 inleddes arbetet med det historiska dubbelvalet. Förbundet 
har under hösten arbetat med kandidatnomineringen och Svensk Ungdoms 
valprogram. Förbundet har satt som mål att ha 222 kandidater i kommunalvalet 
och 54 kandidater i välfärdsområdesvalet. Vid årsskiftet hade förbundet ca 30% 
av målsättningen klar gällande kandidaterna.  
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9. KOMMUNIKATION 
Svensk Ungdoms kommunikationsverksamhet består av den politiska tidskriften 
Liber, kanaler på sociala medier, presskommunikation, utskick till medlemmar och 
annan kommunikation kring politik. Ett kommunikationsteam bestående av 
förbundets kommunikatör, grafiska formgivare, förbundssekreterare och 
förbundsordförande planerar, genomför och följer upp förbundets 
kommunikation. Kommunikationsteamet hade under året haft möten varannan 
vecka för att planera den kommande veckans kommunikation samt följa upp 
kommunikationen och synligheten. 
 

9.1. Mediasynlighet 
Under året uttalade förbundet sig i ett stort antal frågor genom 
pressmeddelanden och insändare. Svensk Ungdom har varit synlig i nationell 
media bland annat i frågor gällande EU-valet, förbundskongressen, ekonomi, 
sysselsättning, ungas och studerandes situation, mänskliga rättigheter och 
klimatpolitik. Svensk Ungdoms förbundsordförande, förbundssekreteraren och 
andra förtroendevalda har också kommenterat politik och aktuella händelser i 
flera medier. Uttalanden har främst gjorts på svenska, men förbundet har också 
skapat finskspråkigt innehåll. 
 
Förbundets kommunikationsteam följer upp mediesynligheten genom en egen 
uppföljning och medieuppföljningsverktyget Retriever. 
 
Förbundets mediakommunikation i siffror enligt egen uppföljning: 
 
Mediakommunikation 2024 2023 2022 2021 
Pressmeddelande 49 48 84 90 
Insändare 10 26 36 37 
Kolumn 0 2 6 10 
Uppträdande i media, intervju 31 23 21 92 
Omnämnande i media 15 49 26 38 
Annat 0 0 0 3 

 
Mediaträffar enligt mediauppföljningsverktyget Retriver: 
 
Mediaträffar 2024 2023 2022 2021 
Mediaträffar 672 803 385 546 
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sysselsättning, ungas och studerandes situation, mänskliga rättigheter och 
klimatpolitik. Svensk Ungdoms förbundsordförande, förbundssekreteraren och 
andra förtroendevalda har också kommenterat politik och aktuella händelser i 
flera medier. Uttalanden har främst gjorts på svenska, men förbundet har också 
skapat finskspråkigt innehåll. 
 
Förbundets kommunikationsteam följer upp mediesynligheten genom en egen 
uppföljning och medieuppföljningsverktyget Retriever. 
 
Förbundets mediakommunikation i siffror enligt egen uppföljning: 
 
Mediakommunikation 2024 2023 2022 2021 
Pressmeddelande 49 48 84 90 
Insändare 10 26 36 37 
Kolumn 0 2 6 10 
Uppträdande i media, intervju 31 23 21 92 
Omnämnande i media 15 49 26 38 
Annat 0 0 0 3 

 
Mediaträffar enligt mediauppföljningsverktyget Retriver: 
 
Mediaträffar 2024 2023 2022 2021 
Mediaträffar 672 803 385 546 
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Antalet pressmeddelanden och insändare har minskat något under 2024 och 
2023, eftersom förbundet fokuserat mera på uttalanden på sociala medier. 
Förbundets mediaträffar har minskat med 16,3 procent jämfört med år 2023. 
Ökningen kan delvis förklaras med att SFP varit betydligt mera synligt i medierna 
under 2023 på grund av regeringsförhandlingarna. Därtill har förbundet gjort ett 
målmedvetet arbete i att bygga upp kontakter till media. 
 
9.2. Liber 
Förbundets politiska tidskrift Liber utkom i två tryckta nummer och under 2024. 
Liber är ett läsvärt och snyggt magasin för samhällsintresserade personer, och 
även en viktig kontakt till förbundets alla medlemmar.  Liber en viktig del av 
organisationens profil såväl internt som externt och väcker uppmärksamhet även 
utanför SU:s egna kretsar.  
 
Tidningen skickas till alla medlemmar, men också till olika institutioner, skolor, 
media, Svensk Ungdoms understödsförening och Svenska riksdagsgruppen. Alla 
Libernummer laddas upp på plattformen issuu.com och presenteras på 
förbundets webbplats. Tidningen och artiklarna har också delats på förbundets 
sociala medier. 
 
Liber har lyft fram aktuella samtalsämnen och fenomen på ett sätt som är relevant 
för unga. År 2024 hade numren följande teman och innehåll: 
 

● Liber 1/2024 var ett valspecial inför EU-valet. Tidningen innehöll 
information om valet och hur den egna rösten kan påverka, intervjuer med 
alla Svensk Ungdoms kandidater, en presentation av Svensk Ungdoms 
politik och en hälsning av Europaparlamentariker Nils Torvalds. Förutom 
den vanliga upplagan skickades tidningen till alla 18-20 åringar med 
svenska som modersmål. 

 
● Liber 2/2024 tangerade temat makt. Tidningen innehöll bland annat 

intervjuer med Svenska riksdagsgruppens under 30-åriga 
riksdagsledamöter, Henrik Wickström och Christoffer Ingo, en intervju 
med Nicholas Kujala om hans retur till partiet och en reflektion kring 
maktetik av förbundssekreterare Anna Oksanen.  

 
Förbundets kommunikatör Linn Svanberg fungerade som chefredaktör för 
tidskriften. Förbundsordförande Dan Cederlöf fungerade som ansvarig utgivare 
för tidsskriften. Förbundets grafiska formgivare Jannika Emaus fungerade som art 
director för tidskriften. Innehållet skapades av förbundets aktiva och medlemmar 
samt gästskribenter.  
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9.3. Webbplatsen su.fi 
I slutet av 2023 inleddes arbetet med att förnya su.fi. Med uppdateringen vill man 
skapa en webbplats som bjuder in till att komma med, har bättre 
sökmotoroptimering, uppfyller tillgänglighetsdirektiv och är mobilanpassad. Den 
nya webbsidan togs i bruk under sommaren 2024.  
 
Förbundets pressmeddelanden, evenemang och artiklar från Liber publiceras på 
webbsidan. Därtill presenteras verksamheten och politiken på sidan. Webbsidan 
finns tillgänglig på svenska och under början av året 2025 ska webbsidan 
publiceras även på finska och engelska.  
 
9.4. Sociala medier 
Svensk Ungdoms kanaler på sociala medier är vår viktigaste kanal för att nå ut till 
våra följare – medlemmar, samhällsintresserade unga och äldre, politiker och 
andra aktörer i samhället. 
 
9.4.1. Instagram 
Instagram har under 2024 varit vår huvudsakliga kanal för att nå ut på sociala 
medier. Kanalen har uppdaterats flera gånger i veckan med politik, 
ställningstaganden och innehåll från verksamheten på varierande sätt. I slutet av 
2024 var följarantalet på Svensk Ungdoms Instagram   2 681 (2023:    2 332 följare), 
följarantalet har ökat med över 300 sedan december 2023 och nästan 700 sedan 
år 2022.  
 
Under valkampanjen i EU-valet gjorde vi en aktiv kampanj på sociala medier med 
målgruppsspecifik betald reklam för att nå ut till möjligast många med 
information om valet. 
 
9.4.2. Tiktok 
Förbundet skapade innehåll på Tiktok och aktiviteten på plattformen har ökat 
under året 2024. I och med att vår målgrupp finns på Tiktok prioriterade vi att 
använda kanalen, samtidigt som vi är medvetna om riskerna med plattformen. 
 
9.4.3. Facebook 
Svensk Ungdoms Facebook-sida har uppdaterats regelbundet med våra 
uttalanden och evenemang. Precis som de senaste åren har användningen av 
Facebook minskat under 2024, eftersom målgruppen nås bättre på Instagram. 
 
9.4.4. X 
Svensk Ungdom har ett konto på X, tidigare Twitter. Vi har inte prioriterat att 
skapa innehåll på kanalen utan främst kommenterat om någon taggat förbundet i 
ett meddelande. 
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9.5. Förbundets grafiska profil 
I januari 2023 lanserades en ny visuell identitet och en ny logo för Svensk 
Ungdom. I den nya grafiken ingår en ny logotyp, ett nytt typsnitt och helt nya 
former. Svensk Ungdoms huvudsakliga färger (magenta och turkos) används 
fortfarande. Med den nya visuella identiteten förstärker vi bilden av SU som ett 
modigt förbund med självständig politik. Under 2024 har den grafiska profilen 
fått mer fotfäste och blivit mer känd hos målgruppen. Svensk Ungdom arbetar 
kontinuerligt med att förstärka den grafiska profilen och att upprätthålla 
förbundets visuella enhetlighet. 

 
10. INTERNATIONELL VERKSAMHET 
För att öka kunskapen och medvetenheten om dagens globala och 
mångkulturella samhälle har Svensk Ungdom strävat efter att öka förbundets 
internationella verksamhet både utomlands och på hemmaplan, trots 
begränsningar som coronapandemin medfört. Förbundets internationella utskott 
har under året representerat SU på flera internationella kongresser och 
evenemang. Inom samarbetsorgan utanför Norden har Svensk Ungdom varit en 
pådrivande kraft för det nordiska. 
 
10.1. Nordiska Centerungdomens Förbund (NCF)  
NCF är en sammanslutning av centerungdomsorganisationer i Norden. Svensk 
Ungdom har tidigare aktivt deltagit i Nordiska Centerungdomens förbunds 
arbete som medlemsorganisation, men åren 2022 till 2023 har organisationens 
verksamhet tyvärr varit på is. Under slutet av år 2024 har förbundet fört 
diskussioner med andra medlemsorganisationer om hur vi kunde få igång 
verksamheten igen. Ben Jokinen valdes till vice ordförande för organisationen. 
 
10.2. Ungdomens Nordiska Råd (UNR) och Nordiska 
rådet 
Svensk Ungdom representerades i Ungdomens Nordiska Råd (UNR) genom 
Nordiska Centerungdomens Förbund (NCF). Den goda kontakten mellan Svensk 
Ungdom och UNR har fortsatt under hela året 2024. SU:aren Ina Mickos jobbar 
som politiskt sakkunnig på UNR och fungerar därmed som en naturlig kontakt till 
förbundet.  
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10.3. European Liberal Youth (LYMEC) 
Svensk Ungdom har som tidigare år deltagit aktivt i European Liberal Youth:s 
(LYMEC) verksamhet. LYMEC är en takorganisation för liberala 
ungdomsorganisationer i Europa. Svensk Ungdom har under året aktivt deltagit i 
organisationens möten och tillställningar. Ellinor Juth har representerat SU som 
styrelsemedlem och communications officer i LYMEC:s bureau under våren 2024. 
LYMEC:s vårkongress som ordnades 22-24.3 i Bryssel och där representerades SU 
av  Julia Ståhle, Amanda Fagerström och Emmi Piippo. Höstkongressen ordnades 
den 8-10 november 2024 i Warszawa, Polen där SU representerades av 
Aleksandra Sjöberg och Jonatan Stenberg. 
 
10.4. International Federation of Liberal Youth (IFLRY) 
Svensk Ungdom har aktivt deltagit i IFLRY:s (International Federation of Liberal 
Youth) verksamhet. IFLRY är en världsomspännande liberal organisation som 
strävar efter att samla alla liberala ungdomsorganisationer världen över. SU är en 
stark aktör inom IFLRY och samarbetar nära tillsammans med de andra nordiska 
medlemsorganisationerna för att föra fram det nordiska perspektivet. 
Benjamin Bergan representerade förbudet på IFLYRs General Assembly på våren 
som ordnades på Elfenbenskusten . IFLRY:s General Assembly på hösten 
ordnades i Tallinn, Estland och där representerades förbundet av Ben Jokinen och 
Emma Soini. 
 
10.5. Liberal praktik 
Svensk Ungdom deltar i arbetet med Liberal praktik, ett program som erbjuder 
praktikplatser runt om i världen bland annat på liberala tankesmedjor för 
studerande. Praktikprogrammet koordineras av Svenska Bildningsförbundet med 
stöd av Kulturfonden. Samarbetet leds av en styrgrupp där förbundssekreteraren 
Malin Lindholm var medlem tills april 2024 varefter Anna Oksanen valdes in i 
styrgruppen.  
 
10.6. Övrig internationell verksamhet 
Utöver arbete i de internationella takorganisationerna har förbundet deltagit i 
följande tillställningar: 
 

● Förbundsordförande Julia Ståhle och förbundssekreterare Anna Oksanen 
deltog i EU-vals Kick off tillfälle som ordnades av Renew Europe i Bryssel 
21.3.2024. 

● Förbundsordförande Dan Cederlöf deltog i European Liberal forums Young 
leaders meeting20.-22.9.2024. 
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● Förbundssekreterare Anna Oksanen deltog i ALDEs kongress i Lissabon 
som medlem i SFP:s delegation 4.-6.10.2024. 

 
11. EKONOMI, ADMINISTRATION OCH 
PERSONAL 
11.1. Ekonomi 
Förbundets centrala inkomstkällor består av statsunderstöd, understöd av SFP, 
understöd från fonder och stiftelser samt medlemsavgifter. Evenemang 
finansieras med deltagaravgifter och understöd, evenemangskostnaderna 
subventioneras för deltagarna och resekostnader ersätts. 
 
År 2024 erhöll förbundet följande understöd 
 

● Statsunderstöd 214 200 euro 
● Verksamhetsbidrag från Svenska folkpartiet 182 000 euro 
● Understöd från Svenska Kulturfonden 30 000 euro 
● Understöd från Konstsamfundet 15 000 euro 
● Understöd från Stiftelsen Tre Smeder 29 000 euro 
● Löneunderstöd från Helsingfors stad, 21 330 euro 
● Löneunderstöd Åbo stad, 6 000 euro 
● William Thurings stiftelse, 1000 euro 

  
Företaget Accountor har skött bokföringen och löneutbetalningen. 
 
11.1.1. Resultat 
Den totala omsättningen i förbundet utgjordes av intäkter om 150 202,72 (2023: 
178 586,61 euro, 2022: 96 619,47 euro) och kostnader om -524260,75 euro (2023: 
-658 132,75 euro, 2022: -515 143,91 euro) Den ordinarie verksamheten visar en 
förlust på -374 113,92 euro (2023: -479 546,14 euro). De tillförda medlen består av 
medlemsavgifter och uppgår till 3 820 euro (2023: 0 euro). 
 
De allmänna understöden som omfattar Undervisnings- och kulturministeriets 
verksamhetsunderstöd för organisationer inom ungdomsområdet och understöd 
från Svenska folkpartiet uppgick till 396 200 euro, samma summa som år 2023. 
 
Totalt visar resultaträkningen ett överskott om 25 461,34 euro (2023: -83 589,45 
och 2022: underskott om -23 434,90 euro mot budgeterat nollresultat. De 
specificerade resultaten framgår i resultat- och balansräkningen. 
 
På grund av underskott år 2023 (-83 589,45 euro) och underskott år 2022 (-23 
434,90 euro) har ekonomin behövt stabiliseras och förbundet har varit tvungna 
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att göra ett större överskott för att skapa en behövlig buffert. En plan för att 
balansera ekonomin och stärka kassan gjordes i januari 2024. Det egna kapitalet 
var i slutet av året 2023 -29 347,67 euro och i slutet av året 2024 tog man ikapp 
det stora minuset och det egna kapitalet låg på -3 886,33 euro. Det betyder att 
man ytterligare behöver balansera ekonomin år 2025. 
 
Förbundets verksamhet är i stor grad beroende av understöd som inte är 
garanterade på lång sikt, vilket utgör ett osäkerhetsmoment i den ekonomiska 
planeringen. Förbundet har inga långfristiga lån. 
 
11.2. Administration 
I slutet av 2020 tog förbundet i bruk ett nytt medlemsregister då Svenska 
folkpartiet också  tog i bruk ett nytt medlemsregister. Förbundet har under året 
utvecklat användningen av register och medlemsprocesser. Efter problem med 
medlemsfaktureringen i det nya registret har förbundet nu fått i bruk 
medlemsfaktureringen och har fått medlemsavgifter fakturerade. 2023 var även 
första gången som förbundet fakturerade en medlemsavgift av alla, istället för att 
ha fakturerat en mindre egen avgift och lokalavdelningarnas avgifter som 
tidigare. Denna praxis har man följt år 2024.  
 

11.3. Anställda i förbundet 
Förbundskansliet finns i Helsingfors, därtill har förbundet kanslier i Åbo och Vasa. 
Administrationen har huvudsakligen skötts från förbundskansliet. Förbundet 
hade under år 2024 sju ordinarie befattningar, sex på heltid och en på deltid. 
 
Anställda 2024 
 

● Malin Lindholm, förbundssekreterare 09/2019–03/2024 (studieledig) 
● Anna Oksanen, vikarierande förbundssekreterare 03/2024- 
● Linn Svanberg, kommunikatör 03/2022–12/2024 
● Jannika Emaus, verksamhetsledare för Egentliga Finlands krets 

03/2022–01/2024, grafiker 02/2024- 
● Sabina Olin, verksamhetsledare för Egentliga Finlands krets 

03/2024-11/2024 
● Julia Nylund, verksamhetsledare för Egentliga Finlands krets 12/2024-  
● Kristiane Width, verksamhetsledare för Helsingfors krets och samkretsen 

04/2022–09/2024 
● Tessa Laine, verksamhetsledare för Helsingfors krets och samkretsen 

10/2024 -  
● Lucas Hasselblatt, verksamhetsledare för Nylands krets 05/2022–08/2024 

(studieledig 01/2024-08/2024) 
● Carolina Savander, vikarierande verksamhetsledare för Nylands krets 

01/2024-08/2024, verksamhetsledare för Nylands krets 09/2024- 
● Lina Sjöskog, verksamhetsledare för Österbottens krets 05/2022– 
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● Miranda Uthardt, vikarierande grafiker 10/2022–02/2024 
 
Förbundet har en koordinator för debattprojektet tillsammans med Finlands 
Svenska Skolungdomsförbund FSS. Under år 2024 har Carolina Savander 
(9/2023–05/2025) fungerat som debattkoordinator och Emilia Savage (9/2024–) 
fungerat som projektledare för debattprojektet. 
 
Därtill har förbundsordförande arbetat heltid för förbundet. 
 
Personalen arbetar tillsammans med de förtroendevalda i förbundet. 
Arbetsuppgifterna stöder de strategiska målen och det praktiska arbetet enligt 
verksamhetsplanen och dagliga rutiner. Personalen koordinerar sitt arbete 
genom personaldagar en gång i månaden, kanslimöten en gång i veckan, 
fortbildningsdagar och gemensam rekreation. Under 2024 har förbundet jobbat 
med sin arbetsgivarimage och och använt hashtaggen #supersonalen i 
förbundets kommunikation. 

 
12. BILAGOR 
Bilaga 1: Närvaro på förbundsstyrelsens möten 
Bilaga 2: Medlemmar i förbundets utskott 
Bilaga 3: Representation i olika organ 
Bilaga 4:  Förbundets kandidater och röstetal i riksdagsvalet 2023  
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Bilaga 1: Närvaro på förbundsstyrelsens möten 
 
Förbundsstyrelsen fram till kongressen 2024, 1.1.–5.5. 
 

Möte nr 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 

Julia Ståhle x x x x x x x x x x x 

Anton Broända x x x x x x - x x x x 

Emilie Jäntti x - x x x x x x x x x 

Dan Cederlöf x x x x x x x x x x x 

Simon Hellbom - x x x x x x - x x x 

Veronica Helanen - - - - - - - - - - - 

Julie Wallin x x - - - - - - x - x 

Anton Åkerman x x x - x x x x x x x 

 
Förbundsstyrelsen efter kongressen 2024, 5.5.-31.12. 
 

Möte nr 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 

Dan Cederlöf x x x x x x x x x x x x 

Ida Flemmich x x x x x x x x x x - x 

Simon Hellbom x x x x x x x x x x x x 

Moa Gammelgård x x - x - x - x x x x x 

Linda Johans x x x x x x x x x x x x 

Morris Liemola x x x x x - x x x - x x 

Emilie Jäntti x x - x x x x x x x x x 

Ingrid Wester x x x x x x x x x x x x 

Anton Åkerman x x x x x x x - x x - x 
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Kretsarnas och utskottens närvaro på förbundsstyrelsemöten då de kallats till:  
 
Fram till kongressen 2024, 1.1.–5.5. 
 

Möte 2 6 8 

Egentliga 
Finlands krets 

Linda Johans, 
kretsordförande 

Sabina Olin, 
kretsordförande 

Sabina Olin, 
kretsordförande 

Helsingfors och 
övriga Finlands 
krets 

Alma Portin, vice 
kretsordförande 

Alma Portin, 
kretsordförande 

Alma Portin, 
kretsordförande 

Nylands krets Ida Flemmich, 
kretsordförande 

Ida Flemmich, 
kretsordförande 

Ida Flemmich, 
kretsordförande 

Österbotten 
krets 

Maria Tokou, 
kretsordförande 

Maria Tokou, 
kretsordförande 

Maria Tokou, 
kretsordförande 

Ekonomi- och 
arbetsmarknads-
politiska 
utskottet 

Victor Dahlberg, 
utskottsordförande 

- Bertil Eriksson, 
utskottsmedlem 

Internationella 
utskottet 

Ben Jokinen, 
utskottets vice 

ordförande 

Aleksandra Sjöberg, 
utskottets vice 

ordförande 

Benjamin Bergan, 
utskottsordförande 

Jämställdhets- 
utskottet 

- Ingrid Wester, 
utskottets vice 

ordförande 

Elvira Nyrönen, 
utskottsordförande 

Liberala 
studerande 

Alexandra Wegelius, 
utskottsordförande 

Alexandra Wegelius, 
utskottsordförande 

Alexandra Wegelius, 
utskottsordförande 

Miljöpolitiska 
utskottet 

Linda Sederholm, 
utskottsordförande 

Linda Sederholm, 
utskottsordförande 

Linda Sederholm, 
utskottsordförande 

 
Efter kongressen 2024, 5.5.-31.12. 
 

Möte 16 18 21 23 

Egentliga 
Finlands krets 

Mi Adolfsson, 
kretsordförande 

Mi Adolfsson, 
kretsordförande 

Mi Adolfsson, 
kretsordförande 

- 

Helsingfors och 
samkretsen 

Alma Portin, 
kretsordförande 

- Alexander Sarin, 
kretsstyrelse- 

medlem 

Alma Portin, 
kretsordförande 

Nylands krets Jacob Flemmich, 
vice 

kretsordförande 

- Aleksandra 
Sjöberg, 

kretsordförande 

Aleksandra 
Sjöberg, 

kretsordförande 
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Österbotten 
krets 

Maria Tokou, 
kretsordförande 

- Mira Bäck, 
kretsordförande 

Mira Bäck, 
kretsordförande 

Ekonomi- och 
arbetsmarknads-
politiska 
utskottet 

Victor Dahlberg, 
utskotts- 

ordförande 

Victor Dahlberg, 
utskotts- 

ordförande 

- Victor Dahlberg, 
utskotts- 

ordförande 

Internationella 
utskottet 

Ben Jokinen, 
utskotts- 

ordförande 

Måns Mansén, 
utskottsmedlem 

- Ben Jokinen, 
utskotts- 

ordförande 

Jämställdhets- 
utskottet 

- - - - 

Liberala 
studerande 

Ida Slöör, 
utskotts- 

ordförande 

- Ida Slöör, 
utskotts- 

ordförande 

Ida Slöör, 
utskotts- 

ordförande 

Miljöpolitiska 
utskottet 

Edvard Lindfors, 
utskotts- 

ordförande 

Edvard Lindfors, 
utskotts- 

ordförande 

Edvard Lindfors, 
utskotts- 

ordförande 

Edvard Lindfors, 
utskotts- 

ordförande 
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Bilaga 2: Medlemmar i förbundets utskott 
 
Ekonomi- och arbetsmarknadspolitiska utskottet (EPU) fram till kongressen 2024 
Victor Dahlberg, ordförande 
Sabina Olin 
Veronica Helanen 
Alexandra Shtromberg  
Amanda Söderblom  
Johan Sundell  
Kim Godenhjelm  
Bertil Eriksson  
Carolina Savander, sekreterare 
 
Ekonomi- och arbetsmarknadspolitiska utskottet (EPU) efter kongressen 2024 
Victor Dahlberg, ordförande 
Bertil Eriksson 
Måns Mansén 
Alexander Sarin 
Jonatan Stenberg 
Johan Sundell 
 
Internationella utskottet (IU) fram till kongressen 2024 
Benjamin Bergan, ordförande 
Carl Englund 
Amanda Fagerström 
Ingrid Geust 
Måns Mansén 
Ben Jokinen 
Rickard Lindholm 
Ivan Medvedev 
Ina Mickos 
Rebecca Perttula 
Axel Rantanen 
Carolina Wiklund 
Dan Cederlöf 
Kristiane Width, sekreterare 
 
Internationella utskottet (IU) efter kongressen 2024 
Ben Jokinen, ordförande 
Aleksandra Sjöberg 
Måns Mansén  
Emma Soini 
Jonatan Stenberg 
Joonas Rikkonen 
Emilia Ståhl 
Alma Valkeinen 
Viljami Levlin 
Vera Häggström 
Emma Isoherranen 
Emilia Ståhl 
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Emilia Berndtsson 
Tessa Laine, sekreterare 
 
 
Jämställdhetsutskottet (JÄMU) fram till kongressen 2024 
Elvira Nyrönen, ordförande 
Linda Johans 
Linus Knutar 
Ingrid Wester 
Carolina Wiklund 
Simon Hellbom 
Lina Sjöskog, sekreterare 
 
Jämställdhetsutskottet (JÄMU) efter kongressen 2024 
Patricia Grönholm, ordförande 
Ida Slöör 
Jakob Flemmich 
Alma Valkeinen 
Emma Soini 
 
Liberala Studerande (LSK) fram till kongressen 2024 
Alexandra Wegelius, ordförande 
Ingrid Geust 
Linda Johans 
Aleksandra Sjöberg 
Emilie Jäntti 
 
Liberala Studerande (LSK) efter kongressen 2024 
Ida Slöör, ordförande 
Emilie Jäntti 
Emilia Ståhl 
Aleksandra Sjöberg 
Alexandra Wegelius 
Elsa Lindeberg 
Emma Ojala 
 
Miljöpolitiska utskottet fram till  kongressen 2024 
Linda Sederholm, ordförande 
Augusto Asís de Barros 
Maksim Sumin  
Moa Vesterlund 
Anton Broända 
Jannika Emaus, sekreterare 
 
Miljöpolitiska utskottet (Mipu) efter kongressen 2024 
Edvard Lindfors, ordförande 
Maksim Sumin 
Viljami Levlin  
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Bilaga 3: Representation i olika organ  
 
Riksdagen 
 
Riksdagsledamöter 
Henrik Wikström (april 2023–) 
Christoffer Ingo (juli 2024-) 
 
Svenska riksdagsgruppen 
Julia Ståhle (maj 2022–maj 2024) 
Dan Cederlöf (maj 2024-) 
Anita Westerholm (september 2020–) 
 
Svenska folkpartiet 
 
Partistyrelsen 
Henrik Wickström (juni 2019–juni 2024) 
Anita Westerholm (september 2020–) 
Julia Ståhle (maj 2022–maj 2024) 
Dan Cederlöf (maj 2024-) 
 
Partifullmäktige, valda för perioden 2023-2025 
Emilie Jäntti 
Mi Adolfsson  
Ida Flemmich, ersättare 
Axel Rantanen, ersättare  
 
Partifullmäktige, valda för perioden 2024-2026 
Ina Mickos 
Simon Hellbom 
Emmi Piippo, ersättare 
Anton Åkerman, ersättare 
Sharie Sveholm, representerar Lovisa 
        
Arbetsmarknadspolitiska utskottet 2024-2025 
Alexandra Shtromberg 
Victor Dahlberg 
  
Integrationspolitiska utskottet 2024-2025 
Alexandra Shtromberg 
Sabina Olin 
 
Internationella utskottet och EU-utskottet 2024-2025 
Kasper Kannosto 
Ellinor Juth 
Benjamin Bergan (sakkunnig medlem) 
 
Jämställdhetsutskottet 2024-2025 
Elvira Nyrönen 
Andre Martinez 

30 
 

 

William Mutka 
Jacob Flemmich 
 
Miljöutskottet 2024-2025 
Karin Cederlöf 
Linda Sederholm 
 
Organisationsutskottet 2024-2025 
Julia Ståhle 
 
Social- och hälsopolitiska utskottet 2024-2025 
Julia Ståhle 
 
Stadspolitiska utskottet 2024-2025 
Simon Hellbom 
 
Utbildningspolitiska utskottet 2024-2025 
Emelie Jäntti 
Anton Åkerman 
Alexandra Wegelius 
 
Statliga organ, förbund och organisationer 
 
Statens ungdomsråd 
Julia Ståhle, vice ordförande (augusti 2022–) 
 
Utvärderings- och understödskommissionen 
Nicolas Sjöberg (augusti 2023–) 
 
Ungdomssektorns takorganisation i Finland Allians 
Otso Reijonen, suppleant i styrelsen (2023–2024) 
 
Nordiska Centerungdomens förbund (NCF) 
Rebecca Perttula, styrelsemedlem (2022–)  
Ben Jokinen, styrelsemedlem (2024-) 
 
European Liberal Youth (LYMEC) 
Ellinor Juth, Bureau member, communications officer (april 2022–mars 2024) 
 
Svenska Finlands folkting, styrelse 
Henrik Wickström, ordförande 
 
Svenska Finlands folkting, ledamöter 
Frida Sigfrids (augusti 2021–) 
Rasmus Mattus (augusti 2021–) 
Anton Broända (augusti 2021–) 
Lukas Enlund (augusti 2021–) 
Elin Svedman (augusti 2021–) 
 
Kommunförbundet, Svenska delegationen 
Christoffer Ingo (2019–) 
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Frida Sigfrids (2022–) 
 
 Svenska Kulturfonden, styrelsen 
Christoffer Ingo  
Oscar Byman  
 
Svenska Arkivföreningen, styrelsen 
Julia Ståhle (maj 2022–maj 2024) 
Dan Cederlöf (maj 2024-) 
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Bilaga 4: Representanter i städer, kommuner och 
välfärdsområden 
 
Kommun-/stadsfullmäktige efter kommunalvalet 2021 (1.8.2021–) 
 
Nylands krets 
 
Hangö (2+0) 
Hannes Gustafsson  
Edvard Lindfors (1997)  
  
Raseborg (2+1) 
Anna Oksanen (1995) 
Anita Westerholm (1995) 
Olivia Landén, suppleant (1999) 
  
Ingå (3+2) 
Patricia Grönholm (2001) 
Henrik Wickström (1994) 
Jojje Öberg (2000) 
Irene Kvarnström, suppleant (?) 
Benjamin Weckström, suppleant (?) 
 
Esbo (1+0) 
Karin Cederlöf (1994) 
 
Grankulla (0+1) 
Emilia Lassenius, suppleant (2001)  
 
Sibbo (1+0) 
Caroline Högel (1997) 
 
Kyrkslätt (0+2) 
Niklas Sillman, suppleant  
Emil Strandell, suppleant (2002) 
 
Borgå (2+1) 
Emilia Mattsson (1995) 
Frida Sigfrids (1996) 
Florenta Dushi, suppleant (2003) 
    
Lovisa (0+1) 
Emil Nygård, suppleant (2000) 
 
Lappträsk (1+0) 
Oscar Antas 
 
Egentliga Finland krets 
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Bilaga 4: Representanter i städer, kommuner och 
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Hangö (2+0) 
Hannes Gustafsson  
Edvard Lindfors (1997)  
  
Raseborg (2+1) 
Anna Oksanen (1995) 
Anita Westerholm (1995) 
Olivia Landén, suppleant (1999) 
  
Ingå (3+2) 
Patricia Grönholm (2001) 
Henrik Wickström (1994) 
Jojje Öberg (2000) 
Irene Kvarnström, suppleant (?) 
Benjamin Weckström, suppleant (?) 
 
Esbo (1+0) 
Karin Cederlöf (1994) 
 
Grankulla (0+1) 
Emilia Lassenius, suppleant (2001)  
 
Sibbo (1+0) 
Caroline Högel (1997) 
 
Kyrkslätt (0+2) 
Niklas Sillman, suppleant  
Emil Strandell, suppleant (2002) 
 
Borgå (2+1) 
Emilia Mattsson (1995) 
Frida Sigfrids (1996) 
Florenta Dushi, suppleant (2003) 
    
Lovisa (0+1) 
Emil Nygård, suppleant (2000) 
 
Lappträsk (1+0) 
Oscar Antas 
 
Egentliga Finland krets 
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Pargas (1+2) 
Laura Wickström 
Mi Adolfsson, suppleant (1998) 
 Ingrid Möller, suppleant (2002) 
 
Kimito (0+2) 
Alexander Kruglov, suppleant (2000) 
Mikael Holmén, suppleant  
 
 
Österbottens krets 
 
Kronoby (1+1) 
Maria Tokou (1995) 
Anton Broända, suppleant (1999) 
 
Larsmo (2+1) 
Ida Boberg (1994) 
Carl-Wilhelm Stenman (1994) 
Ella Svarvar, suppleant (2002) 
 
Jakobstad (1+4) 
Hizzatul Alam Hemal (1996) 
Isabella Jansson, suppleant (2002) 
Fatameh Najafi, suppleant (2002) 
Linn Stenberg, suppleant (2002) 
Oskar Storbacka, suppleant (2002) 
 
Pedersöre (2+1) 
Paulina Grön (1995) 
Joakim Lasén (1997) 
Lina Sjöskog, suppleant (1997) 
 
Nykarleby (4+3) 
Jean Hellsten (2000) 
Johannes Karf (1999) 
Elin Möller (1995) 
Tobias Wik (1995) 
Robin Eriksson, suppleant (1997) 
Aurora Löija, suppleant (2002) 
Johanna Norrbygård, suppleant (1998) 
 
Vörå (3+2) 
Jens Antus (1992) 
Terese Backlund (1991) 
Rasmus Mattus (2000) 
Jenna Hirviniemi, suppleant (2001) 
Julia Sunabacka, suppleant (1992) 
 
Korsholm (2+2) 
Christoffer Ingo (1994) 
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Lukas Enlund, suppleant (2000) 
Tobias Mara, suppleant (1996) 
Karolina Virta, suppleant (1995) 
 
Vasa (1+3) 
Frans Villanen (1995) 
Calle Koskela, suppleant (1996) 
Madelene Linman, suppleant (1994) 
Johannes Wilson, suppleant (1994) 
 
Malax (1+2) 
Filip Norrgård (1995) 
Heidi Hemming, suppleant (1994) 
Wilma Snickars, suppleant (2000) 
 
Korsnäs (1+0) 
Amanda Åkersten (1998) 
 
Närpes (6+3) 
Jennifer Antfolk (1999) 
Ly Le Huyen (1994) 
Tommy Perjus (1994) 
Nicole Sten (2002) 
Linnea Strand (1995) 
Elin Svedman (2000) 
Oskar Forsén, suppleant (1997) 
Jimmy Hällström, suppleant (1996) 
Nejra Lalic, suppleant (1995) 
 
Kristinestad (1+0) 
Ida-Helena Patoranta (1997) 
 
Välfärdsområdesfullmäktige efter välfärdsområdesvalet 2022 (1.3.2022–) 
 
Västra Nylands välfärdsområde (3+0) 
Karin Cederlöf (1994) 
Anita Westerholm (1995) 
Henrik Wickström (1994) 
 
Östra Nylands välfärdsområde (1+1) 
Frida Sigfrids (1996) 
Sharie Sveholm, ersättare 
 
Österbottens välfärdsområde (1+4) 
Maria Tokou (1995) 
Rebecca Kjellman (?), ersättare 
Heidi Hemming (?), ersättare 
Lina Sjöskog (1997), ersättare 
Frans Villanen (1995), ersättare 
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Bilaga 5:  Förbundets kandidater och röstetal i EU-valet 
2024 

Egentliga Finlands valkrets 

Oscar Byman 2572 röster 

Ingrid Möller 257 röster 

Helsingfors valkrets 

Dan Cederlöf 468 röster 

Nylands valkrets 

Frida Sigfrids 4238 röster 

Julia Ståhle 1335 röster 

Anita Westerholm 2544 röster 

Vasa valkrets 

Mira Bäck 485 röster 
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Europaparlamentet

Verksamheten i Europaparlamentet juli 2024 - juni 2025 
 

Vi gick till Europaparlamentsval den 9 juni 2024. Svenska folkpartiet säkrade sitt 

mandat i Europaparlament med bred marginal. Anna-Maja Henriksson fick 50 074 

röster personliga röster i valet och blev SFP:s Europaparlamentariker. Totalt fick SFP 

112 245 röster, vilket motsvarade 6,1 % av rösterna.  

 

Europeiska folkpartiet (EPP) förblev största grupp i Europaparlamentet, följt av 

socialdemokraterna. Renew Europe tappade mandat och blev femte största grupp 

med 77 mandat. De konservativa och nationalistiska partierna stärkte sina positioner. 

Mandatperioden inleddes den 16 juli 2024 och Roberta Metsola omvaldes som talman.  

Den 18 juli 2024 omvaldes Ursula von der Leyen som ordförande för EU-

kommissionen.  

 

Anna-Maja Henriksson valdes till vice ordförande för Renew Europe och fick därmed 

en betydelsefull plats i gruppens presidium. Henriksson fungerar också som gruppens 

skattmästare. Presidiet besökte Paris i december, där de hade en lång diskussion med 

Frankrikes president Emmanuel Macron om bland annat vikten av fortsatt stöd till 

Ukraina, behovet av reformer och tillväxt i Europa men också om gröna omställningen, 

sociala medier och AI. 

 

Under hösten utfördes förfrågningar av kandidaterna till kommissionärer till den nya 

EU-kommissionen. Den nya kommissionen godkändes av parlamentet den 27 

november och tillträdde den 1 december. Finlands kommissionär är Henna Virkkunen 

(EPP), som även fungerar som kommissionen vice ordförande med ansvar för 

tekniksuveränitet, säkerhet och demokrati.  

 

Henriksson har tagit initiativet till att sammankalla och koordinera samarbetet mellan 

de tio nordiska Europaparlamentarikerna i Renew Europe. Gruppen samlas 

regelbundet för att diskutera aktuella ärenden.  

 

Henriksson har även varit medlem av en informell grupp för Europaparlamentariker till 

stöd för Ukraina, Friends of European Ukraine Gruppen samlas regelbundet för att 

diskutera aktuella frågor gällande situationen i Ukraina. Inom ramarna för gruppens 
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verksamhet har Henriksson bland annat träffat Ukrainas tidigare president Petro 

Porosenko och deltagit i evenemang för att stöda Ukrainas sak i Europaparlamentet 

 

I mars deltog Henriksson i ett mycket lyckat centerliberalt toppmöte, Democracy and 

Liberties Summit, i Paris. I sitt anförande konstaterade hon att vi nu behöver ha modet 

att använda de frysta ryska tillgångarna för att stöda Ukraina. Toppmötet i Paris 

samlade ordföranden för centerliberala parlamentsgrupper från hela Europa. Värdar 

för evenemanget var Frankrikes tidigare premiärminister Gabriel Attal och Renew 

Europes ordförande Valérie Hayer. Diskussionerna kretsade kring det fortsatta stödet 

till Ukraina samt hur Europa ska stärka sin säkerhet, ekonomi och handelspolitik i en 

tid av tilltagande geopolitiska spänningar. 

 

Utskottsarbetet 
Anna-Maja Henriksson är medlem i utskottet för den inre marknaden och 

konsumentskydd (IMCO). Henriksson är ersättare i  utskottet för medborgerliga fri- 

och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor (LIBE) samt i utskottet för utveckling 

och biståndsfrågor (DEVE). 

 

Utskottet för den inre marknaden och konsumentskydd (IMCO) 
Utskottet för den inre marknaden och konsumentskydd arbetar med att säkerställa fri 

rörlighet, rättvisa spelregler och starkt konsumentskydd inom EU – frågor som är 

avgörande för Europas konkurrenskraft, ekonomi och medborgarnas vardag i en 

föränderlig värld. 

 

Under hösten 2024 hade utskottet en central roll i utfrågningen av flera 

kommissionärskandidater som är centrala för utskottets kompetensområde. 

Huvudansvar hade man för hörandena av kommissionärerna Henna Virkkunen, 

Stéphane Séjourné, och Michael McGrath. Henriksson ställde bland annat 

kommissionärskandidat Virkkunen en fråga om hur kommissionen planerar skapa en 

inre försvarsmarknad, och därigenom stärka Europas försvar. 

 

I november deltog Henriksson i utskottets särskilda utfrågning med representanter från 

Tiktok, som sammankallades efter anklagelser om att plattformen inte agerat tillräckligt 

för att skydda valprocessen i Rumänien inför presidentvalets första omgång. 
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Stéphane Séjourné, och Michael McGrath. Henriksson ställde bland annat 

kommissionärskandidat Virkkunen en fråga om hur kommissionen planerar skapa en 

inre försvarsmarknad, och därigenom stärka Europas försvar. 

 

I november deltog Henriksson i utskottets särskilda utfrågning med representanter från 

Tiktok, som sammankallades efter anklagelser om att plattformen inte agerat tillräckligt 

för att skydda valprocessen i Rumänien inför presidentvalets första omgång. 

Henriksson deltog i diskussionen med fokus på att säkerställa att EU:s förordning om 

digitala tjänster (DSA) efterlevs och att digitala plattformar tar sitt ansvar för att skydda 

demokratin och rättsstaten. Hon markerade tydligt att transparens, ansvarstagande 

och rättvisa spelregler måste gälla också i den digitala sfären, särskilt i samband med 

val. 

 

Under våren 2025 fick Henriksson sina första uppdrag som rapportör och 

skuggrapportör. Hon utsågs till rapportör för Europaparlamentets initiativbetänkande 

som gäller förenkling och implementering av EU:s regler för den inre marknaden. 

Rapportens officiella titel är “Implementation and Streamlining of the EU internal 

market rules to strengthen the Single Market”.  Ett initiativbetänkande, eller 

egeninitierad rapport (INI), är ett verktyg som Europaparlamentet använder för att 

belysa viktiga frågor och påverka den politiska debatten i EU. Som rapportör har 

Henriksson huvudansvar i parlamentet för betänkandet. 

 

Henriksson presenterade sitt utkast till betänkande i utskottet i april. Hon har i 

rapporten betonat att vi måste minska på byråkrati för våra företag på den inre 

marknaden för att stärka Europas konkurrenskraft i en tid av geopolitisk osäkerhet, 

men utan att tumma på centrala politikmål, som till exempel klimatmålen eller 

konsumentskyddet. Parlamentet förväntas rösta om rapporten i början av hösten 

2025. 

 

Inom ramarna för hennes arbete som rapportör har Henriksson varit med och 

arrangerat två tillfällen där man från Renew Europe har bjudit in företag till 

diskussioner i parlamentet. Inom Renew Europe grundades under våren en 

arbetsgrupp för regelförenkling där varje utskott representeras av en 

Europaparlamentariker. Henriksson representerar både utskottet för den inre 

marknaden och konsumentskydd (IMCO) och utskottet för medborgerliga fri- och 

rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor (LIBE) i arbetsgruppen. 

 

Henriksson har också fungerat som Renew Europes skuggrapportör för utskottet för 

den inre marknaden och konsumentskydds (IMCO) utlåtande till jordbruksutskottet 

(AGRI) om kommissionens förslag till förordning om samarbete mellan 

tillsynsmyndigheterna gällande övervakningen av otillbörliga handelsmetoder i 
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jordbruks- och livsmedelskedjan. Förslaget handlar om att förbättra samarbetet mellan 

de nationella tillsynsmyndigheterna utgående från deras erfarenheter och stärka 

verkställandet när det gäller att bekämpa otillbörliga handelsmetoder. Efter att 

konsekvent hållit försvarsfrågorna och vikten av att stärka försvarsindustrin på 

agendan i utskottet, utsågs hon i maj 2025 också till skuggrapportör för utskottets 

utlåtande till utskottet för säkerhet och försvars (SEDE) initiativbetänkande om att 

skapa en inre försvarsmarknad. 

 
Utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor 
(LIBE) 
Utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor jobbar 

med ärenden som är centrala både med tanke på det säkerhetspolitiska läget och på 

bevakningen av förverkligandet av mänskliga rättigheter i ett allt hårdare 

samhällsklimat.  

 

Ur ett bredare perspektiv har Henriksson betonat vikten av att stärka Europas säkerhet 

och försvar samt att använda de frysta ryska tillgångarna för att stöda Ukraina. I LIBE-

utskottet har Henriksson jobbat bland annat för att behovet av att skydda kritisk 

infrastruktur, såsom kablar på havsbotten i Östersjön, från sabotage ska beaktas i 

EU:s nästa fleråriga budgetram (MFF). 

 

Beredskapsfrågor har varit speciellt aktuella med tanke på det säkerhetspolitiska 

läget, och Henriksson har aktivt betonat individens beredskap som en del av EU:s 

bredare krisresiliens. I mars 2025 skickade hon ett brev till Europeiska kommissionens 

ordförande Ursula von der Leyen tillsammans med sina Renew Europe-kolleger 

Grégory Allione och Nathalie Loiseau om att de vill se en europeisk beredskapsguide 

som skulle ge viktig information om bland annat reservförråd, säkerhet i olika 

krissituationer och om att motverka cyberhot.  

 

Under våren 2025 valdes Henriksson till Renew Europes skuggrapportör för 

Europaparlamentets initiativbetänkande om vikten av  en samtyckesbaserad 

våldtäktslagstiftning i EU. Henriksson ledde som justitieminister totalreformen av 

sexualbrottslagstiftningen i Finland, genom vilken definitionen av våldtäkt ändrades så 

att den utgår från avsaknad av samtycke. Nu fortsätter hon arbetet på EU-nivå. Genom 

en samtyckeslagstiftning i hela EU vore det möjligt att förbättra brottsoffrets ställning 

och ändra tankesättet kring sexualbrott inom hela unionen. Med initiativbetänkandet 

vill Europaparlamentet lyfta fram frågans betydelse och därigenom nå resultat. 

 

Initiativbetänkandet görs gemensamt av LIBE-utskottet och utskottet för kvinnors 

rättigheter och jämställdhet mellan kvinnor och män (FEMM). Henriksson ansvarar för 

LIBE-perspektivet för Renew Europes del.  

 
Utskottet för utveckling (DEVE) 
Utskottet för utveckling arbetar med frågor som rör EU:s biståndspolitik och hur 

unionen kan stödja utvecklingsländer i att minska fattigdom och främja hållbar 

utveckling. Utskottet granskar också hur EU:s bistånd används och samarbetar med 

internationella organisationer för att främja mänskliga rättigheter och demokrati 

globalt. 

 

I ljuset av de omvälvande förändringar som skett på området sedan Trump-

administrationen tillträdde i januari 2025 har finansiering av utvecklingsprojekt stått 

högt upp på agendan. I nära dialog med EU:s delegationer, civilsamhället och 

organisationer på plats i fragila regioner och konfliktzoner har utskottet upprätthållit en 

noggrann lägesbild under inledningen av 2025.  

 

Henriksson har lagt särskild fokus på frågor som rör kvinnor och barn, samt rätten till 

utbildning. Tillsammans med utskottskollegorna genomförde Henriksson en resa till 

Tanzania i februari 2025. Under tre dagar besökte man under ledning av EU-

delegationen i Dar es Salaam flertalet utvecklingsprojekt i regionen, både bilaterala 

initiativ samt projekt inom EU:s ramverk Global Gateway.  

 

Verksamheten i övriga utskott 
De frågor som inte hör till Henrikssons utskottsområden, men som ändå har ett 

allmänpolitiskt intresse för SFP: nationellt, på EU-nivå och internationellt har bevakats 

under verksamhetsåret. För att lyfta några frågor så har försvar, säkerhet, Ukraina, 

kohesionspolitik, jord- och skogsbruk, vargens skyddsstatus, fiske, miljö, energi och 

klimat upptagit Henrikssons och stabens arbetstid. I synnerhet har stödet till Ukraina, 
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säkerhetsfrågor, inklusive säkerheten på Östersjön, och stärkandet av Europas 

försvar varit frågor Henriksson engagerat sig i. 

 

Delegationer 
Henriksson är vice ordförande i delegationen till den parlamentariska Cariforum 

(Karibien)–EU-kommittén. Hon är även medlem i delegationerna till den 

gemensamma parlamentariska församlingen för områdena i Stilla havet, Afrika, 

Karibien och EU och den parlamentariska församlingen Karibien–EU. Henriksson 

fungerar som ersättare i delegationen för förbindelserna med länderna i Sydostasien 

och Sydostasiatiska nationers förbund (Asean) samt delegationen för det norra 

samarbetet och för förbindelserna med Schweiz och Norge samt till den gemensamma 

parlamentariska kommittén EU–Island och den gemensamma parlamentariska EES-

kommittén.  

 

Intergrupper  
Europaparlamentets arbete sker till största delen genom de permanenta utskotten. 

Det finns dock ärenden som inte täcks av utskottens ansvarsområden, vanligtvis på 

grund av att EU inte har lagstiftningskompetens inom dessa. Det finns trots detta ofta 

behov av att dryfta även sådana ärenden på EU-nivå, om inte för att lagstifta så för att 

tydliggöra existerande missförhållanden. För detta ändamål kan medlemmarna i 

Europaparlamentet på eget initiativ grunda tvärpolitiska grupper, även kallade 

intergrupper. Intergrupperna kan inte själva formulera förslag till lagstiftning, men de 

kan göra förberedande arbete och samla information, som sedan kan överlämnas till 

lämpligt permanent utskott för vidarebehandling. Europaparlamentarikerna kan 

engagera sig i utskottsöverskridande ämnen de anser att inte lyfts upp tillräckligt 

genom de ordinarie utskotten och delegationerna. Vid början av varje mandatperiod 

röstas det om vilka intergrupperna ska vara de närmaste fem åren. Stort fokus från 

Henrikssons sida låg i början av verksamhetsåret på att säkra den tvärpolitiska 

gruppen för etablerade minoriteter, nationella gemenskaper och språk. Inledningsvis 

såg det ut som gruppen skulle upplösas, men genom hårt arbete säkerställdes det 

viktiga forumets fortlevnad i ytterligare fem år.   

 

Henriksson fungerar för närvarande som vice-ordförande för intergruppen Etablerade 

minoriteter, nationella gemenskaper och språk (Minoritetsintergruppen) samt som 
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Karibien och EU och den parlamentariska församlingen Karibien–EU. Henriksson 

fungerar som ersättare i delegationen för förbindelserna med länderna i Sydostasien 

och Sydostasiatiska nationers förbund (Asean) samt delegationen för det norra 

samarbetet och för förbindelserna med Schweiz och Norge samt till den gemensamma 

parlamentariska kommittén EU–Island och den gemensamma parlamentariska EES-

kommittén.  

 

Intergrupper  
Europaparlamentets arbete sker till största delen genom de permanenta utskotten. 

Det finns dock ärenden som inte täcks av utskottens ansvarsområden, vanligtvis på 

grund av att EU inte har lagstiftningskompetens inom dessa. Det finns trots detta ofta 

behov av att dryfta även sådana ärenden på EU-nivå, om inte för att lagstifta så för att 

tydliggöra existerande missförhållanden. För detta ändamål kan medlemmarna i 

Europaparlamentet på eget initiativ grunda tvärpolitiska grupper, även kallade 

intergrupper. Intergrupperna kan inte själva formulera förslag till lagstiftning, men de 

kan göra förberedande arbete och samla information, som sedan kan överlämnas till 

lämpligt permanent utskott för vidarebehandling. Europaparlamentarikerna kan 

engagera sig i utskottsöverskridande ämnen de anser att inte lyfts upp tillräckligt 

genom de ordinarie utskotten och delegationerna. Vid början av varje mandatperiod 

röstas det om vilka intergrupperna ska vara de närmaste fem åren. Stort fokus från 

Henrikssons sida låg i början av verksamhetsåret på att säkra den tvärpolitiska 

gruppen för etablerade minoriteter, nationella gemenskaper och språk. Inledningsvis 

såg det ut som gruppen skulle upplösas, men genom hårt arbete säkerställdes det 

viktiga forumets fortlevnad i ytterligare fem år.   

 

Henriksson fungerar för närvarande som vice-ordförande för intergruppen Etablerade 

minoriteter, nationella gemenskaper och språk (Minoritetsintergruppen) samt som 

medlem i gruppen för Hav, floder, öar och kustområden (Searica). Under 

verksamhetsåret har Henriksson deltagit i intergruppernas möten, samt konsekvent 

lyft svenska språkets roll i Finland likväl som samernas rättigheter.   

 

Verksamheten i Finland 
Under de så kallade gröna veckorna, då inga sessioner, grupp- eller utskottsmöten 

hålls i Bryssel eller Strasbourg och under många fredagar samt helger, brukar 

Henriksson koncentrera sig på att besöka företag och organisationer som anknyter till 

de politiska områden som hon är aktiv inom. Hon har även passat på att träffa väljare 

och lokalpolitiker i hela Svenskfinland däribland Helsingfors, Åbo, Vasa och 

Jakobstad, Vörå, Korsholm och Mariehamn.   

 

På Europadagen 9 maj utkom Anna-Maja Henrikssons första tidning som 

Europaparlamentariker - EuropaNytt. Tidningen distribuerades med de 

finlandssvenska tidningarna Hufvudstadsbladet, Borgåbladet, Västra Nyland, 

Vasabladet, Österbottens Tidning, Syd-Österbotten, Åbo Underrättelser samt 

Ålandstidningen. EuropaNytt kunde också läsas digitalt.  

 

Henriksson har aktivt kommunicerat om sitt arbete i Europaparlamentet, också på 

sociala medier. Hon har  fortsatt med sin podcast ”Bakom kulisserna” och hon ger 

också ut ett nyhetsbrev en gång per månad. Henriksson skriver regelbundet kolumner 

i Vasabladet, Österbottens Tidning, Syd-Österbotten, Åbo Underrättelser,  

Ålandstidningen och Nya Åland. 

 

Verksamheten på Åland  
Samarbetet med de partier som stödde SFP i Europaparlamentsvalet 2024 har fortsatt 

under verksamhetsåret. Alexandra Gäddnäs anställdes som åländsk medarbetare i 

Henrikssons stab i samråd med samarbetspartierna. Henriksson har under året 

regelbundet skrivit kolumner i de åländska tidningarna, samt träffar regelbundet 

åländska representanter för näringslivet och politiken när dessa är i Bryssel. Särskild 

uppmärksamhet har lagts på att följa arbetet med revideringen av den europeiska 

tullkodexen, där den så kallade skattegränsen till Åland hanteras.  
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Under verksamhetsåret besöktes Åland en gång, i april 2025 tillsammans med 

svenska Liberalernas Europaparlamentariker Karin Karlsbro. Besöket innefattade 

bland annat ett publikt panelsamtal, företagsbesök, intervjuer och möten med 

samarbetspartierna samt Ålands landskapsregering och lagting.   

 
Besöksgrupper  
Två officiella besöksgrupper besökte Europaparlamentet under verksamhetsåret. Den 

sammanlagda mängden besökare som Europaparlamentarikerns inbjudna gäster 

uppgick till är cirka 40 personer.  

 

Utöver de officiella besöksgrupperna har Henriksson välkomnat ett dussin övriga 

grupper till parlamentet, bland annat många finlandssvenska gymnasieklasser, samt 

representanter från olika förbund och organisationer. 

 
Svenska folkpartiets kontor i Bryssel - Europaparlamentarikerns stab 
Henrikssons stab i Bryssel bestod under verksamhetsåret av Minna Österholm, Oscar 

Byman, Alexander Junell, Alexandra Gäddnäs, Ida Zinne samt Amanda Fagerström. 

Österholm har arbetat på Brysselkontoret redan under Nils Torvalds’ tid och fortsatte 

i Henrikssons stab från mandatperiodens början. Byman är med i teamet från 

mandatperiodens början medan Junell och Gäddnäs började i oktober. Zinne och 

Fagerström utförde sin praktik vid staben under hösten 2024 respektive våren 2025.  

 
Minna Österholm fungerar som kontorsansvarig i staben och ansvarar för 

samordnandet av den parlamentariska verksamheten och all administration i staben. 

Österholm bevakar även frågor som berör miljö och klimat samt jord- och skogsbruk.  

 
Oscar Byman ansvarade för bevakningen av utskottet för den inre marknaden och 

konsumentskydd. Byman bevakar även frågor som gäller försvar och säkerhet.  

 

Alexander Junell ansvarade för press- och kommunikationsfrågor samt Henrikssons 

arbete i utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor.  
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Alexandra Gäddnäs ansvarade för bevakningen av arbetet i utskottet för utveckling. 

Gäddnäs bevakade även frågor som berör minoriteter, fiske och sjöfart. Utöver detta 

ansvarade hon för bevakningen och kontakten till verksamheten på Åland.  

 
Henrikssons stab har tack vare samarbetet mellan Svenska bildningsförbundets 

praktikprogram Liberal Praktik, som finansieras av Svenska kulturfonden, traditionellt 

haft möjligheten att årligen ha två praktikanter på plats i Bryssel. Ida Zinne gjorde sin 

praktik under tidsperioden oktober 2024-februari 2025 medan Amanda Fagerström 

gjorde sin praktik februari 2025-juli 2025.  
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Förvaltningsberättelse 2024
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Medlemsstatistik
SFP i Österbotten Antal medl.
SFP i Bergö 48
SFP i Brändö-Vikinga 39
SFP i Dagsmark 153
SFP i Dragnäsbäck-Hemstrand 45
SFP i Esse 225
SFP i Gerby-Västervik 38
SFP i Högbacken-Sunnanvik 24
SFP i Jakobstads centrum 144
SFP i Jeppo 115
SFP i Karleby 512
SFP i Kaskö 70
SFP i Korsnäs 196
SFP i Kristinestad - Tjöck 241
SFP i Kronoby 187
SFP i Kvevlax 173
SFP i Lappfjärd 313
SFP i Larsmo 156
SFP i Malax 324
SFP i Maxmo 52
SFP i Mellersta Korsholm 244
SFP i Munsala 153
SFP i Nedervetil 221
SFP i Norra Korsholm 105
SFP i Nykarleby centrum 127
SFP i Nykarleby lk 184
SFP i Närpes 463
SFP i Oravais 133
SFP i Pedersöre 304
SFP i Pensala 99
SFP i Petalax 84
SFP i Purmo 211
SFP i Pörtom 132
SFP i Replot-Björkö 184
SFP i Roparnäs omnejd 45
SFP i Smedsby-Böle 142
SFP i Solf 171
SFP i Sundom 105
SFP i Södra Jakobstad 90
SFP i Södra Kristinestad 205

SFP i Terjärv 201
SFP i Vasa centrum 163
SFP i Västra Jakobstad 124
SFP i Vörå 486
SFP i Östra Vasa 56
SFP i Övermark 114
 7 601
 
SFP i Egentliga Finland 
SFP i Houtskär 34
SFP i Iniö 53
SFP i Kimitoön 275
SFP i Korpo 51
SFP i Nagu 70
SFP i Nådendal 28
SFP i Pargas 184
SFP i Reso 9
SFP i Salo regionen 28
SFP i St. Karins 32
SFP i Åbo 331
 1 095

SFP i Nyland 
SFP i Borgå centrum 295
SFP i Bromarf 53
SFP i Ekenäs 198
SFP i Esbo centrum 61
SFP i Esboviken 64
SFP i Grankulla 193
SFP i Hangö 107
SFP i Hyvinge 14
SFP i Ingå 224
SFP i Karis 196
SFP i Kervo 19
SFP i Kyrkslätt centrum 102
SFP i Lappträsk 150
SFP i Liljendal rf 194
SFP i Lojo 42
SFP i Lovisa 120
SFP i Mattby-Olars 68
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SFP i Mellersta Vanda 67
SFP i Mårtensdal 55
SFP i Mörskom 51
SFP i Norra Esbo 31
SFP i Norra Kyrkslätt 56
SFP i Nurmijärvi 9
SFP i Pernå 119
SFP i Pojo 89
SFP i Sibbo 274
SFP i Sjundeå 141
SFP i Stor-Alberga 74
SFP i Stor-Hagalund 61
SFP i Stor-Köklax 42
SFP i Strömfors 53
SFP i Södra Borgå glesbygd  
och skärgård 245
SFP i Södra Kyrkslätt 84
SFP i Tenala 109
SFP i Träskända 7
SFP i Tusby 26
SFP i Vichtis-Högfors 12
SFP i Västra Borgå 90
SFP i Västra Vanda 41
SFP i Östra Borgå r.f. 55
SFP i Östra Vanda 27
 3 918
 
SFP i Helsingfors 
SFP i Centrum 186
SFP i Hoplaxnejden 118
SFP i Kronoskatsgardet 51
SFP i Munksnejden 86
SFP i Norr om Långa bron 119
SFP i Norra Helsingfors 92
SFP i Sydvästra Helsingfors 152
SFP i Sydöstra Helsingfors 97
SFP i Södra Helsingfors 154
SFP i Tölö 121
SFP i Östra Helsingfors 89
 1 265

SFP i Samkretsen 
RKP Saame 24
SFP i Jyväskylä 25
SFP i Kotka med omnejd 26
SFP i Norra Kymmenedalen 15
SFP i Pyttis 38
SFP i Satakunta 25
SFP i Savo-Karjala 20
SFP i Tammerfors 88
SFP i Tavastland 42
SFP i Uleåborg med omnejd 48
 351
 
 
Svenska Kvinnoförbundet 2 530
Förbundet Svenska Seniorer 423
Svensk Ungdom 2 347
 
Specialföreningar
721 Intresseföreningen för  
 barnfamiljer 29
899 SFP i Bryssel 9
900 Kristet Samhällsansvar  
 i Finland r.f. 127
901 Liberalt initiativ 5
902 Svenska folkpartiets  
 Moderater 79
904 Svenska löntagare r.f 1
905 Sfp.nu 34
907 Multicultural Finland 17
908 Nätverk för tvåspråkiga  
 i Finland 13
909 Liberal framtid/ 
 Liberaalinen tulevaisuus 2
SFP i Stockholm 8
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Resultat för SFP i Europaparlamentsvalet 
2024

1 

Resultat för SFP i Europaparlamentsvalet 2024 
 
Tabell 1. Innehåller de 20 kandidaternas resultat i antal röster per valkrets i Finland. 
 

   
Hela 
landet 

Helsi
ngfor
s 
valkre
ts 

Nylan
ds 
valkre
ts 

Egent
liga 
Finlan
ds 
valkre
ts 

Satak
unta 
valkre
ts 

Lands
kapet 
Åland
s 
valkre
ts 

Tavas
tlands 
valkre
ts 

Birkal
ands 
valkre
ts 

Sydö
stra 
Finlan
ds 
valkre
ts 

Savol
ax-
Karel
ens 
valkre
ts 

Vasa 
valkre
ts 

Meller
sta 
Finlan
ds 
valkre
ts 

Uleåb
orgs 
valkre
ts 

Lappl
ands 
valkre
ts 

1 Henriksson Anna-Maja 50074 5421 12234 3584 374 543 663 1081 600 390 23863 358 642 321 

2 Biaudet Eva 21291 6353 8827 1859 133 325 280 521 290 166 2054 135 246 102 

3 Nilsson Anton 9188 229 369 186 5 8085 25 45 19 17 177 10 17 4 

4 Sigfrids Frida 4238 619 2538 265 29 32 60 134 46 51 324 52 63 25 

5 Meinander Henrik 3414 1292 1542 222 18 27 31 47 37 9 148 14 22 5 

6 Sjöskog Niclas 2927 33 136 39 7 15 12 12 8 4 2646 2 11 2 

7 Byman Oscar 2572 501 400 1427 13 14 11 38 15 7 110 9 22 5 

8 Westerholm Anita 2544 297 1772 174 9 24 23 57 28 30 88 20 20 2 

9 Borg Johanna 2507 70 114 61 9 16 21 38 20 15 2102 15 22 4 

10 Broman Samuel 2492 113 209 66 6 14 21 20 11 12 1996 6 15 3 

11 Hagman Oona 2412 940 753 191 18 9 62 142 40 46 102 41 48 20 

12 Wulff Nicke 1916 207 434 934 14 29 24 57 21 23 121 17 26 9 

13 
Nandelstadh 
von Wilhelm 1432 450 357 72 23 6 20 388 23 19 50 6 14 4 

14 Ståhle Julia 1335 234 587 104 28 13 30 73 35 44 105 30 46 6 

15 Jern Mikael 1207 117 754 101 4 9 12 17 13 5 155 6 10 4 

16 Pusa Kalle 770 344 254 53 4 3 15 31 12 11 15 5 18 5 

17 Hertzberg Magnus 716 148 430 36 2 9 4 5 7 3 65 2 4 1 

18 Bäck Mira 485 43 83 33 3 7 12 21 17 7 223 8 22 6 

19 Cederlöf Dan 468 161 159 37 7 2 7 21 22 8 29 5 7 3 

20 Möller Ingrid 257 21 38 152 4 3 3 3 3 4 21 4 1 0 

 
 
Tabell 2. Partiets resultat per valkrets och kommun i hela Finland. 
 
 

SFP:s resultat i Europaparlamentsvalet 2024 
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 Röster totalt Röster totalt, andel % 
Valdeltagande, bor i 
Finland % 

 2024 2019 Förändring 2024 2019 Förändring 2024 2019 Förändring 

Hela landet 112245 115962 −3717 6,1 6,3 −0,2 42,4 42,7 −0,3 

Helsingfors valkrets 17593 17207 386 6,2 6,2 0 56 55,8 0,2 

Nylands valkrets 31990 34728 −2738 9,1 10,1 −1 45,4 45,9 −0,5 

Egentliga Finlands valkrets 9596 10559 −963 5,8 6,5 −0,7 43,5 43,2 0,3 

Satakunta valkrets 710 694 16 1,1 1,1 0 36,7 37,3 −0,6 

Tavastlands valkrets 1336 1198 138 1,1 1 0,1 39,6 39,6 0,0 

Birkalands valkrets 2751 1958 793 1,5 1,1 0,4 43,5 43,1 0,4 

Sydöstra Finlands valkrets 1267 1251 16 1 0,9 0,1 36,2 36,5 −0,3 

Savolax-Karelens valkrets 871 923 −52 0,7 0,8 −0,1 35,9 36,4 −0,5 

Vasa valkrets 34394 36179 −1785 25,6 25,2 0,4 40,3 42,5 −2,2 

Mellersta Finlands valkrets 745 815 −70 0,8 0,9 −0,1 40,6 40,8 −0,2 

Uleåborgs valkrets 1276 1032 244 0,9 0,7 0,2 37 38 −1,0 

Lapplands valkrets 531 418 113 1 0,8 0,2 36,6 36,9 −0,3 

Landskapet Ålands valkrets 9185 9000 185 83,4 81,3 2,1 49 50,8 −1,8 

Samkretsen totalt 9487 8289 1198    0  0,0 

          

Helsingfors 17593 17207 386 6,2 6,2 0 56 55,8 0,2 

          

Nyland 31990 34728 −2738 9,1 10,1 −1 45,4 45,9 −0,5 

Esbo 8745 8884 −139 7,8 8,3 −0,5 53,2 54,1 −0,9 

Raseborg 4490 5287 −797 46,9 53,6 −6,7 43,9 44,7 −0,8 

Borgå 4455 4442 13 25,1 25,9 −0,8 45,2 44,9 0,3 

Kyrkslätt 2033 2366 −333 14,1 17,1 −3 48,5 48,9 −0,4 

Vanda 2294 2335 −41 3,4 3,5 −0,1 40,7 41,5 −0,8 

Sibbo 2100 2128 −28 25,6 28,4 −2,8 48,1 48,4 −0,3 

Lovisa 1632 1785 −153 34,3 36,3 −2 40,8 41,1 −0,3 

Grankulla 1513 1691 −178 29,3 33,8 −4,5 68,2 69,9 −1,7 

Ingå 912 1467 −555 39,7 58,4 −18,7 53,4 59,4 −6,0 
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Hangö 809 936 −127 30,6 32,6 −2 41 42,1 −1,1 

Sjundeå 469 654 −185 21,7 29,2 −7,5 46,4 48,9 −2,5 

Lojo 405 645 −240 2,9 4,5 −1,6 39,2 40,3 −1,1 

Lappträsk 241 338 −97 29 37,4 −8,4 43,1 43,4 −0,3 

Tusby 305 315 −10 2,3 2,5 −0,2 43,5 44,6 −1,1 

Träskända 308 250 58 2 1,8 0,2 42,6 42,1 0,5 

Nurmijärvi 275 247 28 2 1,9 0,1 41,7 42,2 −0,5 

Kervo 253 229 24 2,1 1,9 0,2 44,4 44,2 0,2 

Hyvinge 283 219 64 2 1,6 0,4 39,2 37,9 1,3 

Vichtis 221 215 6 2,4 2,3 0,1 41,9 42,6 −0,7 

Mäntsälä 84 108 −24 1,4 1,9 −0,5 37,3 36,3 1,0 

Mörskom 52 71 −19 9,8 11,3 −1,5 38,7 41 −2,3 

Högfors 27 40 −13 1,1 1,5 −0,4 36,4 38,5 −2,1 

Borgnäs 39 34 5 2,5 2,2 0,3 40,7 41,2 −0,5 

Askola 38 33 5 3 2,1 0,9 35,2 42,8 −7,6 

Pukkila 7 9 −2 1,4 1,6 −0,2 36 37,4 −1,4 

          

Österbotten 34394 36179 −1785 25,6 25,2 0,4 40,3 42,5 −2,2 

Vasa 5982 5745 237 27,6 24,5 3,1 41,3 45,1 −3,8 

Korsholm 5181 5355 −174 68,7 69,7 −1 50,6 52,5 −1,9 

Närpes 2945 3551 −606 87,8 91,2 −3,4 50,7 56,5 −5,8 

Jakobstad 3613 3539 74 54,8 51,2 3,6 46,3 47,3 −1,0 

Pedersöre 2918 3475 −557 63,8 72,2 −8,4 57,8 61,9 −4,1 

Nykarleby 2471 2641 −170 82,8 83,1 −0,3 54,9 57 −2,1 

Vörå 2026 2234 −208 82,9 83,8 −0,9 51,7 53,7 −2,0 

Malax 1823 2018 −195 81,6 85,1 −3,5 52,5 54,9 −2,4 

Kronoby 1601 1835 −234 72,1 75,2 −3,1 45,6 48,6 −3,0 

Kristinestad 1358 1684 −326 57,3 60,5 −3,2 47,2 50,9 −3,7 

Karleby 1786 1496 290 12,9 10,8 2,1 38,2 38,5 −0,3 

Korsnäs 799 968 −169 88,9 93,4 −4,5 58,4 64,1 −5,7 

Larsmo 889 934 −45 43,1 46 −2,9 55,4 58,8 −3,4 
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Kaskö 141 165 −24 29,9 33,1 −3,2 49,7 47,3 2,4 

Seinäjoki 260 147 113 1,4 0,8 0,6 36,9 38,2 −1,3 

Kauhava 58 51 7 1,3 1 0,3 37,9 39,5 −1,6 

Kurikka 78 47 31 1,4 0,8 0,6 34,2 37,2 −3,0 

Laihela 62 45 17 2,9 1,9 1 36,5 39,9 −3,4 

Kauhajoki 39 32 7 1,3 0,9 0,4 30,4 34,8 −4,4 

Ilmajoki 30 29 1 0,9 0,8 0,1 35,2 38,9 −3,7 

Lappo 36 27 9 0,9 0,6 0,3 36,1 38,9 −2,8 

Östermark 22 23 −1 1,6 1,4 0,2 36,6 38,5 −1,9 

Kaustby 45 22 23 3,7 1,7 2 37,9 39,2 −1,3 

Storkyro 28 22 6 2,1 1,5 0,6 39,3 41 −1,7 

Vetil 27 13 14 3,3 1,4 1,9 34,9 36,1 −1,2 

Alajärvi 30 11 19 1,3 0,4 0,9 32,5 35,3 −2,8 

Etseri 11 11 0 0,8 0,7 0,1 32,5 33,2 −0,7 

Alavus 21 9 12 0,7 0,3 0,4 33,8 37,1 −3,3 

Evijärvi 9 8 1 1,3 1,1 0,2 39,6 39,2 0,4 

Kannus 29 8 21 2,1 0,5 1,6 34,1 36,2 −2,1 

Storå 5 7 −2 0,9 1,1 −0,2 36 37,3 −1,3 

Bötom 12 6 6 3,1 1,4 1,7 38 40 −2,0 

Kuortane 13 5 8 1,2 0,4 0,8 39,2 40,2 −1,0 

Toholampi 11 4 7 1,2 0,4 0,8 43,1 42,5 0,6 

Lappajärvi 4 3 1 0,5 0,3 0,2 38,5 41,3 −2,8 

Halsua 3 2 1 0,9 0,5 0,4 40 41,6 −1,6 

Lestijärvi 4 2 2 1,6 0,7 0,9 46,5 45,7 0,8 

Perho 8 2 6 1,4 0,3 1,1 32,1 34,3 −2,2 

Vimpeli 12 2 10 1,5 0,2 1,3 36,1 36,5 −0,4 

Soini 4 1 3 0,8 0,2 0,6 33,3 36,8 −3,5 

          

Egentliga Finland 9596 10559 −963 5,8 6,5 −0,7 43,5 43,2 0,3 

Åbo 4118 4680 −562 5,6 6,6 −1 46,9 46,5 0,4 

Pargas 2478 2905 −427 44,1 50,7 −6,6 46,8 47,3 −0,5 
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Kimitoön 1254 1294 −40 51,1 54,9 −3,8 45,7 42,6 3,1 

S:t Karins 510 448 62 4 3,8 0,2 46,3 46,5 −0,2 

Salo 300 325 −25 2 2,1 −0,1 37,6 37,6 0,0 

Reso 167 156 11 2,2 2,1 0,1 40,5 40,5 0,0 

Nådendal 168 148 20 2,2 2 0,2 47,4 47,4 0,0 

Lundo 150 119 31 2,2 1,8 0,4 43,6 44,1 −0,5 

Nystad 62 54 8 1,5 1,2 0,3 35,7 34,5 1,2 

Pemar 41 54 −13 1,1 1,6 −0,5 42,4 41,6 0,8 

Loimaa 41 50 −9 0,9 1,1 −0,2 36,7 36,3 0,4 

Masku 47 50 −3 1,6 1,6 0 41,2 43,1 −1,9 

Rusko 22 45 −23 1,1 2,2 −1,1 42,6 44,1 −1,5 

Sagu 28 44 −16 2,7 4,2 −1,5 45,2 44,7 0,5 

Mynämäki 30 31 −1 1,3 1,3 0 37,4 38,1 −0,7 

Somero 38 30 8 1,5 1,2 0,3 38,1 36,2 1,9 

Pöytyä 24 29 −5 1 1,2 −0,2 39,4 39,7 −0,3 

Marttila 12 17 −5 1,9 2,4 −0,5 41,2 43,7 −2,5 

Laitila 20 16 4 1 0,8 0,2 32,3 32,5 −0,2 

Aura 24 12 12 2 1 1 39,6 39,1 0,5 

Koskis 12 12 0 1,6 1,6 0 41,3 41 0,3 

Nousis 19 12 7 1,4 0,9 0,5 38,4 39,1 −0,7 

Pyhäranta 2 8 −6 0,4 1,4 −1 33,9 35,6 −1,7 

Gustavs 10 7 3 2,4 1,7 0,7 48,7 51,3 −2,6 

Tövsala 6 5 1 1,1 1 0,1 39,6 38,1 1,5 

Oripää 2 4 −2 0,5 1,1 −0,6 38,7 37,3 1,4 

Vehmaa 11 4 7 1,6 0,5 1,1 38,6 39 −0,4 

          

ÅLAND 9185 9000 185 83,4 81,3 2,1 49 50,8 −1,8 

Brändö 153 146 7 70,8 71,2 −0,4 61 54,8 6,2 

Eckerö 308 319 −11 84,4 84,6 −0,2 52,3 53,8 −1,5 

Finström 739 745 −6 86,4 84,8 1,6 45,2 46,9 −1,7 

Föglö 140 173 −33 80 86,9 −6,9 48,2 52,9 −4,7 
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Geta 182 156 26 91,9 85,7 6,2 53,7 51 2,7 

Hammarland 461 452 9 86,2 86,3 −0,1 44,4 47,8 −3,4 

Jomala 1661 1421 240 86,4 83 3,4 47,7 49,1 −1,4 

Kumlinge 107 95 12 79,9 78,5 1,4 55,2 48 7,2 

Kökar 91 89 2 80,5 73 7,5 55,9 59,7 −3,8 

Lemland 575 643 −68 84,3 85,5 −1,2 45,9 51,8 −5,9 

Lumparland 148 155 −7 84,6 87,1 −2,5 61,9 60 1,9 

Maarianhamina 3547 3478 69 80,8 77,5 3,3 49,8 51,2 −1,4 

Saltvik 533 582 −49 86,8 86,1 0,7 46,3 49,2 −2,9 

Sottunga 45 45 0 83,3 93,8 −10,5 65,8 58,5 7,3 

Sund 317 341 −24 82,6 83,2 −0,6 49,6 53,6 −4,0 

Vårdö 178 160 18 86 83,8 2,2 60,1 60,4 −0,3 

          

SAMKRETSEN          

SATAKUNTA 710 694 16 1,1 1,1 0 36,7 37,3 −0,6 

Eura 22 32 −10 0,7 1 −0,3 36,1 36,4 −0,3 

Eurajoki 25 19 6 0,9 0,7 0,2 38,2 38,5 −0,3 

Harjavalta 12 24 −12 0,7 1,2 −0,5 34,1 34,9 −0,8 

Huittinen 19 34 −15 0,7 1 −0,3 35,6 40,5 −4,9 

Jämijärvi 5 2 3 1,2 0,4 0,8 32 36,5 −4,5 

Kankaanpää 25 18 7 0,7 0,5 0,2 34,5 36,9 −2,4 

Karvia 5 6 −1 0,8 0,7 0,1 36,9 42,6 −5,7 

Kokemäki 21 41 −20 1 1,9 −0,9 37 36,6 0,4 

Merikarvia 6 8 −2 0,7 0,9 −0,2 36 36,8 −0,8 

Nakkila 18 20 −2 1,2 1,2 0 35,8 37,6 −1,8 

Pomarkku 3 3 0 0,5 0,4 0,1 36,8 43 −6,2 

Pori 346 311 35 1,4 1,2 0,2 37,3 37,7 −0,4 

Rauma 136 117 19 1,2 1,1 0,1 37 35,9 1,1 

Siikainen 1 0 1 0,3 0 0,3 33 34,7 −1,7 

Säkylä 16 14 2 0,8 0,7 0,1 38 35,9 2,1 

Ulvila 50 40 10 1,4 1,1 0,3 36,1 37,3 −1,2 
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TAVASTLAND 1336 1198 138 1,1 1 0,1 39,6 39,6 0,0 

Asikkala 26 18 8 0,9 0,6 0,3 42,8 43,8 −1,0 

Forssa 50 41 9 1 0,8 0,2 38,8 38,9 −0,1 

Hartola 8 9 −1 1 1 0 38,2 39,4 −1,2 

Hattula 30 26 4 1 0,9 0,1 41,2 40,6 0,6 

Hausjärvi 22 32 −10 0,9 1,3 −0,4 37,6 38,9 −1,3 

Heinola 58 50 8 1 0,8 0,2 38,3 39,1 −0,8 

Hollola 78 71 7 1 1 0 42,1 41,1 1,0 

Humppila 0 5  0 0,7 −0,7 38,7 39,3 −0,6 

Hämeenlinna 256 237 19 1,1 1,1 0 42 41,4 0,6 

Iitti 25 39 −14 1,2 1,8 −0,6 40 38,5 1,5 

Janakkala 37 56 −19 0,8 1,2 −0,4 36,5 37,7 −1,2 

Jokioinen 22 16 6 1,4 1 0,4 41,3 41 0,3 

Kärkölä 13 26 −13 1,1 2 −0,9 35,5 35,8 −0,3 

Lahti 480 376 104 1,3 1 0,3 38,8 39,1 −0,3 

Loppi 24 22 2 1 0,9 0,1 38,4 39,6 −1,2 

Orimattila 47 51 −4 1,1 1,2 −0,1 35,1 35,3 −0,2 

Padasjoki 13 26 −13 1,4 2,7 −1,3 39,9 37,7 2,2 

Riihimäki 118 91 27 1,3 1 0,3 39,8 39,6 0,2 

Sysmä 9 13 −4 0,7 1 −0,3 40,8 40,3 0,5 

Tammela 13 21 −8 0,6 1 −0,4 42,3 41,8 0,5 

Ypäjä 7 11 −4 1 1,5 −0,5 37,3 39,4 −2,1 

          

BIRKALAND 2751 1958 793 1,5 1,1 0,4 43,5 43,1 0,4 

Akaa 44 41 3 0,9 0,9 0 36,6 37,5 −0,9 

Hämeenkyrö 23 15 8 0,8 0,5 0,3 35,5 36,9 −1,4 

Ikaalinen 23 12 11 1,1 0,5 0,6 39,4 41,3 −1,9 

Juupajoki 2 0 2 0,4 0 0,4 40,5 39,3 1,2 

Kangasala 124 83 41 1,1 0,8 0,3 42,7 42,9 −0,2 

Kihniö 2 0 2 0,4 0 0,4 35,3 39 −3,7 
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Kuhmoinen 7 6 1 0,9 0,8 0,1 41,9 38,6 3,3 

Lempäälä 108 74 34 1,4 1 0,4 43,7 43,3 0,4 

Mänttä-Vilppula 23 23 0 0,9 0,8 0,1 33,3 34,9 −1,6 

Nokia 126 82 44 1,1 0,8 0,3 40 40,3 −0,3 

Orivesi 34 20 14 1,2 0,6 0,6 40,2 42,2 −2,0 

Parkano 13 6 7 0,8 0,3 0,5 30,8 35,9 −5,1 

Pirkkala 115 82 33 1,6 1,2 0,4 46,4 47,4 −1,0 

Punkalaidun 5 6 −1 0,5 0,6 −0,1 41,7 42 −0,3 

Pälkäne 9 22 −13 0,4 1 −0,6 40,3 42,9 −2,6 

Ruovesi 17 6 11 1,2 0,4 0,8 39,5 42,1 −2,6 

Sastamala 198 61 137 2,7 0,8 1,9 37,7 38,2 −0,5 

Tampere 1662 1272 390 1,7 1,5 0,2 47,7 46 1,7 

Urjala 11 11 0 0,8 0,8 0 34,7 36,6 −1,9 

Valkeakoski 73 40 33 1,2 0,6 0,6 38,1 39 −0,9 

Vesilahti 17 16 1 1,1 1,1 0 43,9 44,2 −0,3 

Virrat 15 8 7 0,8 0,4 0,4 35,1 39,8 −4,7 

Ylöjärvi 100 78 22 1 0,8 0,2 39 39,9 −0,9 

          

SYDÖSTRA FINLAND 1267 1251 16 1 0,9 0,1 36,2 36,5 −0,3 

Enonkoski 1 0 1 0,2 0 0,2 39 40,1 −1,1 

Hamina 60 50 10 1,1 0,9 0,2 33,8 34,6 −0,8 

Hirvensalmi 4 1 3 0,6 0,1 0,5 37,8 39,8 −2,0 

Imatra 48 59 −11 0,7 0,8 −0,1 36,4 33,9 2,5 

Juva 15 11 4 0,9 0,6 0,3 34,5 34,7 −0,2 

Kangasniemi 13 2 11 0,8 0,1 0,7 37,3 38,2 −0,9 

Kotka 247 208 39 1,7 1,4 0,3 36,8 36,7 0,1 

Kouvola 197 240 −43 0,9 1 −0,1 34,1 35,2 −1,1 

Lappeenranta 233 242 −9 1,1 1,2 −0,1 38,5 36,3 2,2 

Lemi 10 7 3 1,2 0,8 0,4 37,5 37,6 −0,1 

Luumäki 3 14 −11 0,2 1 −0,8 36,4 36,3 0,1 

Miehikkälä 4 1 3 0,7 0,2 0,5 37,8 38 −0,2 
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Mikkeli 145 139 6 0,9 0,8 0,1 36,6 39,3 −2,7 

Mäntyharju 15 11 4 1 0,6 0,4 33,3 34,8 −1,5 

Parikkala 12 8 4 0,9 0,5 0,4 37,5 39,5 −2,0 

Pertunmaa 3 0 3 0,6 0 0,6 34,3 36,2 −1,9 

Pieksämäki 44 27 17 1 0,6 0,4 32,5 32,4 0,1 

Puumala 13 5 8 1,6 0,6 1 43 44,5 −1,5 

Pyhtää 72 76 −4 4,6 5,1 −0,5 38,7 36,9 1,8 

Rantasalmi 11 10 1 1,1 0,9 0,2 36,3 39 −2,7 

Rautjärvi 14 7 7 1,4 0,7 0,7 38,1 35,1 3,0 

Ruokolahti 16 9 7 1,1 0,6 0,5 38,2 35,3 2,9 

Savitaipale 9 2 7 0,8 0,2 0,6 40,6 38,2 2,4 

Savonlinna 60 57 3 0,6 0,5 0,1 35,2 38,3 −3,1 

Sulkava 2 5 −3 0,3 0,6 −0,3 37,5 37,8 −0,3 

Taipalsaari 13 6 7 0,8 0,4 0,4 43,2 43,6 −0,4 

Virolahti 3 5 −2 0,3 0,5 −0,2 37,8 37,9 −0,1 

          

SAVOLAX-KARELEN 871 923 −52 0,7 0,8 −0,1 35,9 36,4 −0,5 

Iisalmi 40 27 13 0,7 0,5 0,2 33,8 34 −0,2 

Ilomantsi 9 6 3 0,8 0,5 0,3 28,9 30,8 −1,9 

Heinävesi 8 1 7 0,9 0,1 0,8 36,1 37,6 −1,5 

Joroinen 12 9 3 0,9 0,7 0,2 34,4 35 −0,6 

Joensuu 190 229 −39 0,8 1 −0,2 37,1 37,7 −0,6 

Juuka 8 4 4 0,7 0,3 0,4 29,7 32,1 −2,4 

Kaavi 1 2 −1 0,2 0,3 −0,1 28,6 30,6 −2,0 

Keitele 4 6 −2 0,6 0,8 −0,2 41,3 42 −0,7 

Kitee 28 18 10 1,1 0,6 0,5 31,2 34,9 −3,7 

Kiuruvesi 7 7 0 0,3 0,3 0 33,4 36,4 −3,0 

Kontiolahti 23 15 8 0,6 0,4 0,2 34,2 36,2 −2,0 

Kuopio 340 416 −76 0,9 1,2 −0,3 38,7 37,9 0,8 

Lapinlahti 7 10 −3 0,3 0,4 −0,1 34,1 35 −0,9 

Leppävirta 17 8 9 0,6 0,3 0,3 37,2 37,6 −0,4 
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Lieksa 18 8 10 0,7 0,3 0,4 31,7 33,3 −1,6 

Liperi 18 17 1 0,6 0,5 0,1 34,3 35,1 −0,8 

Nurmes 17 8 9 0,7 0,4 0,3 30,7 32,3 −1,6 

Outokumpu 11 4 7 0,7 0,2 0,5 29,2 31,2 −2,0 

Pielavesi 6 4 2 0,4 0,3 0,1 39,8 42,1 −2,3 

Polvijärvi 3 1 2 0,3 0,1 0,2 31,7 35,3 −3,6 

Rautalampi 2 4 −2 0,2 0,4 −0,2 36,2 39 −2,8 

Rautavaara 2 2 0 0,5 0,5 0 32,1 31,4 0,7 

Rääkkylä 0 2  0 0,3 −0,3 35,1 41,5 −6,4 

Siilinjärvi 28 45 −17 0,5 0,7 −0,2 36,6 37,8 −1,2 

Sonkajärvi 6 4 2 0,6 0,3 0,3 33,7 35,6 −1,9 

Suonenjoki 12 11 1 0,7 0,6 0,1 31,9 32,9 −1,0 

Tervo 3 2 1 0,6 0,3 0,3 38,9 42,7 −3,8 

Tohmajärvi 2 1 1 0,2 0,1 0,1 32,4 36,5 −4,1 

Tuusniemi 2 7 −5 0,3 1 −0,7 34,8 32,5 2,3 

Varkaus 42 44 −2 0,8 0,8 0 33,6 33,3 0,3 

Vesanto 2 5 −3 0,3 0,6 −0,3 40,1 44,8 −4,7 

Vieremä 3 5 −2 0,3 0,5 −0,2 35,8 36,8 −1,0 

          

MELLERSTA FINLAND 745 815 −70 0,8 0,9 −0,1 40,6 40,8 −0,2 

Hankasalmi 7 8 −1 0,5 0,5 0 38,4 38,6 −0,2 

Joutsa 14 7 7 1 0,5 0,5 39,2 40,5 −1,3 

Jyväskylä 512 571 −59 1 1,2 −0,2 43,7 43,3 0,4 

Jämsä 41 44 −3 0,7 0,7 0 36,6 36,8 −0,2 

Kannonkoski 1 3 −2 0,3 0,7 −0,4 35,6 40,8 −5,2 

Karstula 5 3 2 0,5 0,2 0,3 35,2 36,3 −1,1 

Keuruu 20 19 1 0,7 0,6 0,1 37,1 38 −0,9 

Kinnula 0 1  0 0,2 −0,2 37,1 47,4 −10,3 

Kivijärvi 0 1  0 0,3 −0,3 32,7 40 −7,3 

Konnevesi 4 3 1 0,5 0,3 0,2 37,4 39,9 −2,5 

Kyyjärvi 1 0 1 0,3 0 0,3 34,4 40,3 −5,9 
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Laukaa 34 37 −3 0,6 0,7 −0,1 38 38,3 −0,3 

Luhanka 1 1 0 0,4 0,3 0,1 43,7 51 −7,3 

Multia 6 5 1 1,4 0,9 0,5 37,3 40,5 −3,2 

Muurame 33 31 2 1 0,9 0,1 43 44,7 −1,7 

Petäjävesi 9 5 4 0,8 0,4 0,4 39,7 39,9 −0,2 

Pihtipudas 6 6 0 0,6 0,5 0,1 31,3 35,9 −4,6 

Saarijärvi 13 7 6 0,5 0,2 0,3 35,9 36,4 −0,5 

Toivakka 2 1 1 0,3 0,1 0,2 39,2 44,7 −5,5 

Uurainen 5 7 −2 0,5 0,7 −0,2 37,2 38,1 −0,9 

Viitasaari 7 16 −9 0,4 0,8 −0,4 34,2 38 −3,8 

Äänekoski 24 33 −9 0,5 0,6 −0,1 34,6 34,4 0,2 

          

ULEÅBORGS 1276 1032 244 0,9 0,7 0,2 37 38 −1,0 

Alavieska 9 4 5 1,4 0,5 0,9 35,5 39,5 −4,0 

Haapajärvi 8 8 0 0,5 0,4 0,1 33,5 35 −1,5 

Haapavesi 8 8 0 0,5 0,4 0,1 33,8 35,6 −1,8 

Hailuoto 2 4 −2 0,5 1,1 −0,6 49 47,1 1,9 

Hyrynsalmi 1 4 −3 0,2 0,7 −0,5 28,3 29,2 −0,9 

Ii 10 9 1 0,4 0,3 0,1 31,8 36,2 −4,4 

Kajaani 55 47 8 0,6 0,4 0,2 33,5 36 −2,5 

Kalajoki 61 23 38 1,7 0,6 1,1 38,2 41,8 −3,6 

Kempele 48 34 14 0,9 0,7 0,2 37,3 38 −0,7 

Kuhmo 6 7 −1 0,3 0,3 0 31,5 31,9 −0,4 

Kuusamo 28 20 8 0,7 0,5 0,2 34,9 33,8 1,1 

Kärsämäki 0 3  0 0,4 −0,4 35 40,3 −5,3 

Liminka 17 6 11 0,7 0,3 0,4 38,4 38,5 −0,1 

Lumijoki 2 2 0 0,4 0,4 0 36,2 40,7 −4,5 

Merijärvi 2 0 2 0,7 0 0,7 35,6 43 −7,4 

Muhos 8 13 −5 0,4 0,6 −0,2 32,7 34,7 −2,0 

Nivala 12 12 0 0,4 0,4 0 35 37,8 −2,8 

Oulainen 11 4 7 0,6 0,2 0,4 34,1 37,6 −3,5 
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Oulu 810 717 93 1,2 1,1 0,1 40,3 40,7 −0,4 

Paltamo 4 2 2 0,5 0,2 0,3 33,8 34,8 −1,0 

Pudasjärvi 9 4 5 0,5 0,2 0,3 29,9 31,5 −1,6 

Puolanka 2 3 −1 0,3 0,4 −0,1 33,1 31,6 1,5 

Pyhäjoki 6 3 3 0,7 0,3 0,4 36,5 41,4 −4,9 

Pyhäjärvi 11 9 2 0,9 0,6 0,3 32,8 33,1 −0,3 

Pyhäntä 1 0 1 0,2 0 0,2 36,2 42,8 −6,6 

Raahe 42 17 25 0,7 0,3 0,4 35,1 35,3 −0,2 

Reisjärvi 1 4 −3 0,1 0,5 −0,4 33,2 36,2 −3,0 

Ristijärvi 2 2 0 0,5 0,5 0 39,5 37,4 2,1 

Sievi 6 4 2 0,5 0,3 0,2 34,6 38,9 −4,3 

Siikajoki 7 6 1 0,5 0,4 0,1 37,4 40,5 −3,1 

Siikalatva 6 3 3 0,4 0,2 0,2 34,5 35,9 −1,4 

Sotkamo 22 8 14 0,8 0,3 0,5 33,3 33,6 −0,3 

Suomussalmi 5 7 −2 0,3 0,3 0 31,7 31,1 0,6 

Taivalkoski 3 4 −1 0,3 0,3 0 35,3 37,2 −1,9 

Tyrnävä 8 7 1 0,5 0,4 0,1 36,3 38,9 −2,6 

Utajärvi 5 3 2 0,7 0,4 0,3 34,7 34,1 0,6 

Vaala 6 3 3 0,8 0,4 0,4 33,4 35,7 −2,3 

Ylivieska 32 18 14 0,9 0,5 0,4 32,3 35,3 −3,0 

          

LAPPLAND 531 418 113 1 0,8 0,2 36,6 36,9 −0,3 

Enontekiö 24 5 19 4,1 0,8 3,3 38,8 40,5 −1,7 

Inari 84 7 77 3,7 0,3 3,4 38,5 39,4 −0,9 

Kemi 33 55 −22 0,6 0,9 −0,3 34,3 35,9 −1,6 

Kemijärvi 6 4 2 0,3 0,2 0,1 33,2 35,8 −2,6 

Keminmaa 20 17 3 0,9 0,7 0,2 36,5 37,5 −1,0 

Kittilä 26 16 10 1,4 0,9 0,5 35,7 34,9 0,8 

Kolari 16 3 13 1,3 0,3 1 37,5 37,6 −0,1 

Muonio 9 6 3 1,3 0,9 0,4 37,2 36,1 1,1 

Pelkosenniemi 1 2 −1 0,3 0,6 −0,3 39,3 39,9 −0,6 
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Pello 4 4 0 0,3 0,3 0 42,6 42,2 0,4 

Posio 3 2 1 0,3 0,2 0,1 35,7 37,2 −1,5 

Ranua 1 2 −1 0,1 0,2 −0,1 34,2 32,2 2,0 

Rovaniemi 151 213 −62 0,8 1,1 −0,3 36,9 37,6 −0,7 

Salla 10 5 5 1 0,5 0,5 34,8 32,8 2,0 

Savukoski 0 2 -2 0 0,5 −0,5 40,9 45 −4,1 

Simo 4 2 2 0,5 0,2 0,3 34,3 38 −3,7 

Sodankylä 30 13 17 1,2 0,5 0,7 37,1 34,7 2,4 

Tervola 6 3 3 0,8 0,3 0,5 34,7 36,1 −1,4 

Tornio 39 40 −1 0,6 0,7 −0,1 37,1 35,4 1,7 

Utsjoki 59 13 46 12 2,6 9,4 52 51,1 0,9 

Ylitornio 5 4 1 0,4 0,3 0,1 37,8 36,1 1,7 
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Resultat för SFP i Välfärdsområdesvalet 2025 
 

 VO2025 Jämfört med 2022 

Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Hela landet 98097 5,0% 71 6688 0,1% −5 
 
 

Krets Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Nyland 48936 11,6% 35 8338 0,8% 1 

Österbotten 36267 19,9% 32 −3157 −2,1% −5 

Egentliga Finland 10864 5,2% 4 1604 0,5% −1 

Samkretsen 2030  0 −97  0 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Östra Nylands välfärdsområde 13335 
32,1

% 20 762 −0,7% 0 

Askola 83 4,5%  12 0,3% 0 

Lappträsk 375 37,2% 1 29 2,8% 1 

Lovisa 2919 47,2% 3 6 −2,4% 3 

Mörskom 99 14,3%  22 3,7% 0 

Borgå 6691 31,8% 12 296 −0,8% 12 

Pukkila 6 0,9%  −1 −0,2% 0 

Sibbo 3162 31,1% 4 398 −0,4% 4 
 
Östra Nylands välfärdsområde, resultat per kandidat. 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Otto Andersson riksdagsledamot, kansanedustaja Lovisa 2801 Vald 

Mikaela Nylander statssekreterare, valtiosihteeri Borgå 1459 Vald 

Elin Blomqvist-Valtonen 
ansvarig för samhällsrelationer, yhteiskuntasuhteiden 
vastaava Borgå 1428 Vald 

Frida Sigfrids pol.mag., riksdagsassistent, VTM, eduskunta-avustaja Borgå 672 Vald 

Kaj Lindqvist pensionär, pol.kand., eläkeläinen, valt.kand. Sibbo 670 Vald 

Marika Railila hälsovårdare, pol.kand., terveydenhoitaja, VTK Sibbo 492 Vald 

Patrik Björkman företagare, yrittäjä Borgå 442 Vald 

Bernhard Edgren läkare, lääkäri Borgå 386 Vald 

Tove Munkberg 
enhetschef, social- och patientombud, yksikön 
päällikkö, sosiaali- ja potilasasiavastaava Borgå 379 Vald 

Christoffer Hällfors pol.mag., analytiker, VTM, analyytikko Sibbo 218 Vald 

Elin Andersson 
sakkunnig internationella ärenden, pol.mag, 
kansainvälisten asioiden asiantuntija, VTM Borgå 204 Vald 

Marina Borgman koordinerande kurator, koordinoiva kuraattori Borgå 195 Vald 

Benny Engård företagare, yrittäjä Lappträsk 172 Vald 

Bodil Lund fil.mag., fil.maist. Borgå 160 Vald 

Kristel 
Pynnönen 
Andersson jur.mag., äldre jurist, OTM, vanhempi lakiasiaintuntija Borgå 150 Vald 

Johan Söderberg direktör, pensionär, johtaja, eläkeläinen Borgå 148 Vald 

Christer Andersson företagare, jordbrukare, yrittäjä, maanviljelijä Borgå 144 Vald 

Anders Wikström pressekreterare, lehdistösihteeri Sibbo 140 Vald 
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Pia Baumgartner avdelningsskötare, HvM, osastonhoitaja, TtM Lovisa 139 Vald 

Mona Lindlöf pensionär, närvårdare, eläkeläinen, lähihoitaja Lovisa 134 Vald 

Kristian Mikander farmaceut, sakkunnig, farmaseutti, asiantuntija Sibbo 130 
Ersättar
e 

Agneta Alm 
socialarbetare, pensionär, sosiaalityöntekijä, 
eläkeläinen Lovisa 114 

Ersättar
e 

Hannu Ollikainen rektor, rehtori Sibbo 113 
Ersättar
e 

Amanda Raunio tradenom, tradenomi Borgå 113 
Ersättar
e 

Chi Weckström sakkunnig, MBA, asiantuntija, MBA Sibbo 112 
Ersättar
e 

Petra Lind 
kommunikationskoordinator, journalist, 
viestintäkoordinaattori, toimittaja Askola 110 

Ersättar
e 

Laura Günsberg-Sandström tradenom, tradenomi Sibbo 94 
Ersättar
e 

Sofie Klawér-Kallio specialplanerare, erityissuunnittelija Borgå 92 
Ersättar
e 

Stina Lindgård kyrkoherde, coach, kirkkoherra, coach Borgå 86 
Ersättar
e 

Kari-Matti Syrjäläinen företagare, akutvårdare, yrittäjä, ensihoitaja Sibbo 84 
Ersättar
e 

Marica Enlund 
ped.mag., konsultativ speciallärare, KM, konsultoiva 
erityisopettaja Sibbo 82 

Ersättar
e 

Ada Möller jurist, juristi Sibbo 81 
Ersättar
e 

Sofia Hoff 
chef för småbarnspedagogik, pol.mag., 
varhaiskasvatuspäällikkö, VTM Borgå 80 

Ersättar
e 

Malin Havila företagare, fysioterapeut, yrittäjä, fysioterapeutti Borgå 80 
Ersättar
e 

Sharie Sveholm ekonomie magister, KTM Borgå 77 
Ersättar
e 

Monica Björkell-Ruhl freelancer, närståendevårdare, freelancer, omaishoitaja Lovisa 75 
Ersättar
e 

Bosse Lindfors kulturarbetare, kulttuurityöntekijä Lovisa 65 
Ersättar
e 

Therese Meriheinä vaktmästare, ekonomieföreståndare Lovisa 63 
Ersättar
e 

Sten Lindgren pensionär, eläkeläinen Mörskom 62 
Ersättar
e 

Nikolaj von Veh psykolog, psykologi Borgå 61 
Ersättar
e 

Iida Tall studerande, opiskelija Sibbo 59 Inte vald 
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Maria Grundström organisationschef, ekon.mag., järjestöpäällikkö, KTM Lovisa 51 Inte vald 

Oscar Lökfors lektor, lehtori Borgå 50 Inte vald 

Marianne Andersson-Lindqvist försäljare, ordningsvakt, myyjä, järjestyksenvalvoja Sibbo 49 Inte vald 

Simon Sällström företagare, yrittäjä Sibbo 48 Inte vald 

Beatrice Grandell hälsovårdare, företagare, terveydenhoitaja, yrittäjä Lovisa 47 Inte vald 

Niklas Montonen arbetslös, työtön Borgå 47 Inte vald 

Stefan Andersin sjukskötare, sairaanhoitaja Borgå 46 Inte vald 

Roger Wide skogsbrukstekniker, metsätalousteknikko Lovisa 44 Inte vald 

Jacqueline Utujije-Habiyakare farmaceut, företagare, farmaseutti, yrittäjä Borgå 43 Inte vald 

Tomas Liljeberg försäljare, myyjä Borgå 41 Inte vald 

Sebastian Ekblom 
dataskyddsombud, tradenom, tietosuojavastaava, 
tradenomi Borgå 41 Inte vald 

Mimi Skog fysioterapeut, fysioterapeutti Sibbo 40 Inte vald 

Tina Väyrynen närvårdare, lähihoitaja Borgå 40 Inte vald 

Hans-Peter Lindgren pensionär, överkonstapel, eläkeläinen, ylikonstaapeli Sibbo 38 Inte vald 

Göran Wallén pensionär, eläkeläinen Lappträsk 34 Inte vald 

Annette Forsblom 
vårdare av utvecklingshämmade, pensionär, 
kehitysvammaisten hoitaja, eläkeläinen Borgå 34 Inte vald 

Barbara Grandell företagare, yrittäjä Lovisa 30 Inte vald 

Benita Lipponen närvårdare, pensionär, lähihoitaja, eläkeläinen Sibbo 30 Inte vald 

Ulf Meriheinä 
diplomingenjör, pensionär, diplomi-insinööri, 
eläkeläinen Borgå 29 Inte vald 

Charlotta Fagerberg närvårdare, lähihoitaja Borgå 25 Inte vald 

Emil Nygård landsbygdsföretagare, maaseutuyrittäjä Lovisa 24 Inte vald 

Timo Nyman arbetslös, työtön Sibbo 24 Inte vald 

Otto Flykt studerande, opiskelija Borgå 16 Inte vald 

Irina Sågbom kundservicechef, asiakaspalvelupäällikkö Borgå 16 Inte vald 

Olivia Antas timmerman, timpuri Lappträsk 14 Inte vald 

Annina Hollmén 
skolgångshandledare, farmaceut, 
koulunkäynninohjaaja, farmaseutti Lovisa 14 Inte vald 

Alvar Burman studerande, opiskelija Sibbo 14 Inte vald 

Henrik Gripenberg företagare, yrittäjä Lovisa 14 Inte vald 

Tommy Häyrynen 
medikalvaktmästare-ambulansförare, 
lääkintävahtimestari-sairaankuljettaja Borgå 8 Inte vald 

Staffan Tast företagare, yrittäjä Lovisa 8 Inte vald 

John Pelkonen pensionär, eläkeläinen Borgå 6 Inte vald 

5 

Kaled Hegli eftisledare, iltapäiväkerho-ohjaaja Borgå 4 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Västra Nylands välfärdsområde 33265 
16,4

% 13 7418 1,9% 1 

Esbo 12046 9,5% 3 2972 1,0% 3 

Hangö 1501 43,9% 1 262 6,5% 1 

Ingå 2062 68,9% 1 76 −3,0% 1 

Högfors 22 0,7%  5 0,1% 0 

Grankulla 2153 39,2% 1 −144 −4,8% 1 

Kyrkslätt 4397 25,0% 1 1661 7,3% 1 

Lojo 1698 9,8%  1214 6,9% 0 

Raseborg 7739 63,2% 5 845 3,4% 5 

Sjundeå 1300 46,5% 1 428 12,3% 1 

Vichtis 347 3,1%  99 0,8% 0 
 
 
Västra Nylands välfärdsområde, resultat per kandidat. 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Henrik Wickström pol. mag., riksdagsledamot - VTM, kansanedustaja Ingå 7805 Vald 

Anders Adlercreutz undervisningsminister, arkitekt - opetusministeri, arkkitehti Kyrkslätt 6276 Vald 

Karin Cederlöf jurist - juristi Esbo 4357 Vald 

Anita Westerholm 
rättsnotarie, ministerns specialmedarbete - oikeusnotaari, 
ministerin erityisavustaja Raseborg 1170 Vald 

Denis Strandell EM - KTM Hangö 979 Vald 

Ralf Backman medicinalråd, läkare - lääkintöneuvos, lääkäri Raseborg 712 Vald 

Nina af Hällström verksamhetsledare - toiminnanjohtaja Esbo 674 Vald 

Eva-Lena Gästrin sjukskötare, simlärare - sairaanhoitaja, uimaopettaja Esbo 627 Vald 

Merja Laaksonen företagare, pensionär - yrittäjä, eläkeläinen Sjundeå 568 Vald 

Fredrik Waselius teamledare, musiker - tiiminvetäjä, muusikko Grankulla 545 Vald 

Mårten Johansson företagare - yrittäjä Raseborg 541 Vald 

Peter Braskén MKD, pensionär - eläkeläinen Raseborg 538 Vald 

Johan Berglund överkonstapel - ylikonstaapeli Raseborg 499 Vald 

Minna Hakapää talterapeut, arbetshandledare - puheterapeutti, työnohjaaja Kyrkslätt 491 
Ersättar
e 
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Anna Aintila tandläkare - hammaslääkäri Kyrkslätt 478 
Ersättar
e 

Marika Törnqvist-Björklund pensionär, företagare - eläkeläinen, yrittäjä Raseborg 443 
Ersättar
e 

Päivi Puntila EM, utvecklingsdirektör - KTM, kehitysjohtaja Esbo 415 
Ersättar
e 

Johan Lassus överläkare, docent - ylilääkäri, dosentti Esbo 400 
Ersättar
e 

Julia Ståhle socialpolitiskt sakkunnig - sosiaalipolitiikan asiantuntija Esbo 307 
Ersättar
e 

Niclas Zweigberg lärare, huvudförtroendeman - opettaja, pääluottamusmies Raseborg 269 
Ersättar
e 

Anne Ahlefelt 
ledare inom småbarnspedagogik, socionom (YH) - 
varhaiskasvatuksen johtaja, sosionomi (AMK) Esbo 235 

Ersättar
e 

Gustav Båsk DI, pensionär - eläkeläinen Esbo 218 
Ersättar
e 

Maria Ekman 
antik- och konstexpert, författare - antiikki- ja taideasiantuntija, 
kirjailija Grankulla 217 

Ersättar
e 

Anita Dufholm sjukskötare - sairaanhoitaja Raseborg 215 
Ersättar
e 

Ulrika Krook jurist, universitetslärare - juristi, yliopistonopettaja Kyrkslätt 207 
Ersättar
e 

Matilda Björkqvist 
barnmorska (HYH), vårdlärare - kätilö (YAMK), ammatillinen 
opettaja Kyrkslätt 173 

Ersättar
e 

Heidi Seppälä CX Solutions Sales Manager Vichtis 161 Inte vald 

Pia-Lisa Sundell pol. mag., verksamhetsledare - VTM, toiminnanjohtaja Grankulla 157 Inte vald 

Anna Lena Karlsson-Finne 
socialarbetare inom barnskyddet - lastensuojelun 
sosiaalityöntekijä Grankulla 152 Inte vald 

Marita Backman ekonom, företagare - ekonomi, yrittäjä Esbo 137 Inte vald 

Marie Bergman-Auvinen företagare, barnmorska - yrittäjä, kätilö Ingå 112 Inte vald 

Anna Oksanen EM, förbundssekreterare - KTM, pääsihteeri Raseborg 108 Inte vald 

Ida Flemmich kulturproducent - kulttuurituottaja Sjundeå 103 Inte vald 

Maria Sevon socialarbetare - sosiaalityöntekijä Raseborg 99 Inte vald 

Eva Storgårds ped. mag., hälsovårdare - KM, terveydenhoitaja Esbo 94 Inte vald 

Sven Holmberg byggmästare, pensionär - rakennusmestari, eläkeläinen Raseborg 92 Inte vald 

Siv Ahlberg EM - KTM Kyrkslätt 89 Inte vald 

Werner Orre PM, juridisk specialrådgivare - VTM, oikeudellinen neuvonantaja Raseborg 89 Inte vald 

Tom Kullberg DI Hangö 87 Inte vald 

Rasmus Lundén idrottslärare - liikunnanopettaja Esbo 86 Inte vald 
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Christel Lamberg-Allardt professor - professori Grankulla 80 Inte vald 

Martin Valtonen företagare - yrittäjä Kyrkslätt 78 Inte vald 

Peter Sundelin DI, verkställande direktör - toimitusjohtaja Kyrkslätt 73 Inte vald 

Anna Sofia Nevanlinna hälsovårdare, företagare - terveydenhoitaja, yrittäjä Esbo 71 Inte vald 

Dennis Barman pensionär - eläkeläinen Raseborg 70 Inte vald 

Linda Ring företagare, massör - yrittäjä, hieroja Raseborg 68 Inte vald 

Peter Rolin ped.mag. - KM Esbo 68 Inte vald 

Anna Korhonen pol. mag., sakkunnig - VTM, asiantuntija Esbo 67 Inte vald 

Anders Malmsten Expert QA Lead Esbo 66 Inte vald 

Martin Heinrichs ekonom, pensionär - ekonomi, eläkeläinen Esbo 63 Inte vald 

Yuliia Tolonen bloggare - bloggaaja Kyrkslätt 63 Inte vald 

Charlotta Jakobsson MBI, inköpare - ostaja Esbo 63 Inte vald 

Susanne Kollin pensionär - eläkeläinen Hangö 60 Inte vald 

Andreas Hindrén tradenom, tullinspektör - tradenomi, tullitarkastaja Raseborg 59 Inte vald 

Marzieh Zare doctoral candidate Esbo 59 Inte vald 

Gunilla Starck laboratorieskötare - laboratoriohoitaja Raseborg 58 Inte vald 

Katja Nyström-Lehikoinen sosionom (högre YH) - sosionomi (YAMK) Sjundeå 57 Inte vald 

Håkan Blomberg pensionär - eläkeläinen Esbo 53 Inte vald 

Patricia Grönholm vakthavande styrman - vahtiperämies Ingå 52 Inte vald 

Jan Lydman husbyggare - talonrakentaja Kyrkslätt 52 Inte vald 

Viviann Westermark pensionär - eläkeläinen Ingå 49 Inte vald 

Isabella Tiermas studerande - opiskelija Esbo 48 Inte vald 

Mikael Heinrichs överstelöjtnant - yliluutnantti Kyrkslätt 48 Inte vald 

Mathew Mailaparampil DI Esbo 45 Inte vald 

Lea Adolfsson företagare - yrittäjä Raseborg 43 Inte vald 

Iiro Jääskeläinen psykolog, professor - psykologi, professori Lojo 41 Inte vald 

Maj Åberg-Hildén ped. mag. - KM Kyrkslätt 41 Inte vald 

Kaj Sjöblom pensionär - eläkeläinen Kyrkslätt 40 Inte vald 

Håkan Nyman ingenjör, pensionär - insinööri, eläkeläinen Esbo 40 Inte vald 

Ludvig Lindholm bokförare, musiker - kirjanpitäjä, muusikko Raseborg 37 Inte vald 

Markus Söderman språkvetare, doktorand - kielitieteilijä, väitöskirjatutkija Esbo 34 Inte vald 

Tobias Althoff ungdomsarbetsledare - nuorisotyönohjaaja Grankulla 34 Inte vald 

Simon Bergström studerande - opiskelija Grankulla 34 Inte vald 
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Leif Wirtanen TkD, ledande sakkunnig - TkT, johtava asiantuntija Lojo 33 Inte vald 

Markus Degerlund ingenjör - insinööri Raseborg 33 Inte vald 

Fred Granberg euroingenjör - euroinsinööri Esbo 32 Inte vald 

Tua Sandberg 
företagshälsovårdare, merkonom - työterveyshoitaja, 
merkonomi Raseborg 31 Inte vald 

Christian Söderlund företagare - yrittäjä Raseborg 29 Inte vald 

Tom Backman DI, pensionär - eläkeläinen Ingå 28 Inte vald 

Staffan Björklund skogsmästare - metsänhoitaja Raseborg 27 Inte vald 

Christel Lindholm merkonom - merkonomi Raseborg 27 Inte vald 

Greger Englund lärare, köpvittne - opettaja, kaupanvahvistaja Kyrkslätt 26 Inte vald 

Tom Eklundh pensionär - eläkeläinen Esbo 25 Inte vald 

Bjarne Häggman forstmästare, företagare - metsänhoitaja, yrittäjä Esbo 24 Inte vald 

Maria Holmberg merkonom - merkonomi Raseborg 22 Inte vald 

Berndt Gottberg yrkesguide - ammattiopas Sjundeå 22 Inte vald 

Simon Berg kock, studerande - kokki, opiskelija Esbo 20 Inte vald 

Hanne Christensen FM, planerare - suunnittelija Esbo 20 Inte vald 

Mats Rosengård EM, pensionär - KTM, eläkeläinen Esbo 17 Inte vald 

Rainer Andersson MJD, taxichaufför - taksinkuljettaja Esbo 17 Inte vald 

Caroline Sparf företagare - yrittäjä Esbo 17 Inte vald 

Eva Helle pensionär - eläkeläinen Esbo 15 Inte vald 

Eliel Renlund studerande - opiskelija Esbo 13 Inte vald 

Catharina Lindroos musikpedagog - musiikkipedagogi Esbo 12 Inte vald 

Joni Alwindi entreprenör - yrittäjä Esbo 12 Inte vald 

Emelie Jungner studerande - opiskelija Ingå 11 Inte vald 

Peetu Luiro HHJ, projektledare - projektipäällikkö Esbo 7 Inte vald 

Harsh Barala jurist - juristi Esbo 6 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Österbottens välfärdsområde 34442 
45,3

% 28 −3075 −4,8% −4 

Kaskö 193 29,2%  30 3,2% 0 

Korsnäs 944 90,5% 1 −85 −3,3% 1 

Kristinestad 1858 59,7% 3 196 5,1% 3 

Kronoby 2053 72,8% 2 97 4,5% 2 

Laihela 29 0,9%  8 0,3% 0 

Larsmo 955 33,1% 1 114 −1,5% 1 

Malax 2014 78,4% 1 −385 −8,4% 1 

Korsholm 6002 67,2% 6 −281 −4,9% 6 

Närpes 3318 82,4% 2 −563 −6,7% 2 

Pedersöre 2245 40,2% 1 −644 −17,1% 1 

Jakobstad 3185 39,9% 2 −239 −5,9% 2 

Nykarleby 2466 74,6% 2 −264 −6,9% 2 

Vasa 6651 24,5% 4 −805 −3,4% 4 

Vörå 2529 88,3% 3 −254 −3,1% 3 
 
 
Österbottens välfärdsområde, resultat per kandidat. 
 

Förnamn Efternamn Titel 
Hemkommu
n Röster Vald 

Johanna Borg sjukskötare, sairaanhoitaja Närpes 1994 Vald 

Rainer Bystedt entreprenör, yrittäjä Vörå 1779 Vald 

Mia West 
sjukskötare, hälsovårdare, sairaanhoitaja, 
terveydenhoitaja Malax 1397 Vald 

Anne Salovaara-Kero direktör, johtaja Vasa 1195 Vald 

Gun Kapténs kommundirektör, kunnanjohtaja Larsmo 1143 Vald 

Sari Somppi 
psykolog, fullmäktigeordförande, psykologi, 
valtuustonpuheenjohtaja Vasa 1141 Vald 

Johanna Holmäng Barnmorska, kätilö Pedersöre 1056 Vald 

Kim Yli-Pelkola 
organisationssakkunnig, sjukskötare, 
järjestöasiantuntija, sairaanhoitaja Jakobstad 1011 Vald 
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Steven Frostdahl informationschef, tiedotuspäällikkö Nykarleby 933 Vald 

Maria Tokou 
förvaltningssekreterare, tradenom, hallintosihteeri, 
tradenomi Kronoby 931 Vald 

Ramieza Mahdi sjukskötare, sairaanhoitaja Vasa 928 Vald 

Sven Jerkku företagare, yrittäjä Närpes 904 Vald 

Eva-Maria Strömsholm sjukskötare, klasslärare, sairaanhoitaja, luokanopettaja Vasa 878 Vald 

Ann-Britt Backull 
sjukskötare, hälsovårdare, sairaanhoitaja, 
terveydenhoitaja Vörå 874 Vald 

Annica Haldin 
Magister i hälsovetenskaper, lektor, terveystieteiden 
maisteri, lehtori Jakobstad 861 Vald 

Åsa Stenbacka rektor, rehtori Korsholm 836 Vald 

Mikael Gädda pol.mag, valtiot.maist. Korsholm 796 Vald 

Mikael Perjus district sales manager, aluemyyntipäällikkö Kristinestad 728 Vald 

Jenni Ingo 
Verksamhetsledare, sjukskötare (högre YH), 
toiminnanjohtaja, sairaanhoitaja (ylempi AMK) Korsholm 705 Vald 

Carina Storhannus projektledare, projektipäällikkö Kristinestad 677 Vald 

Camilla Ribacka lektor, filosofie doktor, filosofian tohtori Korsnäs 674 Vald 

Joacim Sandbacka 
affärsutvecklare, företagare, liiketoiminnan kehittäjä, 
yrittäjä Kronoby 639 Vald 

Åsa-Britt Forth-Snellman pensionerad avdelningsskötare, osastonhoitaja (eläk.) Korsholm 619 Vald 

Maria Palm ekonomichef, talouspäällikkö Nykarleby 599 Vald 

Gunilla Jusslin pensionär, eläkeläinen Vörå 551 Vald 

Kaj Kärr lantbrukare, maanviljelijä Kristinestad 486 Vald 

Yngve Lithén pedagogie magister, kasvatustieteen maisteri Korsholm 454 Vald 

Patrik Björkman företagare, yrittäjä Korsholm 443 Vald 

Roger Eriksson 
Teologiemagister, pensionär, teologian maisteri, 
eläkeläinen Pedersöre 443 Ersättare 

Lisbeth Fagerström professor, rektor, professori, rehtori Vasa 403 Ersättare 

Kristian Schrey ekonom, ekonomi Vasa 401 Ersättare 

Steve Nyholm ingenjör, ekobonde, insinööri, luomuviljelijä Nykarleby 396 Ersättare 

Monica Asplund Kanslisekreterare, EM, kansliasihteeri, KTM Korsholm 384 Ersättare 

Ove Bergman fastighetsskötare, kiinteistönhoitaja Vörå 356 Ersättare 

Anton Lind sjukskötare, sairaanhoitaja Vasa 329 Ersättare 

Tommy Holm Projektchef, projektipäällikkö Malax 318 Ersättare 

Camilla Roslund-Nordling 
socionom (YH), rådgivare, sosionomi (AMK), 
neuvonantaja Pedersöre 307 Ersättare 

Ann-Sofie Smeds-Nylund universitetslektor, PeD, yliopistolehtori, KT Närpes 294 Ersättare 
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Anton Åkerman studerande, opiskelija Närpes 290 Ersättare 

Christina Bodbacka närvårdare, kock, lähihoitaja, kokki Kronoby 289 Ersättare 

Greger Forsblom verksamhetsledare, toiminnanjohtaja Pedersöre 286 Ersättare 

Johanna Smeds närvårdare, lähihoitaja Korsholm 277 Ersättare 

Marja "Mökö" Forsén 
viittomakielen tulkki, isännöitsijäopisk., 
teckenspråkstolk, disponentstud. Närpes 274 Ersättare 

Tomas Bäck företagare, yrittäjä Korsholm 255 Ersättare 

Jens Antus IT-konsult, IT-konsultti Vörå 250 Ersättare 

Eva Lindqvist 
närvårdare, huvudförtroendeman, lähihoitaja, 
pääluottamusmies Pedersöre 227 Ersättare 

Mira Bäck sjukskötare, sairaanhoitaja Vasa 226 Ersättare 

Rolf Sund Beredskapschef, valmiuspäällikkö Korsholm 223 Ersättare 

Kenneth Nylund 
filosofie magister inom informationsbehandling, 
tietojenkäsittelyn filosofian maisteri Nykarleby 204 Ersättare 

Kaj Nyman pensionär, polis, eläkeläinen poliisi Jakobstad 179 Ersättare 

Hanna Bonn ingenjörsstuderande, insinööri-opiskelija Malax 176 Ersättare 

Jan Bonn VD, ekon.mag, toimitusjohtaja, kauppat.maist. Vasa 172 Ersättare 

Walter Söder räddningsman, sales manager, pelastaja Vasa 151 Ersättare 

Simon Hellbom studerande, opiskelija Vasa 148 Ersättare 

Ida Wikman 
ekon.mag., verksamhetskoordinator, KTM, 
toimintakoordinaattori Kaskö 146 Ersättare 

Jan-Anders Fagerhed diplomingenjör, diplomi-insinööri Larsmo 143 Ersättare 

Marcus Suojoki pensionär, dipl.ing., eläkeläinen, DI Jakobstad 138 Inte vald 

Minna Nygård vuxenstuderande, aikuisopiskelija Korsholm 129 Inte vald 

Erica Åminne 
studerande, avtalsbrandkårist, opiskelija, 
sopimuspalokuntalainen Kronoby 128 Inte vald 

Eva-Stina Berg Pensionerad lärare, opettaja (eläk.) Malax 123 Inte vald 

Jessica Påvall fysioterapeut, fysioterapeutti Larsmo 122 Inte vald 

Paulina 
Peltorinne-
Cederström application specialist, sovellusasiantuntija Nykarleby 119 Inte vald 

Hans-Erik Lindgren pensionär, eläkeläinen Kronoby 113 Inte vald 

Mikaela Jansson HR-specialist Pedersöre 111 Inte vald 

Ingrid Wester studerande, opiskelija Jakobstad 108 Inte vald 

Jan Erik Möuts pensionär, eläkeläinen Vasa 99 Inte vald 

Ulla Grönvall-Streng pensionär, guide, eläkeläinen, opas Jakobstad 95 Inte vald 

Faruk Hodzic studerande, opiskelija Korsnäs 95 Inte vald 
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Bruno Köhler pensionär, eläkeläinen Vasa 74 Inte vald 

Jan Lundenius pensionär, eläkeläinen Kaskö 74 Inte vald 

Maria Storgård sjukskötare, sairaanhoitaja Vasa 72 Inte vald 

Amra Basic närvårare, lähihoitaja Närpes 49 Inte vald 

Ann-Christin Mattfolk kartläggare, kartoittaja Vörå 14 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Vanda och Kervo välfärdsområde 1948 2,0% 2 141 −0,1% 0 

Kervo 154 1,0%  34 0,1% 0 

Vanda 1794 2,1% 2 107 −0,3% 2 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Vanda och Kervo välfärdsområde. 
 
Vanda och Kervo välfärdsområde, resultat per kandidat.  

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Patrik Karlsson vice-rektor, ped. mag., vararehtori, KM Vanda 684 Vald 

Hanna Holmberg-Soto 
ledande socialarbetare, pol. mag., johtava sosiaalityöntekijä, 
VTM Vanda 452 Vald 

Carola Bäckström jur. kand., överinspektör, oik. kand., ylitarkastaja Vanda 244 
Ersättar
e 

Frida Forsblom-Prittinen kurator, pol. mag., kuraattori, VTM Vanda 216 
Ersättar
e 

Jan-Peter Sjöroos key account manager Kervo 155 Inte vald 

Sanni Hilpinen gruppchef, ryhmäpäällikkö, FM Vanda 98 Inte vald 

Ulf Dahlman pensionär, företagare, eläkeläinen, yrittäjä Vanda 53 Inte vald 

Harry Johansson pensionär, eläkeläinen Kervo 46 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Mellersta Österbottens 
välfärdsområde 1825 6,5% 4 −82 −0,6% −1 

Halso 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kannus 7 0,3%  6 0,3% 0 

Kaustby 4 0,2%  1 0,0% 0 

Karleby 1807 9,3% 4 −94 −1,0% 4 

Lestijärvi 1 0,3%  1 0,3% 0 

Perho 0 0,0%  0 0,0% 0 

Toholampi 2 0,2%  2 0,2% 0 

Vetil 4 0,3%  2 0,1% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Mellersta Österbottens välfärdsområde. 
 
Mellersta Österbottens välfärdsområde, resultat per kandidat.  

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Marlén Timonen pensionär, eläkeläinen Karleby 484 Vald 

Magnus Björkgren filosofie doktor, senior advisor, filosofian tohtori, senior advisor Karleby 319 Vald 

Hans Snellman förv.mag, HTM Karleby 229 Vald 

Mats Brandt agrolog, jordbrukare, agrologi, maanviljelijä Karleby 206 Vald 

Heidi Gleviczky magister i hälsovetenskaper, terveystieteen maisteri Karleby 92 
Ersättar
e 

Catarina Silvander verkställande direktör, toimitusjohtaja Karleby 75 
Ersättar
e 

Maria 
Hassel-
Sandström skolgångshandledare, företagare, koulunkäynninohjaaja, yrittäjä Karleby 74 

Ersättar
e 

Christin Isaksson hälsovårdare, terveydenhoitaja Karleby 59 Inte vald 

Tanja Witick projektchef, magister i samhällsvetenskap, projektipäällikkö, YTM Karleby 53 Inte vald 

Peter Haldin arbetsledare, företagare, työnjohtaja, yrittäjä Karleby 51 Inte vald 

Mats Åström företagare, yrittäjä Karleby 50 Inte vald 

Siri Elfving studerande, opiskelija Karleby 45 Inte vald 

Sarah Granvik 
brottspåfoljdsanställd, socionom, rikosseuraamustyöntekijä, 
sosionomi Karleby 43 Inte vald 

Pia Vähäkangas sakkunning, asiantuntija Karleby 38 Inte vald 

Anders Nyberg pensionär, eläkeläinen Karleby 7 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Mellersta Nylands välfärdsområde 388 0,5% 0 17 0,0% 0 

Hyvinge 57 0,3%  −43 −0,3% 0 

Träskända 57 0,3%  2 −0,1% 0 

Mäntsälä 36 0,5%  −8 −0,1% 0 

Nurmijärvi 107 0,6%  5 −0,1% 0 

Borgnäs 14 0,7%  7 0,3% 0 

Tusby 117 0,7%  54 0,3% 0 
 
Vi hade valförbund med Centern i Mellersta Nylands välfärdsområde. 
 
Mellersta Nylands välfärdsområde, resultat per kandidat.  
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Nina 
Wagner-
Nyman 

specialsocialhandledare, socionom högre YH / erityissosiaaliohjaaja, 
sosionomi, ylempi AMK Nurmijärvi 131 Inte vald 

Monica Avellan fysioterapeut, pensionär / fysioterapeutti, eläkeläinen Tusby 130 Inte vald 

Heidi Warelius överkonstapel / ylikonstaapeli Mäntsälä 86 Inte vald 

Johan Sundholm studerande, företagare / opiskelija, yrittäjä Nurmijärvi 41 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Egentliga Finlands välfärdsområde 10864 5,2% 4 1604 0,5% −1 

Aura 16 1,0%  12 0,7% 0 

S:t Karins 655 4,0%  94 0,2% 0 

Kimitoön 1291 44,1%  −314 −14,1% 0 

Koskis 7 0,7%  6 0,6% 0 

Gustavs 3 0,5%  0 −0,1% 0 

Letala 9 0,3%  −5 −0,2% 0 

Lundo 124 1,4%  39 0,4% 0 

Loimaa 20 0,3%  18 0,3% 0 

S:t Mårtens 4 0,5%  2 0,3% 0 

Masku 47 1,2%  28 0,7% 0 

Virmo 13 0,4%  3 0,1% 0 

Nådendal 171 1,8%  92 0,9% 0 

Nousis 10 0,5%  5 0,2% 0 

Oripää 3 0,5%  −1 −0,2% 0 

Pemar 41 0,9%  28 0,6% 0 

Pargas 3438 49,0% 2 257 1,1% 2 

Pyhäranta 3 0,4%  3 0,4% 0 

Pöytyä 15 0,5%  10 0,4% 0 

Reso 174 1,8%  44 0,4% 0 

Rusko 16 0,6%  8 0,3% 0 

Salo 213 1,1%  109 0,6% 0 

Sagu 21 1,5%  11 0,8% 0 

Somero 8 0,2%  2 0,0% 0 

Tövsala 7 0,9%  5 0,6% 0 

Åbo 4530 5,1% 2 1133 0,9% 2 

Nystad 24 0,4%  17 0,3% 0 

Vemo 1 0,1%  −2 −0,2% 0 
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Egentliga Finlands välfärdsområde, resultat per kandidat. 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Sandra Bergqvist 
idrotts- och ungdomsminister, liikunta-, urheilu- ja 
nuorisoministeri Pargas 1660 Vald 

Nicke Wulff rektor, rehtori Åbo 1088 Vald 

Reijo Grönfors medicinalråd, specialläkare, lääkintäneuvos, erikoislääkäri Åbo 906 Vald 

Regina Koskinen 
yrkeslärare, sjukskötare YH, ammatillinen opettaja, 
sairaanhoitaja AMK Pargas 507 Vald 

Kaj-Johan Karlsson byggmästare, företagare, rakennusmestari, yrittäjä Pargas 415 
Ersättar
e 

Merja Fredriksson jur.kand., OTK Pargas 407 
Ersättar
e 

Wiveka Kauppila pol.mag., sjukskötare, VTM, sairaanhoitaja Nådendal 313 
Ersättar
e 

Emilie Jäntti studerande, opiskelija Åbo 256 
Ersättar
e 

Christel Gripenberg-Lerche fil.dr., pensionär, FT, eläkeläinen Pargas 230 Inte vald 

Mika Lankinen kehittämispäällikkö, utvecklingschef S:t Karins 219 Inte vald 

Tony Hellström företagare, yrittäjä S:t Karins 218 Inte vald 

Jonna Moberg sjukskötare, sairaanhoitaja Kimitoön 214 Inte vald 

Jerker Björkqvist TkD, Professor, TkT, Professori Åbo 201 Inte vald 

Kjell Wennström företagare, pensionär, yrittäjä, eläkeläinen Åbo 190 Inte vald 

Roger Hakalax fabrikschef, tehdaspäällikkö Kimitoön 183 Inte vald 

Markus Blomquist VD, toimitusjohtaja Åbo 181 Inte vald 

Laura Wickström projektkoordinator, projektikoordinaattori Pargas 161 Inte vald 

Märta Marjamäki 
dr. i hälsovetenskaper, pensionär, terveystieteiden tohtori, 
eläkeläinen Nådendal 158 Inte vald 

Jan "Bambu" Eriksson skeppare, laivuri Pargas 156 Inte vald 

Gunilla Granberg 
regionombud, barnträdgårdslärare, aluevastaava, 
lastentarhanopettaja Pargas 149 Inte vald 

Jeanette Björklund rektor, rehtori Pargas 141 Inte vald 

Anna-Karin Tötterman pol.lic., VTL Åbo 136 Inte vald 

Mathias Mattsson befraktningschef, rahtauspäällikkö Åbo 135 Inte vald 

Chandini Koivula läkare, lääkäri Kimitoön 134 Inte vald 

Fredrik Jensén 
politices magister, välfärdsområdeskoordinator, VTM, 
hyvinvointialuekoordinaattori Pargas 133 Inte vald 

Ghita Edmark pensionär, eläkeläinen Kimitoön 132 Inte vald 
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Patrik Sjöblom företagare, yrittäjä Kimitoön 132 Inte vald 

Eva 
Palmgren-
Wickström hälsovårdare, sakkunnig, terveydenhoitaja, asiantuntija Pargas 118 Inte vald 

Fredrika Sihvonen talterapeut, puheterapeutti Pargas 114 Inte vald 

Mi Adolfsson studerande, opiskelija Pargas 99 Inte vald 

Benjamin Kroksjö ped.mag., enhetschef, KM, yksikönjohtaja Nådendal 97 Inte vald 

Vilma Sirén studerande, opiskelija Pargas 92 Inte vald 

Ann-Katrin Tyni-Nummelin FM, språklärare, FM, kieltenopettaja Åbo 88 Inte vald 

Anne Eriksson universitetslärare, FM, yliopisto-opettaja, FM Pargas 81 Inte vald 

Britt-Marie Hänninen sjukskötare, sairaanhoitaja Åbo 80 Inte vald 

Anna Lepola provisor, proviisori Pargas 75 Inte vald 

Markko Heinonen VD, toimitusjohtaja Åbo 74 Inte vald 

Tommi Kippola verksamhetskoordinator, FM, toimintakoordinaattori, FM Åbo 68 Inte vald 

Sebastian Franzén 
farmaceut, provisorstuderande, farmaseutti, 
proviisoriopiskelija Pargas 67 Inte vald 

Lina Kronström studerande, opiskelija Åbo 66 Inte vald 

Siri Lindström studerande, opiskelija Åbo 60 Inte vald 

Tomas Jansén  Pargas 60 Inte vald 

Paola Fraboni lärare, egenföretagare, opettaja, yrittäjä Pargas 59 Inte vald 

Linda Johans ekonom, projektbokförare, ekonomi, projektikirjanpitäjä Pargas 57 Inte vald 

Henrik Solin VD, pensionär, toimitusjohtaja, eläkeläinen S:t Karins 56 Inte vald 

Klaus Laine 
häls.mag., inrikesskeppare, terveystieteen maisteri, 
kotimaanliikenteen laivuri Pargas 53 Inte vald 

Emilia Lindström 
socionom inom småbarnspedagogiken, varhaiskasvatuksen 
sosionomi Pargas 52 Inte vald 

Jouni Marttila program director S:t Karins 52 Inte vald 

Ralph Fröberg pol.mag., pensionär, VTM, eläkeläinen S:t Karins 51 Inte vald 

Sverker Engström dipl.ins., dipl.ing. Pargas 48 Inte vald 

Patrik Lindbom premier account manager, senior analyst S:t Karins 46 Inte vald 

Joanna Slama företagare, yrittäjä Lundo 42 Inte vald 

Marika Eklund-Pelto 
ungdomsarbetsledare, pensionär, nuorisotyönohjaaja, 
eläkeläinen Pargas 42 Inte vald 

Kasper Kronberg företagare, yrittäjä Pargas 39 Inte vald 

Olav "Joffi" Eklund professor, professori Åbo 37 Inte vald 

Michael Martin 
IT-expert, grafisk designer, IT-asiantuntija, graafinen 
suunnittelija Reso 36 Inte vald 
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John Lindholm studerande, opiskelija Åbo 33 Inte vald 

Conny Granqvist lärare, opettaja Pargas 30 Inte vald 

Alexander Kruglov studerande, opiskelija Kimitoön 28 Inte vald 

Kyösti Kurvinen lektor i idrott, liikunnan lehtori Pargas 26 Inte vald 

Kamal Bounajd närvårdare, lähihoitaja Åbo 21 Inte vald 

Johan Nyman 
konsult inom informations- och cybersäkerhet, tieto- ja 
kyberturvallisuuskonsultti Åbo 19 Inte vald 

Oscar Taht studerande, opiskelija Åbo 17 Inte vald 

Sisto Erista pensionär, eläkeläinen Kimitoön 15 Inte vald 

Elli Erkkola studerande, opiskelija Åbo 11 Inte vald 

 
 
 
 

Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Satakunta välfärdsområde 180 0,2% 0 27 0,0% 0 

Eura 0 0,0%  0 0,0% 0 

Euraåminne 6 0,1%  3 0,0% 0 

Harjavalta 3 0,1%  1 0,0% 0 

Vittis 3 0,1%  3 0,1% 0 

Jämijärvi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kankaanpää 3 0,1%  3 0,1% 0 

Karvia 5 0,5%  3 0,3% 0 

Kumo 3 0,1%  −1 0,0% 0 

Sastmola 1 0,1%  −1 0,0% 0 

Nakkila 5 0,2%  0 0,0% 0 

Påmark 0 0,0%  0 0,0% 0 

Björneborg 127 0,4%  32 0,1% 0 

Raumo 20 0,1%  −14 −0,1% 0 

Siikais 0 0,0%  0 0,0% 0 

Säkylä 0 0,0%  0 0,0% 0 

Ulvsby 4 0,1%  −2 0,0% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Satakunta välfärdsområde. 
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Satakunta välfärdsområde, resultat per kandidat.  
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Charlotta Nordling evenemangsproducent, tapahtumatuottaja Björneborg 150 Inte vald 

Tomas Lundström företagare, restaurangkock, yrittäjä, ravintolakokki Karvia 30 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Egentliga Tavastlands 
välfärdsområde 96 0,1% 0 8 0,0% 0 

Forssa 5 0,1%  3 0,1% 0 

Hattula 3 0,1%  1 0,0% 0 

Hausjärvi 2 0,1%  1 0,1% 0 

Humppila 0 0,0%  0 0,0% 0 

Tavastehus 67 0,2%  5 0,0% 0 

Janakkala 6 0,1%  −2 0,0% 0 

Jockis 0 0,0%  0 0,0% 0 

Loppi 0 0,0%  −4 −0,1% 0 

Riihimäki 12 0,1%  4 0,0% 0 

Tammela 1 0,0%  0 0,0% 0 

Ypäjä 0 0,0%  0 0,0% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Egentliga Tavastlands välfärdsområde. 
 
Egentliga Tavastlands välfärdsområde, resultat per kandidat.  
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Petteri Kaleva specialsakkunnig, erityisasiantuntija Tavastehus 96 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Birkalands välfärdsområde 553 0,2% 0 222 0,0% 0 

Ackas 8 0,1%  6 0,1% 0 

Tavastkyro 5 0,1%  5 0,1% 0 

Ikalis 2 0,1%  1 0,1% 0 

Juupajoki 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kangasala 14 0,1%  3 0,0% 0 

Kihniö 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kuhmois 0 0,0%  0 0,0% 0 

Lempäälä 7 0,1%  1 0,0% 0 

Mänttä-Vilppula 0 0,0%  0 0,0% 0 

Nokia 24 0,2%  16 0,1% 0 

Orivesi 4 0,1%  −1 0,0% 0 

Parkano 0 0,0%  0 0,0% 0 

Birkala 19 0,2%  6 0,0% 0 

Punkalaidun 1 0,1%  1 0,1% 0 

Pälkäne 4 0,2%  4 0,2% 0 

Ruovesi 1 0,1%  −1 0,0% 0 

Sastamala 137 1,4%  135 1,4% 0 

Tammerfors 298 0,3%  35 0,0% 0 

Urjala 1 0,1%  1 0,1% 0 

Valkeakoski 9 0,1%  4 0,0% 0 

Vesilahti 0 0,0%  0 0,0% 0 

Virdois 0 0,0%  0 0,0% 0 

Ylöjärvi 19 0,1%  6 0,0% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Birkalands välfärdsområde. 
 
Birkalands välfärdsområde, resultat per kandidat 
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Wilhelm von Nandelstadh yrittäjä, företagare Sastamala 553 Ersättare 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Päijänne-Tavastlands 
välfärdsområde 293 0,4% 0 −155 −0,2% 0 

Asikkala 5 0,1%  −36 −1,1% 0 

Gustav Adolfs 0 0,0%  −1 −0,1% 0 

Heinola 9 0,1%  2 0,0% 0 

Hollola 34 0,4%  14 0,2% 0 

Itis 2 0,1%  1 0,1% 0 

Kärkölä 2 0,1%  0 0,0% 0 

Lahtis 235 0,5%  −132 −0,3% 0 

Orimattila 6 0,1%  −3 −0,1% 0 

Padasjoki 0 0,0%  0 0,0% 0 

Sysmä 0 0,0%  0 0,0% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Päijänne-Tavastlands välfärdsområde. 
 
Päijänne-Tavastlands välfärdsområde, resultat per kandidat 
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Tomi Honkanen 
neuropsykiatrisk coach, utbildare / neuropsykiatrinen 
valmentaja, kouluttaja Lahtis 132 

Inte 
vald 

Pia Tyyskä psykiatrisk sjukskötare YH / psykiatrinen sairaanhoitaja YAMK Lahtis 87 
Inte 
vald 

Marina 
Bergman-
Pyykkönen 

PD, universitetslärare socialt arbete / VTT, sosiaalityön 
yliopisto-opettaja Lahtis 74 

Inte 
vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Kymmenedalens välfärdsområde 282 0,5% 0 16 0,1% 0 

Fredrikshamn 7 0,1%  4 0,1% 0 

Kotka 171 0,9%  −7 0,0% 0 

Kouvola 43 0,1%  18 0,0% 0 

Miehikkälä 1 0,1%  1 0,1% 0 

Pyttis 59 2,9%  −1 −0,1% 0 

Vederlax 1 0,1%  1 0,1% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Kymmenedalens välfärdsområde. 
 
Kymmenedalens välfärdsområde, resultat per kandidat 
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Johan Bardy advokat, jur.kand., asianajaja, OTK Kotka 239 Ersättare 

Pepina Malmberg företagare, yrittäjä Kouvola 43 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Norra Karelens välfärdsområde 39 0,1% 0 39 0,1% 0 

Heinävesi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Ilomants 0 0,0%  0 0,0% 0 

Joensuu 26 0,1%  26 0,1% 0 

Juga 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kides 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kontiolax 4 0,1%  4 0,1% 0 

Lieksa 3 0,1%  3 0,1% 0 

Libelits 1 0,0%  1 0,0% 0 

Nurmes 1 0,0%  1 0,0% 0 

Outokumpu 1 0,0%  1 0,0% 0 

Polvijärvi 1 0,1%  1 0,1% 0 

Rääkkylä 1 0,1%  1 0,1% 0 

Tohmajärvi 1 0,1%  1 0,1% 0 
 
Norra Karelens välfärdsområde, resultat per kandidat. 
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Petri Pennanen Tekninen asiantuntija, teknisk sakkunnig Joensuu 39 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Mellersta Finlands välfärdsområde 78 0,1% 0 17 0,0% 0 

Hankasalmi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Joutsa 0 0,0%  −1 −0,1% 0 

Jyväskylä 34 0,1%  −11 0,0% 0 

Jämsä 6 0,1%  4 0,1% 0 

Kannonkoski 0 0,0%  0 0,0% 0 

Karstula 0 0,0%  −4 −0,3% 0 

Keuru 2 0,1%  1 0,1% 0 

Kinnula 0 0,0%  0 0,0% 0 

Kivijärvi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Konnevesi 0 0,0%  −1 −0,1% 0 

Kyyjärvi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Laukas 5 0,1%  1 0,0% 0 

Luhanka 0 0,0%  0 0,0% 0 

Multia 16 2,8%  16 2,8% 0 

Muurame 3 0,1%  3 0,1% 0 

Petäjävesi 4 0,3%  4 0,3% 0 

Pihtipudas 0 0,0%  0 0,0% 0 

Saarijärvi 0 0,0%  −2 −0,1% 0 

Toivakka 0 0,0%  0 0,0% 0 

Uurainen 1 0,1%  1 0,1% 0 

Viitasaari 1 0,0%  1 0,0% 0 

Äänekoski 6 0,1%  5 0,1% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet i Mellersta Finlands välfärdsområde. 
 
Mellersta Finlands välfärdsområde, resultat per kandidat. 
 

Förnamn Efternamn Titel 
Hemkommu
n Röster Vald 

Markku Kanervisto yrittäjä, eläkeläinen, företagare, pensionär Multia 78 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Norra Österbottens välfärdsområde 243 0,2% 0 −205 −0,1% 0 

Alavieska 0 0,0%  0 0,0% 0 

Haapajärvi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Haapavesi 1 0,0%  1 0,0% 0 

Karlö 0 0,0%  0 0,0% 0 

Ijo 2 0,1%  0 0,0% 0 

Kalajoki 5 0,1%  −3 −0,1% 0 

Kempele 10 0,1%  −3 −0,1% 0 

Kuusamo 1 0,0%  0 0,0% 0 

Kärsämäki 1 0,1%  1 0,1% 0 

Limingo 0 0,0%  −5 −0,1% 0 

Lumijoki 0 0,0%  −1 −0,1% 0 

Merijärvi 1 0,2%  1 0,2% 0 

Muhos 2 0,1%  −167 −5,4% 0 

Nivala 0 0,0%  −1 0,0% 0 

Oulainen 1 0,0%  −1 −0,1% 0 

Uleåborg 192 0,2%  −30 −0,1% 0 

Pudasjärvi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Pyhäjoki 0 0,0%  0 0,0% 0 

Pyhäjärvi 20 1,1%  8 0,5% 0 

Pyhäntä 0 0,0%  0 0,0% 0 

Brahestad 4 0,0%  −1 −0,1% 0 

Reisjärvi 2 0,2%  1 0,1% 0 

Sievi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Siikajoki 0 0,0%  0 0,0% 0 

Siikalatva 0 0,0%  0 0,0% 0 

Taivalkoski 0 0,0%  0 0,0% 0 

Tyrnävä 0 0,0%  −1 0,0% 0 

Utajärvi 0 0,0%  −1 −0,1% 0 
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Vaala 0 0,0%  −1 −0,1% 0 

Ylivieska 1 0,0%  −2 −0,1% 0 
 
Vi hade valförbund med Samlingspartiet och Kristdemokraterna i Norra Österbottens 
välfärdsområde. 
 
Norra Österbottens välfärdsområde, resultat per kandidat 
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Tanja-Maria Nyman språklärare / kieltenopettaja Uleåborg 65 Inte vald 

Veronica Helanen studerande / opiskelija Uleåborg 49 Inte vald 

Pekka Sinervo lääkäri, hammaslääkäri / läkare, tandläkare Uleåborg 49 Inte vald 

Tea Stolt de Glanville verksamhetsledare / toiminnanjohtaja Uleåborg 46 Inte vald 

Jari Aho autonkuljettaja / chaufför Pyhäjärvi 34 Inte vald 
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Område/kommun Röster % Mandat Röster Andel Mandat 

Lapplands välfärdsområde 266 0,4% 0 −17 0,0% 0 

Enontekis 43 5,4%  −21 −3,3% 0 

Enare 47 1,6%  −61 −2,1% 0 

Kemi 2 0,0%  −1 0,0% 0 

Kemijärvi 0 0,0%  0 0,0% 0 

Keminmaa 1 0,0%  1 0,0% 0 

Kittilä 3 0,1%  −1 −0,1% 0 

Kolari 4 0,2%  0 −0,1% 0 

Muonio 4 0,4%  0 −0,1% 0 

Pelkosenniemi 1 0,2%  1 0,2% 0 

Pello 3 0,2%  2 0,1% 0 

Posio 1 0,1%  1 0,1% 0 

Ranua 1 0,1%  1 0,1% 0 

Rovaniemi 51 0,2%  6 0,0% 0 

Salla 1 0,1%  1 0,1% 0 

Savukoski 2 0,4%  2 0,4% 0 

Simo 0 0,0%  0 0,0% 0 

Sodankylä 7 0,2%  −22 −0,8% 0 

Tervola 0 0,0%  0 0,0% 0 

Torneå 5 0,1%  2 0,1% 0 

Utsjoki 89 14,2%  71 11,1% 0 

Övertorneå 1 0,1%  1 0,1% 0 
 
Lapplands välfärdsområde, resultat per kandidat 
 

Förnamn Efternamn Titel Hemkommun Röster Vald 

Vesa Länsman poroisäntä Utsjoki 94 Inte vald 

Sinikka Labba opettaja, biologi Enontekis 57 Inte vald 

Markku Porsanger rakennusinsinööri Utsjoki 48 Inte vald 

Kirsti Saijets poromies Enare 40 Inte vald 

Tapani Enbuske toimitusjohtaja, lähihoitaja Rovaniemi 27 Inte vald 
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Resultat i Kommunalvalet 
 

 KV2025 Jämfört med 2021 

Område/kommun Röster % Mandat Röster % Mandat 

Hela landet 112922 4,7% 452 −8572 −0,3% −11 
 
 

Helsingfors valkrets 17788  4 −4078 −6,5% −1 

Nylands valkrets 43275 9,8% 153 343 0,2% 2 

Vasa valkrets 40047 20,8% 256 −3478 −0,8% −7 

Egentliga Finlands valkrets 10094 4,6% 34 −901 −0,4% −4 

Samkretsen 1718  5 −458  −1 
 
 
 

Område/kommun Röster % Mandat Röster jmf 2021 % jmf 2021 Mandat jmf 2021 

Helsingfors 17788 5,2% 4 −4078 −1,3% −1 
 
 
 

 Resultat 2025 
skillnad 25-
21 

091 Helsingfors / Helsinki 17788 −4078 

Kampmalmens distrikt / Kampinmalmin peruspiiri 2181 −102 

Ulrikasborg distrikt / Ullanlinnan peruspiiri 2164 −43 

Drumsö distrikt / Lauttasaaren peruspiiri 1708 −65 

Munksnäs distrikt / Munkkiniemen peruspiiri 1116 −65 

Bortre Tölö distrikt / Taka-Töölön peruspiiri 769 −135 

Haga distrikt / Haagan peruspiiri 731 −314 

Berghälls distrikt / Kallion peruspiiri 716 −133 

Estnäs distrikt / Vironiemen peruspiiri 684 −21 

Grejus distrikt / Reijolan peruspiiri 639 −132 

Nordsjö distrikt / Vuosaaren peruspiiri 601 −272 

Degerö distrikt / Laajasalon peruspiiri 565 −97 
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Hertonäs distrikt / Herttoniemen peruspiiri 485 −243 

Kårböle distrikt / Kaarelan peruspiiri 470 −178 

Gammelstadens distrikt / Vanhankaupungin peruspiiri 465 −188 

Botby distrikt / Vartiokylän peruspiiri 436 −141 

Malms distrikt / Malmin peruspiiri 386 −330 

Mellungsby distrikt / Mellunkylän peruspiiri 327 −310 

Vallgårds distrikt / Vallilan peruspiiri 325 −141 

Sockenbacka distrikt / Pitäjänmäen peruspiiri 324 −123 

Brändö distrikt / Kulosaaren peruspiiri 320 −18 

Åggelby distrikt / Oulunkylän peruspiiri 295 −60 

Åshöjdens distrikt / Alppiharjun peruspiiri 294 −89 

Ladugårdens distrikt / Latokartanon peruspiiri 239 −166 

Domarby distrikt + Östra Baggböle distrikt / Tuomarinkylän 
peruspiiri + Itä-Pakilan peruspiiri 227 −42 

Böle distrikt / Pasilan peruspiiri 216 −13 

Parkstads distrikt / Puistolan peruspiiri 169 −174 

Västra Baggböle distrikt / Länsi-Pakilan peruspiiri 166 −6 

Månsas distrikt / Maunulan peruspiiri 155 −62 

Kvarnbäckens distrikt / Myllypuron peruspiiri 140 −108 

Östersundom distrikt / Östersundomin peruspiiri 133 −15 

Skomakarböle distrikt / Suutarilan peruspiiri 126 −84 

Bocksbacka distrikt / Pukinmäen peruspiiri 97 −51 

Röstningsområde 090A 85 −83 

Jakobacka distrikt / Jakomäen peruspiiri 34 −74 
 
Kandidater i Helsingfors med resultat. 
 

Kommun Förnamn Efternamn Titel Röster Vald 

Helsingfors Marcus Rantala politices magister, företagare 2914 Vald 

Helsingfors Nora Grotenfelt överläkare 1724 Vald 

Helsingfors Silja 
Borgarsdóttir 
Sandelin generalsekreterare, pol.mag. 1695 Vald 

Helsingfors Björn Månsson journalist, pensionär 971 Vald 

Helsingfors Oona Hagman yrittäjä, företagare 952 Ersättare 
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Helsingfors Cecilia Ehrnrooth HR-chef 876 Ersättare 

Helsingfors Henrik Meinander professor, professori 786 Ersättare 

Helsingfors Mia Hafrén skådespelare, terapeut 426 Ersättare 

Helsingfors Jonas Eiring Ph.D., företagare 381 Inte vald 

Helsingfors Laura Finne-Elonen erikoislääkäri, specialläkare 357 Inte vald 

Helsingfors Emma Ringbom diplomingenjör 279 Inte vald 

Helsingfors Kristian Wahlbeck psykiater, psykiatri 268 Inte vald 

Helsingfors Ida Slöör politices kandidat, riksdagsmedarbetare 262 Inte vald 

Helsingfors Alma Portin ekonomie studerande 219 Inte vald 

Helsingfors Johanna Berlin klasslärare 200 Inte vald 

Helsingfors Henrika Zilliacus-Tikkanen pensionär, politices doktor 189 Inte vald 

Helsingfors Satu Roberg rektor, FM 179 Inte vald 

Helsingfors Linda Ahlblad företagare 178 Inte vald 

Helsingfors Sofia Wredlund inspicient, järjestäjä 172 Inte vald 

Helsingfors Ted Urho chefredaktör, pol.kand. 170 Inte vald 

Helsingfors Alexander Lång specialmedarbetare, pol.mag. 158 Inte vald 

Helsingfors Jockum Backman företagare, magister i nationalekonomi 143 Inte vald 

Helsingfors Anna Jungner-Nordgren sakkunnig, asiantuntija 137 Inte vald 

Helsingfors Agneta Ekstrand docent, specialläkare i nefrologi 132 Inte vald 

Helsingfors Ina Mickos riksdagsassistent, pol.kand., eduskunta-avustaja, VTK 129 Inte vald 

Helsingfors Kristina Michelsson inredningsarkitekt 129 Inte vald 

Helsingfors Milena Johans BBA, specialistläkare i företagshälsovård 127 Inte vald 

Helsingfors Anton Pajoslahti karriärcoach, ekonom 125 Inte vald 

Helsingfors Niklas Rönnberg ingenjör, företagare 125 Inte vald 

Helsingfors Pia Öhman socialarbetare 112 Inte vald 

Helsingfors Kristiina Kartano TM, seurakuntapastori 112 Inte vald 

Helsingfors Yakup Yilmaz kirjailija, yrittäjä 107 Inte vald 

Helsingfors Dan Cederlöf förbundsordförande 95 Inte vald 

Helsingfors Lena Höglund politisk rådgivare, koordinator 94 Inte vald 

Helsingfors Onni Larri ekon.kand. 91 Inte vald 

Helsingfors Aino Ezzat-Agha chef för småbarnspedagogik 90 Inte vald 

Helsingfors Anton Salenius speciallärare 89 Inte vald 

Helsingfors Vinh Bui M.Sc. (Econ.) 86 Inte vald 
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Helsingfors Kalle Sällström verksamhetsledare, teol.kand. 85 Inte vald 

Helsingfors Fredrik Guseff partisekreterare, pol.mag. 79 Inte vald 

Helsingfors Magnus Hertzberg pensionär 79 Inte vald 

Helsingfors Gabriela Langinauer sakkunnig, asiantuntija 79 Inte vald 

Helsingfors Björn Bonsdorff politiskt sakkunnig 78 Inte vald 

Helsingfors Peter Hackman forskare, företagare 78 Inte vald 

Helsingfors Victor Dahlberg ekonomie studerande 76 Inte vald 

Helsingfors Alex Seitsamo ekonomie magister 76 Inte vald 

Helsingfors Lucas Kavander studerande, opiskelija 70 Inte vald 

Helsingfors Christer Antell advokat, asianajaja 70 Inte vald 

Helsingfors Sara Nygård hälsovårdare 70 Inte vald 

Helsingfors Erica Kekäläinen lärare inom småbarnspedagogik 65 Inte vald 

Helsingfors Joel Sundström politiskt sakkunnig, poliittinen asiantuntija 62 Inte vald 

Helsingfors Joachim Flander företagare, ekon.mag. 61 Inte vald 

Helsingfors Ville Kohvakka gymnasielektor 59 Inte vald 

Helsingfors Thomas Selenius företagare 58 Inte vald 

Helsingfors Håkan Lövdahl VD, företagare 58 Inte vald 

Helsingfors Ayisat Yusuf Football coach 52 Inte vald 

Helsingfors Petra Turja sakkunnig i hälsofrämjande 51 Inte vald 

Helsingfors Jonatan Stenberg ekonomie studerande 50 Inte vald 

Helsingfors Maggie Lindholm företagare, yrittäjä 50 Inte vald 

Helsingfors Piero Pollesello Communication Manager 49 Inte vald 

Helsingfors Max Ahonen företagare, kemistuderande, yrittäjä, kemian opiskelija 49 Inte vald 

Helsingfors Matilda Holmström verksamhetsledare, pol.mag. 47 Inte vald 

Helsingfors Benjamin Ellenberg pol.mag., kommunikationschef 45 Inte vald 

Helsingfors Ruben Ritvala projektledare 43 Inte vald 

Helsingfors Emma Isoherranen magisterstuderande i statskunskap 42 Inte vald 

Helsingfors Anna Strömberg ekon.mag., verksamhetsledare 40 Inte vald 

Helsingfors Jan-Erik Ingvall agronom 40 Inte vald 

Helsingfors J. P. Roos professor, professori 38 Inte vald 

Helsingfors Rabbe Sandelin redaktör 36 Inte vald 

Helsingfors Rasmus Hendersson företagare, ekon.kand. 36 Inte vald 

Helsingfors Valentina Ahlavuo yrittäjä, journalisti 35 Inte vald 
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Helsingfors Indar Holmström studerande 35 Inte vald 

Helsingfors Clas-Håkan Nyman pensionär, ingenjör 34 Inte vald 

Helsingfors Sebastian Weckman IT-chef 34 Inte vald 

Helsingfors Björn Fant fil.dr, docent 33 Inte vald 

Helsingfors Eloize Suhtala Uvalic merkonom 31 Inte vald 

Helsingfors Kia Sammalisto verksamhetsledare, pol.mag. 31 Inte vald 

Helsingfors Abbe Karlsson studerande 29 Inte vald 

Helsingfors Joel Kangasmaa studerande 28 Inte vald 

Helsingfors Stella Weckström redaktör 28 Inte vald 

Helsingfors Eva Salovaara ekonomie studerande 27 Inte vald 

Helsingfors Torbjörn Stoor VD, pol.mag. 27 Inte vald 

Helsingfors Itzel Ruiz specialist 27 Inte vald 

Helsingfors Ralf Nikander pensionär, ingenjör 23 Inte vald 

Helsingfors Nora Ridgewell verksamhetsledare, ekon.mag. 22 Inte vald 

Helsingfors Mika Lille merkonom, erfarenhetsexpert 22 Inte vald 

Helsingfors Sam Björklund landschef, MBA 22 Inte vald 

Helsingfors Elisabeth Sandelin fil.mag., turistguide 19 Inte vald 

Helsingfors May Myrberg organisationssekreterare, järjestösihteeri 17 Inte vald 

Helsingfors Erkka Peltonen arkitekt, arkkitehti 16 Inte vald 

Helsingfors Elmer Forsman studerande 15 Inte vald 

Helsingfors Jimmy Nylund Manager 14 Inte vald 

Helsingfors Nestor Melanto ekon.kand., Supervisor 12 Inte vald 

Helsingfors Matias Falk närvårdare, lähihoitaja 9 Inte vald 

Helsingfors Mustapha Singhateh opiskelija 9 Inte vald 

Helsingfors Christer Mikkonen reklamgrafiker, pensionär 8 Inte vald 

Helsingfors Emil Eklund hum.kand. 8 Inte vald 

Helsingfors Saga Intke studerande 7 Inte vald 

Helsingfors Aleksandra Sjöberg studerande, opiskelija 6 Inte vald 

Helsingfors Otto Mickels lärare inom småbarnspedagogik 6 Inte vald 

Helsingfors Adnan Omar merkonomstuderande 4 Inte vald 
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Nyland 
 

Område/kommun Röster % Mandat Röster jmf 2021 % jmf 2021 Mandat jmf 2021 

Nyland 43275 9,8% 153 343 0,2% 2 

Esbo 10625 8,1% 6 333 0,2% 0 

Borgå 6698 29,8% 16 425 2,0% 1 

Raseborg 5950 47,4% 21 −233 −1,8% −2 

Kyrkslätt 3815 20,9% 11 −44 −0,5% −1 

Sibbo 3302 31,3% 14 134 0,9% 0 

Lovisa 2602 40,7% 15 88 3,3% 1 

Grankulla 2470 43,5% 16 70 1,5% 1 

Vanda 2185 2,5% 1 −470 −0,4% −1 

Ingå 1836 58,5% 17 139 −0,1% 0 

Hangö 1158 31,7% 11 −59 0,4% 1 

Sjundeå 847 29,5% 9 101 2,4% 1 

Lojo 421 2,3% 1 −58 −0,2% 0 

Lappträsk 410 39,7% 9 3 5,0% 1 

Kervo 158 1,0% 1 −39 −0,3% 0 

Vichtis 156 1,3% 1 −44 −0,3% 0 

Hyvinge 135 0,7% 0 16 0,1% 0 

Mörskom 125 17,1% 2 18 5,0% 0 

Nurmijärvi 103 0,6% 0 −44 −0,2% 0 

Tusby 100 0,6% 1 −17 −0,1% 0 

Askola 90 4,8% 1 25 1,4% 0 

Träskända 59 0,3% 0 10  0 

Mäntsälä 30 0,4% 0 −11 −0,1% 0 
 
Vi hade valförbund i följande kommuner i Nyland: 
Vichtis med Samlingspartiet 
Askola med Centern 
Kervo med Samlingspartiet 
Tusby med Centern 
Hyvinge med Samlingspartiet 
Träskända med Centern 
Mäntsälä med Centern och Kristdemokraterna 
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Kandidater i Nyland per kommun. Kommunerna i alfabetisk ordning. 

Kommun Förnamn Efternamn Titel Röster Vald 

Askola Petra Lind viestintäkoordinaattori, toimittaja 90 Vald 

      

Borgå Mikaela Nylander statssekreterare, valtiosihteeri 1248 Vald 

Borgå Elin Blomqvist-Valtonen ansvarig för samhällsrelationer, yhteiskuntasuhteiden vastaava 895 Vald 

Borgå Frida Sigfrids pol.mag., riksdagsassistent 587 Vald 

Borgå Johnny Holmström vd, pol.mag. 474 Vald 

Borgå Patrik Björkman företagare, yrittäjä 432 Vald 

Borgå Emma Antell-Neem säljchef, myyntijohtaja 352 Vald 

Borgå Bodil Lund fil.mag. 210 Vald 

Borgå Kristel Pynnönen Andersson JM, äldre jurist, OTM, vanhempi lakiasiantuntija 201 Vald 

Borgå Hanna Lönnfors lärare, opettaja 192 Vald 

Borgå Christer Andersson företagare, jordbrukare 187 Vald 

Borgå Malin Lönnroth biolog, FM 181 Vald 

Borgå Johan Söderberg direktör, pensionerad 170 Vald 

Borgå Elin Andersson 
sakkunnig i internationella ärenden, kansainvälisten asioiden 
asiantuntija 130 Vald 

Borgå Sofia Antman daghemsföreståndare 125 Vald 

Borgå Jaana Viljakainen ped.mag., rektor, rehtori 120 Vald 

Borgå Pehr Sveholm pol.kand., pensionär 107 Vald 

Borgå Hilding Mattsson ped.mag., undervisningsråd 105 
Ersättar
e 

Borgå Sharie Sveholm Marketing & Business Development Manager, ekonomimagister 83 
Ersättar
e 

Borgå Amanda Raunio tradenom 77 
Ersättar
e 

Borgå Malin Havila företagare, fysioterapeut 68 
Ersättar
e 

Borgå Charlotta Savin socialarbetare PM 66 
Ersättar
e 

Borgå Pia Sågbom controller 64 
Ersättar
e 

Borgå Oscar Lökfors lektor 61 
Ersättar
e 

Borgå Stina Lindgård kyrkoherde, coach 57 
Ersättar
e 
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Borgå Sofia Hoff chef för småbarnspedagogik, politices magister 54 
Ersättar
e 

Borgå Jacqueline Utujije-Habiyakare farmaceut, företagare 52 
Ersättar
e 

Borgå Nikolaj von Veh psykolog inom elev- och studerandevården 52 
Ersättar
e 

Borgå Tomas Liljeberg myyjä, försäljare 47 
Ersättar
e 

Borgå Anders Wilkman agronom, företagare 44 
Ersättar
e 

Borgå Ron Liljendal verksamhetsledare 42 
Ersättar
e 

Borgå Niklas Montonen arbetssökande 36 
Ersättar
e 

Borgå Wilhelm Lindén chaufför 31 
Ersättar
e 

Borgå Tina Väyrynen närvårdare 25 Inte vald 

Borgå Charlotta Fagerberg närvårdare 21 Inte vald 

Borgå Otto Flykt studerande 20 Inte vald 

Borgå Sebastian Ekblom dataskyddsombud, tradenom, tietosuojavastaava, tradenomi 20 Inte vald 

Borgå Alexandra Sundqvist Digital Transformation Consultant 20 Inte vald 

Borgå Kristina Särkkä pensionerad klasslärare 14 Inte vald 

Borgå Peter af Björksten köksmästare 10 Inte vald 

Borgå Tommy Häyrynen medikalvaktmästare, ambulansförare 6 Inte vald 

Borgå Ayala Maimon kuluttajamyyntipäällikkö 5 Inte vald 

Borgå John Pelkonen hjälpreda i butik 4 Inte vald 

Borgå Kim Nevalainen automationsmontör 3 Inte vald 

      

Esbo Karin Cederlöf jurist - juristi 3344 Vald 

Esbo Christina Gestrin folktingssekreterare, AFM - pääsihteeri, MMM 745 Vald 

Esbo Nina af Hällström PM, verksamhetsledare - VTM, toiminnanjohtaja 665 Vald 

Esbo Eva-Lena Gästrin sjukskötare, simlärare - sairaanhoitaja, uimaopettaja 524 Vald 

Esbo Päivi Puntila affärsutvecklingschef - liiketoiminnan kehitysjohtaja 473 Vald 

Esbo Gustav Båsk DI, pensionär - eläkeläinen 336 Vald 

Esbo Anja Miettinen EM, samhällspedagog stud. - KTM, yhteisöpedagogian yo 288 
Ersättar
e 

Esbo Julia Ståhle socialpolitisk sakkunnig - sosiaalipolitiikan asiantuntija 247 
Ersättar
e 
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Esbo Anne Ahlefelt ledare inom småbarnspedagogik - päiväkodin johtaja 226 
Ersättar
e 

Esbo Pontus Molander läkare - lääkäri 223 
Ersättar
e 

Esbo Sebastian Långström lärare - opettaja 192 
Ersättar
e 

Esbo Marita Backman företagare, ekonom, - yrittäjä, ekonomi 191 
Ersättar
e 

Esbo Bo Lönnqvist chief business officer 174 Inte vald 

Esbo Fredrika Hämelin avdelningschef, restonom - osastopäällikkö, restonomi 144 Inte vald 

Esbo Edward Blomstedt VD - TJ 130 Inte vald 

Esbo Mikael Eriksson rektor, DI - rehtori 127 Inte vald 

Esbo Leena Sarvaranta TkD - TT 125 Inte vald 

Esbo Crista Grönroos specialmedarbetare, PM - erityisavustaja, VTM 124 Inte vald 

Esbo Kim Ahlfors företagare, jordbrukare - yrittäjä, maanviljelijä 109 Inte vald 

Esbo Martin Heinrichs pensionär - eläkeläinen 108 Inte vald 

Esbo Henrik Ramm-Schmidt företagare - yrittäjä 99 Inte vald 

Esbo Isabella Martin socialarbetare, PM - sosiaalityöntekijä, VTM 98 Inte vald 

Esbo Rasmus Lundén idrottslärare - liikunnanopettaja 88 Inte vald 

Esbo Niklas Mannfolk EM - KTM 71 Inte vald 

Esbo Peter Rolin ped.mag. - KM 70 Inte vald 

Esbo Caspar von Walzel ingenjör - insinööri 67 Inte vald 

Esbo Pekka Palomäki ekonomichef, HHJ - talouspäällikkö 66 Inte vald 

Esbo Ahmed Ali produktägare - tuoteomistaja 64 Inte vald 

Esbo Hanna Gustafsson ingenjör, lärare - insinööri, opettaja 64 Inte vald 

Esbo Tuba Acar barnledare - lastenohjaaja 63 Inte vald 

Esbo Marianne Ahola tradenom MBA - tradenomi MBA 62 Inte vald 

Esbo Håkan Blomberg pensionär - eläkeläinen 59 Inte vald 

Esbo Robert Lagus IT-konsult - IT-konsultti 57 Inte vald 

Esbo Malin Lindroth studerande - opiskelija 57 Inte vald 

Esbo Anna Korhonen sakkunnig, PM - asiantuntija, VTM 57 Inte vald 

Esbo Oliver Otterström studerande - opiskelija 55 Inte vald 

Esbo Charlotta Jakobsson inköpare, MBA - ostaja 54 Inte vald 

Esbo Maria Saaristo PD - VTT 53 Inte vald 

Esbo Johan Holmberg business controller, KTM 53 Inte vald 
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Esbo Annica Tallqvist PM - VTM 51 Inte vald 

Esbo Tina Ehnström-Backas lektor, FM - lehtori 48 Inte vald 

Esbo Tom Gammals CCO 43 Inte vald 

Esbo Fred Granberg eur.ing., pensionär - eur.ins., eläkeläinen 39 Inte vald 

Esbo Markus Söderman språkvetare - kielitieteilijä 38 Inte vald 

Esbo Håkan Nyman pensionär, ing. - eläkeläinen, ins. 37 Inte vald 

Esbo Henrik Räihä vicehäradshövding, pensionär - varatuomari, eläkeläinen 37 Inte vald 

Esbo 
Hanne-
Grete Christensen planerare, FM - suunnittelija 34 Inte vald 

Esbo Anna Sofia Nevanlinna 
hälsovårdare, nyckelkundansvarig - terveydenhoitaja, 
asiakaspäällikkö 33 Inte vald 

Esbo Bjarne Häggman AFM, småföretagare - MMM, pienyrittäjä 32 Inte vald 

Esbo Isabella Tiermas studerande - opiskelija 31 Inte vald 

Esbo Mathew Mailaparampil DI 30 Inte vald 

Esbo Christina Hellström IT konsult - IT konsultti 29 Inte vald 

Esbo Kristiane Width pol. kand. - VTK 29 Inte vald 

Esbo Johanna Aminoff-Winberg FD - FT 27 Inte vald 

Esbo Mats Rosengård pensionär, EM - eläkeläinen KTM 24 Inte vald 

Esbo Mauritz Immonen företagare - yrittäjä 24 Inte vald 

Esbo Tom Eklundh pensionär - eläkeläinen 21 Inte vald 

Esbo Simon Berg kock, studerande - kokki, opiskelija 20 Inte vald 

Esbo Marzieh Zare doktorand - väitöskirjatutkija 20 Inte vald 

Esbo Tove Westerlund pensionär - eläkeläinen 20 Inte vald 

Esbo Hesam Jafarian doktorand - väitöskirjatutkija 19 Inte vald 

Esbo Mehdi Yarmohammadi chairman 16 Inte vald 

Esbo Rainer Andersson taxichaufför, MJD - taksinkuljettaja, MJD 16 Inte vald 

Esbo Garry Parker jurist - juristi 16 Inte vald 

Esbo Eliel Renlund studerande - opiskelija 15 Inte vald 

Esbo René Blomster pensionär - eläkeläinen 15 Inte vald 

Esbo Marianne Stenbacka EM - KTM 14 Inte vald 

Esbo Eva Helle pensionär - eläkeläinen 12 Inte vald 

Esbo Caroline Sparf företagare, uppträdande artist - yrittäjä, esiintyvä taiteilija 12 Inte vald 

Esbo Catharina Lindroos musikpedagog - musiikkipedagogi 12 Inte vald 

Esbo William Hernandez Coronado lärare - opettaja 11 Inte vald 
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Esbo Bao Tran studerande - opiskelija 11 Inte vald 

Esbo Peetu Luiro HHJ, projektledare - projektipäällikkö 9 Inte vald 

Esbo Sara Haapalahti ped.mag, PM - KM, VTM 9 Inte vald 

Esbo Joni Alwindi utbildningsentreprenör - koulutusyrittäjä 8 Inte vald 

Esbo Christoffer Kåll försäljare, affärsutvecklare - myyjä, liiketoiminnan kehittäjä 8 Inte vald 

Esbo Harsh Barala jurist, entreprenör - juristi, yrittäjä 3 Inte vald 

      

Grankulla Veronica Rehn-Kivi arkitekt, arkkitehti 344 Vald 

Grankulla Fredrik Waselius teamledare, tiimijohtaja 258 Vald 

Grankulla Patrick Nysten VD, företagare, toimitusjohtaja, yrittäjä 194 Vald 

Grankulla Gunilla Löfstedt-Söderholm fil.mag., pensionär, FM, eläkeläinen 186 Vald 

Grankulla Nina Colliander-Nyman utvecklingschef, pol.mag., kehityspäällikkö, VTM 154 Vald 

Grankulla Konsta Saarela ekon.mag., KTM 109 Vald 

Grankulla Johan Johansson pol.mag., fastighetsdirektör, VTM, kiinteistöjohtaja 90 Vald 

Grankulla Henrik Dettmann coach, valmentaja 87 Vald 

Grankulla Stefan Stenberg ekonom, ekonomi 85 Vald 

Grankulla Sofia Stolt fil.dr., universitetslektor, FT, yliopistonlehtori 84 Vald 

Grankulla Harriet Francis-Ehnholm Dr, klinisk psykolog, tri, kliininen psykologi 78 Vald 

Grankulla Johanna Hammarberg ekon.mag., ekonomi- och HR-chef, KTM, talous- ja HR-päällikkö 73 Vald 

Grankulla Amanda Mannström pol.mag., kulturproducent, VTM, kulttuurituottaja 63 Vald 

Grankulla Stella Forsskåhl business manager 54 Vald 

Grankulla 
Ann-
Charlotte Schalin 

ekon.mag., people & culture manager, KTM, people & culture 
manager 46 Vald 

Grankulla Mia Forsberg klasslärare, luokanopettaja 45 Vald 

Grankulla Marjukka Nyberg pensionär, psykolog, eläkeläinen, psykologi 43 
Ersättar
e 

Grankulla Pontus Berglund ekon.mag., riskchef, KTM, riskienhallintajohtaja 42 
Ersättar
e 

Grankulla Jenni Bäckström-Toivanen 
marknadsföringschef, tradenom, markkinointipäällikkö, 
tradenomi 40 

Ersättar
e 

Grankulla Christel Lamberg-Allardt professor, professori 36 
Ersättar
e 

Grankulla Lotta Silfverberg veterinär, eläinlääkäri 31 
Ersättar
e 

Grankulla Maria Viitasalo utbildningsplanerare, lärare, koulutussuunnittelija, opettaja 31 
Ersättar
e 
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Grankulla Dahham 
Bahaeddin 
Sjamsaddin företagare, yrittäjä 29 

Ersättar
e 

Grankulla Camilla Sederholm pol.mag., verksamhetsledare, VTM, toiminnanjohtaja 27 
Ersättar
e 

Grankulla Claes Björkstén ekon.mag., VD, KTM, toimitusjohtaja 22 
Ersättar
e 

Grankulla Julia Qesteri 
magister i folkrätt, projektrådgivare, kansainvälisen oikeuden 
maisteri, hankeneuvoja 22 

Ersättar
e 

Grankulla Emil Weman projektledare, ekon.mag., projektipäällikkö, KTM 21 
Ersättar
e 

Grankulla Tobias Althoff ungdoms- och fritidsledare, nuoriso- ja vapaa-ajanohjaaja 21 
Ersättar
e 

Grankulla Jens Tegengren redskapsmästare, varustemestari 20 
Ersättar
e 

Grankulla Veronica Fellman VD, toimitusjohtaja 19 
Ersättar
e 

Grankulla Anna Lena Karlsson-Finne socialarbetare, sosiaalityöntekijä 18 
Ersättar
e 

Grankulla Nishtman Kalhori tandsköterska, hammashoitaja 18 
Ersättar
e 

Grankulla Simon Bergström studerande, opiskelija 17 Inte vald 

Grankulla Viktor Grandell kommunikationsansvarig, viestintävastaava 16 Inte vald 

Grankulla Johanna Hellberg dipl.ing., DI 16 Inte vald 

Grankulla Martin Uunila pensionär, ekon.mag., eläkeläinen, KTM 12 Inte vald 

Grankulla Sylva Dahlström företagare, kommersiell konsult, yrittäjä, kaupallinen konsultti 10 Inte vald 

Grankulla Anna Mether konsult, konsultti 9 Inte vald 

      

Hangö Edvard Lindfors projektledare 295 Vald 

Hangö Mikael Lindqvist ekon. mag. 130 Vald 

Hangö Helena Lesch-Saarinen exportsekreterare - vientisihteeri 127 Vald 

Hangö Fredrik Rantala företagare, doktorand 122 Vald 

Hangö Sture Söderholm kommunalråd - kunnallisneuvos 73 Vald 

Hangö Mikael Österlund KTM - ekon. mag. 70 Vald 

Hangö Mikael Alopaeus pensionär, kaptl i.a. 58 Vald 

Hangö Jonas Kallström hamnövervakare, egenföretagare 40 Vald 

Hangö Frans Ekebom gymnasiestuderande 34 Vald 

Hangö Susanne Kollin pensionär 34 Vald 

Hangö Stephan Horn arkitekt, företagare 29 Vald 
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Hangö Janina Heina studerande, diakoniarbetare 25 
Ersättar
e 

Hangö Elina Lahtinen ekonom, Hangö-guide 22 
Ersättar
e 

Hangö Peter Malmlund pensionär 19 
Ersättar
e 

Hangö Britta Idman pensionär 19 
Ersättar
e 

Hangö Ben Ferm serviceansvarig 16 
Ersättar
e 

Hangö Robert Jonsson PeM, specialklasslärare - KM, erityisluokanopettaja 10 
Ersättar
e 

Hangö Alan Jeffery pensionär 7 
Ersättar
e 

Hangö Kjell Wiberg merkonom, pensionär 6 
Ersättar
e 

Hangö Anna Kronberg pensionär 6 
Ersättar
e 

Hangö Monica Ferm pensionär 6 
Ersättar
e 

Hangö Kalle Niemi ingenjör, pensionär 6 
Ersättar
e 

Hangö Tora Bränn VD 2 Inte vald 

Hangö Hana Leino Pastrnáková hammaslääkäri 2 Inte vald 

      

Hyvinge Anna Moberg-Jokinen daghemsföreståndare, verksamhetsledare 76 
Ersättar
e 

Hyvinge Johan Wejberg IT chef 59 Inte vald 

      

Ingå Henrik Wickström riksdagsledamot, pol.mag. - kansanedustaja, VTM 650 Vald 

Ingå Christian Strömberg ekon.mag. 162 Vald 

Ingå Robert Lemström företagare 151 Vald 

Ingå Linn 
Wasström-
Måsabacka PeM 123 Vald 

Ingå Mårten Viljanen företagare, jordbrukare 115 Vald 

Ingå Patricia Wessman ekon.mag., admin.chef 64 Vald 

Ingå Peter Asén ekon.mag. - KTM 58 Vald 

Ingå Annette Lindholm idrottsinstruktör, internathandledare 54 Vald 

Ingå Kristian Westerholm jordbrukare 50 Vald 
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Ingå Kenneth Åberg jordbrukare 50 Vald 

Ingå Tor-Björn Karlsson DI, områdeschef 48 Vald 

Ingå Patricia Grönholm vakthavande styrman 40 Vald 

Ingå Marie Bergman-Auvinen specialsjukskötare, företagare 34 Vald 

Ingå Åsa Grönlund företagare, fil.kand. 32 Vald 

Ingå Annika Wide sjukskötare 32 Vald 

Ingå Ingrid Träskman agrolog, jordbrukare 29 Vald 

Ingå Mikael Rehnberg maskintekniker, företagare 24 Vald 

Ingå Andreas Elfving ministermedarbetare - ministerin erityisavustaja 23 
Ersättar
e 

Ingå Tanja Ljungqvist kulturproducent, fil.mag. 16 
Ersättar
e 

Ingå Kaj Karlstedt pensionär, byggnadstekniker 16 
Ersättar
e 

Ingå Andreas Jankes socionom 12 
Ersättar
e 

Ingå 
Hans-
Anders Unnérus läkare, pensionär 11 

Ersättar
e 

Ingå Glenn Hagman pensionär 10 
Ersättar
e 

Ingå Waldemar Kvarnström ekonomidirektör, jordbrukare 8 
Ersättar
e 

Ingå Michail Fokin försäljare - myyntimies 6 
Ersättar
e 

Ingå Tom Backman dipl.ekon., pensionär 5 
Ersättar
e 

Ingå Gustav Holmbom företagare, jordbrukare 5 
Ersättar
e 

Ingå Tommy Wainio servicerådgivare - huoltoneuvoja 5 
Ersättar
e 

Ingå Lena Selén dipl.korr., redaktör 3 
Ersättar
e 

      

Kervo Jan-Peter Sjöroos 
Key Account Manager, 
stadsfullmäktigeledamot/kaupunginvaltuutettu 124 Vald 

Kervo Kerstin Tarna lärare/opettaja 22 Inte vald 

Kervo Harry Johansson pensionär/eläkeläinen 12 Inte vald 

      

Kyrkslätt Anders Adlercreutz undervisningsminister, arkitekt - opetusministeri, arkkitehti 1582 Vald 
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Kyrkslätt Josephine Frimodig klasslärare - luokanopettaja 207 Vald 

Kyrkslätt Ulf Kjerin pensionär - eläkeläinen 203 Vald 

Kyrkslätt Anna Aintila tandläkare - hammaslääkäri 172 Vald 

Kyrkslätt Tony Björk rektor - rehtori 151 Vald 

Kyrkslätt Kim Liljequist ekonom, företagare - ekonomi, yrittäjä 119 Vald 

Kyrkslätt Nadia Korkman 
politices magister, projektledare - valtiotieteiden maisteri, 
projektipäällikkö 114 Vald 

Kyrkslätt Thomas Vasenius högre YH tradenom, hortonom - YAMK tradenomi, hortonomi 86 Vald 

Kyrkslätt Martin Valtonen företagare - yrittäjä 72 Vald 

Kyrkslätt Hans Hedberg jordbrukare 71 Vald 

Kyrkslätt Fredrik Kock IT-tradenom, försäljningschef - IT-tradenomi, myyntipäällikkö 71 Vald 

Kyrkslätt Linda Basilier jur.mag., skattesakkunnig - OTM, veroasiantuntija 71 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Jessica Dannbäck försäljningschef 69 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Matilda Björkqvist 
barnmorska (hyh), vårdlärare - kätilö (yamk), ammatillinen 
opettaja 67 

Ersättar
e 

Kyrkslätt Annika Eriksson daghemsföreståndare - päiväkodin johtaja 66 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Stefan Gustafsson fil.mag., pensionär - fil.maist., eläkeläinen 55 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Ann-Britt Romar personalchef - henkilöstöpäällikkö 47 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Pekka Mutanen yrittäjä - företagare 45 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Patrik Lundell PeM, klasslärare - KM, luokanopettaja 42 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Jerri Kämpe-Hellenius DI, controller 41 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Petra Ekberg-Kontula 
politices magister, pensionsexpert - valtiotieteiden maisteri, 
eläkeasiantuntija 39 

Ersättar
e 

Kyrkslätt Jan Lydman husbyggare - talonrakentaja 39 
Ersättar
e 

Kyrkslätt Yuliia Tolonen bloggaaja - bloggare 35 Inte vald 

Kyrkslätt Ann-Marie Rosenqvist-Berg pol.mag., lektor - valtiot. maist., lehtori 34 Inte vald 

Kyrkslätt Janina Rönnberg projektcontroller 32 Inte vald 

Kyrkslätt Jenny Mäkinen Development Manager - IT-kehityspäällikkö 30 Inte vald 

Kyrkslätt Hans Ahlström ingenjör EMBA, företagare - insinööri eMBA, yrittäjä 30 Inte vald 

Kyrkslätt Siv Ahlberg ekonomie magister - kauppatieteiden maisteri 26 Inte vald 
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Kyrkslätt Peter Sundelin verkställande direktör 24 Inte vald 

Kyrkslätt Oliver Lundqvist inköpare - ostaja 23 Inte vald 

Kyrkslätt Mikael Heinrichs överstelöjtnant - everstiluutnantti 21 Inte vald 

Kyrkslätt Rasmus Bergfolk lektor 19 Inte vald 

Kyrkslätt Pia Furu pol.kand., servicechef - VTK, palvelupäällikkö 19 Inte vald 

Kyrkslätt Joel Främling byggherreingenjör - rakennuttajainsinööri 18 Inte vald 

Kyrkslätt Maj Åberg-Hildén pedagogie magister, lärare - KM 18 Inte vald 

Kyrkslätt Himansu Mishra tutkija, PhD - forskare 14 Inte vald 

Kyrkslätt Stephen Cole pensionär - eläkeläinen 13 Inte vald 

Kyrkslätt Greger Englund lärare, köpvittne - opettaja, kaupanvahvistaja 13 Inte vald 

Kyrkslätt Kaj Sjöblom pensionär - eläkeläinen 10 Inte vald 

Kyrkslätt 
Ann-
Christine Sved 

ekonom, småbarnspedagogikassistent - ekonomi, 
varhaiskasvatusassistentti 4 Inte vald 

Kyrkslätt Merja Tarkiainen översättare - kääntäjä 2 Inte vald 

Kyrkslätt Johnny Sved utbildningsledare - koulutuspäällikkö 1 Inte vald 

      

Lappträsk Kim Jordas verkställande direktör / toimitusjohtaja 106 Vald 

Lappträsk Göran Wallén pensionär 77 Vald 

Lappträsk Benny Engård företagare 56 Vald 

Lappträsk Erica Wallén ungdomsledare 40 Vald 

Lappträsk Jonna Nygård agrologi, neuvoja 39 Vald 

Lappträsk Jan-Erik Lill-Smeds jordbrukare, chaufför 33 Vald 

Lappträsk Gun-Vivian Wallén hälsovårdare, pensionär 24 Vald 

Lappträsk Kerstin Perttilä lärare inom småbarnspedagogik 19 Vald 

Lappträsk Kalevi Hoffström företagare, pensionär 9 Vald 

Lappträsk Olivia Antas timmerman / timpuri 7 
Ersättar
e 

      

Lojo Heidi Himmanen TkD, ledande sakkunnig 318 Vald 

Lojo Leif Wirtanen TkD, ledande sakkunnig 46 
Ersättar
e 

Lojo Iiro Jääskeläinen professori 42 
Ersättar
e 

Lojo Katrina Okhrimenko FM, sakkunnig 15 Inte vald 
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Lovisa Otto Andersson riksdagsledamot / kansanedustaja 1210 Vald 

Lovisa Rune Eriksson jordbrukare / maanviljelijä 163 Vald 

Lovisa Mikael Karlsson landsbygdsföretagare, agrolog / maaseutuyrittäjä, agrologi 147 Vald 

Lovisa Kerstin Häggblom journalist, pensionär / journalisti, eläkeläinen 115 Vald 

Lovisa Lotte-Marie Stenman 
avdelningsskötare, sjukskötare (högre YH) / osastonhoitaja, 
sairaanhoitaja (ylempi AMK) 106 Vald 

Lovisa Jonna Hinttaniemi företagshälsovårdare / työterveyshoitaja 99 Vald 

Lovisa Kim Karlsson jordbrukare, husbyggare / maanviljelijä, talonrakentaja 85 Vald 

Lovisa Agneta Alm socialarbetare, pensionär / sosiaalityöntekijä, eläkeläinen 59 Vald 

Lovisa Pia Baumgartner 
avdelningsskötare, magister i hälsovetenskaper / 
osastonhoitaja, terveystieteiden maisteri 51 Vald 

Lovisa Mats Lönnfors pensionär, serviceman / eläkeläinen, huoltomies 49 Vald 

Lovisa Markus Sjöholm 
diplomingenjör, avdelningschef / diplomi-insinööri, 
osastopäällikkö 44 Vald 

Lovisa Leif Skogster lantbruksföretagare, pensionär / maatalousyrittäjä, eläkeläinen 44 Vald 

Lovisa Alice Holmsten pensionär, restonom / eläkeläinen, restonomi 39 Vald 

Lovisa Kenneth Stenberg konfigurator specialist / ohjelmoija 39 Vald 

Lovisa Håkan Karlsson pensionär / eläkeläinen 37 Vald 

Lovisa Thomas Rosenberg 
politices magister, skriftställare / valtiotieteiden maisteri, 
tutkijatoimittaja 35 

Ersättar
e 

Lovisa Maria Grundström 
organisationschef, ekonomie magister / järjestöpäällikkö, 
kauppatieteiden maisteri 34 

Ersättar
e 

Lovisa Anders Haddas företagare, hortonom / yrittäjä, hortonomi 33 
Ersättar
e 

Lovisa Nina Björkman-Nystén journalist / toimittaja 31 
Ersättar
e 

Lovisa Pieter van den Hoek mekaniker 31 
Ersättar
e 

Lovisa Thérèse Meriheinä ekonomieföreståndare, vaktmästare 30 
Ersättar
e 

Lovisa Benjamin Andberg kaffefabrikör, bonde / kahvitehtailija, maanviljelijä 27 
Ersättar
e 

Lovisa Monica Björkell-Ruhl freelancer, närståendevårdare / freelancer, omaishoitaja 24 
Ersättar
e 

Lovisa Barbara Grandell sjukskötare / sairaanhoitaja 19 
Ersättar
e 

Lovisa Annina Hollmén skolgångshandledare / koulunkäynninohjaaja 13 
Ersättar
e 

Lovisa Mats Eriksson trafikant / liikennöitsijä 11 
Ersättar
e 
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Lovisa Henrik Gripenberg företagare / yrittäjä 10 
Ersättar
e 

Lovisa Beatrice Grandell hälsovårdare / terveydenhoitaja 7 
Ersättar
e 

Lovisa Staffan Tast företagare / yrittäjä 5 
Ersättar
e 

Lovisa Jannica Ruusunen kommunikationsplanerare / viestintäsuunnittelija 5 
Ersättar
e 

      

Mäntsälä Heidi Warelius överkonstapel / ylikonstaapeli 30 Inte vald 

      

Mörskom Jesse Mårtenson företagare, yrittäjä 65 Vald 

Mörskom Mikaela Fabritius förvaltnings och personalplanerare 29 Vald 

Mörskom Paulina Petas landsbygdsföretagare, maaseutuyrittäjä 29 
Ersättar
e 

Mörskom Jannina Potrykus myyntineuvottelija 2 
Ersättar
e 

      

Nurmijärvi Siv Jansson servicechef, huvudförtroendeman 57 
Ersättar
e 

Nurmijärvi Nina Wagner-Nyman specialsocialhandledare, socionom (högre YH) 39 Inte vald 

Nurmijärvi Johan Sundholm studerande, företagare 7 Inte vald 

      

Raseborg Anita Westerholm 
rättsnotarie, ministerspecialmedarbetare, oikeusnotaari, 
ministerin erityisavustaja 909 Vald 

Raseborg Thomas Blomqvist jordbrukare 738 Vald 

Raseborg Johan Berglund överkonstapel 414 Vald 

Raseborg Marika Törnqvist-Björklund pensionär 328 Vald 

Raseborg Anders Walls företagare 298 Vald 

Raseborg Britt-Marie Granström ingenjör, pensionär, insinööri, eläkeläinen 203 Vald 

Raseborg Ragna-Lise Karlsson köpman 196 Vald 

Raseborg Michael Nyberg jordbrukare 176 Vald 

Raseborg Sven Holmberg tekniker, pensionär 168 Vald 

Raseborg Niklas Andersson företagsledare, teolog 153 Vald 

Raseborg Jan-Mikael Ekholm pensionär 152 Vald 

Raseborg Björn Siggberg företagare, yrittäjä 151 Vald 

Raseborg Maj-Britt Malmén hälsovårdare, pensionär 140 Vald 
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Raseborg Thomas Lindholm agrolog, jorbrukare 135 Vald 

Raseborg Mikael Borgman jurist, lakimies 123 Vald 

Raseborg Annika Pråhl pensionär 114 Vald 

Raseborg Martin Stenström försäljningschef, major i.a, myyntipäällikkö, majuri (evp) 108 Vald 

Raseborg Jenna Björklund ekonomisti, nationalekonom 92 Vald 

Raseborg Åsa Raunio pensionär, studiehandledare 91 Vald 

Raseborg Andreas Hindrén tullöverinspektör, IT-tradenom, tullinylitarkastaja, IT-tradenomi 87 Vald 

Raseborg Linnéa Henriksson PD, universitetslektor, VTT, yliopistonlehtori 83 Vald 

Raseborg Linda Ring företagare 80 
Ersättar
e 

Raseborg Dennis Barman pensionär 80 
Ersättar
e 

Raseborg Werner Orre juridisk specialrådgivare, PM 78 
Ersättar
e 

Raseborg Anna Oksanen ekonomie magister, förbundssekreterare, KTM, pääsihteeri 77 
Ersättar
e 

Raseborg Bettina Westerlund föräljningschef, restonom 62 
Ersättar
e 

Raseborg Anni Dahlén politices magister, koodinator 60 
Ersättar
e 

Raseborg Christian Söderlund företagare 58 
Ersättar
e 

Raseborg Pia Franzén agrolog HYH 48 
Ersättar
e 

Raseborg Tor-Erik Stolpe taxichaufför, merkonom 44 
Ersättar
e 

Raseborg Mats Lindholm utbildningsledare, diplomingenjör 44 
Ersättar
e 

Raseborg Oscar Gräsbeck företagare, musiker 43 
Ersättar
e 

Raseborg Gunilla Starck laboratorieskötare 36 
Ersättar
e 

Raseborg Otto Långvik fil.dr. 36 
Ersättar
e 

Raseborg Tanja Halttunen sakkunnig 36 
Ersättar
e 

Raseborg Ruslan Gunko forskare 34 
Ersättar
e 

Raseborg Patrik Öhman polis 32 
Ersättar
e 
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Raseborg Lea Adolfsson företagare, yrittäjä 31 
Ersättar
e 

Raseborg Markus Degerlund ingenjör 28 
Ersättar
e 

Raseborg Pia Nygård musikpedagog, kantor 25 
Ersättar
e 

Raseborg Staffan Björklund skogsmästare 24 
Ersättar
e 

Raseborg Andreas Koschinski BTB IT-försäljare 24 
Ersättar
e 

Raseborg Eva-Maria Lindström guide, lärare 20 Inte vald 

Raseborg Sten Öhman diplomingenjör 17 Inte vald 

Raseborg Souman Ahmed opiskelija, studerande 17 Inte vald 

Raseborg Catharina Roterman Mag.Phil., lärare 13 Inte vald 

Raseborg Ludvig Lindholm bokförare, musiker 13 Inte vald 

Raseborg 
Ann-
Christine Forsell ekonomie magister, företagare 11 Inte vald 

Raseborg Maria Holmberg merkonom 7 Inte vald 

Raseborg Kerstin Karlberg producent, författare 7 Inte vald 

Raseborg Jörgen Pind pensionär 6 Inte vald 

      

Sibbo Micaela Röman generalsekreterare, pääsihteeri 242 Vald 

Sibbo Tim Kankfelt 
ekonomie magister, branschdirektör, kauppatieteiden maisteri, 
toimialajohtaja 238 Vald 

Sibbo Martin Andersson 
ledande sakkunnig, politices magister, johtava asiantuntija, 
valtiotieteiden maisteri 234 Vald 

Sibbo Caroline Högel-Starck genetiker, doktorand, geneetikko, jatko-opiskelija 203 Vald 

Sibbo Carola Juselius medlemsservice expert, jäsenpalveluasiantuntija 168 Vald 

Sibbo Mikael Therman företagare, yrittäjä 142 Vald 

Sibbo Karl-Erik Oljemark lantbrukare, maanviljelijä 134 Vald 

Sibbo Kasper Nyberg rektor, rehtori 133 Vald 

Sibbo Tom Sundbäck pensionär, eläkeläinen 130 Vald 

Sibbo Kicka Lindroos IKT-koordinator, TVT-koordinaattori 114 Vald 

Sibbo Rune Packalén företagare, yrittäjä 107 Vald 

Sibbo Stefan Villanen rektor, rehtori 106 Vald 

Sibbo Ada Möller jurist, juristi 97 Vald 

Sibbo Clara Lindqvist biträdande rektor, apulaisrehtori 95 Vald 
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Sibbo Hannu Ollikainen rektor, rehtori 90 
Ersättar
e 

Sibbo Thomas Sundström ekonomie magister, kauppatieteiden maisteri 79 
Ersättar
e 

Sibbo Kristian Mikander farmaceut, farmaseutti 77 
Ersättar
e 

Sibbo Jutta Joffell utvecklingschef, kehityspäällikkö 76 
Ersättar
e 

Sibbo Chi Weckström sakkunnig, asiantuntija, Master of Business Administration 66 
Ersättar
e 

Sibbo Marica Enlund 
konsultativ speciallärare, pedagogie magister, konsultoiva 
erityisopettaja, kasvatustieteen maisteri 62 

Ersättar
e 

Sibbo Laura Günsberg-Sandström tradenom, tradenomi 56 
Ersättar
e 

Sibbo Kari-Matti Syrjäläinen företagare, akutvårdare, yrittäjä, ensihoitaja 53 
Ersättar
e 

Sibbo Mari Berg Global Lead Quality Management 52 
Ersättar
e 

Sibbo Stella Wickström läkare, lääkäri 50 
Ersättar
e 

Sibbo Henrik Westermark pensionär, journalist, eläkeläinen, toimittaja 48 
Ersättar
e 

Sibbo Micaela Romantschuk verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 46 
Ersättar
e 

Sibbo Iida Tall studerande, opiskelija 43 
Ersättar
e 

Sibbo Simon Sällström företagare, yrittäjä 39 
Ersättar
e 

Sibbo Anders Krook logistiklärare, logistiikkaopettaja 36 Inte vald 

Sibbo Hans-Peter Lindgren överkonstapel, pensionär, ylikonstaapeli, eläkeläinen 35 Inte vald 

Sibbo Marianne Andersson-Lindqvist kontorist, ordningsvakt, konttoristi, järjestyksenvalvoja 31 Inte vald 

Sibbo Sanna Lähdesalo företagare, yrittäjä 29 Inte vald 

Sibbo Asko Rouhiainen utvecklingschef, kehityspäällikkö 23 Inte vald 

Sibbo Timo Nyman työtön, arbetslös 23 Inte vald 

Sibbo Maximilian Järvinen studerande, opiskelija 22 Inte vald 

Sibbo Timo Pasanen journalist, toimittaja 22 Inte vald 

Sibbo Johan Lindberg utvecklingschef, kehityspäällikkö 22 Inte vald 

Sibbo Staffan Ahlberg idrottsplatsskötare, liikuntapaikkahoitaja 19 Inte vald 

Sibbo Gunilla Holmberg forstmästare, metsänhoitaja 17 Inte vald 

Sibbo Alvar Burman studerande, opiskelija 16 Inte vald 
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Sibbo 
Marie-
Louise Skog Dr of Naprapathy, fysioterapeut, fysioterapeutti 12 Inte vald 

Sibbo Peter Lindgren närvårdare, lähihoitaja 10 Inte vald 

Sibbo Stefan Weckström pensionär, speciallärare, eläkeläinen, erityisopettaja 5 Inte vald 

      

Sjundeå Merja Laaksonen företagare, pensionär - yrittäjä, eläkeläinen 260 Vald 

Sjundeå Erik Perklén lantbrukare, maanviljelijä 71 Vald 

Sjundeå Laila Andersson VD - rektor, rehtori 67 Vald 

Sjundeå Ida Flemmich kulturproducent, kulttuurituottaja 60 Vald 

Sjundeå Stefan Svanfeldt företagare, yrittäjä 55 Vald 

Sjundeå Kim Juntunen tekninen tuottaja, teknisk producent 51 Vald 

Sjundeå Anders Karell jordbrukare, företagare - maanviljelijä, yrittäjä 51 Vald 

Sjundeå Susanne Ekström företagare inom turism, yrittäjä matkailualalla 45 Vald 

Sjundeå Mikael Nilsson 
närvårdare, arbetarskyddsfullmäktig - lähihoitaja, 
työsuojeluvaltuutettu 37 Vald 

Sjundeå Rabbe Dahlqvist företagare, pensionär - yrittäjä, eläkeläinen 33 
Ersättar
e 

Sjundeå Jan-Peter Nygård trafiklärare, pensionär - liikenneopettaja, eläkeläinen 20 
Ersättar
e 

Sjundeå Magnus Östberg agrolog, lantbrukare 18 
Ersättar
e 

Sjundeå Patrik Flygar ingenjör, insinööri 18 
Ersättar
e 

Sjundeå Katriina Saarnilahti ekonom, pensionär - ekonomi, eläkeläinen 14 
Ersättar
e 

Sjundeå Jari Alopaeus Market Planner 10 
Ersättar
e 

Sjundeå Thomas Lindgren Senior Cloud Engineer 9 
Ersättar
e 

Sjundeå Peppe Forsblom konstmagister, pensionär - teatteritaiteen maisteri, eläkeläinen 8 
Ersättar
e 

Sjundeå Katja Nyström-Lehikoinen socionom (högre YH), sosionomi (YAMK) 7 
Ersättar
e 

Sjundeå Anders Wikström montör, asentaja 6 Inte vald 

Sjundeå Marianne Storå företagare, pensionär - yrittäjä, eläkeläinen 5 Inte vald 

Sjundeå Berndt Gottberg agronom, yrkesguide - agronomi, ammattiopas 2 Inte vald 

      

Träskända Synne Nordström HR-specialist 59 Inte vald 
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Tusby Monica Avellan fysioterapeut, pensionär 89 Vald 

Tusby Berit Haglund agr. forstmagister, pensionär 11 Inte vald 

      

Vanda Patrik Karlsson vicerektor, pedagogie magister 431 Vald 

Vanda Stefan Åstrand servicedirektör, fullmäktigeledamot 365 
Ersättar
e 

Vanda Hanna Holmberg-Soto ledande socialarbetare, politices magister 193 
Ersättar
e 

Vanda Kristian Rehnström direktör, johtaja 109 Inte vald 

Vanda Frida Forsblom-Prittinen kurator, politices magister 105 Inte vald 

Vanda Carola Bäckström 
juris kandidat, överinspektör, oikeustieteen kandidaatti, 
ylitarkastaja 99 Inte vald 

Vanda Sanni Hilpinen gruppchef, filosofie magister 84 Inte vald 

Vanda Susanna Lindfors Global Business Ambassador 83 Inte vald 

Vanda Sakarias Sandström studerande 74 Inte vald 

Vanda Abdurrahim Ay insinööri 58 Inte vald 

Vanda Pia Bjondahl lärare inom småbarnspedagogik 49 Inte vald 

Vanda Kenneth Lundström ingenjör 47 Inte vald 

Vanda Michael Ek biträdande rektor 40 Inte vald 

Vanda Pernilla Aura klasslärare 36 Inte vald 

Vanda Marianne Sieviläinen Key Account Manager, AFF 34 Inte vald 

Vanda Alex Björkell Accountant, ekonomie magister 31 Inte vald 

Vanda Linda Sederholm diplomingenjör, forskare 31 Inte vald 

Vanda Solveig Halonen dk, pensionär 30 Inte vald 

Vanda Sixten Granroth lektor 24 Inte vald 

Vanda Marit Juslin företagare, pensionär 21 Inte vald 

Vanda Mats Bergström företagare, yrittäjä 19 Inte vald 

Vanda Ulf Dahlman pensionär 19 Inte vald 

Vanda Martin Andergård hotelldirektör, hotellinjohtaja 18 Inte vald 

Vanda Siv Lindfors sjukskötare 18 Inte vald 

Vanda Kristian Pennala Country Manager 18 Inte vald 

Vanda Håkan Sandell teknologie licentiat, pensionär 18 Inte vald 

Vanda Anneli Karlsson pensionär 16 Inte vald 

Vanda Jani Kiviaho ekonomie magister, säljare 16 Inte vald 
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Vanda Monica Jansson-Olenius hr-koordinator 14 Inte vald 

Vanda Harriet Puoli-Honka pensionär 12 Inte vald 

Vanda Per-Olof Sundqvist filosofie magister, Training Business Director 10 Inte vald 

Vanda Hanna Koskinen studerande 10 Inte vald 

Vanda Anatoly Lvov lärare 10 Inte vald 

Vanda Mikael Häggblom sakkunnig 8 Inte vald 

Vanda Klaus Eklund pensionär 7 Inte vald 

Vanda Melker Olenius ekonomie- och organisationssekreterare 7 Inte vald 

Vanda Fredrika Fellman förman 6 Inte vald 

Vanda Daniel Wessman komponent inspektör 5 Inte vald 

Vanda Hanna Höglund närvårdare, sjuksköterskestuderande 4 Inte vald 

Vanda Sara Koskinen tjänsteman 4 Inte vald 

Vanda Harriet Forsman-Ryhänen pensionär, eläkeläinen 2 Inte vald 

      

Vichtis Heidi Seppälä CX Solution Sales Manager 115 Vald 

Vichtis Fredrik Bergstén IT-päällikkö, IT-chef 41 Inte vald 
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Österbotten 
 

Område/kommun Röster % Mandat Röster jmf 2021 % jmf 2021 Mandat jmf 2021 

Österbotten 40047 20,8% 256 −3462 −0,8% −7 

Vasa 7819 27,2% 16 −524 −0,3% 0 

Korsholm 6704 71,8% 33 −128 0,1% −1 

Närpes 3675 84,4% 31 −642 −5,6% −2 

Jakobstad 3292 38,6% 17 −601 −5,7% −3 

Pedersöre 2885 50,0% 18 −521 −8,4% −3 

Vörå 2809 92,1% 26 −380 −2,4% −1 

Nykarleby 2652 75,5% 22 −337 −3,2% 0 

Malax 2177 79,3% 23 −55 3,8% 2 

Kronoby 2139 70,4% 19 91 9,5% 2 

Karleby 1911 9,6% 4 −240 −1,0% 0 

Kristinestad 1854 56,4% 16 −25 3,2% 1 

Korsnäs 1045 93,9% 18 −65 3,9% −1 

Larsmo 874 29,6% 8 −19 −2,3% −1 

Kaskö 211 30,6% 5 −16 1,8% 0 

 
Kandidater i Österbotten per kommun. Kommunerna i alfabetisk ordning. 
 

Kommun Förnamn Efternamn Titel Röster Vald 

Jakobstad Nina Brännkärr-Friberg master in engineering, grundare, perustaja Project Liv r.f. 365 Vald 

Jakobstad Annica Haldin lektor, sjukskötare, lehtori, sairaanhoitaja 287 Vald 

Jakobstad Ida-Marie Jungell försäljare, marknadsförare, myyjä, markkinoija 225 Vald 

Jakobstad Kim Yli-Pelkola 
sjukskötare, organisationssakkunnig, sairaanhoitaja, 
järjestöasiantuntija 211 Vald 

Jakobstad Conny Englund 
företagare, arbetslivskoordinator, yrittäjä, 
työelämäkoordinaattori 153 Vald 

Jakobstad Md Riaz Hawlader företagare, yrittäjä 146 Vald 

Jakobstad Peter Boström VD, TJ 115 Vald 

Jakobstad Brita Brännbacka-Brunell utbildningschef, koulutuspäällikkö 112 Vald 

Jakobstad Marika Kjellman verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 101 Vald 
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Jakobstad Christer Tonberg pensionär, eläkeläinen 96 Vald 

Jakobstad Åsa Wallendahl seniorkonsult, seniorikonsultti 88 Vald 

Jakobstad Håkan Forss VD, pensionär, TJ, eläkeläinen 87 Vald 

Jakobstad Anders Sandlin företagare, yrittäjä 87 Vald 

Jakobstad Maria Lunabba häradsskrivare, henkikirjoittaja 80 Vald 

Jakobstad Henrik Lillqvist ingenjör, företagare, insinööri, yrittäjä 79 Vald 

Jakobstad Ann-Mari Audas-Willman präst, statsvetare, pappi, VTM 78 Vald 

Jakobstad Anton Kuhlberg företagare, yrittäjä 74 Vald 

Jakobstad Syed Mahmudul Hasan production teamleader 72 
Ersättar
e 

Jakobstad Cecilia Åminne lärare, opettaja 70 
Ersättar
e 

Jakobstad Kaj Nyman pensionär, eläkeläinen 70 
Ersättar
e 

Jakobstad Mikaela Asplund socialhandledare, sosiaaliohjaaja 61 
Ersättar
e 

Jakobstad Pontus Blomqvist ekonomichef, talousjohtaja 59 
Ersättar
e 

Jakobstad Mats Blomqvist lantbruksföretagare, maaseutuyrittäjä 58 
Ersättar
e 

Jakobstad Emma Manns studerande, opiskelija 55 
Ersättar
e 

Jakobstad Jan-Peter Sandelin specialhandledare, erityisohjaaja 51 
Ersättar
e 

Jakobstad Denise Björn-Lindell pensionär, eläkeläinen 48 
Ersättar
e 

Jakobstad Marcus Suojoki pensionär, dipl.ing., eläkeläinen, DI 46 
Ersättar
e 

Jakobstad Ingrid Wester studerande, opiskelija 40 
Ersättar
e 

Jakobstad Irene Strömberg företagskundrådgivare, yritysasiakasneuvoja 37 
Ersättar
e 

Jakobstad Alexandra Back 
servicerådgivare, politices magister, palveluneuvoja, 
valtiotieteiden maisteri 34 

Ersättar
e 

Jakobstad Monica Grankulla-Häggblom lärare, opettaja 32 
Ersättar
e 

Jakobstad Masouda Ajab Gul-Huhtamäki företagare, yrittäjä 25 
Ersättar
e 

Jakobstad Daniel Asplund 
hållbarhets- och eftermarknadschef, kestävyys- ja 
jälkimarkkinapäällikkö 24 

Ersättar
e 
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Jakobstad Angelica Hellman 
andningscoach, butiksbiträde, hengitysvalmentaja, 
myymälätyöntekijä 24 

Ersättar
e 

Jakobstad Alasdair Pollock språklärare, kieltenopettaja 22 Inte vald 

Jakobstad Rose-Marie Lillmangs 
företagsrådgivare, sakkunnig på sysselsättningstjänster, 
yritysneuvoja, työllisyysasiantuntija 19 Inte vald 

Jakobstad Catarina Nylund-Wentus kyrklig ungdomsarbetsledare, nuorisotyönohjaaja 18 Inte vald 

Jakobstad Sixten Rönn pensionär, eläkeläinen 15 Inte vald 

Jakobstad Janette Ulfvens banktjänsteman, pankkitoimihenkilö 9 Inte vald 

Jakobstad Bodil Eklund företagare, yrittäjä 8 Inte vald 

Jakobstad Johanna Kauppinen jurist, vicehäradshövding, juristi, varatuomari 7 Inte vald 

Jakobstad Erik Nyberg flygledare, lennonjohtaja 4 Inte vald 

      

Karleby Marlén Timonen pensionär, eläkeläinen 459 Vald 

Karleby Jennie Elfving ekonomie doktor, vicerektor 199 Vald 

Karleby Hans Snellman förv.mag. 193 Vald 

Karleby Mats Brandt agrolog, jordbrukare, agrologi, maanviljelijä 186 Vald 

Karleby Pauliina Holmqvist jordbrukare, dramaturg 185 
Ersättar
e 

Karleby Per Stenberg präst, kyrkoherde 138 
Ersättar
e 

Karleby Sarah Tiainen pastor, kampanjkoordinator 98 
Ersättar
e 

Karleby Petter Granqvist arbetsledare 72 
Ersättar
e 

Karleby Lennart Store agrolog, företagare 72 Inte vald 

Karleby Jani Söderström fjärrvärmechef 65 Inte vald 

Karleby Peter Haldin arbetsledare, företagare 36 Inte vald 

Karleby Anders Nyberg pensionär 36 Inte vald 

Karleby Joakim Honga processkötare, prosessinhoitaja 32 Inte vald 

Karleby Markus Nisula FM, ämneslärare 31 Inte vald 

Karleby Maria Hassel-Sandström skolgångshandledare, företagare 30 Inte vald 

Karleby Sarah Granvik brottspåföljdstjänsteman, socionom 19 Inte vald 

Karleby Tanja Witick projektchef 18 Inte vald 

Karleby Monica Björndahl företagare 14 Inte vald 

Karleby Britt-Marie Friman ekonomichef 8 Inte vald 

Karleby Marja Matturi-Slotte lärare, tränare 8 Inte vald 
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Karleby Hannele Zitting pensionär, eläkeläinen 7 Inte vald 

Karleby Kent Wargh merkonom 5 Inte vald 

      

Kaskö Anton Lindholm 
lektor i matematik och kemi / matematiikan ja kemian 
lehtori 73 Vald 

Kaskö Jan-Anders Lundenius pensionär / eläkeläinen 29 Vald 

Kaskö Henna Kronlund ledande socialarbetare / johtava sosiaalityöntekijä 27 Vald 

Kaskö Marita Haglund talterapeut / puheterapeutti 22 Vald 

Kaskö Jessica Lärka bioanalytiker / bioanalyytikko 10 Vald 

Kaskö Natalia Koskimaa företagare, gymnasist / yrittäjä, lukiolainen 9 
Ersättar
e 

Kaskö Johanna Louhi arkitekt, företagare / arkkitehti, yrittäjä 9 
Ersättar
e 

Kaskö John Nylund vårdare / hoitaja 8 
Ersättar
e 

Kaskö Jan-Peter Lassila inframontör, företagare / infra-asentaja, yrittäjä 8 
Ersättar
e 

Kaskö Johanna Hellström tradenom, kursplanerare / tradenomi, kurssisuunnittelija 7 
Ersättar
e 

Kaskö Robert Sundberg företagare / yrittäjä 6 Inte vald 

Kaskö Josefine Kaas barnskötare / lastenhoitaja 3 Inte vald 

      

Korsholm Christoffer Ingo 
riksdagsledamot, jordbrukare, kansanedustaja, 
maanviljelijä 797 Vald 

Korsholm Carola Lithén ped. mag., kasvatust. maist. 401 Vald 

Korsholm Lena Gammelgård föetagare, konditionsskötare, yrittäjä, kuntohoitaja 268 Vald 

Korsholm Ulrica Karp 
förvaltnings- och personaldirektör, hallinto- ja 
henkilöstöjohtaja 255 Vald 

Korsholm Rosmarie Finne trädgårdsmästare, puutarhuri 247 Vald 

Korsholm Johanna Korpela veterinär, eläinlääkäri 241 Vald 

Korsholm William Snickars företagare, fiskare, yrittäjä, kalastaja 223 Vald 

Korsholm Stig Beijar företagare, yrittäjä 221 Vald 

Korsholm Yngve Lithén ped. mag., kasvatust. maist. 217 Vald 

Korsholm Emma Dahl ekon. mag., chef, kauppat. maist., johtaja 216 Vald 

Korsholm Roland Träskelin 
utbildningsplanerare, klasslärare, koulutussuunnittelija, 
luokanopettaja 214 Vald 

Korsholm Mikael Fredman företagare, yrittäjä 211 Vald 

Korsholm Daniela Hjortman företagshälsovårdare, työterveyshoitaja 191 Vald 
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Korsholm Alf Burman pensionär, eläkeläinen 188 Vald 

Korsholm Johan Håkans försäljare, myyjä 181 Vald 

Korsholm Åsa-Britt Forth-Snellman pensionär, eläkeläinen 162 Vald 

Korsholm Patrik Pada IT-chef, ATK-päällikkö 160 Vald 

Korsholm Charlotta Rosenlöf försäljare, fil. kand., myyjä 160 Vald 

Korsholm Margareta Rodas jordbrukare, sjukskötare, maanviljelijä, sairaanhoitaja 148 Vald 

Korsholm Daniel Klockars agrolog, agrologi 148 Vald 

Korsholm Emily Hagberg 
socionom, daghemsföreståndare, sosionomi, päiväkodin 
johtaja 143 Vald 

Korsholm Kenth Nedergård 
verksamhetsledare, ekon. mag., toiminnanjohtaja, 
kauppat. maist. 138 Vald 

Korsholm Matias Näsman transportledare, MBA, kuljetusjohtaja 115 Vald 

Korsholm Isak Westerlund klasslärare, luokanopettaja 114 Vald 

Korsholm Tomas Berg tjänsteman, eltekniker, toimihenkilö, sähköteknikko 111 Vald 

Korsholm Nicklas Nygård utvecklingsingenjör, kehitysinsinööri 111 Vald 

Korsholm Marlene Ahlberg ekon. mag., kauppat. maist. 100 Vald 

Korsholm Alexandra Wasberg pol. mag., projektledare, valtiot. maist., projektipäällikkö 98 Vald 

Korsholm Peter Back hallskötare, hallihoitaja 93 Vald 

Korsholm Ulf Hildén servicechef, huoltojohtaja 74 Vald 

Korsholm Johanna Smeds närvårdare, lähihoitaja 73 Vald 

Korsholm Per-Henrik Lithén klasslärare, luokanopettaja 69 Vald 

Korsholm Chatarina Doktar ped. mag, Document Controller, kasvatust. maist. 68 Vald 

Korsholm Rolf Sund beredskapschef, valmiuspäällikkö 67 
Ersättar
e 

Korsholm Ian Åström skolgångshandledare, koulunkäynninohjaaja 65 
Ersättar
e 

Korsholm Leif Åkers ingenjör, pensionär, insinööri, eläkeläinen 62 
Ersättar
e 

Korsholm Richard Westerlund ingenjör, insinööri 53 
Ersättar
e 

Korsholm Ingvar Fagerholm fil. mag., ämneslärare, fil. maist., aineenopettaja 49 
Ersättar
e 

Korsholm Jonna Holm Illanvuori 
socialarbetare, enhetschef, sosiaalityöntekijä, yksikön 
johtaja 47 

Ersättar
e 

Korsholm Erika Sandström 
ansvarig ledare för eftermiddagsverksamheten, 
iltapäivätoiminnan vastaava ohjaaja 38 

Ersättar
e 

Korsholm Pia-Stina Sarin organisationssekreterare, järjestösihteeri 32 
Ersättar
e 
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Korsholm Pia-Maria Toivio Sales Service Adviser 22 
Ersättar
e 

Korsholm Karolina Virta koordinator, koordinaattori 22 
Ersättar
e 

Korsholm Mia Nybacka pensionär, eläkeläinen 20 
Ersättar
e 

Korsholm Wendy Jansson 
närvårdare, sjuksjöterskestuderande, lähihoitaja, 
sairaanhoitajaopiskelija 16 

Ersättar
e 

Korsholm Tomas Ekblad pensionär, eläkeläinen 13 
Ersättar
e 

Korsholm Marice Granith företagare, disponent, yrittäjä, isännöitsijä 13 
Ersättar
e 

Korsholm Tuomas Toivonen församlingspräst, teol. mag., seurakuntapappi, teol. maist. 10 
Ersättar
e 

Korsholm Torbjörn Strand ekonom, ekonomi 9 
Ersättar
e 

Korsholm Markus Bäck studerande, opiskelija 6 
Ersättar
e 

Korsholm Fredrik Bäck 
fordonsmekaniker, lantruksmaskinsmontör, 
ajoneuvoasentaja, maatalouskoneasentaja 4 

Ersättar
e 

      

Korsnäs Sara Mannsén innehållsproducent 89 Vald 

Korsnäs Anna-Lena Kronqvist pensionär, dipl.ekonom 88 Vald 

Korsnäs Jens Bjurbäck företagare 78 Vald 

Korsnäs Camilla Ribacka lektor, filosofie doktor 71 Vald 

Korsnäs Simon Backlund diplomingenjör 67 Vald 

Korsnäs Camilla Häggdahl byggnadsingenjör 60 Vald 

Korsnäs René Michelsson kock, chaufför 56 Vald 

Korsnäs Katarina Wester-Bergman servicesekreterare 53 Vald 

Korsnäs Niclas Björkqvist chaufför 51 Vald 

Korsnäs Marcus Nordmyr företagare 45 Vald 

Korsnäs Sofia Mitts-Björkblom timlärare 43 Vald 

Korsnäs Faruk Hodzic studerande 43 Vald 

Korsnäs Amanda Åkersten klimat- och hållbarhetskoordinator 41 Vald 

Korsnäs Thomas Ramstedt VD, företagare 36 Vald 

Korsnäs Dan Lindström pensionär 36 Vald 

Korsnäs Dan-Anders Rosendahl ingenjör 33 Vald 

Korsnäs Christine Skjäl pensionär, pol.mag 30 Vald 
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Korsnäs Håkan Wester pensionär 29 Vald 

Korsnäs Mikael Häggdahl skogsvårdsinstruktör 25 
Ersättar
e 

Korsnäs Johnny Franzen programutvecklare 19 
Ersättar
e 

Korsnäs Kim Haga inredare 18 
Ersättar
e 

Korsnäs Rosita Eklund pensionär 13 
Ersättar
e 

Korsnäs Ann-Charlotte Holtlund trädgårdsmästare 11 
Ersättar
e 

Korsnäs Johan Holm-Rosbäck kranbilschaufför 6 
Ersättar
e 

Korsnäs Lars Erik Holmblad pensionär 4 
Ersättar
e 

      

Kristinestad Mikael Hoxell busschaufför, linja-autonkuljettaja 203 Vald 

Kristinestad Isabella Berglund chaufför, kuljettaja 173 Vald 

Kristinestad Mikael Perjus district sales manager, aluemyyntipäällikkö 169 Vald 

Kristinestad Carina Storhannus projektledare, projektivetäjä 169 Vald 

Kristinestad Kaj Kärr jordbrukare, maanviljelijä 142 Vald 

Kristinestad Patrick Ragnäs ombudsman, asiamies 136 Vald 

Kristinestad Henrik Antfolk landsbygdsföretagare, maaseutuyrittäjä 116 Vald 

Kristinestad Janne Smeds 
projektledare, verksamhetsledare, projektivetäjä, 
toiminnanjohtaja 104 Vald 

Kristinestad Eva Lillmangs 
brand developer, marknadsföring, brand developer, 
markkinointi 91 Vald 

Kristinestad Peter Grannas rektor, rehtori 89 Vald 

Kristinestad Stina Lähteenmäki läkare, lääkäri 85 Vald 

Kristinestad Dag Björklund teknologie doktor, TkT 69 Vald 

Kristinestad Mats Ingves pensionär, jordbrukare, eläkeläinen, maanviljelijä 68 Vald 

Kristinestad Magnus Hällbacka brandförman, paloesimies 62 Vald 

Kristinestad Kent Taipale pensionär, eläkeläinen 47 Vald 

Kristinestad Tommy Englund servicetekniker, huoltoteknikko 40 Vald 

Kristinestad Kevin Sjögård väktare, vartija 31 
Ersättar
e 

Kristinestad My Blomström serviceansvarig, palveluvastaava 19 
Ersättar
e 
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Kristinestad May-Gret Holmberg pensionär, eläkeläinen 14 
Ersättar
e 

Kristinestad Kim Ribacka ekonom, ekonomi 14 
Ersättar
e 

Kristinestad Gun Knuts pensionär, eläkeläinen 13 
Ersättar
e 

      

Kronoby Maria Tokou förvaltningssekreterare, tradenom 277 Vald 

Kronoby Marika Hagnäs ämneslärare, fil.mag. 210 Vald 

Kronoby Inger Wistbacka farmaceut 155 Vald 

Kronoby Ann-Marie Granholm familjerådgivare, magister i samhällsvetenskaper 144 Vald 

Kronoby Malin Åminne stationsmästare 113 Vald 

Kronoby Christina Bodbacka närvårdare, kock 110 Vald 

Kronoby Carina Rudström jordbrukare 104 Vald 

Kronoby Peter Svartsjö produktionsarbetare 102 Vald 

Kronoby Erik Abbor säljare, jord- och skogsbrukare 102 Vald 

Kronoby Joacim Sandbacka affärsutvecklare, företagare 82 Vald 

Kronoby Kim Forsander försäljare, tradenom 78 Vald 

Kronoby Susanne Hongell socialterapeut 78 Vald 

Kronoby Adam Näse produktionschef, företagare 68 Vald 

Kronoby Lotta Nyqvist direktör för idrottstjänster 67 Vald 

Kronoby Annika Möller-Nilsson pol.mag., kursledare 59 Vald 

Kronoby Hans-Erik Lindgren pensionär 57 Vald 

Kronoby Hanna Björklund Haga inredningsförsäljare och planerare 53 Vald 

Kronoby Per-Emil Sandstedt byggnadsingenjör, artesan 38 Vald 

Kronoby Hans Sandström pensionär 38 Vald 

Kronoby Malena Forsström sjukskötare 37 
Ersättar
e 

Kronoby Tommy Sandvik pensionär, matbud 37 
Ersättar
e 

Kronoby Helena Broända jordbrukare 35 
Ersättar
e 

Kronoby Erica Åminne studerande, avtalsbrandkårist 34 
Ersättar
e 

Kronoby Ronnie Nylund grafiker, företagare 15 
Ersättar
e 

Kronoby Anton Broända jordbrukare, studerande 15 
Ersättar
e 
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Kronoby Mikko Saarni juris lic. 13 
Ersättar
e 

Kronoby Harry Öst pensionär, biltekniker 11 
Ersättar
e 

Kronoby Cristian Ciornei svetsare 7 
Ersättar
e 

      

Larsmo Sonja Finholm skribent, företagare 278 Vald 

Larsmo Jan-Anders Fagerhed DI senior adviser 111 Vald 

Larsmo Carl-Wilhelm Stenman kvalitetsspecialist 57 Vald 

Larsmo Annika Forsman lärare 56 Vald 

Larsmo Karita Nynäs pensionerad agrolog, ekoinspektör 55 Vald 

Larsmo Jessica Påvall fysioterapeut 48 Vald 

Larsmo Jan-Ole Haglund driftsmontör, avtalsbrandman 44 Vald 

Larsmo Rune Käldström företagare 41 Vald 

Larsmo Ida Boberg customer care specialist 41 
Ersättar
e 

Larsmo Niina Clement sjukskötare 33 
Ersättar
e 

Larsmo Anna Björkskog personalplanerare, bokförare 31 
Ersättar
e 

Larsmo Monica Larsson-Lolax lärare 23 
Ersättar
e 

Larsmo Andreas Peltola ingenjör 15 
Ersättar
e 

Larsmo Anders Östman jordbrukare 12 
Ersättar
e 

Larsmo Jan Ray lantbrukstekniker, pensionär 10 
Ersättar
e 

Larsmo Anette Sandström pensionär 10 
Ersättar
e 

Larsmo Mikko Kelloniemi opiskelija 9 Inte vald 

      

Malax Mikko Ollikainen riksdagsledamot 248 Vald 

Malax Mia West sjukskötare, hälsovårdare 224 Vald 

Malax Hanna Strandberg diplomingenjör 173 Vald 

Malax Mikael Appel polis, kommunikationschef 151 Vald 

Malax Filip Norrgård landsbygdsföretagare, företagare 115 Vald 
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Malax Tage Svahn ingenjör, pensionär 113 Vald 

Malax Johan Bergqvist landsbygdsföretagare 101 Vald 

Malax Ann-Helene Ståhl storköksföreståndare 97 Vald 

Malax Heidi Hemming sjukskötare 81 Vald 

Malax Jan Tallgren ingenjör, executive MBA 75 Vald 

Malax Sofia Storfors kontorsassistent 75 Vald 

Malax Bernt Björkholm ekon.mag. 70 Vald 

Malax Hanna Bonn ingenjörsstuderande 68 Vald 

Malax Carl-Olof Åbonde pensionär 65 Vald 

Malax Carola Bengs-Lattunen telefonist, sekreterare 59 Vald 

Malax Mats Nygård yrkesfiskare 58 Vald 

Malax Ann-Charlotte Skinnar lärare 54 Vald 

Malax Emilia Back ekonom 54 Vald 

Malax Minna Söderholm bokförare, kanslist 42 Vald 

Malax Jari Nikko utvecklingschef 34 Vald 

Malax Jessica Koivunen sjukskötare 33 Vald 

Malax Benjamin Lidman underhållsplanerare 32 Vald 

Malax Oskar Nordman jordbrukare 30 Vald 

Malax Eva-Stina Berg pensionär, lärare 26 
Ersättar
e 

Malax Jukka Rajala-Granstubb kulttuurituottaja 24 
Ersättar
e 

Malax Elin Bjurs controller 24 
Ersättar
e 

Malax Ann-Caroline Björkholm ped.mag., studiesekreterare 24 
Ersättar
e 

Malax Johan Asplund ingenjör 10 
Ersättar
e 

Malax Meatrisa Podbicanin barnskötare 10 
Ersättar
e 

Malax Alexandra Hartvik närvårdare, sjukskötarstuderande 7 
Ersättar
e 

      

Nykarleby Steven Frostdahl informationschef 309 Vald 

Nykarleby Steve Nyholm ekobonde, ingenjör 231 Vald 

Nykarleby Anders Fors lärare, sysselsättningskoordinator 204 Vald 

Nykarleby Frej Strang planeringstekniker, konstruktör 155 Vald 
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Nykarleby Siw Frostdahl-Blomqvist sjukskötare, avdelningsskötare 130 Vald 

Nykarleby Ann-Charlott Kjerp pensionär, anskaffningschef 123 Vald 

Nykarleby Maria Palm ekonomichef 122 Vald 

Nykarleby Linda Rögård sjukskötare 119 Vald 

Nykarleby Sabina Forsbacka utbildningschef, yrkeslärare 110 Vald 

Nykarleby Ronny Nyman jordbrukare 109 Vald 

Nykarleby Elin Möller produktionsarbetare 107 Vald 

Nykarleby Charlotta Elenius skolpsykolog 83 Vald 

Nykarleby Robert Blomqvist maskinkonstruktör 75 Vald 

Nykarleby Pauliina 
Peltorinne-
Cederström application specialist 73 Vald 

Nykarleby Kenneth Nylund fil.mag., avdelningschef 72 Vald 

Nykarleby Sofia Hedman psykolog 69 Vald 

Nykarleby Robert Törnqvist projektledare, teamleader 64 Vald 

Nykarleby Carita Häger jordbrukare 64 Vald 

Nykarleby Catrin Wiik bibliotekarie 61 Vald 

Nykarleby Richard Hagman skogs-, jordbrukare 58 Vald 

Nykarleby Kaj Wik arbetare 57 Vald 

Nykarleby Elin Nylund administratör 41 Vald 

Nykarleby Kenneth Linden jordbrukare 40 
Ersättar
e 

Nykarleby Fredrik Backlund lantbruksföretagare 38 
Ersättar
e 

Nykarleby Håkan Braskén pensionär, kunddirektör 31 
Ersättar
e 

Nykarleby Roy Björkman församlingsmästare 27 
Ersättar
e 

Nykarleby Henry Eklund taxichaufför, skogsbrukare 26 
Ersättar
e 

Nykarleby Unnur Bjarnadóttir skolgångshandledare 20 
Ersättar
e 

Nykarleby Anna Övergaard förvaltningssekreterare 19 
Ersättar
e 

Nykarleby Chrispin Aganze studerande 15 
Ersättar
e 

      

Närpes Johanna Borg sjukskötare 383 Vald 

Närpes Sven Jerkku företagare 346 Vald 
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Närpes Anders Norrback riksdagsledamot, landsbygdsföretagare 276 Vald 

Närpes Karl-Gustav Svedjebäck stationsmästare, jordbrukare 225 Vald 

Närpes Anton Åkerman studerande 183 Vald 

Närpes Roberth Sjöström Test Manager, diplomingenjör 176 Vald 

Närpes Linda Pellfolk lantbruksföretagare, pol.mag. 147 Vald 

Närpes Johan Sten ICT-tekniker 141 Vald 

Närpes Linnea Strand företagare 140 Vald 

Närpes Nicole Sten närvårdare, statskunskapsstuderande 139 Vald 

Närpes Victoria Vikstrand projektledare, företagare 137 Vald 

Närpes Marianne Nyqvist-Mannsén pensionär, språklärare 134 Vald 

Närpes Tommy Perjus brandförman 129 Vald 

Närpes Rosita Langels deltidspensionär, f.d. packerichef 127 Vald 

Närpes Huyen Ly Le lärare inom småbarnspedagogik 88 Vald 

Närpes Marcus Gjäls dräneringsplanerare, bonde 81 Vald 

Närpes Susanna Åbacka fysioterapeut 80 Vald 

Närpes Nhu Anh Nguyen närvårdare, företagare 70 Vald 

Närpes Daniel Norrback sjukskötare 67 Vald 

Närpes Sebastian Strandberg vd, ingenjör 63 Vald 

Närpes Marja Forsén teckenspråkstolk, disponentstuderande 61 Vald 

Närpes Kenneth Högback områdeschef, jordbrukare 58 Vald 

Närpes Magnus Vikstrand företagare 54 Vald 

Närpes Mårten Guldén produktionschef 45 Vald 

Närpes Michaela Bäckstrand förstavårdare 41 Vald 

Närpes Anders Wenman pensionär 39 Vald 

Närpes Stig Simons pensionerad jordbrukare 38 Vald 

Närpes Lasse Åberg pensionär 32 Vald 

Närpes Helena Järvinen pensionär 31 Vald 

Närpes Jasmine Langels ekonom 27 Vald 

Närpes Maria Österberg närvårdare 23 Vald 

Närpes Amra Basic närvårdare 23 
Ersättar
e 

Närpes Natalia Sjöstrand sjukskötare 17 
Ersättar
e 

Närpes Britta Stenberg pensionär, primärskötare 15 
Ersättar
e 
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Närpes Nehrudin Imamovic elektriker 14 
Ersättar
e 

Närpes Alina Bondarenko förmånshandläggare 10 
Ersättar
e 

Närpes Madeleine Rönnqvist skolgångshandledare, vårdare 9 
Ersättar
e 

Närpes Erica Wickman företagare 6 
Ersättar
e 

      

Pedersöre Niclas Sjöskog jordbrukare 313 Vald 

Pedersöre Johanna Holmäng barnmorska 277 Vald 

Pedersöre Markus Sandbacka arbetsledare, företagare 167 Vald 

Pedersöre Carita Vik-Hästbacka politices magister, pensionär 147 Vald 

Pedersöre Roger Eriksson pensionär, teologie magister 135 Vald 

Pedersöre Barbro Sandvik lärare 130 Vald 

Pedersöre Anja Lillqvist ledare för kosthållsenheten 128 Vald 

Pedersöre Camilla Roslund-Nordling socionom, rådgivare 114 Vald 

Pedersöre Paulina Grön speciallärare, företagare 87 Vald 

Pedersöre Christopher Långnabba serviceman, jordbrukare 84 Vald 

Pedersöre Greger Forsblom verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 82 Vald 

Pedersöre Anders Portin scrum master 75 Vald 

Pedersöre Johanna Lebeitsuk akutvårdare 72 Vald 

Pedersöre Henrik Norrbacka skogsmaskinschaufför 70 Vald 

Pedersöre Ida Högland byggarbetare 67 Vald 

Pedersöre Jan-Ove Nyman agronom 66 Vald 

Pedersöre Bernhard Hjulfors fd. egenföretagare 62 Vald 

Pedersöre Jakob Laurila studerande 61 Vald 

Pedersöre Stephan Ekman produktionschef 56 
Ersättar
e 

Pedersöre Eva Lindqvist närvårdare 54 
Ersättar
e 

Pedersöre Patrik Snellman produktplanerare 52 
Ersättar
e 

Pedersöre Yvonne Borgmästars pedagogie magister 39 
Ersättar
e 

Pedersöre Mikaela Jansson HR-specialist 38 
Ersättar
e 
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Pedersöre Peter Isakas platsansvarig 36 
Ersättar
e 

Pedersöre Camilla Krokfors rehabiliteringshandledare 35 
Ersättar
e 

Pedersöre Nadja Holmäng barnskötare 34 
Ersättar
e 

Pedersöre Joakim Påvall kock, servitör 32 
Ersättar
e 

Pedersöre Andreas Ingerström landsbygdsföretagare 28 
Ersättar
e 

Pedersöre Andreas Wiklund byggherreingenjör 28 
Ersättar
e 

Pedersöre Matias Cederberg elmontör, servicemontör 27 
Ersättar
e 

Pedersöre Mari Snårbacka-Gunell närvårdare 27 
Ersättar
e 

Pedersöre Benita Björknäs merkonom, finansieringsrådgivare 27 
Ersättar
e 

Pedersöre Andreas Forsman koordinator för idrottsanläggningar 26 
Ersättar
e 

Pedersöre Maria Englund arbetsledare 24 
Ersättar
e 

Pedersöre Jonas Slätbacka trafikplanerare 22 
Ersättar
e 

Pedersöre Jan-Olof Östergård chaufför 21 
Ersättar
e 

Pedersöre Anna-Pia Södergård lärare inom småbarnspedagogik 21 Inte vald 

Pedersöre Karin Häggblom-Forsman psykiatrisk sjukskötare 17 Inte vald 

Pedersöre Niclas Björk inredningssnickare, teamledare 17 Inte vald 

Pedersöre Noah Forsman maskinförare 16 Inte vald 

Pedersöre Jonas Ena teknisk skribent 16 Inte vald 

Pedersöre Simon Yliaho diplomingenjör 16 Inte vald 

Pedersöre Andreas Svarvar diplomingenjör, ekonom 14 Inte vald 

Pedersöre Janina Fagerholm studerande 11 Inte vald 

Pedersöre Yuliia Bondarchuk palveluneuvoja, servicerådgivare 9 Inte vald 

Pedersöre Carina Bodbacka lokalvårdare 5 Inte vald 

      

Vasa Joakim Strand 
europa- och ägarstyrningsminister, riksdagsledamot, 
eurooppa- ja omistajaohjausministeri, kansanedustaja 2463 Vald 

Vasa Frans Villanen team- och kompetenschef, tiimi- ja osaamispäällikkö 860 Vald 
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Vasa Sari Somppi psykolog, kriminolog, psykologi, kriminologi 491 Vald 

Vasa Anne Salovaara-Kero direktör, johtaja 349 Vald 

Vasa Ramieza Mahdi sjukskötare, sairaanhoitaja 284 Vald 

Vasa Ulla Granfors FM, rektor emerita, rehtori emerita 271 Vald 

Vasa Eva-Maria Strömsholm sjukskötare, klasslärare, sairaanhoitaja, luokanopettaja 241 Vald 

Vasa Marit Nilsson-Väre lektor, lehtori 195 Vald 

Vasa Kristian Schrey ekonom, ekonomi, sales engineer 154 Vald 

Vasa Mathias Skytte ekonom, ekonomi 142 Vald 

Vasa Patrik Ehnström overläkare, ylilääkäri 128 Vald 

Vasa Mira Bäck sjukskötare, sairaanhoitaja 121 Vald 

Vasa Ragnvald Blomfeldt ingenjör, pensionär, insinööri, eläkeläinen 113 Vald 

Vasa Hussain Khan student, engineer 111 Vald 

Vasa Simon Hellbom studerande, opiskelija 94 Vald 

Vasa Johan Ångerman byggnadsarkitekt, rakennusarkkitehti 85 Vald 

Vasa Roger Nylund lektor, lehtori 80 
Ersättar
e 

Vasa Leila Roininen 
hortonom (YH), chef för- begravningsväsendet, 
hortonomi (AMK), hautaustoimen päällikkö 79 

Ersättar
e 

Vasa Lisbeth Fagerström professor, rektor, professori, rehtori 79 
Ersättar
e 

Vasa Monica Siren-Aura pensionär, eläkeläinen 77 
Ersättar
e 

Vasa Helena Boucht-Lindeman ekonomie magister, företagare, KTM, yrittäjä 71 
Ersättar
e 

Vasa Petra Bengs enhetschef, yksikön päällikkö 70 
Ersättar
e 

Vasa Kim Åkerman företagare, yrittäjä 70 
Ersättar
e 

Vasa Elisabeth Morney redaktör, toimittaja 66 
Ersättar
e 

Vasa Sandra Al-Asadi service advisor, studerande, opiskelija 65 
Ersättar
e 

Vasa Jan Bonn ekonomie magister, VD, KTM, toimitusjohtaja 63 
Ersättar
e 

Vasa Christoffer Forsblom studierådgivare, opintoneuvoja 55 
Ersättar
e 

Vasa Paula Huusko sjukskötare, närvårdare, sairaanhoitaja, lähihoitaja 50 
Ersättar
e 
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Vasa Annika Stendahl 
filosofie magister, filosofian maisteri, content 
development manager 47 

Ersättar
e 

Vasa Dan-Ove Stenfors ekonom, ekonomi, sales teamleader 46 
Ersättar
e 

Vasa Tommy Håkans studerande, pensionär, opiskelija, eläkeläinen 46 
Ersättar
e 

Vasa Sara Nyholm 
filosofie doktor, universitetslektor, filosofian tohtori, 
yliopistolehtori 43 

Ersättar
e 

Vasa Magnus Öster ekonomie kandidat, direktör, KTK, johtaja 41 Inte vald 

Vasa Lars Rosenblad företagare, yrittäjä 41 Inte vald 

Vasa Jenny Svartsjö kommunikationschef, viestintäpäällikkö 41 Inte vald 

Vasa Mikael Anttila ingenjör, insinööri 41 Inte vald 

Vasa Alexander Prinsén ekonom, ekonomi 37 Inte vald 

Vasa Rasmus Kupi studerande, opiskelija 34 Inte vald 

Vasa Jan Erik Möuts pensionär, eläkeläinen 34 Inte vald 

Vasa Catarina Fant 
EM, kommunikations- och hållbarhetsdirektör, KTM, 
viestintä- ja vastuullisuusjohtaja 33 Inte vald 

Vasa Franklin Etarh project manager 33 Inte vald 

Vasa Amos Rosenberg studerande, opiskelija 32 Inte vald 

Vasa Johanna Lehtonen teamchef, tiimipäällikkö 31 Inte vald 

Vasa Sandra Högström koordinator, sjukskötare, koordinaattori, sairaanhoitaja 28 Inte vald 

Vasa Lina Rantschukoff verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 26 Inte vald 

Vasa Ronja Juola content specialist, studerande, opiskelija 26 Inte vald 

Vasa Nina Peltomäki PeM, lärare, KM, opettaja 24 Inte vald 

Vasa Kaj Stenvall ingenjör, företagare, insinööri, yrittäjä 21 Inte vald 

Vasa Emma Soini studerande, opiskelija 20 Inte vald 

Vasa Linnea Hasselblatt allmän intressebevakare, yleinen edunvalvoja 19 Inte vald 

Vasa Kristian Nordenswan EM, KTM 19 Inte vald 

Vasa Bruno Köhler pensionär, eläkeläinen 17 Inte vald 

Vasa Jens Hansen företagare, timlärare, yrittäjä, tuntiopettaja 14 Inte vald 

Vasa Maria Kukkonen merkonom, merkonomi 11 Inte vald 

Vasa Emil van Ilmari Törnudd Nguyen studerande, opiskelija 11 Inte vald 

Vasa Mariana Ulfvens byggnadsingönjör, företagare, rakennusinsinööri, yrittäjä 11 Inte vald 

Vasa Marko Koski DI, energyspin operations manager 10 Inte vald 

Vasa Johanna Holmäng-Jaskari överinspektör, ylitarkastaja 9 Inte vald 
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Vasa Gunlög Ingves pensionär, eläkeläinen 9 Inte vald 

Vasa Barnabas Mebrahtu musiklärare, musiikinopettaja 8 Inte vald 

Vasa Markus Lerbacka tradenom, studerande, tradenomi, opiskelija 8 Inte vald 

Vasa Nizwan Passela ingenjör, insinööri 7 Inte vald 

Vasa Tiina Puharinen-Finne handledare, ohjaaja 7 Inte vald 

Vasa Luis Rolando 
Casamalhuapa 
Calderon entrepeneur 3 Inte vald 

Vasa Marianne Siermala pensionär, eläkeläinen 3 Inte vald 

Vasa Julien Huéber företagare, TV-kock, yrittäjä, TV-kokki 1 Inte vald 

      

Vörå Anna Bertills VD, TJ 410 Vald 

Vörå Rainer Bystedt jordbruksföretagare 361 Vald 

Vörå Ann-Britt Backull sjukskötare, hälsovårdare 240 Vald 

Vörå Göran Backman pensionär 226 Vald 

Vörå Leena Nikkari-Östman företagare 134 Vald 

Vörå Ove Bergman fastighetsskötare 125 Vald 

Vörå Tina Andersson försäljare, florist 125 Vald 

Vörå Leif Sippus företagare, pensionär 104 Vald 

Vörå Roland Engström teamleader, montör 100 Vald 

Vörå Viola Gunnar pensionär 76 Vald 

Vörå Fanny Hästbacka 
lärare inom småbarnspedagogik, varhaiskasvatuksen 
opettaja 70 Vald 

Vörå Karl Eklund pensionär 61 Vald 

Vörå Patrik Ek robotprogrammerare 60 Vald 

Vörå Jens Antus IT-konsult, IT-konsultti 58 Vald 

Vörå Jan Grön produktutvecklingschef 50 Vald 

Vörå Olena Galchenko lärare, verksamhetsledare 48 Vald 

Vörå Joni Staffas agrolog HYH, agrologi YAMK 48 Vald 

Vörå Sofia Hjortman sjukskötare, studerande 48 Vald 

Vörå Anna-Lena Krooks barnmorska 47 Vald 

Vörå Cecilia Käld ämneslärare 45 Vald 

Vörå Fredrik Bengts fastighetsskötselansvarig 38 Vald 

Vörå Fredrik Småros jordbrukare, industriarbetare 37 Vald 

Vörå Ben-Johan Ståhlberg företagare 37 Vald 
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Vörå Ronny Holmlund chaufför 34 Vald 

Vörå Sigfrid Hannus brandmästare 29 Vald 

Vörå Rasmus Mattus lantbruksförsäljare 28 Vald 

Vörå Victor Ohlis verksamhetsutvecklare, toiminnankehittäjä 28 
Ersättar
e 

Vörå Mervi Segervall välgörenhetsansvarig 27 
Ersättar
e 

Vörå Niklas Häggblom agrolog 27 
Ersättar
e 

Vörå Marie Sjöblom flyktinghandledare 26 
Ersättar
e 

Vörå Johnny Engström doktorand 22 
Ersättar
e 

Vörå Jonny Gammelgård industriarbetare 16 
Ersättar
e 

Vörå Jenny Klemets studerande 13 
Ersättar
e 

Vörå Micaela Kullas köksbiträde 9 
Ersättar
e 

Vörå Marita Mattfolk kartläggare, kartoittaja 2 
Ersättar
e 
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Egentliga Finland 
 

Område/kommun Röster % Mandat 
Röster jmf 
2021 % jmf 2021 Mandat jmf 2021 

Egentliga Finland 10094 4,6% 34 −715 −0,4% −4 

Åbo 4565 5,0% 3 −402 −0,4% 0 

Pargas 3544 48,9% 18 6 0,5% −1 

Kimitoön 1194 38,0% 12 −238 −5,3% −1 

S:t Karins 571 3,4% 1 −32 −0,4% 0 

Reso 92 0,9% 0 −3  −1 

Nådendal 82 0,8% 0 −10 −0,1% 0 

Lundo 46 0,5% 0 −36 −0,4% −1 

 
Vi hade valförbund i följande kommuner i Egentliga Finland: 
Nådendal med Centern 
Reso med Samlingspartiet 
Lundo med Samlingspartiet 
 
Kandidater i Egentliga Finland per kommun. Kommunerna i alfabetisk ordning. 

Kommun Förnamn Efternamn Titel Röster Vald 

Kimitoön Helena Fabritius verksamhetsledare 162 Vald 

Kimitoön Niklas Salminen kock, företagare 145 Vald 

Kimitoön Anders Laurén företagare, pol.mag. 143 Vald 

Kimitoön Peppi Wilson studerande 101 Vald 

Kimitoön Roger Hakalax fabrikschef 93 Vald 

Kimitoön Patrik Sjöblom företagare 92 Vald 

Kimitoön Jonna Moberg sjukskötare 90 Vald 

Kimitoön Ingrid Hagman lärare, lantbruksföretagare 74 Vald 

Kimitoön Veronika Lauren studerande 69 Vald 

Kimitoön Ghita Edmark pensionär 62 Vald 

Kimitoön Anders Nordell kartverksingenjör 38 Vald 

Kimitoön Tuula Weckman revisionschef 34 Vald 

Kimitoön Birgitta Holmström pensionär, företagare 28 Ersättare 

Kimitoön Minna Sund-Grönholm elevassistent, närvårdare 15 Ersättare 

Kimitoön Erica Harberg serviceansvarig 13 Ersättare 
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Kimitoön Henrik Börman montör 13 Ersättare 

Kimitoön Alexander Kruglov studerande 11 Ersättare 

Kimitoön Marika Sjöblom närvårdare 6 Ersättare 

Kimitoön Sisto Olur Erista målare, pensionär 5 Ersättare 

      

Lundo Joanna Slama företagare, yrittäjä 34 Inte vald 

Lundo Tuukka Frang studerande, opiskelija 12 Inte vald 

      

Nådendal Benjamin Kroksjö Ped.mag.,enhetschef /KM, yksikön johtaja 60 Ersättare 

Nådendal Olavi Mäkinen Dipl.ing, pensionär/Dipl.ins., eläkeläinen 22 Inte vald 

      

Pargas Sandra Bergqvist 
idrotts- och ungdomsminister, liikunta-, urheilu- ja 
nuorisoministeri 677 Vald 

Pargas Regina Koskinen 
yrkeslärare, sjukskötare (YH), ammatillinen opettaja, 
sairaanhoitaja (AMK) 174 Vald 

Pargas Christer Friis pensionär, eläkeläinen 174 Vald 

Pargas Merja Fredriksson jur.kand., OTK 170 Vald 

Pargas Jan Bambu Eriksson skeppare, laivuri 145 Vald 

Pargas Gunilla Granberg regionombud, aluevastaava 140 Vald 

Pargas Markus Johansson sjökapten, merikapteeni 135 Vald 

Pargas Rolf Schwartz företagare, yrittäjä 134 Vald 

Pargas Jeanette Björklund rektor, rehtori 134 Vald 

Pargas Laura Wickström projektkoordinator, projektikoordinaattori 130 Vald 

Pargas Jeanette Laaksonen hushållslärare, kotitalousopettaja 124 Vald 

Pargas Kurt Ekström jordbrukare, maanviljelijä 107 Vald 

Pargas Anton Karlsson banktjänsteman, företagare, pankkivirkailija, yrittäjä 107 Vald 

Pargas Kurt Lundqvist teknisk direktör, tekninen johtaja 104 Vald 

Pargas Laura Johansson lektor, företagare, lehtori, yrittäjä 88 Vald 

Pargas Mi Adolfsson DI-studerande, DI-opiskelija 64 Vald 

Pargas Maj Björk pensionär, eläkeläinen 58 Vald 

Pargas Sebastian Franzén farmaceut, provisorsstuderande, farmaseutti, proviisoriopiskelija 57 Vald 

Pargas Erika Silventoinen projektledare, hankevastaava 54 Ersättare 

Pargas Paola Fraboni lärare, företagare, opettaja, yrittäjä 53 Ersättare 

Pargas Sverker Engström DI, dipl.ins. 51 Ersättare 
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Pargas Fredrika Sihvonen talterapeut, fil.mag., puheterapeutti, FM 50 Ersättare 

Pargas Tomas Jansén  47 Ersättare 

Pargas Helene Östman socionom, sosionomi 45 Ersättare 

Pargas Vilma Sirén studerande, opiskelija 45 Ersättare 

Pargas Kasper Kronberg företagare, yrittäjä 45 Ersättare 

Pargas Anne Eriksson universitetslärare, FM, yliopisto-opettaja, FM 43 Ersättare 

Pargas Fredrik Jensén 
politices magister, välfärdsområdeskoordinator, VTM, 
hyvinvointialuekoordinaattori 35 Ersättare 

Pargas Monica Avellan VH, pensionär, VT, eläkeläinen 34 Ersättare 

Pargas Kyösti Kurvinen lektor i idrott, liikunnan lehtori 32 Ersättare 

Pargas Marika Eklund-Pelto ungdomsarbetsledare, pensionär, nuorisotyönohjaaja, eläkeläinen 31 Ersättare 

Pargas Klaus Laine häls.mag., inrikesskeppare, terveystiet. maist., laivuri 30 Ersättare 

Pargas Dan Strömberg företagare, yrittäjä 30 Ersättare 

Pargas Emilia Lindström socionom, sosionomi 29 Ersättare 

Pargas Marlena Laurén PR Bachelor, frisör, kampaaja 28 Ersättare 

Pargas Svante Karlsson fil.mag., ämneslärare, fil. maist., aineenopettaja 28 Ersättare 

Pargas Andreas Andersson senior digital marketing manager, företagare, yrittäjä 21 Inte vald 

Pargas Veijo Mäki lossinkuljettaja, musiikintuottaja, färjförare, musikproducent 20 Inte vald 

Pargas Conny Granqvist lärare 20 Inte vald 

Pargas Marcus Lepola verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 15 Inte vald 

Pargas Linda Johans ekonom, projektbokförare, ekonomi, projektikirjanpitäjä 11 Inte vald 

Pargas Disa Kneck-Möller musikterapeut, fil.mag., musiikkiterapeutti, FM 10 Inte vald 

Pargas Daniel Lindström företagare, yrittäjä 8 Inte vald 

Pargas Eivor Nyqvist pensionär, eläkeläinen 7 Inte vald 

      

Reso Hans Våg ekonomichef, talouspäällikkö 53 Ersättare 

Reso Michael Martin IT expert, IT asiantuntija 39 Ersättare 

      

S:t Karins Charlotta Häggblom ped.mag och FD, klasslärare 125 Vald 

S:t Karins Mika Lankinen kehittämispäällikkö, utvecklingschef 79 Ersättare 

S:t Karins Tony Hellström företagare, yrittäjä 68 Ersättare 

S:t Karins Karl-Erik Nyman dipl.ing., pensionär, dipl.ins., eläkeläinen 59 Inte vald 

S:t Karins Tove Salovaara verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 51 Inte vald 

S:t Karins Ralph Fröberg pol.mag., pensionär, valt.maist., eläkeläinen 46 Inte vald 
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S:t Karins Patrik Lindbom premier account manager, senior analyst 33 Inte vald 

S:t Karins Jouni Marttila programdirektör, projektijohtaja 31 Inte vald 

S:t Karins Anders Vahtola affärsområdeschef, liiketoimintajohtaja 31 Inte vald 

S:t Karins Ulf Sourander lektor, pensionär 20 Inte vald 

S:t Karins Kasper Toivonen studerande, opiskelija 16 Inte vald 

S:t Karins Henrik Solin vd, pensionär, tj, eläkeläinen 12 Inte vald 

      

Åbo Nicke Wulff rektor, ped. mag., rehtori, KM 1503 Vald 

Åbo Vesa Hanski överkonstapel, ylikonstaapeli 332 Vald 

Åbo Janina Achrén ledande företagsfysioterapeut, johtava työfysioterapeutti 322 Vald 

Åbo Emilie Jäntti studerande, opiskelija 225 Ersättare 

Åbo Henrik Johansén 
gymnastiklärare, tennistränare, liikunnanopettaja, 
tennisvalmentaja 187 Ersättare 

Åbo Kjell Wennström företagare, pensionär, yrittäjä, eläkeläinen 145 Ersättare 

Åbo Jerker Björkqvist TkD, professor, TkT, professori 143 Inte vald 

Åbo Markus Blomquist VD, toimitusjohtaja 140 Inte vald 

Åbo Mathias Mattsson sjökapten, befraktningschef, merikapteeni, rahtauspäällikkö 137 Inte vald 

Åbo Jarl Ahlbeck TkD, pensionär, Tkt, eläkeläinen 132 Inte vald 

Åbo Rosanna Blomster 
ministers specialmedarbetare, pol. mag., ministerin erityisavustaja, 
VTM 131 Inte vald 

Åbo Anna-Karin Tötterman pol.lic., VTL 120 Inte vald 

Åbo Johan Werkelin äldre universitetslektor, vanhempi yliopistonlehtori 103 Inte vald 

Åbo Ann-Katrin Tyni-Nummelin FM, språklärare, FM, kieltenopettaja 99 Inte vald 

Åbo Jenny Mattsson 
sjukskötare, välfärdsområdeskoordinator, sairaanhoitaja, 
hyvinvointialuekoordinaattori 99 Inte vald 

Åbo Helen Honkasaari filosofie magister, filosofian maisteri 83 Inte vald 

Åbo Stefan Grönlund företagare, yrittäjä 78 Inte vald 

Åbo Matilda Guseff studerande, opiskelija 75 Inte vald 

Åbo Tommi Kippola verksamhetskoordinator, FM, toimintakoordinaattori, FM 65 Inte vald 

Åbo Lina Kronström studerande, opiskelija 55 Inte vald 

Åbo Thomas Sandberg universitetslektor, docent, yliopistonlehtori, dosentti 39 Inte vald 

Åbo Siri Lindström studerande, opiskelija 38 Inte vald 

Åbo Pirjo Nylund ungdomsledare, nuoriso-ohjaaja 37 Inte vald 

Åbo Markko Heinonen VD, toimitusjohtaja 33 Inte vald 

Åbo Lars Nyberg disponent, isännöitsijä 30 Inte vald 
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Åbo Olav "Joffi" Eklund professor, professori 28 Inte vald 

Åbo Britt-Marie Hänninen sjukskötare, sairaanhoitaja 25 Inte vald 

Åbo John Lindholm studerande, opiskelija 22 Inte vald 

Åbo Natalie Skogman studerande, frilansjournalist, opiskelija, freelancetoimittaja 20 Inte vald 

Åbo Stig Jankes agrolog, pensionär, agrologi, eläkeläinen 19 Inte vald 

Åbo Oscar Taht studerande, opiskelija 16 Inte vald 

Åbo Ville Berglund politices kandidat, valtiotieteiden kandidaatti 15 Inte vald 

Åbo Mats Nyman servitör, tarjoilija 13 Inte vald 

Åbo Julia Nylund verksamhetsledare, toiminnanjohtaja 12 Inte vald 

Åbo Kamal Bounajd närvårdare, lähihoitaja 10 Inte vald 

Åbo Anders Järvenpää telefonmästare, lokförare 8 Inte vald 

Åbo Tom Mohn företagare, yrittäjä 8 Inte vald 

Åbo Andy Giler Naranjo audiovisual producer 7 Inte vald 

Åbo Elli Erkkola studerande, opiskelija 6 Inte vald 

Åbo Johan Nyman 
konsult inom informations- och cybersäkerhet, tieto- ja 
kyberturvallisuuskonsultti 5 Inte vald 

  



486 SVENSKA FOLKPARTIET 2024–2025

48 

Samkretsen 

Område/kommun Röster % Mandat Röster jmf 2021 % jmf 2021 Mandat jmf 2021 

Samkretsen 1718  5 −89  −1 

Tammerfors 403 0,3% 1 243 0,2% 1 

Uleåborg 247 0,3% 0 −7  0 

Kotka 195 1,0% 1 −67 −0,3% 0 

Lahtis 168 0,3% 0 −187 −0,4% 0 

Björneborg 152 0,4% 0 24 0,1% 0 

Sastamala 123 1,2% 1 −24 −0,1% 0 

Pyttis 119 5,3% 1 −67 −3,1% −1 

Tavastehus 74 0,3% 0 −28  0 

Utsjoki 69 9,5% 1 13 2,7% 0 

Kouvola 45 0,1% 0 −14 −0,1% 0 

Rovaniemi 29 0,1% 0 29 0,1% 0 

Joensuu 23 0,1% 0 23 0,1% 0 

Pyhäjärvi 20 1,0% 0 −5 −0,1% 0 

Multia 12 1,9% 0 12 1,9% 0 

Enare 12 0,4% 0 −47 −1,4% −1 

Ikalis 10 0,3% 0 10 0,3% 0 

Kittilä 9 0,3% 0 9 0,3% 0 

Karvia 8 0,7% 0 −6 −0,4% 0 

 
Vi hade valförbund i följande kommuner i Samkretsen: 
Tammerfors med Samlingspartiet 
Kotka med Samlingspartiet 
Kouvola med Samlingspartiet 
Lahtis med Samlingspartiet 
Tavastehus med Samlingspartiet 
Sastamala med Samlingspartiet 
Björneborg med Samlingspartiet 
Karvia med Centern och Kristdemokraterna 
Uleåborg med Samlingspartiet 
Pyhäjärvi med Centern 
Utsjoki med Centern 
Multia med Samlingspartiet och Kristdemokraterna 
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Kandidater i Samkretsen per kommun. Kommunerna i alfabetisk ordning. 

Kommun Förnamn Efternamn Titel Röster Vald 

Björneborg Charlotta Nordling evenemangsproducent, tapahtumatuottaja 130 
Ersättar
e 

Björneborg Kalervo Santikko Radio Network Specialist, eläkeläinen, pensionär 22 
Inte 
vald 

      

Enare Kirsti Saijets poromies 12 
Inte 
vald 

      

Ikalis Göran Saal sosionomi, mielenterveyshoitaja 10 
Inte 
vald 

      

Joensuu Petri Pennanen tekninen asiantuntija / teknisk sakkunnig 23 
Inte 
vald 

      

Karvia Tomas Lundström yrittäjä, ravintolakokki 8 
Ersättar
e 

      

Kittilä Mikael Ahlfors yrittäjä / företagare 9 
Inte 
vald 

      

Kotka Johan Bardy advokat, jur.kand. / asianajaja, OTK 144 Vald 

Kotka Johannes Ahlnäs fysiker, DI / fyysikko, DI 51 
Inte 
vald 

      

Kouvola Pepina Malmberg företagare, yrittäjä 45 
Inte 
vald 

      

Lahtis Tomi Honkanen 
neuropsykiatrisk coach, utbildare/ neuropsykiatrinen valmentaja, 
kouluttuja 87 

Inte 
vald 

Lahtis Sara Ikävalko lehtori/ lektor 44 
Inte 
vald 

Lahtis Pia Tyyskä psykiatrisk sjukskötareYH/ psykiatrinen sairaanhoitaja YAMK 37 
Inte 
vald 

      

Multia Markku Kanervisto Yrittäjä, eläkeläinen 12 
Ersättar
e 
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Pyhäjärvi Esko Rautakoski lehtori, FM / lektor, FM 20 
Ersättar
e 

      

Pyttis Maj-Len Drockila restaurangchef, ravintolapäällikkö 63 Vald 

Pyttis Bengt Renlund pensionär, överkommissarie, eläkeläinen, ylikomisario 32 
Ersättar
e 

Pyttis Thomas Vintervik taxichaufför, taksinkuljettaja 24 
Ersättar
e 

      

Rovaniemi Tapani Enbuske toimitusjohtaja, lähihoitaja 29 
Inte 
vald 

      

Sastamala Wilhelm von Nandelstadh yrittäjä, företagare 123 Vald 

      

Tammerfor
s Ronny Holmqvist rektor, rehtori 403 Vald 

      

Tavastehus Petteri Kaleva specialsakkunnig/erityisasiantuntija 74 
Ersättar
e 

      

Uleåborg Sampo Backman Rektor / rehtori 56 
Inte 
vald 

Uleåborg Tanja-Maria Nyman språklärare / kieltenopettaja 53 
Inte 
vald 

Uleåborg Veronica Helanen studerande / opiskelija 30 
Inte 
vald 

Uleåborg Joakim Turpeinen studerande / opiskelija 29 
Inte 
vald 

Uleåborg Tea Stolt de Glanville verksamhetsledare / toiminnanjohtaja 25 
Inte 
vald 

Uleåborg Timo Hirvelä tietosuunnittelija / systemplanerare 21 
Inte 
vald 

Uleåborg Pekka Sinervo lääkäri, hammaslääkäri / läkare, tandläkare 16 
Inte 
vald 

Uleåborg Anna Sinervo toimitusjohtaja, FM / verkställande direktör, FM 13 
Inte 
vald 

Uleåborg Albert Heikkilä skolgångshandledare / koulunkäynninohjaaja 4 
Inte 
vald 

      

Utsjoki Vesa Länsman poroisäntä, poromies 60 Vald 

51 

Utsjoki Markku Porsanger rakennusinsinööri 9 
Ersättar
e 
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                        font-weight: bold;
                        padding: 5px 10px;
                    }
                    
                    .signing-box-list-item .signing-box-subtitle {
                        padding: 5px 0px;
                    }

                    .signing-box-text {
                        font-size: 11px;
                        padding: 5px 10px;
                    }
                    
                    .signing-box-small {
                        color: #666666;
                        font-size: 9px;
                        padding: 5px 0;
                        padding-top: 10px;
                    }
                    
                    .signing-box-list {
                        padding: 0;
                        margin: 0;
                    }
                    
                    .signing-box-list-item {
                        padding: 10px;
                        margin: 5px 0px;
                        font-size: 11px;
                        background: #F3F3F3;
                    }
                
            
             
                 
                    Signatur och godkännande
                

                 
                     
                        Med min signatur accepterar jag innehållet i följande dokument, identifierade genom deras dokumentnycklar och kryptografiska hashvärden. Vidare accepterar jag slutanvändarlicensavtalet (EULA) för användning av Penneo Sign: 
                         https://penneo.com/eula.
                    
                     
                        Penneos kunder
                    
                     
                        De standardvillkor som gäller för Penneo Sign-kunder finns här: 
                         https://penneo.com/terms.
                        Avtalet mellan kunden och Penneo kan avvika från standardvillkoren.
                    
                     
                        Penneo’s kvalificerade betrodda tjänster
                    
                     
                        Penneo A/S genererar kvalificerade elektroniska tidsstämplingar och kvalificerade elektroniska stämpel för signerade dokument med hjälp av sina kvalificerade betrodda tjänster, som har accepterats på EU:s trusted list av den ansvariga tillsynsmyndigheten. Penneo’s certifikatpolicys, praxisuttalanden, avslöjandeförklaringar, certifikat och certifikatåterkallelselistor finns här: 
                         https://eutl.penneo.com/.
                    
                
                 
                     Dokument signeras
                     
                         
                             
                                 
                                     
                                
                                 
                                    Jag signerar dokumentet " "                                

                                 
                                                                                                             -  
                                            på uppdrag av    
                                            som  
                                

                                 
                                     
                                        Dokumentnyckel:  
                                    
                                     
                                        Dokumentets kryptografiska hashvärde  :  
                                    
                                
                            
                        
                    
                
            
        
    


            
        

